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هفدهم جمادی الثانی ۱۴۴۲

مناسبت ها

۱۲ بهمن بازگشت امام خمینی (ره) به ایران
۱۵ بهمن جشن میانه زمستان

۱۵ بهمن ولادت حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها و روز مادر [ ٢٠ جمادي
الثانيه ]



 

1- افزایش آمار فارغ التحصیلان بیکار؛ هشداري جدي براي مسئولان - حوزه نیوز

2- تأسیس کارگاه هاي آموزشی در شهرك هاي صنعتی عملیاتی می شود - فصل اقتصاد

3- طرح تأسیس مراکز آموزش فنی و حرفه اي در شهرك هاي صنعتی عملیاتی می شود - فصل اقتصاد

4- توضیح واردکنندگان تجهیزات پزشکی درباره گم شدن1.3میلیارد ارزترجیحی - فصل اقتصاد

5- یک هزار و 200 واحد راکد به چرخه تولید بازگشتند - شوشان

6- زیرساخت هاي ضعیف اینترنتی و مشکلات آموزش مجازي - پانا

7- توضیح واردکنندگان تجهیزات پزشکی درباره گم شدن1.3میلیارد ارزترجیحی - خبرگزاري مهر

8- وزیر نیرو: 17 هزار و 600 مگاوات به شبکه برق کشور افزوده شد - عصر امروز

9- 23 طرح عمرانی در اردل کلنگ زنی و بهره برداري شد - باشگاه خبرنگاران جوان

10- افتتاح 79 پروژه با اشتغال زایی براي 607 تویسرکانی - خبرگزاري فارس

11- 4 طرح کشاورزي در ورامین افتتاح شد - ایرنا

12- افتتاح قرارگاه فرهنگی شهید لاجوردي براي کمک به خانواده زندانی - ایرنا

13- نخبگان شاهد و ایثارگر در رفع مشکلات کشور نقش مهمی دارند - ایرنا

14- امهال بیش از 129 هزار پرونده تسهیلاتی توسط بانک توسعه تعاون - اقتصاد میهن

15- 150 میلیارد ریال تسهیلات کرونا در تربت حیدریه پرداخت شد - خبرگزاري فارس

16- جمیري: نگاه مدیریتی صنعت به حوزه پیرامون بهتر شده است/ مدیر عامل پروپیلن: به توسعه صنایع پایین دستی کمک می

کنیم/ تولید گریدهاي جدید مورد نیاز کشور - آواي بوشهر

17- چه کسانی می توانند تسهیلات ارزي بگیرند؟ - خبرگزاري صنایع

18- در منزل خود درآمدزایی و اشتغالزایی کن - شعار سال

19- پژوهش ها را به سمت تولید، اشتغال و کارآفرینی سوق دهیم - ایسکا

20- رویدادي براي معرفی توانمندي هاي زنان در عرصه هاي دانش بنیان - قلمنا

21- رویدادي براي معرفی توانمندي هاي زنان در عرصه هاي دانش بنیان - اقتصادگردان

22- حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان در شهرستان قلعه گنج و بازدید از طرح هاي کارآفرینی - صندوق
کارآفرینی امید

23- حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان در شهرستان قلعه گنج و بازدید از طرح هاي کارآفرینی - صندوق
کارآفرینی امید

24- بمناسبت ایام االله دهه فجر انجام شد - صندوق کارآفرینی امید

25- اینفوگرافی عملکرد صندوق کارافرینی امید استان اردبیل در ده ماهه سال 1399 در یک نگاه - صندوق کارآفرینی امید

26- ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود - صندوق کارآفرینی امید

27- افتتاح 470 میلیارد تومان پروژه امور عشایر در استان فارس - خبرگزاري مهر

28- نگاه حمایتی از مادران در جامعه کاري وجود ندارد - خبرگزاري مهر



29- تعلل و کندي در اجراي تصمیمات مربوط به هپکو/استان مرکزي آماده خیز بزرگ اقتصادي - ایران خبر

30- تشکیل کنسرسیوم مشترك علمی براي رفع چالش هاي زیست محیطی اصفهان - ایسنا

31- نشست معاونان فرهنگی بنیاد شهید و امور ایثارگران و کارگروه هاي نخبگان ایثارگر برگزار شد - ایسنا

32- امهال 129 هزار پرونده تسهیلاتی توسط بانک توسعه تعاون - پولی مالی

33- دولت هاي ما به درآمد 100 میلیارد دلاري نفت عادت کرده اند | دولت روحانی، به مدیران با حقوق هاي نجومی میدان

داد | آمریکاي بایدن به برجام برنمی گردد - 55 آنلاین

34- امهال بیش از 129 هزار پرونده تسهیلاتی توسط بانک توسعه تعاون - شبستان

35- استاندار تهران: یک هزار و 195 پروژه در دهه فجر به بهره برداري می رسد - ایرنا

36- لزوم مصرف منابع تبصره 14 در جیب مردم - اکونا پرس

37- جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران «چیستا» - روزنامه کسب و کار

38- صدور 46 فقره مجوز مشاغل خانگی کشاورزي در شهرکرد - باشگاه خبرنگاران جوان

39- تأسیس کارگاه هاي آموزشی در شهرك هاي صنعتی عملیاتی می شود - ایرنا

40- نخستین جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران برگزار می شود - ایرنا

41- یک هزار و 200 کارخانه در کشور به چرخه تولید برگشتند - درآمد نیوز

42- حمایت از مشاغل خانگی در شهرکرد - خبرگزاري صدا و سیما

43- فعالیت دوباره بیش از یک هزار کارخانه در کشور - خبرگزاري صدا و سیما

44- افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی نشانگر امید به کارآفرینی و تولید است/ افزایش ارزش افزوده

صنعتی را در دستور کار داریم/ یک هزار و 200 واحد راکد به چرخه تولید بازگشتند - حزب االله نیوز

45- زیراندازهاي بیت رهبري از کجا آمده اند؟ - بولتن نیوز

46- لزوم تطبیق رشته هاي دانشگاهی با سند آمایش استان - اخبار علمی

47- یکهزار پرونده جدید معلولان در بهزیستی قم تشکیل شد - قم پرس

48- جوانان ریسک پذیر باشند/ بخش خصوصی میدان دار اقتصاد کشور باشد - قم پرس

49- دنبال این نبودم که برایم هورا بکشند/ از عراق، کره جنوبی، امارات و ژاپن طلبکاریم - ایلنا

50- فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان افتتاح شد - عصر معدن

51- 644 طرح بهزیستی استان اصفهان افتتاح شد - موج

52- بهره برداري از 16 پروژه عمرانی و خدماتی در بندزرك میناب - موج

53- 28 واحد تولیدي همزمان با دهه فجر در گیلان افتتاح می شود - تسنیم

54- جلسه شوراي پژوهش و فناوري دانشگاه علمی کاربردي استان گیلان برگزار شد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

55- عزم جدي بسیج براي آزادسازي و اشتغالزایی زندانیان غیر عمد - دانشجو

56- اعلام جزئیات و زمان ثبت نام انتخابات ریاست فدراسیون شطرنج - میزان

57- افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی/ بازگشت یک هزار و 200 واحد راکد به چرخه تولید - خبرگزاري
صنایع

58- انعقاد تفاهم نامه همکاري میراث فرهنگی ایلام با بسیج سازندگی - تابناك

59- تولید بیش از یک مگاوات برق خورشیدي در کهگیلویه و بویراحمد - وزارت نیرو



60- وزیر صنعت: 1200 کارخانه تعطیل و نیمه تعطیل به چرخ تولید بازگشتند - تسنیم

61- راه اندازي مرکز توسعه و تسهیل گري کارآفرینی اجتماعی در منطقه 3 - آریا نیوز

62- اختصاص 32 هزار میلیارد تومان براي طرح هاي اشتغالزایی در روستاها - بازار کار

63- از بی توجهی به جایگاه شغلی فارغ التحصیلان"هوا فضا" تا بهره برداري سرمایه هاي انسانی توسط دیگران - بازار کار

64- طرح تأسیس مراکز آموزش فنی و حرفه اي در شهرك هاي صنعتی عملیاتی می شود - بازار کار

65- افتتاح سه واحد صنعتی در گیلان - گیل ابراز

66- ما مزد عدم وابستگی خود را گرفته ایم/ طرح هاي موذیانه دشمن را برهم زدیم - حلقه وصل

67- استاندار تهران: 1 هزار و 195 پروژه در دهه فجر به بهره برداري می رسد - ایرنا

68- غروب تحریم ها با طلوع پنل هاي خورشیدي در خمین - ایرنا

69- 37 طرح عمرانی در تایباد آماده بهره برداري شد - ایرنا

70- 15 طرح صنعتی و معدنی در خراسان جنوبی افتتاح می شود - ایرنا

71- 6 هزار 200 مددجوي کمیته امداد مازندران امسال شاغل شدند - ایرنا

72- مجوز تاسیس 2 مزرعه بیت کوین در مهاباد صادر شد - ایرنا

73- مدیرکل ورزش و جوانان: آمار ازدواج در قم افزایش یافت - ایرنا

74- 40 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی در چابهار پرداخت شده است - ایرنا

75- مصائب دانشجویان با سامانه هاي مجازي دانشگاه ها در روزهاي کرونایی - برنا نیوز

76- تقویت استارتاپ ها و مراکز نوآوري در دانشگاه ها - ایسنا

77- راه اندازي 3 مرکز نوآوري و صندوق حمایت از فناوران در دانشگاه امیرکبیر - ایسنا

78- در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند - خبر اقتصادي

79- روایت کارآفرین کاشمري از تدریس تا کشاورزي و کارآفرینی در حوزه باغداري/ بسته بندي کشمش قلمی براي 100 نفر

اشتغال ایجاد کرد - خبرگزاري فارس

80- برگزاري جشنواره «جایزه فیروزه» در راستاي حمایت از تولید ملی - خبرگزاري قرآن

81- پرداخت 2800 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی از سوي صندوق کارآفرینی امید در کشور - خبرگزاري قرآن

82- در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند - معدن نیوز

83- با حضور معاول اول رئیس جمهور فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان افتتاح شد - معدن نیوز

84- صندوق کارآفرینی امید کردستان بیش از 2762 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرد - صندوق کارآفرینی امید

85- پیام تبریک مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان به مناسبت دهه فجر - صندوق کارآفرینی امید

86- پرداخت بیش از 40 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در چابهار - صندوق کارآفرینی امید

87- بانک ها در روند پرداخت اعطاي تسهیلات فعالانه عمل کنند - خبر فوري

88- نماینده فروش درب و پنجره سالکو در شهر خود باشید - تجارت نیوز

89- بخش خصوصی باید میدان دار اصلی اقتصاد باشد - اقتصاد آنلاین

90- استقبال مرکز پژوهش هاي مجلس از تعامل با کمیته هاي تخصصی اتاق ایران - اتاق بازرگانی ایران

91- زیراندازهاي بیت رهبري از کجا آمده است؟ +عکس - اقتصاد آنلاین



92- مردم محتاج نان شب خود هستند - شعار سال

93- مالیات تولیدکننده ها 20 درصد کاهش یافت - بازار نیوز

94- چه کسانی می توانند تسهیلات ارزي بگیرند؟ - بازار نیوز

95- فاز اول یک مجتمع گردشگري در مریوان به بهره برداري می رسد - میراث آریا

96- 10 پروژه گردشگري در هرمزگان افتتاح می شود - میراث آریا

97- بازدید استاندار خراسان شمالی از روند ساخت یک پروژه گردشگري در بجنورد - میراث آریا

98- در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند - بولتن نیوز

99- در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند - فصل اقتصاد

100- آغاز برنامه هاي کمیته کارگري همزمان با سالروز ورود تاریخی امام به میهن در استان مرکزي - شبستان

101- دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سیستان و بلوچستان وبینار آموزشی زیست بوم نوآوري و کارآفرینی شرکت هاي

نوآور جهان را برگزار می نماید - دانشگاه جامع علمی کاربردي

102- در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند - قلمنا

103- نهاوند در زمینه گردشگري ظرفیت هاي مناسبی دارد - تابناك

104- پرداخت بیش از 40 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در چابهار - آخرین خبر

105- جامعه کارگري با درك صحیح از جنگ اقتصادي و تحریم نقش آفرینی می کنند - ایسنا

106- 791 پروژه در استان زنجان افتتاح و کنگ زنی می شود - شبستان

107- مشارکت پست بانک جمهوري اسلامی در توسعه اشتغال - شبستان

108- 250 پروژه عمرانی با اعتبار 12 هزار میلیارد ریال افتتاح و کلنگ زنی می شود - شبستان

109- 3پروژه گردشگري و صنایع دستی در قزوین به بهره برداري می رسد - صبح قزوین

110- انعقاد قرارداد 15 میلیارد تومانی دانشگاه تهران با صنایع - رادیو گفت و گو

111- اشتغال زایی براي بیش از 570 نفر با بهره برداري از طرح هاي تولیدي - گیلانستان

112- هشتمین جلسه ستاد راهبردي طرح پیشرفت و آبادانی جزیره هرمز - تقریب نیوز

113- معیشت مردم دغدغه اصلاح  طلبان نیست - آخرین خبر

114- مناسبات پنهانی و معماي ارزانی - آخرین خبر

115- ترس و نفرت از اینترنت - آخرین خبر

116- موضع دولت «بایدن» درباره ایران نا امیدکننده بود - حزب االله نیوز

117- اشتغالزایی و کارآفرینی مولد چرخه اقتصاد مقاومتی در کشور است - بسیج نیوز

118- افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی نشانگر امید به کارآفرینی و تولید است - فصل اقتصاد

119- چگونه می توان امر کشورداري را تحلیل کرد؟ - فردا نیوز

120- قالیباف: ما مزد عدم وابستگی خود را گرفته ایم - پایگاه خبري 598

121- همه بنگاه هاي در اختیار دولت باید به بخش خصوصی واگذار شوند - پانا

122- جهانگیري: باید آرمان هاي امام و رهبري را محقق کنیم - پانا

123- طلا از نقره کولی می گیرد؟ - اعتبار نیوز



124- بهره برداري از بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور با حضور معاون اول رئیس جمهور و وزیر صمت در شوشتر - آریا نیوز

125- طرح هاي بزرگ عمرانی شهر اصفهان در دهه فجر بهره برداري می شود - دیده بان فردا

126- رایزنی اصفهان با سایر کشورها براي سالن اجلاس سران - دیده بان فردا

127- شتاب پیشرفت هرمز به همت بنیاد برکت - دانشجو

128- سد رمشت با اعتبار 100 میلیارد تومان افتتاح شد/ بهره برداري از دو پروژه آبی در دو شهرستان استان کردستان - شبکه
خبري آب ایران

129- پیشرفت فیزیکی 95 درصدي طرح سامانه گرمسیري - ایانا

130- پرداخت بیش از 40 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در چابهار - خبرگزاري فارس

131- قمار بزرگِ سرمایه گذاري روي بیت کوین - آي تی آنالایزر

132- اجراي برنامه هاي هفته زن در آموزش وپرورش - باشگاه خبرنگاران جوان

133- برگزاري دوره هاي اینترنت اشیا در دانشگاه بنگلور هند - سایبربان

134- سیاست وزارت صمت افزایش ارزش افزوده صنعتی است - نما

135- فعالیت 9 صندوق اعتباري خرد زنان روستایی در بهار - نما

136- قطع اینترنت موبایل در اعتراضات کشاورزان هندي - سرمد نیوز

137- امهال بیش از 129 هزار پرونده تسهیلاتی توسط بانک توسعه تعاون - کیوسک خبر

138- حذف رقباي انتخاباتی و سیاسی با قانون جدید مجلس! - رویداد 24

139- سیاست وزارت صمت افزایش ارزش افزوده صنعتی است - خبرگزاري مهر

140- قدردانی از عملکرد بانک پارسیان در حوزه تسهیلات اشتغالزایی - دیوان اقتصاد

141- کارخانه لاستیک شوشتر درصورت تکمیل براي 2هزار نفر اشتغال زایی دارد - خبرگزاري مهر

142- هفت طرح صنعت آب و برق در کردستان به بهره برداري رسید - ایرنا

143- افتتاح و کلنگ زنی پروژه هایی با اعتبار 5 هزار و 867 میلیارد تومان در دهه فجر - برنا نیوز

144- عملکرد مناطق آزاد قابل قبول نیست - روزنامه اقتصاد کیش

145- در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند - ایسنا

146- اختصاص 32 هزار میلیارد تومان براي طرح هاي اشتغالزایی در روستاها - خانه ملت

147- زمینه تولید و صادرات در خوزستان وجود دارد - شبستان

148- افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی نشانگر امید به کارآفرینی و تولید است - پایگاه دولت

149- سروده هاي انقلابی از ماذنه هاي مساجد گیلان طنین انداز شد - شبستان

150- زیرانداز هاي بیت رهبري از کجا آمده اند؟ + تصاویر - صبح قزوین



 

افزایش آمار فارغ التحصیلان بیکار؛ هشداري جدي براي مسئولان

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/11/12

حوزه/ تنی چند از اساتید حوزه و دانشگاه با تأکید بر این که تحقق همه جانبه اقتصاد مقاومتی، نسخه علاج معضل بیکاري
نسل جوان است، تصریح کردند: افزایش آمار فارغ التحصیلان بیکار در کشور، هشداري جدي براي مسئولان است که باید

براي متوقف کردن آن، چاره اندیشی کنند.

 
در گفتگو با تنی چند از اساتید حوزه و دانشگاه مطرح شد؛ افزایش آمار فارغ التحصیلان بیکار؛ هشداري جدي براي مسئولان 

حوزه/ تنی چند از اساتید حوزه و دانشگاه با تأکید بر این که
تحقق همه جانبه اقتصاد مقاومتی، نسخه علاج معضل بیکاري
نسل جوان است، تصریح کردند: افزایش آمار فارغ التحصیلان
بیکار در کشور، هشداري جدي براي مسئولان است که باید براي

 
متوقف کردن آن، چاره اندیشی کنند. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، همین چند وقت پیش بود که
مدیرکل دفتر سیاست گذاري و اشتغال وزارت کار با بیان این
که40 درصد جمعیت بیکاران کشور را فارغ التحصیلان دانشگاه
ها تشکیل می دهند، اعلام داشت: بر اساس آمار، سالانه حدود 5

 
درصد به جمعیت بیکاران فارغ التحصیل اضافه می شود. 

آن چه وراي این آمارها باید مورد توجه قرار گیرد، ضرورت افزایش حساسیت و پیگیري مسئولان و نیز نهادهاي آموزشی و دانشگاه ها

 
براي چاره اندیشی در خصوص این معضل رو به تصاعد است. 

در همین رابطه با تنی چند از اساتید حوزه و دانشگاه گفتگویی انجام داده و نظرات و دیدگاه هاي آنان را در خصوص راهکارهاي

 
پیشنهادي شان براي کاهش آمار بیکاري فارغ التحصیلان بیکار جویا شده ایم که مشروح آن در ادامه می آید؛ 

 
لزوم توجه به مهارت افزایی دانشجویان 

حجت الاسلام و المسلمین سعید فراهانی فرد، عضو هیئت علمی دانشگاه قم با تأکید بر این که باید قبل از هر چیز اهتمام خاصی
نسبت به تقویت آموزش هاي کارآفرینی و مهارت افزایی در سطح دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی صورت گیرد، اظهار داشت:
متاسفانه در وضعیت فعلی و بنابر آمارهاي موجود، بخش قابل توجهی از دانش آموختگان در کشور ما با معضل پیدا نکردن شغل

 
مناسب روبرو هستند و همین مساله نیز البته بر آمار بیکاران کشور افزوده است. 

وي گفت: به عقیده بنده هر چند که دولت می بایست بسترهاي ایجاد شغل براي این افراد را مهیا کند، اما در عین حال خود دانشگاه
ها و مراکز آموزش عالی نیز باید شرایطی را فراهم کنند که وقتی یک نفر از دانشگاه فارغ التحصیل می شود، در یافتن شغل مناسب با



تحصیلات خود به مشکل جدي برنخورد که اگر این کار صورت بگیرد، ان شاءاالله زمینه رضایتمندي و افزایش نشاط نسل جوان تا

 
حدود زیادي فراهم می گردد. 

 
شاخصه مهمی براي توفیق در اقتصاد مقاومتی 

عضو انجمن اقتصاد اسلامی حوزه علمیه قم همچنین افزود: اساساً یکی از شاخصه هاي مهم موفقیت کشور در عرصه اقتصاد مقاومتی،
بهره گیري حداکثري از توان و ظرفیت نیروهاي تحصیل کرده و دانش آموخته است و البته این مهم در سایه توجه به ارتقاي سطح

 
مهارت آن ها میسر خواهد بود. 

وي بیان داشت: موتور محرکه اقتصاد کشور و حرکت در مسیر رشد و پیشرفت، بدون شک نسل جوانی هستند که در عین برخورداري

 
از تحصیلات مورد نظر، خلاق و ایده پرداز و کارآفرین باشند و صرفاً متکی به دولت براي یافتن شغل و کسب و کار نباشند. 

 
جذب دانشجو باید متناسب با نیازهاي کشور باشد 

دکتر قدرت االله باقري، عضو هیئت علمی پردیس دانشگاه تهران با بیان این که عدم تناسب در جذب دانشجو بر اساس نیازهاي روز
جامعه، زمینه تشدید معضل بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی را باعث شده است، گفت: در وضعیت فعلی شاهد هستیم که در
بسیاري از رشته هاي تحصیلی حتی در شهرهاي کوچک، اقدام به جذب دانشجو می شود و متأسفانه در خیلی از موارد، آن طور که
باید و شاید پذیرش دانشجو متناسب با نیازها و اولویت هاي کشور نیست و لذا بسیاري از این دانشجویان بعد از فراغت از تحصیل نمی

 
توانند شغل مناسب با تحصیلات خود را پیدا کنند. 

وي افزود: مشکل بعدي این است که خیلی از فارغ التحصیلان، هدفشان پذیرش در نهادها و ارگان هاي دولتی است و حال آن که ما
باید تلاش کنیم که به تدریج این نگاه و رویکرد تغییر پیدا کند و کار کسی ارزشمند باشد که خودش کارآفرین باشد نه این که

 
نگاهش به جذب در بدنه دولت باشد. 

وي گفت: به هر حال نمی توان منکر شد که جمع قابل توجهی از نسل جوان پس از تحصیلات متوسطه با سختی هاي فراوان و عبور
از کنکور و سایر سختی ها و مشکلات دوران تحصیل در دانشگاه، توقع دارند که پس از فارغ التحصیلی داراي شغل مناسب آن هم با

 
حقوق بالا باشند و حال آن که واقعیت هاي اقتصادي و اجتماعی کشور، چیز دیگري می گوید. 

 
آماري که حقیقتاً نگران کننده است 

دکتر مهدي اسلامی، عضو هیئت علمی پژوهشگاه امام صادق(ع) با اشاره به این که رشد سالانه 5 درصدي جمعیت فارغ التحصیلان
بیکار کشور، حقیقتا نگران کننده است، ابراز داشت: ما به لطف الهی در مسیر رشد و توسعه کشور، ظرفیت بسیار خوبی چون نخبگان
جوان و مستعد را داریم اما باید بتوانیم از این توان و قابلیت، حداکثر استفاده را در مسیر اهداف نظام و انقلاب بکنیم و لازمه این کار
هم این است که کسب و کارهاي بخش خصوصی و تعاونی و به خصوص شرکت هاي دانش بنیان را توسعه دهیم تا همه متکی به

 
دولت نباشند. 

وي همچنین بر لزوم تقویت زیرساخت هاي تولید و اشتغال در کشور به منظور کاهش آمار بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی تأکید
کرد و گفت: حقیقتاً اگر در پیِ رهایی اقتصاد کشور از شرایط فعلی و به ویژه عبور از معضل بیکاري نسل جوان هستیم، چاره اي



نداریم جز تلاش براي تحقق اقتصاد مقاومتی و این که در این راستا از ظرفیت بالاي نسل جوان دانش آموخته و مستعد و کاربلد

 
استفاده کنیم. 

این مدرس دانشگاه خاطرنشان کرد: از سوي دیگر لازم است که ارتباط صنعت و دانشگاه را قوي کرده و موانع موجود در این خصوص

 
را رفع کنیم چرا که با تقویت ارتباط علم و صنعت می توانیم گام هاي استواري در جهت رشد و پیشرفت کشورمان برداریم. 

 
تحقق اقتصاد مقاومتی؛ نسخه علاج معضل بیکاري 

وي گفت: اقتصاد مقاومتی اگر محقق گردد، در سایه آن کشور با استفاده صحیح از همه ظرفیت هاي انسانی و طبیعی به بالاترین نرخ
رشد دست یافته و در این مسیر کمترین آسیب را از اقتصاد جهانی می بیند؛ البته این مساله به صرف شعار و حرف محقق نمی شود

 
بلکه نیازمند این است که مسئولان و مدیران در راستاي تحقق فرمایشات مقام معظم رهبري، مرد عمل باشند. 

اسلامی همچنین در خاتمه افزود: البته بی شک تحقق اهداف مدنظر در اقتصاد مقاومتی چه در بین مردم و چه مسئولان مستلزم
جدیت، پیگیري، مجاهدت و نیز فرهنگ سازي است و این که در برابر مشکلات و سختی ها، خسته و ناامُید نشده و در رفع مشکلات،
ضمن داشتن عزم و اراده و پشتکار عالی به فضل الهی همواره امیدوار باشیم و بدانیم که اگر تلاش و استقامت داشته باشیم، خداي

متعال نیز ما را یاري خواهد کرد.



تأسیس کارگاه هاي آموزشی در شهرك هاي صنعتی عملیاتی می شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/11/12

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور از تأسیس و اجراي مراکز کارگاهی آموزش فنی و
حرفه اي کشور در تعدادي از شهرك هاي صنعتی کشور به شکل الگو در سال 1400 خبر داد.

فصل اقتصاد - رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي
کشور از تأسیس و اجراي مراکز کارگاهی آموزش فنی و
حرفه اي کشور در تعدادي از شهرك هاي صنعتی کشور به

 
شکل الگو در سال 1400 خبر داد. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از سازمان آموزش فنی و حرفه
اي کشور، «علی اوسط هاشمی» در دیدار با مدیرعامل
سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی گفت: شرکت

شهرك هاي صنعتی در بین دستگاه هاي دولتی، پل ارتباطی مناسبی براي صیانت از مهارت شاغلان و تأمین نیروي ماهر در کشور

 
است و با همکاري دو سازمان می توان زمینه خوبی براي ارائه آموزش هاي مهارتی مستمر و به روز شاغلان در صنعت ایجاد کرد. 

وي افزود: یکصد شرکت در شهرك هاي صنعتی توسط سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور از لحاظ عیار مهارتی سنجیده می شوند
و این امر علاوه بر شناسایی افراد فاقد مهارت این امکان را فراهم می کند که بانک اطلاعاتی جامعی از نیروهاي شهرك هاي صنعتی

 
ایجاد شود. 

رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي بر آموزش دوگانه (آموزش در کارگاه و محیط کار واقعی) در واحدهاي صنعتی شهرك هاي

 
صنعتی تأکید کرد و گفت: داشتن «گواهی نامه مهارت» در شهرك هاي صنعتی باید به یک الزام تبدیل شود. 

به گفته وي، می توان از محل قانون استفاده از مالیات براي ایجاد و تجهیز مراکز آموزش فنی و حرفه اي به عنوان یک راهکار اجرایی

 
استفاده کرده تا علاوه بر کاهش هزینه ها، شهرك هاي صنعتی را به مراکز مهارت آموزي مبدل ساخت. 

ماده 38 مربوط به ارزش افزوده است و در تبصره دو آن آمده است: در صورتی که واحدهاي تولیدي براي ارتقاي مهارت و سلامت
کارکنان خود مراکز آموزشی و ورزشی ایجاد کرده و یا در این خصوص هزینه کند، با اعلام وزارت کار و اموراجتماعی می توانند 10
درصد عوارض را تا سقف هزینه انجام شده، استرداد کند، در صورت تأیید هزینه هاي مزبور توسط سازمان امور مالیاتی کشور، وجوه

 
مربوط قابل تهاتر یا استرداد حسب مقررات این قانون خواهد بود. 

هاشمی تصریح کرد: تحقق این موضوع می تواند پایه گذار حرکتی نوین در کشور باشد و صادرات نیروي فنی با مهارت و به دنبال آن

 
ارز آوري براي کشور را به دنبال داشته باشد. 

رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي از تدوین استانداردهاي مورد نیاز صنایع کوچک بر اساس ظرفیت هر استان براي مشاغل و
حرفه هاي مورد نیاز شهرك هاي صنعتی خبر داد و افزود: مراکز جوار کارگاهی می تواند در حکم کارگاه آموزشی براي شرکت شهرك

 
هاي صنعتی باشد. 

 
مهارت آموزي در شهرك هاي صنعتی 

معاون وزیر صنعت و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی در این دیدار ضمن اشاره به تفاهم نامه دو دستگاه در
سال 1382، گفت: حدود 70 قطعه زمین از سوي شرکت شهرك هاي صنعتی براي ایجاد مراکز آموزش فنی و حرفه اي برابر تفاهم



نامه مذکور به سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور براي ایجاد کارگاه و مراکز مهارت آموزي اعطا شد که از این تعداد 34 مرکز فعال
شده اند و 39 هزار دوره آموزشی براي یک میلیون نفر در شاخه هاي مختلف کارآفرینی با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي

 
کشور در این مراکز برگزار شده است. 

 
«علی رسولیان» خواستار تجهیز مراکز باقی مانده و مهارت آموزي در آن ها و همچنین توسعه مراکز جوار شهرك هاي صنعتی شد. 

به گزارش فصل اقتصاد، براساس آخرین آمار، 52 درصد از صنایع کشور مربوط به صنایع کوچک است، به عبارتی 23 هزار و 550

 
واحد صنعتی کوچک در کشور فعالیت می کنند که از لحاظ تعداد بیشترین میزان را در میان صنایع کشور دارند. 

میزان اشتغال در صنایع کوچک در مقایسه با صنایع دیگر نیز قابل ملاحظه است. بگونه اي که 451 هزار و 609 نفر در بخش صنایع
کوچک اشتغال دارند که 45 درصد میزان اشتغال در صنایع را شامل می شود.



طرح تأسیس مراکز آموزش فنی و حرفه اي در شهرك هاي صنعتی عملیاتی

می شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/11/12

فصل اقتصاد - رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، در دیدار با ''علی رسولیان''، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت
و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی از تأسیس و اجراي مراکز جوار و بین کارگاهی آموزش فنی و حرفه

اي کشور در تعدادي از شهرك هاي صنعتی کشور به صورت پایلوت در سال 1400 خبر داد.

فصل اقتصاد - رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي
کشور، در دیدار با "علی رسولیان"، معاون وزیر صنعت،
معدن و تجارت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و
شهرك هاي صنعتی از تأسیس و اجراي مراکز جوار و بین
کارگاهی آموزش فنی و حرفه اي کشور در تعدادي از
شهرك هاي صنعتی کشور به صورت پایلوت در سال

 
1400 خبر داد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزرات تعاون، کار و رفاه اجتماعی به نقل از روابط عمومی
سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، "علی اوسط هاشمی" رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در این دیدار با اشاره به
اینکه شرکت شهرك هاي صنعتی در بین دستگاه هاي دولتی، پل ارتباطی مناسبی براي صیانت از مهارت شاغلین و تأمین نیروي
ماهر در کشور است گفت: با همکاري دو سازمان می توان زمینه خوبی براي ارائه آموزش هاي مهارتی مستمر و به روز شاغلین در

 
صنعت ایجاد کرد. 

وي با بیان اینکه یکصد شرکت از شرکت هاي شهرك هاي صنعتی توسط سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور از لحاظ عیار مهارتی
سنجیده می شوند تاکید کرد: این امر علاوه بر شناسایی افراد فاقد مهارت این امکان را فراهم می کند که بانک اطلاعاتی جامعی از

 
نیروهاي شهرك هاي صنعتی ایجاد شود. 

وي بر آموزش دوگانه (آموزش در کارگاه و محیط کار واقعی) در واحد هاي صنعتی شهرك هاي صنعتی تأکید کرد و گفت: داشتن

 
«گواهی نامه مهارت» در شهرك هاي صنعتی باید به یک الزام تبدیل شود . 

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور گفت: می توانیم از محل قانونی « تبصره 2 ماده 38 » استفاده از مالیات براي ایجاد و
تجهیز مراکز آموزش فنی و حرفه اي به عنوان یک راهکار اجرایی استفاده کرده تا علاوه بر کاهش هزینه ها، شهرك هاي صنعتی را به

 
مراکز مهارت آموزي مبدل کنیم. 

وي تصریح کرد: تحقق این موضوع می تواند پایه گذار حرکتی نوین در کشور باشد و صادرات نیروي فنی با مهارت و به دنبال آن ارز

 
آوري براي کشور را به دنبال داشته باشد. 

هاشمی از تدوین استاندارد هاي مورد نیاز صنایع کوچک بر اساس ظرفیت هر استان براي مشاغل و حرفه هاي مورد نیاز شهرك هاي

 
صنعتی خبر داد و افزود: مراکز جوار کارگاهی می تواند در حکم کارگاه آموزشی براي شرکت شهرك هاي صنعتی باشد. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت : مهارت آموزي در شهرك هاي صنعتی با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور پایه



 
گذار حرکتی ماندگار است 

"علی رسولیان" معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی در این دیدار با اشاره
به تفاهم نامه دو دستگاه در سال 1382 گفت: حدود 70 قطعه زمین از سوي شرکت شهرك هاي صنعتی براي ایجاد مراکز آموزش
فنی و حرفه اي برابر تفاهم نامه مذکور به سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور براي ایجاد کارگاه و مراکز مهارت آموزي داده شد که
از این تعداد 34 مرکز فعال هستند و 39 هزار دوره آموزشی براي یک میلیون نفر در شاخه هاي مختلف کارآفرینی با همکاري سازمان

 
آموزش فنی و حرفه اي کشور در این مراکز برگزار شده است. . 

وي خواستار تجهیز مراکز باقی مانده و مهارت آموزي در آن ها و همچنین توسعه مراکز جوار شهرك هاي صنعتی شد.



توضیح واردکنندگان تجهیزات پزشکی درباره گم شدن1.3میلیارد ارزترجیحی
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فصل اقتصاد - رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات پزشکی با ارائه توضیحاتی درباره علت گم شدن 1.3 میلیارد دلار ارز
ترجیحی در واردات تجهیزات پزشکی گفت: با پیگیري هاي انجام شده ، این ارزها تعیین تکلیف شده است.

فصل اقتصاد - رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات پزشکی با
ارائه توضیحاتی درباره علت گم شدن 1.3 میلیارد دلار ارز
ترجیحی در واردات تجهیزات پزشکی گفت: با پیگیري

 
هاي انجام شده ، این ارزها تعیین تکلیف شده است. 

ابوالفتح صانعی امروز در یک نشست خبري در مورد گم
شدن یک میلیارد و 300 میلیون دلار ارز ترجیحی در

حوزه واردات تجهیزات پزشکی، اظهار داشت: تاجر بر اساس تشریفات قانونی ارزي را دریافت می کند و در یک بازده زمانی معینی باید
کالاي مربوط به آن ارز را وارد، ترخیص و رفع تعهد کند. در این مسیر هم باید مستندات قانونی به وزارت بهداشت، بانک مرکزي،
بانک عامل و گمرك ارائه دهد؛ چنانچه این مستندات دچار بی نظمی، نقصان، تأخیر و ناهماهنگی باشد، روند رفع تعهد به تأخیر می

 
افتد. در ضمن گاه، عدم یکپارچگی سامانه تی تک نیز مشکل ساز می شود. 

رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات و ملزومات پزشکی ایران افزود: به همین دلیل محل مصرف این یک میلیارد و 300 میلیون دلار ارز
ترجیحی صرفاً به دلیل فقدان مستندات کافی و یا بی نظمی در مستندات سیستم اداري، مشخص نبود. مثلاً برخی بازرگانان رفع
تعهد کرده بودند، اما رفع تعهد آنها گزارش نشده بود یا فرآیند رفع تعهد طولانی شده بود و در ظاهر، محل مصرف نامشخص بود.
حتی برخی کالاها به دلیل تحریم با تأخیر وارد شد و در لیست نامشخص ها رفته بود. اما امروز خوشبختانه با پیگیري وزیر بهداشت
کارگروه ویژه منتخب وي، منابع مصرفی یک میلیارد و 300 میلیون دلار را شناسایی کردند. اما مسأله اي که وجود دارد این است که
خبر گم شدن این میزان ارز بسیار رسانه اي شد اما خبري که در مورد روشن شدن ابعاد ماجراست و مشخص می کند که این ارز گم

 
نشده بلکه به دلیل برخی نقص ها وارد سامانه نشده است، چندان رسانه اي نشد. 

 
برخی از سازمان ها شرایط تحریم را درك نمی کنند 

صانعی با انتقاد از بی نظمی در سیستم تجاري کشور گفت: ما یک سیستم یکپارچه نداریم. یکی ارز می دهد، یکی نظارت می کند،
یکی به بانک نامه می دهد و هیچ کدام هم با یکدیگر در ارتباط نیستند. ظاهراً ما سامانه جامع تجارت را داریم، ولی واقعیت این است
که این سامانه جامع و یکپارچه، آنگونه که انتظار می رفت، به خوبی عمل نمی کند. براي همین وزارت صمت هر از چندي یک دفعه و

 
بدون هماهنگی با وزارت بهداشت، گروه کالایی یک کالا را عوض می کند. 

نایب رئیس فدراسیون واردات ایران تاکید کرد: وقتی گروه کالایی تغییر می کند، ثبت سفارش هاي قبلی باطل می شود. بر اساس
ثبت سفارش اولیه، ظاهراً به شما ارزي تخصیص داده شده ولی در عمل اینطور نیست. یا بانک مرکزي یک دفعه بدون هماهنگی،
زمان رفع تعهد ارزي را تغییر می دهد. مثلاً حدود دو ماه پیش در آخرین بخشنامه خود زمان رفع تعهد را از 8 ماه به 6 ماه تغییر داد.
این تغییرات ناگهانی و بدون برنامه، شاید ظاهراً براي سیستم مشکلی ایجاد نکند، ولی در عمل دردسر به همراه دارد. چون با این

 
تغییرات، فعالان اقتصادي شناسنامه دار به تدریج ریزش می کنند که این اصلاً به مصلحت سیستم تجارت خارجی کشور نیست. 



رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات و ملزومات پزشکی ایران اظهار داشت: از سویی دیگر تصمیمات این چنینی مربوط به دوره تحریم
نمی شود و براي شرایط عادي است؛ متأسفانه برخی از سازمان هاي ما در شرایط تحریم، مدل هاي شرایط تحریم را تعریف نکرده اند.
در شرایط عادي پول را ظرف دو روز می توان به دست کمپانی خارجی رساند اما در شرایط تحریم این پروسه 3 یا 4 ماه و یا حتی
بیشتر طول می کشد. متأسفانه بانک مرکزي تدبیري در این مورد نداشته است. ما بارها و بارها با بانک مرکزي مکاتبه و اعلام کردیم

 
این دوره باید براي تجهیزات پزشکی 11 ماهه شود. ولی بانک قبول نکرده است. 

 
امروز فرآیند نقل و انتقال پول 4 ماه طول می کشد 

نایب رئیس فدراسیون واردات ایران افزود: امروز روند نقل و انتقال پول حدود 4 ماه طول می کشد. به دلیل تحریم، پول مستقیم به
حساب ذي نفع خارجی نمی رود؛ پول در بانک و صرافی چند کشور می چرخد تا به دست ذي نفع نهایی برسد. همین پول گاهی هم
از طریق بانک عامل به حساب طرف خارجی می رود ولی بعد از مدتی برگشت می خورد و دوباره این فرآیند تکرار می شود تا در

 
نهایت پول به حساب ذي نفع خارجی بنشیند. 

صانعی ادامه داد: از طرفی تجهیزات پزشکی جزو محصولاتی است که تولیدکنندگان بر اساس سفارش کشورهاي متقاضی تولید می
کنند؛ براي همین فرآیند سفارش تا ساخت نیز حدود 3 الی 4 ماه است. زمان حمل کالا نیز به دلیل تحریم طولانی تر شده است. به
همین دلیل معتقدیم 11 ماه زمانی مناسبی براي رفع تعهد ارزي بازرگانان تجهیزات پزشکی است. حال وقتی این دوره به صورت
غیرمنطقی کوتاه می شود، این تصور غلط پیش می آید که واردکننده تعمدا تعهد ارزي را در زمان معین اجرا نکرده و یا اصلاً نمی

 
خواهد اجرا کند. 

 
علت دپو شدن تجهیزات پزشکی در گمرك 

وي در پاسخ به سوال خبرنگار مهر در خصوص کالاهاي دپو شده در گمرك، اظهار داشت: وزارت بهداشت وسط کار ترخیص، کالاها را
از گروه یک (ارز 4200 تومانی) به گروه دو (ارز نیمایی) منتقل می کند، در این پروفرما ممکن است برخی از کالاها گروه یک بمانند و

 
برخی دیگر گروه دو، که همین مساله موجب تشکیل یک کلاف سردرگم می شود و جنس نمی تواند از گمرك ترخیص شود. 

صانعی گفت: قبلاً با نامه نگاري این مشکل حل می شد اما مدتی است این روند نیز کنار رفته است؛ ما به وزارت بهداشت می گوئیم
تجهیزات پزشکی کلاً گروه یک کالایی باشد یا گروه دو یا اینکه تاییدیه بدهد که جنس از گمرك خارج شود. بعد از 6 ماه، هفته

 
گذشته به توافق رسیدند که کالاهاي دپو شده تعیین تکلیف شوند. 

 
بارها خواستیم وسط کار، گروه کالایی را تغییر ندهند /    ارز نیمایی را ترجیح می دهیم 

وي افزود: از وزارت بهداشت خواهش کردیم که وقتی کالایی ارز 4200 تومانی دارد وسط کار، گروه کالایی را عوض نکنند زیرا براي

 
تاجر مشکل ایجاد می شود. تاجر براي سرمایه گذاري برنامه ریزي می کند و نیاز به شرایط باثبات دارد. 

وي همچنین تاکید کرد: اگر وزارت بهداشت و بیمه کمبود اعتبار را پوشش دهند و پول را به موقع بدهند ما ارز نیمایی را ترجیح می

 
دهیم. 

نایب رئیس فدراسیون واردات ایران همچنین در خصوص میزان واردات گفت: تاکنون یک میلیارد و 80 میلیون دلار ارز ترجیحی براي

 
واردات تجهیزات پزشکی تأمین شده که نزدیک به 500 میلیون دلار پرونده در صف تخصیص داریم. 

 
بانک مرکزي هنوز طلب سال 96 ما را پرداخت نکرده است 

رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات و ملزومات پزشکی ایران اظهار داشت: متأسفانه طلب واردکنندگان تجهیزات پزشکی از سال 96 با
وجود اینکه تمام مقامات دولتی مربوطه تاکید و تأیید کردند هنوز از سوي بانک مرکزي پرداخت نشده است. همین بانک مرکزي اگر

 
واردکننده اي در رفع تعهد چند هفته تأخیر کند، او را متهم به عدم رفع تعهد می کند. 

وي افزود: بانک مرکزي 29 اردیبهشت سال 98 بخشنامه اي داد که براساس آن اعلام کرد طلب واردکنندگان تجهیزات پزشکی را که
از سال 96 باقی مانده بود، پرداخت می کند. اما متأسفانه به رغم فراهم شدن تمام زمینه هاي قانونی براي پرداخت مطالبات
واردکنندگان تجهیزات و ملزومات پزشکی، عدم پرداخت مطالبات واردکنندگان بسیار سوال برانگیز و تعجب آور است بانک مرکزي به
رغم انجام تمامی فرآیندهاي قانونی نه تنها توجهی به رعایت سازوکارهاي قانونی نکرده بلکه نسبت به اجراي بخشنامه هاي خود نیز

 
هیچگونه احساس تعهدي نمی کند. 



وي افزود: عدم اجراي این بخشنامه ها، خسارت جبران ناپذیري را به این بنگاه هاي اقتصادي که ترکیبی از تجارت، کارآفرینی و ایجاد
ارزش افزوده درمانی در حوزه اقتصاد درمان دارد وار کرده و مدتی است شاهد ورشکستگی تدریجی و تعطیلی این بنگاه ها هستیم.
حتی نگرانیم طرف خارجی به دنبال عدم تسویه بیش از دو سال طلب خود، به برداشت کردن وجوه انتقالی براي ارسال کالاي جدید
بابت طلب قبلی خود اقدام کند. در واقع هم امکان واردات کالاي جدید را از دست می دادیم؛ هم باید اینجا پاسخگوي تعهدات ارزي

 
جدید باشیم. 

صانعی تاکید کرد: کالاي ما براساس مستنداتی که راستی آزمایی شده، در کمیسیون قیمت گذاري وزارت بهداشت و سازمان حمایت
بر مبناي دلار 36,000 ریال و یورو 40,000 ریال قیمت گذاري شده است. از طرفی مصرف کننده و خریدار اقلام ما عمدتاً دولتی
بوده است؛ چگونه است که حتی با موافقت دولت نامه معاون اول، نامه وزراي وقت، نامه سه رئیس سازمان غذا و دارو، نامه دو مدیر

 
کل تجهیزات پزشکی، بانک مرکزي همچنان اهمیتی نمی دهد؟! 

رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات و ملزومات پزشکی ایران گفت: امروز 50 درصد از 153 شرکت تجهیزات پزشکی از چرخه فعالیت
باز مانده و یا خارج شدند و مابقی هم منتظر هستند که بانک مرکزي زودتر این مطالبه را پرداخت کند. با تداوم این وضعیت معلوم
نیست چه بر سر بقیه همکاران ما بیاید. با توجه به مطالبات معوق، بسیاري از بنگاهها سرمایه انسانی متخصص خود را به دلیل بالا
بودن سطح دستمزد آنها، از دست دادند؛ یعنی کسانی که سال ها روي آنها سرمایه گذاري شده و دوره هاي تخصصی را در داخل و
خارج کشور گذراندند و به یک بهره وري مناسب رسیدند. این شرایط موجب قطع ارتباط اعتباري تجار شده که همواره مزیتی براي

تأمین اقلام مورد نیاز بیماران و مراکز درمانی داشتند.



یک هزار و 200 واحد راکد به چرخه تولید بازگشتند

منبع: شوشانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/11/12

وزیر صمت: افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس واحدهاي صنعتی و تولیدي در 10 ماهه اول امسال نشانگر امید
به کارآفرینی، اقتصاد پویا و تولید در کشور است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراسم افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر خوزستان، افزایش 38
درصدي صدور گواهی هاي تاسیس واحدهاي صنعتی و تولیدي در 10 ماهه اول امسال را نشانگر امید به کارآفرینی، اقتصاد پویا و

 
تولید در کشور دانست. 

علیرضا رزم حسینی در این آیین با بیان این مطلب، افزود: کارآفرینان و تولیدکنندگان به فرموده مقام معظم رهبري عابدان و

 
مجاهدان هستند و در این شرایط سخت اقتصادي نگذاشتند که کشور با مشکل مواجه شود. 

 
فعالیت 3 شیفته کارخانجات کشور علیرغم همه تحریم ها و محدودیت ها 

وي همچنین با اشاره به تحریم هاي ظالمانه دشمنان و محدودیت هاي ناشی از شیوع ویروس کرونا، بیان کرد :علیرغم همه این

 
مشکلات، اما به همت همین تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي اکثر کارخانجات کشور دو یا سه شیفته در حال فعالیت هستند. 

 
افزایش ارزش افزوده صنعتی را در دستور کار داریم 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزایش ارزش افزوده صنعتی را از اولویت هاي این وزارتخانه دانست و تصریح کرد: می خواهیم ارزش

 
صادراتی محصول کشور را دو برابر نماییم. 

 
احیا و بازگشت به چرخه تولید یک هزار و 200 واحد راکد از ابتداي امسال تاکنون 

رزم حسینی همچنین با اشاره به برنامه هاي این وزارتخانه براي احیا و بازگشت مجدد واحدهاي راکد در کشور، گفت: در همین مدت
یک هزار و 200 واحد تولیدي نیمه تعطیل، تعطیل یا راکد، احیا و به عرصه تولید بازگشتند که 47 مورد از این واحدها مربوط به

 
استان خوزستان بوده است. 

 
تکمیل زنجیره ها و صادرات کالاهاي ارز آور را دنبال می کنیم 

وي همچنین در بخش دیگري از سخنان خود افزود: در حوزه صنایع بر زنجیره تامین، ایجاد ارزش افزوده صنعتی بیشتر و صادرات

 
کالاهاي ارز آور تاکید داریم. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر خوزستان را در راستاي اجراي
بندهاي 13 و 15 سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در حوزه تکمیل زنجیره و ایجاد ارزش افزوده بیشتر دانست.



زیرساخت هاي ضعیف اینترنتی و مشکلات آموزش مجازي

منبع: پاناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/11/12

تهران (پانا) - شیوع بیماري کرونا از سال گذشته بسیاري از سازمانها را دچار تغییر و بسیاري از کسب و کارها را با مشکل و
آسیب مواجه کرده است. در این میان آن چه اکثر خانواده  ها با آن دست و پنجه نرم می کنند، مشکلات مربوط به آموزش

است.

تهران (پانا) - شیوع بیماري کرونا از سال گذشته بسیاري
از سازمانها را دچار تغییر و بسیاري از کسب و کارها را با
مشکل و آسیب مواجه کرده است. در این میان آن چه اکثر
خانواده  ها با آن دست و پنجه نرم می کنند، مشکلات

 
مربوط به آموزش است. 

در دوران کرونا، دانشگاه ها آموزش هاي غیر حضوري خود
پیش گرفتند اما به دلیل سرعت پایین اینترنت و سایر مشکلات استفاده از این سیستم آموزشی براي دانشجویان چندان ساده نبوده
است. اکثر دانشگاه ها از شرکتهاي ارائه دهنده سرویس کلاس مجازي استفاده کرده و یا واحد فناوري اطلاعات خود دانشگاه اقدام به
راه اندازي سیستمهاي کلاس مجازي نمودند. در این میان البته دانشگاه هاي مجتمع مانند دانشگاه آزاد و یا دانشگاه پیام نور رویکرد

 
متمرکزتري را داشتند و سامانه هاي خود دانشگاه به صورت یکسان و یکپارچه این آموزش ها را مدیریت کرد. 

دانشجویان و اساتید اما برایشان فرقی ندارد که سامانه ها متمرکز باشد یا متفاوت. آن ها برایشان بی دغدغه بودن ملاك است. در این
گزارش در قالب نظرسنجی به سراغ تعدادي از دانشجویان رفتیم و سعی کردیم دغدغه هاي دانشجویان و اساتید را در مورد آموزش

 
الکترونیکی به مسئولین انعکاس دهیم. 

 
خوان اول- خرید دستگاه مناسب 

هر چند این مسئله به عنوان یک مسئله عمومی در کل جامعه آموزشی (چه معلم و دانش آموز و چه استاد و دانشجو) مطرح است، اما
از آن نمی توان چشم پوشی کرد. بسیاري از مشکلات روزهاي اول و حتی هماکنون ناشی از نداشتن ابزار و وسایل مناسب چه براي

 
ارائه و چه براي شرکت در کلاس است. 

 
خوان دوم - اینترنت 

اینترنت کشور به خصوص در ماه هاي اخیر دستخوش تغییراتی شده است که هرکس تقصیر آن را به گردن دیگري می اندازد. اما آن
چه مهم است این است که اینترنت هنوز به عنوان دغدغه اصلی استادو دانشجو مطرح است هم از نظر کیفیت برگزاري و هم از نظر

هزینه آن. 



 
خوان سوم- اشکالات در سامانه ها 

اکثر دانشجویان از اشکالات سامانه ها در روزهاي اول ترم شاکی بوده و برخی از این اشکالان هنوز نیز باقیمانده است. اما آنچه در این
بین نمیتوان به طور قطع اظهار نظر کرد این است که اشکالاتی که در حین استفاده از سامانه ها ایجاد میشود آیا ریشه در مشکل
اینترنت کلی کشور دارد یا اینترنت کاربر مشکل دارد یا اینکه هیچکدام و سامانه ظرفیت سرویس دهی مناسب را ندارد؟ پاسخ به این

 
سوال نیاز به بررسی بیشتر خواهد داشت اما در کل موجب نارضایتی کاربران را ایجاد کرده است. 

 
خوان چهارم- پشتیبانی 

فارغ از این که مشکلات استفاده از سامانه به چه دلیلی بوده و یا هست، وجود مشکلات در هر صورت با توجه به شرایط ایجاد شده
پذیرفتنی است. موضوعی یک باره در قالب بحران ایجاد شده و گریبانگیر همه ما بوده است. راه حل هاي ارائه شده هم با توجه به
زمان محدود طبیعتا مشکلاتی دارند. اما آن چه مهم است این است که آیا اگر مشکلی بود حل میشود؟ آیا کسی هست که به حرف
من گوش بدهد و مشکل من را حل کند؟ پشتیبانی به موقع از کاربران و رفع اشکالات آن ها به صورت در لحظه براي کاربران بسیار

 
مهم است. و قطعا نوشداروي بعد از مرگ سهراب کمک کننده نیست. 

 
خوان پنجم- محتواي دروس 

واقعیت این هست که آموزش از طریق فضاي مجازي مزایا و معایب خود را دارد. نبود مواجهه حضوري و البته محدودیت هاي سیستم
هاي آموزش مجازي براي برخی از ارائه ها از این دست هستند. از سوي دیگر اساتید نیز الزاما محتواي متناسب با فضاي مجازي تهیه

 
نکرده بودند و در برخی از دروس مثلا دروس با فرمول نویسی و یا دروسی که نیاز به حل تتشریحی دارد، مشکلاتی را باعث می شود. 

 
خوان ششم- امتحانات 

موضوع شیرین امتحانات موضوعی است که براي اکثر دانشجویان یک استرس بوده. چه قبل از کرونا و چه بعد از آن. و موضوع تقلب
در امتحانات نیز دغدغه اصلی اساتید و کادر آموزشی بوده است. براي دانشجویان مجازي استرسی که در حال حاضر با آن دست و

 
پنجه نرم میکنند ، علاوه بر خود امتحان مشکلات احتمالی سیستم هاي مجازي براي برگزاري آزمون هست. 

 
خوان هفتم- یادگیري 

در پایان خوان آخر هست که هنوز به آن نرسیده ایم. آن هم مسئله یادگیري است. آیا با طی تمام این مسائل و با وجود این دغدغه
ها، کیفیت یادگیري در ساختار موجود حفظ شده است؟ یا نیاز به جبران دارد؟ این خوان آخر، خوانی است که هنوز براي طی آن و

 
پاسخ به آن شاید زود باشد اما مسئله و دغدغه بسیار مهمی است. 

 
در ادامه نظرات برخی از دانشجویان دانشگاههاي مختلف کشور را میخوانیم: 

گلناز گوهري دانشجوي رشته ادبیات انگلیسی از دانشگاه آزاد کرج نیز می گوید: من به شخصه از اپلیکیشن وادانا استفاده می کردم.

 
از نظر کیفیت اینترنت ضعیف بود و سایت قطع و وصل می شد و صحبت هاي اساتید را به خوبی متوجه نمی شدیم. 



علیرضا شریعت، رشته کارآفرینی از دانشگاه تهران جنوب گفته است: آموزش هاي مجازي کارایی بیشتري از کلاس هاي حضوري
سابق داشت. آموزش هاي مجازي باعث شده دانشجویان پیگیرتر باشند و بعضا که قطع و وصلی داشت خیلی از دوستان در گروه
واتساپی پیگیر بودند که از محتوا عقب نمانند. سامانه دان که از آن استفاده می کنیم به طور کلی عملکرد خوبی دارد اما بهتر از این

 
ها هم می تواند باشد. 

اما مریم حسینی دانشجوي کارشناسی ارشد نقاشی از دانشگاه علم و فرهنگ گفت: دانشگاه علم و فرهنگ از نظر کلاس هاي آنلاین
خیلی خوب عمل کرد و به نظر من وقت هاي کلاس هاي آنلاین از کلاس هاي حضوري هم بیشتر بود. من خودم به شخصه از سامانه

 
ال ام اس استفاده می کنم. به طور کل آموزش هاي مجازي قطع و وصلی که دارند اما این ترم مشکلات فنی کمتر بود. 

متین جمشیدي، دانشجوي رشته صنایع غذایی از دانشگاه آزاد واحدعلوم تحقیقات می گوید: من در حال حاضر از اپلیکیشن دان
استفاده می کنم، میکروفون یا صدا بعضی وقت ها قطع و وصل می شد. براي آپلود امتحان هم مشکل داشتیم. اما نقطه قوت این
سامانه راحتی استفاده از پاورپوینت و آپلود فایل در موقع کنفرانس است و البته از تیم پشتیبانی هم رضایت داشتم چرا که برخورد

 
خیلی مودبانه و خوبی داشتند. 

 
زهره بختیاري کارشناس ارشد در بخش هنر از دانشگاه الزهرا معتقد است: 

من به شخصه از سامانه ال ام اس استفاده می کنم و به تازگی عملکرد این سامانه بهتر شده است و امسال در مبحث آزمون ها

 
مشکلی نداشتیم. 

اما فریبا اکبر زاده، رشته شیلات از دانشگاه علوم تحقیقات معتقد است: به نظر من اپلیکیشن دان نقاط قوت دارد و نقطه ضعف هم
دارد. در اپلیکیشن دان موقع کلاس ها خیلی وقت ها نمیشود وارد این سامانه بشویم و بعضا میکروفون هم وصل نمی شود. آموزش

 
مجازي بیشتر براي واحدهاي تئوري خوب است اما براي واحدهاي عملی مناسب نیست. 

آقاي قویدل، دانشجوي رشته مدیریت دولتی نیز گفت: من در دانشگاه از فضاي وبینار استفاده می کنم و در این فضا مشکلی نداشتم
که بخواهم در مورد پشتیبانی این سیستم صحبت کنم فقط بعضی وقت ها که تعداد همزمان آنلاین زیاد می شد مقداري قطعی ها

 
بیشتر می شد. 

یک کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه تهران اظهار کرد: واقعیت اینکه من تجربه حضوري را نداشتم در دانشگاه اما از فضاي مجازي
رضایت نداشتم. کلاس ها قطعی و وصلی نداشت اما ارتباط و تعامل با استاد خیلی رضایت بخش نبود و کلاس ها فشرده بود.

 
پشتیبانی ها که رضایت بخش نبوده است و به خوبی جوابگوي ما نبوده است . 

نیلوفر زنگنه نژاد، دانشجوي ارشد رشته مهندسی نرم افزار از دانشگاه آزاد خوراسگان گفت: در مورد اپلیکیشن ها و فضاي مجازي
واقعیت این است که در مبحث ویرایش، مشکلاتی وجود داشت و براي همان بار اول امکان ویرایش نبود و این باعث شده بود تا
پشتیبانی هم به دردسر بیفتد. من به شخصه از فضاي مجازي آدوبی کانکت استفاده می کردم و بسیار قطع و وصل داشت اما
کنفرانس ها با اپلیکیشن دان مشکلی نداشت . از نقاط قوت سیستم دان این بود که خیلی سریع وارد می شدیم و به طور کل

 
پشتیبانی این مجموعه عالی بود. 



این گزارش کمکی به مسئولین آموزشی کشور و دانشگاه هاست تا بتوانند از زاویه دید دانشجویان و اساتید نیز موضوعات و دغدغه
هاي آن ها را دیده؛ نقاط قوت را تقویت و نقاظ ضعف را برطرف کنند. این گزارش آغاز یک حرکت بوده و این خبرگزاري آمادگی دارد
تا این گزارش سایر دانشجویان و اساتید را در این مورد منعکس نماید و همینطور آمادگی دارد تا نظرات دست اندرکاران محترم

 
آموزش دانشگاهی کشور را نیز در گزارش مجزایی منعکس نماید. 

زیرساخت اینترنتی مشکلات آموزش مجازي



توضیح واردکنندگان تجهیزات پزشکی درباره گم شدن1.3میلیارد ارزترجیحی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/11/12

رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات پزشکی با ارائه توضیحاتی درباره علت گم شدن 1.3 میلیارد دلار ارز ترجیحی در واردات
تجهیزات پزشکی گفت: با پیگیري هاي انجام شده ، این ارزها تعیین تکلیف شده است.

رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات پزشکی با ارائه
توضیحاتی درباره علت گم شدن 1.3 میلیارد دلار ارز
ترجیحی در واردات تجهیزات پزشکی گفت: با پیگیري

 
هاي انجام شده ، این ارزها تعیین تکلیف شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، ابوالفتح صانعی امروز در یک
نشست خبري در مورد گم شدن یک میلیارد و 300
میلیون دلار ارز ترجیحی در حوزه واردات تجهیزات
پزشکی، اظهار داشت: تاجر بر اساس تشریفات قانونی ارزي
را دریافت می کند و در یک بازده زمانی معینی باید کالاي

مربوط به آن ارز را وارد، ترخیص و رفع تعهد کند. در این مسیر هم باید مستندات قانونی به وزارت بهداشت، بانک مرکزي، بانک عامل
و گمرك ارائه دهد؛ چنانچه این مستندات دچار بی نظمی، نقصان، تأخیر و ناهماهنگی باشد، روند رفع تعهد به تأخیر می افتد. در

 
ضمن گاه، عدم یکپارچگی سامانه تی تک نیز مشکل ساز می شود. 

رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات و ملزومات پزشکی ایران افزود: به همین دلیل محل مصرف این یک میلیارد و 300 میلیون دلار ارز
ترجیحی صرفاً به دلیل فقدان مستندات کافی و یا بی نظمی در مستندات سیستم اداري، مشخص نبود. مثلاً برخی بازرگانان رفع
تعهد کرده بودند، اما رفع تعهد آنها گزارش نشده بود یا فرآیند رفع تعهد طولانی شده بود و در ظاهر، محل مصرف نامشخص بود.
حتی برخی کالاها به دلیل تحریم با تأخیر وارد شد و در لیست نامشخص ها رفته بود. اما امروز خوشبختانه با پیگیري وزیر بهداشت
کارگروه ویژه منتخب وي، منابع مصرفی یک میلیارد و 300 میلیون دلار را شناسایی کردند. اما مسأله اي که وجود دارد این است که
خبر گم شدن این میزان ارز بسیار رسانه اي شد اما خبري که در مورد روشن شدن ابعاد ماجراست و مشخص می کند که این ارز گم

 
نشده بلکه به دلیل برخی نقص ها وارد سامانه نشده است، چندان رسانه اي نشد. 

 
برخی از سازمان ها شرایط تحریم را درك نمی کنند 

صانعی با انتقاد از بی نظمی در سیستم تجاري کشور گفت: ما یک سیستم یکپارچه نداریم. یکی ارز می دهد، یکی نظارت می کند،
یکی به بانک نامه می دهد و هیچ کدام هم با یکدیگر در ارتباط نیستند. ظاهراً ما سامانه جامع تجارت را داریم، ولی واقعیت این است
که این سامانه جامع و یکپارچه، آنگونه که انتظار می رفت، به خوبی عمل نمی کند. براي همین وزارت صمت هر از چندي یک دفعه و

 
بدون هماهنگی با وزارت بهداشت، گروه کالایی یک کالا را عوض می کند. 

نایب رئیس فدراسیون واردات ایران تاکید کرد: وقتی گروه کالایی تغییر می کند، ثبت سفارش هاي قبلی باطل می شود. بر اساس



ثبت سفارش اولیه، ظاهراً به شما ارزي تخصیص داده شده ولی در عمل اینطور نیست. یا بانک مرکزي یک دفعه بدون هماهنگی،
زمان رفع تعهد ارزي را تغییر می دهد. مثلاً حدود دو ماه پیش در آخرین بخشنامه خود زمان رفع تعهد را از 8 ماه به 6 ماه تغییر داد.
این تغییرات ناگهانی و بدون برنامه، شاید ظاهراً براي سیستم مشکلی ایجاد نکند، ولی در عمل دردسر به همراه دارد. چون با این

 
تغییرات، فعالان اقتصادي شناسنامه دار به تدریج ریزش می کنند که این اصلاً به مصلحت سیستم تجارت خارجی کشور نیست. 

رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات و ملزومات پزشکی ایران اظهار داشت: از سویی دیگر تصمیمات این چنینی مربوط به دوره تحریم
نمی شود و براي شرایط عادي است؛ متأسفانه برخی از سازمان هاي ما در شرایط تحریم، مدل هاي شرایط تحریم را تعریف نکرده اند.
در شرایط عادي پول را ظرف دو روز می توان به دست کمپانی خارجی رساند اما در شرایط تحریم این پروسه 3 یا 4 ماه و یا حتی
بیشتر طول می کشد. متأسفانه بانک مرکزي تدبیري در این مورد نداشته است. ما بارها و بارها با بانک مرکزي مکاتبه و اعلام کردیم

 
این دوره باید براي تجهیزات پزشکی 11 ماهه شود. ولی بانک قبول نکرده است. 

 
امروز فرآیند نقل و انتقال پول 4 ماه طول می کشد 

نایب رئیس فدراسیون واردات ایران افزود: امروز روند نقل و انتقال پول حدود 4 ماه طول می کشد. به دلیل تحریم، پول مستقیم به
حساب ذي نفع خارجی نمی رود؛ پول در بانک و صرافی چند کشور می چرخد تا به دست ذي نفع نهایی برسد. همین پول گاهی هم
از طریق بانک عامل به حساب طرف خارجی می رود ولی بعد از مدتی برگشت می خورد و دوباره این فرآیند تکرار می شود تا در

 
نهایت پول به حساب ذي نفع خارجی بنشیند. 

صانعی ادامه داد: از طرفی تجهیزات پزشکی جزو محصولاتی است که تولیدکنندگان بر اساس سفارش کشورهاي متقاضی تولید می
کنند؛ براي همین فرآیند سفارش تا ساخت نیز حدود 3 الی 4 ماه است. زمان حمل کالا نیز به دلیل تحریم طولانی تر شده است. به
همین دلیل معتقدیم 11 ماه زمانی مناسبی براي رفع تعهد ارزي بازرگانان تجهیزات پزشکی است. حال وقتی این دوره به صورت
غیرمنطقی کوتاه می شود، این تصور غلط پیش می آید که واردکننده تعمدا تعهد ارزي را در زمان معین اجرا نکرده و یا اصلاً نمی

 
خواهد اجرا کند. 

 
علت دپو شدن تجهیزات پزشکی در گمرك 

وي در پاسخ به سوال خبرنگار مهر در خصوص کالاهاي دپو شده در گمرك، اظهار داشت: وزارت بهداشت وسط کار ترخیص، کالاها را
از گروه یک (ارز 4200 تومانی) به گروه دو (ارز نیمایی) منتقل می کند، در این پروفرما ممکن است برخی از کالاها گروه یک بمانند و

 
برخی دیگر گروه دو، که همین مساله موجب تشکیل یک کلاف سردرگم می شود و جنس نمی تواند از گمرك ترخیص شود. 

صانعی گفت: قبلاً با نامه نگاري این مشکل حل می شد اما مدتی است این روند نیز کنار رفته است؛ ما به وزارت بهداشت می گوئیم
تجهیزات پزشکی کلاً گروه یک کالایی باشد یا گروه دو یا اینکه تاییدیه بدهد که جنس از گمرك خارج شود. بعد از 6 ماه، هفته

 
گذشته به توافق رسیدند که کالاهاي دپو شده تعیین تکلیف شوند. 

 
بارها خواستیم وسط کار، گروه کالایی را تغییر ندهند /    ارز نیمایی را ترجیح می دهیم 

وي افزود: از وزارت بهداشت خواهش کردیم که وقتی کالایی ارز 4200 تومانی دارد وسط کار، گروه کالایی را عوض نکنند زیرا براي

 
تاجر مشکل ایجاد می شود. تاجر براي سرمایه گذاري برنامه ریزي می کند و نیاز به شرایط باثبات دارد. 



وي همچنین تاکید کرد: اگر وزارت بهداشت و بیمه کمبود اعتبار را پوشش دهند و پول را به موقع بدهند ما ارز نیمایی را ترجیح می

 
دهیم. 

نایب رئیس فدراسیون واردات ایران همچنین در خصوص میزان واردات گفت: تاکنون یک میلیارد و 80 میلیون دلار ارز ترجیحی براي

 
واردات تجهیزات پزشکی تأمین شده که نزدیک به 500 میلیون دلار پرونده در صف تخصیص داریم. 

 
بانک مرکزي هنوز طلب سال 96 ما را پرداخت نکرده است 

رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات و ملزومات پزشکی ایران اظهار داشت: متأسفانه طلب واردکنندگان تجهیزات پزشکی از سال 96 با
وجود اینکه تمام مقامات دولتی مربوطه تاکید و تأیید کردند هنوز از سوي بانک مرکزي پرداخت نشده است. همین بانک مرکزي اگر

 
واردکننده اي در رفع تعهد چند هفته تأخیر کند، او را متهم به عدم رفع تعهد می کند. 

وي افزود: بانک مرکزي 29 اردیبهشت سال 98 بخشنامه اي داد که براساس آن اعلام کرد طلب واردکنندگان تجهیزات پزشکی را که
از سال 96 باقی مانده بود، پرداخت می کند. اما متأسفانه به رغم فراهم شدن تمام زمینه هاي قانونی براي پرداخت مطالبات
واردکنندگان تجهیزات و ملزومات پزشکی، عدم پرداخت مطالبات واردکنندگان بسیار سوال برانگیز و تعجب آور است بانک مرکزي به
رغم انجام تمامی فرآیندهاي قانونی نه تنها توجهی به رعایت سازوکارهاي قانونی نکرده بلکه نسبت به اجراي بخشنامه هاي خود نیز

 
هیچگونه احساس تعهدي نمی کند. 

وي افزود: عدم اجراي این بخشنامه ها، خسارت جبران ناپذیري را به این بنگاه هاي اقتصادي که ترکیبی از تجارت، کارآفرینی و ایجاد
ارزش افزوده درمانی در حوزه اقتصاد درمان دارد وار کرده و مدتی است شاهد ورشکستگی تدریجی و تعطیلی این بنگاه ها هستیم.
حتی نگرانیم طرف خارجی به دنبال عدم تسویه بیش از دو سال طلب خود، به برداشت کردن وجوه انتقالی براي ارسال کالاي جدید
بابت طلب قبلی خود اقدام کند. در واقع هم امکان واردات کالاي جدید را از دست می دادیم؛ هم باید اینجا پاسخگوي تعهدات ارزي

 
جدید باشیم. 

صانعی تاکید کرد: کالاي ما براساس مستنداتی که راستی آزمایی شده، در کمیسیون قیمت گذاري وزارت بهداشت و سازمان حمایت
بر مبناي دلار 36,000 ریال و یورو 40,000 ریال قیمت گذاري شده است. از طرفی مصرف کننده و خریدار اقلام ما عمدتاً دولتی
بوده است؛ چگونه است که حتی با موافقت دولت نامه معاون اول، نامه وزراي وقت، نامه سه رئیس سازمان غذا و دارو، نامه دو مدیر

 
کل تجهیزات پزشکی، بانک مرکزي همچنان اهمیتی نمی دهد؟! 

رئیس اتحادیه بازرگانان تجهیزات و ملزومات پزشکی ایران گفت: امروز 50 درصد از 153 شرکت تجهیزات پزشکی از چرخه فعالیت
باز مانده و یا خارج شدند و مابقی هم منتظر هستند که بانک مرکزي زودتر این مطالبه را پرداخت کند. با تداوم این وضعیت معلوم
نیست چه بر سر بقیه همکاران ما بیاید. با توجه به مطالبات معوق، بسیاري از بنگاهها سرمایه انسانی متخصص خود را به دلیل بالا
بودن سطح دستمزد آنها، از دست دادند؛ یعنی کسانی که سال ها روي آنها سرمایه گذاري شده و دوره هاي تخصصی را در داخل و
خارج کشور گذراندند و به یک بهره وري مناسب رسیدند. این شرایط موجب قطع ارتباط اعتباري تجار شده که همواره مزیتی براي

تأمین اقلام مورد نیاز بیماران و مراکز درمانی داشتند.



وزیر نیرو: 17 هزار و 600 مگاوات به شبکه برق کشور افزوده شد

منبع: عصر امروزشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/11/12

وزیر نیرو گفت: پویش هر هفته الف، ب ایران در دو استان کردستان و خراسان شمالی با ارزشی بیش از 4776 میلیارد تومان
به بهره برداري می رسد.

به گزارش عصر امروز، رضا اردکانیان ظهر امروز در جلسه افتتاح همزمان هشت طرح صنعت آب و برق کشور و استان کردستان
که در شرکت آب منطقه اي کردستان برگزار شد، اظهار داشت: پویش هر هفته الف، ب ایران در دو استان کردستان و خراسان شمالی

 
با ارزشی بیش از 4776 میلیارد تومان به بهره برداري می رسد. 

 
وي افزود: سد امیرآباد - رمشت استان کردستان چهل و نهمین سد افتتاح شده در دولت تدبیر و امید خواهد بود. 

وزیر نیرو خاطرنشان کرد: تصفیه خانه شهر سقز که آب آن از سد چراغ ویس تامین می شود چهل و سومین تصفیه خانه افتتاح شده

 
در دولت تدبیر و امید خواهد بود. 

وي گفت: تصفیه خانه فاضلاب کامیاران نیز هفتاد و هفتمین تصفیه خانه دولت فعلی بوده و تا پایان دولت این تعداد به 101 تصفیه

 
خانه می رسد. 

اردکانیان با بیان اینکه امروز واحد بخار سیکل ترکیبی نیروگاه شیروان با بیش از 4هزار و 100 میلیارد تومان اعتبار به بهره برداري
می رسد، عنوان کرد: با افتتاح این نیروگاه 17هزار و 600مگاوات به شبکه برق کشور افزوده می شود و امیدواریم تا پایان دولت تدبیر

 
و امید این مقدار به بیش از 20 هزار مگاوات برسید. 

وزیر نیرو با بیان اینکه پروژه هاي سازوکاري را در دست کار وزارت نیرو داشته که نتیجه آن کاهش بروکراسی اداري و ایجاد اشتغال
خواهد بود، اعلام کرد: از این پس براي 9رودخانه مهم کشور و مدیریت حوزه آبریز برنامه خواهیم داشت.



23 طرح عمرانی در اردل کلنگ زنی و بهره برداري شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/11/12

همزمان با نخستین روز از ایام االله دهه فجر، 23 طرح عمرانی، اقتصادي و آموزشی در شهرستان اردل کلنگ زنی و بهره
برداري شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، کیانی فرماندار شهرستان اردل گفت: در اولین
روز از ایام االله دهه فجر 14 طرح با اعتبار حدود 11
میلیارد تومان افتتاح و زمینه اشتغال حدود 600 در

 
شهرستان فراهم شد. 

او افزود: همچنین 9 طرح با اعتبار 7 میلیارد و 600

 
میلیون تومان کلنگ زنی شد. 

 
بیشتر بخوانید 

 
- برگزاري رژه موتوري در شهرکرد + تصاویر کیانی با بهره برداري از این طرح ها زمینه اشتغال بیش از 700 نفر فراهم خواهد شد. 

او ادامه داد: این طرح ها در زمینه کشاورزي، برق، راه، فضاي آموزشی و مسکن محرومان است.



افتتاح 79 پروژه با اشتغال زایی براي 607 تویسرکانی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش خبرگزاري فارس از تویسرکان، سید رسول
حسینی ظهر امروز در نشست خبري با خبرنگاران از افتتاح
و کلنگ زنی 79 پروژه عمرانی با اعتباري بالغ بر 182
میلیارد و 417 میلیون تومان در سطح این شهرستان به
مناسبت بزرگداشت پیروزي انقلاب اسلامی خبر داد و
اظهار کرد: 77 پروژه با اعتبار 181 میلیارد تومان افتتاح و

 
مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

وي با اشاره به کلنگ زنی دو پروژه مجتمع رفاهی و خدماتی تپه ریواسیجان و کارگاه سفال با اعتباري بالغ بر 13 میلیارد تومان افزود:

 
79 پروژه عمرانی توسط 19 دستگاه اجرایی در روزهاي دهه فجر انجام خواهد شد. 

فرماندار تویسرکان اشتغال زایی این پروژه ها را 607 شغل دانست و از افتتاح پروژه بیمارستان شهید سردار سلیمانی به عنوان یکی از
پروژه هایی مطالبه به حق مردم خبر داد و گفت: این پروژه ملی با حضور استاندار همدان در شهرستان تویسرکان افتتاح و بهره

 
برداري می شود. 

وي برخی از پروژه ها را مرکز خدمات سلامت جامع روستاي کهنوش، پروژه برق رسانی، مجموعه الیاف سازان، گازرسانی به مراکز
اداري و تجاري از جمله گلخانه هاي مسیر و پاسگاه دو منظوره اعلام کرد و گفت: به احتمال زیاد روز سه شنبه 14 بهمن زمین چمن

 
مصنوعی آموزش و پرورش تویسرکان توسط معاون وزیر آموزش و پرورش به صورت ویدئو کنفرانس افتتاح می شود. 

حسینی با اشاره به تخصیص بالاي 30 درصد حدود 20 میلیارد تومان امسال اعتبار تملک دارایی ها شهرستان بیان کرد: موافقت نامه

 
6 میلیارد تومان اعتبار نقاط حادثه خیز مبادله شده و قول تخصیص بالاي 70 درصد براي این حوزه هم داده شده است. 

 
وي اظهار کرد: تخصیص صد درصدي 600 میلیون تومانی اعتبار براي آبرسانی به روستاهاي سوتلق و فریازان اخذ کردیم. 

 
در پایان این نشست توسط فرماندار از خبرنگاران با اهداي هدیه تقدیر شد. 

انتهاي پیام/89010



4 طرح کشاورزي در ورامین افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/11/12

تهران- ایرنا- چهار طرح کشاورزي همزمان با ایام االله دهه مبارك فجر در ورامین به بهره برداري رسید.

تهران- ایرنا- چهار طرح کشاورزي همزمان با ایام االله دهه

 
مبارك فجر در ورامین به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایرنا، در این مراسم که روز یکشنبه و با حضور
معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري تهران برگزار
شد، یک طرح آبرسا نی نوین و سه طرح تولید محصولات

 
گلخانه اي در ورامین افتتاح شد. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان ورامین در حاشیه این
مراسم به خبرنگار ایرنا گفت: بخش کشاورزي شهرستان

ورامین در ایام االله دهه فجر امسال، 33 طرح کشاورزي شامل 19 طرح آبیاري نوین، 11 طرح احداث گلخانه، دو واحد پرورش قارچ و

 
یک واحد پرورش بوقلمون در مناطق مختلف شهرستان ورامین افتتاح می شود. 

محسن بنائیان افزود: طرح هاي قابل افتتاح آبیاري شهرستان ورامین در ایام االله دهه مبارك فجر 330 هکتار به ارزش 471 میلیارد

 
ریال است که با بهره برداري از آن، اراضی کشاورزي شهرستان که به شیوه نوین آبیاري می شود به 16 هزار هکتار افزایش می یابد. 

 
وي اظهار داشت: با بهره برداري از این طرح هاي آبیاري، براي 59 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد می شود. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان ورامین گفت: در اجراي طرح هاي آبیاري نوین که 85 درصد هزینه آن توسط دولت به صورت
بلاعوض تأمین می شود، راندمان آب به 90 درصد می رسد و بخش مهمی از محدودیت هاي منابع آبی در شهرستان جبران می شود.

وي گفت: در حوزه احداث سازه هاي گلخانه، 138 هزار مترمربع گلخانه در ایام االله دهه مبارك فجر با ارزش 2 هزار و 391 میلیارد
ریال در مناطق مختلف ورامین به بهره برداري رسیده و سطح زیرکشت گلخانه اي شهرستان را به 520 هکتار افزایش یافت و سالاه

 
150 هزار تن محصول از این گلخانه هاي برداشت می شود. 

 
بنائیان میزان اشتغال ایجاد شده در اراضی گلخانه اي افتتاح شده در ایام االله دهه مبارك فجر را 25 نفر اعلام کرد. 

وي با اشاره به طرح پرورش بوقلمون ورامین گفت: این طرح با اعتباري بالغ بر 62 میلیارد ریال احداث شده و قادر است تا در هر دوره

 
هفت ماهه، 120 گوشت تولید کند. 



 
مدیرجهاد کشاورزي ورامین اشتغالزایی این طرح را 17 نفر به صورت مستقیم اعلام کرد. 

وي تصریح کرد: دو واحد پرورش قارچ آماده افتتاح ورامین با اعتباري بالغ بر 130 میلیارد ریال احداث شده و قادر است با ایجاد 10

 
شغل مستقیم، سالانه 850 تن قارچ دکمه اي تولید کند. 

 
ورامین با 300 هزار نفر جمعیت در 35 کیلومتري جنوب شرق تهران واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- افتتاحیه 

 
- افتتاح طرح 

 
- ورامین 

 
- کشاورزي 

 
- دولت 

 
- کارآمدي دولت 

- دهه فجر



افتتاح قرارگاه فرهنگی شهید لاجوردي براي کمک به خانواده زندانی

منبع: ایرناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/11/12

تهران - ایرنا - مدیرکل زندان هاي استان تهران از افتتاح قرارگاه فرهنگی شهید لاجوردي خبر داد و گفت: با استفاده از همه
امکانات و ظرفیت ها تلاش می کنیم خانواده زندانی در کنار کمک هاي اقتصادي، در حوزه آسیب هاي اجتماعی و فرهنگی

نیز مورد حمایت قرار گیرد.

تهران - ایرنا - مدیرکل زندان هاي استان تهران از افتتاح
قرارگاه فرهنگی شهید لاجوردي خبر داد و گفت: با
استفاده از همه امکانات و ظرفیت ها تلاش می کنیم
خانواده زندانی در کنار کمک هاي اقتصادي، در حوزه
آسیب هاي اجتماعی و فرهنگی نیز مورد حمایت قرار

 
گیرد. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از اداره کل زندان هاي استان
تهران، قرارگاه فرهنگی شهید لاجوردي در مقابل ندامتگاه
قزلحصار، روزانه پذیراي خانواده هایی است که با سوالات یا
مشکلات فرهنگی، قضایی، روانشناسی، معیشتی یا

 
اجتماعی مراجعه می کنند و کارشناسان مجرب هر حوزه پاسخگوي آنان هستند. 

 
گروه هاي جهادي و اندیشمندان نیز می توانند براي مشارکت در این امر، به قرارگاه مراجعه کنند. 

همچنین ایاب و ذهاب خانواده ها و مراجعین نیز از جاده قزلحصار تا قرارگاه، رایگان و هزینه آن توسط انجمن حمایت از زندانیان

 
مرکز تأمین می شود. 

سیدحشمت اله حیات الغیب که به همراه مدیرعامل انجمن حمایت زندانیان مرکز در مراسم افتتاح قرارگاه فرهنگی شهید لاجوردي
حضور یافته بود، گفت: این طرح از برنامه هاي تحولی سازمان زندان هاست که با جدیت در زندان هاي استان تهران دنبال می شود و
در آن نیروهاي جهادي و مردمی به یاري مسئولان زندان ها شتافته اند تا خدمات قضایی، مشاوره اي، مددکاري، درمانی و مالی به

 
زندانیان و خانواده هاي آنان ارائه کنند. 

وي ادامه داد: با نگاه علمی و کاربردي و مشارکت نیروهاي جهادي و اندیشمندان می توانیم مهارت افزایی را در تمام بخش هاي

 
اقتصادي، اجتماعی، حقوقی، بهداشتی همچنین حرفه آموزي را در میان خانواده زندانیان رشد دهیم. 

مدیر کل زندان هاي استان تهران اظهارداشت: با برنامه ریزي هاي انجام شده و در تغییر شیوه خدمت رسانی به خانواده هاي زندانیان،
انجمن حمایت از زندانیان نیز پیشگام شده تا بتوانیم در این بخش، تحولات اساسی و بنیادین در سطوح فرهنگی، بهداشت و درمان و

 
اشتغال ایجاد کنیم. 

بنا به این خبر، در ادامه مراسم، جبار باقري مدیرعامل انجمن حمایت از زندانیان مرکز نیز گفت: حمایت از خانواده زندانی، تأثیر

 
مستقیم بر اصلاح و تربیت زندانی خواهد داشت و آرامش ایجاد شده موجب اثرپذیري آموزه هاي فرهنگی در داخل زندان می شود. 

باقري افزود: در طول مدت حبس، آسیب هاي اجتماعی مختلفی در کمین خانواده هاي زندانیان است و اجراي چنین طرح هایی می
تواند موجب کاهش آسیب شود. 



وي تأکید کرد: زندانی بر اساس حکم قضایی مدتی را براي تحمل کیفر در زندان سپري می کند ولی اعتقاد داریم حساب خانواده

 
زندانی از زندانی جدا است و ما به حکم وظیفه و مسئولیتی که داریم از این خانواده ها حمایت می کنیم. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان زندان ها 

 
- قوه قضاییه 

- زندان قزل حصار



نخبگان شاهد و ایثارگر در رفع مشکلات کشور نقش مهمی دارند

منبع: ایرناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/11/12

تهران - ایرنا - معاون فرهنگی و آموزشی بنیاد شهید و امور ایثارگران نقش نخبگان شاهد و ایثارگر را در رفع مشکلات کشور
مهم ارزیابی کرد و گفت: بنیاد شهید و امور ایثارگران افضل نهادها است و گسترش فرهنگ ایثار و شهادت در شرایط کنونی

نقش تأثیرگذاري دارد.

تهران - ایرنا - معاون فرهنگی و آموزشی بنیاد شهید و
امور ایثارگران نقش نخبگان شاهد و ایثارگر را در رفع
مشکلات کشور مهم ارزیابی کرد و گفت: بنیاد شهید و امور
ایثارگران افضل نهادها است و گسترش فرهنگ ایثار و

 
شهادت در شرایط کنونی نقش تأثیرگذاري دارد. 

به گزارش روز یکشنبه خبرنگار حوزه ایثار و شهادت ایرنا،
نشست هم اندیشی معاونان فرهنگی و آموزشی بنیاد شهید
و امور ایثارگران سراسر کشور و کارگروه هاي تخصصی
نخبگان شاهد و ایثارگر با موضوع «تبیین برنامه هاي مرکز
دانش پژوهان و تشکل هاي شاهد و ایثارگر در سال

 
1400» به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد. 

سردار یعقوب سلیمانی در این نشست با اشاره به فرارسیدن چهل و دومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی ایران گفت: دشمنان با
هجمه رسانه اي با بیش از 300 رسانه سعی داشتند که بگویند که این انقلاب چهلمین سالگردش را جشن نخواهد گرفت درحالی که
دو سال از آن زمان هم گذشته نه تنها انقلاب اسلامی متوقف نشده بلکه شاهد پیشرفت هاي بسیاري در عرصه هاي گوناگون بوده ایم.
وي نقش نخبگان شاهد و ایثارگر را در حل مشکلات کشور مهم ارزیابی کرد و گفت: بنیاد شهید و امور ایثارگران افضل نهادها است و

 
گسترش فرهنگ ایثار و شهادت در شرایط کنونی نقش تأثیرگذاري دارد. 

سردار سلیمانی با تأکید بر اهمیت و نقش تشکل هاي شاهد و ایثارگر خاطرنشان کرد: تشکل ها مورد توجه جوامع مردم سالار است و
باید به نقش تشکل ها توجه جدي کرد و رسالت معاونت فرهنگی و آموزشی بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز توجه به تشکل هاي

 
شاهد و ایثارگر است. 

مدیرکل دفتر دانش پژوهان و تشکل هاي شاهد و ایثارگر نیز با اشاره به اهداف برگزاري این نشست گفت: برگزاري این نشست
فرصتی را براي گفتگو و تبادل نظر ایجاد می کند ضمن اینکه تقدیر از نخبگان و تشکل هاي شاهد و ایثارگر بخش دیگري از اهداف
این نشست است و با توجه به شیوع بیماري کرونا فرصتی براي بررسی برنامه هاي مرکز دانش پژوهان و تشکل هاي شاهد و ایثارگر

 
در سال آینده نیز فراهم شده است. 

عادل مهري دیدارهاي تشکل ها و نخبگان شاهد و ایثارگر با رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران را یکی از اقدامات مؤثر و مثبت
برشمرد و گفت: برگزاري این نشست ها می تواند دستاوردهایی را براي بنیاد شهید و امور ایثارگران و نخبگان شاهد و ایثارگر به
همراه داشته باشد. مکاتباتی براي برگزاري نمایشگاه هایی از دستاوردهاي نخبگان شاهد و ایثارگر انجام شده است که مورد استقبال



 
مجلس شوراي اسلامی قرار گرفته است و لازم است که نخبگان شاهد و ایثارگر در استان ها به آن توجه کنند. 

وي استفاده از ظرفیت هاي فضاي مجازي را یکی از عوامل مثبت و مؤثر براي ارتقاي فعالیت هاي تشکل هاي شاهد و ایثارگر دانست
و عنوان کرد: این موضوع مورد تأکید مهندس اوحدي قرار دارد و می تواند فرصت مناسبی براي معرفی دستاوردهاي تشکل هاي

 
شاهد و ایثارگر ایجاد کند. 

محمدحسن آزما مدیرکل صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران نیز در این نشست با اشاره به رسالتی که به عهده نخبگان شاهد و
ایثارگر براي ایجاد تحول در کشور قرار دارد، گفت: نخبگان باید با شناسایی فرصت ها و تهدیدهایی که وجود دارد آن ها را مورد

 
بررسی و ارزیابی قرار دهند و از فرصت ها استفاده و با تهدیدها مقابله کنند. 

 
وي افزود: نخبگان شاهد و ایثارگر از جایگاه رفیعی برخوردار هستند و باید همانند سال هاي دفاع مقدس در خط مقدم باشند. 

در این نشست گزارشی از سوي مسئولان کارگروه هاي شاهد و ایثارگر ارائه شد و معاونان فرهنگی و آموزشی استان هاي شرکت

 
کننده به بیان مشکلات نخبگان شاهد و ایثارگر پرداختند. 

 
در این نشست از مسئولان کارگروه هاي نخبگان شاهد و ایثارگر قدردانی شد. 

 
برچسب ها 

 
- پیروزي انقلاب اسلامی ایران 

 
- نخبگان 

- بنیاد شهید و امور ایثارگران



امهال بیش از 129 هزار پرونده تسهیلاتی توسط بانک توسعه تعاون

منبع: اقتصاد میهنشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/11/12

اقتصاد میهن: با هدف حمایت از فعالین اقتصادي و رفع موانع تولید و اشتغال، طی چهار سال اخیر، بیش از 89 هزار میلیارد
ریال تسهیلات اعطایی به بخش هاي مختلف اقتصادي توسط بانک توسعه تعاون امهال شده است.

اقتصاد میهن: با هدف حمایت از فعالین اقتصادي و رفع موانع تولید
و اشتغال، طی چهار سال اخیر، بیش از 89 هزار میلیارد ریال
تسهیلات اعطایی به بخش هاي مختلف اقتصادي توسط بانک

 
توسعه تعاون امهال شده است. 

موضوع بازپرداخت تسهیلات در شرایط رکود اقتصادي و تورمی یکی
از چالش هاي مهم کسب و کارها در سطوح و بخش هاي مختلف

اقتصادي است و ضرورت حمایت بانک ها از فعالین اقتصادي در چنین شرایطی بیش از همیشه، ضروري و لازم الاجرا است، اگرچه
بانک ها نیز به عنوان نهادهایی اقتصادي با شرایط پیچیده اي در خصوص تجهیز و تامین منابع براي تداوم حیات و ارائه خدمات به
مشتریان مواجه هستند اما ضرورت حمایت از فعالین اقتصادي و کسب و کارها به عنوان یک اولویت اصلی، همواره در دستور کار نظام

 
بانکی قرار داشته است. 

بانک توسعه تعاون نیز با درك این ضرورت و در راستاي سیاستهاي حمایتی خود به منظور مساعدت با تولید و حمایت از کسب و
کارهاي مختلف با کسب مجوز از بانک مرکزي، تاکنون در بخش رفع موانع تولید و بخشودگی و امهال تسهیلات خصوصا در بخش

 
هاي تولیدي اقدامات قابل توجهی صورت داده است. 

بر اساس گزارش هاي موجود، بانک توسعه تعاون طبق تمهیدات اندیشیده شده و به منظور کمک به فعالیت هاي اقتصادي از ابتداي
سال 1395 تا پایان آذر ماه سال جاري بیش از 129.503 پرونده بالغ بر 89.183 میلیارد ریال تسهیلات اعطایی به بخش هاي
مختلف اعم از کشاورزي، صنعت و معدن، مسکن و ساختمان، خدمات و بازرگانی را مشمول امهال نموده است که از این میان، سهم
تعدادي بخش کشاورزي با 81.499 پرونده بیش از سایر بخش هاي اقتصادي بوده و صنعت و معدن نیز با 39.218 میلیارد ریال

 
بیشترین میزان تسهیلات امهالی را به خود اختصاص داده است. 

همچنین تنها طی 9 ماه ابتداي سال جاري، بیش از 4000 پرونده تسهیلاتی در بانک توسعه تعاون امهال شده که مجموع این
تسهیلات رقمی بالغ بر 8000 میلیارد ریال بوده است. گفتنی است با توجه به تاثیرات اقتصادي منفی شیوع ویروس کرونا بر کسب و
کارها، پرونده هاي متعدد دیگري نیز در بانک توسعه تعاون در دست بررسی است که با رویکرد حمایت حداکثري از فعالین اقتصادي

و رفع موانع تولید پیگیري و به انجام خواهد رسید.



150 میلیارد ریال تسهیلات کرونا در تربت حیدریه پرداخت شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش خبرگزاري فارس از تربت حیدریه، علی اکبر
اسماعیل پناه ظهر امروز در نشست خبري که در  اداره
تعاون، کار و رفاه اجتماعی تربت حیدریه برگزار شد، اظهار
کرد: میزان تعهد ایجاد اشتغال در سال جاري در این
شهرستان 2 هزار و 941 نفر است که تاکنون تعداد یک
هزار و 824 نفر در سامانه رصد ثبت شده و 607 نفر نیز
بدون ثبت در این سامانه در بخش ساختمان برایشان
اشتغال ایجاد و در مجموع تاکنون 2 هزار و 431 نفر که

 
معادل 82.7 درصد بوده، اشتغال ایجاد در سامانه رصد به ثبت رسیده است. 

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی تربت حیدریه گفت: از ابتداي امسال 2 هزار و 211 طرح به ارزش 246.5 میلیارد ریال با
اشتغالزایی 2 هزار و 869 نفر به بانک معرفی که تاکنون 150 میلیارد ریال تسهیلات کرونا به یک هزار و 393 طرح و اشتغالزایی یک

 
هزار و 793 نفر پرداخت شده است. 

وي میزان اعتبار مشاغل خانگی سال جاري را 11 هزار و 279 میلیون ریال توسط بانک عامل یعنی توسعه تعاون اعلام کرد و افزود:
در مدت یاد شده 33 مجوز شامل 21 طرح پشتیبان و 12 طرح مستقل صادر، 36 طرح به ارزش 12 هزار و 929 میلیون ریال به
بانک معرفی که از این میزان به 26 طرح شامل 24 طرح پشتیبان و دو طرح مستقل در مجموع به مبلغ 10 هزار و 150 میلیون ریال

 
تسهیلات پرداخت شده است. 

اسماعیل پناه در خصوص تسهیلات روستایی نیز بیان کرد: تاکنون 311 طرح به ارزش 467 هزار و 307 میلیون ریال با اشتغال
آفرینی 890 نفر به بانک معرفی که از این تعداد، به 292 طرح با اشتغال آفرینی 727 نفر، 282 هزار و 120 میلیون ریال تسهیلات

 
پرداخت شد.  

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی تربت حیدریه افزود: نظارت بر طرح هاي اشتغال پایدار روستایی از دیگر وظایف ما است که در
مدت یاد شده 281 طرح توسط کمیته نظارت بازدید شد که نتیجه آن 13 طرح در حال تجهیز، 255 طرح به بهره برداري رسیده،
13 طرح داراي انحراف تشخیص داده شد که 11 مورد آن انحراف عدم بیمه کردن کارگر شاغل است و تمام طرح هاي داراي انحراف

 
به منظور رفع مشکل توسط کمیته نظارت این شهرستان پیگیري شد. 

وي اظهار کرد: تعداد قراردادهاي منعقد شده 48 نفر و میزان تعهد 59 نفر است و همچنین تعداد قرارداد منعقد شده مشوق هاي

 
بیمه اي 70 نفر و میزان تعهد آن ها 32 نفر است. 



اسماعیل پناه آمار تعهد نیروهاي به کارگرفته شده توسط تنها کاریابی تربت حیدریه را، 360 نفر عنوان کرد و گفت: از این تعداد 147

 
نفر که معادل 41 درصد تعهد است، محقق شد. 

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی تربت حیدریه اضافه کرد: تعداد دادخواست هاي واصله  352  فقره، آراي صادره هیأت
تشخیص 338 راي، میزان آراي سازشی 119 فقره،  دادخواست هاي واصله به هیأت حل اختلاف 250 فقره از هفت شهرستان

 
همجوار، آراي صادره 220  فقره و آراي سازشی را هفت فقره است.  

 
وي تعداد مقرري بگیران بیمه بیکاري در تربت حیدریه را 290 نفر اعلام کرد. 

انتهاي پیام/ 70031



جمیري: نگاه مدیریتی صنعت به حوزه پیرامون بهتر شده است/ مدیر عامل

پروپیلن: به توسعه صنایع پایین دستی کمک می کنیم/ تولید گریدهاي جدید

مورد نیاز کشور

منبع: آواي بوشهرشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/11/12

در بازدید رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر از شرکت پلی پروپیلن جم، مدیرعامل شرکت تاکید کرد: کارآفرینی نوآورانه
موجب اشتغال پایدار و ارزش آفرین خواهد شد. به گزارش آواي بوشهر به نقل از روابط عمومی شرکت پلی پروپیلن جم، در

روز یکشنبه مورخ پنجم بهمن ماه 1399 نشستی با حضور دکتر عبدالکریم جمیري و هیات ...

آوا



تسهیلات

چه کسانی می توانند تسهیلات ارزي بگیرند؟

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/11/12

صادرکنندگان کالاهاي غیرنفتی، خدمات و مجریان طرح هاي خودگردان با اولویت طرح هاي نیمه تمام می توانند از بانک
هاي کشور تسهیلات ارزي دریافت کنند.

 
خبرگزاري صنایع گزارش می دهد: 

 
چه کسانی می توانند تسهیلات ارزي بگیرند؟ 

صادرکنندگان کالاهاي غیرنفتی، خدمات و مجریان طرح هاي خودگردان با اولویت طرح هاي نیمه تمام می توانند از بانک هاي کشور

 
تسهیلات ارزي دریافت کنند. 

صادرکنندگان کالاهاي غیرنفتی، خدمات و مجریان طرح هاي خودگردان با اولویت طرح هاي نیمه تمام می توانند از بانک هاي کشور

 
تسهیلات ارزي دریافت کنند. 

 
  

 
جزئیات پرداخت تسهیلات به واجدین شرایط تسهیلات ارزي   

به گزارش خبرگزاري صنایع، بانک ها براي کمک به توسعه اقتصادي، گسترش صادرات و ایجاد اشتغال می توانند تا یک میلیارد دلار
به صادرکنندگان و تولیدکنندگان واجد شرایط تسهیلات ارزي بپردازند که این تسهیلات یکساله و چهارساله هستند و نوع اول براي
خرید مواد اولیه و مصرفی و دیگري براي خرید ماشین آلات تولیدي، خدمات مربوطه یا تکمیل طرح هاي نیمه تمام و هزینه هاي

 
مربوط به صدور خدمات پرداخته می شود. 

در این راستا، بانک ها می توانند معادل 60 درصد از یک میلیارد دلار تسهیلات ارزي را براي تسهیلات یکساله و 40 درصد باقی مانده

 
را براي تسهیلات چهار ساله اختصاص بدهند و اعطاي تسهیلات بیش از این مبلغ به تایید بانک مرکزي نیاز دارد. 

همچنین، بانک ها می توانند حداکثر تا سقف پنج میلیون دلار براي اشخاص حقیقی و 20 میلیون دلار براي شخص حقوقی اعم از

 
خصوصی و دولتی مشروط به اینکه تسهیلات اعطایی از پنج درصد سرمایه بانک تجاوز نکند، بپردازند. 

 
  

 
اخبار مهم صنایع: 

 
تخلیه و بارگیري 122 میلیون تن کالا از بنادر کشور 



 
زیر و بم 600 هزار اظهارنامه تجاري 

 
استقلال بورس، مانع نفوذ نورچشمی ها در بازار می شود 

 
منابع تسهیلات ارزي از کجا تامین می شود؟   

 
علاوه براین، اعطاي تسهیلات ارزي به اشخاص حقوقی در قالب اعتبار خریدار حداکثر تا سقف 30 میلیون دلار مانعی ندارد. 

طبق اعلام بانک مرکزي، محل تامین و اعطاي تسهیلات ارزي سرمایه هاي ارزي مشتریان نزد بانک ها، ذخایر ارزي بانک ها، امکانات
شعب خارج از کشور و کارگزاران بانک ها است و کسانی که واجد شرایط براي دریافت این وام هستند شامل صادرکنندگان کالاهاي

 
غیرنفتی، خدمات و تولیدکنندگان، مجریان طرح هاي خودگردان با اولویت طرح هاي نیمه تمام می شود. 

از سوي دیگر، نرخ سود تسهیلات ارزي به تشخیص بانک عامل با توجه به نرخ ارز و وضعیت اعتباري متقاضی تعیین و نرخ سود

 
تسهیلات صادراتی براساس مفاد آیین نامه تامین مالی صادرات محاسبه می شود. 

 
  

 
دوره بازپرداخت تسهیلات ارزي چه قدر است؟   

به گزارش خبرگزاري صنایع، متقاضیان دریافت این وام بدانند که تا شش ماه پس از تاریخ گشایش اعتبار اسنادي براي خرید مواد
اولیه و مصرفی و تا دو سال پس از تاریخ گشایش اعتبار اسنادي براي ورود ماشین آلات و اجراي طرح ها می توانند از تسهیلات ارزي
بهره مند شوند و در صورت سپري شدن دوره استفاده قبل از استفاده کامل از تسهیلات، تمدید دوره مذکور به تشخیص بانک با توجه

 
به مقررات جاري بلامانع است. 

علاوه براین، دوره بازپرداخت این تسهیلات شامل شش ماه پس از دوره تنفس در یک قسط براي خرید مواد اولیه و مصرفی و حداکثر
در هشت قسط مساوي و متوالی شش ماهه که اولین قسط آن بعد از انقضاي دوره تنفس براي ورود ماشین آلات و اجراي طرح ها و

 
صدور خدمات و بنا یه تشخیص بانک خواهد بود. 

 
لازم به ذکر است که استفاده کنندگان از تسهیلات باید عین ارز را در سررسیدهاي مربوطه به بانک برگرداند. 

 
  

انتهاي پیام///



در منزل خود درآمدزایی و اشتغالزایی کن

منبع: شعار سالشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/11/12

شعار سال : زینب اسکندري که بانویی خانه دار است و سه فرزند دارد می گوید: آنچه باعث شد من راه عروسک سازي را
ادامه دهم دغدغه فرهنگی بود چراکه بچه ها با عروسک هاي خود رشد می کنند و باید عروسکی دست فرزندانمان باشد که

ترویج دهنده فرهنگ ایرانی اسلامی باشد. او می گوید: من سعی می کنم از قهرمانان ملی ...

شعار سال : زینب اسکندري که بانویی خانه دار است و سه فرزند دارد می گوید: آنچه باعث شد من راه عروسک سازي را ادامه
دهم دغدغه فرهنگی بود چراکه بچه ها با عروسک هاي خود رشد می کنند و باید عروسکی دست فرزندانمان باشد که ترویج دهنده

 
فرهنگ ایرانی اسلامی باشد. 

او می گوید: من سعی می کنم از قهرمانان ملی خودمان براي ظاهر عروسک ها استفاده کنم مثلاً به دلیل علاقه اي که بسیاري از
فرزندان و خانواده ها به شهید حاج قاسم سلیمانی دارند تصمیم گرفتم عکس شهید حاج قاسم سلیمانی را که قهرمان ملی
کشورماست برروي لباس هاي عروسک ها قرار دهم که اتفاقاً با استقبال بسیاري از خانواده ها روبرو شد و توانستم به تعداد بالایی آن

 
را به فروش برسانم. 

 
فروش فقط در فضاي مجازي 

او که نه فروشگاهی دارد و نه همکاري که در فروش کمک حالش باشد می گوید: فضاي مجازي ویترین فروش من است و در پلتفرم

 
خارجی آثار خود را عرضه می کنم و به فروش می رسانم؛ از این رو مشتریان زیادي از کشور هاي حوزه خلیج فارس و ترکیه دارم. 

وي می افزاید: البته با این وجود شبکه مجازي اینستاگرام محدودیت هایی را نیز در کارم ایجاد کرده و بسیاري از فعالیت هاي من
محدود شده است. مثلاً وقتی که پست مرتبط با عروسک مربوط به شهید حاج قاسم سلیمانی را به اشتراك گذاشتم هشدار مسدود
سازي به من داده شد، اما این ها باعث نمی شود که از دغدغه فرهنگی خود دور شوم چراکه مخاطبان و مردم عزیز ایران خواهان

 
عروسک هایی با فرهنگ ایرانی اسلامی هستند. 

 
 {sepehr_media_925107_400_300$}

 
آموزش به علاقه مندان 

زینب اسکندري می گوید: من در صفحه مجازي خود به جز فروش، به علاقه مندان به عروسک سازي آموزش هم می دهم که باعث
شده افراد زیادي به این کار مشغول شوند و همچنین پس از سه سال تلاش در صفحه مجازي خود توانسته ام 5 همکارخانم را جذب

 
کنم و با من همکاري می کنند تا بتوانم سفارش مشتریان را به دستشان برسانم. 

منزل زینب اسکندري پر از عروسک هاي دست سازي است که با کیفیت ساخته شده اند. او درباره کیفیت کار و ارائه محصول به
مشتري می گوید: باید به مشتري احترام گذاشت و از کیفیت کار نکاست چراکه همین کیفیت باعث رشد و موفقیت در کسب و کار



 
میشود و همچنین باید قیمتی متناسب با اثر براي کالا قرار داد. 

 
از فروش 30 هزار تومانی تا 9 میلیون تومانی در ماه 

زینب می گوید: زنان خانه دار می توانند با داشتن فرزند در خانه مشغول به کاري باشند و با آن درآمدزایی کنند مثلاً خودم توانستم

 
اولین بار با یک عروسک ساده 30 هزار تومان کسب درآمد کنم و امروز به فروش 9 میلیون تومانی در ماه رسیده ام. 

 
مشتریانی که خواهان عروسکهایم هستند 

زینب اسکندري که خالق عروسک هایش است می گوید: امروز عروسک هاي من را بچه ها دوست دارند و مخاطبان اصلی من بچه ها
هستند که باعث می شود خانواده ها به سمت صفحه مجازي من بیایند و سفارش دهند این روز ها مازاد بر تولیدم سفارش دارم و
خیلی وقت ها شده است که افراد پس از این که عروسکی را خریداري می کنند به مخاطبان همیشگی من تبدیل شده اند و سفارش

 
هاي چند باره می دهند. 

 
عروسک هایی با لوازم جانبی 

زینب اسکندري می گوید عروسک هایی را که تولید می کنم لوازم جانبی هم دارند مانند صندلی میز و دراور و چوب لباسی و
همچنین لباس هاي مختلف براي عروسک هاي دختر و پسر. همین امر باعث شده که براي افرادي که با صنعت چوب سر و کار دارند

 
اشتغال زایی کنم و سفارش هاي زیادي براي صندلی ها و دراور ها و چوب لباسی هاي کوچک دهم. 

زینب اسکندري نمونه اي از بانوان کارآفرین کشورمان است که در منزل به درآمد زایی و کارآفرینی رسیده است به نوعی که با

 
سرمایه اي ناچیز کار خود را آغاز کرده و امروز توانسته است الگوي مناسبی براي زنان جوان هم سن و سال خود باشد. 

 
حرفه اي شو را دنبال کنید 

برنامه حرفه اي شو که هر هفته جمعه ها از خبر سراسري 14 و 21 شبکه یک سیما به روي آنتن می رود حامی کسب و کار کسانی
است که کار خود را با سرمایه اندك آغاز کرده اند و به اشتغال زایی رسیدند شما می توانید براي تعامل با این برنامه به صفحه مجازي

 
حرفه اي شو به نشانی herfeiisho مراجعه کنید. 

شعار سال ، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري صدا و سیما ، تاریخ انتشار 10 بهمن 99 ، کد خبر: 3001981 ،
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پژوهش ها را به سمت تولید، اشتغال و کارآفرینی سوق دهیم

منبع: ایسکاشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/11/12

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس گفت: پژوهش ها را به سمت تولید، اشتغال و کارآفرینی سوق دهیم و به دانشجویان
این مسیر را آموزش دهیم.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس گفت: پژوهش ها را به سمت تولید، اشتغال و کارآفرینی سوق دهیم و به دانشجویان این
مسیر را آموزش دهیم.



رویدادي براي معرفی توانمندي هاي زنان در عرصه هاي دانش بنیان

منبع: قلمناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/11/12

صندوق نوآوري و شکوفایی در راستاي ارج نهادن به تلاش هاي زنان فعال در زیست بوم فناوري و نوآوري همزمان با
بزرگداشت روز زن، جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران را با هدف شناسایی و توسعه قابلیت ها و توانمندي هاي زنان

فعال در حوزه فناوري هاي نوین برگزار می کند. نوشته رویدادي براي معرفی توانمندي هاي ...

رویدادي براي معرفی توانمندي هاي زنان در عرصه هاي دانش بنیان
صندوق نوآوري و شکوفایی در راستاي ارج نهادن به تلاش هاي زنان فعال
در زیست بوم فناوري و نوآوري همزمان با بزرگداشت روز زن، جشنواره
زنان دانش بنیان و خلاق ایران را با هدف شناسایی و توسعه قابلیت ها و

 
توانمندي هاي زنان فعال در حوزه فناوري هاي نوین برگزار می کند. 

به گزارش ایسنا، سهم زنان در اشتغال کشور کمتر از 20 درصد است و
مدیران عامل حدود 11 درصد شرکت هاي دانش بنیان را زنان تشکیل می

دهند. این آمار نشان دهنده نقش برجسته زنان در حوزه هاي پیشرفته علم، فناوري و نوآوري است و در این راستا با توجه به حضور
موفق زنان در توسعه اقتصاد دانش بنیان در سال هاي اخیر، صندوق نوآوري و شکوفایی در نظر دارد با هدف تقدیر از زنان فعال در
اقتصاد دانش بنیان و فراهم سازي بستري براي به اشتراك گذاري تجربیات آنان، اولین جشنواره «چیستا» (جشنواره زنان دانش بنیان

 
و خلاق ایران) را در روزهاي 14 و 15 بهمن 1399 هم زمان با بزرگداشت روز زن برگزار کند. 

شناسایی و معرفی ظرفیت ها، استعدادها و توانمندي هاي زنان در حوزه هاي علمی و فناورانه، توجه به نقش ارزنده زنان در اقتصاد
دانش بنیان و معرفی ظرفیت هاي موجود در جامعه علمی زنان، الگوسازي شخصیت هاي موفق و پیشرو در حوزه فناوري هاي برتر
براي زنان و ایجاد بستر مناسب براي معرفی محصولات فناورانه حاصل از تحقیقات زنان در شرکت هاي دانش بنیان و خلاق از اهداف

 
برگزاري این جشنواره است. 

از برنامه هاي این جشنواره می توان به برگزاري نشست هاي تخصصی و ارائه تجربیات موفقیت و شکست زنان مدیرعامل شرکت هاي
دانش بنیان و خلاق، برگزاري نمایشگاه خدمات و محصولات فناورانه برگزیدگان جشنواره، آشنایی با خدمات صندوق نوآوري و

 
شکوفایی و تجلیل از طرح هاي برگزیده زنان دانش بنیان و خلاق اشاره کرد. 

طرح هاي ارائه شده از سوي شرکت هاي دانش بنیان (در دو بخش نوپا و تولیدي) و خلاق به این جشنواره به صورت مجزا بر اساس
دو شاخص "اجتماعی و "تجاري"ارزیابی می شوند. شاخص هاي اجتماعی شامل نقش آفرینی زنان در موضوعاتی مانند فعالیت هاي
شاخص در زمینه کارآفرینی، فعالیت هاي برجسته اجتماعی، جوایز و افتخارات کسب شده (در حوزه زیست محیطی، اشتغال،

 
کارآفرینی، نوآوري، رعایت حقوق مصرف کننده، صادارت) است. 

بر اساس اعلام روابط عمومی صندوق نوآوري و شکوفایی، در این رویداد شرکت ها در حوزه هاي مختلف و شاخص تجاري نظیر



کشاورزي، فناوري زیستی و صنایع غذایی، دارو و فرآورده هاي پیشرفته حوزه تشخیص و درمان (سنتتیک، گیاهی ـ طبیعی سلولی و
مهندسی بافت و بیوتکنولوژي)، مواد پیشرفته و محصولات مبتنی بر فناوري هاي شیمیایی، ماشین آلات و تجهیزات پیشرفته، وسایل،
ملزومات و تجهیزات پزشکی، سخت افزارهاي برق و الکترونیک، لیزر و فوتونیک، فناوري اطلاعات و ارتباطات و نرم افزارهاي رایانه اي،
خدمات تجاري سازي، کسب وکارهاي دیجیتال و فضاي مجازي، صنایع دیداري و شنیداري، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی، هنرهاي تجسمی و هنرهاي نمایشی، بازي، اسباب بازي، ابزارهاي آموزشی و سرگرمی، گیاهان دارویی و طب سنتی و ارائه

 
دهنده خدمات زیرساخت براي توسعه کسب وکار در صنایع خلاق، طراحی و چاپ و نشر با هم رقابت می کنند. 

انتهاي پیام



رویدادي براي معرفی توانمندي هاي زنان در عرصه هاي دانش بنیان

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/11/12

صندوق نوآوري و شکوفایی در راستاي ارج نهادن به تلاش هاي زنان فعال در زیست بوم فناوري و نوآوري همزمان با
بزرگداشت روز زن، جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران را با هدف شناسایی و توسعه قابلیت ها و توانمندي هاي زنان

فعال در حوزه فناوري هاي نوین برگزار می کند.

اقتصادگردان- سهم زنان در اشتغال کشور کمتر از 20 درصد است و مدیران عامل حدود 11 درصد شرکت هاي دانش بنیان را
زنان تشکیل می دهند. این آمار نشان دهنده نقش برجسته زنان در حوزه هاي پیشرفته علم، فناوري و نوآوري است و در این راستا با
توجه به حضور موفق زنان در توسعه اقتصاد دانش بنیان در سال هاي اخیر، صندوق نوآوري و شکوفایی در نظر دارد با هدف تقدیر از
زنان فعال در اقتصاد دانش بنیان و فراهم سازي بستري براي به اشتراك گذاري تجربیات آنان، اولین جشنواره «چیستا» (جشنواره

 
زنان دانش بنیان و خلاق ایران) را در روزهاي 14 و 15 بهمن 1399 هم زمان با بزرگداشت روز زن برگزار کند. 

شناسایی و معرفی ظرفیت ها، استعدادها و توانمندي هاي زنان در حوزه هاي علمی و فناورانه، توجه به نقش ارزنده زنان در اقتصاد
دانش بنیان و معرفی ظرفیت هاي موجود در جامعه علمی زنان، الگوسازي شخصیت هاي موفق و پیشرو در حوزه فناوري هاي برتر
براي زنان و ایجاد بستر مناسب براي معرفی محصولات فناورانه حاصل از تحقیقات زنان در شرکت هاي دانش بنیان و خلاق از اهداف

 
برگزاري این جشنواره است. 

از برنامه هاي این جشنواره می توان به برگزاري نشست هاي تخصصی و ارائه تجربیات موفقیت و شکست زنان مدیرعامل شرکت هاي
دانش بنیان و خلاق، برگزاري نمایشگاه خدمات و محصولات فناورانه برگزیدگان جشنواره، آشنایی با خدمات صندوق نوآوري و

 
شکوفایی و تجلیل از طرح هاي برگزیده زنان دانش بنیان و خلاق اشاره کرد. 

طرح هاي ارائه شده از سوي شرکت هاي دانش بنیان (در دو بخش نوپا و تولیدي) و خلاق به این جشنواره به صورت مجزا بر اساس
دو شاخص "اجتماعی و "تجاري"ارزیابی می شوند. شاخص هاي اجتماعی شامل نقش آفرینی زنان در موضوعاتی مانند فعالیت هاي
شاخص در زمینه کارآفرینی، فعالیت هاي برجسته اجتماعی، جوایز و افتخارات کسب شده (در حوزه زیست محیطی، اشتغال،

 
کارآفرینی، نوآوري، رعایت حقوق مصرف کننده، صادارت) است. 

بر اساس اعلام روابط عمومی صندوق نوآوري و شکوفایی، در این رویداد شرکت ها در حوزه هاي مختلف و شاخص تجاري نظیر
کشاورزي، فناوري زیستی و صنایع غذایی، دارو و فرآورده هاي پیشرفته حوزه تشخیص و درمان (سنتتیک، گیاهی ـ طبیعی سلولی و
مهندسی بافت و بیوتکنولوژي)، مواد پیشرفته و محصولات مبتنی بر فناوري هاي شیمیایی، ماشین آلات و تجهیزات پیشرفته، وسایل،
ملزومات و تجهیزات پزشکی، سخت افزارهاي برق و الکترونیک، لیزر و فوتونیک، فناوري اطلاعات و ارتباطات و نرم افزارهاي رایانه اي،
خدمات تجاري سازي، کسب وکارهاي دیجیتال و فضاي مجازي، صنایع دیداري و شنیداري، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی، هنرهاي تجسمی و هنرهاي نمایشی، بازي، اسباب بازي، ابزارهاي آموزشی و سرگرمی، گیاهان دارویی و طب سنتی و ارائه

دهنده خدمات زیرساخت براي توسعه کسب وکار در صنایع خلاق، طراحی و چاپ و نشر با هم رقابت می کنند.



حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان در شهرستان
قلعه گنج و بازدید از طرح هاي کارآفرینی

حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان در شهرستان قلعه گنج و

بازدید از طرح هاي کارآفرینی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/11/12

حضور یوسف پور واجد مدیر صندوق کارآفرینی استان
کرمان، لورگ سرپرست صندوق کارآفرینی امید شهرستان قلعه گنج وجهانپور مدیر هتل کپري ومسئول بازاریابی تولیدات صنایع
دستی شهرستان قلعه گنج در روستاي چاه المدین بخش چاه داد خدا در فاصله 120 کیلومتري از مرکز شهرستان قلعه گنج و بازدید

 
از فعالیت طرح هاي حصیر بافی وصنایع دستی. 

در حاشیه این بازدید یوسف پور واجد در ارتباط با پرداخت تسهیلات روستایی براي حمایت و توسعه صنایع دستی به زنان و بافندگان
این روستا قول مساعد داد.



حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان در شهرستان
قلعه گنج و بازدید از طرح هاي کارآفرینی

حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان در شهرستان قلعه گنج و

بازدید از طرح هاي کارآفرینی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/11/12

حضور یوسف پور واجد مدیر صندوق کارآفرینی استان
کرمان، لورگ سرپرست صندوق کارآفرینی امید شهرستان قلعه گنج وجهانپور مدیر هتل کپري ومسئول بازاریابی تولیدات صنایع
دستی شهرستان قلعه گنج در روستاي چاه المدین بخش چاه داد خدا در فاصله 120 کیلومتري از مرکز شهرستان قلعه گنج و بازدید

 
از فعالیت طرح هاي حصیر بافی وصنایع دستی. 

در حاشیه این بازدید یوسف پور واجد در ارتباط با پرداخت تسهیلات روستایی براي حمایت و توسعه صنایع دستی به زنان و بافندگان
این روستا قول مساعد داد.



بمناسبت ایام االله دهه فجر انجام شد

بمناسبت ایام االله دهه فجر انجام شد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/11/12

حضور مدیر و پرسنل صندوق کارافرینی امید استان کرمان در گلزار شهدا و اداي احترام به مقام شامخ شهدا به ویژه شهید سپهبد

 
سلیمانی بمناسبت گرامیداشت ایام االله دهه فجر. 

مدیر و پرسنل صندوق کارآفرینی امید استان کرمان به نیابت از همه کارکنان صندوق کارآفرینی امید کشور در این مکان مقدس
حاضر شدند.



اینفوگرافی عملکرد صندوق کارافرینی امید استان اردبیل در ده ماهه سال

1399 در یک نگاه

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش روابط عمومی صندوق استان اردبیل ؛ صندوق
کارآفرینی امید استان اردبیل در حوزه اشتغال شهري و
روستایی و همچنین رفع نیازهاي ضروري افراد و متقاضیان
در ده ماهه سالجاري تعداد 2791 فقره تسهیلات قرض
الحسنه به مبلغ بالغ بر 494 میلیارد ریال پرداخت نموده
است که در طول این ده ماه 964 شغل ثابت براي

 
متقاضیان بصورت مستقیم فراهم گردیده است. 

هادي بابائی مهر مدیر صندوق کارآفرینی امید استان
اردبیل در این خصوص بیان کرد: از اول سال جاري تا کنون صندوق استان اردبیل در حوزه کشاورزي مبلغ 525 میلیارد ریال ، در
حوزه صنعت تسهیلاتی به مبلغ 243 میلیارد ریال، در حوزه خدمات تسهیلاتی به مبلغ 130 میلیارد ریال و در حوزه ضروري و

معیشت مبلغ 16 میلیارد ریال پرداخت نموده است.



ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/11/12

 
 

نوراله زاده در دیدار با آیت االله حسینی بوشهري گفت :صندوق کارآفرینی امید با هماهنگی با وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی آموزش
هاي حین کار را براي فارغ التحصیلان دانشگاهی فراهم کرده است تا آنها در محیط کار واقعی آموزش ببینند و دلخوش به مدرك

 
دانشگاهی نباشند. 

وي در ادامه گفت : همچنین صندوق کارآفرینی امید امسال نسبت به برگزاري جشنواره هاي مختلف نسبت به نیاز هر منطقه اقدام

 
نموده و به برتبین افراد در حوزه هاي طراحی و بسته بندي فعالیت می کنند جوایزي اهدا کند. 

در پایان دکتر نوراله زاده یک جلد کتاب مکتب سلیمانی که مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید قرار گرفته است را به آیت االله

 
حسینی بوشهري تقدیم نمود. 

پیش از صحبت هاي مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید آیت االله حسینی بوشهري با اشاره به فرا رسیدن ماه بهمن و ایام دهه فجر،
اظهار داشتند: بهمن، ماه بهار انقلاب اسلامی است. از ابتداي پیروزي انقلاب دشمنان ما امید داشتند که این انقلاب مردمی در همان

 
ماه ها و سال هاي اولیه با شکست مواجهه شود اما به کوري چشم آنها ایران اسلامی روز به روز پیشرفت می کند 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به تلاش هاي شبانه روزي دشمنان براي مقابله با نظام اسلامی تأکید کردند: دشمنان
ما از هیچ تلاشی براي تضعیف نظام و انقلاب اسلامی، فروگذار نکردند اما به لطف خدا و هوشیاري مردم، همیشه شکست خوردند که

 
آخرین نمونه آن سرنوشت ترامپ است که دیدید با چه ذلتی مواجهه شد. 

دکتر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با ارائه گزارش عملکرد صندوق کارآفرینی امید گفت : صندوق کارآفرینی امید
بیشتر فعالیت هاي خود را در حوزه حمایت از کسب و کارهاي خرد و خانگی و مناطق محروم در روستاها قرار داده است به همین
دلیل موسسه عامل تمام نهادهایی که در حوزههاي مناطق کمتر برخوردار و روستاها فعالیت اشتغال زایی دارند می باشد. یکی از



 
دلایلی که در مناطق محروم و روستاهاي آن باعث مانع مهاجرت شده ایم ارائه تسهیلات با کارمزد صفر درصد و طولانی مدت است. 

آیت االله حسینی بوشهري در ادامه با اشاره به گزارش مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، گفتند: گزارش امیدوارکننده جنابعالی باعث
خوشحالی بنده شد. البته این گزارش ها باید به اطلاع مردم هم برسد. همان گونه که امام راحل تأکید می کردند، ارائه گزارش
مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود و مردم بهتر متوجه خدمات صورت گرفته می شوند. از سوي دیگر شایعات و

 
شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند. چرا که آنها از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام اسلامی شوند. 

امام جمعه شهر مقدس قم بر ضرورت حمایت از استعدادها در گوشه و کنار کشور تأکید کردند و افزودند: یکی از معضلات کشور،
حاشیه نشینی است. بیکاري جوانان و مشکلات متعدد کشاورزان و روستاییان، باعث کوچ کردن آنها از روستاها به شهرها می شود.
این جمعیت وقتی به شهرها می آیند، همچنان با بیکاري مواجه هستند و به ناچار به حواشی شهرها کشیده می شوند که متأسفانه

 
گاهی با آسیب هاي اجتماعی از جمله اعتیاد نیز همراه می شوند. 

عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان حمایت از روستاییان را ضروري دانستند و گفتند: «حمایت از روستاییان، در پیشرفت کشور نیز
تأثیر دارد. یک زمانی روستاییان همه مایحتاج زندگی از لبنیات تا گوشت و مرغ و سبزي و... را خودشان تولید می کردند و به کسی

 
محتاج نبودند. اما متأسفانه شاهد هستیم که امروزه به دلایل مختلف، روستاها وضعیت خوبی ندارند. 

ایشان همچنین بر ضرورت کارآفرینی در روستاها و حل مشکل بیکاري روستاییان تأکید کردند و افزودند: «اگر در روستاها کاري
متناسب با سن و سال و شأن و منزلت جوانان روستایی فراهم شود، آنها مجبور به مهاجرت به شهرها نمی شوند و به این صورت،

 
بسیاري از مشکلات روستاییان حل می شود 

دبیر شوراي عالی حوزه هاي علمیه با اشاره به این نکته که بین آموزش و شغل جوانان، معمولاً سنخیتی وجود ندارد، گفتند: معمولاً
دیده می شود که جوانان ما در جایی مشغول به کار هستند که هیچ ارتباطی به رشته تحصیلی آنها ندارد. گاهی هم شغل جوانان،

 
مرتبط با همان رشته است اما سواد آنها در حد تئوري است که این یکی از مشکلات ما در حوزه آموزش است. 



افتتاح 470 میلیارد تومان پروژه امور عشایر در استان فارس

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/11/12

شیراز – مدیرکل امور عشایر استان فارس گفت: در ایام دهه فجر 193 پروژه مختلف به ارزش 470 میلیارد تومان در مناطق
روستایی و عشایري استان فارس به بهره برداري می رسد.

شیراز – مدیرکل امور عشایر استان فارس گفت: در ایام
دهه فجر 193 پروژه مختلف به ارزش 470 میلیارد تومان
در مناطق روستایی و عشایري استان فارس به بهره برداري

 
می رسد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، روح االله بهرامی با اشاره به اینکه
در ایام دهه فجر 193 پروژه مختلف به ارزش 470 میلیارد
تومان در مناطق روستایی و عشایري استان فارس به بهره
برداري می رسد، گفت: در سطح عشایري 288 پروژه با
اعتباري بالغ بر 130 میلیارد تومان اجرا خواهد شد، که 21

 
هزار خانواده عشایري از این پروژه ها بهره می بردند. 

وي تصریح کرد: در سطح استان فارس 57 پروژه به ارزش 9 میلیارد و 500 میلیون تومان اجرایی شد، که حدود 950 خانوار از

 
خدمات بهره مند خواهند شد. 

 
مدیر کل امور عشایر فارس همچنین فرآیند توزیع هزار و 800 پنل خورشیدي براي خانوارهاي عشایري فاقد برق، آغاز می شود. 

بهرامی ادامه داد: استان فارس پرجمعیت ترین عشایر را در کشور دارد، که نزدیک به 150 هزار نفر جمعیت عشایر در فارس ساکن

 
هستند. 

او ادامه داد: بیش از 20 هزار تن گوشت قرمز تولید و به بازارهاي داخلی صادر می شود، که حدود یک سوم گوشت استان را تأمین

 
می کنند و همچنین حدود 40 درصد فرش هاي دستباف در عشایر تولید می شود، که داراي برند هستند. 

مدیر کل امور عشایر فارس با اشاره به اینکه تاکنون 900 هزار رأس دام سبک عشایري را توسط کارگزاران خود پلاك کوبی شده اند،

 
افزود: 70 هزار سیلندر گاز و همچنین سه میلیون و 800 هزار لیتر نفت سفید براي تأمین سوخت عشایري توزیع شده است. 

او همچنین گفت: امسال براي اولین بار یارانه حمل آرد و سخوت و سیلندر در اختیار جامعه عشایري قرار گرفت، که 2 میلیارد و 400
میلیون تومان اختصاص یافت. همچنین تاکنون 2 هزار و صد جلد شناسنامه دام و یا کارت تردد براي دامداران عشایري صادر شده

 
است. 



مدیر کل امور عشایر فارس پیرامون زنان عشایري هم گفت: براي ساماندهی زنان عشایري 85 صندوق خورد زنان عشایري در فارس
راه اندازي شده و 2 هزار و 200 خانم عشایر عضو صندوق هستند، که بیش از 3 میلیارد تومان در سال گذشته براي توسعه اشتغال

خانگی قرار گرفته است.



نگاه حمایتی از مادران در جامعه کاري وجود ندارد
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کارشناس مسائل زنان و خانواده گفت: یک نگاه کلان به معناي حمایت از شأنیت مادر در جامعه کاري وجود ندارد و حتی
قوانین مربوط به مادران شاغل دور زده می شود.

کارشناس مسائل زنان و خانواده گفت: یک نگاه کلان به
معناي حمایت از شأنیت مادر در جامعه کاري وجود ندارد

 
و حتی قوانین مربوط به مادران شاغل دور زده می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، سکینه اکبري با حضور در برنامه
چشم انداز رادیو گفت وگو، با تعریفی از اصطلاح اشتغال
زنان گفت: شغل براي بانوان، فعالیت و کاري است که در
قبالش، حقوق و مزایا دریافت شود و شامل شغل هاي تمام
وقت، پاره وقت، اداري، غیراداري، دولتی، خصوصی، خانگی

 
و غیره می شود. 

وي مشاغل خانگی و خانه داري را شغل هاي مجزایی خواند و تاکید کرد: خانه داران به کاري که به شأنیت مقدس مادري و همسري
مربوط است، مشغول هستند. به لحاظ دیدگاه هاي فرهنگی موجود در جامعه، این تفکر القا شده که بانوان شاغل ارزش اجتماعی

 
بیشتري دارند و اگر اشتغال بیرونی نداشته باشند، احساس می کنند در هویت شان خدشه وارد شده است. 

اکبري بیان کرد: در بعضی موارد هم، تحصیلات بانوان به حد تخصص می رسد، در این صورت نمی توانند خانه دار باشند چون باید از

 
علم خود در اجتماع استفاده کنند. 

 
از هویت مادري زنان حمایت شود 

کارشناس مسائل زنان در ادامه با بیان اینکه در طرح تعالی جمعیت دو رویکرد فرهنگی و اقتصادي-حمایتی وجود دارد، خاطرنشان
کرد: براي بخش فرهنگی، وزارت علوم و آموزش پرورش متولی شده اند تا موضوع را در قالب کتاب هاي درسی و کلاس هاي آموزشی

 
پیگیري کنند. 

کارشناس مسائل زنان و خانواده، با تاکید بر وجود نگاه جنسیت گرا به معناي عدم حمایت از شأنیت مادر در طراحی هاي فرهنگی
گفت: وزارت علوم و آموزش و پرورش در این زمینه، مورد نقد قرار می گیرند و اشکالاتی بر آن ها وارد است. مثلاً یک دانشجوي

 
دکتري از ترس رد نشدن توسط استادها، زمان ازدواج به بعد از دفاع موکول می کند. 

 
فرزند دردسر نیست 



اکبري در بخش دیگري از اظهارات خود با اشاره به اینکه مسئله جمعیت باید براي کل کشور مهم باشد، خاطرنشان کرد: با وجود
اینکه مسئله اقتصادي براي فرزندآوري و ازدواج بسیار مهم است؛ اما به نظر می رسد موضوع فرهنگ بسیار مهم تر و تاثیرگذارتر است.

 
به عنوان مثال، زنان دهه 50 با تمام مشکلاتی که داشتند، هویت مادري و همسري شان تغییر نکرد. 

این کارشناس مسائل زنان ادامه داد: تا زمانی که زنان، واقف به هویت اصلی خود مانند مادري نشوند، مشکلات بسیاري وجود خواهد

 
داشت. مثلاً در بسیاري از موارد به فرزند به عنوان دردسر نگاه می شود. 

اکبري همچنین با بیان اینکه بین 20 تا 30 درصد زنان، شاغل هستند و 70 درصد خانه دار، یادآور شد: انتظار می رود که بانوان خانه
دار، الگوهاي فرزندآوري صحیح را اجرا کنند؛ اما در موارد بسیاري، متأسفانه این اتفاق مشاهده نمی شود و آن ها در واقع به یک یا

 
نهایتاً دو فرزند اکتفا می کنند. 

 
مشکلات روانی براي مادران شاغل باید رفع شود 

این کارشناس مسائل زنان، با اشاره به اینکه مسائل زنان صرفاً با مسائل حقوقی حل نمی شود، گفت: براي مثال سازمان ها براي دور
زدن قوانین، سعی می کنند تا قراردادها را با بانوان، کوتاه مدت تنظیم کنند تا هر زمان که بخواهند بتوانند با آن ها خداحافظی کنند.

وي افزود: براي مثال معمولاً سازمان ها، نهادها و مجموعه هاي خصوصی با یک خانم باردار قرارداد بلندمدت نمی بندند که در ادامه

 
تسهیلاتی مثل مرخصی زایمان را به فرد اعطا نکنند. 

پژوهشگر حوزه زنان و خانواده در پایان با بیان اینکه نگاهی به معناي حمایت از شأنیت مادر در جامعه کاري وجود ندارد، اظهار کرد:
نبود این نگاه در طراحی ها و برنامه ریزي هاي فرهنگی منجر به شکل گیري مشکلات روانی براي مادر شده که حتی به سقط جنین

هم منجر می شود.



تعلل و کندي در اجراي تصمیمات مربوط به هپکو/استان مرکزي آماده خیز

بزرگ اقتصادي

منبع: ایران خبرشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/11/12

ایسنا/مرکزي

 
ایسنا/مرکزي 

به گزارش ایران خبر، سیدعلی آقازاده امروز یکشنبه 12 بهمن ماه در
گفت وگویی تلویزیونی که در اولین روز از ایام االله دهه فجر انجام شد،
به دو بال هم طراز صنعتی و کشاورزي در این استان اشاره کرد و
گفت: استان مرکزي همزمان با تولیدات صنعتی در تولیدات کشاورزي
براي داخل و خارج کشور حرف هاي زیادي براي گفتن دارد. صادرات
پسته زرندیه به ارزش ریالی افزون بر 20 میلیون دلار به دنیا و
تصاحب کردن بازار انار جهان، خودکفایی در تولید گندم و صادرات آن

به استان هاي دیگر، از ظرفیت هاي استان مرکزي است. این استان همچنین در تولید شیر، گوشت قرمز و سفید، فرآورده هاي دامی

 
رتبه بین چهارم تا هفتم کشور را کسب کرده است. 

وي بیان کرد: تولیدات صنعتی استان مرکزي حتی در شرایط تحریمی به بیش از 95 کشور دنیا صادر شده است در حالی که این
میزان در اوایل انقلاب به 30 کشور و در سال هاي گذشته نیز به 80 کشور خارجی صادر شد، اما میزان صادرات تولیدات استان در

 
سال جاري بی نظیر بوده است. 

آقازاده افزود: استان مرکزي اولین تولیدکننده گل و گیاه در کشور است که در این زمینه با استان مازنداران در رقابت تنگاتنگ بوده و
در حوزه تولید ماهیان زینتی نیز با وجود اینکه در مرکز ایران بوده و از منابع آبی لازم برخوردار نیست، دومین استان کشور است. هنر

 
مردم استان مرکزي این است که با کمترین منابع آبی بیشترین بهره وري و تولید را براي استان به ارمغان می آورند. 

وي به ظرفیت هاي گردشگري و تاریخی در استان اشاره کرد و افزود: مرمت و بازسازي کاروانسراهاي تاریخی و ابنیه کهن استان

 
موجب شده است که این منطقه از جاذبه هاي گردشگري فراوانی برخوردار شود. 

او با تاکید بر اینکه استان مرکزي آماده خیز بزرگ اقتصادي است، اظهار کرد: گرچه خیز اقتصادي در استان شکل گرفته اما چشم
اندازي که براي آن ترسیم شده جهش واقعی در تولید و اقتصاد است و در واقع در طول هشت سال اخیر در دولت یازدهم و دوازدهم
اتفاقات خوبی در حوزه اقتصادي صورت گرفته است. صادرات غیرنفتی استان مرکزي در سال گذشته به یک میلیارد دلار افزایش

 
یافت. میزان تولیدات صنعتی نیز در طول سال هاي اخیر به هشت الی 10 برابر رسیده است. 



آقازاده توجه دولت و مشارکت بخش خصوصی را موجب رشد شاخص هاي اقتصادي استان مرکزي دانست و افزود: بیش از پنج هزار
میلیارد تومان حجم سرمایه گذاري امسال در ستاد اقتصادي استان مصوب شده و با بهره برداري از این طرح هاي اقتصادي افزون بر

 
پنج هزار شغل ایجاد می شود. 

وي افزود: در دهه فجر امسال با وجود جنگ اقتصادي و تحریم ها، میزان سرمایه گذاري دولت در پروژه هاي اقتصادي و عمرانی بالغ

 
بر سه هزار و 880 میلیارد تومان بوده که با افتتاح آن افزون بر 2500 اشتغال مستقیم و ثابت ایجاد خواهد کرد. 

او گفت: امسال نرخ تورم در کشور 32.5 درصد بوده است، اما این نرخ در استان به 28.8 درصد رسیده است، چرا که استان مرکزي
تولیدکننده بسیاري از کالاها و موادغذایی نظیر مرغ، تخم مرغ و ... است و به دلیل کاهش هزینه هاي ترابري و حمل و نقل، قیمت

 
بسیاري از کالاها به نسبت کشور پائین تر است. 

به گفته آقازاده، استان مرکزي بین چهار استان اول کشور از نظر پائین بودن نرخ بیکاري قرار دارد و این نرخ در استان به 8.2 درصد
رسیده است و به دلیل تعدد واحدهاي صنعتی و کارگري در برخی از شهرهاي استان مثل ساوه، زرندیه، محلات بعضا با کمبود نیروي

 
کار مواجه هستیم، البته این بدان معنا نیست که نیروي بیکار نداریم. 

وي به مشکلات محیط زیستی استان مرکزي نیز اشاره کرد و گفت: مردم استان مرکزي به دلیل صنعتی بودن از هواي آلوده رنج می
برند و بنده از مردم این استان بابت آلودگی هواي استان عذرخواهی می کنم اما در طول هشت سال اخیر با اتفاقاتی که افتاده میزان

 
آلودگی شهر اراك براساس آمارهاي موجود کاهش یافته و شرایط آلودگی هواي مرکز استان هر سال بهتر از سال قبل می شود. 

استاندار مرکزي در ادامه به محدودیت در برگزاري آئین هاي دهه مبارك فجر در استان مرکزي با توجه به شرایط کرونایی اشاره کرد
و افزود: استان مرکزي زادگاه امام راحل است و همه ساله در 12 بهمن آئین هاي ویژه اي در شهرستان خمین زادگاه بنیانگذار
جمهوري اسلامی ایران برگزار می شود اما امسال به دلیل شرایط کرونایی این آئین ملی با محدودیت هاي کرونایی و با گلباران بیت

 
تاریخی امام (ره) انجام شد. 

وي، استان مرکزي را مهد پرورش مفاخر و مشاهیر گرانقدر دانست و افزود: استان مرکزي پروژه دهنده سرمایه هاي فقهی، ادبی،
سیاسی، هنري، فرهنگی، علمی و ... است و بنا بر آماري که عمومیت دارد افزون بر 25 درصد از مفاخر ایران طی 200 سال گذشته

 
متعلق به این استان هستند. 

وي به صنعتی بودن استان مرکزي نیز اشاره کرد و افزود: این استان از دهه 40 بدلیل مجاورت با استان تهران، شرایط اقلیمی،
زیرساختی و جغرافیایی به عنوان قطب صنعتی در کشور شناخته شد و هم اکنون حجم قابل توجهی از سرمایه گذاري هاي صنعتی و
اقتصادي در این استان با فعالیت بیش از سه هزار واحد تولیدي و صنعتی کوچک و بزرگ شکل گرفته و امروز به پایتخت صنعتی

 
ایران معروف است. 

آقازاده، از پتروشیمی و پالایشگاه شازند به عنوان دو واحد از بزرگترین صنایع نفتی کشور و دو صنعت مهم استان یاد کرد و افزود:
امروز بیش از 20 درصد از فرآورده هاي مورد نیاز نفتی کشور مثل بنزین و گازوئیل در این پالایشگاه شازند تولید و براي نیاز مردم

 
کشور تامین می شود. 

او گفت: شرکت آلومینیوم سازي اراك، کارخانجات نورد و لوله صفا در ساوه، ماشین سازي، آذراب، واگن پارس، هپکو و ... از جمله



صنایع بزرگ استان به شمار می روند که هم اکنون در حال فعالیت بوده و سهم عمده اي در تولیدات کشور دارند. البته در برخی
صنایع مادر استان مشکلاتی وجود دارد که با اتخاذ سازوکار مناسب از سوي دولت و تلاش دلسوزانه جامعه کارگري باقیمانده مشکلات

 
این واحدهاي تولیدي و صنعتی در حال برطرف شدن است. 

وي به دیدار امروز خود با معاون اقتصادي رئیس جمهور براي حل مشکلات شرکت هایی نظیر هپکو، آذراب و چند واحد دیگر اشاره
کرد و گفت: تصمیمات خوبی براي حل مشکلات این واحدها اتخاذ شده است اما روند اجراي تصمیمات با کندي و تعلل مواجه است
که این روند به دستگاه هاي زیرمجموعه ملی و وزارتخانه اي بر می گردد. دولت با اقتدار و تمام توان بدنبال حل این مشکلات است.
بنده به عنوان یک کارشناس در حوزه مشکلات شرکت هپکو عرض می کنم که وضعیت شرایط هپکو نسبت به دو سال پیش بسیار

بهبود یافته است و امیدواریم از سال 1400 شاهد رونق تولید و تولید انبوه در این کارخانه بزرگ باشیم.



تشکیل کنسرسیوم مشترك علمی براي رفع چالش هاي زیست محیطی اصفهان

منبع: ایسناشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/11/12

توافقنامه تشکیل کنسرسیوم مراکز علمی پژوهشی اصفهان در حوزه محیط زیست بین هفت دانشگاه و مرکز علمی و
پژوهشی این استان به امضا رسید.

در راستاي رسیدن به محیط زیست سالم و رفع چالش
هاي پیش رو در این حوزه در استان اصفهان، توافقنامه
تشکیل کنسرسیوم مشترك علمی میان دانشگاه علوم
پزشکی اصفهان، دانشگاه صنعتی اصفهان، دانشگاه کاشان،
دانشگاه پیام نور استان اصفهان، دانشگاه آزاد اسلامی
اصفهان و شهرك علمی و تحقیقاتی استان اصفهان در
حوزه محیط زیست امروز(یکشنبه-12 بهمن) به امضا

 
رسید. 

این کنسرسیوم داراي 4 رکن اصلی است و اهداف اصلی آن
شناسایی مسایل و مشکلات زیست محیطی، کمک به رفع نیازها، شناسایی شبکه متخصصان، ارائه مشاوره، حمایت از شرکت هاي نوپا

 
و پژوهشکده هاي فعال و حمایت از تجاري سازي ایده ها و ... است. 

این توافقنامه به مدت سه سال از 12 بهمن 99 معتبر است و از موضوعات آن می توان به همکاري اعضا در اجرا و توسعه طرح
کنسرسیوم مراکز علمی پژوهشی استان اصفهان در بخش محیط زیست، برگزاري نشست هاي تخصصی در بخش صنعت و جامعه با
مدیران، تقویت سامانه یا نرم افزار الکترونیکی، اطلاع رسانی جامع، مشارکت در برگزاري دوره هاي آموزشی و همایش هاي تخصصی و

 
استفاده بهینه از امکانات شامل فضا و تجهیزات آموزشی، تحقیقاتی و سرمایه هاي معنوي اشاره کرد. 

هوشنگ طالبی- رئیس دانشگاه اصفهان در مراسم امضاي تفاهم نامه تشکیل این کنسرسیوم مشترك، اظهار کرد: خوشبختانه تاکنون
تجربیات خوبی از همکاري مجامع علمی مختلف باهم داشته ایم و قطعا این همکاري نیز مایه خیر و برکت براي استان است که می

 
تواند الگویی براي سایر استان ها باشد و موجب همه گیري براي تشکیل کنسرسیوم در کل کشور شود. 

وي افزود: محیط زیست نه تنها در کشور ما بلکه در سراسر دنیا از اهمیت ویژه اي برخوردار است و موفقیت در برنامه هاي این

 
کنسرسیوم اثرات پراکنده تحقیقات در دانشگاه ها را تجمیع می کند. 

به گزارش ایسنا، رئیس دانشگاه اصفهان با بیان اینکه امسال از نظر آلودگی در استان رنج بسیاري داشتیم و همه مردم استان با
گوشت و پوست خود با معضل آلودگی هوا دست و پنجه نرم کرده اند، به ضرورت پرداختن به موضوع آلودگی هوا به منظور رفع آن

 
تاکید کرد و گفت: شناخت و شناسایی مسائل محیط زیستی می تواند به رفع صحیح آن کمک کند. 



طالبی افزود: با یک نگاه نوآورانه می توان مسائل محیط زیستی را به صورت پیشگیرانه رفع کرد و این کنسرسیوم به تشکیل یک

 
شبکه و بررسی طرح هاي کلان زیست محیطی کمک خواهد کرد. 

 
بزرگترین اثر این کنسرسیوم باید آگاه سازي مدیران باشد 

همچنین سید مهدي ابطحی- رئیس دانشگاه صنعتی اصفهان با بیان اینکه کاریکاتورهایی که می بینیم صرفا براي خنده نیستند و
براي اغراق آمیزبودن مسائلی است که با دقت بیشتر دیده شود، اظهار کرد: بیشترین تولیدات علمی متعلق به آمریکا است و قوي ترین

 
اقتصاد دنیا نیز مربوط به این کشور است. 

وي افزود: اما در این کشور، یک شخص توانست تمام مسائل زیست محیطی را زیر پا لهِ کند و همه تلاش جهانی براي حفظ محیط

 
زیست را با وعده اشتغال برهم بزند. 

رئیس دانشگاه صنعتی اصفهان با بیان اینکه تشکیل کنسرسیوم ها تلاش مثبتی در جهت رفع مشکلات خواهد بود، با طرح این
پرسش که سرعت بهبود شرایط چقدر است و مگر یک درخت چقدر می تواند پالایش داشته باشد؟ تاکید کرد: سرعت تخریب خیلی

 
بیشتر خواهد بود. 

ابطحی افزود: بزرگترین اثر این کنسرسیوم می تواند این باشد که مدیران را آگاه کنیم. متاسفانه حجم تخریب مدیران بیشتر از هر

 
چیز دیگري می تواند باشد و مهم این است قوه مجریه به این موضوع احترام بگذارد. 

وي ادامه داد: مهم این است که رییس دنشگاه معین استان در تصمیم گیري ها نقش داشته باشد و از توسعه صنعتی بی رویه حمایت

 
نشود. 

ابطحی با بیان اینکه ایران دیگر محل شوخی نیست و باید اقدام جدي انجام شود، تاکید کرد: نهال خوبی که امروز در این کنسرسیوم
گذاشته شده می تواند به رفع مشکلات کمک کند. وظایف کنسرسیوم را از جهت آگاه سازي مدیران تببین کنیم تا جلوي تخریب را

 
بگیریم. 

 
صبر و عمق نگرش دستاورد این کنسرسیوم باشد 

شقایق حق جوي جوانمرد- معاون پژوهش و فناوري دانشگاه علوم پزشکی اصفهان نیز با تاکید بر اثر محیط زیست بر تغییرات آب و

 
هوایی در الگوي سلامت و شیوع بیماري ها، اظهار کرد: این بحث جدي و قابل تامل است و سال هاست در این موضوع دغدغه مندیم. 

وي افزود: پاندمی کرونا با تمام ابعاد فاجعه آمیز آن، تذکري جدي به انسان داد. کاهش جدي گازهاي گلخانه اي که با شروع قرنطینه

 
ها ایجاد شد، فرصتی براي بازنگري رفتارهاي بشر است. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه علوم پزشکی اصفهان افزود: در این فرصت همه متوجه شدیم که ما انسان ها با کره زمین، بد برخورد

 
کرده ایم و اکنون زمانی است که سبک زندگی خود را تغییر دهیم و اکنون فرصت مغتنمی است که جاي تامل دارد. 

حق جوي جوانمرد با بیان اینکه تاثیرگذاري مداخلات نیاز به صبر و پایداري دارد، ابراز امیدواري کرد که این صبر و عمق نگرش



 
دستاورد این کنسرسیوم باشد و فرصتی فراهم کند تا یک نظام یکپارچه ملی براي حفظ محیط زیست ایجاد شود. 

انتهاي پیام



نشست معاونان فرهنگی بنیاد شهید و امور ایثارگران و کارگروه هاي نخبگان

ایثارگر برگزار شد

منبع: ایسناشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/11/12

نشست هم اندیشی معاونان فرهنگی و آموزشی بنیاد شهید و امور ایثارگران سراسر کشور و کارگروه هاي تخصصی نخبگان
شاهد و ایثارگر با موضوع «تبیین برنامه هاي مرکز دانش پژوهان و تشکل هاي شاهد و ایثارگر در سال 1400» به صورت

ویدئوکنفرانس برگزار شد.

به گزارش ایسنا، سردار یعقوب سلیمانی، معاون فرهنگی و
آموزشی بنیاد شهید و امور ایثارگران در این نشست با
اشاره به فرا رسیدن چهل و دومین سالگرد پیروزي انقلاب
اسلامی ایران، گفت: دشمنان با هجمه رسانه اي با بیش از
300 رسانه سعی داشتند که بگویند که این انقلاب
چهلمین سالگردش را جشن نخواهد گرفت درحالی که دو
سال از آن زمان هم گذشته است نه تنها انقلاب اسلامی
متوقف نشده است بلکه شاهد پیشرفت هاي بسیاري در

 
عرصه هاي گوناگون بوده ایم. 

وي نقش نخبگان شاهد و ایثارگر را در حل مشکلات کشور مهم ارزیابی کرد و گفت: بنیاد شهید و امور ایثارگران افضل نهادها است و

 
گسترش فرهنگ ایثار و شهادت در شرایط کنونی نقش تأثیرگذاري دارد. 

سردار سلیمانی با تأکید بر اهمیت و نقش تشکل هاي شاهد و ایثارگر خاطرنشان کرد: تشکل ها مورد توجه جوامع مردم سالار است و
باید به نقش تشکل ها توجه جدي کرد و رسالت معاونت فرهنگی و آموزشی بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز توجه به تشکل هاي

 
شاهد و ایثارگر است. 

عادل مهري مدیرکل دفتر دانش پژوهان و تشکل هاي شاهد و ایثارگر نیز با اشاره به اهداف برگزاري این نشست گفت: برگزاري این
نشست فرصتی را براي گفتگو و تبادل نظر ایجاد می کند ضمن اینکه تقدیر از نخبگان و تشکل هاي شاهد و ایثارگر بخش دیگري از
اهداف این نشست است و با توجه به شیوع بیماري کرونا فرصتی براي بررسی برنامه هاي مرکز دانش پژوهان و تشکل هاي شاهد و

 
ایثارگر در سال آینده نیز فراهم شده است. 

وي دیدارهاي تشکل ها و نخبگان شاهد و ایثارگر با رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران را یکی از اقدامات مؤثر و مثبت برشمرد و
گفت: برگزاري این نشست ها می تواند دستاوردهایی را براي بنیاد شهید و امور ایثارگران و نخبگان شاهد و ایثارگر به همراه داشته
باشد. مکاتباتی براي برگزاري نمایشگاه هایی از دستاوردهاي نخبگان شاهد و ایثارگر انجام شده است که مورد استقبال مجلس شوراي

 
اسلامی قرار گرفته است و لازم است که نخبگان شاهد و ایثارگر در استان ها به آن توجه کنند. 

مهري استفاده از ظرفیت هاي فضاي مجازي را یکی از عوامل مثبت و مؤثر براي ارتقاي فعالیت هاي تشکل هاي شاهد و ایثارگر
دانست و عنوان کرد: این موضوع مورد تأکید مهندس اوحدي قرار دارد و می تواند فرصت مناسبی براي معرفی دستاوردهاي تشکل

 
هاي شاهد و ایثارگر ایجاد کند. 

محمدحسن آزما مدیرکل صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران نیز در این نشست با اشاره به رسالتی که به عهده نخبگان شاهد و
ایثارگر براي ایجاد تحول در کشور قرار دارد، گفت: نخبگان باید با شناسایی فرصت ها و تهدیدهایی که وجود دارد آن ها را مورد

 
بررسی و ارزیابی قرار دهند و از فرصت ها استفاده و با تهدیدها مقابله کنند. 



 
وي افزود: نخبگان شاهد و ایثارگر از جایگاه رفیعی برخوردار هستند و باید همانند سال هاي دفاع مقدس در خط مقدم باشند. 

در این نشست گزارشی از سوي مسئولان کارگروه هاي شاهد و ایثارگر ارائه شد و معاونان فرهنگی و آموزشی استان هاي شرکت

 
کننده به بیان مشکلات نخبگان شاهد و ایثارگر پرداختند. 

در پایان این نشست با حضور سردار یعقوب سلیمانی معاون فرهنگی و آموزشی بنیاد شهید و امور ایثارگران، از مسئولان کارگروه هاي

 
نخبگان شاهد و ایثارگر تقدیر شد. 

انتهاي پیام



بانک توسعه تعاون + اخبار پولی مالی + اخبار بانک + تسهیلات
اعتباري

امهال 129 هزار پرونده تسهیلاتی توسط بانک توسعه تعاون

منبع: پولی مالیشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/11/12

اخبار پولی مالی- با هدف حمایت از فعالین اقتصادي و رفع موانع تولید و اشتغال، طی چهار سال اخیر، بیش از 89 هزار
میلیارد ریال تسهیلات اعطایی به بخش هاي مختلف اقتصادي توسط بانک توسعه تعاون امهال شده است.

اخبار پولی مالی- با هدف حمایت از فعالین اقتصادي و رفع
موانع تولید و اشتغال، طی چهار سال اخیر، بیش از 89
هزار میلیارد ریال تسهیلات اعطایی به بخش هاي مختلف

اقتصادي توسط بانک توسعه تعاون امهال شده است.



دولت هاي ما به درآمد 100 میلیارد دلاري نفت عادت کرده اند | دولت

روحانی، به مدیران با حقوق هاي نجومی میدان داد | آمریکاي بایدن به

برجام برنمی گردد

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/11/12

غرضی: این که ما با صادرات نفت بتوانیم تورم را کنترل کنیم، هُنر نیست. در مدت 100 سال گذشته، همیشه این کار انجام
شده. اگر ما بدون استفاده از درآمد نفت بتوانیم، تورم را کنترل کنیم، آن وقت دشمن خارجی از نقشه کشیدن براي ایران

صرف نظر می کند

غرضی: این که ما با صادرات نفت بتوانیم تورم را کنترل کنیم، هُنر نیست. در مدت 100 سال گذشته، همیشه این کار انجام
شده. اگر ما بدون استفاده از درآمد نفت بتوانیم، تورم را کنترل کنیم، آن وقت دشمن خارجی از نقشه کشیدن براي ایران صرف نظر

 
می کند 

55 آنلاین-برنامه جامع اقدام مشترك (برجام) یا توافق هسته اي
بین ایران و پنج کشور دیگر یعنی آمریکا، بریتانیا، فرانسه، آلمان،
روسیه و چین، در تیر 1394 منعقد شد و از دي 1394 به اجرا

 
درآمد. 

در این توافق، ایران پذیرفت که میزان ذخایر اورانیوم غنی شده و
20 درصدي خود را کاهش بدهد و تاسیسات جدید هسته اي ایجاد نکند. در مقابل، کشورهاي طرف مذاکره با ایران پذیرفتند که براي

 
عادي سازي روابط اقتصادي ایران با دنیا اقدام کنند. 

با خارج کردن آمریکا از این توافق توسط ترامپ جمهوري خواه، عادي سازي معلق شد و تحریم ها توسط ترامپ، مجدداً علیه ایران
برقرار شد. در حال حاضر، با به قدرت رسیدن بایدن که زمانی معاون اوباما بود، امیدهایی براي لغو تحریم ها و بازگشت آمریکا به

 
توافق هسته اي ایجاد شده. 

در گفت و گوي «55 آنلاین» با مهندس سیدمحمد غرضی، سیاستمدار و وزیر نفت و وزیر پست و تلگراف در دولت هاي پیشین،

 
تحولات مرتبط با توافق هسته اي و چشم انداز آتی را به بحث گذاشته ایم. 

توافق هسته اي یا برجام، بین ایران و چد کشور دیگر امضا شد تا عادي سازي روابط اقتصادي ایران با کشورهاي دیگر اتفاق بیفتد و از

 
این طرف هم ایران، امتیازاتی داد و از برخی از دستاوردهاي هسته اي خودش چشم پوشی کرد. 

در همان دوره اي که اوباما، رئیس جمهور آمریکا بود و توافق هسته اي حاصل شد، آیا واقعاً ایران دیگر نمی توانست امتیازي بیش از

 
آنچه در این توافق آمد، از آمریکا و کشورهاي دیگر بگیرد؟ 



-ایران در وهله اول در مسیر بین المللی بود و با مجامع بین المللی همکاري می کرد. کشورهاي دیگر، زور گفته و به ایران می گفتند
شما می خواهید بمب اتمی بسازید. در ادامه، آن کشورها اقدام به بزرگ نمایی این موضوع کردند و این موضوع به ابزاري براي آمریکا
تبدیل شد. در چنین وضعیتی، یک گرفتاري براي ایران ایجاد کردند و در ان موقع شاهد بی تدبیري روسیه نیز بودیم چرا که روسیه،

 
قطعنامه هاي سازمان ملل علیه ایران را وتو نکرد. 

این اتفاق سوء رخ داد و ایران، خیلی گرفتار شد. در آن دوره، ایران که نمی توانست مسائل داخلی خودش را حل کند و بالاخص نمی
توانست با جریان هاي داخلی رانت خوار مقابله کند، احتیاج داشت به این که سالیانه حداقل 100 میلیارد دلار داشته باشد تا این که

 
بتواند عملاً چرخ رانت خواران را بچرخاند و مواد غذایی هم براي مردم وارد کند. 

این وضع مربوط به قبل از قضایاي اخیر است. دولت آقاي روحانی و دولت هاي قبل از آن، عادت کرده اند به این که سالیانه 100
میلیارد دلار درآمد ارزش داشته باشند تا این که دولت و کشور را اداره کنند و با کمتر از 100 میلیارد دلار، براي این دولت ها میسر

 
نبود. 

دولت هایی در ایران، بر سر کار آمدند که با کمتر از 100 میلیارد دلار نمی توانند روزگار بگذرانند. در حالی که در دهه 60، کشور ما

 
به طور متوسط با 10 میلیارد دلار درآمد اداره می شد و در دهه 70 هم با 20 میلیارد دلار. 

الان هم می توان به خوبی کشور را با 30 میلیارد دلار درآمد ارزي در سال اداره کرد. البته به شرط این که با رانت خواران برخورد

 
شود و دولت به جاي این که عملاً نماینده امتیاز طلبان باشد، باید به معناي واقعی نماینده اکثریت جامعه باشد. 

در چارچوب برجام، ایران هیچ امتیازي نگرفت. چه امتیازي ایران گرفته است؟ در سازمان ملل، حقوق ملت ایران را تضییع کرده و
ایران را تحریم کردند. در سال هاي گذشته، امتیازات را از ما ربودند. دولت آقاي احمدي نژاد، فجایع سیاسی زیادي را به بار آورد و ما

 
قبل از دولت آقاي احمدي نژاد، مشکلی نداشتیم. 

آقاي احمدي نژاد بود که می گفت «قطعنامه هاي سازمان ملل علیه ایران، کاغذ پاره است». دولت آقاي احمدي نژاد، باعث صدور
قطعنامه ها علیه ایران شد. اگر به جاي دولت آقاي احمدي نژاد، یک دولت عاقله بر سر کار بود، نمی گذاشت در سازمان ملل، ایران

 
متهم به ساخت بمب اتمی شود. 

واقعاً ملت ایران خیلی مظلوم است. برخی کشورها، حقوقی را از ملت ایران سلب کردند و بعد یک بخش جزئی از آن حقوق را به او می

 
دهند و ما فکر می کنیم امتیاز گرفته ایم. به نظر من، ما هیچ امتیازي نگرفته ایم. 

در قالب برجام، طرف هاي مقابل ایران تعهد دادند که عادي سازي روابط اقتصادي ایران با دنیا عملی شود. با خروج ترامپ و آمریکا از
توافق هسته اي، این عادي سازي انجام نشد. در ماه هاي اخیر، آقاي بایدن به عنوان کاندیداي آنتخابات امریکا اعلام می کرد که به

 
توافق هسته اي برمی گردد. 

در حال حاضر که دولت جدید آمریکا تشکیل شده، ظاهراً دولت بایدن، شرط و شروطی براي بازگشت به این توافق قائل شده.

 
جنابعالی، تغییرات و تحولات اخیر آمریکا را چگونه ارزیابی می کنید؟ 



-جریان هاي داخلی ایران، هزینه سنگینی را به دولت ها تحمیل می کنند و در نتیجه کشور ما با 100 میلیارد دلار اداره می شود.
امتیاز طلبان، رانت خواران و کسانی که دلار 4200 تومانی دریافت کرده و در بازار آزاد با قیمت 20 هزار تومان و 30 هزار تومان

 
فروختند، علت اصلی این گرفتاري هستند. 

اساساً ملت ایران، امتیازي نگرفته است و همیشه یا به دولت خودشان امتیاز داده اند یا کشورهاي دیگر، امتیازاتی را از ملت ایران

 
گرفته اند. 

از طرفی، تمام دولت هاي آمریکا با مطرح کردن موضوع ایران، استفاده کرده اند از ریگان گرفته تا بوش اول و بعد بوش دوم و
همچنین اوباما و بعد هم آقاي بایدن. مساله ایران، نزد کاخ سفید، یک لقمه چرب است که همیشه براي سیاستمداران آمریکایی، یک

 
ابزار است و به آن متوسل می شوند چه به صورت سخت افزاري و چه به صورت نرم افزاري. 

بهترین مثال براي استفاده سخت افزاري از موضوع ایران، آقاي ترامپ بود و بهترین مثال در حوزه نرم افزاري، اوباما بود. هر دوي آنها

 
از مطرح کردن موضوع ایران، استفاده هاي سوء سیاسی، علیه ایران کردند و استفاده هاي شخصی براي اعتبار خودشان کردند. 

در مورد مثال ها و مصادیق هر کدام از روساي جمهور آمریکا می توان بحث کرد. براي مثال، رونالد ریگان با طرح موضوع ایران، در
انتخابات ریاست جمهوري پیروز شد و جیمی کارتر را شکست داد. به همین دلیل، کارتر تک دوره اي شد. همچنین بوش پدر با حمله

 
به عراق براي آزاد سازي کویت، امتیازات مادي و معنوي گرفت و 50 درصد نفت کویت را براي همیشه، از چنگ مردم کویت درآورد. 

بوش دوم نیز، به عراق و افغانستان حمله کرد و در نظر داشتند ایران را محاصره کنند تا می رسیم به قضایاي اخیر، اما ایران براي

 
بایدن، یک لقمه چرب است. تا حالا هم بایدن از این موضوع استفاده کرده است. 

بایدن با این استفاده، ترامپ را شکست داده و گفته است که ما به برجام برمی گردیم ولی الان که موقعیت بایدن، تثبیت شده و دولت

 
او تشکیل شده، به هیچ وجه این کار را انجام نخواهد داد. 

بایدن در زمان انتخابات وعده داد که از طریق بازگشت به برجام، می تواند ایران را کنترل کند. آیا الان بایدن می تواند به این توافق

 
برنگردد و همچنان وضعیت نامشخص باشد؟ 

-بله. به سیاستمداران اروپایی، آمریکایی، روسی و چینی نمی شود اعتماد کرد. تاریخ نشان داده که آنها فقط امتیاز طلب هستند. در
حوزه داخلی و کشور خودمان، به مناسبت دولت آقاي روحانی که بر سر کار است، باید بگویم در ایران دولت محتاجی وجود دارد که

 
براي کسب درآمد نفت، خیلی دست و پا می زند. 

هم دولت آقاي روحانی براي کسب درآمد نفتی دست و پا می زند و هم آقاي بایدن دست و پا می زند که بگوید بهتر از ترامپ، عمل
می کند. حقیقتاً این وضع، همانند تفنگ بدون گلوله است که دو طرف از آن می ترسند. در حالی که نه بایدن، آدمی است که به
ایران امتیاز بدهد و نه ایران، امتیازي دارد که بتواند واگذار کند تا بایدن راضی شود. در نتیجه، همین وضع موجود ادامه پیدا می کند.

در زمان تنش هاي جمال عبدالناصر رئیس جمهور مصر و اسرائیل، اصطلاح «نه جنگ، نه صلح» به کار برده شد. اصطلاح «نه جنگ،
نه صلح»، در آن دوره مطرح شد. الان هم حالت «نه جنگ، نه صلح»، بین ایران و آمریکا وجود دارد یعنی هیچگونه اتفاقی در

 
خاورمیانه، اروپا و همچنین بین چین و روابط آن با آمریکا رخ نمی دهد و حالتی مثل آب راکد شکل می گیرد. 



موقعیت براي ایران این طور است که بتواند به مسائل داخلی بپردازد و بتواند بر مشکلات داخلی غلبه کند وگرنه از کشورهاي دیگر،

 
هیچ خیري به ایران نمی رسد. 

آقاي روحانی در سال هاي گشذته تاکید خاصی بر این موضوع داشت که توافق حاصل شود و سرمایه گذاري خارجی به ایران بیاید و
اشتغال ایجاد شود. در حال حاضر که سرمایه خارجی زیادي به ایران نیامده و از طرفی، معلوم نیست که برجام احیا می شود، دولت

 
آقاي روحانی چگونه می تواند در ماه هاي پایانی، اوضاع را سر و سامان بدهد؟ 

-این حرف که سرمایه خارجی، ایران را آباد کند، یک حرف است که همیشه دولت ها مطرح کرده و نتیجه اي هم نداشته است. هر
وقت سرمایه خارجی، به ایران آمده، ملت ایران یک امتیاز سنگین به طرف خارجی داده و گرفتار شده، مثل قرارداد دارسی در حوزه

 
استخراج نفت. 

در حالی که دهه 60 شمسی و زمان جنگ، بیش ترین سرمایه گذاري در زیربناها و زیرساخت هاي ایران انجام شد و این کار با اتکا به
سرمایه ملی، شکل گرفت. آن اقدامات، در تاریخ ایران بی نظیر است و تاسیس زیربناها اعم از جاده، راه آهن، مخابرات، نفت، گاز،

 
پتروشیمی، برق و غیره، توسط سرمایه داخلی انجام شد. 

بنابراین، ورود سرمایه خارجی، یک حرف بی ثمر است و به نتیجه نمی رسد. آقاي روحانی، اخیراً خودشان گفتند که «شب ها خوابش
نمی برد». البته این صحبت مطرح می شود ولی ما می دانیم که دولت آقاي روحانی، در ساعات روز اسکناس بدون پشتوانه چاپ می

 
کند و تورم ایجاد می کند. 

واقعیت این است که در مدت حدود هشت سال دولت آقاي روحانی، هیچ اقدامی به نفع ملت و مردم و اکثریت جامعه، انجام نشد ولی
براي رانت خواران، اقدامات زیادي انجام شد. آقاي روحانی، رانت خواران چپ گرا را دور خودش جمع کرده و این کار را به نفع آنها و
به خوبی انجام داده است. به نظر من، آقاي روحانی تا آخر دولت، به غیر از استفاده از رانت خواري چپ، هیچ کار دیگري نمی تواند

 
انجام بدهد. 

یک شعار اساسی آقاي روحانی در انتخابات سال 1392، کنترل تورم بود. به هر حال، دولت آقاي روحانی در سال هاي اولیه بر این

 
موضوع تمرکز کرد و تا حدي تورم، کنترل شد. از نظر شما، الان چرا کنترل تورم در دولت آقاي روحانی اولویت ندارد؟ 

-کنترل تورم انجام نشد بلکه سالیانه حدود 100 میلیارد دلار درآمد نفتی به کشور آمد. این 100 میلیارد دلار، هم رانت خواران چپ

 
گرا را تغذیه کرد و هم یک موقعیتی را در خصوص تورم، ایجاد کرد. 

اساساً این که ما با صادرات نفت بتوانیم تورم را کنترل کنیم، هُنر نیست. در مدت 100 سال گذشته، همیشه این کار انجام شده. اگر

 
ما بدون استفاده از درآمد نفت بتوانیم، تورم را کنترل کنیم، آن وقت دشمن خارجی از نقشه کشیدن براي ایران صرف نظر می کند. 

آقاي روحانی، در دولت دوم خودش، این امکان را داشت که رانت خواران چپ گرا را از مدار دولت بیرون کند و به کسانی که با هزینه
هاي کمتر می توانند کشور را اداره کنند، اجازه بدهد کشور را داره کنند ولی درست برعکس عمل کرد. چرا که مدیران با حقوق هاي

 
50 میلیون تومانی و 100 میلیون تومانی، دور آقاي روحانی را گرفته اند. 



در نتیجه نقدینگی هم افزایش پیدا کرد. در تابستان سال 1392 که آقاي روحانی، دولت تشکیل داد حجم نقدینگی فقط 460 هزار

 
میلیارد تومان بود ولی الان بیش از 3000 هزار میلیارد تومان است. 

آقاي روحانی با توجه به کنار رفتن ترامپ که تحریم ها را علیه ایران برقرار کرد، تاکید دارد در قالب بودجه سال 1400 دولت می

 
تواند روزانه دو میلیون و 300 هزار بشکه نفت صادر کند. آقاي روحانی بارها گفته که دوره تحریم تمام شده. 

آیا فکر نمی کنید احیاناً در ماه هاي آینده و با امدن بایدن و رفتن ترامپ، تحولی اتفاق بیفتد و ایران بتواند صادرات نفت خودش را به

 
بالاي 2 میلیون بشکه در روز برساند؟ 

-من یک تجربه دارم که آن را بیان می کنم. همیشه ایران در مورد صادرات نفت، دچار گرفتاري بوده و این موضوع، مساله جدیدي
نیست. در سال 1360 احمد آقا، فرزند حضرت امام (ره) به من گفتند که مسئولیت وزارت نفت را قبول می کنی؟ من در جواب گفتم

 
بله و چرا قبول نکنم. ایشان گفت، هیج کشوري از ما نفت نمی خرد. 

من در همان زمان براي ایشان توضیح دادم که روزانه 60 میلیون بشکه نفت در دنیا فروش می رود و مصرف می شود دست من

 
شکسته باشد که نتوانم 2 میلیون بشکه نفت در روز بفروشم. 

در حال حاضر که در سال 1399 هستیم روزانه بین 90 تا 110 میلیون بشکه نفت در دنیا مصرف می شود. حداقل مقدار فروش
روزانه نفت در جهان 90 میلیون بشکه است. وقتی که 90 میلیون بشکه نفت به فروش می رود آیا ما نمی توانیم 2 میلیون بشکه نفت

 
در روز را بفروشیم؟ 

به نظر من، به شکل هاي مختلف می شود این مقدار صادرات نفت داشته باشیم. البته موفقیت در این زمینه، در دست مدیران است
ولی الان مقامات دولت ما، به دنبال اجراي سیاست هاي رانت خواري هستند. اتفاقاً وزارت نفت به خوبی می تواند این مقدار صادرات
نفت را محقق کند اما این وزارتخانه به خوبی عمل نمی کند. تا وقتی که این وضع در قدرت سیاسی وجود دارد و به جاي کشور داري،

 
حزب داري و گروه داري می کنند، کشور آسیب فراوانی می بیند. 

بایدن با این شعار که به توافق هسته اي با ایران برمی گردد به قدرت رسید. در ایران هم، آقاي روحانی به عنوان رئیس جمهور، تاکید
دارد که دوره تحریم ها تمام شده و نمی توان تحریم را ادامه داد. بالاخره شما چشم انداز آینده را چطور می بینید و به طور مشخص

 
فکر می کنید چه اتفاقی در این حوزه رخ می دهد؟ 

-هر ترفندي که اروپایی ها و آمریکایی ها زده اند تا در خاورمیانه، وقایعی را رقم بزنند و اوضاع به نفع سیاستمداران اروپایی و

 
امریکایی باشد، کارساز نیست و آن دوره تمام شده یعنی در خاورمیانه، نه جنگ می شود و نه صلح می شود. 

در چنین وضعیتی، نه ایران به حق خودش می رسد و نه آمریکا، توانایی این را دارد که باز هم، ایران را به اصطلاح به صورت یک
«لولو» به مردم آمریکا معرفی کند. از اول هم، برجام (توافق هسته اي) یک واقعیت نبود بلکه یک نمایش سیاسی بود. تا آخر هم

 
برجام به صورت نمایش سیاسی باقی می ماند. 

 
نهایتاً به نظر شما، رئیس جمهور جدید آمریکا به توافق هسته اي برنمی گردد؟ 



-ایران، امتیازي ندارد تا به بایدن بدهد و بایدن هم بتواند قدرت سیاسی خود را بهتر از روساي جمهور قبلی آمریکا نشان بدهد. بایدن

 
به هیچوجه موفق نمی شود این کار را انجام بدهد. 

گفته می شود طرز فکر بایدن، به طرز فکر اوباما، نزدیک است ولی به نظر من این طرز فکر به هیچوجه در سیاست خارجی بایدن
منعکس نمی شود. طرز فکر ترامپ و اوباما که هر دو دشمن ایران بودند، حذف نمی شود. همچنین به غیر از این که هر سه براي

مطرح کردن خودشان، موضوع ایران را مطرح می کنند، هیچ اتفاق دیگري رخ نمی دهد.



امهال بیش از 129 هزار پرونده تسهیلاتی توسط بانک توسعه تعاون

منبع: شبستانشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/11/12

با هدف حمایت از فعالین اقتصادي و رفع موانع تولید و اشتغال، طی چهار سال اخیر، بیش از 89 هزار میلیارد ریال تسهیلات
اعطایی به بخش هاي مختلف اقتصادي توسط بانک توسعه تعاون امهال شده است.

با هدف حمایت از فعالین اقتصادي و رفع موانع تولید و اشتغال، طی چهار سال اخیر، بیش از 89 هزار میلیارد ریال تسهیلات

 
اعطایی به بخش هاي مختلف اقتصادي توسط بانک توسعه تعاون امهال شده است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه تعاون، موضوع بازپرداخت تسهیلات در شرایط رکود
اقتصادي و تورمی یکی از چالش هاي مهم کسب و کارها در
سطوح و بخش هاي مختلف اقتصادي است و ضرورت حمایت
بانک ها از فعالین اقتصادي در چنین شرایطی بیش از همیشه،
ضروري و لازم الاجرا است، اگرچه بانک ها نیز به عنوان نهادهایی

اقتصادي با شرایط پیچیده اي در خصوص تجهیز و تامین منابع براي تداوم حیات و ارائه خدمات به مشتریان مواجه هستند اما

 
ضرورت حمایت از فعالین اقتصادي و کسب و کارها به عنوان یک اولویت اصلی، همواره در دستور کار نظام بانکی قرار داشته است. 

بانک توسعه تعاون نیز با درك این ضرورت و در راستاي سیاستهاي حمایتی خود به منظور مساعدت با تولید و حمایت از کسب و
کارهاي مختلف با کسب مجوز از بانک مرکزي، تاکنون در بخش رفع موانع تولید و بخشودگی و امهال تسهیلات خصوصا در بخش

 
هاي تولیدي اقدامات قابل توجهی صورت داده است. 

بر اساس گزارش هاي موجود، بانک توسعه تعاون طبق تمهیدات اندیشیده شده و به منظور کمک به فعالیت هاي اقتصادي از ابتداي
سال 1395 تا پایان آذر ماه سال جاري بیش از 129.503 پرونده بالغ بر 89.183 میلیارد ریال تسهیلات اعطایی به بخش هاي
مختلف اعم از کشاورزي، صنعت و معدن، مسکن و ساختمان، خدمات و بازرگانی را مشمول امهال نموده است که از این میان، سهم
تعدادي بخش کشاورزي با 81.499 پرونده بیش از سایر بخش هاي اقتصادي بوده و صنعت و معدن نیز با 39.218 میلیارد ریال

 
بیشترین میزان تسهیلات امهالی را به خود اختصاص داده است. 

همچنین تنها طی 9 ماه ابتداي سال جاري، بیش از 4000 پرونده تسهیلاتی در بانک توسعه تعاون امهال شده که مجموع این

 
تسهیلات رقمی بالغ بر 8000 میلیارد ریال بوده است. 

گفتنی است با توجه به تاثیرات اقتصادي منفی شیوع ویروس کرونا بر کسب و کارها، پرونده هاي متعدد دیگري نیز در بانک توسعه
تعاون در دست بررسی است که با رویکرد حمایت حداکثري از فعالین اقتصادي و رفع موانع تولید پیگیري و به انجام خواهد رسید.



استاندار تهران: یک هزار و 195 پروژه در دهه فجر به بهره برداري می رسد

منبع: ایرناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/11/12

تهران- ایرنا- استاندار تهران گفت: در دهه فجر امسال یک هزار و 195 پروژه با اعتبار 16 هزار و 400 میلیارد تومان و ایجاد
اشتغال براي بیش از 21 هزار نفر در استان به بهره برداري می رسد.

تهران- ایرنا- استاندار تهران گفت: در دهه فجر امسال یک
هزار و 195 پروژه با اعتبار 16 هزار و 400 میلیارد تومان و
ایجاد اشتغال براي بیش از 21 هزار نفر در استان به بهره

 
برداري می رسد. 

به گزارش ایرنا، انوشیروان محسنی بندپی روز یکشنبه در
جمع خبرنگاران اعلام کرد: در استان تهران نرخ بیکاري
نزدیک 12 درصد بود که در سال 98 به 9.6 درصد و در

 
تابستان امسال به 6.8 درصد رسید. 

استاندار تهران گفت: کاهش نرخ بیکاري در استان نشان می دهد مسئولان در جایگاه هاي مختلف اقتصادي و در شرایط متفاوت

 
توانسته اند در زمینه تحقق اشتغالزایی 96 هزار نفري امسال گام بردارند. 

وي افزود: طی 10 ماه سال جاري براي نزدیک به 86 هزار نفر اشتغالزایی در سطح استان تهران انجام شده است که نشان می دهد

 
مدیریت استان در حوزه هاي مختلف در بخش اشتغال یک اهتمام ویژه داشته است. 

محسنی بندپی اظهار داشت: طی تمام سال هاي پس از پیروزي انقلاب همواره با فشارهاي اقتصادي و سیاسی مختلف مواجه بودیم و

 
این شرایط طی یک سال گذشته با شیوع ویروس کرونا سخت تر نیز شده است. 

وي در بخشی دیگر از سخنانش گفت : از 15 آبان سال جاري به این سمت در حوزه بیماري کرونا شاهد روند نزولی شیوع بیماري

 
هستیم و در جریان تولید واکسن نهادهاي مختلف اقدام کرده اند که نشان دهنده توانمندي ایران است. 

محسنی بندپی همچنین با اشاره به دهه فجر ادامه داد: در ایام مبارکی قرار داریم که یادآوري رهبري داهیانه امام راحل است که عزت

 
و سربلندي را براي همه مسلمانان در پی داشت. 

وي با اشاره به نزدیکی میلاد حضرت فاطمه زهرا(س) گفت: زنان در جریان انقلاب پیشرو بودند و این روز را به بانوان تبریک می

 
گویم. 

محسنی بندپی اظهارداشت: انقلاب ما انقلاب دینی، فرهنگی و سیاسی بود و از بدو پیروزي انقلاب شاهدیم که مردم در سرنوشت



 
کشور با حضور در پاي صندوق هاي راي مشارکت دارند. 

استاندار تهران در خصوص عملکرد ستاد کرونا اعلام کرد: ما یک نگاه جامع به مدیریت کرونا داشتیم و 25 گروه علمی و تخصصی

 
عضو ستاد کروناي استانی هستند. 

وي افزود: متخصصی اعلام کرده بود که اگر قصد توقف ویروس کرونا را دارید نسبت به مدیریت حمل و نقل عمومی از جمله مترو و

 
اتوبوس اقدام کنید. 

محسنی بندپی ادامه داد: در شیوع و انتقال بیماري تصمیمی نظام گرفت که هر کسی فارغ از شرایطش از خدمات درمانی حوزه کرونا

 
بهره مند شوند. 

 
استاندار تهران گفت: این شرایط کنونی کرونا در کشور و تهران نشان می دهد که تیم هاي متخصص آن را مدیریت کرده اند. 

 
85 درصد کودکان کار استان از اتباع هستند 

وي در مورد مدیریت آسیب هاي اجتماعی در تهران خاطر نشان کرد: سر ریز آسیبهاي اجتماعی کشور وارد استان می شود و 85

 
درصد کودکان کار استان از میان اتباع هستند و گاه حتی بحث قاچاق کودك براي سودجویی مطرح می شود. 

 
توضیحات بندپی درباره بازداشت شماري از مدیران استانی و دهیاران 

وي در خصوص بازداشت تعدادي از مدیران استانی و دهیاران نیز گفت: هر زمان که دستگاه هاي نظارتی اعلام کنند که مسائلی وجود

 
دارد ما ورود می کنیم. 

وي خاطر نشان کرد: در همه دستگاه ها این وجود دارد اما وقتی 44 شهرداري و 16 فرمانداري زیرمجموعه است، چنین مسائلی

 
بیشتر پیش می آید. 

محسنی بندپی تاکید کرد: در این مدت ما تقویت بازرسی و شفاف سازي در مناقصه ها را داشتیم تا اجازه ندهیم کار به دستگیري

 
مدیران بکشد. 

 
فاصله گذاري اجتماعی کاهش یافته است 

وي افزود فاصله گذاري اجتماعی کاهش یافته است وقتی می گوییم که فعالیت مشاغل آزاد است طبیعی است که فاصله گذاري

 
اجتماعی کاهش پیدا می کند و اکنون 72.9 درصد فاصله گذاري اجتماعی است. 

 
استاندار تهران گفت: ما با چنگ و دندان در حال تلاش براي حفظ وضعیت موجود کرونایی هستیم. 

وي اعلام کرد: طرح شهید سلیمانی طرح بسیار ارزشمندي است و آنچه که انتظار می رفت با کمک مراکز بهداشت و درمانگاه مراقبت

 
شود و این طرح نقطه ضعف مدیریت بیماري را پوشش داد. 



استاندار تهران در خصوص آلودگی هوا نیز خاطرنشان کرد: آلودگی هوا 2 قسمت است که یکی کاهش عوامل خطر و دیگري انباشت

 
آلاینده هاست. 

 
وي به کاهش تردد کامیونت هاي آلاینده و انجام دادن عوامل مربوط به کاهش انباشت آلودگی هوا اشاره کرد. 

محسنی بندپی افزود: نیروي انتظامی واقعا پاي کار بود هم در رعایت فاصله گذاري اجتماعی و هم تردد خودروها و وسایط نقلیه

 
آلاینده و تاکنون نیز 6 نفر شهید در حوزه آلودگی و یک هزار نفر مبتلا به ویروس کرونا در میان عوامل انتظامی داشتیم. 

وي از جریمه 2 میلیون و 200 هزار فرد در کل کشور در تخلف رعایت نکردن فاصله گذاري اجتماعی خبر داد و ادامه داد: از

 
موثرترین مداخلاتی بوده که در کاهش زنجیره کرونا خیلی نقش داشته است. 

محسنی بندپی در مورد شهرداري لواسانات اعلام کرد: قانون و دموکراسی مزایا و معایبی دارد و شورا براي انتخاب شهردار لواسان

 
تصمیم گرفت. 

 
استاندار تهران گفت: انتخاب شهردار بر اساس قانون بر عهده شوراي شهر است و حتما باید آن را پاس بداریم. 

وي با بیان اینکه مصوبات شوراي شهر در فرمانداري بررسی می شود، افزود: هر جایی که دستگاه هاي نظارتی هشدار دهند ما به

 
سرعت وارد می شویم و دخالت می کنیم. 

 
هنگام خاموشی باید از قبل اطلاع رسانی شود 

وي ادامه داد: وقتی بحث از خاموشی ها شد گفتند که خانگی و تجاري خط قرمز است و باید پذیرفت که ناجا نیز اعلام کرده است که

 
این خاموشی ها می تواند در بروز حوادث و سوانح و جرایم موثر باشد. 

 
استاندار تهران گفت: حتما اگر بناست خاموشی داده شود باید از قبل اطلاع رسانی شود تا مردم خبردار باشند. 

وي از ورود 150 دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل و نقل عمومی خبر داد و افزود: در ستاد کروناي استان, مسئولان شهري اعلام کردند
که ناوگان ریلی تهران ظرفیت جابجایی هشت میلیون نفر را دارد و اگر قطارها اضافه شود میزان فاصله گذاري اجتماعی نیز افزایش
می یابد و ما اکنون به چهار هزار دستگاه اتوبوس نیاز داریم و براي بازسازي آنها 175 میلیارد تسهیلات ارزان قیمت پیش بینی شده

 
است. 

 
تهران آماده برگزاري 4 انتخابات سال 1400 است 

وي در مورد انتخابات گفت: شعار انتخابات پیش رو مشارکت قانون مداري است و باید شرایط حضور افراد متعهد در انتخابات فراهم

 
شود. 

محستی بندپی با بیان اینکه تهران آماده برگزاري هر چهار انتخابات است، افزود: تهران توانسته 24 پله در زمینه بررسی صلاحیت و



 
رسیدگی به مدارك با استفاده از فناوري اطلاعات صعود کند. 

 
وي یادآورشد: انتخابات پیشرو مثل ادوار گذشته نیست و نیازمند تحرك هستیم تا مشارکت را افزایش دهیم. 

محسنی بندپی افزود: در مظلومیت تهران همین بس که سالانه 200 هزار نفر حداقل به جمعیت آن اضافه می شود اما زیر ساخت ها

 
هیچ شباهت و نسبتی با رشد چنین جمعیتی ندارد. 

 
خبر تکمیل می شود. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري تهران 

 
- شهر تهران 

 
- استان تهران 

 
- اشتغال زایی 

 
- دهه فجر 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



لزوم مصرف منابع تبصره 14 در جیب مردم

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/11/12

تولید و اشتغال از جمله موضوعات مهمی است که هرساله دولتها در لوایح بودجه به آن توجه خاصی دارند و در مسیر بررسی
بودجه سال 1400 در مجلس شوراي اسلامی توجه خاصی شده است.

تولید و اشتغال از جمله موضوعات مهمی است که هرساله دولتها در لوایح بودجه به آن توجه خاصی دارند و در مسیر بررسی

 
بودجه سال 1400 در مجلس شوراي اسلامی توجه خاصی شده است. 

به گزارش اکونا پرس، تولید و اشتغال از جمله موضوعات مهمی
است که هرساله دولتها در لوایح بودجه به آن توجه خاصی دارند
و در مسیر بررسی بودجه سال 1400 در مجلس شوراي اسلامی
چه در کمیسیون تلفیق و چه در صحن علنی مجلس توجه

 
خاصی بر روي اعداد و ارقام مربوط به تولید و اشتغال شده است. 

امسال یکی از منابعی که به تولید و اشتغال اختصاص پیدا کرده
است با رقم 32 هزار میلیارد تومان از طریق تبصره 14 تامین می

شود و مصرف آن در تبصره 18 قانون اساسی یعنی تولید و اشتغال خواهد بود.گفتنی است 20 هزار میلیارد تومان براي طرح هاي
زیربنایی استانی پیش بینی شده است که در مجموع 50 هزار میلیارد تومان در لایحه بودجه 1400 به موضوع اشتغال و تولید

 
اختصاص خواهد یافت. 

بنابراین گزارش همانطور که میدانید تبصره14 قانون اساسی متعلق به هدفمندي یارانه ها است به نظر می رسد دولت نیز حدود 267
هزار میلیارد تومان از این تبصره استفاده کرده است.اما به نظر می رسد در مسیر بررسی بودجه 1400 در کمیسیون تلفیق رقم 267

 
هزار میلیارد تومان تغییرات افزایشی داشته است. 

همانطور که می دانید منابع تبصره 14 یا همان هدفمندي یارانه ها تغییر کرده است و این حق مردم است که این منبع مالی در
نهایت به جیب مردم واریز شود. مطابق ماده 39 قانون برنامه ششم پیرامون قانون هدفمندي یارانه ها موارد مصرف یارانه ها به تفصیل

 
تشریح شده است.یکی از موارد مصرف از منبع تبصره 14 به بخش تولید و یا واریز مستقیم یارانه در حساب مردم است. 

این در حالی است که دولت حدود 7 هزار میلیارد تومان از منابع تبصره 14 براي بخش تولید در نظر گرفته است اما در کمیسیون
تلفیق این رقم به 32 هزار میلیارد تومان افزایش یافت.اما به نظر می رسد مهمتر از رقم اختصاص یافته براي تولید و اشتغال ساز و کار

لازم و اتخاذ از مدیریت بهینه براي بهبود وضعیت موجود است.



جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران «چیستا»

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از صندوق نوآوري و شکوفایی، سهم زنان در اشتغال کشور کمتر از 20 درصد است و
مدیران عامل حدود 11 درصد شرکت هاي دانش بنیان را زنان تشکیل می دهند. این آمار نشان دهنده نقش برجسته زنان

در حوزه هاي پیشرفته علم، فناوري و نوآوري است. در این راستا و با ... The post جشنواره ...

صندوق نوآوري و شکوفایی در راستاي ارج نهادن به تلاش هاي زنان فعال در زیست بوم فناوري و نوآوري همزمان با بزرگداشت
روز زن، جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران (چیستا) را با هدف شناسایی و توسعه ظرفیت ها، قابلیت ها و توانمندي هاي زنان

 
فعال در حوزه فناوري هاي نوین برگزار می کند و از ایده ها و تجربه هاي زنان دانش بنیان و خلاق برتر تقدیر می کند. 

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از صندوق نوآوري و شکوفایی،
سهم زنان در اشتغال کشور کمتر از 20 درصد است و مدیران
عامل حدود 11 درصد شرکت هاي دانش بنیان را زنان تشکیل
می دهند. این آمار نشان دهنده نقش برجسته زنان در حوزه

 
هاي پیشرفته علم، فناوري و نوآوري است. 

در این راستا و با توجه به حضور موفق زنان در توسعه اقتصاد
دانش بنیان در سال هاي اخیر، صندوق نوآوري و شکوفایی در
نظر دارد با هدف تقدیر از زنان فعال در اقتصاد دانش بنیان و
فراهم سازي بستري براي به اشتراك گذاري تجربیات آنان، اولین
جشنواره «چیستا» (جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران) را
در تاریخ 14 و 15 بهمن 1399 هم زمان با بزرگداشت روز زن

 
برگزار کند. 

بر اساس این گزارش اهداف این جشنواره شامل شناسایی و
معرفی ظرفیت ها، استعدادها و توانمندي هاي زنان در حوزه
هاي علمی و فناورانه، توجه به نقش ارزنده زنان در اقتصاد دانش
بنیان و معرفی ظرفیت هاي موجود در جامعه علمی زنان،
الگوسازي شخصیت هاي موفق و پیشرو در حوزه فناوري هاي

برتر براي زنان و ایجاد بستر مناسب براي معرفی محصولات فناورانه حاصل از تحقیقات زنان در شرکت هاي دانش بنیان و خلاق

 
است. 

برنامه هاي جشنواره مهم ترین برنامه هاي این جشنواره شامل برگزاري نشست هاي تخصصی و ارائه تجربیات موفقیت و شکست زنان
مدیرعامل شرکت هاي دانش بنیان و خلاق، برگزاري نمایشگاه خدمات و محصولات فناورانه برگزیدگان جشنواره، آشنایی با خدمات

 
صندوق نوآوري و شکوفایی و تجلیل از طرح هاي برگزیده زنان دانش بنیان و خلاق است. 

 
محورهاي رقابت 



ارزیابی طرح هاي رسیده به جشنواره از طریق دو شاخص تجاري و اجتماعی انجام می شود که در قالب آن شرکت هاي دانش بنیان
(در دو بخش نوپا و تولیدي) و خلاق، به صورت مجزا، ارزیابی می شوند. شاخص هاي اجتماعی شامل نقش آفرینی زنان در موضوعاتی
مانند فعالیت هاي شاخص در زمینه کارآفرینی، فعالیت هاي برجسته اجتماعی، جوایز و افتخارات کسب شده (در حوزه زیست

 
محیطی، اشتغال، کارآفرینی، نوآوري، رعایت حقوق مصرف کننده، صادارت) است. 

لازم به ذکر است در این رویداد شرکت ها در حوزه هاي مختلف و شاخص تجاري نظیر کشاورزي، فناوري زیستی و صنایع غذایی،
دارو و فرآورده هاي پیشرفته حوزه تشخیص و درمان (سنتتیک، گیاهی ـ طبیعی سلولی و مهندسی بافت و بیوتکنولوژي)، مواد
پیشرفته و محصولات مبتنی بر فناوري هاي شیمیایی، ماشین آلات و تجهیزات پیشرفته، وسایل، ملزومات و تجهیزات پزشکی، سخت
افزارهاي برق و الکترونیک، لیزر و فوتونیک، فناوري اطلاعات و ارتباطات و نرم افزارهاي رایانه اي، خدمات تجاري سازي، کسب
وکارهاي دیجیتال و فضاي مجازي، صنایع دیداري و شنیداري، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، هنرهاي تجسمی و
هنرهاي نمایشی، بازي، اسباب بازي، ابزارهاي آموزشی و سرگرمی، گیاهان دارویی و طب سنتی و ارائه دهنده خدمات زیرساخت براي

توسعه کسب وکار در صنایع خلاق، طراحی و چاپ و نشر با هم رقابت می کنند.



صدور 46 فقره مجوز مشاغل خانگی کشاورزي در شهرکرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/11/12

از ابتداي سال تاکنون 46 فقره مجوز مشاغل خانگی در رشته هاي شغلی کشاورزي و صنایع تبدیلی در شهرستان شهرکرد
صادر شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، فرهاد رفیعی مدیر جهاد کشاورزي شهرکرد گفت:
از ابتداي سال تاکنون 46 فقره مجوز مشاغل خانگی در
رشته هاي شغلی کشاورزي و صنایع تبدیلی در این

 
شهرستان صادر شده است. 

او افزود: این مجوزات در رشته هاي شغلی بسته بندي
ادویه جات، ترشیجات، محصولات زراعی، رشته آشی،

 
زعفران ومیوه جات همچنین رشته هاي پرورش قارچ خوراکی، گاو شیري، گوسفند و بز صادر شده است. 

 
بیشتر بخوانید 

- صدور مجوز احداث 4 واحد گلخانه در شهرکرد رفیعی اضافه کرد: بیشترین مجوز صادر شده در رشته تولید و بسته بندي انواع

 
ترشیجات به تعداد 9 مورد و همچنین رشته پرورش قارچ خوراکی به تعداد هشت مورد بوده است. 

او ادامه داد: با توجه به سهمیه شهرستان شهرکرد، تعداد 39 پرونده مشاغل خانگی جهت دریافت تسهیلات به مبلغ شش میلیارد و

 
500 میلیون ریال به بانک هاي عامل معرفی شده اند. 

 
رفیعی گفت: در حال حاضر کسب و کار هاي خانگی به عنوان راهکاري مهم براي ایجاد اشتغال و درآمد محسوب می شوند. 

او ترویج مشاغل خانگی، خوداشتغالی متقاضیان، بهبود معیشت افراد، کارآفرینی، برندسازي، مهارت آموزي و توانمندسازي افراد را از
اهداف توسعه مشاغل خانگی برشمرد.



تأسیس کارگاه هاي آموزشی در شهرك هاي صنعتی عملیاتی می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/11/12

تهران- ایرنا- رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور از تأسیس و اجراي مراکز کارگاهی آموزش فنی و حرفه اي کشور
در تعدادي از شهرك هاي صنعتی کشور به شکل الگو در سال 1400 خبر داد.

تهران- ایرنا- رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي
کشور از تأسیس و اجراي مراکز کارگاهی آموزش فنی و
حرفه اي کشور در تعدادي از شهرك هاي صنعتی کشور به

 
شکل الگو در سال 1400 خبر داد. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از سازمان آموزش فنی و حرفه
اي کشور، «علی اوسط هاشمی» در دیدار با مدیرعامل
سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی گفت: شرکت
شهرك هاي صنعتی در بین دستگاه هاي دولتی، پل
ارتباطی مناسبی براي صیانت از مهارت شاغلان و تأمین

نیروي ماهر در کشور است و با همکاري دو سازمان می توان زمینه خوبی براي ارائه آموزش هاي مهارتی مستمر و به روز شاغلان در

 
صنعت ایجاد کرد. 

وي افزود: یکصد شرکت در شهرك هاي صنعتی توسط سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور از لحاظ عیار مهارتی سنجیده می شوند
و این امر علاوه بر شناسایی افراد فاقد مهارت این امکان را فراهم می کند که بانک اطلاعاتی جامعی از نیروهاي شهرك هاي صنعتی

 
ایجاد شود. 

رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي بر آموزش دوگانه (آموزش در کارگاه و محیط کار واقعی) در واحدهاي صنعتی شهرك هاي

 
صنعتی تأکید کرد و گفت: داشتن «گواهی نامه مهارت» در شهرك هاي صنعتی باید به یک الزام تبدیل شود. 

به گفته وي، می توان از محل قانون استفاده از مالیات براي ایجاد و تجهیز مراکز آموزش فنی و حرفه اي به عنوان یک راهکار اجرایی

 
استفاده کرده تا علاوه بر کاهش هزینه ها، شهرك هاي صنعتی را به مراکز مهارت آموزي مبدل ساخت. 

ماده 38 مربوط به ارزش افزوده است و در تبصره دو آن آمده است: در صورتی که واحدهاي تولیدي براي ارتقاي مهارت و سلامت
کارکنان خود مراکز آموزشی و ورزشی ایجاد کرده و یا در این خصوص هزینه کند، با اعلام وزارت کار و اموراجتماعی می توانند 10
درصد عوارض را تا سقف هزینه انجام شده، استرداد کند، در صورت تأیید هزینه هاي مزبور توسط سازمان امور مالیاتی کشور، وجوه

 
مربوط قابل تهاتر یا استرداد حسب مقررات این قانون خواهد بود. 

هاشمی تصریح کرد: تحقق این موضوع می تواند پایه گذار حرکتی نوین در کشور باشد و صادرات نیروي فنی با مهارت و به دنبال آن



 
ارز آوري براي کشور را به دنبال داشته باشد. 

رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي از تدوین استانداردهاي مورد نیاز صنایع کوچک بر اساس ظرفیت هر استان براي مشاغل و
حرفه هاي مورد نیاز شهرك هاي صنعتی خبر داد و افزود: مراکز جوار کارگاهی می تواند در حکم کارگاه آموزشی براي شرکت شهرك

 
هاي صنعتی باشد. 

 
مهارت آموزي در شهرك هاي صنعتی 

معاون وزیر صنعت و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی در این دیدار ضمن اشاره به تفاهم نامه دو دستگاه در
سال 1382، گفت: حدود 70 قطعه زمین از سوي شرکت شهرك هاي صنعتی براي ایجاد مراکز آموزش فنی و حرفه اي برابر تفاهم
نامه مذکور به سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور براي ایجاد کارگاه و مراکز مهارت آموزي اعطا شد که از این تعداد 34 مرکز فعال
شده اند و 39 هزار دوره آموزشی براي یک میلیون نفر در شاخه هاي مختلف کارآفرینی با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي

 
کشور در این مراکز برگزار شده است. 

 
«علی رسولیان» خواستار تجهیز مراکز باقی مانده و مهارت آموزي در آن ها و همچنین توسعه مراکز جوار شهرك هاي صنعتی شد. 

به گزارش ایرنا، براساس آخرین آمار، 52 درصد از صنایع کشور مربوط به صنایع کوچک است، به عبارتی 23 هزار و 550 واحد

 
صنعتی کوچک در کشور فعالیت می کنند که از لحاظ تعداد بیشترین میزان را در میان صنایع کشور دارند. 

میزان اشتغال در صنایع کوچک در مقایسه با صنایع دیگر نیز قابل ملاحظه است. بگونه اي که 451 هزار و 609 نفر در بخش صنایع

 
کوچک اشتغال دارند که 45 درصد میزان اشتغال در صنایع را شامل می شود. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان امور مالیاتی کشور 

 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- علی رسولیان 
- مهارت اموزي



نخستین جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران برگزار می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/11/12

تهران- ایرنا- جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران (چیستا) با هدف شناسایی و توسعه ظرفیت ها، قابلیت ها و توانمندي
هاي زنان فعال در حوزه فناوري هاي نوین هم زمان با روز بزرگداشت زن برگزار می شود.

تهران- ایرنا- جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران
(چیستا) با هدف شناسایی و توسعه ظرفیت ها، قابلیت ها و
توانمندي هاي زنان فعال در حوزه فناوري هاي نوین هم

 
زمان با روز بزرگداشت زن برگزار می شود. 

به گزارش روز یکشنبه صندوق نوآوري و شکوفایی، این
صندوق در راستاي ارج نهادن به تلاش هاي زنان فعال در
زیست بوم فناوري و نوآوري، جشنواره زنان دانش بنیان
وخلاق ایران (چیستا) را با هدف شناسایی وتوسعه ظرفیت
ها، قابلیت ها و توانمندي هاي زنان فعال درحوزه فناوري
هاي نوین برگزار و از ایده ها و تجربه هاي زنان دانش

 
بنیان و خلاق برتر تقدیر می کند. 

سهم زنان در اشتغال کشور کمتر از 20 درصد است و
مدیران عامل حدود 11 درصد شرکت هاي دانش بنیان را زنان تشکیل می دهند، این آمار نشان دهنده نقش برجسته زنان در حوزه

 
هاي پیشرفته علم، فناوري و نوآوري است. 

در این راستا و با توجه به حضور موفق زنان در توسعه اقتصاد دانش بنیان در سال هاي اخیر، صندوق نوآوري و شکوفایی در نظر دارد
با هدف تقدیر از زنان فعال در اقتصاد دانش بنیان و فراهم سازي بستري براي به اشتراك گذاري تجربیات آنان، اولین جشنواره

 
«چیستا» (جشنواره زنان دانش بنیان و خلاق ایران) را در روزهاي 14 و 15 بهمن 1399 هم زمان با بزرگداشت روز زن برگزار کند. 

بر اساس این گزارش اهداف این جشنواره شامل شناسایی و معرفی ظرفیت ها، استعدادها و توانمندي هاي زنان در حوزه هاي علمی و
فناورانه، توجه به نقش ارزنده زنان در اقتصاد دانش بنیان و معرفی ظرفیت هاي موجود در جامعه علمی زنان، الگوسازي شخصیت
هاي موفق و پیشرو در حوزه فناوري هاي برتر براي زنان و ایجاد بستر مناسب براي معرفی محصولات فناورانه حاصل از تحقیقات زنان

 
در شرکت هاي دانش بنیان و خلاق است. 

مهمترین برنامه هاي این جشنواره شامل برگزاري نشست هاي تخصصی و ارائه تجربیات موفقیت و شکست زنان مدیرعامل شرکت
هاي دانش بنیان و خلاق، برگزاري نمایشگاه خدمات و محصولات فناورانه برگزیدگان جشنواره، آشنایی با خدمات صندوق نوآوري و

شکوفایی و تجلیل از طرحهاي برگزیده زنان دانش بنیان و خلاق است. 



ارزیابی طرح هاي رسیده به جشنواره از طریق دو شاخص تجاري و اجتماعی انجام می شود که در قالب آن شرکت هاي دانش بنیان
(در دو بخش نوپا و تولیدي) و خلاق، به صورت مجزا، ارزیابی می شوند. شاخص هاي اجتماعی شامل نقش آفرینی زنان در موضوعاتی
مانند فعالیت هاي شاخص در زمینه کارآفرینی، فعالیت هاي برجسته اجتماعی، جوایز و افتخارات کسب شده (در حوزه زیست

 
محیطی، اشتغال، کارآفرینی، نوآوري، رعایت حقوق مصرف کننده، صادارت) است. 

در این رویداد شرکت ها در حوزه هاي مختلف و شاخص تجاري نظیر کشاورزي، فناوري زیستی و صنایع غذایی، دارو و فرآورده هاي
پیشرفته حوزه تشخیص و درمان (سنتتیک، گیاهی ـ طبیعی سلولی و مهندسی بافت و بیوتکنولوژي)، مواد پیشرفته و محصولات
مبتنی بر فناوري هاي شیمیایی، ماشین آلات و تجهیزات پیشرفته، وسایل، ملزومات و تجهیزات پزشکی، سخت افزارهاي برق و
الکترونیک، لیزر و فوتونیک، فناوري اطلاعات و ارتباطات و نرم افزارهاي رایانه اي، خدمات تجاري سازي، کسب وکارهاي دیجیتال و
فضاي مجازي، صنایع دیداري و شنیداري، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، هنرهاي تجسمی و هنرهاي نمایشی، بازي،
اسباب بازي، ابزارهاي آموزشی و سرگرمی، گیاهان دارویی و طب سنتی و ارائه دهنده خدمات زیرساخت براي توسعه کسب وکار در

 
صنایع خلاق، طراحی و چاپ و نشر با هم رقابت می کنند. 

روز 20 جمادي الثانی برابر با 15 بهمن 99 ولادت حضرت فاطمه الزهرا(س) در تقویم رسمی کشور روز زن نام گذاري شده است.

هفته بزرگداشت مقام زن و روز مادر در سال 1399 از روز شنبه 11 بهمن ماه آغاز شده و در روز جمعه 17 بهمن ماه خاتمه می یابد.

 
برچسب ها 

 
- روز مادر 

 
- شرکت دانش بنیان 

 
- ولادت حضرت فاطمه 

 
- بانوان 

- دانش بنیان ها



یک هزار و 200 کارخانه در کشور به چرخه تولید برگشتند

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/11/12

اهواز – درآمد نیوز - وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت : خوشبختانه یک هزار و 200 کارخانه تعطیل و نیمه تعطیل تا امروز
در کشور دوباره راه اندازي شده یا به چرخه تولید برگشته اند که 47 مورد آن مربوط به استان خوزستان است. نوشته یک

هزار و 200 کارخانه در کشور به چرخه تولید برگشتند اولین بار در درآمد نیوز. ...

اهواز – درآمد نیوز &– وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت
: خوشبختانه یک هزار و 200 کارخانه تعطیل و نیمه
تعطیل تا امروز در کشور دوباره راه اندازي شده یا به چرخه
تولید برگشته اند که 47 مورد آن مربوط به استان

 
خوزستان است. 

به گزارش ایرنا علیرضا رزم حسینی روز یکشنبه در آیین بهره برداري از کارخانه پارس کیمیا کلر شوشتر بیان کرد : راه اندازي این
پروژه مطابق بند 13 و 15 سیاست هاي اقتصاد مقاومتی صورت گرفته است ، در این دو بند به شفافیت مطرح شده که ما در حوزه
صنایع باید در زمینه تامین و همچنین افزایش ارزش افزوده صنعتی و صادرات کالاهایی که می توانند براي کشور ارزآوري داشته

 
باشند، اقدام کنیم. 

وي افزود : خوشبختانه سرمایه گذاران کارخانه پارس کیمیا کلر شوشتر با استفاده از دانش روز موفق شدند فاز اول این کارخانه را که

 
یک نوع پارك فناوري است، افتتاح کنند و جا دارد از همه مسئولانی که در اجراي این پروژه کمک کردند، تشکر کنم. 

وزیر صنعت ، معدن و تجارت بیان کرد : سیاست وزارت صمت در حوزه صنعت، ارتقاي ارزش افزوده صنعتی است، متوسط ارزش

 
صادراتی ما پایین است که ضرورت دارد با راه اندازي کارخانه ها آن را به دو برابر افزایش دهیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد : با این وجود ، به رغم تحریم ها بیشتر کارخانه هاي ما در 2 یا سه شیفت مشغول فعالیت

 
هستند که این یک دستاورد بزرگ در زمان تحریم است که در این زمینه باید قدردان کارآفرینان صنایع مختلف باشیم . 

رزم حسینی گفت : خوزستان از جمله استان هاي شاخص  امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور صدور گواهی تاسیس
واحدهاي صنعتی تولیدي است که خوشبختانه در 10 ماهه اخیر در مقایسه با سال گذشته این امر در کشور 38 درصد افزایش داشته

 
ولی در استان خوزستان 44 درصد افزایش داشته است . 

اسحاق جهانگیري معاون اول رییس جمهوري روز گذشته به منظور افتتاح چند طرح عمرانی، بررسی مسایل و مشکلات اقتصادي
استان و همچنین پیگیري طرح هاي در دست اجرا در استان خوزستان وارد فرودگاه بین المللی آیت االله جمی آبادان شد.



حمایت از مشاغل خانگی در شهرکرد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/11/12

46 فقره مجوز مشاغل خانگی در رشته هاي شغلی کشاورزي و صنایع تبدیلی شهرکرد امسال صادر شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز چهارمحال و
بختیاري؛ مدیر جهاد کشاورزي شهرستان شهرکرد گفت: از
ابتداي سال جاري تاکنون و باوجود شیوع بیماري کرونا،
46 فقره مجوز مشاغل خانگی در رشته هاي شغلی

 
کشاورزي و صنایع تبدیلی در این شهرستان صادر شد. 

آقاي رفیعی افزود: این مجوزات در رشته هاي شغلی بسته
بندي ادویه جات، ترشیجات، محصولات زراعی، رشته آشی،
زعفران، میوه جات و ... همچنین رشته هاي پرورش قارچ

 
خوراکی، گاو شیري، گوسفند و بز صادر شده است. 

وي اضافه کرد: بیش ترین مجوز صادر شده در رشته تولید و بسته بندي انواع ترشیجات به تعداد 9 مورد و همچنین رشته پرورش

 
قارچ خوراکی به تعداد هشت مورد بوده است. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان شهرکرد با اشاره به اینکه باتوجه به سهمیه شهرستان شهرکرد، تعداد 39 پرونده مشاغل خانگی جهت
دریافت تسهیلات به مبلغ شش میلیارد و 500 میلیون ریال به بانک هاي عامل معرفی شده اند، بیان کرد: در حال حاضر کسب و

 
کارهاي خانگی به عنوان راهکاري مهم براي ایجاد اشتغال و درآمد محسوب می شوند. 

رفیعی گفت: ترویج مشاغل خانگی، خوداشتغالی متقاضیان، بهبود معیشت افراد، کارآفرینی، برندسازي، مهارت آموزي و توانمندسازي
افراد از اهداف توسعه مشاغل خانگی است.



فعالیت دوباره بیش از یک هزار کارخانه در کشور

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/11/12

یک هزار و 200 کارخانه تعطیل و نیمه تعطیل تا امروز در کشور دوباره راه اندازي شده یا به چرخه تولید برگشته اند .

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خوزستان ، وزیر صنعت، معدن و تجارت امروز در آیین بهره برداري از کارخانه پارس
کیمیا کلر شوشتر ، با بیان اینکه یک هزار و 200 کارخانه تعطیل و نیمه تعطیل تا امروز در کشور دوباره راه اندازي شده یا به چرخه

 
تولید برگشته اند گفت: 47 مورد از این واحدها مربوط به استان خوزستان است. 

علیرضا رزم حسینی افزود: ما در حوزه صنایع باید براي تامین و
افزایش ارزش افزوده صنعتی و صادرات کالا هایی که می توانند

 
براي کشور ارزآوري داشته باشند، اقدام کنیم. 

وي گفت : سیاست وزارت صمت در حوزه صنعت، ارتقاي ارزش
افزوده صنعتی است، متوسط ارزش صادراتی ما پایین است که
ضرورت دارد با راه اندازي کارخانه ها آن را به دو برابر افزایش

 
دهیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: با این وجود، به رغم تحریم ها بیشتر کارخانه هاي ما در 2 یا سه شیفت مشغول فعالیت

 
هستند که این یک دستاورد بزرگ در زمان تحریم است که در این زمینه باید قدردان کارآفرینان صنایع مختلف باشیم. 

 
بیشتر بخوانید : افتتاح کارخانه کلر در شوشتر 

رزم حسینی گفت: خوزستان از جمله استان هاي شاخص امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور صدور گواهی تاسیس
واحد هاي صنعتی تولیدي است که خوشبختانه در 10 ماهه اخیر در مقایسه با سال گذشته این امر در کشور 38 درصد افزایش

داشته، ولی در استان خوزستان 44 درصد افزایش داشته است.



افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی نشانگر امید به

کارآفرینی و تولید است/ افزایش ارزش افزوده صنعتی را در دستور کار

داریم/ یک هزار و 200 واحد راکد به چرخه تولید بازگشتند

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/11/12

حزب االله:وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراسم افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر خوزستان،
افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس واحدهاي صنعتی و تولیدي در 10 ماهه اول امسال را نشانگر امید به

کارآفرینی، اقتصاد پویا و تولید در کشور دانست.

به گزارش شبکه خبري تحلیلی حزب االله ،علیرضا رزم حسینی در این آیین با بیان این مطلب، افزود: کارآفرینان و
تولیدکنندگان به فرموده مقام معظم رهبري عابدان و مجاهدان هستند و در این شرایط سخت اقتصادي نگذاشتند که کشور با مشکل

 
مواجه شود. فعالیت 3 شیفته کارخانجات کشور علیرغم همه تحریم ها و محدودیت ها 

وي همچنین با اشاره به تحریم هاي ظالمانه دشمنان و محدودیت هاي ناشی از شیوع ویروس کرونا، بیان کرد :علیرغم همه این

 
مشکلات، اما به همت همین تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي اکثر کارخانجات کشور دو یا سه شیفته در حال فعالیت هستند. 

 
افزایش ارزش افزوده صنعتی را در دستور کار داریم 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزایش ارزش افزوده صنعتی را از اولویت هاي این وزارتخانه دانست و تصریح کرد: می خواهیم 300 دلار

 
ارزش صادراتی کشور را دو برابر نماییم. 

 
احیا و بازگشت به چرخه تولید یک هزار و 200 واحد راکد از ابتداي امسال تاکنون 

رزم حسینی همچنین با اشاره به برنامه هاي این وزارتخانه براي احیا و بازگشت مجدد واحدهاي راکد در کشور، گفت: در همین مدت
یک هزار و 200 واحد تولیدي نیمه تعطیل، تعطیل یا راکد، احیا و به عرصه تولید بازگشتند که 47 مورد از این واحدها مربوط به

 
استان خوزستان بوده است. 

 
تکمیل زنجیره ها و صادرات کالاهاي ارز آور را دنبال می کنیم 

وي همچنین در بخش دیگري از سخنان خود افزود: در حوزه صنایع بر زنجیره تامین، ایجاد ارزش افزوده صنعتی بیشتر و صادرات

 
کالاهاي ارز آور تاکید داریم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر خوزستان را در راستاي اجراي
بندهاي 13 و 15 سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در حوزه تکمیل زنجیره و ایجاد ارزش افزوده بیشتر دانست.



زیراندازهاي بیت رهبري از کجا آمده اند؟

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/11/12

«در اینجا ما روي زیلو می نشینیم و افتخار هم می کنیم». این جمله را 20 سال قبل رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار
مسئولان و کارگزاران نظام گفتند.

گروه اقتصادي: مرداد امسال این روزنامه در گزارشی، این روایت را منتشر کرد: یکی از زیلوبافان قدیمی میبد در سفري که رهبر
انقلاب به یزد داشتند و در دیدار با نخبگان این شهر، پرسید: «چرا از تولید زیلو با اینکه یک فرش ایرانی است، حمایت نمی شود؟»
پاسخ رهبر معظم انقلاب به این سوال، یک جواب ساده بود با هزار پیام: «من که نمی توانم اصرار بکنم ولی من باید یک کار فرهنگی

 
انجام می دادم که دادم. تمام حسینیه و منزل خودم را زیلو کردم. انتظار دارم دیگران هم این کار را بکنند.» 

 
 

به گزارش بولتن نیوز به نقل از اقتصاد نیوز، همچنین نوروز سال 96، مقام معظم رهبري در حالی در قاب تلویزیون براي پیام نوروزي
دیده شدند که روي میز کنارشان «ترمه» یزد بود و زیر پایشان «زیلو»ي میبد. ایشان سال 96 را سال «اقتصاد مقاومتی؛ تولید و

 
اشتغال» نامگذاري کردند. 

اما سرگذشت این زیلوها شنیدنی است. آنچه در ادامه می خوانید، گزارش خبرنگار ایسنا از دل کارگاه هایی است که محصولشان حالا

 
جهانی شده است. 

شال سبزي را که به کمرش بسته سِفت می کند. قامتش خم می شود و نخ را از بین تار و پودها رد می کند. صداي کوبیدن شانه روي
نخ می پیچد و نقش سرو کمی قد می کشد. کودکی اش را به جاي مدرسه، پشت دستگاه زیلوبافی تمام کرده و حالا 62 سال است که

 
دنیایش در رنگ و نخ خلاصه می شود. 

«سیدرضا» سواد خواندن و نوشتن ندارد و هر چقدر که زیلو ببافد پول می گیرد. هر ماه چیزي حدود 2 تا 5/ 2 میلیون تومان دستش
را می گیرد تا شکم هفت سر عائله اش را سیر کند. بعد از همه این سال ها و هشت ساعت کارِ روزانه هنوز بیمه هم ندارد: «چاره اي
نیس. خدا می دونه با این پولی که درمیارم چطور زندگی میکنم». جمله اش را می گوید و باز هم خم و راست می شود. کمرش را هم

 
براي همین بسته تا مبادا درد بگیرد. 



سیدرضا و بافنده هاي دیگر هر کدام در خانه هایشان دستگاه کوچکی دارند اما از وقتی سفارش هاي بزرگ، بیشتر و تعداد بافنده هاي
کاربلد، کمتر شده، «محمدآقا»، «سیدرضا»، «آقا حسین»، «فتح االله خان» و «عباس آقا» همراه پنج بافنده دیگر دور هم جمع شده

 
اند تا کارها روي زمین نماند. 

زیلوهایی که می بافند بزرگ هستند؛ بیشترشان 3 در 12 است و معمولا بافتن هر کدام یک ماهی از وقتشان را می گیرد. حالا 11
سالی می شود که این 10 بافنده جمعشان جمع است. صبح ها خورجین هاي بافته خودشان را ترك موتور پهن می کنند و تا کارگاه
می رانند. کمِ کم 60 سال سن دارند. برخی هم بیشتر. هر روز هشت ساعت خم و راست می شوند تا جانِ دستبافته هاي گیاهی

 
دیارشان را زنده نگهدارند. 

 
بافنده هاي فعال در تعاونی زیلوبافان، بالاي 60 سال سن دارند 

کارگاه بزرگ است و هر بافنده کنار همان دستگاهی که مشغول است، جکِ موتورش را زمین می زند. بعضی دستگاه ها بادي شده اند
و بافنده با فشار چند دکمه نقشه زیلو را خلق می کند اما بعضی دستگاه ها همچنان سنتی اند و بافنده با عوض کردن اهرم هاي بالاي

 
سرش نقشه را شکل می دهد. 

از پشت تارها چهره و رفتار بافنده را تعقیب می کنم. نخ را از بین تار و پود رد می کند، شانه می کوبد و دست هایش به سمت دو
اهرم چوبی بالاي سرش می رود تا جابه جایشان کند و دوباره نخ را از بین تار و پود عبور دهد. دست ها و بدنش دائم در حال
حرکتند. بی دلیل نیست که می گویند بافنده هاي زیلو ورزشکار هم هستند و همه تناسب اندام دارند. این هنر براي خودش ورزش

 
سختی است. 

 
چند ساله زیلو می بافین؟ 

همچنان مشغول کار است و اصلا صدایم را نمی شنود. جلوتر می روم و صدایم را از پشت ماسک بلندتر می کنم اما همچنان مشغول
است. دستم را تکان می دهم تا متوجهم شود. دوباره سوالم را تکرار می کنم. گوش و دهانش را با دست نشان می دهد و باز هم

 
کلامی به لب نمی آورد. بافنده پشت سرش صدایم می کند: «خانوم نمی شنوه، بنده خدا کر و لاله». 

چند قدم آنورتر کنار دستگاه یک بافنده دیگر می ایستم. تا متوجهِ من می شود ژست می گیرد و اجازه می دهد از او عکس بگیرم. 60
ساله است. سه سالی می شود که در کارگاهِ تعاونی مشغول به کار شده است. از بچگی می بافته تا زمانی که طالب زیلو کم می شود و
او هم براي خرج نان و زندگی مجبور می شود سراغ بنایی و کارگري برود تا اینکه دوباره به زیلوبافی دعوت می شود. بیمه ندارد و
کمردرد امانش را بریده است. با این حال مجبور است روزي 8 ساعت خم و راست شود: «هر روز هر چی که ببافم همون قد پول می

 
گیرم؛ ساعتی 30 - 40 هزار تومن.» 

صداي شانه زدن هاي بافنده ها در یک سمت دیگر کارگاه گُم می شود و دستگاه ها نخ ها را تاب می دهند. بازمانده هاي پنبه به
کاهگِل دیوار چسبیده اند. نخِ تارِ زیلو باید هفت بار تابیده شود و نخِ پود هم هفت لا باشد. نخ ها را از اصفهان می آورند و صفر تا 100
زیلو ایرانی است. تنها زنی که در کارگاه کار می کند، دستگاه هاي نخ تابی را می پاید. کمی دورتر از سر و صداها یک دستگاه چوبی

 
قدیمی برپاست؛ یادگار یکی از بافنده هاي کهنه کار بوده که حالا حتما استخوان هایش هم پوسیده است. 

 
ردِ پنبه روي دیوار کاهگلی تعاونی زیلو 



زمانی چرخ اقتصادي میبد با زیلوبافی می چرخیده. گفته می شود حدود 3000 دستگاه زیلوبافی در میبد وجود داشته و روزانه 6000
کیلو زیلو تولید می شده است. رسم بوده هر خانواده اي که صاحب پسري می شده یک نهال توت هم بکارد تا زمانی که فرزندش
بزرگ شد، درخت توت جاي یک دستگاه زیلو را بگیرد و یک بافنده و یک دار دیگر به سرمایه شهر اضافه شود. اما از زمانی که پاي
موکت ها و فرش هاي مصنوعی با طرح و سایزهاي متفاوت به بازار ایران باز می شود، اقبال عمومی به زیلو کم و کمتر می شود و
دیگر کمتر کسی طالب این فرش گیاهی است. تاریخچه زیلو گویاي اوج و فرود این هنر - صنعت است که از دهه 70 رو به فراموشی

 
رفته است. 

 
 

«عبدالکریم غنی پور» هم سال هاست که زیلو می بافد و حالا که به 62 سالگی رسیده، مسئول تعاونی زیلوبافی میبد شده است. همه
مردم میبد «غنی پور»ها را می شناسند. یکی دو نفر نیستند و کسب و کارشان زیلوبافی است. هر کسی که وارد میبد شود و بخواهد

 
زیلو و مراحل بافت آن را ببیند به کارگاه تعاونی زیلوبافی می رود؛ از گردشگر گرفته تا مسئول. 

این تعاونی از سال 1351 راه افتاده و زمانی 600 عضو داشته اما حالا فقط 100 نفر در آن فعالند. بیشترشان بازنشسته اند و دولت هم
براي بیمه بافنده ها کاري نکرده است. فقط بیمه روستایی و عشایري مطرح شده که فایده اي ندارد و هیچکس از آن استقبال نمی

 
کند. بافنده ها می گویند تسهیلاتی که بیمه تامین اجتماعی دارد، بیمه عشایري ندارد. 

 
تا حالا کسی از بافنده ها کرونا گرفته؟ 

 
- چن تا زیلوباف کرونا گرفتن اما الحمدالله خوب شدن. کارگاه هم یه ماهی تعطیل بود تا اینکه دوباره باز شد. 

 
فروشتون بخاطر کرونا کم شده؟ 

- والا این روزا به خاطر کرونا فروش خیلی خوب نیس و قیمت نخ هم گرون شده. قبلا نخ کیلویی 25 هزار تومن بود و حالا کیلویی
45 هزار تومن شده. ما هم باید زیلوها رو گرون تر از قبل بفروشیم اما چون قدرت خرید مردم کم شده فعلا گرون نکردیم. صادرات
هم نداریم و فقط گردشگرایی که می اومدن میبد زیلوهاي کوچیک می خریدن. چن تا تاجر هم از تهران برامون پشم و نخ می
فرستن تا براشون زیلو ببافیم و خودشون صادر می کنن. پارسال هم 500 میلیون تومن وام گرفتیم که یه کمی بهمون کمک کرد. از
وقتی موکت مُد شد، زیلو از بین رفت. زیلو وقتی با نخ پنبه بافته میشه جنسش خنکه و به درد کشوراي گرمسیري می خوره. با پشم
هم بافته میشه و بیشتر به کارِ کشورایی که آب و هواي سرد دارن، میاد. نخا رو هم که تو کارگاه هاي رنگرزي یزد رنگ می کنن چون

میبد کارگاه رنگرزي نداره. زیلو دو رو داره. قابل شستشوئه و تا 50 سال عمر می کنه. به اسم فرش سلامت می شناسنش. 



عبدالکریم و بافنده هاي دیگر تمام زیلوهایی که بافته اند تا بیت رهبري برده اند و خودشان همانجا پهن کرده اند؛ دست بافته هایی
که همه در همین تعاونی قد کشیده اند: «کسی نبود که زیلو ببافه. همه رو خودمون همین جا بافتیم. 4000 متر زیلو با طرح زُلفک
که حالا به طرح رهبري معروفه و هر کی می خواد زیلو سفارش بده میگه طرح رهبري میخوام. خانم، زیلو که خراب نمیشه، یه
زیرانداز ساده س. مث دشت کویره. وقتی از بالا بهش نگاه می کنی ساده س اما وقتی از نزدیک می بینیش می فهمی چقدر پیچیده
س. اصلا به خاطر همین سادگیشه که حضرت آقا طرفدارشه. حتی وقتی امام خمینی هم عراق زندگی می کردن، زیر پاشون زیلو

 
مینداختن. وقتی حضرت آقا به یزد سفر کردن هم درباره زیلو صحبت کردن اما تا حالا کارگاه هاي زیلوبافی میبد رو ندیدن.» 

 
زیلوهاي بیت مقام معظم رهبري و حسینیه امام خمینی (ره) اینجا بافته می شوند 

بافنده اي در گوشه دیگري از کارگاه در حال چله کشی است که در زبان محلی به آن «کاردوانی» می گویند. بین 8 تا 10 کیلومتر راه
می رود تا براي یک زیلوي با کیفیت، 500 تار آماده کند. این کار از زمان قدیم به وسیله دست انجام می شده و چون زحمتش زیاد
است حالا در تلاشند دستگاهی براي این کار تهیه کنند. بافنده براي یک متر زیلو به 320 تار نیاز دارد و اگر زیلویی کیفیت خوبی

 
داشته باشد باید طول تار را به 24 برساند. با هر چله می توان هشت زیلو بافت. 

از زمانی که میبد شهر جهانی زیلو شده، خوشه زیلو هم شکل گرفته تا نقص هاي موجود در این هنر از طراحی گرفته تا رنگ بندي

 
برطرف شود و بازار این هنر - صنعت گسترش پیدا کند. 

 
بافنده براي چله کشی باید بین 8 تا 10 کیلومتر راه برود 

درآمد بافنده هاي زیلو از این کار ناچیز است و مدیر توسعه بازار خوشه زیلو هم تایید می کند که شکی نیست که یک هنرمند براي
بافت زیلو دستمزد پایینی می گیرد. اما به دلیل نبود تناسب قیمت تمام شده مواد اولیه و قیمت فروش، این موضوع وجود دارد: «تمام
زیلوبافان در تعاونی به طور مشترك سهام دارند و در سود سالانه آن شریک هستند. از طرفی مواد اولیه یک زیلو ابتداي سال 25 تا
30 هزار تومان بوده است و در حال حاضر کیلویی 50 هزار تومان شده است. نمی توان قیمت زیلویی که متري یا کیلویی 100 هزار
تومان بوده بر اساس افزایش قیمت مواد اولیه یک باره به متري 200 هزار تومان افزایش داد زیرا باید در این زمینه با موکت رقابت
کند. دو سال پیش موکت متري 45 هزار تومان بود و امسال به متري 250 هزار تومان رسیده است. در حال حاضر قیمت موکت از
قیمت زیلو که هنر دست است و قدمت بسیاري دارد بیشتر است! ما در حال رفع این مشکلات هستیم. مهم ترین معضل ما شناخته
شده نبودن زیلو است و متاسفانه بازار محتوا براي این کار در نظر نگرفته شده. در کل چهار کتاب درباره زیلو داریم که محتواي دو

 
کتاب، نقش و عکس زیلو است و هشت مقاله قابل استناد در این زمینه داریم که 80 درصد آن کپی است.» 

 
در حال حاضر قیمت موکت از قیمت زیلو که هنر دست محسوب می شود، بیشتر است 

این صحبت ها را «محمدعلی یادگاریان» به زبان می آورد و ادامه می دهد: «از خرید نخ تا تابیدن آن براي چله کشی، تولید و فروش
همه و همه در این محل انجام می شود. برخی مواد اولیه را از اینجا تهیه می کنند و زیلو را در کارگاه هاي خانگی می بافند و به جاي
رد و بدل کردن پول، دوباره نخ می گیرند. نخ زیلو کلفت است و کمتر کارخانه اي آن را تولید می کند. به همین دلیل با محدودیت
تامین منابع روبه رو هستیم. در خوشه زیلو نوعی نخ شناسایی کردیم که به صورت مشترك بین کارگاه ها خریداري شد. چون نخ پنبه
کلفت است بیشتر کارخانه ها به آن ضایعات اضافه می کنند. اما ما ضایعات را حذف و نخ صددرصد پنبه تهیه کردیم. زمانی زیلو در
همه خانه ها پیدا می شد و ارزش مادي زیادي نداشت زیرا پنبه در هر خانه به میزان زیادي وجود داشت. در یزد هم پنبه کشت می



شد اما بعد از خشکسالی، کشت هم کاهش پیدا کرد و قیمت پنبه بالا رفت که روي قیمت تمام شده آن هم تاثیر گذاشت. از سال
2018 که میبد به عنوان شهر جهانی زیلو ثبت شده، صندوق کارآفرینی امید هم بودجه اي را به بافنده هاي زیلو اختصاص داده و
هزینه خرید دستگاه زیلوبافی را در قالب وام به بافنده ها پرداخت می کند. بسیاري از این تسهیلات استفاده کرده اند. در حال حاضر
هم بیشترین تمرکز ما روي طراحی زیلوست. زمانی که زنجیره ارزش و تولید زیلو را بررسی کردیم متوجه حلقه مفقوده اي به نام
طراحی شدیم. به همین دلیل خوشه زیلو از سال گذشته دوره طراحی زیلو را راه اندازي کرد و افرادي که در رشته طراحی مشغول به
تحصیل هستند تلاش می کنند که طراحی زیلوها را مدرن کنند. دانشگاه علمی - کاربردي هم دو سال پیش رشته زیلو را شکل داد

 
اما نتوانست آن طور که باید آن را پیش ببرد.» 

 
 

درِ کارگاه هاي شخصی هم در شهر میبد بازند؛ کوهی از زیلوهاي رنگارنگ بافته شده و زیلوي نیمه بافته اي که بین زمین و هوا روي
دار معلق مانده و بافنده اي که تنهاست. بیشتر بافنده ها سپیدمو و سن وسال دارند. آقاي «کلانتري» هم 68 ساله است و 20 سالی از
بافندگی دور بوده. خرج زیاد بوده و درآمد زیلوبافی کم؛ به همین دلیل مجبور شده براي آنکه خرج 10 سر عائله را بدهد چند وقتی
نگهبان شود و چند وقت دیگر هم بنایی کند. حالا هم که با داشتن بیمه بازنشسته شده، دوباره پشت دارنشینی را انتخاب کرده چون
«حقوق بازنشستگی کمه واقعا». حالا بچه هایش بزرگ شده اند و چندتایی از آنان در کارخانه هاي اطراف کار می کنند اما
هیچکدامشان زیلوبافی را دوست ندارند: «پول زیلوبافی خیر و برکت داره. یه زمانی با همین کار خرج 10 نفرو می دادم. حتی کمش
هم زیاده. پولش حلاله و با پول بادآورده فرق می کنه. حالا هم هرچند کم اما پول با برکتی درمیاد و معلوم نیس چقدر درمیارم. یه
وقتایی هیچ تومن، یه وقتایی یه تومن، یه وقتایی هم سه تومن. روزي رو خدا میرسونه خانوم. 6 ماه پیش تصادف کردم و پام شکست
و مجبور شدم پلاتین بذارم. یه مدت هم زنم کرونا گرفت و طول کشید تا دوباره به کار برگردم. این کارگاه هم مال من نیس، من فقط

 
بافنده ام.» 

 
آخرین نسل از بافنده هاي کهنه کار زیلو 

صاحب کارگاهی که آقاي کلانتري آنجا کار می کند یک بافنده کارکشته است و هفتمین نسل خانواده اش است که زیلو می بافد.
آنقدر شاگرد داشته که حسابشان از دستش در رفته است و حتی تجربه آموزش به روشندلان را هم دارد و براي این کار سختی زیادي

 
کشیده است. یک روشندل به 6 ماه زمان نیاز دارد تا زیلوبافی را یاد بگیرد و این مدت زمان براي افراد عادي 90 ساعت است. 

مربی روشندلان هم یکی از همان غنی پورهاي معروف شهر میبد است و از تجربه کار کردن با روشندلان می گوید: «یکی از مادرایی
که واسه آموزش میومد، یه دختر نابینا داشت که 19 سالش بود. دختر چند باري همراه مادرش اومد کارگاه و منم کم کم باهاش



شروع به کار کردم و متوجه شدم استعداد خیلی خوبی داره. بعد از اینکه تجربه موفقی داشتم به بهزیستی پیشنهاد دادم که زیلوبافی
رو به روشندلان هم آموزش بدیم که اونا هم استقبال کردن. اول، کارو با هفت نفر شروع کردیم و وقتی دوره آموزشی با موفقیت تموم
شد، 6 نفر دیگه تو کلاسا ثبت نام کردن. اما در کل 6 نفر بافندگی رو ادامه دادن. نقشه هاي زیلو هم بهشون با خط بریل آموزش دادم
و خدا رو شکر تا حالا هم براي هیچکدومشون هیچ مشکلی پیش نیومده. متقاضی واسه یادگیري زیاده شده و بیشترشون تو
شهرستاناي اطرافن. بالاخره هر چی باشه با این کار یه منبع درآمدي پیدا می کنن و روزي 50 تا 80 هزار تومن درمیارن. میدونین
همین کار چقدر تو روحیه شون تاثیر میذاره؟ یه شاگرد داشتم که افسردگی داشت. بعد از اینکه زیلوبافی رو یاد گرفت حالش خیلی
بهتر شد. جالبه که روشندلا بهتر از افراد بینا می بافن و دقت و حساسیت بیشتري دارن. چند باري هم با معلولاي ذهنی صحبت

 
کردم که ببینم می تونم بهشون آموزش بدم یا نه اما تا الان به نتیجه درستی نرسیدم.» 

محمدعلی غنی پور تا خانه یکی از همین شاگردانش همراهی ام می کند. «علی» 35 ساله است و در تاریکی مطلق بدنیا آمده. از
وقتی زیلوبافی را یاد گرفته دستش در جیب خودش بوده است. زیلویی که تا نیمه بافته روي دار است. دستش را به دستگاه می گیرد
و خودش را پشت تار و پودها می برد. نخ ها را لمس می کند و بو می کشد. نخی که نرم و لطیف است رنگ سفیدي دارد و
تشخیصش راحت تر است. نخ را از بین تارها رد می کند و با دست هایش شانه را پیدا می کند و می کوبد. صداي مربی اش را می

 
شنود: «علی آقا محکم تر». صداي هیاهوي اعضاي خانه در کوبیدن شانه گم می شود. 

علی خسروي نیا سه ماه وقت گذاشته تا زیلوبافی را یاد گرفته و کرونا وقفه هایی هم بین کارش انداخته اما حالا 10 ماهی می شود
که زیلوباف شده و تا حالا 26 زیلو بافته و فروخته است: «اولش فکر می کردم زیلوبافی خیلی سخته و نمی تونم. کارو با استرس شروع
کردم اما وقتی انجامش دادم دیدم زیادم سخت نیست. روزي 8 ساعت می بافم و اگه دستم تند باشه یه زیلوي کوچیکو یه روزه می
بافم. اگه جاي بزرگی داشتم زیلوهاي بزرگ تري می بافتم. دنبالشم که کار بزرگ هم ببافم. الان همه کارم شده زیلوبافی. قبلش بیکار
بودم. با دیپلم انسانی و یه نامه از بهزیستی و فرمانداري از این کارخونه به اون کارخونه دنبال کار می گشتم، آخرشم هیچ کاري پیدا

 
نکردم.» 

 
علی خسروي نیا روشندل است و 10 ماهی می شود که زیلوبافی را یاد گرفته است 

 
دستگاه رو خودت نصب کردي؟ 

- نه. نصب کردن دستگاه (دار زیلوبافی) خیلی ظرافت داره و از یه نابیناي مطلق برنمیاد. به خاطر همینم آقاي غنی پور زحمتشو برام

 
کشید. دستگاه رو هفت ماه پیش حدود دو میلیون و 500 خریدم. 

 
تا حالا شده موقع بافتن آسیبی ببینی؟ 

 
- نه خدا رو شکر. 

 
به جز زیلوبافی، هنر دیگه اي هم بلدي؟ 

- انجمن نابینایان استان یزد به بچه ها خدمات میده و کارایی مثل موسیقی، زیلوبافی و ... آموزش میده. بهزیستی هم تسهیلات میده
و بیمه مون کرده. تا حدي ارُگ یاد گرفتم اما ساز ندارم که بخوام مرتب تمرین کنم و بزنم. درسته که معلولا نقص عضو دارن اما می

 
تونن از تواناییاي دیگه شون استفاده کنن. به معلولا توصیه می کنم ناامید نشن.» 



طاقچه خانه علی با تقدیرنامه ها و دیپلم هایی که گرفته، زیباتر شده است و می توان در چشمان مادرش خوشحالی را هم دید که

 
نگاهی به قد و بالاي پسرش می اندازد و احتمالا در دلش قربان صدقه اش می رود. 

 
 

کمی دورتر از خانه علی، کاروانسراي عباسی است و یک موزه از زیلوهاي قدیمی و با ارزش استان یزد که زیلوها را استاد

 
«سیدعبدالعظیم پویا» در دهه هفتاد جمع کرده و حالا حدود 60 زیلو در این موزه نگهداري می شود. 

به گفته تارا کشتکار - مسئول موزه - یکی از نادرترین موزه ها در صنایع دستی مربوط به زیلو است. همه زیلوهایی که در موزه
نگهداري می شوند وقف اماکن مذهبی بوده اند و وقفنامه دارند؛ به همین دلیل جابه جایی آنها عذر شرعی داشته است. استاد پویا از
حضرت آیت االله خامنه اي حکم شرعی می گیرد تا در ازاي زیلوهاي تاریخی و انتقال آنها به موزه، زیلوهاي نوبافته اهدا کند و این
روند 10 سال طول می کشد تا زیلوها از مساجد و اماکن تاریخی جمع آوري شوند. این موزه در سال 1380 افتتاح می شود که البته

 
کرونا درهاي این موزه را هم بسته است. 

زیلوهاي موزه از دوره تیموري شروع می شوند و به دوران معاصر می رسند. یکی از خوش بافت ترین زیلوهاي موزه مربوط به سال
1233 و داراي نقوش باستانی است که طرح هاي آن روي سفالینه هاي پیش از تاریخ هم وجود داشته. «سرو»، یکی از این طرح
هاست که درخت مقدس آیین مهر است و بعدها وارد آیین زرتشت و اسلام شده و در ادیان مختلف تطبیق پیدا کرده تا زنده بماند.
روي همه زیلوهاي موزه، سال، ماه و امضاي بافنده بافته شده است. روي یکی از زیلوها با 634 سال قدمت تمام جزئیات بافت، ثبت

 
شده است. 

در این موزه، زیلوها به سختی نگهداري می شوند و ویترین هاي استانداردي براي این کار وجود ندارد. موزه، سیستم سرمایشی و
گرمایشی ندارد و شیوه نمایش آن هم به زیلوها آسیب می زند. مسئول موزه به ایسنا می گوید: «متاسفانه براي استانداردکردن موزه،
بودجه وجود ندارد و علی رغم اینکه بارها براي این کار درخواست داده ایم اما متاسفانه کسی نیست که این موضوع را بررسی کند.
حتی مشکلات را به مدیرکل موزه ها منتقل کردیم که در سال 1396 حدود 60 میلیون بودجه به موزه اختصاص دادند. این مبلغ
براي کفپوش فضا هزینه شد چون کف موزه آجري بود و موجب می شد زیلوها دائم خاك بگیرند. در کل، نامه زیاد نوشتیم و مشکلات

 
را مطرح کردیم و کاري بیشتر از این از ما برنمی آید.» 

در موزه زیلو، ذوق و هنر افرادي جمع شده که با وجود نداشتن سواد در 600 سال پیش، رنگ ها و طرح ها را درست و بجا خرج کرده



و کنار هم چیده اند. ترکیب بندي ها و فرم هایی که در زیلوها جا گرفته اند گفتنی هاي بسیاري دارند که هر کسی قدرت رمزگشایی

 
آنها را ندارد. 

زیلو یکی از میراثی ترین فرش هاي دنیاست که در فضاهاي عمومی پهن می شده؛ فضاهایی که عموما نیایشگاه بوده اند؛ از مسجد
گرفته تا کلیسا، کنیسه و خانقاه. بیشترین قسمت از زیلوها که آسیب دیده مربوط به کفش کن این مکان ها بوده با این حال بعد از
گذشت صدها سال همچنان زنده اند. هنوز زیلوهاي بسیاري در اماکن تاریخی پهن هستند و چون عذر شرعی دارند از تحویل آن به
موزه ممانعت می شود زیرا در وقفنامه هایشان تاکید شده که «این بافته ها از محل مورد نظر بیرون برده نشوند و اگر چنین شود
خلاف کننده به لعنت ابدي گرفتار می شود». به همین دلیل هم گاهی اوقات زیلوها را می سوزانند یا در انبار مساجد نگه می دارند تا

 
خاك بخورد. 

یکی از ویژگی هاي زیلو، گیاهی بودن آن است و همان طور که از طبیعت گرفته می شود به طبیعت هم بازمی گردد. حتی زیلوهاي
وقفی که فکر می کردند به کار نمی آید به عنوان کود در زمین هاي کشاورزي چال می شده است. تقریبا بیشتر زیلوها به رنگ آبی و
سفید بافته می شوند. در زمان قدیم مرسوم بوده که اغلب زیلوهایی که در اماکن مذهبی پهن می شدند به رنگ آبی لاجوردي و
سفید باشند. این رنگ ها حالت روحانی تري داشتند. نخ را با نیل رنگ می کردند که نسبت به مواد رنگ زاي دیگر راحت تر و بادوام
تر بوده همچنین در برابر شست وشو و آفتاب تغییرات کمتري پیدا می کرده است. از طرفی پنبه، لیف نازکی دارد، آب بیشتري جذب
می کند و زود اشباع می شود. در چند سال اخیر سعی شده تنوع رنگی زیلو بیشتر شود. بافنده ها قبلا ترکیب رنگ ها را دلی انتخاب

 
می کردند اما در یک سال گذشته طراحی زیلو هم به این رشته اضافه شده تا نقش ها و ترکیب بندي جدیدي خلق شوند. 

 
بعد از ثبت جهانی میبد به عنوان شهر زیلو روي تغییر طراحی و رنگ بندي این دست بافته کار می شود 

یکی از ویژه ترین و تاریخی ترین زیلوهاي موزه مربوط به دوره تیموري است که برخلاف زیلوهاي دیگر با سه رنگ بافته شده است.
در عرضِ زیلو فقط دو رنگ می توان استفاده کرد و تا کنون کسی متوجه نشده که چگونه از سه رنگ آبی، سفید و قرمز در عرض این

 
زیلو استفاده شده است؛ تغییر رنگی که به صورت منظم ایجاد شده است. 

زیلو را می توان حاصل زندگی کشاورزي بشر دانست که مردم آن زمان توانسته اند از الیاف گیاهان زیراندازي ببافند که از اقلیم کویر
و کوچه پس کوچه هاي خاکی اش تبعیت کند. حالا کارکشته هاي این کار که آخرین نسل از زیلوبافان میبد محسوب می شوند
جرات دارند پاي دارهاي بزرگ هم بایستند گرچه بیشترشان با 60 سال سن هنوز هم دغدغه بیمه دارند. اصلا به همین دلیل جوانان
شهر دل به زیلوبافی نمی دهند و ترجیح می دهند در کارخانه هاي کاشی و سرامیک کار کنند. رئیس شهر جهانی میبد هم می گوید:
«بیمه کردن زیلوبافان از عهده من خارج است و به شهرداري مربوط نمی شود گرچه رایزنی هاي بسیاري در این زمینه شده اما بی
نتیجه مانده است. از طرق مختلف مثل استانداري و فرمانداري پیگیر شدیم. حتی زمانی که وزیر میراث فرهنگی یا آقاي نوبخت به
میبد سفر کرده بودند موضوع بیمه مطرح شد اما می گویند نمی شود. موضوع بیمه از دست استان خارج است. تنها پیشنهاد مطرح
شده در این زمینه بحث بیمه روستایی و عشایري است که به خاطر ساپورت نکردن درست بخش درمانی چندان مورد استقبال

 
زیلوبافان قرار نمی گیرد.» 

 
یکی از ویژه ترین زیلوهاي موزه مربوط به دوره تیموري است که با سه رنگ بافته شده است 

بعد از ثبت جهانی میبد به عنوان شهر زیلو در شوراي جهانی صنایع دستی، اعتبارنامه شوراي جهانی هم مثل شهرهاي دیگر تحویل
شهردار این شهر شد. هر شهري که جهانی می شود شهردار به عنوان رئیس شهر جهانی شناخته و دبیرخانه آن تشکیل می شود.
گرچه علیرضا نقوي - شهردار میبد - هم اذعان می کند این شهر هم مثل سیرجان (شهر جهانی گلیم شیریکی پیچ) و آباده (شهر



جهانی منبت) یک باره با پدیده جهانی شدن مواجه شد و چندان آماده این موضوع نبود، با این حال تلاش می کنند کم و کاستی ها

 
را جبران کنند که فعلا شیوع ویروس کرونا برنامه هایشان را متوقف کرده است. 

طبق گفته هاي شهردار، سال گذشته نشستی در چین و مالزي برگزار و زیلو که قدمت آن به دوره پیش از اسلام می رسد، به عنوان
فرش سلامت معرفی شد: «در حال مذاکره با شوراي عالی مساجد کشور و ائمه جمعه هستیم تا سفارش زیلو بگیریم. دیداري هم با
خانم ابتکار - معاون رئیس جمهوري - داشتیم و یکسري استارتاپ هاي شتاب دهنده هم براي فروش زیلو در نظر گرفته شده است.
قرار است براي بانوانی که در فضاي مجازي زیلوهاي بافته شده خود را عرضه می کنند، اتفاقات خوبی بیفتد. از طرفی تسهیلاتی که
براي مشاغل خانگی زنان در نظر گرفته شده به بانوان زیلوباف میبد هم اختصاص داده می شود. همچنین جهاد دانشگاهی با عنوان
خوشه زیلو کلاس هاي آموزشی زیلوبافی را برگزار می کند. میراث فرهنگی در برگزاري نمایشگاه زیلو خدمات می دهد. خانه زیلو و
انجمن صنفی زیلوبافان شکل گرفته اند و نماهنگ هایی هم براي این دست بافته در فضاي مجازي و شبکه هاي مختلف داخلی و
خارجی تهیه شده که بزودي پخش می شوند. مستندسازيِ تاریخ شفاهی زیلو هم در حال انجام است. حتی بعد از ثبت جهانی بین
20 تا 30 دار زیلوبافی در میبد اضافه شده اند. قبل از جهانی شدن بیش از 223 دستگاه زیلوبافی در میبد وجود داشت و در حال
حاضر شاهد رشد 50 درصدي در این زمینه هستیم. بانک اطلاعاتی زیلو هم توسط جهاد دانشگاهی تشکیل شده که مستند و همراه با

 
جی پی اس است.» 

نقوي هم معتقد است: «زیلوبافی، کار واقعا فرسایشی است و تلاش می کنیم به سمت برندسازي برویم. یکی از مشکلات ما در میبد
در بحث سفالگري و زیلوبافی، بسته بندي است که خوشبختانه دوستان ما در خوشه زیلو وارد عمل شدند و در این زمینه در حال
انجام اقداماتی هستند. در بحث برندسازي هم در حال انجام اقداماتی بودیم که متاسفانه با شیوع ویروس کرونا با مشکل روبه رو
شدیم. کیف زنانه، کیف لپ تاپ و آباژور از جمله محصولاتی هستند که با زیلو تولید می شوند و آرم سازي روي زیلو هم به مرور در
حال انجام است. 14 شهر و روستاي ایران در شوراي جهانی صنایع دستی ثبت شده اند و باید براي مارکتینگ این محصولات یک
شبکه ایجاد شود که یکی از آنها زیلوست و در این زمینه اقداماتی هم با وزارت میراث فرهنگی و معاونت صنایع دستی انجام شده و
منتظریم کمی از محدودیت هاي کرونایی کم شود تا بتوانیم اقدامات تکمیلی را انجام دهیم. یکی از موضوعات مطرح شده، شهرهاي
خواهرخوانده هستند که می توان از دیپلماسی شهري براي ارائه صنایع دستی خارج از مسائل دیپلماتیک و سیاسی که موجب تحریم
ها و محدودیت ها می شود، استفاده کرد. خواهرخوانده میبد شهر «فائنتسا» یا همان «فائنزا» در ایتالیاست. این شهر قدمت تاریخی و
جمعیتش مثل میبد است و در حال حاضر سفال میبد با این شهر مشترك است و هر دو، موزه سفال و سرامیک دارند. قدمت سفال

 
میبد هم 4000 ساله است.» 

با اینکه یکی از قوانین ثبت جهانی استفاده از المان هاي شهري است، آنقدر که المان هاي مربوط به سفال در میبد پررنگند، المان
هاي زیلو رنگ و لعاب ندارند. شهردار میبد در این باره به ایسنا می گوید: «دو سال از جهانی شدن میبد به عنوان شهر زیلو می گذرد
و ورود من به عنوان شهردار همزمان با جهانی شدن این شهر بود. براي جهانی شدن میبد پروسه سریع دو ساله طی شد و این طور
نیست که هیچ الِمانی از زیلو در شهر کار نشده باشد. در میبد میدانی به نام زیلو احداث کردیم و المانی براي آن درست شده است و
در حال برنامه ریزي هستیم که چند دستگاه زیلوبافی را در نقاط مختلف شهر فضاسازي کنیم. در مجموعه گردشگري بام میبد که در
یکی از نقاط مرتفع شهر است و سه فاز دارد، از نقش و نگاره هاي زیلو و سفال استفاده شده است. در حال ایجاد باغ زیلو و سفال هم
هستیم که حدود 150 هکتار خواهد بود. فاز اول بام میبد 25 هکتار است که به عنوان یک کمپ گردشگري تا دهه فجر افتتاح می
شود. پیاده راه شهر میبد با عنوان گذرنگاره ها با تاکید بر نگاره هاي زیلو و سفال هم در حال شکل گیري است. حدود 20 پرونده در

 
میراث فرهنگی باز کردیم تا نقش و نگاره هاي قدیمی را به عنوان آثار فرهنگی ناملموس ثبت کنیم.» 

شهر میبد هم بدون زیرساخت هاي لازم و به یکباره در شوراي جهانی صنایع دستی ثبت شده است. حتی یک فروشگاه صنایع دستیِ



همه چیزتمام هم نمی توان در میبد پیدا کرد که از زیلو گرفته تا سفال و حصیر که همگی هنر دست مردم کویرنشین هستند، به
گردشگر عرضه کند؛ موضوعی که شهردار میبد هم از آن به عنوان معضل یاد می کند: «میبد که هیچ. شما در مرکز استان هم نمی
توانید یک فروشگاه صنایع دستی همه چیز تمام پیدا کنید. متاسفانه هنوز زیرساخت کافی در این زمینه وجود ندارد که اگر تقاضا
زیاد شد بتوان عرضه خوب و باکیفیتی داشت. ما در دو سالی که زیلو ثبت جهانی شده در حال انجام اقداماتی هستیم که طی 100

سال گذشته انجام نشده بود.»



لزوم تطبیق رشته هاي دانشگاهی با سند آمایش استان

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/11/12

دانشگاه فنی و حرفه اي

استاندار کرمان در نشست با رییس دانشگاه فنی و حرفه اي عنوان کرد:

استاندار کرمان گسترش و رونق دانشگاه هاي مهارتی مانند فنی و حرفه اي را نشان دهنده تنظیم سیستم آموزشی کشور دانست و

 
نداشتن مهارت را ضعف بزرگی در نظام آموزشی کشور بیان کرد. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی به نقل از خبرگزاري موج کرمان، علی زینی وند، استاندار کرمان 11 بهمن ماه در دیدارِ ابراهیم
صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور عنوان کرد: رشته هاي تئوریک دانشگاهی اشباع شده اند و هم اکنون با تعداد
زیادي از فارغ التحصیلان بیکار، بی مهارت و بی حرفه روبرو هستیم که حجم عظیمی از سرمایه کشور صرف آموزش آنها شده اما

 
بیکار هستند. 

وي گسترش و رونق دانشگاه هاي مهارتی مانند فنی و حرفه اي را در راستا و نشان دهنده تنظیم سیستم آموزشی کشور دانست و

 
نداشتن مهارت را ضعف بزرگی در نظام آموزشی کشور بیان کرد. 

استاندار کرمان به توجه دولت طی سال هاي اخیر به دانشگاه هاي فنی و حرفه اي اشاره داشت و با بیان اینکه تاسیس رشته هاي این
دانشگاه باید مبتنی بر تحلیل دقیق از نیازمندي ها و آینده توسعه اي مناطق مختلف کشور باشد، گفت: خوشبختانه در این دولت

 
سند آمایش استان ها نیز تهیه شده و می توان این سند بالادستی را مبناي کار قرار داد. 

زینی وند از رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي خواست تا استقرار و راه اندازي مراکز دانشگاهی را براساس سندهاي آمایش انجام دهند و
تصریح کرد: تطبیق رشته هاي دانشگاهی با سندهاي آمایش، علاوه بر رفع مشکل کمبود مهارت استان ها و عدم وجود بیکاران فارغ

 
التحصیل؛ کمک شایانی به توازن کشور خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه استان کرمان در بخش هاي مختلف و توسعه دچار نامتوازنی است افزود: به طورمثال در حوزه معدن و بخشی از



صنایع مرتبط با معادن پیشرفت خوبی داریم اما در سایر صنایع نسبت به استان هاي همجوار آنگونه که باید ظرفیت هاي کرمان فعال

 
نشده است. 

استاندار کرمان ابراز داشت: سهم اشتغال کشور و استان هاي همجوار کرمان در بخش خدمات بالاي 50 درصد است که این آمار در

 
مرداد ماه 98 در استان کرمان 37 درصد بوده که رفع این فاصله نیازمند آموزش و سازماندهی است. 

عالی ترین مقام اجرایی دولت در استان کرمان گفت: در بخش خدمات استان کرمان، تاکید ما بر آموزش هاي حرفه اي است، ضمن
اینکه بخش کشاورزي و فرآوري محصولات کشاورزي استان به شدت به فن، حرفه و بازار جدید نیاز دارد و حوزه صنایع دستی نیز

 
باید مورد توجه قرار گیرد. 

وي با تاکید بر اینکه توجه به حوزه گردشگري و مشاغل مرتبط با آن در استان کرمان بسیار پایین بوده و دانشگاه فنی و حرفه اي می
تواند به رشته هاي مرتبط به این حوزه بپردازد عنوان کرد: سازماندهی و تدوین رشته هایی مانند برندینگ، صادرات و بازاریابی از
مواردي است که به شدت تقاضاي آن در استان وجود دارد و با توجه به بازارهاي پرجمعیت و پرمصرف کشورهاي منطقه مانند هند و

 
غیره، وجود چنین رشته هایی می تواند کمک زیادي به توسعه استان کرمان کند. 

به گزارش خبرگزاري موج کرمان، دکتر ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور نیز در این دیدار، استان کرمان را
با فعالیت 15 مرکز دانشگاه فنی و حرفه اي جزو استان هاي پیشرو در کشور دانست و ابراز داشت: میزان جذب دانش آموزان در
دانشگاه هاي فنی و حرفه اي استان کرمان 35 درصد است که با توجه به نیاز استان و همچنین امکان جذب بالاي رشته هاي فنی و

 
حرفه اي در بازار کار در این استان، این میزان حضور باید ارتقا یابد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور گفت: با مجوزهایی که در اختیار این دانشگاه است، می توانیم سرفصل هاي جدید را در رشته
هاي دانشگاهی فنی و حرفه اي ایجاد کنیم.



یکهزار پرونده جدید معلولان در بهزیستی قم تشکیل شد

منبع: قم پرسشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش روز یکشنبه ایرنا، مهدي پهلوانی ستوده در گفت و گویی افرود: این موضوع به معناي تولد افراد معلول نیست، زیرا
موالید جدید با مشاوره هاي ژنتیکی و کمک به هزینه آزمایشگاه کنترل شده است. وي همچنین برخی از اقدام هاي انجام

شده امسال را نیز...

به گزارش روز یکشنبه ایرنا، مهدي پهلوانی ستوده در گفت و گویی افرود: این موضوع به معناي تولد افراد معلول نیست، زیرا

 
موالید جدید با مشاوره هاي ژنتیکی و کمک به هزینه آزمایشگاه کنترل شده است. 

وي همچنین برخی از اقدام هاي انجام شده امسال را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: یکی از آسیب هاي بسیار مهم در جامعه هدف

 
مساله اعتیاد است و وظیفه بهزیستی در این زمینه درمان شخص معتاد و حمایت از خانواده در طول روند درمان است. 

مدیرکل بهزیستی قم افزود: در زمینه درمان و بازتوانی و حتی اشتغال پس از درمان و بهبود و آموزش مهارت هاي لازم اقدام هایی
انجام می شود و پس از آموزش نیز ارائه اصل گواهی نامه مهارت با مشارکت فنی و حرفه اي و پرداخت تسهیلات به عنوان بخشی از

 
حمایت هاي مورد نیاز در دستور کار قرار دارد. 

وي تصریح کرد: کمپ یکی از ابزارهاي مهم در روند درمان است که در این باره خلاهایی در قم وجود داشت و نیاز به چندین خدمات
هم زمان در روند درمان احساس می شد از این رو طرح مراکز جامع درمان و بازتوانی اعتیاد با مجموعه اي از پزشکان در حال انجام

 
است و موافقت اصولی و پروانه تاسیس نیز صادرشده و قبل از دهه فجر به بهره برداري می رسد و بیمار پذیرش می کند. 

پهلوانی ستوده عنوان کرد: این طرح با کمپ تفاوت دارد زیرا در کمپ ها دوره یک تا سه ماهه وجود دارد اما در مرکز جامع این دوره،

 
یک ساله است که در آن بیماران به مدت چهار ماه اقامت می کنند و بعداز آن به تدریج وارد جامعه می شوند. 

مدیرکل بهزیستی قم خاطرنشان کرد: بعد از اتمام دوره یک ساله، ارتباط بهبودیافتگان با مرکز حفظ می شود تا به طور کامل درمان

 
شوند، با ایجاد مرکز جامع درمان، قدم بزرگی در بازگشت بیماران به جامعه و دست یابی به شغل و حفظ خانواده برداشته می شود. 

وي یادآور شد: در قم 10 کمپ به صورت خصوصی فعال است که بر روند فعالیت آن نظارت می کنیم و یک کمپ ماده 16 نیز براي

 
معتادان متجاهر یعنی افرادي که فاقد خانواده و بی خانمان هستند و یا علنی مواد مخدر استفاده می کنند فعال است. 

مدیرکل بهریستی قم افزود: این بیماران داراي دفترچه بیمه هستند و از خدمات استفاده می کنند که بخش هاي کار درمانی و گفتار
درمانی از امسال وارد خدمات بیمه شده است و بیماران هزینه کمتري پرداخت می کنند، البته اگر در پرداخت مابقی هزینه ها دچار

 
مشکل هایی هستند با مراجعه به مراکز می توانند از خدماتی بهره مند شوند. 

مدیرکل بهزیستی استان قم عنوان کرد: تشکیل پرونده براي مراجعه کنندگان چند ماهی زمان می برد چرا که برقراري خدمات
مستمري و تامین بودجه از تهران است که امیدواریم با رفع موانع بتوانیم در ارائه خدمات و به خصوص توانمندسازي خانواده ها موفق



آپلود عکس

 
تر عمل کنیم. 

 
21 هزار مددجو تحت پوشش بهزیستی قم قرار دارند و معلولان جسمی حرکتی با هفت هزار تنَ بیشترین آمار را تشکیل می دهند. 

 
منبع : ایرنا 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



جوانان ریسک پذیر باشند/ بخش خصوصی میدان دار اقتصاد کشور باشد

منبع: قم پرسشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش قم پرس اسحاق جهانگیري صبح امروز یکشنبه در مراسم افتتاح یک طرح صنعتی در شوشتر، اظهار کرد: خدا را
شاکرم که در سالروز ورود امام راحل به کشور در جمع مردم شوشتر شهر تاریخی، فرهنگی، علما و بزرگان حضور پیدا کنم .

...

به گزارش قم پرس اسحاق جهانگیري صبح امروز یکشنبه در مراسم افتتاح یک طرح صنعتی در شوشتر، اظهار کرد: خدا را

 
شاکرم که در سالروز ورود امام راحل به کشور در جمع مردم شوشتر شهر تاریخی، فرهنگی، علما و بزرگان حضور پیدا کنم . 

وي گفت: انقلابی که آرمان هاي بزرگ امام راحل براي آن داشت و بعد هم مقام معظم رهبري آرمان هاي مهمی براي انقلاب ترسیم

 
کردند که براي ما مقدس است و براي تحقق آنها باید تلاش کنیم. 

معاون اول رئیس جمهور اضافه کرد: این آرمان ها براي نسل جوان امروز کشور آرمان هاي بزرگی است و استقلال، آزادي و نظامی که
با اسلامیت و جمهوریت اداره می شود، این ها خواسته هایی بود که مردم در مقابل گلوله هاي رژیم گذشته خواستار بودند که این امر

 
محقق شد. 

جهانگیري عنوان کرد: امیدوارم که بتوانیم استقلال را به معناي همه جنبه هاي موردنیاز از جمله سیاسی، اقتصادي، و فرهنگی در

 
همه ابعاد در کشور داشته باشیم. 

وي اظهار کرد: کاري که فعالان اقتصادي در سراسر کشور انجام می دهند، حرکتی در راستاي استقلال اقتصادي و ایجاد اشتغال براي
نسل جوان، وابستگی نداشتن کشور به کالاهاي خارجی، تأمین ارز براي نیازهاي کشور با صادرات محصولات قدم هاي ارزشمندي

 
است که فعالان اقتصادي و سرمایه گذاران انجام می دهند. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: همه ما باید به این مسئله واقف باشیم که سیاست هاي نظام جمهوري اسلامی در حوزه اقتصادي به

 
عنوان یک علم مهم بر این است که بخش خصوصی باید میدان دار اقتصاد باشد. 

جهانگیري گفت: بر اساس سیاست هاي کلی که مقام معظم رهبري در قانون اساسی ابلاغ کردند و مبناي آن سیاست ها اصل 44
قانون اساسی است، همه بنگاه هایی که به نوعی در اختیار دولت و به دلیل ضرورت ها قرار داشته باشد باید به بخش خصوصی واگذار

 
شود. 

وي تأکید کرد: مهم تر و بزرگ تر از آن این است که زمینه سازي به نحوي شکل بگیرد که بخش خصوصی براي انجام کارهاي بزرگ

 
و عظیم در حوزه اقتصاد از جمله هواپیمایی، کشتیرانی و صنعتی حضور پیدا کند. 

معاون اول رئیس جمهور عنوان کرد: سیاست هاي اصل 44 به گونه اي تدوین شد که بخش خصوصی باید میدان دار فعالیت هاي

 
بزرگ اقتصادي و صنعتی در کشور باشند. 



آپلود عکس

جهانگیري افزود: در منطقه اي که به دلیل تنگ نظري و دلایل رقابت هاي محلی زمینه حضور بخش خصوصی را محدود کنند، آن

 
منطقه از توسعه عقب افتاده و باید عنوان محروم را با خود به یدك بکشند و همیشه دست خود را جلوي مسئولان دراز کنند. 

وي ادامه داد: شوشتر یکی از شهرهایی است که به بخش خصوصی اجازه فعالیت داده شده و زمینه فعالیت ها براي این بخش فراهم

 
شده است. 

معاون اول رئیس جمهور اظهار کرد: وزیر صنعت نیز پیگیر فعال شدن بخش خصوصی در شهرهاي مختلف کشور است تا زمینه کار

 
براي آنها فراهم شود چون آن وقت کشور به سمت تولید حرکت می کند. 

جهانگیري گفت: خوزستان با پتانسیل و ظرفیت هاي خوبی را در زمینه استعداد و پیشرفت دارد ولی چالش هاي جدي در کنار

 
ظرفیت هاي خوبش دارد که با ظرفیت هاي موجود قابل حل است. 

وي یادآور شد: در ابتداي دولت دوازدهم سد گتوند به عنوان یکی از مشکلات جدي استان خوزستان در دوره خشک سالی مطرح شد

 
و دانشگاه تهران براي حل مسئله سد گتوند یک طرح با چند راهکار ارائه داد. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: آن موقع محیط زیست یک مقداري روي حوضچه هاي نمک که قرار بود که ایجاد شود، بحث داشت

 
که در صورت فعالیت شرکت براي تأمین نمک به عنوان خوراك این کارخانه می توان از این ایده هاي خوب استفاده کرد. 

جهانگیري تأکید کرد: مجموعه جوان باید روحیه ریسک پذیري داشته باشند و اگر خارجی ها نیامدند، خودشان تصمیم گیري کرده و

 
اقدام کنند چون این روحیه در کار صنعتی جزو مهم ترین نیازهاست. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



دنبال این نبودم که برایم هورا بکشند/ از عراق، کره جنوبی، امارات و ژاپن

طلبکاریم

منبع: ایلناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/11/12

وزیر نفت گفت: اکنون بیش از 80 درصد تجهیزات غیردوار صنعت نفت در داخل کشور ساخته می شود و تنها در بعضی از
اقلام مانند نوع ویژه اي از لوله هاي بدون درز جاي کار وجود دارد که فکر می کنم ساخت این کالا نیز ظرف دو سال آینده

عملیاتی شود.

وزیر نفت گفت: اکنون بیش از 80 درصد تجهیزات غیردوار صنعت
نفت در داخل کشور ساخته می شود و تنها در بعضی از اقلام مانند
نوع ویژه اي از لوله هاي بدون درز جاي کار وجود دارد که فکر می

 
کنم ساخت این کالا نیز ظرف دو سال آینده عملیاتی شود. 

به گزارش ایلنا از وزارت نفت، بیژن زنگنه در تبیین دستاوردهاي
صنعت نفت کشور پس از پیروزي انقلاب اسلامی گفت: پیش از انقلاب بدنه کاري صنعت نفت در بخش بهره برداري (بالادست) به
خوبی آموزش دیده بودند، اما در بهترین حالت در جایگاه اپراتور نقش آفرینی می کردند و همه طراحی هاي مهندسی و مدیریت نفت
از لندن انجام می شد، البته ایرانی ها از مدت ها پیش پالایشگاه آبادان را خود اداره می کردند، اما در بخش بالادست، هسته مدیریت

 
و طراحی امور در لندن بود. 

وي با بیان اینکه پیش از پیروزي انقلاب اسلامی تلاش شده بود تولید نفت ایران افزایش یابد، ادامه داد: تولید نفت کشور پس از
پیروزي انقلاب روزانه حدود 4 میلیون بشکه کاهش یافت و از 5 میلیون و 500 هزار بشکه به یک میلیون و 800 هزار بشکه در
فروردین ماه سال 58 رسید؛ البته نمی خواهم تحلیل کنم چرا تولید نفتمان را کاهش دادیم زیرا این کاهش را قبول ندارم، البته پس

 
از آن جنگ آغاز شد و بسیاري از تأسیسات نفتی آسیب دید. 

وزیر نفت ذخایر هیدروکربور مایع قابل برداشت کشور را در سال 57 حدود 88 میلیارد بشکه عنوان کرد و گفت: اکنون پس از گذشت
بیش از 40 سال و تولید، صادرات و مصرف 35 میلیارد بشکه هیدروکربور مایع در این سال ها، به واسطه اکتشاف هاي انجام شده

 
همچنان حدود 159 میلیارد بشکه ذخایر قابل برداشت هیدروکربور مایع در اختیار داریم. 

زنگنه درباره افزایش ذخایر گاز کشور نیز تصریح کرد: ذخایر گاز قابل استحصال کشور از حدود 9 تریلیون مترمکعب (پیش از انقلاب)

 
به بیش از 33 تریلیون مترمکعب رسیده و کشور امروز به تولیدات عظیمی در حوزه پتروشیمی دست یافته است. 

وي افزود: صنعت گاز نیز پس از پیروزي انقلاب اسلامی رشد کرد. آن زمان تنها یک پالایشگاه کوچک گاز در بیدبلند داشتیم و یک
خط لوله که از بیدبلند تا آستارا ادامه داشت و جمعیت اندکی از گاز بهره مند بودند؛ صنعت گاز پس از پیروزي انقلاب به ویژه با
توسعه پارس جنوبی جهش کرد. تولید محصولات پتروشیمی کشور نیز بسیار اندك بود و به 2 میلیون تن هم نمی رسید، در حالی که

 
با اقدام هاي انجام شده قرار است ظرفیت تولید محصولات پتروشیمی ایران تا پایان سال آینده به 100 میلیون تن برسد. 



 
نه تنها با پیش از انقلاب که با 15 سال پیش هم قابل مقایسه نیستیم 

وزیر نفت با بیان اینکه صنعت نفت کشور از نظر توانایی هاي فناورانه هم رشدي قابل توجه داشته است، توضیح داد: امروز در بخش
سخت افزاري صنعت نفت و در زمینه ساخت تجهیزات عملکرد خوبی داریم و شاید جایی در منطقه از این حیث به توانمندي ایران

 
نباشد. 

زنگنه با بیان اینکه برگزاري نمایشگاه نفت در هفته گذشته به خوبی نشان داد چه ظرفیت عظیمی در صنعت نفت کشور شکل گرفته
است، افزود: اکنون توانایی ساخت بیش از 80 درصد تجهیزات غیردوار صنعت نفت را در داخل کشور داریم و تنها در بعضی از اقلام

 
مانند نوعی ویژه از لوله هاي بدون درز جاي کار وجود دارد که فکر می کنم ساخت این کالا نیز ظرف دو سال آینده عملیاتی شود. 

وي ساخت ورق هاي مقاوم به سرویس ترش را از موفقیت هاي بزرگ اخیر سازندگان ایرانی عنوان کرد و گفت: صنعت فولادسازي در

 
ساخت بسیاري از تجهیزات به صنعت نفت کمک کرده است. 

وزیر نفت با اشاره به فعالیت دو شرکت بزرگ مپنا و OTC در ساخت توربین، ادامه داد: شماري از کمپرسورهاي فرآیندي هم باید

 
ساخته شود، اما در مجموع در این بخش هم پیشرفت هاي خوبی را شاهد بوده ایم. 

زنگنه با بیان اینکه در سال 76 حتی توان یک متر لوله گذاري دریایی نداشتیم، گفت: اکنون می توانیم روزانه یک کیلومتر در خلیج

 
فارس لوله گذاري انجام دهیم و شرکت هاي ایرانی براي کار در دریا رقابت می کنند. 

 
وي گفت: صنعت نفت امروز نه تنها با پیش از پیروزي انقلاب اسلامی که حتی با 15 سال پیش هم قابل مقایسه نیست. 

 
بهره مندي صنعت نفت از ظرفیت دانشگاه ها در بالادست و پایین دست 

وزیر نفت گفت: در سال هاي پس از پیروزي انقلاب اسلامی، سرمایه گذاري هاي عظیمی در کشور شده و بیشتر توانمندي ها با اتکا

 
به ظرفیت هاي مهندسی و دانش بنیان حاصل شده است. 

زنگنه ادامه داد: در بعضی از بخش ها به طور نمونه افزایش ضریب بازیافت از مخازن نفتی هنوز راه زیادي داریم، زیرا در آموزش
نیروهاي بالادست صنعت نفت به کار بیشتري نیاز داریم. زمینه سازي براي پرورش نیروي انسانی در این حوزه در دانشگاه ها از سال

 
77 آغاز و کمک هاي زیادي به دانشگاه ها شد که امروز نتیجه آن را می بینیم. 

وي تصریح کرد: بیش از 50 درصد ذخایر نفت کشور براي مطالعه در حوزه ازدیاد برداشت به دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی واگذار شده
و دانش فنی که در پایین دست نیاز داریم و تا پیش از این از خارج می گرفتیم، امروز از سوي دانشگاه ها در حال تهیه است و

 
دانشگاه هاي ما به سمتی می روند که صاحب فناوري شوند، اگر باز هم قرار شود در آینده از خارجی ها بخریم، با چشم باز می خریم. 

 
نقش مهم ارزآوري هاي پتروشیمی در تحریم 

وزیر نفت درباره پیشرفت هاي صنعت نفت در بخش پتروشیمی نیز عنوان کرد: جهش پتروشیمی از سال هاي 76 و 77 با اتکا به



 
فرآورده هاي میدان گازي پارس جنوبی آغاز شد و جهش دیگر از بندر امام بود. 

به گفته زنگنه، جهش دوم صنعت پتروشیمی در حال تکمیل است و جهش سوم نیز تا سال 1404 تکمیل می شود و ظرفیت تولید

 
سالانه محصولات پتروشیمی به 130 میلیون تن می رسد. 

وي با بیان اینکه حرکت بزرگی اتفاق افتاده است و ما امروز از نظر توانمندي صنعت پتروشیمی در منطقه یک قدرت هستیم، افزود:

 
صنعت پتروشیمی در دوران تحریم از نظر ارزآوري بسیار به کشور کمک کرد. 

 
بهره مندي 95 درصدي ایران از گاز طبیعی 

وزیر نفت با اشاره به بهره مندي 95 درصد مردم کشور از گاز طبیعی، گفت: هم اکنون حدود 99 درصد شهرها و 86 درصد روستاها از

 
گاز طبیعی بهره مند هستند، پروژه گازرسانی به استان سیستان و بلوچستان هم در حال اجراست. 

زنگنه ادامه داد: کمتر کشوري در جهان است که این شبکه گسترده گازرسانی را داشته باشند. پیش از پیروزي انقلاب اسلامی مصرف
گاز طبیعی بسیار کم بود و گازرسانی انجام نشده بود، در تهران تنها دو محله کوي نصر و گیشا و نازي آباد به طور محدود به شبکه
گاز متصل بودند، اما پس از پیروزي انقلاب براي آن سیاست گذاري شد و صادرات فرآورده کشور از صرفه جویی ناشی از این

 
گازرسانی افزایش یافت که جهش بزرگی است. 

وي درباره نوع تنظیم سیاست گذاري بخش نفت متناسب با تحریم هاي بین المللی اظهار کرد: تحریم ها جزو زندگی ما بوده است و
یکی از آثارش این بوده که به توان داخل بسیار تکیه کردیم و در حوزه هاي اقتصادي توانمند شدیم. شرکت هاي داخلی اکنون
ظرفیت هاي خوبی دارند و اگر تحریم نباشد آنها می توانند صاحب برند شوند و صادرات داشته باشند و اکنون در سطح مطلوب

 
جهانی تولید می کنیم. 

 
از استانداردهاي صنعت نفت کوتاه نیامدیم 

وزیر نفت تأکید کرد: این طور نبوده است که به دلیل تحریم استاندارها را زیر پا بگذاریم، در حالی که استاندارهاي صنعت نفت تأمین
و کالاي باکیفیت استفاده شده است؛ من و همکارانم هیچ گاه از استانداردها کوتاه نیامدیم، زیرا ایمنی و حفظ جان و مال مردم و افراد

 
و کارکنان یک اصل است. 

زنگنه با اشاره به تربیت نیروي متخصص در کشور، یادآور شد: همه دانشگاه هاي معتبر کشور تا سال 76 رشته مهندسی نفت نداشتند

 
و دانشگاه نفت هم یک رشته عمومی داشت، اما اکنون در سطح دکترا کار می شود و این جزو مهم ترین دستاوردها است. 

 
وي در پاسخ به پرسشی درباره مقدار فروش نفت، گفت: من همیشه می گویم تا زمانی که تحریم ها برداشته نشوند صحبت نمی کنم. 

وزیر نفت در واکنش به اینکه طلب ایران بابت فروش نفت از چه کشورهایی است، اظهار کرد: در این دوره ما طلبی نداریم و طلب ها
براي دوره پیش از تحریم هاست، زیرا آنها در سیستم هاي رسمی بوده و باقی مانده و در عراق، کره جنوبی، امارات و ژاپن مسدود

 
شده است. 



 
وضع بورس انرژي خوب است 

زنگنه در ادامه با بیان اینکه وضع بورس انرژي و روند کار در آن مطلوب است، افزود: بخش هاي زمینی فروش هم در بورس انرژي

 
عرضه می شوند و چالشی وجود ندارد و بیش از آنچه فکر می کردیم مؤثر بوده و کار را شفاف کرده است و باید ادامه یابد. 

وي با اشاره به افزایش مصرف انرژي در کشور تصریح کرد: از دلایل بالا بودن مصرف انرژي قیمت ارزان آن است، مسائلی هم هست
که به مردم ارتباطی ندارد و به نظر من به سیاست گذاران دولت برمی گردد؛ اینکه خودرو با چه کیفیتی ساخته می شود چه ربطی به

 
مردم دارد؟ مگر آنها چقدر قدرت انتخاب دارند تا با استاندارد جهانی همراه شوند؟ 

 
مشکل مصرف سوخت را در کارخانه هاي خودروسازي دنبال کنید نه در پالایشگاه ها 

وزیر نفت با تأکید بر اینکه مشکل مصرف سوخت را در پالایشگاه ها دنبال نکنید و در کارخانه هاي خودروسازي بررسی کنید، گفت:
البته آنها هم تلاش می کنند خودروهاي باکیفیت بسازند، به ویژه خودرو سی ان جی سوز زیرا سوخت طبیعی ما در ایران سی ان جی
است و ارزان تمام می شود؛ حتی اگر با قیمت صادراتی به مردم فروخته شود معادل نصف قیمت بنزین می شود؛ صادرات سی ان جی

 
حدود 18 سنت و بنزین 40 سنت است. 

زنگنه ادامه داد: اکنون در همه کشور هم ایستگاه هاي عرضه سی ان جی وجود دارد و بیش از 50 درصد ظرفیت خالی دارند که
استفاده نمی شود، بنابراین مردم باید تشویق شوند با راه هایی که وجود دارد بهینه مصرف کنند و با قوانین موجود مانند ماده 12
قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر این راه را پیش برند، البته کارهاي غیر قیمتی باید انجام شود، زیرا تغییر قیمت در ایران بسیار
سخت است و باید بیشتر تکیه بر روش هاي غیرقیمتی باشد؛ اگر این کارها انجام نشود نمی توان انرژي کشور را با این مقدار رشد

 
مصرف، تأمین کرد. 

 
به اندازه 2.5 فاز پارس جنوبی افزایش تولید داشتیم، اما... 

وي تصریح کرد: رشد مصرف گاز خانگی امسال کشور 12 درصد و در تهران 15 درصد بوده است؛ کدام شرکت تأمین کننده انرژي می
تواند پاسخگوي چنین رشدي در سال باشد؟ رشدي که به تولید ناخالص ملی هم منجر نمی شود. هرچند بخشی از آن طبیعی است،
اما مقداري هم به دلیل شیوع ویروس کرونا بوده. تنها راه حل توجه به صرفه جویی انرژي است که باید با همکاري و پذیرش مردم
باشد و بیشتر در بخش خانگی و تجاري و عمومی لازم است زیرا ما زورمان به اداره هاي پرمصرف دولتی می رسد و گازشان را قطع

 
می کنیم، اما نمی توان گاز خانگی را قطع کرد. 

وزیر نفت یادآور شد: تولید گاز امسال نسبت به پارسال به اندازه 2.5 فاز پارس جنوبی برابر با روزانه 65 میلیون مترمکعب افزوده شده،

 
اما گویا هیچ افزایشی رخ نداده است. 

زنگنه همچنین با اشاره به میدان هاي مشترك نفت و گاز کشور، گفت: پیش از پیروزي انقلاب میدان فروزان و میدان هایی در دریا با
امارات مشترك داشتیم و با عراق فقط میدان نفت شهر بهره برداري می شد، اما اکنون میدان هاي زیادي مانند میدان هاي غرب

 
کارون، یادآوران، آزادگان، یاران، پارس جنوبی، بلال و ... است. براي فروزان هم برنامه توسعه جدید داریم. 

وي اظهار کرد: البته به این معنا نیست که از همه میدان ها به طور مساوي با طرف مقابل برداشت می شود، زیرا به موقعیت میدان



بستگی دارد، اما در پارس جنوبی که شاخص ترین میدان است اکنون بیشتر از قطر گاز برداشت می کنیم و در میدان هاي غرب
کارون هم بیشتر از همسایه برداشت می شود. میدان آذر در ایلام هم فعال شده است و قول هم دادم در پایان این دولت میدانی

 
نباشد که قرارداد آن امضا نشده باشد. عمده آن میدان فرزاد است که باید فعال شود. 

وزیر نفت در ادامه سخنان خود با بیان اینکه پارك فناوري و نوآوري نفت ثبت شده و اجازه آن از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
گرفته شده است، افزود: این موضوع سبب ایجاد جهش در فعالیت هاي نفت می شود، در ماه هاي باقیمانده از دولت دوازدهم تلاش
می کنیم زیست بوم و اکوسیستم توسعه فناوري ایجاد شود، همچنین یک صندوق پژوهش و فناوري با سرمایه 100 میلیارد تومانی

 
ثبت شده و قرار است به آن افزوده شود که پشتوانه مالی و تضمینی شرکت هاي استارت آپ و نوآور است. 

 
به شرکت هاي فناور بسیار امیدوارم 

زنگنه وارد کردن شرکت هاي فناور به بالادست صنعت نفت را یکی از کارهاي مهم دانست و گفت: براي نمونه به هر شرکت یک یا دو
چاه مرده یا بسته که تولید ندارند یا کم بازده هستند را واگذار کنیم که این چاه ها را به تولید برسانند یا افزایش تولید داشته باشند.

 
وزارت نفت در این مسیر پشتیبانی مالی و حمایت هاي لازم را از این شرکت ها می کند. 

وي ادامه داد: با این کار، هزاران شغل براي نیروهاي تحصیل کرده کشور ایجاد می شود و بسیاري از افراد بااستعداد و علاقه مند با
ریسک کم، می توانند در این زمینه کار کنند. وزارت نفت ریسک این شرکت ها را از طریق صندوق پژوهش و فناوري پوشش می دهد

 
و حمایت می کند. من به این شرکت ها بسیار امید دارم. 

وزیر نفت به ایجاد پارك فناوري نفت و گاز به وسعت 25 هکتار در ري از سوي وزارت نفت اشاره و اظهار کرد: فضا و امکانات در این
پارك براي استقرار شرکت هاي فناوري و نیروهاي جوان به منظور نمونه سازي و ساخت پایلوت فراهم است، با ایجاد مراکز نوآوري در

 
دانشگاه هاي تهران، اصفهان، شیراز، اهواز نیز به این شرکت ها کمک می کنیم که در کنار دانشگاه ها فعالیت داشته باشند. 

زنگنه با اشاره به اینکه براي زیست بوم توسعه فناوري و کارهاي دانش بنیان بسیار وقت می گذارم، افزود: مقام معظم رهبري هم در
دیدار با سران سه قوه، تأکید کردند صنعت نفت می تواند با تکیه بر ظرفیت هاي دانش بنیان، در تولید جهش ایجاد کند و این یک
واقعیت است. ایشان بر مبناي گزارش هایی که خدمتشان داده شده بود به این جمع بندي رسیدند و تا به اینجاي کار موفق بوده ایم

 
و در ادامه، کار با جدیت دنبال می شود. 

 
طرح پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس کاري جامع است 

وي با بیان اینکه ایجاد پالایشگاه عظیم گاز بیدبلند خلیج فارس به اوایل دهه 80 و زمانی که در نفت بودم، بازمی گردد، تصریح کرد:
با مطالعات انجام شده، این نتیجه گرفته شد که باید یک کارخانه بزرگ فرآورش به منظور بازیافت عمیق گازهاي همراه نفت در

 
خوزستان ساخته شود. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه با ساخت پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس افزون بر جداسازي هیدروکربورهاي دوکربنه و بالاتر به عنوان
خوراك پتروشیمی ها، بخشی از طرح نوفلرینگ (به صفر رساندن سوختن گازهاي ارسالی به مشعل) نیز اجرا و تا سال 1401 تکمیل
می شود، گفت: ان جی ال 3200 در غرب کارون، ان جی ال 3100 در دهلران، تأسیسات جمع آوري گاز خارك و پالایشگاه گاز

 
بیدبلند خلیج فارس از طرح هایی هستند که در این زمینه در حال انجام است. 



زنگنه با بیان اینکه با بهره برداري از پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس خوراك پتروشیمی گچساران و خط اتیلن دنا تأمین می شود،

 
ادامه داد: در پایین دست این پالایشگاه یک واحد PDH با ظرفیت 400 هزار تنی و یک واحد کوچک بنزین سازي ساخته می شود. 

وي اجراي پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس را کاري جامع دانست و افزود: در مجموع با اجراي این پالایشگاه و پروژه جمع آوري گازهاي
مشعل مناطق نفت خیز جنوب بیش از 4.5 میلیارد دلار در این مسیر سرمایه گذاري می شود که 3.4 میلیارد دلار آن تاکنون به بهره

 
برداري رسیده و بقیه کار نیز به مرور در حال پیشرفت است. 

 
بازار نفت پدر و مادر ندارد 

وزیر نفت در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه اگر تحریم ها برداشته شود، ایران به راحتی می تواند بازار پیشین خود را پیدا کند، گفت:

 
بله. هیچ مشکلی نداریم؛ بازار پدر و مادر ندارد. 

زنگنه در پاسخ به این پرسش که به پایان دولت و وزارت شما نزدیک می شویم، فکر می کنید که چه کار مهمی زمین مانده است که
دلتان می خواهد انجام دهید و نشده است، اظهار کرد: کارهاي بسیاري انجام داده ایم و کارهایی نیز هست که می خواستم انجام شود
یا زودتر به سرانجام برسد. یکی از مهم ترین موضوع هاي موجود در ذهنم این بود که تولید نفت ایران به نزدیک 6 میلیون بشکه در
روز برسد. برخی فکر می کنند این یعنی خام فروشی؛ نه. خام فروشی بحثی دیگر است و وابستگی بودجه به نفت مسئله اي دیگر

 
است. ما باید نفت تولید کنیم و نفت بفروشیم و اینکه پول آن را چطور مصرف کنیم یک بحث دیگر است. 

 
افزایش تولید نفت به معناي خام فروشی نیست 

وي با اشاره به اینکه بیش از 20 سال است که این سازوکار گذاشته شده که همه پول نفت نباید به بودجه برود و نسبت به آن
حساسیت ویژه نشان داده شده است، تصریح کرد: بخشی از پول نفت باید به صندوق توسعه ملی برود. این یعنی، یک ثروت زیرزمینی

 
تجدیدناپذیر تبدیل به یک سرمایه رو زمینی تجدیدپذیر می شود. 

وزیر نفت با بیان اینکه باید صندوق توسعه ملی را توسعه دهیم، اما به معناي آن نیست که تولید نکنیم، ادامه داد: حال اینکه نفت
تولید کنیم، لازم نیست خام فروشی کنیم. می توانیم آن را پالایش کنیم و فرآورده را بفروشیم. براي نمونه، بخشی از این فرآورده را

 
می توانیم مانند نفتا خوراك پتروپالایش کنیم و پالایشگاهی باشد که پتروشیمی هم کنار آن ساخته شده باشد. 

زنگنه با اشاره به اینکه پول نفت باید وارد اقتصاد شود، گفت: یکی از راه هاي تسریع تحقق اقتصاد غیرنفتی، افزایش تولید نفت است،
افزون بر اینکه صنعت نفت، ده ها هزار و صدها هزار اشتغال در پایین دست خود ایجاد می کند و سبب تکمیل زنجیره ارزش با توسعه

 
در پایین دست هم می شود. 

 
افزایش 4 برابري صادرات فرآورده 

وي با تأکید بر اینکه وضع کنونی صنایع پتروشیمی و گاز مطلوب است و میدان هاي مشترك تا حدودي همه به سامان رسیده اند،
گفت: صادرات فرآورده ها نسبت به سال 91 چهار برابر شده که کار بسیار بزرگی است. رکوردهاي بزرگی در صادرات فرآورده ثبت

 
کرده ایم که مصلحت نیست آنها را بگویم تا دیگران حساس شوند، اما توانستیم از رکوردهاي تاریخی خود عبور کنیم. 



وزیر نفت با اشاره به اینکه کار همیشه هست و یکی از آرزوهایم توسعه شرکت هاي دانش بنیان و ایفاي نقش بسیار برجسته تر و
مؤثرتر آنها در صنعت نفت است، بر جوان تر شدن صنعت نفت با نیروهاي دانشمند جوان تأکید کرد و گفت: البته باتجربه ها هم باید
در کنار جوانان باشند و به آنها مشورت دهند و کمک کنند، اما جوانان انرژي و انگیزه بالایی دارند و جوانانی که در این مدت به آنها
کار واگذار شد بسیار موفق بودند. بانوان هم همین طور، البته سهم بانوان در صنعت نفت کم است، اما با به کار آوردن نیروهاي جوان

 
تر زیاد می شود. 

 
اندیشه ها باید تغییر کند 

زنگنه در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه امید دارید که تولید روزانه این 6 میلیون بشکه نفتی که اشاره کردید، محقق شود؟ افزود:
امید دارم اما اندیشه ها هم باید تغییر کند. فردي به بنده گفت شما این همه وقت بودید زورتان نرسیده کاري کنی؟ گفتم: اندیشه را

 
با زور نمی توان تغییر داد. اندیشه را باید با حرف و صحبت و اقناع تغییر داد. 

 
دنبال این نبودم که برایم هورا بکشند 

وزیر نفت درباره اینکه مهم ترین نقطه قوت وزیر نفت کابینه دوازدهم را چه می دانید؟ اظهار کرد: این را دیگران باید بگویند، اما من
در دیدگاه ها و اعتقادهایم سرسخت بودم، پیگیري و دنبال می کردم. دنبال این هم نبودم که برایم هورا بکشند و بگویند زنده باد یا
مرده باد. برایم فرقی نداشت. من دنبال این بودم که آنچه فکر می کردم، درست است انجام شود و همیشه می گفتم و می گویم که
آبرو را خدا می دهد و آبرویی که خدا می دهد را هیچ کس نمی تواند ببرد و اگر خدا بخواهد آبروي کسی را ببرد هر فردي هم

 
بخواهد جلو آن را بگیرد، نمی تواند. 

زنگنه در ادامه با تأکید بر اینکه من فقط دنبال انجام وظیفه و فکري هستم که به نفع ملتمان است، گفت: زیرا خود را مسئول می
دانستم و اگر ما قدرتی داریم از مردم داریم و این تعارف نیست، ما وکیل و نماینده مردم هستیم که من آنچه منفعت مردم است
بگویم، نه اینکه از اینجا از این امکاناتی که در دستانم است بخواهم براي خودم رأي یا محبوبیت جمع کنم، لزومی ندارد من دوره اي

 
کوتاه هستم. پایان دوره خدمت دولتی ام هم است و دیگر دنبال این مسائل نیستم، طوري باشد که بگویند خدا پدرش را بیامرزد. 

 
وي در پاسخ به اینکه نقطه ضعفتان چیست، گفت: نقطه ضعفم این بود که این دوره وزیر شدم. 

وزیر نفت در این گفت وگو ضمن تبریک فرا رسیدن دهه فجر، گفت: انقلاب اسلامی به معناي واقعی انفجار نور بود و خداوند ما را از
ظلمات به سمت نور هدایت کرد.



فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان افتتاح شد

منبع: عصر معدنشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/11/12

عصر معدن- فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان (پارك کلر خوزستان) صبح امروز با حضور معاول اول رئیس جمهور
افتتاح شد.

عصر معدن- فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان (پارك کلر خوزستان) صبح امروز با حضور معاول اول رئیس جمهور

 
افتتاح شد. 

به گزارش پایگاه خبري«عصر معدن» به نقل از ایسنا، فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان (پارك کلر خوزستان) با حضور
اسحاق جهانگیري معاول اول رئیس جمهور و همچنین علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت صبح امروز (12 بهمن ماه)

 
در شوشتر افتتاح شد. 

 
فاز اول این کارخانه با ارزش 30 میلیون دلار سرمایه گذاري و اشتغال زایی مستقیم براي 300 نفر راه اندازي شده است. 

میزان کلی سرمایه گذاري این کارخانه براي راه اندازي چهار فاز، 660 میلیون دلار، با ارزش تقرببی صادرات سالیانه 600 میلیون دلار
و اشتغال زایی مستقیم براي 3 هزار و 200 نفر است.



644 طرح بهزیستی استان اصفهان افتتاح شد

منبع: موجشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/11/12

همزمان با اولین روز از دهه مبارك فجر، 644 طرح

 
بهزیستی استان اصفهان افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري موج اصفهان، 644 طرح بهزیستی
استان اصفهان ، همزمان با اولین روز از دهه مبارك فجر در
شهرستان هاي اردستان، خورو بیابانک، اصفهان، برخوار و

 
بویین میاندشت؛ بصورت وبینار بهره برداري شد. 

از 644 طرح افتتاح شده در اولین روز در دهه مبارك فجر؛

 
582 طرح اشتغال با اعتباري بالغ بر 822 میلیارد و 320 میلیون ریال در بخش دولتی و خصوصی، مورد بهره برداري قرار گرفت. 

همچنین در این روز، 51 طرح مسکن مددجویی با اعتباري بالغ بر 66 میلیارد و 925 میلیون ریال در بخش دولتی و خصوصی افتتاح

 
شد. 

افتتاح چهار مرکز مشاوره خانواده، دو مرکز مشاوره ژنتیک، دو خانه کودك و نوجوان، مرکز حرفه آموزي ویژه دختران ناشنوا، مرکز
سلامت روان محلی و مرکز ترك اعتیاد اقامت میان مدت، از دیگر طرح هاي قابل افتتاح در این روز بود.



بهره برداري از 16 پروژه عمرانی و خدماتی در بندزرك میناب

منبع: موجشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/11/12

بخشدار بخش بندزرك میناب از بهره برداري 16 پروژه
عمرانی و خدماتی با اعتباري بالغ بر 240 ریال در بخش

 
بندزرك میناب به مناسبت دهه فجر خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري موج هرمزگان، علی بلاك بخشدار
بخش بندزرك در جمع خبرنگاران عنوان کرد: هم اکنون
ایران اسلامی در اوج عزت، اقتدار و توانمندي قرار دارد و
این عزت و اقتدار مرهون تلاش همه ي نیروهاي پرتلاش

 
کشور و رهنمودهاي رهبري معظم انقلاب است. 

وي با اشاره به اینکه ایران اسلامی سمبل استقلال و پایداري در میان کشورهاي دنیا و منطقه است، گفت: پرچم ظلم ستیزي و اقتدار
را در جامعه اسلامی و دنیا بر افراشته و الگو کشورها و مردم آزادي خواه است و همین موضوع باعث دشمنی هاي جبهه ظلم و جور با

 
ایران عزیز و سرافراز است. 

بخشدار بندزرك با اشاره به ایام االله دهه فجر خاطر نشان کرد: دهه فجر بهترین زمان براي بیان دستاوردهاي انقلاب اسلامی مردم
ایران است که با انقلاب خود در بهمن 57 فصل جدیدي از حکومت اسلامی و مقابله با ظلم و ترویج عدالت طلبی ایجاد کردند و
خوشبختانه با تلاش همگانی اقدامات خوب و در خور شانی را طی 42 سال از پیروزي انقلاب تا کنون ارائه شده است که در اکثر حوزه

 
ها بی سابقه بوده است. 

علی بلاك در ادامه اظهار داشت: به لطف خداي متعال و پیگیري مسئولان در استان هرمزگان و شهرستان میناب در دهه فجر امسال
شاهد بهره برداري از 16 پروژه عمرانی و خدماتی با اعتباري بالغ بر 210 میلیارد ریال در حوزه هاي مختلف آموزش، درمان، فناوري و

 
ارتباطات، اشتغال زایی، ورزش ، عمران شهري و روستایی، آبخیزداري و برق خواهیم بود. 

وي بهره برداري از پروژه هاي چمن مصنوعی، درمانگاه خدمات بهداشتی، روشتایی معابر، پارك روستایی، ساختمان مدارس، مجتمع
سردخانه و بسته بندي محصولات شیلاتی و احداث سازه هاي آبخیزداري را از مهمترین پروژه هاي عمرانی دانست که در سطح بخش

 
بندرزك در ایام االله دهه فجر با حضور مردم و مسئولان مورد بهره برداري قرار خواهد گرفت. 

بخشدار بندزرك همچنین با اشاره به برنامه هاي فرهنگی و اجتماعی و ورزشی ویژه گرامیداشت ایام االله دهه فجر گفت: با همت
جوانان مومن و انقلابی بخش بندزرك در ایام االله دهه فجر انقلاب اسلامی شاهد اجراي برنامه هاي متنوع فرهنگی چون اداي احترام
به مقام شامخ شهدا و خانواده شهدا و ایثارگران، گفتمان هاي عمومی با محوریت انقلاب اسلامی در فضاي مجازي، برگزاري مسابقات



ورزشی انفرادي و سایر برنامه هاي دیگر با رویکرد اجراي برنامه در بستر فضاي مجازي به دلیل رعایت پروتکل هاي بهداشتی با
همکاري مردم و اعضاي ستاد گرامیداشت دهه فجر بخش بندزرك خواهیم بود.



28 واحد تولیدي همزمان با دهه فجر در گیلان افتتاح می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/11/12

گروه استان ها- رئیس سازمان صمت استان گیلان گفت: همزمان با آغاز دهه مبارك فجر 28 واحد صنعتی و تولیدي در
استان گیلان افتتاح می شود.

گروه استان ها- رئیس سازمان صمت استان گیلان گفت:
همزمان با آغاز دهه مبارك فجر 28 واحد صنعتی و

 
تولیدي در استان گیلان افتتاح می شود. - اخبار استانها - 
به گزارش خبرگزاري تسنیم از رشت، فرهاد دلق پوش
صبح امروز در جمع خبرنگاران با اشاره به افتتاح 28 واحد
صنعتی و تولیدي گیلان همزمان با آغاز اولین روز از دهه
مبارك فجر اظهار داشت: در مجموع، این 28 واحد با
اشتغال 579 نفر و سرمایه گذاري بیش از 800 میلیارد

 
تومان به بهره داري می رسد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان گیلان تصریح کرد: رایان بهتاش مومن با سرمایه گذاري بیش از 27 میلیارد تومان و

 
اشتغال 27 نفر تولید کننده انواع قطعات و ظروف پلاستیکی، نخستین شرکت مورد افتتاح در این زمینه می باشد. 

دلق پوش با بیان اینکه دومین واحد نیز با سرمایه گذاري حدود 25 میلیارد تومان و اشتغال 8 نفر در مدار فعالیت قرار گرفت افزود:
این شرکت تولید کننده اسکلت فلزي سبک(LSF) است و قابل استفاده جهت جایگزینی اسکلت ها در انواع ساختمان ها بوده و در

 
برابر زمین لرزه شدید نیز مقاوم است. 

 
1021 شغل دائم جدید در استان گیلان ایجاد می شود 

 
895 پروژه عمرانی و اقتصادي دهه فجر در گیلان افتتاح می شود 

 
«همایش اقتدار» به مناسبت دهه فجر در سراسر استان گیلان برگزار می شود 

وي خاطرنشان کرد: سومین واحد شرکتی دانش بنیان تحت عنوان «اندیشه شمال» تولید کننده عایق حرارتی ژاکتی است و با

 
سرمایه گذاري بیش از 18 میلیارد تومان و اشتغال 14 نفر فعالیت خود را از سر گرفت. 

رئیس سازمان صمت گیلان از رشد 20 درصدي پروانه هاي صنعتی نسبت به سال گذشته خبر داد و گفت: در 10 ماهه امسال 163
واحد پروانه بهره برداري اخذ نموده اند که پیش بینی می شود تا انتهاي امسال این عدد به بیش از 170 واحد تولیدي در گیلان

برسد.



جلسه شوراي پژوهش و فناوري دانشگاه علمی کاربردي استان گیلان برگزار

شد

شماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/11/12
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان گیلان -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علمی کاربردي استان گیلان، جلسه شوراي پژوهش و فناوري دانشگاه به ریاست دکتر بابک
نوروزي رئیس دانشگاه علمی کاربردي استان گیلان تشکیل شد. در این جلسه ایجاد مدرسه کارآفرینی، برگزاري رویداد شتاب و

 
نظام مند نمودن برگزاري کارگاه هاي تخصصی از سوي مراکز آموزشی مورد بررسی و تبادل نظر اعضا قرار گرفت. 

( 1 )



عزم جدي بسیج براي آزادسازي و اشتغالزایی زندانیان غیر عمد

منبع: دانشجوشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو به نقل از
پایگاه اطلاع رسانی بسیج سازندگی، محمد زهرایی با
حضور در ندامتگاه زنان شهر ري (قرچک) با اشاره به آغاز
رزمایش کمک مومنانه از هفته وحدت امسال و پس از
فرمان رهبر انقلاب اسلامی، گفت: مراحل اول و دوم
رزمایش کمک مومنانه بصورت تهیه بسته معیشتی و سبد
حمایتی شامل کیف و کفش، لوازم التحریر، بسته هاي
بهداشتی و درمانی، قربانی، کارت هدیه و غذاي گرم براي

 
آسیب دیدگان از ویروس کرونا انجام شده است. 

وي افزود: مرحله سوم این رزمایش با فرماندهی سردار سرلشکر سلامی و در قرارگاه امام حسن (ع) با همکاري کمیته امداد، بنیاد

 
مستضعفان، آستان قدس رضوي و ستاد اجرایی امام براي هدفمند و مبنایی تر کردن فعالیت ها آغاز شد. 

او گفت: در این مرحله موضوعات جدیدي از جمله آزادسازي زندانیان غیرعمد با کمک واحد حقوق دانان سازمان بسیج از ابتداي هفته
وحدت تا پایان سال جاري به فعالیت هاي قبلی اضافه شده که تاکنون به کمک اجتماعات مردم نهاد و خیرین 2 هزار و 714 نفر از

 
زندانیان غیر عمد آزاد شده اند. 

 
ذذذ 

وي تصریح کرد: بسیج سازندگی به کمک کمیته امداد امام خمینی (ره)، کمیته اي تحت عنوان آزاد سازي زندانیان غیر عمد تشکیل

 
داده است و باید بتواند گفتمان سازي آزادسازي زندانیان غیر عمد را نیز به یک فرهنگ عمومی مردمی تبدیل کند. 

زهرایی گفت: ما نیاز به نهضتی براي آزاد سازي زندانیان غبر عمد داریم و این با یک نهاد نمی تواند ادامه داشته باشد و هیچ فردي و
خیري هم به تنهایی نمی تواند آن را انجام دهد، لذا احتیاج به یک کار نهضتی و مردمی داریم. مسئولین نیز باید بتوانند کار گفتمان
سازي آزاد سازي زندانیان را انجام بدهند و خود مردم هم باید همکاري نمایند، تا بتوانیم نگاه مردم را به کسی که زندانی شده تغییر

 
دهیم و این کار نیاز به یک نهضت مردمی دارد. 

سردار زهرایی افزود: در مرحله بعد این رزمایش مادران زندانی غیر عمد در دهه مبارك فجر آزاد خواهند شد. او گفت: براي تثبیت و

 
ایجاد فرصت هاي شغلی و کمک به آسیب دیدگان از کرونا تاکنون 14 هزار و 815 فرصت شغلی ایجاد شده است. 

مسئول بسیج سازندگی کشور اشاره کرد: هم قبل و هم بعد یک سري اقداماتی باید انجام دهیم تا قبل از وارد شدن زندانی به زندان
به فکر مباحث حقوقی، احکام و قوانین ایشان باشیم که بشود احکام جایگزین را براي زندانیان غیر عمد انجام داد، مثل اینکه اشتغال
زندانیان می تواند در حکم قاضی درج گردد و کسانی که زندانی هستند می شوند براي آزاد سازیشان از قبل مهارت آموزي را به



 
ایشان آموزش داد. 

 
 

سردار زهرایی گفت: بسیج سازندگی بعنوان یک دستگاه اجرایی با سازمان هایی، چون فنی و حرفه اي، جهاد کشاورزي، راه و ترابري و

 
جهاد دانشگاهی می تواند ظرفیت سازي در راستاي اشتغالزایی براي زندانیان غیر عمد انجام دهد. 

 
زندان 

ایشان افزود: اگر بسیج سازندگی و سازمان زندان ها بتواند به نجات زندانیان خانم بیاید و مخصوصا مادران زندانی را کمک و آزاد کند،

 
می تواند نسل ساز آینده این عزیزان باشد. 

وي با بیان اینکه جهادگران و اقشار مختلف بسیج در دوبخش عمومی و تخصصی دسته بندي شده اند گفت: هم در کمک مومنانه هم
در توانمند سازي زندانیان عزیز با کمک آموزش و اشتغال می توانیم خدمت شما عزیزان باشیم. ازین رو بسیج سازندگی با 1300
تسهیل گر فعال، می تواند براي ایجاد شغل به زندانیان آموزش تخصصی دهد. بسیج اقشار هم به کمک محرومین آمده اند که می

 
توانند خدمات عمومی و تخصصی را به زندانیان عرضه کنند. 

ایشان در آخر اشاره کرد: در بخش عمومی 140 هزار جهادگر طی سه ماه اخیر، مراجعه، شناسایی، غربالگري و معرفی بیماران
کرونایی به مراکز درمانی را به عهده داشتند و در بخش تخصصی نیز 24 هزار و 700 نفر در قالب تیم هاي بهداشتی متشکل از یک

نفر پزشک، 4 نفر پرستار و 10 نفر بهیار به آموزش و کمک به بیماران کرونایی پرداختند.



اعلام جزئیات و زمان ثبت نام انتخابات ریاست فدراسیون شطرنج

منبع: میزانشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/11/12

زمان آغاز ثبت نام انتخابات تصدي پست ریاست فدراسیون شطرنج اعلام شد.

خبرگزاري میزان - طبق اعلام روابط عمومی فدراسیون شطرنج، نظر به اینکه مجمع عمومی فدراسیون شطرنج به منظور

 
انتخاب رییس فدراسیون در سال 1399 برگزارخواهد شد. 

از همین رو از کلیه افراد واجد شرایط علاقمند به احرازپست ریاست فدراسیون دعوت بعمل می آید جهت دریافت فرم ثبت نام و ارائه
مدارك مورد نیاز از تاریخ 13/11/99 لغایت 27/11/99 به مدت 10 روز کاري از ساعت 9 الی 15 به دبیرخانه مجمع واقع در تهران

 
خیابان حجاب - روبروي سالن ورزشی حجاب - فدراسیون شطرنج - طبقه اول به دبیرخانه مراجعه نمایند. 

 
شرایط و مدارك مورد نیاز: 

 
1. تصویر پشت و روي کارت ملی 

 
2. تصویر از تمام صفحات شناسنامه 

 
3. تصویر از تمام صفحات گذرنامه معتبر 

 
4. تصویر پشت و روي کارت پایان خدمت یا معافیت و یا مدارك قانونی جایگزین براي آقایان 

 
5. سه قطعه عکس 6×4 جدید 

 
6. دارا بودن حداقل 30 سال و حداکثر 70 سال 

7. ارائه تصویر حداقل مدرك کارشناسی ارشد یا همطراز مورد تایید وزارت علوم، تحقیقات و فن آوري و یا وزارت بهداشت، درمان و

 
علوم پزشکی 

 
8. ارائه آخرینحکم کارگزینیدر صورت اشتغال در دیگر نهادهاو سازمانهاوارگان هایدولتیویا غیردولتی 

 
9. ارائه گواهی عدم اعتیاد به مواد مخدر (حداکثر تا یک هفته پس از آخرین روز ثبت نام) 

 
10. ارائه گواهی عدم سوء پیشینه (حداکثر تا یک هفته پس از آخرین روز ثبت نام) 



 
11. دارا بودن سابقه قابل قبول مدیریت بر اساس تبصره 2 ذیل ماده 6 آیین نامه انتخابات فدراسیون هاي ورزشی 

12. ثبت نام از افراد دوشغله، بازنشسته و بازخرید شده منوط به ارائه مجوز و مستندات قانونی مورد نیاز می باشد. ارائه اصل مدارك به

 
هنگام ثبت نام الزامی می باشد. دبیر مجمع فدراسیون محسن سمیع زاده 

 
- بیشتر بخوانید: 

- علی نژاد: مرجع تایید صلاحیت کاندیداهاي فدراسیون فوتبال وزارت ورزش نیست/ الزامی ندارد حتما فوتبالیست عضو هیئت مدیره
یک باشگاه باشد انتهاي پیام/



رزم حسینی

افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی/ بازگشت یک هزار و

200 واحد راکد به چرخه تولید

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/11/12

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به بازگشت یک هزار و 200 واحد راکد به چرخه تولید از ابتداي سال تاکنون از افزایش
38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی خبر داد.

 
وزیر صنعت خبر داد 

 
افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی/ بازگشت یک هزار و 200 واحد راکد به چرخه تولید 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به بازگشت یک هزار و 200 واحد راکد به چرخه تولید از ابتداي سال تاکنون از افزایش 38

 
درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی خبر داد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به بازگشت یک هزار و 200 واحد راکد به چرخه تولید از ابتداي سال تاکنون از افزایش 38

 
درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی خبر داد. 

 
افزایش صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی 

به گزارش خبرگزاري صنایع، علیرضا رزم حسینی در مراسم افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر خوزستان،
افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس واحدهاي صنعتی و تولیدي در 10 ماهه اول امسال را نشانگر امید به کارآفرینی،

 
اقتصاد پویا و تولید در کشور دانست. 

 
وي در ادامه اضافه کرد: 

کارآفرینان و تولیدکنندگان به فرموده مقام معظم رهبري عابدان و مجاهدان هستند و در این شرایط سخت اقتصادي نگذاشتند که

 
کشور با مشکل مواجه شود. 

 
فعالیت 3 شیفته کارخانجات کشور 

 
وي با اشاره به تحریم هاي ظالمانه دشمنان و محدودیت هاي ناشی از شیوع ویروس کرونا، بیان کرد: 

علیرغم همه این مشکلات، اما به همت همین تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي اکثر کارخانجات کشور دو یا سه شیفته در حال

 
فعالیت هستند. 

 
  



 
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزایش ارزش افزوده صنعتی را از اولویت هاي این وزارتخانه دانست و تصریح کرد: 

 
می خواهیم 300 دلار ارزش صادراتی کشور را دو برابر نماییم. 

 
اخبار مهم صنایع: 

 
رشد 150 درصدي بودجه سلامت در سال آینده امکان افزایش تولید 6 میلیون بشکه نفت در روز 

 
بازگشت یک هزار و 200 واحد راکد به چرخه تولید 

 
رزم حسینی همچنین با اشاره به برنامه هاي این وزارتخانه براي احیا و بازگشت مجدد واحدهاي راکد در کشور، گفت: 

در همین مدت یک هزار و 200 واحد تولیدي نیمه تعطیل، تعطیل یا راکد، احیا و به عرصه تولید بازگشتند که 47 مورد از این

 
واحدها مربوط به استان خوزستان بوده است. 

 
وي همچنین در بخش دیگري از سخنان خود افزود: 

 
در حوزه صنایع بر زنجیره تامین، ایجاد ارزش افزوده صنعتی بیشتر و صادرات کالاهاي ارز آور تاکید داریم. 

 
اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی 

به گزارش خبرگزاري صنایع، وزیر صنعت، معدن و تجارت در پایان افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر
خوزستان را در راستاي اجراي بندهاي 13 و 15 سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در حوزه تکمیل زنجیره و ایجاد ارزش افزوده بیشتر

 
دانست. 

 
  

انتهاي پیام///



انعقاد تفاهم نامه همکاري میراث فرهنگی ایلام با بسیج سازندگی

منبع: تابناكشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/11/12

 
انعقاد تفاهم نامه همکاري میراث فرهنگی ایلام با بسیج سازندگی 

معاون صنایع دستی استان ایلام گفت:تفاهم نامه آموزش، اشتغال و کارآفرینی دوجانبه فی مابین اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري

 
و صنایع دستی سازمان بسیج سازندگی سپاه امیرالمومنین (ع) استان منعقد شد. 

به گزارش تابناك ایلام؛نورالدین محسنی بیان کرد: هدف از انعقاد این تفاهم نامه توجه به منویات مقام معظم

 
رهبري، ایجاد اشتغال، کمک به پایداري تولید داخلی است. 

وي گفت: از مصوبات این تفاهم نامه هماهنگی و همکاري هاي دوجانبه در راستاي آموزش و صدور گواهی هاي آموزشی (کسب و کار
و مشاغل خانگی) براي اعضاي صندوق هاي قرض الحسنه و گروه هاي جهادي و همچنین فعالیت هاي اقتصادي، فرهنگی، تاریخی،

 
آموزشی و گردشگري استان است. 

محسنی تصریح کرد: در این تفاهم نامه مصوب شد که در صورت تخصیص اعتبارات از سوي مرکز به سازمان بسیج سازندگی سهمی
از اعتبارات تخصیص یافته را به افراد در حوزه صنایع دستی، معرفی شده از سوي اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی

 
ایلام واگذار شود. 

معاون صنایع دستی استان ایلام افزود : براساس این تفاهم نامه اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان موظف شد
در راستاي بازاریابی و فروش محصولات صندوق هاي قرض الحسنه با هماهنگی سازمان بسیج سازندگی استان نسبت به اختصاص

 
غرفه به اعضاي این صندوق ها و همچنین برگزاري نمایشگاه هاي دائمی و فصلی همکاري هاي لازم را انجام دهد./ع 

 
بیشتر بخوانید: 

 
حمایت کمیته امداد از 230 خانواده زندانی در استان 

 
پرداخت بیش از210میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به مددجویان استان 

کمک 41 میلیارد ریالی کمیته امداد ایلام به دانشجویان نیازمند



تولید بیش از یک مگاوات برق خورشیدي در کهگیلویه و بویراحمد

منبع: وزارت نیروشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/11/12

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان کهگیلویه و بویراحمد، از تولید بیش از یک مگاوات برق خورشیدي در این استان
خبر داد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو (پاون)، "جمال معتمدي زاده" در حاشیه
بازدید از نیروگاه خورشیدي شهرك بلکو یاسوج گفت: بیش از یک مگاوات نیروگاه
خورشیدي در استان کهگیلویه و بویراحمد تولید شده که حدود 70 درصد این میزان

 
توسط بخش خصوصی و سرمایه گذاري این بخش راه اندازي شده است. 

وي از در دست تجهیز و اجرا بودن 400 کیلووات نیروگاه خورشیدي در استان کهگیلویه و بویراحمد خبر داد و اظهار داشت: سالانه

 
حدود 2 میلیارد تومان درآمد بابت فروش برق تجدیدپذیر توسط این نیروگاه ها وارد استان می شود. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: هواي پاك، دماي پایین و ارتفاع مناسب استان سبب شده که

 
این استان در جایگاه بالایی در جدول تابش خورشید در کشور قرار بگیرد. 

معتمدي زاده با بیان اینکه علاوه بر کارآفرینی و ایجاد اشتغال این نیروگاه ها، سالانه از انتشار حجم قابل ملاحظه اي از گازهاي
آلاینده به جو جلوگیري می کنند، یادآور شد: در بحث پدافند غیرعامل و تولید پراکنده برق نیز به طور حتم، توسعه نیروگاه هاي

 
خورشیدي کمک فراوانی به این موضوع می کند. 

وي گفت: استان کهگیلویه و بویراحمد با توجه به قرار گرفتن روي کمربند تابش ایران پتانسیل بسیار بالایی از جهت راه اندازي و

 
کسب درآمد توسط نیروگاه هاي خورشیدي دارد. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد که بعد از تصویب خرید تضمینی برق از سوي وزارت نیرو،

 
استقبال مردم و سرمایه گذارها از احداث نیروگاه ها چشمگیر و قابل ملاحظه بود. 

معتمدي زاده افزود: خرید تضمینی برق (Feed-in tariff ) سیاستی است جهت توسعه انرژي هاي تجدیدپذیرکه اغلب در بخش
نیروگاهی مطرح و به این ترتیب که مالک نیروگاه هاي انرژي تجدیدپذیر است، برق تولیدي خود را به قیمت تضمینی ارائه شده از

طرف دولت، به فروش می رساند.



وزیر صنعت: 1200 کارخانه تعطیل و نیمه تعطیل به چرخ تولید بازگشتند

منبع: تسنیمشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/11/12

گروه استان ها ـ وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت : یک هزار و 200 کارخانه تعطیل و نیمه تعطیل تا امروز در کشور دوباره
راه اندازي شده یا به چرخه تولید برگشته اند.

گروه استان ها ـ وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت : یک
هزار و 200 کارخانه تعطیل و نیمه تعطیل تا امروز در
کشور دوباره راه اندازي شده یا به چرخه تولید برگشته اند.

 
- اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اهواز، علیرضا رزم حسینی
در آیین بهره برداري از کارخانه پارس کیمیا کلر شوشتر با
بیان اینکه راه اندازي این پروژه مطابق بند 13 و 15
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی صورت گرفته است، اظهار
داشت: در این دو بند به شفافیت مطرح شده که ما در

حوزه صنایع باید در زمینه تامین و همچنین افزایش ارزش افزوده صنعتی و صادرات کالاهایی که می توانند براي کشور ارزآوري

 
داشته باشند، اقدام کنیم. 

وي افزود: خوشبختانه سرمایه گذاران کارخانه پارس کیمیا کلر شوشتر با استفاده از دانش روز موفق شدند فاز اول این کارخانه را که

 
یک نوع پارك فناوري است، افتتاح کنند و جا دارد از همه مسئولانی که در اجراي این پروژه کمک کردند، تشکر کنم. 

 
رئیس سازمان صمت قزوین: براي نظارت بر بازار کمبود بازرس داریم 

 
وزیر صمت: با قیمت گذاري دستوري مخالف هستم 

 
مشکلات بانکی 5 واحد صنعتی و تولیدي ارومیه در وزارت صمت بررسی شد 

وزیر صنعت ، معدن و تجارت بیان کرد: سیاست وزارت صمت در حوزه صنعت، ارتقاي ارزش افزوده صنعتی است، متوسط ارزش

 
صادراتی ما پایین است که ضرورت دارد با راه اندازي کارخانه ها آن را به دو برابر افزایش دهیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: با این وجود ، به رغم تحریم ها بیشتر کارخانه هاي ما در 2 یا سه شیفت مشغول فعالیت

 
هستند که این یک دستاورد بزرگ در زمان تحریم است که در این زمینه باید قدردان کارآفرینان صنایع مختلف باشیم . 

رزم حسینی گفت: خوزستان از جمله استان هاي شاخص امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور صدور گواهی تاسیس
واحدهاي صنعتی تولیدي است که خوشبختانه در 10 ماهه اخیر در مقایسه با سال گذشته این امر در کشور 38 درصد افزایش داشته

ولی در استان خوزستان 44 درصد افزایش داشته است .



راه اندازي مرکز توسعه و تسهیل گري کارآفرینی اجتماعی در منطقه 3

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/11/12

خبرگزاري آریا - راه اندازي مرکز توسعه و تسهیل گري
کسب و کار و کارآفرینی اجتماعی (توتیا) در منطقه 3

 
بررسی شد. 

به گزارش شهر به نقل از روابط عمومی شهرداري منطقه
3، کاظم کمالی نسب معاون امور اجتماعی و فرهنگی از
برگزاري جلسه ارائه طرح و بررسی راه اندازي مرکز توتیا
خبر داد` این مرکز بعد از تائید طرح و طی شدن

 
فرایندهاي اداري` در فضایی به متراژ 150 متر مربع واقع در خیابان صالح حسینی راه اندازي خواهد شد. 

در این جلسه که با میزانی منطقه و با حضور فراهانی` معاون سازمان رفاه` مشارکت ها و خدمات اجتماعی برگزار شد` پیشنهاد

 
دهنده به دفاع و تشریح طرح و قالب اجرائی آن پرداخت. 

اعتماد سازي از طریق تسهیل گري و تاکید بر نقش سراي محلات و دفاتر توسعه محلی ` ایجاد وب سایت کسب و کار ها` تشکیل
شوراي راهبردي` ایجاد زنجیره هاي ارزش در کسب و کارها در راستاي توسعه شهري` دیجیتال مارکتینگ و اجتناب از ایستائی و

 
اهمیت مداخله گري اجتماعی از محورهاي اصلی مطرح شده توسط اعضا در این جلسه بود. 

در این جلسه` فراهانی ضمن نقد و تحلیل دیدگاه پیشنهاد دهنده در خصوص شتاب دهنده هاي استارت آپی` به اهمیت تعریف

 
درست کار درست براي دفاتر توسعه و تشریح رویکرد جدید شهرداري در راه اندازي مراکز توتیا پرداخت. 

در ادامه کمالی نسب` معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداري منطقه 3 ضمن اشاره به طرح هاي مشابه در سنوات گذشته` ضمن

 
آسیب شناسی آن` اهمیت توجه به منافع تمامی ذینفعان در اجراي طرح را مورد تاکید قرار داد 

او اضافه کرد: این مرکز ارائه کننده خدمات تخصصی است که به تقاضاهاي احصاء شده براي توسعه کسب و کار از طریق تسهیل گري

 
محله محور پاسخ می دهند. 

معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداري منطقه 3 افزود: در قالب این طرح، افراد مستعد و علاقمند تحت آموزش و ارتقاي توانمندي
هاي برنامه ریزي و تسهیل گري براي توسعه کسب وکار، توانمندسازي و کارآفرینی اجتماعی قرار گرفته و اقدام به اجراي پروژه هاي

تسهیل گري در محلات منتخبی از شهر تهران کرده و درنتیجه شبکه دریافت کننده خدمات از مراکز توتیا را ایجاد خواهند کرد.



اختصاص 32 هزار میلیارد تومان براي طرح هاي اشتغالزایی در روستاها

منبع: بازار کارشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/11/12

نماینده مردم اراك در مجلس بابیان اینکه زوج هاي جوان نابارور در روستاها به صورت رایگان درمان می شوند، گفت: 32
هزار میلیارد تومان براي طرح هاي اشتغالزایی در روستاها هزینه خواهد شد.

نماینده مردم اراك در مجلس بابیان اینکه زوج هاي جوان نابارور در روستاها به صورت رایگان درمان می شوند، گفت: 32 هزار

 
میلیارد تومان براي طرح هاي اشتغالزایی در روستاها هزینه خواهد شد. 

به گزارش خبرگزاري خانه ملت، محمدحسن آصفري در سفر به شهرستان کمیجان در جمع اهالی روستاي اسفندان اظهار کرد: بیمه
سلامت ملزم است به صورت رایگان افراد کم درآمد را بیمه کند؛ برخی دفاتر کارگزاري مبالغ را از اقشار آسیب پذیر دریافت کردند که

 
خلاف قانون است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: متاسفانه شاهد تصادفات ناگواري در کشور هستیم که
افزایش جریمه هاي راهنمایی رانندگی در دستور کار قرار گرفت که 20 درصد در اختیار دهیاري ها براي عمران و آبادي روستاها قرار

 
می گیرد. 

وي ادامه داد: 32 هزار میلیارد تومان براي طرح هاي اشتغالزایی در روستاها هزینه خواهد شد و امکان پرداخت تسهیلات به طرح هاي

 
اشتغالزایی از 50 میلیون تا 5 میلیارد تومان وجود دارد. 

آصفري افزود: دولت درآمدي براي ایجاد اشتغال ندارد و باید کارآفرینی در اولویت قرار گیرد؛ براساس آمارها ماهانه 33 هزار میلیارد

 
تومان بابت حقوق کارمندان دولت صرف می شود در حالی که بودجه عمرانی کشور 120 هزار میلیارد تومان است. 

وي عنوان کرد: کارآفرینان با طرح اشتغالزایی و 20 درصد آورده می توانند از طریق بانک کارآفرین و بنیاد برکت تسهیلات دریافت
کنند که در بودجه سال آینده 2 هزار میلیارد تومان اعتبار براي پرداخت وام هاي 50 میلیون بابت طرح هاي اشتغالزایی کوچک به

 
بنیاد برکت اختصاص یافته است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: سال 1400 بانک کارآفرین 32 هزار میلیارد تومان اعتبار

 
براي تسهیلات طرح هاي بزرگ در اختیار دارد. 

 
آصفري ادامه داد: دهیاري ها باید نسبت به تشکیل تعاونی اقدام و اعتبارات را مدیریت و در راستاي ایجاد اشتغال فعالیت کنند. 

وي با اشاره به حمایت از اقشار کم درآمد افزود: زوج هاي جوان نابارور در روستاها می توانند به صورت رایگان با تایید کادر درمان

 
محل زندگی خود روند درمان را دنبال کنند و در این زمینه بودجه خوبی در نظر گرفته شده است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: در کمیسیون تلفیق مصوب شد که صنوف ملزم به

 
پرداخت 20 درصد مالیات شدند و مالیات کسانی که فرار مالیاتی داشتند، افزایش یافت. 



آصفري یادآورشد: 18 میلیارد تومان اعتبار براي تکمیل جاده آهنگران به کمیجان اختصاص یافته در حالی که اینترنت روستاهاي
شهرستان کمیجان نیز در حال پیگیري است./



از بی توجهی به جایگاه شغلی فارغ التحصیلان"هوا فضا" تا بهره برداري

سرمایه هاي انسانی توسط دیگران

منبع: بازار کارشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/11/12

رئیس دانشکده هوافضاي دانشگاه امیرکبیر از بی توجهی به جایگاه شغلی فارغ التحصیلان رشته "هوا فضا" در کشور انتقاد
کرد و گفت: در حال حاضر بسیاري از فارغ التحصیلان این رشته به دنبال مهاجرت و اشتغال در کشورهاي دیگر هستند و

جاي تأسف دارد که سرمایه هاي انسانی ما توسط دیگران بهره برداري می شود.

رئیس دانشکده هوافضاي دانشگاه امیرکبیر از بی توجهی به جایگاه شغلی فارغ التحصیلان رشته ""هوا فضا"" در کشور انتقاد
کرد و گفت: در حال حاضر بسیاري از فارغ التحصیلان این رشته به دنبال مهاجرت و اشتغال در کشورهاي دیگر هستند و جاي تأسف

 
دارد که سرمایه هاي انسانی ما توسط دیگران بهره برداري می شود. 

به گزارش ایسنا؛ رشته مهندسی هوا فضا به عنوان یکی از شاخه هاي مهندسی مکانیک براي نخستین بار در سال 1366 وارد دانشگاه
هاي ایران شد و دانشگاه صنعتی امیرکبیر (پلی تکنیک تهران) اولین دوره کارشناسی این رشته را راه اندازي کرد. با توجه به اینکه
مهندسی هوافضا شاخه اي از مهندسی مکانیک است و شباهت زیادي با آن دارد، رفته رفته این رشته به دانشگاه هاي دیگر کشور نیز

 
راه پیدا کرد و هر ساله دانشگاه هاي مختلفی از طریق کنکور اقدام به پذیرش دانشجو در این رشته می کنند. 

هوافضا در واقع مجموعه اي از علوم و توانمندي هاي علمی است که در زمینه طراحی، آنالیز و ساخت وسایل پرنده هوایی مانند

 
هواپیما، بالگرد، گلایدرها، موشک ها و وسایل پرنده فضایی مثل شاتل ها، ماهواره ها و فضاپیماها مورد استفاده قرار می گیرد. 

هدف این رشته فراهم کردن شرایطی است که دانش آموخته آن بتواند در زمینه طراحی، ساخت و آزمایش صنایع هوافضایی فعالیت
کند. مهندسی هوافضا علمی بین رشته اي است که در آن بسیاري از شاخه هاي علوم از جمله متالورژي، کامپیوتر، مکانیک و
الکترونیک مورد استفاده قرار می گیرند. همچنین هدف تربیت کارشناس در صنایع هواپیما و هلیکوپترسازي و فردي آشنا به مقدمات
و اصول مهندسی هوافضا است. طول متوسط دوره 4 سال است. دانشجویان موظفند 3 واحد پروژه بگیرند و 2 تابستان در دفاتر
مهندسی صنایع مربوط کارآموزي کنند. فارغ التحصیلان کادر مورد نیاز محاسبات، طراحی، تحقیقات و ساخت صنایع مختلف

 
هواپیمایی، هلیکوپترسازي، موشکی و صنایع دیگر را تامین می کنند. 

برخلاف سایر رشته ها مثل مهندسی برق و عمران، رشته هوافضا در مقطع کارشناسی از اول بدون گرایش است، دانشجویان این رشته
از بدو ورود به دانشگاه آموزه هاي بسیاري را یاد می گیرند که همین مطالب آموخته شده به آن ها کمک می کند، بتوانند در ترم
هاي پایانی تحصیلی شان موضوع یا گرایش مناسبی را انتخاب کرده و به دنبال آن موضوع پروژه پایانی دوره کارشناسی خود را تعیین

 
کنند. 

دروس این مجموعه شامل دروس عمومی، پایه، اصلی، تخصصی، کارگاهی و کارآموزي است و زمینه هایی چون آیرودینامیک، سازه
هوایی، مکانیک پرواز و جلوبرنده ها را در بر می گیرد. پایه هاي اصلی لازم براي تحصیل در این رشته ریاضیات، فیزیک و زبان خارجی

 
است. براي فارغ التحصیلان این رشته امکان ورود به دوره کارشناسی ارشد مهندسی هوافضا وجود دارد. 

باید توجه داشت که صنایع هوافضا در دنیا یکی از پیشروترین زمینه هاي تحقیقاتی است و همواره موجبات ترقی و جهش در سایر



رشته هاي علوم و مهندسی را فراهم ساخته و در این راستا بودجه هاي عظیم نظامی و غیرنظامی را به خود اختصاص داده است،
موضوعاتی از قبیل طراحی و ساخت هلیکوپتر، هواپیماي بدون سرنشین، بدون موتور، عمود پرواز و یا جنگنده از یک طرف و ساخت
پایگاههاي فضایی، مسافرت به کرات دیگر و جنگ ستارگان از طرف دیگر جامعیت و حساسیت این رشته را بیش از پیش روشن می

 
سازد. 

مهندسی هوافضا مجموعه اي از علوم و توانایی هاي علمی و عملی در زمینه تحلیل، طراحی و ساخت وسایل پرنده نظیر هواپیماها،
چرخ بال ها، گلایدرها، موشک ها و ماهواره ها است. این رشته بر چهار پایه آیرودینامیک 1 ، جلوبرندگی 2 ، مکانیک پرواز 3 و سازه

 
هاي هوافضایی استوار است. 

 
دانشجویان هوافضا چگونه پذیرش می شوند؟ 

دکتر محمود مانی رییس دانشکده هوا فضاي دانشگاه امیرکبیر در گفت و گو با ایسنا به تشریح جزئیات پذیرش دانشجویان و وضعیت
آموزشی دانشجویان رشته هوافضا در ایران اشاره و تأکید کرد: رشته هوافضا براي دوره کارشناسی در دانشگاه هاي ما گرایشی ندارد.

 
در نهایت دانشجویان با عنوان مهندس هوافضا فارغ التحصیل می شوند. 

وي در ادامه تصریح کرد: در دوره کارشناسی ارشد، این رشته در هفت گرایش آئرودینامیک، جلو برندگی، سازه، مکانیک پرواز، سوانح
هوائی و صلاحیت پرواز، فناوري فضائی و فناوري ماهواره دانشجو پذیرش می کند. فناوري فضائی بیشتر متمرکز بر این است که
ماهواره را در فضا قرار دهد و فناوري ماهواره به خود ماهواره اختصاص دارد و دانشجویان با خود ماهواره سر و کار دارند و نحوه

 
طراحی، ساخت و آزمودن آن را آموزش می بینند. 

مانی خاطر نشان کرد: در حال حاضر فناوري ماهواره در دانشگاه صنعتی امیرکبیر به صورت یک گرایش بین رشته اي با همکاري
دانشکده هاي برق و هوافضا ارائه می شود که جنبه هاي هوافضائی آن توسط دانشجویان پذیرفته شده از طریق هوافضا و جنبه هاي
برقی آن توسط دانشجویان پذیرفته شده از طریق برق پوشش داده می شود. خوشبختانه این الگوي موفقی از همکاري هاي بین رشته
است. وزارت علوم در حال بازنگري گرایش هاي هوافضا است و تلاش بر این است که مقوله هائی مانند مهارت افزائی و کارآفرینی در

 
سیلابس دروس لحاظ گردد تا فارغ التحصیلان در فرصت هاي شغلی کارائی بهتري داشته باشند. 

رئیس دانشکده مهندسی هوافضاي دانشگاه صنعتی امیرکبیر در رابطه با گرایش اویونیک هم چنین اظهار کرد: این گرایش قبلا در
وزارت علوم تعریف و اجرا شده بود لیکن دانشکده هوافضا و دانشکده برق در یک همکاري مشترك اقدام به بازنگري آن نموده و به

 
عنوان یک گرایش بین رشته اي اجرا خواهد شد. این گرایش در زمینه هوائی و فضائی کاربرد فراوانی دارد. 

دکتر مانی با تأکید بر اینکه امیدواریم این گرایش با فرمت جدید تا سال آینده راه اندازي شود، گفت: یک سري مصوباتی در این رشته
هست که باید یک سري مصوباتی در وزارت علوم تصویب شود. البته کنکور این رشته در صورت کسب مجوز سال آینده برگزار خواهد

 
شد. 

وي خاطر نشان کرد: تصمیم وزارت علوم براي پذیرش دانشجویان دکتري این رشته این است که آنها را در یک گرایش پذیرش کند.
یعنی تمام دانشجویان دوره دکتري با عنوان هوافضا فارغ التحصیل شوند. اگر چه تخصص این افراد در یکی از گرایش ها ذکر خواهد
شد. یعنی دانشجوي کارشناسی ارشد براي دکتري در همان گرایش تخصصی خود تحصیل خود را ادامه می دهد. اما دانشجو با عنوان

 
دکتراي هوافضا فارغ التحصیل می شود. 



عضو هیات علمی دانشگاه امیرکبیر خاطر نشان کرد: همانطور که عنوان شد در سطح کارشناسی چهار دانشگاه شامل دانشگاه صنعتی
امیرکبیر، دانشگاه اصفهان، دانشگاه صنعتی خواجه نصیر و دانشگاه صنعتی شریف دانشجوي هوافضا پذیرش می کنند. از بین دانشگاه
هاي غیر دولتی نیز واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد دانشجوي کارشناسی پذیرش می کند. اما در سطح کارشناسی ارشد برخی از
دانشگاه هاي فنی دولتی نظیر علم و صنعت، تربیت مدرس، صنعتی شیراز و صنعتی اصفهان و دانشگاه اصفهان در این رشته دانشجو
پذیرش می کنند. در دوره دکتري چون یک کار تخصصی است و نیاز به اجراي رساله است در نتیجه ظرفیت پذیرش دانشجو در

 
دانشگاه بستگی به ظرفیت و علاقه استاد و دانشجو دارد. 

دکتر مانی با تأکید بر اینکه سالیانه کمتر از 300 دانشجو در رشته هوافضا براي دوره کارشناسی پذیرش می شوند، افزود: این تعداد
براي گرایش هاي کارشناسی ارشد حدود 350 نفر است. براي دکترا نیز ظرفیت پذیرش بستگی به همکاري اساتید دارد که البته آمار

 
آن کمتر از پذیرش در دوره ارشد است. 

رئیس دانشکده هوافضاي دانشگاه امیرکبیر همچنین خاطرنشان کرد: تقاضا براي تحصیل در رشته هوافضا در سطح کارشناسی خوب
است و دانشجویان با رتبه هاي سه رقمی این رشته را انتخاب می کنند. بنابر این تقاضاي خوبی براي ادامه فعالیت این رشته وجود

 
دارد و میزان ترك تحصیل و انصراف از تحصیل در این رشته نیز همانند سایر رشته ها می باشد. 

دکتر مانی در خصوص وضعیت فارغ التحصیلان دانشجویان هوافضا نیز گفت: فارغ التحصیلان این رشته در مراکزي که در حوزه
هوافضا فعالیت می کنند و همچنین در صنایعی که خدمات این رشته قابل بهره برداري است مثل نیروگاه ها مشغول به کار می شوند.
اگر چه وضعیت اشتغال براي دانش آموختگان رشته هاي فنی رضایت بخش نیست شاید بتوان گفت که شرایط اشتغال این

 
دانشجویان کمی بهتر از سایر رشته ها می باشد. 

وي در پایان با بیان اینکه متأسفانه بسیاري از فارغ التحصیلان به دنبال مهاجرت و اشتغال در کشورهاي دیگر هستند و این جاي

 
تأسف دارد که نخبگان ما بعد از فارغ التحصیلی کشور را ترك می کنند و سرمایه هاي انسانی ما توسط دیگران بهره برداري می شود. 

به گزارش ایسنا؛ با وجود اینکه رشته مهندسی"" هوا فضا"" به عنوان رشته اول علمی ایران در نقشه جامع علمی کشور معرفی شده و
رتبه هاي برتر گروه ریاضی و فیزیک این رشته را به عنوان انتخاب اول رشته دانشگاهی خود قرار می دهند و همچنین علی رغم رشد
و پیشرفت چشمگیر صنایع هوافضا در ایران و نیاز جدي به حضور متخصصین این حوزه در صنایع نظامی و غیرنظامی؛ همچنان
بسیاري از دانشجویان بعد از فارغ التحصیلی براي ورود به بازار کار چشم به صنایع خارجی دوخته اند. درحالی که لازم است مسئولان
براي آینده فارغ التحصیلان این رشته مهم و تاثیرگذار تمهیداتی بیندیشند تا علاوه بر جلوگیري از خروج سرمایه هاي انسانی از

کشور، شاهد اقبال بیش از پیش دانشجویان به این رشته ها باشیم.



طرح تأسیس مراکز آموزش فنی و حرفه اي در شهرك هاي صنعتی عملیاتی

می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/11/12

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، در دیدار با "علی رسولیان"، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل
سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی از تأسیس و اجراي مراکز جوار و بین کارگاهی آموزش فنی و حرفه اي کشور

در تعدادي از شهرك هاي صنعتی کشور به صورت پایلوت در سال 1400 خبر داد.

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، در دیدار با ""علی رسولیان""، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل
سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی از تأسیس و اجراي مراکز جوار و بین کارگاهی آموزش فنی و حرفه اي کشور در تعدادي

 
از شهرك هاي صنعتی کشور به صورت پایلوت در سال 1400 خبر داد. 

به گزارش بازارکار به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزرات تعاون، کار و رفاه اجتماعی به نقل از روابط عمومی سازمان
آموزش فنی و حرفه اي کشور، ""علی اوسط هاشمی"" رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در این دیدار با اشاره به اینکه
شرکت شهرك هاي صنعتی در بین دستگاه هاي دولتی، پل ارتباطی مناسبی براي صیانت از مهارت شاغلین و تأمین نیروي ماهر در
کشور است گفت: با همکاري دو سازمان می توان زمینه خوبی براي ارائه آموزش هاي مهارتی مستمر و به روز شاغلین در صنعت

 
ایجاد کرد. 

وي با بیان اینکه یکصد شرکت از شرکت هاي شهرك هاي صنعتی توسط سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور از لحاظ عیار مهارتی
سنجیده می شوند تاکید کرد: این امر علاوه بر شناسایی افراد فاقد مهارت این امکان را فراهم می کند که بانک اطلاعاتی جامعی از

 
نیروهاي شهرك هاي صنعتی ایجاد شود. 

وي بر آموزش دوگانه (آموزش در کارگاه و محیط کار واقعی) در واحد هاي صنعتی شهرك هاي صنعتی تأکید کرد و گفت: داشتن

 
"گواهی نامه مهارت" در شهرك هاي صنعتی باید به یک الزام تبدیل شود . 

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور گفت: می توانیم از محل قانونی " تبصره 2 ماده 38 " استفاده از مالیات براي ایجاد و
تجهیز مراکز آموزش فنی و حرفه اي به عنوان یک راهکار اجرایی استفاده کرده تا علاوه بر کاهش هزینه ها، شهرك هاي صنعتی را به

 
مراکز مهارت آموزي مبدل کنیم. 

وي تصریح کرد: تحقق این موضوع می تواند پایه گذار حرکتی نوین در کشور باشد و صادرات نیروي فنی با مهارت و به دنبال آن ارز

 
آوري براي کشور را به دنبال داشته باشد. 

هاشمی از تدوین استاندارد هاي مورد نیاز صنایع کوچک بر اساس ظرفیت هر استان براي مشاغل و حرفه هاي مورد نیاز شهرك هاي

 
صنعتی خبر داد و افزود: مراکز جوار کارگاهی می تواند در حکم کارگاه آموزشی براي شرکت شهرك هاي صنعتی باشد. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت : مهارت آموزي در شهرك هاي صنعتی با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور پایه

 
گذار حرکتی ماندگار است 



""علی رسولیان"" معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی در این دیدار با
اشاره به تفاهم نامه دو دستگاه در سال 1382 گفت: حدود 70 قطعه زمین از سوي شرکت شهرك هاي صنعتی براي ایجاد مراکز
آموزش فنی و حرفه اي برابر تفاهم نامه مذکور به سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور براي ایجاد کارگاه و مراکز مهارت آموزي داده
شد که از این تعداد 34 مرکز فعال هستند و 39 هزار دوره آموزشی براي یک میلیون نفر در شاخه هاي مختلف کارآفرینی با همکاري

 
سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در این مراکز برگزار شده است. . 

وي خواستار تجهیز مراکز باقی مانده و مهارت آموزي در آن ها و همچنین توسعه مراکز جوار شهرك هاي صنعتی شد.



افتتاح سه واحد صنعتی در گیلان

منبع: گیل ابرازشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/11/12

همزمان با نخستین روز دهه فجر انقلاب اسلامی سه واحد صنعتی در گیلان با 70 میلیارد تومان سرمایه گذاري با حضور
استاندار ، فرماندار رشت، رئیس سازمان صنعت،معدن وتجارت و جمعی از مسئولان به بهره برداري رسید. گیلان

صدر:نخستین شرکت مورد افتتاح، رایان بهتاش مومن تولید کننده انواع قطعات و ظروف پلاستیکی ...

همزمان با نخستین روز دهه فجر انقلاب اسلامی سه واحد
صنعتی در گیلان با 70 میلیارد تومان سرمایه گذاري با
حضور استاندار ، فرماندار رشت، رئیس سازمان
صنعت،معدن وتجارت و جمعی از مسئولان به بهره برداري

 
رسید. 

گیلان صدر:نخستین شرکت مورد افتتاح، رایان بهتاش
مومن تولید کننده انواع قطعات و ظروف پلاستیکی
همچون سینی نشا براي کشت مکانیزه برنج با سرمایه
گذاري بیش از 27 میلیارد تومان و اشتغال 27 نفر می

 
باشد . 

(LSF) دومین واحد با سرمایه گذاري حدود 25 میلیارد تومان و اشتغال هشت نفر بود. این شرکت تولید کننده اسکلت فلزي سبک
قابل استفاده جهت جایگزینی اسکلت هاي معمولی در انواع ساختمان ها بوده و هزینه آن در مقایسه با سازه هاي معمولی یکسان

 
است با این تفاوت که این سازه، مقاوم در برابر زلزله هاي شدید است. 

سومین واحد شرکتی دانش بنیان تحت عنوان “اندیشه شمال” تولید کننده عایق حرارتی ژاکتی توربین حرارتی با سرمایه گذاري

 
بیش از 18 میلیارد تومان و اشتغالزایی 14 نفر است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان در حاشیه افتتاح این واحدهاي صنعتی در استان از افتتاح 28 واحد صنعتی در این ایام

 
خبر داد. 

فرهاد دلق پوش افزود: درمجموع این 28 واحد؛ با اشتغال 579 نفر و سرمایه گذاري بیش از 800 میلیارد تومان به بهره برداري می

 
رسند. 

 
وي همچنین از رشد 20 درصدي پروانه هاي صنعتی استان امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر داد. 

وي تصریح کرد: طی 10 ماه امسال 163 واحد پروانه بهره برداري اخذ نموده اند که پیش بینی می شود طبق برنامه ریزي انجام شده؛

 
تا انتهاي سال این عدد به بیش از170 واحد تولیدي در گیلان خواهد رسید. 

طی دهه فجر 895 پروژه در گیلان به بهره برداري می رسد./ایرنا





ما مزد عدم وابستگی خود را گرفته ایم/ طرح هاي موذیانه دشمن را برهم

زدیم

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/11/12

ما مزد عدم وابستگی خود را گرفته ایم/ طرح هاي موذیانه دشمن را برهم زدیم رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: ابرقدرت
هاي شرق و غرب همواره می خواستند فشارهاي زیادي به کشور وارد کنند اما ما مزد عدم و ابستگی خود را گرفته ایم و طرح هاي

 
موذیانه دشمن را برهم زدیم. 

به گزارش حلقه وصل، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي
اسلامی در نشست علنی امروز (یکشنبه 12 بهمن 99) پارلمان
طی سخنان قبل از دستور جلسه اظهار داشت: مردم ایران سال
ها نظاره گر قداره بندي و عربده کشی آمریکا و انگلیس در ایران
بودند، اما قدرتی که امام راحل(ره) به آنها دادند، باعث شد همین

 
مردم سرنوشت کشور را رقم بزنند. 

وي افزود: همین حقیقت واکنش در برابر ابرقدرت هاي شرق و
غرب را برانگیخت تا فشارهاي زیادي وارد کنند اما ما مزد بدون
وابستگی خود را گرفته ایم و در همین حال طرح هاي موذیانه

 
دشمن را برهم زده ایم. 

وي با بیان اینکه اگر آمریکا اعتقادي به برجام دارد به جاي شرط گذاشتن باید درعمل، پایبندي خود را به آن نشان دهد، گفت: تجربه
برجام جلوي چشمان مردم ایران است؛ مردم با هوش ایران ساده اندیش نیستند که دوباره وارد بازي «اقدامات نقد در برابر وعده هاي
نسیه» شوند. مثل این است که ما پول کالایی را به فروشنده داده ایم اما کالایی تحویل نگرفتیم. چه کسی حاضر به انجام چنین
معامله اي است؟ بنابراین دولت جدید آمریکا به جاي پیش شرط گذاشتن به فکر چگونگی اجراي عملی رفع تحریم ها و عمل به

 
تعهدات قانونی خود باشد. 

قالیباف تاکید کرد: ملت ما به رهبري آن بزرگمرد حق طلب و کم نظیر، جرأت انقلاب پیدا کرد؛ تصمیمی که هر چند دل هاي
بسیاري از ملت هاي ستم کشیده با آن همراه است و آرزو بسیاري از مردم به آن معطوف است ولی هر ملتی در طول حیات خویش،
قدرت عملی کردن آن را پیدا نمی کند. ایران، حیاط خلوت قدرت هایی بود که در هیچ لحظه اي از تاریخ، عدالت و حق را بر منافع

 
استعماري و استکباري خود ترجیح نداده اند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بر همین اساس تصریح کرد: آنها نه از کشتن مردم ایران از قحطی و گرسنگی دریغ کرده اند و نه از به
تاراج بردن منابع کشور؛ نه از اشغال ایران کوتاه آمده اند و نه از جدا کردن بخش هاي مختلف این آب و خاك. مردم ایران سال ها
نظاره گر قداره بندي و عربده کشی آمریکا و انگلیس در ایران بودند و با قدرتی که امام راحل(ره) به آنها داد، خود در شکل دادن به

 
سرنوشت ایران نقش آفرین شدند. 



وي در ادامه با بیان اینکه جمهوري اسلامی از ابتداي پیروزي انقلاب خود آغازگر عصر جدید در جهان بود، عنوان کرد: همین حقیقت،
واکنش ابرقدرت هاي شرق و غرب را برانگیخت تا فشارهاي زیادي بر این کشور وارد کنند اما این مشکلات انقلاب اسلامی را متوقف
نکرد؛ ما مزد قوي شدن بدون وابستگی خود را گرفته ایم و امروز ایرانی مستقل از چنبره قدرت این و آن داریم و در همین حال، طرح
هاي موذیانه دشمنان را برهم زده و آنها را وادار به عقب نشینی کرده ایم؛ آنهایی که به دنبال فلج کردن ایران سربلند بودند، حالا یا

 
فروپاشیده یا رو به افول هستند و اندیشه اشغال و کودتا را جز در مستندهاي تاریخی، جاي دیگري نمی توانند پیدا کنند. 

قالیباف ادامه داد: با این وجود، امروز در کشور خود مشکلات ریز و درشتی داریم که مردم آن ها را در زندگی روزمره خود کاملاً
احساس می کنند ولی این چنین نیست که این مشکلات بدون راه حل باشد. نظام سیاسیِ انقلابیِ برآمده از اسلام، بن بستی براي
خودش متصور نیست؛ چرا که وعده نصرت الهی را با خود دارد؛ مشروط به آنکه به سنت هاي الهی «حرکت عمومی مردم» پایبند

 
بماند. 

نماینده مردم تهران، ري، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شوراي اسلامی در ادامه با تأکید بر اینکه ما اتکا به هدایت الهی،
اعتماد به مردم به ویژه جوانان و کارآمدي و عقلانیت را نسخه گره گشا در مسیر انقلاب اسلامی می دانیم، اظهار داشت: بارها آزموده
ایم و باور داریم که هرگاه کشور در این مسیر قرار گرفته پیش رفته و هر گاه ایمانش سستی گرفته یا به بیگانه اعتماد کرده یا
نتوانسته با عقل و انضباط تدبیري اخذ کند، کارش گره خورده است و کشتی کشورداري از حرکت ایستاده است. راه ما بازگشت به

 
نسخه اصیل امام است: ایمان به خدا و توان مردم، خودباوري و کارآمدي. 

وي افزود: حالا با گذشت بیش از چهل سال از انقلاب اسلامی، در گام دوم انقلاب اسلامی، باید با شجاعت مسیر طی شده را ارزیابی
کنیم، اشتباهات خود و هر آنچه ما را از آرمان هاي اصیل انقلاب دور ساخت، نقد کنیم و امیدوارانه و با برنامه اي مشخص براي تکرار

 
نکردن اشتباهات، این مسیر و صیانت از آنچه به دست آورده ایم، به سمت آینده درخشان انقلاب اسلامی حرکت کنیم. 

قالیباف همچنین با بیان اینکه انقلاب اسلامی، زنده و پویا به پیش می رود ولی ممکن است ما از آن عقب بمانیم، تأکید کرد: انقلاب
اسلامی، با هیچ کسی عقد اخوت نبسته است؛ ما به میزانی که بتوانیم عدالت را محقق سازیم، زندگی مادي مردم را تامین و زمینه
سعادت اخروي آنان را فراهم کنیم و به اندازه اي که بتوانیم آنان را از زیر فشار مستکبرین بیرون بیاوریم، در مسیر انقلاب اسلامی

 
هستیم و خواهیم توانست با ساختن جامعه اي الگو، به هدف اصلی گام دوم انقلاب یعنی ایجاد تمدن نوین اسلامی دست یابیم. 

رئیس نهاد قانونگذاري کشورمان همچنین با اشاره به این مطلب که به همان میزانی که انقلابی هستیم و انقلابی عمل می کنیم، می
توانیم تک تک مردم ایران را قوي کنیم، ابراز داشت: اگر ادعاي انقلابی گري ما، کارگران و معلمان و حقوق بگیران و همه زحمت
کشان را ضعیف کرد و سفره آنها را کوچک ساخت یعنی عمل و تصمیم هاي ما انقلابی نبوده است. انقلاب اسلامی به نفع مردم است

 
و هر آنکس که انقلابی عمل کند، ایران را قوي خواهد کرد. 

وي در ادامه با اشاره به حضور خود در سایت هسته اي فردو جهت نظارت میدانی درباره چگونگی اجراي قانون لغو تحریم ها در هفته
گذشته، گفت: در بازگشت بدون اطلاع قبلی، براي نظارت میدانی از وضعیت تولید به شهرك صنعتی جنوب تهران سرزدم. خوشحالم
از اینکه با همراهی دولت محترم چرخ سانتریفیوژهاي هسته اي به حرکت درآمده است و امیدواریم بتوانیم با برنامه ریزي، همدلی و
جدیت چرخ تمام کارخانه هاي تعطیل و نیمه تعطیل کشور را نیز به حرکت درآوریم و تولیدکنندگان و کارگران را در میانه سختی ها

 
و فشارهاي تحریم و موانع دست وپاگیرِ تولید تنها نگذاریم. 

قالیباف با بیان اینکه با چرخیدن چرخ سانتریفیوژها و غنی سازي 20 درصدي، دست دستگاه دیپلماسی براي رفع تحریم ها پر شده



است، عنوان کرد: معتقدیم صنعت هسته اي هم با عواید اقتصادي حاصل از تولید انرژي و با تولید رادیو دارو و همچنین منافع متعدد
در بخش هاي کشاورزي می تواند در خنثی سازي تحریم ها موثر باشد اما با این وجود در بازدید از کارخانه هاي نیمه تعطیل در

 
شهرك هاي صنعتی جنوب تهران، صنعتگران و تولیدکنندگان از نچرخیدن چرخ هاي صنعت گلایه می کردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: کارآفرین هایی که با عشق و علاقه کارخانه خود را راه انداخته اند و حالا در میان قوانین زائد،

 
رانت هاي میلیارد دلاري و تصمیم هاي ضد تولید به خصوص فشارهاي بی منطق و کمرشکن بانک ها نفس هاي آخر را می کشند. 

وي افزود: در کمیسیون تلفیق تصمیمات خوبی براي تولید گرفته شده است مانند کاهش 20 درصدي مالیات تولیدکننده ها و

 
بخشش جریمه هاي تامین اجتماعی تولیدکنندگانی که اشتغال خود را حفظ می کنند؛ اما اینها کافی نیست. 

وي یادآور شد: مجلس با تشکیل کمیسیون ویژه جهش تولید مصمم است با ادامه نظارت میدانی و معلوم کردن مشکلات کارآفرینان،
رفع تحریم هاي داخلی تولید و بازکردن زنجیرهاي بسته شده به پاي تولید کنندگان توسط بانک ها، تامین اجتماعی و مالیات و
همچنین اولویت دادن به رفع قوانین زائد، مسیر چرخیدن چرخ کارخانه ها را هموار کند تا دولت محترم نیز بتواند بر این بستر، تولید

 
و اشتغال کشور را به رونق درآورد. 

قالیباف در ادامه با اشاره به اظهار نظر اخیر وزیرخارجه آمریکا، موضع این دولت در قبال ایران را ناامیدکننده توصیف کرد و افزود:
دولت آقاي بایدن به جاي اینکه براي انجام تعهدات خود پیش شرط بگذارد، باید معلوم کند چگونه می خواهد تعهد رفع تحریم ها را

به شکلی عملی لغو کند.



استاندار تهران: 1 هزار و 195 پروژه در دهه فجر به بهره برداري می رسد

منبع: ایرناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/11/12

تهران- ایرنا- استاندار تهران گفت: در دهه فجر امسال یک هزار و 195 پروژه با اعتبار 16 هزار و 400 میلیارد تومان و
اشتغال بیش از 21 هزار نفر به بهره برداري می رسد.

تهران- ایرنا- استاندار تهران گفت: در دهه فجر امسال یک
هزار و 195 پروژه با اعتبار 16 هزار و 400 میلیارد تومان و

 
اشتغال بیش از 21 هزار نفر به بهره برداري می رسد. 

به گزارش ایرنا، انوشیروان محسنی بندپی روز یکشنبه در
جمع خبرنگاران اعلام کرد: در استان تهران نرخ بیکاري
نزدیک 12 درصد بود که در سال 98 به 9.6 درصد و در

 
تابستان امسال به 6.8 درصد رسید. 

استاندار تهران گفت: کاهش نرخ بیکاري نشان می دهد
مسئولان در جایگاه هاي مختلف اقتصادي و در شرایط متفاوت توانسته اند در زمینه تحقق اشتغالزایی 96 هزار نفري امسال در استان

 
گام بردارند. 

وي افزود: طی 10 ماه سال جاري براي نزدیک به 86 هزار نفر اشتغالزایی در سطح استان تهران شده است که نشان می دهد مدیریت

 
استان در حوزه هاي مختلف در بخش اشتغال یک اهتمام ویژه داشته است. 

محسنی بندپی اظهار داشت: طی تمام سال هاي پس از پیروزي انقلاب همواره با فشارهاي اقتصادي و سیاسی مختلف مواجه بودیم و

 
این شرایط طی یک سال گذشته با شیوع ویروس کرونا سخت تر نیز شده است. 

وي در بخشی دیگر از سخنانش گفت : از 15 آبان سال جاري به این سمت در حوزه بیماري کرونا شاهد روند نزولی هستیم و در

 
جریان تولید واکسن نهادهاي مختلف اقدام کرده اند که نشان دهنده توانمندي ایران است. 

محسنی بندپی همچنین با اشاره به دهه فجر ادامه داد: در ایام مبارکی قرار داریم که یادآوري رهبري داهیانه امام راحل است که عزت

 
و سربلندي را براي همه مسلمانان در پی داشت. 

وي با اشاره به نزدیکی میلاد حضرت فاطمه زهرا(س) گفت: زنان در جریان انقلاب بیشترین نقش را در اطلاع رسانی داشتند و این

 
روز را به بانوان تبریک می گویم. 

محسنی بندپی اظهارداشت: انقلاب ما انقلاب دینی، فرهنگی و سیاسی بود و از بدو پیروزي انقلاب شاهدیم که سرنوشت کشور با



 
حضور مردم در پاي صندوق هاي راي تعیین می شود. 

 
خبر تکمیل می شود. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري تهران 

 
- شهر تهران 

 
- استان تهران 

 
- اشتغال زایی 

 
- دهه فجر 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



غروب تحریم ها با طلوع پنل هاي خورشیدي در خمین

منبع: ایرناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/11/12

خمین - ایرنا - ادبیات تاریخ انقلاب اسلامی ایران همواره با کلید واژه تحریم آشناست و در چنین شرایطی بهره گیري بهینه
از ظرفیت هاي داخلی به ویژه جهش تولید در حوزه انرژي هاي نوپدید می تواند افقی جدید براي برون رفت از تنگناه هاي

اقتصادي ترسیم کند.

 خمین - ایرنا - ادبیات تاریخ انقلاب اسلامی ایران همواره
با کلید واژه تحریم آشناست و در چنین شرایطی بهره گیري بهینه از ظرفیت هاي داخلی به ویژه جهش تولید در حوزه انرژي هاي

 
نوپدید می تواند افقی جدید براي برون رفت از تنگناه هاي اقتصادي ترسیم کند. 

شهرستان خمین در جنوب استان مرکزي با توجه به ظرفیت هاي حوزه کشاورزي و خدمات در شمار مناطق کمتر توسعه یافته کشور

 
قرار گرفته و در این راستا براي افزایش سرمایه گذاري، مشوق اقتصادي ویژه اي از سوي دولت در این خطه پیش بینی شده است. 

در سال هاي اخیره به دلیل کاهش بارندگی و بی رونق شدن کشاورزي و مهاجرت ساکنان روستا به شهر، افزایش دانش آموختگان
مراکز دانشگاهی و افزایش جمعیت، پدیدآورنده موجی از بیکاري در این خطه شد تا جایی که خمین در نرخ بیکاري، رتبه دوم استان

 
را پس از اراك به خود اختصاص داده و حل این معضل همواره دغدغه مهم مسئولان بوده است. 

دولت یازدهم براي برون رفت زادگاه امام راحل از معضل بیکاري و جلوگیري از مهاجرت دانش آموختگان جوان، از تدبیر رشد صنعتی

 
خمین استفاده کرد. 

امتیاز معافیت مالیاتی صنعتی براي رهایی خمین از محرومیت، بیکاري و کاهش درآمد اقتصادي زمینه سرمایه گذاري در این

 
شهرستان را شتاب بخشید. 

دولت یازدهم خمین را در فهرست مناطق کمتر توسعه یافته و معافیت مالیاتی قرار داد و این مزیت با استقبال بالاي صنعتگران

 
داخلی و خارجی براي سرمایه گذاري در این شهرستان مواجه شد. 

یکی از این صنایعی که در زادگاه امام راحل ایجاد شد، تولید پنلهاي خورشیدي در ناحیه صنعتی شهید سعیدي روستاي شهابیه از

 
توابع این شهرستان است. 

موضوع انرژي خورشیدي روز به روز در دنیا اقتصادي تر می شود و با توجه به اهمیت آن براي کشاورزي و آبیاري، این مزیت بالقوه

 
می تواند در حوزه جهش تولید مثمر ثمر باشد. 



 
ایران یکی از کشورهاي با پتانسیل بالا در زمینه دریافت انرژي خورشیدي در نواحی پرتابش واقع شده است. 

امروز انسان با پیشرفت در زمینه هاي مختلف، نیازي روزافزون به بهره مندي از انرژي هاي نوپدید پیدا کرده و از این رو در پی تأمین

 
انرژي مورد نیاز از منابع مختلف تجدید پذیر است. 

 
 

 
مشکلات واحد تولید پنل هاي خورشیدي خمین را در سطح ملی پیگیري می کنیم 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی با حضور در در ناحیه صنعتی شهید سعیدي روستاي شهابیه از توابع
شهرستان خمین در جریان مشکلات واحد تولیدي پنلهاي خورشیدي قرار گرفت و ابراز امیدواري کرد؛ مشکلات این واحد تولیدي از

 
طریق هماهنگی با مسئولان کشوري و استانی رفع شود 

«عزت االله اکبري» گفت: ایران با بهره مندي از نیروهاي تحصیل کرده و نخبه، توانایی استفاده از انرژي خورشیدي را به شکل مطلوب

 
دارد. 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس یازدهم ادامه با بر شمردن اهمیت انرژي خورشیدي اظهار داشت: نیروهاي داخل کشور اگر از

 
سوي دولت حمایت شوند، توانمندي تولید انرژي خورشیدي را دارند. 

اکبري گفت: مجموعه منسجم، مصمم و تحصیل کرده در واحد تولید پنل هاي خورشیدي در خمین، گویاي توانمندي نیروهاي

 
داخلی است. 

 
پیشرفت 70 درصدي بزرگترین واحدتولید پنل هاي خورشیدي خاورمیانه 

استاندار مرکزي نیز گفت: بزرگترین واحد تولید کننده سلول هاي خورشیدي خاورمیانه در ناحیه صنعتی شهید سعیدي خمین با

 
حدود 70 درصد پیشرفت فیزیکی در حال ساخت است. 

«سید علی آقازاده» اظهارداشت: همه تجهیزات این واحد صنعتی از کشورهاي اروپایی خریداري شده که بیشتر آنها وارد سایت و نصب

 
شده و مابقی نیز به زودي نصب می شود. 

استاندار مرکزي افزود: این واحد تولیدي در زیرساخت برق مشکلاتی داشت که با تمهیدات اندیشیده شده مشکل تامین برق نیز در

 
حال حل شدن است. 

آقازاده بیان کرد: کاهش هزینه برق مصرفی و تعمیر و نگهداري مناسب از مزایاي سلول هاي خورشیدي است که امید است راه اندازي

 
بخش اول این واحد تولیدي فرهنگ استفاده از انرژي هاي پاك را با توجه به شرایط جغرافیایی کشور، نهادینه کند. 

استاندار مرکزي واحد تولیدي پنل هاي خورشیدي در خمین را به عنوان یکی از بزرگترین طرح هاي سرمایه گذاري در استان مرکزي
بیان کرد و افزود: در راستاي این طرح در استان مرکزي، 700 میلیارد تومان سرمایه گذاري توسط بخش خصوصی صورت گرفته که



 
می تواند استان و شهرستان خمین را متحول کند. 

آقازاده معتقد است: این حجم از سرمایه گذاري اقتصاد و اشتغال استان را تحث تاثیر قرار خواهد داد و انتخاب استان مرکزي و

 
شهرستان خمین توسط سرمایه گذار جاي تجلیل دارد. 

 
به گفته استاندار مرکزي، بهره برداري از این پروژه، زیرساخت ها و ایجاد اشتغال پایدار در شهرستان خمین را تقویت می کند. 

 
 

 
جهش تولید با سرمایه گذاري 30 هزار میلیارد ریالی در حوزه انرژي هاي نوپدید 

فرماندار خمین گفت: بهره برداري از واحد تولیدي پنل هاي خورشیدي در ناحیه صنعتی شهید سعیدي روستاي شهابیه این

 
شهرستان، تحولی بزرگ در اشتغالزایی منطقه ایجاد می کند 

« احمد طهرانی» افزود: در مجموع براي راه اندازي مجموعه تولید پنل هاي خورشیدي در خمین 30 هزار میلیارد ریال سرمایه

 
گذاري می شود. 

وي اضافه کرد: سرمایه گذاري ریالی و ارزي انجام شده در این واحد تولیدي زمینه اشتغال بسیاري از دانش آموختگان جویاي کار را

 
فراهم می کند. 

فرماندار خمین ادامه داد: ویفرسیلیکون ماده اولیه در تولید پنل هاي خورشیدي است و از خارج وارد می شد اما خط تولید آن در

 
واحد تولید ي ناحیه صنعتی شهید سعیدي خمین به زودي راه انداري می شود. 

طهرانی واحد تولیدي پنل هاي خورشیدي را یکی از طرح هاي بزرگ کشور در زمینه صرفه جویی در مصرف برق دانست و گفت:
امتیاز معافیت مالیاتی صنعتی براي رهایی خمین از محرومیت، بیکاري و کاهش درآمد اقتصادي زمینه سرمایه گذاري در این

 
شهرستان را شتاب بخشید. 

فرماندار خمین یاداور شد: دولت یازدهم زادگاه امام راحل را در فهرست مناطق کمتر توسعه یافته و معافیت مالیاتی قرار داد و این

 
مزیت با استقبال بالاي صنعتگران داخلی و خارجی براي سرمایه گذاري در این شهرستان مواجه شد. 

طهرانی با تاکید بر تامین زیرساخت هایی نظیر آب، برق و گاز براي واحد تولیدي پنل هاي خورشیدي گفت: اشتغالزایی این واحد

 
تولیدي معارضات اجتماعی منطقه را رفع می کند. 



 
 

 
سه هزار اشتغال مولد ارمغان جهش تولید در جنوب استان مرکزي 

مدیرعامل واحد تولیدي پنل هاي خورشیدي خمین نیز با اشاره به اشتغال 400 نفر در این واحد گفت: بهره برداري کامل از این واحد

 
ظرفیت اشتغالزایی براي بیش از سه هزار نفر را دارد. 

«کمیل محمدي» افزود: ویفرسیلیکون ماده اولیه در تولید پنل هاي خورشیدي است که از خارج کشور وارد می شد اما خط تولید آن

 
در واحد تولیدي ناحیه صنعتی شهید سعیدي خمین به زودي راه انداري می شود. 

وي بیان کرد: تولید ویفرسیلیکون، سلول خورشیدي و پنل خورشیدي، سه مرحله این واحد است که به طور همزمان آغاز به کار

 
کردند و مرحله اول داراي 98 درصد پیشرفت فیزیکی است . 

مدیرعامل این واحد تولیدي با اشاره به اینکه مرحله سلول هاي خورشیدي در زمینی به مساحت 18 هکتار راه اندازي می شود، گفت:

 
بر خلاف تحریم هاي سخت و ظالمانه دشمنان تجهیزات مورد نیاز براي تولید پن لهاي خورشیدي خریداري شده است. 

 
محمدي گفت: تجهیزات روز دنیا در قالب بیش از 900 کانتینر براي واحد تولید پنل هاي خورشیدي خمین خریداري شده است. 

 
وي افزود: این واحد توان تولید یک هزار مگاوات معادل یک سوم برق کشور را دارد. 

وي با اشاره به تاکید سرمایه گذار بر توسعه این واحد تولیدي است، گفت: راه اندازي پست 100 مگاوات در ناحیه صنعتی شهید

 
سعیدي شهابیه خمین از جمله طرح هاي توسعه اي در این منطقه است. 

محمدي با بیان اینکه مهندسی این واحد فراتر از تامین زیرساخت هاي مورد نیاز به ویژه برق است، گفت: تامین گاز، برق و آب را

 
زیرساخت هایی بیان کرد که هنوز در در واحد تولیدي پنل هاي خورشیدي به صورت کامل تامین نشده است. 

 
وي تاکید کرد: تمام تلاش و هدف مجموعه این است که این واحد تولیدي بزرگ در سال جهش تولید بهره برداري شود. 

جوانان جویاي کار در شهرستان خمین سال ها است که در انتظار ایجاد زمینه اشتغال در 3 واحد صنعتی بزرگ این شهرستان شامل

 
خودروسازي، پتروشیمی و پنل هاي خورشیدي هستند. 

 
خمین زادگاه امام راحل واقع در نوار جنوبی استان مرکزي که 105 هزار نفر جمعیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- تحریم 

 
- رونق تولید 

- استان مرکزي 



 
- دولت یازدهم 

 
- توسعه ایران 

 
- انرژي برق 

 
- خمین 

 
- کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی 

 
- جهش تولید 

 
- اشتغال زایی 

 
- صفحات خورشیدي 

- کارآمدي دولت



37 طرح عمرانی در تایباد آماده بهره برداري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/11/12

مشهد- ایرنا- فرماندار تایباد گفت: 37 طرح عمرانی، خدماتی و اشتغال زایی در این شهرستان با هزینه 500 میلیارد ریال
براي بهره برداري طی دهه فجر آماده شد.

مشهد- ایرنا- فرماندار تایباد گفت: 37 طرح عمرانی، خدماتی و اشتغال زایی در
این شهرستان با هزینه 500 میلیارد ریال براي بهره برداري طی دهه فجر آماده

 
شد. 

محسن سیاح روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: همچنین در این
ایام عملیات اجرایی سه پروژه، بوستان روستاي فرمان آباد در بخش مرکزي این
شهرستان، فاز دوم قرنطینه گیاهی در گمرك مرزي دوغارون و ساخت مدرسه

 
خیرساز خضرایی در شهر "کاریز" تایباد آغاز خواهد شد. 

وي ادامه داد: طرح هایی که آماده بهره برداري هستند در حوزه هاي آموزشی، بهداشتی، خدماتی و صنعتی اجرا شده و مهمترین آنها

 
گازرسانی و روشن شدن مشعل گاز در 11 روستاي بخش مرکزي این شهرستان است. 

فرماندار تایباد مراکز آموزشی و مراکز خدمات جامع سلامت روستایی را از دیگر طرح هاي آماده افتتاح در تایباد عنوان کرد و گفت:

 
طرح هاي حوزه کشاورزي، اقتصادي و برخی از پروژه هاي خیرساز از دیگر پروژه هاي این شهرستان هستند. 

وي افزود: همزمان با سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی بیش از 200 برنامه فرهنگی، هنري، ورزشی و آموزشی در این شهرستان اجرا می

 
شود. 

سیاح ادامه داد: شواهد نشان می دهد که در برخی روستاها اقدامات انجام شده بیشتر از ظرفیت آنها بوده و لازم است فضاي شهر و

 
روستا در این ایام متناسب باشد. 

وي با بیان اینکه برنامه هاي دهه فجر باید خنثی کننده نقشه هاي دشمنان نظام و انقلاب باشد گفت: هر نوع اقدامی در این دهه باید

 
نسبت به سال گذشته پویاتر باشد و با غبارروبی فرهنگی، دستاوردهاي انقلاب را براي جوانان و نسل هاي جدید تشریح نماید. 

فرماندار تایباد افزود: دشمنان به دنبال ناکارآمد نشان دادن نظام و انقلاب و تفرقه افکنی هستند درحالی که همزمان با جشن چهل و

 
دومین سال پیروزي انقلاب اسلامی، پیشرفت در حوزه هسته اي، نظامی، پزشکی و صنعتی نسبت به گذشته بیشتر شده است. 

وي از مسوولان این شهرستان خواست با حضور خود و رعایت دستورالعملهاي بهداشتی در برنامه هاي دهه فجر در کنار مردم بوده و

 
مشکلات آنان را برطرف کنند. 

 
مرکز شهرستان 138 هزار نفري تایباد در 225 کیلومتري جنوب شرقی مشهد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- تایباد 

 
- توسعه اقتصادي 
- توسعه روستایی 



 
- محرومیت 

- دهه فجر



15 طرح صنعتی و معدنی در خراسان جنوبی افتتاح می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/11/12

بیرجند - ایرنا - رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی گفت: 15 طرح صنعتی و معدنی همزمان با دهه فجر
در شهرستان هاي طبس، قاینات، نهبندان، سرایان، سربیشه و خوسف افتتاح می شود.

بیرجند - ایرنا - رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت
خراسان جنوبی گفت: 15 طرح صنعتی و معدنی همزمان با
دهه فجر در شهرستان هاي طبس، قاینات، نهبندان،

 
سرایان، سربیشه و خوسف افتتاح می شود. 

عباس جرجانی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: همچنین عملیات اجرایی چهار پروژه صنعتی
و معدنی با پیش بینی اشتغال 154 نفر در شهرستان

 
سربیشه آغاز می شود. 

وي افزود: در مجموع 19 پروژه در حوزه هاي صنعت و معدن با سرمایه گذاري بیش از 2 هزار و 625 میلیارد و 469 میلیون ریال در

 
استان خراسان جنوبی همزمان با دهه فجر امسال افتتاح یا عملیات اجرایی آنها آغاز خواهد شد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی بیان کرد: از اعتبار هزینه شده براي طرح هاي قابل افتتاح و اعتبار پیش بینی
شده براي طرح هایی که عملیات اجرایی آنها آغاز می شود، 141 میلیارد و 530 میلیون ریال از محل تسهیلات بخش هاي مختلف از

 
جمله اشتغال پایدار روستایی و عشایري تامین شده است. 

 
وي گفت: افتتاح پروژه هاي صنعت و معدن در دهه فجر زمینه اشتغال مستقیم 202 نفر را در استان فراهم می کند. 

جرجانی اظهار داشت: طرح توسعه شرکت صنعتی معدنی سوراو جین عقیق تولید برکت نسوز طبس با سرمایه گذاري 20 میلیارد

 
ریال و اشتغال 15 نفر از جمله این طرح ها است. 

وي گفت: افتتاح مجتمع کشت و صنعت سردخانه اي سبزي کاران امید، تولید آب آشامیدنی بسته بندي شده و یخ خوراکی قالبی با
اعتبار 25 میلیارد ریال و اشتغال 10 نفر و معدن زغالسنگ کوچکعلی شمالی با هزینه کرد 28 میلیارد و 600 میلیون ریال و اشتغال

 
18 نفر از دیگر پروژه هایی است که در طبس افتتاح می شود. 

جرجانی عنوان کرد: معدن مس ورزگ با سرمایه گذاري هزار و 165 میلیون ریال با اشتغال 14 نفر و تولید آجر فشاري با 2 هزار و

 
400 میلیون ریال تسهیلات و هزینه کرد 15 میلیارد ریال اعتبار نیز دهه فجر در شهرستان قاینات افتتاح می شود. 



وي از افتتاح واحد دانه بندي منیزیت لاخ زرد با هزینه کرد 13 میلیارد ریال در نهبندان خبر داد و یادآور شد: همچنین 2 واحد تولید
پورد بنتونیت با استفاده از تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري و ایجاد اشتغال مستقیم براي 24 نفر در سرایان به بهره برداري

 
می رسد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی با اشاره به بهره برداري از معدن سنگ لاشه گلبرگ سربیشه با هزینه کرد 25
میلیارد و 197 میلیون ریال گفت: همچنین واحد تولید منیزیت کلسینه و زینتر شده با هزینه کرد 232 میلیارد ریال و واحد اوراق

 
فشرده چوبی با اشتغال 48 نفر نیز در سربیشه افتتاح می شود. 

وي افزود: طرح تولید زغال از ضایعات منابع سلولزي، واحد تولید فیلتر هوا خودرو، واحد تولید منیزیت دانه بندي شده و تولید قطعات

 
بتنی با هزینه کرد و سرمایه گذاري 544 میلیارد و 780 میلیون ریال و اشتغالزایی54 نفر افتتاح می شود. 

جرجانی اظهار داشت: دهه فجر امسال عملیات اجرایی طرح تولید پودر بنتونیت، تولید اکسید منیزیم، تولید دولومیت کلسینه و

 
زینترشده و تولید اوراق فشرده چوبی با روکش ملاینه با پیش بینی اشتغال مستقیم 154 نفر در شهرستان سربیشه آغاز خواهد شد. 

 
برچسب ها 

 
- شهرستان سربیشه 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه ایران 

 
- نهبندان 

 
- خراسان جنوبی 

 
- دهه فجر 

 
پروندهٔ خبري 

- خدمات ماندگار و گام هاي توسعه در خراسان جنوبی



6 هزار 200 مددجوي کمیته امداد مازندران امسال شاغل شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/11/12

ساري - ایرنا - معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) مازندران از ایجاد 6 هزار و 200 فرصت شغلی جدید
از ابتداي امسال تا پایان دي ماه براي مددجویان زیر پوشش خبر داد.

ساري - ایرنا - معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد
امام خمینی (ره) مازندران از ایجاد 6 هزار و 200 فرصت
شغلی جدید از ابتداي امسال تا پایان دي ماه براي

 
مددجویان زیر پوشش خبر داد. 

سیدعلی اصغر رضایی طالشی روز یکشنبه در گفت و گو با
خبرنگار ایرنا سرمایه گذاري ایجاد این تعداد فرصت شغلی
را 170 میلیارد تومان اعلام کرد و گفت که این میزان
اعتبار از محل اعتبارات بانکی بند ب تبصره 16، اعتبارات
توسعه اشتغال روستایی و اعتبارات صندوق قرض الحسنه

 
امداد ولایت و هم افزایی تامین شده است. 

وي گفت یکهزار و 230 تن از مددجویانی که امسال شاغل شدند از طریق معرفی به شرکت هاي کاریابی و یا از طریق شرکت در

 
آزمون استخدامی از بیکاري رهایی یافتند. 

رضایی طالشی توضیح داد : از مجموع اشتغال ایجاد شده، حدود سه هزار شغل براي مردان در مناطق شهري و بیش از سه هزار شغل

 
نیز براي مددجوي زن در مناطق روستایی بوده است. 

وي بر لزوم همکاري بیشتر بانک هاي عامل در پرداخت تسهیلات مورد نیاز براي ایجاد اشتغال مددجویان کمیته امداد تاکید کرد و
گفت : براي ایجاد فرصت شغلی یکهزار و 199 تن از مدد جویان زیرپوشش در حال جذب اعتبار هستیم که در صورت تحقق این مهم،

 
تمام تعهد امسال کمیته امداد امام خمینی (ره) مازندران محقق خواهد شد. 

معاون اشتغال کمیته امداد مازندران، اشتغال ایجاد شده براي مددجویان زیرپوشش این نهاد حمایتی را در بخش هاي خدماتی،

 
صنفی، صنعتی، کشاورزي و دامپروري ، فرش و گلیم، پرورش طیور، آبزیان و صنایع دستی معرفی کرد. 

وي از راه اندازي کانون خیران اشتغال با نظارت کمیته امداد مازندران خبر داد و گفت: مدد جویان زیرپوشش این نهاد که در سال

 
جاري داراي شغل پایدار شدند، بیش از 310 میلیارد تومان گردش مالی داشتند که در نوع خود کم سابقه است. 

رضایی طالشی از پرداخت 50 میلیون تومان تسهیلات بانکی با کارمزد چهار درصد و با بازپرداخت هفت ساله و یا پرداخت 2 سال حق



بیمه کارفرمایان و مددجویان داراي شغل پایدار خبرداد و افزود : اگر کارفرمایان در مناطق محروم نسبت به ایجاد اشتغال اقدام کرده

 
باشند می توانند از هر دو مزایا استفاده کنند. 

وي توضیح داد : با حمایت هاي صورت گرفته، از سال 96 تاکنون، 250 تن از مددجویان زیرپوشش کمیته امداد مازندران پس از

 
دستیابی به شغل پایدار ، از چرخه حمایتی این نهاد خارج شدند. 

او افزود : تمامی طرح هاي اشتغالزایی که از سوي کمیته امداد مازندران راه اندازي شده است تا پنج سال توسط کارشناسان بازدید و

 
بازرسی می شود تا در صورت بروز مشکل و یا نیاز به دریافت تسهیلات، نسبت به انجام این مهم اقدام شود. 

معاون کمیته امداد مازندران از ثبت بیش از 15 طرح اشتغالزا و دانش بینان توسط مدد جویان زیرپوشش کمیته امداد مازندران در

 
پارك علم و فناوري استان و همچنین راه اندازي سامانه اینترنتی فروش کالاهاي تولیدي این مددجویان خبر داد. 

 
کمیته امداد امام خمینی (ره) مازندران 83 هزار خانوار را زیرپوشش دارد که از این تعداد حدود 68 هزار خانوار معیشت بگیر هستند. 

 
برچسب ها 

 
- ساري 

 
- مستمري مددجویان 

 
- مازندران 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- اشتغال زایی 

- اعتبارات



مجوز تاسیس 2 مزرعه بیت کوین در مهاباد صادر شد

منبع: ایرناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/11/12

مهاباد- ایرنا- رییس اداره صنعت، معدن و تجارت مهاباد گفت: مجوز تاسیس 2 مزرعه بیت کوین با سرمایه گذاري 40
میلیارد ریالی در شهرك صنعتی این شهرستان صادر شده است.

مهاباد- ایرنا- رییس اداره صنعت، معدن و تجارت مهاباد
گفت: مجوز تاسیس 2 مزرعه بیت کوین با سرمایه گذاري
40 میلیارد ریالی در شهرك صنعتی این شهرستان صادر

 
شده است. 

محمد جهین روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: براي احداث این مزارع به حداقل برق 250 کیلووات
نیاز است که با هماهنگی اداره برق در شهرك صنعتی

 
مهاباد تامین خواهد شد. 

وي اظهار داشت: علاوه بر آنها، درخواست مجوز براي 2 مزرعه دیگر نیز در شهرك صنعتی این شهرستان صادر شده که در دست

 
پیگیري قرار دارد. 

رییس اداره صنعت، معدن و تجارت مهاباد بیان کرد: طبق مصوبه هیات وزیران، فعالیت در حوزه استخراج رمز ارزها فقط با دریافت
مجوز از وزارت صنعت، معدن و تجارت امکان پذیر است که سازوکار اجرایی آن به استناد «دستورالعمل صدور جواز تأسیس و پروانه

 
بهره برداري براي فعالیت استخراج رمزارز» ابلاغ شده است. 

به گزارش ایرنا، در مجموع تاکنون 83 جواز تاسیس بیت کوین در آذربایجان غربی صادر شده که با تحقق کامل آنها براي بیش از

 
300 نفر زمینه اشتغال ایجاد می شود. 

پول مجازي (بیت کوین) پیش از این با استفاده از رایانه هاي خانگی تولید می شد اما در سال هاي اخیر دستگاه هاي مخصوص تولید

 
آن (ماینر) ساخته شد. 

استخراج ارزهاي دیجیتال به خصوص نوع بیت کوین نیاز به مصرف بالاي برق دارد به گونه اي که براي استخراج هر واحد بیت کوین

 
نیاز به 72 مگاوات ساعت برق است. 

هیات وزیران در ششم مرداد امسال با استخراج فرآورده هاي پردازشی رمزنگاري شده به عنوان یک فعالیت صنعتی و با اخذ مجوز از

 
وزارت صنعت، معدن و تجارت موافقت کرد. 



 
برچسب ها 

 
- مهاباد 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- آذربایجان غربی 

 
- مزرعه بیت کوین 

- ارز دیجیتال



مدیرکل ورزش و جوانان: آمار ازدواج در قم افزایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/11/12

قم - ایرنا - مدیرکل ورزش و جوانان قم گفت: از ابتداي فروردین تا پایان آبان ماه سال جاري، میزان ازدواج در این استان
هفت درصد افزایش و آمار طلاق 6.7 درصد نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته کاهش یافت.

قم - ایرنا - مدیرکل ورزش و جوانان قم گفت: از ابتداي
فروردین تا پایان آبان ماه سال جاري، میزان ازدواج در این
استان هفت درصد افزایش و آمار طلاق 6.7 درصد نسبت

 
به مدت زمان مشابه سال گذشته کاهش یافت. 

رسول منعم روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا،
فرهنگ سازي، آموزش هاي پیش، حین و پس از ازدواج و
ایجاد مراکز مشاوره خانواده را از جمله اقدام هاي مهم در
کاهش آمار طلاق در این استان دانست و افزود: استان قم
جزو سه استان مطرح کشور در کاهش آمار طلاق در سال

 
جاري است. 

وي ادامه داد: به منظور کمک به زوج هاي جوان، دولت تسهیلات ازدواج را از 30 میلیون ریال در سال 96 به 500 میلیون ریال براي

 
هر زوج در سال جاري افزایش داد. 

مدیرکل ورزش و جوانان قم، ادامه داد: پرداخت به موقع و به روز تسهیلات ازدواج از جمله موضوع هاي مهمی است که در سطح
استان با حساسیت فراوان دنبال می شود و این امر موجب شده تا این استان از نظر پرداخت تسهیلات ازدواج جزو سه استان اول

 
کشور قرار گیرد. 

منعم، با بیان اینکه سال گذشته سه هزار و 800 میلیون ریال تسهیلات ازدواج به زوج هاي جوان قم پرداخت شد، افزود: در سال
جاري نیز به بیش از 83 درصد از زوج هاي متقاضی، تسهیلات ازدواج پرداخت شده است ضمن اینکه سایر متقاضیان نیز در مرحله

 
تکمیل پرونده و یا روند دریافت وام هستند. 

وي با اشاره به هم افزایی میان دستگاه ها و نهادهاي مختلف به منظور رفع چالش ها و موانع پیش روي جوانان، ادامه داد: ازدواج،
اشتغال، ساماندهی اوقات فراغت و همچنین استفاده از ظرفیت هاي جوانان در فعالیت هاي اجتماعی در قالب سازمان هاي مردم نهاد

 
از جمله مباحثی است که در سطح استان پیگیري می شود. 

مدیرکل ورزش و جوانان قم، افزود: ستاد ساماندهی امور جوانان استان به ریاست استاندار قم و با حضور تمام مسئولان دستگاه هاي
مرتبط به صورت مستمر در استان تشکیل و در آن پیرامون موضوع هاي مرتبط با جوانان تصمیم گیري می شود. 



منعم حمایت از سمن ها را از جمله اولویت هاي دولت تدبیر و امید دانست و ادامه داد: تعداد سازمان هاي مردم نهاد استان از 2
سمن در سال 92 به 47 سمن در سال جاري افزایش یافته است که این سازمان هاي مردم نهاد در عرصه هاي مختلف فرهنگی،

 
اقتصادي و اجتماعی در حال فعالیت هاي بسیار موثر در سطح استان هستند. 

وي با تاکید بر اهمیت استفاده از ظرفیت جوانان در استان گفت: تلاش، پشتکار، انگیزه، کار شبانه روزي، خلاقیت و ابتکار از جمله

 
ویژگی هاي جوانان است که با بهره گیري از این ظرفیت ها می توان شاهد تحول در بخش هاي مختلف استان بود. 

مدیرکل ورزش و جوانان قم با تاکید بر اینکه جهت گیري این استان استفاده از ظرفیت جوانان در مدیریت بخش هاي مختلف قم
است گفت: در آخرین جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان قم، طرح تربیت و توانمندسازي دستیاران جوان مدیران در استان به تصویب

 
رسید که بر اساس آن تمام دستگاه هاي استان ملزم به بهره گیري از ظرفیت جوانان در عرصه هاي مدیریتی شده اند. 

 
برچسب ها 

 
- قم 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان 

 
- وام ازدواج 

- اداره کل ورزش و جوانان استان قم



40 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی در چابهار پرداخت شده است

منبع: ایرناشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/11/12

زاهدان- ایرنا- مدیر صندوق کار آفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: بیش از 40 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی
روستایی در چابهار طی چهار مرحله ابلاغ تسهیلات از صندوق توسعه ملی به این استان تاکنون پرداخت شده است.

زاهدان- ایرنا- مدیر صندوق کار آفرینی امید سیستان و
بلوچستان گفت: بیش از 40 میلیارد تومان تسهیلات
اشتغالزایی روستایی در چابهار طی چهار مرحله ابلاغ
تسهیلات از صندوق توسعه ملی به این استان تاکنون

 
پرداخت شده است. 

به گزارش ایرنا ادریس دینارزهی روز یکشنبه در دیدار با
مدیرعامل منطقه آزاد چابهار اظهارداشت: طی این چهار
مرحله ابلاغ 150 میلیارد تومان تسهیلات در سیستان و
بلوچستان پرداخت شده که این موضوع زمینه اشتغال،
پویایی نیروي کار و توسعه اقتصادي را در روستاها بدنبال

 
داشته است. 

وي ادامه داد: یکی از اهداف صندوق کار آفرینی امید حمایت از کسب و کارهاي صنعتی و بزرگ است که هم اینک چندین طرح مهم

 
اقتصادي، کشاورزي، خدماتی و گردشگري در روستاهاي چابهار در حال اجراست. 

مدیر صندوق کار آفرینی امید سیستان و بلوچستان تصریح کرد: مرزعه پرورش و فرآوري شترمرغ و تمساح پوزه کوتاه، کارخانه تولید
مواد شوینده و ضدعفونی کننده و مجموعه بزرگ اقامتی، گردشگري ساحل رَمین بخشی از پروژه هاي مهم حمایتی این صندوق در

 
چابهار است. 

عبدالرحیم کردي مدیر عامل منطقه آزاد چابهار با قدردانی از ارائه تسهیلات کم بهره صندوق کارآفرینی امید گفت: ایجاد مشاغل

 
مختلف صنعتی و خانگی در روستاهاي این شهرستان موجب شده بخش مهمی از نیروي کار جوان در منطقه ماندگار شوند. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- چابهار 

- اشتغال زایی



مصائب دانشجویان با سامانه هاي مجازي دانشگاه ها در روزهاي کرونایی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/11/12

شیوع بیماري کرونا از سال گذشته بسیاري از سازمانها را دچار تغییر و بسیاري از کسب و کارها را با مشکل و آسیب مواجه
کرده است. در این میان آن چه اکثر خانواده ها با آن دست و پنجه نرم می کنند، سیستم آموزش کشور است. چه بخشی که

در وزارت آموزش و پرورش مدیریت می شود و چه بخشی که در وزارت علوم. کمتر ...

مصائب دانشجویان با سامانه هاي مجازي دانشگاه ها در
روزهاي کرونایی شیوع بیماري کرونا از سال گذشته
بسیاري از سازمانها را دچار تغییر و بسیاري از کسب و
کارها را با مشکل و آسیب مواجه کرده است. در این میان
آن چه اکثر خانواده ها با آن دست و پنجه نرم می کنند،
سیستم آموزش کشور است. چه بخشی که در وزارت
آموزش و پرورش مدیریت می شود و چه بخشی که در
وزارت علوم. کمتر خانواده اي در کشور هست که یا کودك

 
و نوجوان مدرسه اي و یا جوان دانشگاهی نداشته باشد. 

به گزارش برنا؛ سیاست آموزش و پرورش براي ساماندهی بحران کرونا، راه اندازي شبکه شاد بود. شبکه اي که علیرغم مزیت متمرکز
بودن، هنوز نتوانسته جایگاه واقعی خود را براي والدین، معلمان و دانش آموزان پیدا کند و بعد از این مدت طولانی مشکلاتش کم

 
نشده و بسیاري از مدارس را مجبور کرده تا در کنار شاد از سامانه هاي آموزش مجازي برخط دیگري نیز استفاده نمایند. 

دانشگاه ها اما سیاست دیگري را براي آموزش هاي غیر حضوري خود پیش گرفتند. اکثر دانشگاه ها از شرکتهاي ارائه دهنده سرویس
کلاس مجازي استفاده کرده و یا واحد فناوري اطلاعات خود دانشگاه اقدام به راه اندازي سیستمهاي کلاس مجازي نمودند. در این
میان البته دانشگاه هاي مجتمع مانند دانشگاه آزاد و یا دانشگاه پیام نور رویکرد متمرکزتري را داشتند و سامانه هاي خود دانشگاه به

 
صورت یکسان و یکپارچه این آموزش ها را مدیریت کرد. 

دانشجویان و اساتید اما برایشان فرقی ندارد که سامانه ها متمرکز باشد یا متفاوت. آن ها برایشان بی دغدغه بودن ملاك است. در این
گزارش در قالب نظرسنجی به سراغ تعدادي از دانشجویان رفتیم و سعی کردیم دغدغه هاي دانشجویان و اساتید را در مورد آموزش

 
الکترونیکی به مسئولین انعکاس دهیم. 

 
خوان اول- خرید دستگاه مناسب 

هر چند این مسئله به عنوان یک مسئله عمومی در کل جامعه آموزشی (چه معلم و دانش آموز و چه استاد و دانشجو) مطرح است، اما
از آن نمی توان چشمپوشی کرد. بسیاري از مشکلات روزهاي اول و حتی هم اکنون ناشی از نداشتن ابزار و وسایل مناسب چه براي

ارائه و چه براي شرکت در کلاس است. 



 
خوان دوم - اینترنت 

اینترنت کشور به خصوص در ماه هاي اخیر دستخوش تغییراتی شده است که هرکس تقصیر آن را به گردن دیگري می اندازد. اما آن
چه مهم است این است که اینترنت هنوز به عنوان دغدغه اصلی استادو دانشجو مطرح است هم از نظر کیفیت برگزاري و هم از نظر

 
هزینه آن. 

 
خوان سوم- اشکالات در سامانه ها 

اکثر دانشجویان از اشکالات سامانه ها در روزهاي اول ترم شاکی بوده و برخی از این اشکالان هنوز نیز باقیمانده است. اما آنچه در این
بین نمیتوان به طور قطع اظهار نظر کرد این است که اشکالاتی که در حین استفاده از سامانه ها ایجاد میشود آیا ریشه در مشکل
اینترنت کلی کشور دارد یا اینترنت کاربر مشکل دارد یا اینکه هیچکدام و سامانه ظرفیت سرویس دهی مناسب را ندارد؟ پاسخ به این

 
سوال نیاز به بررسی بیشتر خواهد داشت اما در کل موجب نارضایتی کاربران را ایجاد کرده است. 

 
خوان چهارم- پشتیبانی 

فارغ از این که مشکلات استفاده از سامانه به چه دلیلی بوده و یا هست، وجود مشکلات در هر صورت با توجه به شرایط ایجاد شده
پذیرفتنی است. موضوعی یک باره در قالب بحران ایجاد شده و گریبانگیر همه ما بوده است. راه حل هاي ارائه شده هم با توجه به
زمان محدود طبیعتا مشکلاتی دارند. اما آن چه مهم است این است که آیا اگر مشکلی بود حل میشود؟ آیا کسی هست که به حرف
من گوش بدهد و مشکل من را حل کند؟ پشتیبانی به موقع از کاربران و رفع اشکالات آن ها به صورت در لحظه براي کاربران بسیار

 
مهم است. و قطعا نوشداروي بعد از مرگ سهراب کمک کننده نیست. 

 
خوان پنجم- محتواي دروس 

واقعیت این هست که آموزش از طریق فضاي مجازي مزایا و معایب خود را دارد. نبود مواجهه حضوري و البته محدودیت هاي سیستم
هاي آموزش مجازي براي برخی از ارائه ها از این دست هستند. از سوي دیگر اساتید نیز الزاما محتواي متناسب با فضاي مجازي تهیه

 
نکرده بودند و در برخی از دروس مثلا دروس با فرمول نویسی و یا دروسی که نیاز به حل تتشریحی دارد، مشکلاتی را باعث می شود. 

 
خوان ششم- امتحانات 

موضوع شیرین امتحانات موضوعی است که براي اکثر دانشجویان یک استرس بوده. چه قبل از کرونا و چه بعد از آن. و موضوع تقلب
در امتحانات نیز دغدغه اصلی اساتید و کادر آموزشی بوده است. براي دانشجویان مجازي استرسی که در حال حاضر با آن دست و

 
پنجه نرم میکنند ، علاوه بر خود امتحان مشکلات احتمالی سیستم هاي مجازي براي برگزاري آزمون هست. 

 
خوان هفتم- یادگیري 

در پایان خوان آخر هست که هنوز به آن نرسیده ایم. آن هم مسئله یادگیري است. آیا با طی تمام این مسائل و با وجود این دغدغه
ها، کیفیت یادگیري در ساختار موجود حفظ شده است؟ یا نیاز به جبران دارد؟ این خوان آخر، خوانی است که هنوز براي طی آن و



 
پاسخ به آن شاید زود باشد اما مسئله و دغدغه بسیار مهمی است. 

 
در ادامه نظرات برخی از دانشجویان دانشگاه هاي مختلف کشور را میخوانیم: 

گلناز گوهري دانشجوي رشته ادبیات انگلیسی از دانشگاه آزاد کرج نیز می گوید: من به شخصه از اپلیکیشن وادانا استفاده می کردم.

 
از نظر کیفیت اینترنت ضعیف بود و سایت قطع و وصل می شد و صحبت هاي اساتید را به خوبی متوجه نمی شدیم. 

علیرضا شریعت، رشته کارآفرینی از دانشگاه تهران جنوب گفته است: آموزش هاي مجازي کارایی بیشتري از کلاس هاي حضوري
سابق داشت. آموزش هاي مجازي باعث شده دانشجویان پیگیرتر باشند و بعضا که قطع و وصلی داشت خیلی از دوستان در گروه
واتساپی پیگیر بودند که از محتوا عقب نمانند. سامانه دان که از آن استفاده می کنیم به طور کلی عملکرد خوبی دارد اما بهتر از این

 
ها هم می تواند باشد. 

اما مریم حسینی دانشجوي کارشناسی ارشد نقاشی از دانشگاه علم و فرهنگ گفت: دانشگاه علم و فرهنگ از نظر کلاس هاي آنلاین
خیلی خوب عمل کرد و به نظر من وقت هاي کلاس هاي آنلاین از کلاس هاي حضوري هم بیشتر بود. من خودم به شخصه از سامانه

 
ال ام اس استفاده می کنم. به طور کل آموزش هاي مجازي قطع و وصلی که دارند اما این ترم مشکلات فنی کمتر بود. 

متین جمشیدي، دانشجوي رشته صنایع غذایی از دانشگاه آزاد واحدعلوم تحقیقات می گوید: من در حال حاضر از اپلیکیشن دان
استفاده می کنم، میکروفون یا صدا بعضی وقت ها قطع و وصل می شد. براي آپلود امتحان هم مشکل داشتیم. اما نقطه قوت این
سامانه راحتی استفاده از پاورپوینت و آپلود فایل در موقع کنفرانس است و البته از تیم پشتیبانی هم رضایت داشتم چرا که برخورد

 
خیلی مودبانه و خوبی داشتند. 

 
زهره بختیاري کارشناس ارشد در بخش هنر از دانشگاه الزهرا معتقد است: 

من به شخصه از سامانه ال ام اس استفاده می کنم و به تازگی عملکرد این سامانه بهتر شده است و امسال در مبحث آزمون ها

 
مشکلی نداشتیم. 

اما فریبا اکبر زاده، رشته شیلات از دانشگاه علوم تحقیقات معتقد است: به نظر من اپلیکیشن دان نقاط قوت دارد و نقطه ضعف هم
دارد. در اپلیکیشن دان موقع کلاس ها خیلی وقت ها نمیشود وارد این سامانه بشویم و بعضا میکروفون هم وصل نمی شود. آموزش

 
مجازي بیشتر براي واحدهاي تئوري خوب است اما براي واحدهاي عملی مناسب نیست. 

آقاي قویدل، دانشجوي رشته مدیریت دولتی نیز گفت: من در دانشگاه از فضاي وبینار استفاده می کنم و در این فضا مشکلی نداشتم
که بخواهم در مورد پشتیبانی این سیستم صحبت کنم فقط بعضی وقت ها که تعداد همزمان آنلاین زیاد می شد مقداري قطعی ها

 
بیشتر می شد. 

صبا محمدي، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه تهران اظهار کرد: واقعیت اینکه من تجربه حضوري را نداشتم در دانشگاه اما از
فضاي مجازي رضایت نداشتم. کلاس ها قطعی و وصلی نداشت اما ارتباط و تعامل با استاد خیلی رضایت بخش نبود و کلاس ها

 
فشرده بود. پشتیبانی ها که رضایت بخش نبوده است و به خوبی جوابگوي ما نبوده است . 



نیلوفر زنگنه نژاد، دانشجوي ارشد رشته مهندسی نرم افزار از دانشگاه آزاد خوراسگان گفت: در مورد اپلیکیشن ها و فضاي مجازي
واقعیت این است که در مبحث ویرایش، مشکلاتی وجود داشت و براي همان بار اول امکان ویرایش نبود و این باعث شده بود تا
پشتیبانی هم به دردسر بیفتد. من به شخصه از فضاي مجازي آدوبی کانکت استفاده می کردم و بسیار قطع و وصل داشت اما
کنفرانس ها با اپلیکیشن دان مشکلی نداشت . از نقاط قوت سیستم دان این بود که خیلی سریع وارد می شدیم و به طور کل

 
پشتیبانی این مجموعه عالی بود. 

امید است مسئولین آموزشی کشور و دانشگاه ها بتوانند از زاویه دید دانشجویان و اساتید نیز موضوعات و دغدغه هاي آن ها را دیده؛

 
نقاط قوت را تقویت و نقاظ ضعف را برطرف کنند. 

 
مصائب دانشجویان سامانه هاي مجازي 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/11/12 12:05 نهاد اجماع ساز می تواند اصلاح طلبان را به نتیجه برساند/ موضوع ردصلاحیت دبیرکل و سه عضو

 
شوراي مرکزي حزب اعتمادملی به نتیجه نرسیده 

 
1 1399/11/12 11:43 نیازمند رفتاري پخته تر در برخی طرح ها هستیم/ باید تبعات برخی طرح ها را در سطح بین الملل بسنجیم 
2 1399/11/12 11:30 قانون انتخابات ریاست جمهوري منوط به تاییدیه شوراي نگهبان است/ بسیاري دلشان می خواست لباس

 
قانون را در قد و قواره آنها بدوزیم 

3 1399/11/12 09:00 سینماگران باید به گرافیست ها اعتماد کنند / دانش و آگاهی کافی در سینماگران ما نسبت به هنر طراحی

 
پوستر وجود ندارد 

 
4 1399/11/12 08:40 میناوند از جنس پرسپولیس بود/ قهرمانی دور از دسترس نیست 

 
5 1399/11/12 08:30 نوار ناکامی در آزادي پاره شد! 

 
6 1399/11/12 08:18 مدعیانی که صدرنشینی را دوست ندارند! 

 
7 1399/11/12 08:10 پیکان را براي نایب قهرمانی بسته بودیم/ لیگ امسال استانداردهاي لازم را داشت 

 
8 1399/11/12 07:40 هنوز شوکه ام/ امیدوارم پرسپولیس تقویت شود 

 
9 1399/11/12 07:10 گل نفت را به مرحوم میناوند تقدیم کردم/ می توانستیم استقلال را مغلوب کنیم 

 
10 1399/11/12 06:59 «ابلق» نرگس آبیار یکی از جدي ترین نامزدهاي سیمرغ بهترین فیلم 

11 1399/11/12 06:59 ویروس کرونا ایده اي براي مستند سازي بود/ فیلم هایم را با هزینه شخصی می سازم/در زمان کرونا با

 
تنهایی خود کنار بیاییم! 
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تقویت استارتاپ ها و مراکز نوآوري در دانشگاه ها

منبع: ایسناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/11/12

مشاور استاندار فارس بر لزوم تقویت استارتاپ ها، مراکز نوآوري و کارآفرینی در دانشگاه ها و قرار گرفتن آن در برنامه هاي
مراکز آموزش عالی تاکید کرد.

 آیت االله رزمجو در مراسم قدردانی از پژوهشگران دانشگاه
آزاد اسلامی استان فارس ضمن تبریک ایام دهه فجر، گفت: در دنیاي امروز کشوري تواناتر است، که داناتر باشد، امروز توسعه علمی از
توسعه اقتصادي، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی مهم تر است و اگر توسعه علمی پیدا کنیم، قطعاً به ابعاد دیگر توسعه پایدار دست می

 
یابیم. 

به گزارش ایسنا به نقل از دانشگاه آزاد فارس، رزمجو گفت: امروزه مسئولیت ما دانشگاهیان بسیار سنگین است استاد و دانشجو باید به
سمت کارآفرینی حرکت کنند و رسالت دانشگاه ها متفاوت از دیروز است ،عضو هیئت علمی ما باید در توسعه استان و کشور نقش

 
آفرینی کند امروز باید استادي را استخدام کنیم که دغدغه توسعه دانشگاه ها و استان را داشته باشد. 

وي افزود: امروزه استارت آپ ها، مراکز نوآوري و مراکز کارآفرینی باید در دانشگاه تقویت شود و برنامه هاي دانشگاه باید به این سمت
و سو برود و اگر غیر از این باشد با مشکلات متعددي روبرو خواهیم شد، امروزه دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس با داشتن 55 هزار
دانشجو ظرفیت بسیار خوبی دارد و قطعاً بخش عظیمی از این دانشجویان در سطح تحصیلات تکمیلی است و باید از این ظرفیت به

 
خوبی استفاده شود. 

استاد دانشگاه شیراز گفت: در حال حاضر با محوریت استاندار فارس، دانشگاه ها و مراکز علمی و تحقیقاتی، سازمان ها، ادارات و
صنعت در فارس از هماهنگی و انسجام خوبی برخوردارند و یکی از نتایج این هماهنگی این است که استان فارس براي پنجمین سال

 
متوالی براساس شاخص هاي وزارت علوم تحقیقات و فناوري و وزارت کشور به عنوان استان اول کشور در حوزه پژوهش معرفی شود. 



 
 

 
کلیدي ترین مولفه حوزه پژوهش، تفکر و اندیشه است 

مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس نیز با بیان اینکه کلیدي ترین مولفه حوزه پژوهش،
تفکر و اندیشه است، گفت: ذهن غوطه ور و متلاطم انسان در بستر سئوال است که آرامش پیدا می کند، یعنی وقتی که ما با
پیچیدگی هاي ذهن مواجه می شویم، وقتی که مجهولات یکی یکی کشف می شود و می بینیم که که داریم به ساحل آرامش می

 
رسیم و لذا عده اي از بشریت و انسان ها با به کار بستن فکر و اندیشه از عمق زیبایی هایی جهان هستی لذت می برند. 

حجت الاسلام دکتر سجاد نیکخو گفت: عده اي به خودشان زحمت اندیشیدن، تفکر و تعقل نمی دهند و لذا با کوله باري از جهل
جهان ماده را ترك می کنند و وقتی به متن قرآن مراجعه می کنیم و یا ادبیات پژوهش را در نظام دینی بررسی می کنیم به اهمیت

 
پژوهش و تعقل و تفکر در قرآن مواجه می شویم. 

وي افزود: در واقع کلیدي ترین مولفه حوزه پژوهش تفکر و اندیشه است در واقع فکر و اندیشه است که نوع نگاه ما را به محیط
پیرامونی و مسائلی که به صورت روزمره باهاش مواجه هستیم عوض می کند، وقتی که این فکر به کمک ابزاري به نام قلم توسعه و
ترویج پیدا می کند می تواند بر روي یک نسل تغییر ایجاد کند، پژوهش می تواند یک باب جدید را بر روي سبک زندگی مردم در

 
همه ابعاد باز کند. 

نیکخو خاطرنشان کرد: مقوله مهمی به نام پژوهش طبیعتاً با یکسري خطراتی روبرو هست، حوزه پژوهش از یک جهاتی در آستانه
خطر است، چه کار کنیم که این حوزه را از خطراتی که تهدید می کند محفوظ کنیم و بی شک یکی از این اقدامات بومی سازي علوم
انسانی است و تا علوم انسانی ما بومی نشود، پژوهش هاي ما قطعاً کاربردي و موثر نخواهد بود چون ما از مبانی داریم استفاده می
کنیم که یک فکر دیگر در جاي دیگر براي محیط دیگر نوشته شده است. لذا ما در پژوهش هاي مان اگر از مبانی که مبنی بر شرایط
زمانی و مکانی خودمان باشد استفاده نکنیم این پژوهش ها کاربردي نخواهد بود و مصداق و مصداق آن پژوهش هاي سیر کتابخانه ها

 
و جاي دیگر خاك می خورند و ارزش و بار علمی ندارند و راهگشا نیست. 

مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس اضافه کرد: نکته دوم طراحی عالمانه نظام مسائل
جامعه است، نظام مسائل جامعه را عالمانه طراحی و اولویت بندي کنیم و بعد پژوهش ها را بر این اساس هدایت کنیم و نکته سوم
پرهیز از نگاه کمیت محور و بازداري پژوهش است مسئولان دانشگاه باید در نگاه اول تغییر در سیاست هاي ارتقاي مرتبه علمی
اساتید را مدنظر قرار دهند، بحث مقاله پژوهش در ارتقاي مرتبه علمی اساتید نباید صوري باشد باید کاربردي تر به این قضیه نگاه
شود آنچه که ما می بینیم این است که بین حوزه و دانشگاه و صنعت قهري وجود دارد اما واقعاً چقدر از پژوهش هاي دانشگاه در



 
اختیار صنعت است که واقعاً اینطور نیست پس باید بین دانشگاه و صنعت آشتی برقرار کنیم. 

 
 

 
پژوهش براي اشتغال، براي گسترش فرهنگ کار و کار براي اخلاق باشد 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس نیز در این مراسم گفت: امروزه آموزش دارد تبدیل می شود به آموزش براي پژوهش، پژوهش

 
براي اشتغال، براي گسترش فرهنگ کار و کار براي اخلاق. 

محمدکاظم کاوه پیشقدم با بیان اینکه پژوهش یکی از بزرگترین کارهاي مورد تاکید دین است که در قرآن هم به آن اشاره شده،
گفت: پژوهش مراحل مختلفی را در طول قرون و اعصار گذشته طی کرده و زمانی پژوهش صرفاً گردآوري بود و بعد پژوهش تبدیل

 
شد به نوآوري و امروزه هدف اصلی پژوهش کارآفرینی و تولید است. 

کاوه پیشقدم گفت: بنابراین پژوهش ها جهتی را طی کنند که به سمت اشتغال برود و همانطور که میدانیم در دانشگاه هاي نسل
جدید از این مراتب فراتر رفته و پژوهش ها به سمت خود اشتغالی رفته است و همین دلیل است که هیچ وقت ما نمی توانیم از

 
پژوهش غافل بشیم. 

او افزود: آموزش و پژوهش دو رکن اصلی اند، در حال حاضر حتی آموزش هم دارد تبدیل می شود، به آموزش براي پژوهش و پژوهش
براي اشتغال و براي گسترش فرهنگ کار و کار براي اخلاق و این مسیري است که در حال طی شدن است و خوشبختانه اساتید،
دانشجویان و کارکنان دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس به این مسأله توجه جدي دارند و دشواري ها و مشکلات هم نتوانستند مانعی

 
براي پژوهش باشد. 

دبیر هیئت امناء دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس خاطر نشان کرد: همیشه پژوهشگران در سختی بوده اند که به نتایج خوبی دست
یافته اند، بزرگانی نظیر ابن سینا، ابوریحان بیرونی، ادیسون، آلبرت اینشتین و.. در شرایط سخت کاري به تحقیق، پژوهش و نوآوري

 
روي آوردن و در تاریخ ماندگار شدند. 

کاوه پیشقدم گفت: پژوهش اولویت و سر لوحه کاري استادان دانشگاه باشد و در این راستا مسیر دانشگاه به سمت حمایت است،
مسیري را براي پژوهش طی کنید که بیان کردیم، پژوهش ها را به سمت تولید، اشتغال و کارآفرینی سوق دهیم و به دانشجویان این

 
مسیر را یاد بدهیم. 



انتهاي پیام



راه اندازي 3 مرکز نوآوري و صندوق حمایت از فناوران در دانشگاه امیرکبیر

منبع: ایسناشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/11/12

با راه اندازي سه مرکز نوآوري دیگر در دانشگاه امیرکبیر، تعداد مراکز نوآوري این دانشگاه که در راستاي حمایت از طرح هاي
فناوري و خلق ثروت است، به عدد 8 می رسد.

به گزارش ایسنا، امروز یکشنبه 12 بهمن ماه سورنا ستاري
معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در حاشیه افتتاح 3
مرکز نوآوري دانشکده هاي "مهندسی هوافضا"، "مهندسی
پلیمر و رنگ و عمران" و "محیط زیست" دانشگاه صنعتی
امیرکبیر از چهار مرکز نوآوري فعال در دانشکده هاي
انرژیک، مهندسی برق، نفت و مکانیک بازدید کرد، ضمن
آنکه بازدیدي از دستگاه میکروسکوپ الکترونی عبوري

 
(TN) داشت. 

 
این میکروسکوپ براي آزمایشگاه برج فناوري دانشگاه امیرکبیر به تازگی خریداري شده است. 

افتتاح صندوق حمایت از پژوهشگران و فناوران دانشگاه صنعتی امیر کبیر در راستاي حمایت مالی از طرح هاي فناورانه این دانشگاه از

 
دیگر برنامه هاي جنبی این مراسم بود. 

ترویج فرهنگ کارآفرینی و توسعه فناوري براي دانشجویان و اعضاي هیات علمی، حمایت از دستاوردهاي محققان در راستاي تجاري

 
سازي و خلق ثروت از اهداف راه اندازي این مراکز نوآوري در دانشگاه امیرکبیر است. 

 
با راه اندازي این 3 مرکز نوآوري، مجموعه مراکز نوآوري این دانشگاه به عدد 8 می رسد. 

انتهاي پیام



در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/11/12

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو
می شدیم، گفت: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم داشت.

اقتصادگردان- علیرضا رزم حسینی در آیین افتتاح فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان که امروز (12 بهمن ماه) در
شوشتر برگزار شد، اظهار کرد: اجراي این پروژه منطبق با بند 13 و 19 سیاست اقتصاد مقاومتی است. در این دو بند، به فعالیت در
حوزه صنایع، ارزش افزوده صنعتی و صادرات کالاها اشاره شده است که خوشبختانه سرمایه گذاران با روش هاي به روز موفق شدند

 
در این زمینه اقدام و پارك کلر را با فناوري خوبی ایجاد کنند. 

 
وي افزود: سیاست وزارت صمت در حوزه صنعتی، افزایش ارزش افزوده صنعتی است و باید ارزش افزوده صادرات افزایش یابد. 

رزم حسینی گفت: تاکنون در سراسر کشور یک هزار و 200 پروژه که در کارخانجات، نیمه فعال و یا نیمه تعطیل شده بودند، در حال

 
اجرا هستند که 47 کارخانه از این تعداد در خوزستان قرار دارند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: علی رغم تحریم ها، اکثر کارخانجات در دو سه شیفت کار می کنند و مدیریت در حوزه ثبت

 
سفارش موجب شده ساخت داخل کارخانجات، دستاورد بزرگی در دوران تحریم باشد. 

 
وي افزود: اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم. 

 
رزم حسینی بیان کرد: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم داشت. 

وي تصریح کرد: یکی از شاخصه هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور، صدور گواهی تاسیس واحدهاي صنعتی –
تولیدي است؛ در 10 ماهه امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته این شاخص در سطح کشور 38 درصد و در خوزستان 44
درصد افزایش یافته است. این موضوع نشان می دهد خوزستان در زمینه تولید، صادرات، نهضت ساخت تولید داخل و اشتغال و

افزایش درآمد ملی آمادگی دارد.



روایت کارآفرین کاشمري از تدریس تا کشاورزي و کارآفرینی در حوزه

باغداري/ بسته بندي کشمش قلمی براي 100 نفر اشتغال ایجاد کرد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/11/12

 به گزارش خبرگزاري فارس از کاشمر، ضرب المثلی است
که می گوید، عدو شود سبب خیر، این ضرب المثل را که می شنوم، یاد کارآفرین جوانی در کاشمر میفتم که می گفت، اینکه چطور
زحمات پدرم و دیگر باغداران براي فروش کشمش قلمی به علت وجود دلالان به یغما می رود سبب شد تا ایده ایجاد یک کارگاه
تولیدي براي جلوگیري از دلالی به ذهنم بیاید، زیرا شاید دلالی که براي همه کشاورزان مشکلاتی را ایجاد کرده براي این کارآفرین

 
جوان سبب خیر و ایجاد یک ایده در ذهن او شده است. 

علی تیموري جوان خوش فکر و خلاق کاشمري که در 27 سالگی با احداث یک خط تولید 30 متري موفق به اشتغالزایی براي 100
نفر از همشهریانش شد، او بعد از اخذ مدرك کارشناسی در دوران سربازي امریه کاشمر شد، می گفت، هم درس می دادم و هم روي
زمین کار می کردم، با او به گفت وگو نشستیم تا از جزئیات موفقیت ها و ایده هایش در حوزه کارآفرینی بیشتر بدانیم که مشروح این

 
گفت وگو را در ادامه می خوانید: 

 
صادرات کشمش قلمی منطقه کاشمر به بازارهاي اروپا و دنیا؛ آرزوي کارآفرین کاشمري 

این کارآفرین کاشمري که اکنون دانشجوي دوره کارشناسی ارشد رشته کامپیوتر است، می گوید: آروزهاي بزرگی در سر دارم و براي 

 
تحقق آنها از جمله همان صادرات کشمش قلمی منطقه کاشمر به بازارهاي اروپا و دنیا است، تلاش می کنم. 

تیموري تاکید می کند: با توجه به حجم بالاي باغات تاکستان هاي منطقه کاشمر حمایت و توجه مسئولین به حوزه کشاورزي و نیز
سرمایه گذاري هر چند اندك نسبت به باقی صنایع علاوه بر ارزآوري سبب اشتغال جوانان بسیاري در تولید و صادرات محصولات باغی

 
می شود. 

وي با اشاره به اینکه با توجه به اینکه انگور قلمی محصول انحصاري منطقه کاشمر است که به صورت اختصاصی در بیش از 90 درصد
باغات این منطقه تولید می شود، ادامه می دهد: کشمش قلمی با رنگ هاي طلایی و سبز انحصارا در کاشمر، خلیل آباد و ترشیز تولید

 
می شود، از این رو این منطقه تنها قطب تولید کشمش قلمی در خراسان رضوي و کشور است. 



 
کاشمر، خلیل آباد و بردسکن؛ قطب هاي تولید انگور قلمی در کشور 

این کارآفرین کاشمري اضافه می کند: خوشبختانه گستردگی سطح زیر کشت باغات، تاکستان ها و نیز کیفیت بی نظیر  محصول،
منطقه ترشیز، کاشمر و خلیل آباد را بزرگ ترین و تنها قطب تولید انگور قلمی در کشور ایجاد شده، من هم با بهره گیري از این

 
پتانسیل و ظرفیت بالاي منطقه موفق به کارآفرینی در زمینه سورت و بسته بندي کشمش شدم. 

تیموري متذکر می شود: متاسفانه هر ساله شاهد بودم که زمان فروش محصول دلالان با قیمت اندك محصول را از ما خریداري می
کنند با چند برابر قیمت به صورت فله و کیسه اي با کیفیتی بسیار پایین به به دو کشور همسایه شرقی افغانستان و پاکستان و سایر

 
نقاط در داخل کشور ارسال می کردند. 

 
 

وي بیان می کند: به جز این که این نوع صادرات مشکلاتی مانند معرفی بد محصول به بازارهاي جهانی، قیمت پایین محصول با وجود
زحمات و هزینه باغدار را رقم می زد، سبب دلسرد شدن کشاورزان، باغداران، به ویژه نسل جوان در حوزه کشاورزي در سال هاي اخیر

 
شده بود . 

 
افزایش قیمت تمام شده براي باغداران 

این کارآفرین کاشمري با بیان اینکه صادرات به سایر کشورها سبب افزایش قیمت تمام شده براي باغداران می شد، اما ارسال فله اي و
کیسه اي کشمش با کیفیت پایین سبب عدم امکان صادرات به سایر کشورها شده بود، می افزاید: از این رو با توجه به اینکه بنده هم
از این قشر مستثنی نبودم، طی چند سال کار کشاورزي در کنار تحصیل با تحقیق و مشاوره از دوستانی که در زمینه معرفی بهتر
محصول و صادرات فعالیت داشتند، تصمیم به فراوري کشمش به شکل صنعتی و صادرات آن در بسته بندي هاي شکیل و متنوع

 
گرفتم. 

 تیموري با بیان اینکه سال 96 پس از چند سال کار و تلاش در زمینه باغداري سرمایه اي حدود یک میلیارد و 200 میلیون به دست
آوردم و همان را هزینه ساخت دستگاه ها و راه اندازي کارگاه کردم، تصریح می کند: در سال 97 موفق به راه اندازي کارگاه سورت و
بسته بندي کشمش شدم، در فاز اول در هر شیفت کاري 15 نفر مشغول به کار شدند، اکنون 40 نفر به طور مستقیم در فاز اول

 
مشغول به کار هستند و حدود 100 نفر که اکثر خانم هستند، به طور غیر مستقیم مشغول هستند. 

وي خاطرنشان می کند: با توجه به نوسانات شدید ارز عدد خاصی را براي توسعه کار و صادرات به کشورهاي اروپایی نمی توان در نظر



گرفت، ما براي صادرات بیش از سرمایه نیازمند بازاریابی، معرفی خوب محصول و ارائه محصول در زمان مناسب به بازارهاي جهانی
هستیم، چراکه با معرفی صحیح کشمش قلمی در قالب برندي ایرانی، بازارهاي دنیا مشتاق خریداري محصول ما می شوند که این به

 
معنی صادرات بیشتر و  افزایش اشتغال زایی است که قطعا امري عام المنفعه خواهد بود. 

تیموري که عنوان کارآفرین برگزیده کشوري در زمینه  توجه به  اقتصاد مقاومتی را به خود اختصاص داده، متذکر می شود: استفاده

 
از نیروهاي بومی و داخلی براي ساخت و تولید برخی دستگاه ها با وجود تحریم ها در کشور دلیل برگزیده شدنم بود. 

انتهاي پیام/ 70031



برگزاري جشنواره «جایزه فیروزه» در راستاي حمایت از تولید ملی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/11/12

معاون فرهنگی و رسانه اي اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوي از برگزاري دو رویداد فرهنگی همزمان با ایام
دهه فجر خبر داد و گفت: جشنواره «جایزه فیروزه» در راستاي حمایت از تولید ملی و مسابقه کتابخوانی «مکتب سلیمانی»

در خراسان رضوي برگزار می شود.

معاون فرهنگی و رسانه اي اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوي از برگزاري دو رویداد فرهنگی همزمان با ایام دهه
فجر خبر داد و گفت: جشنواره «جایزه فیروزه» در راستاي حمایت از تولید ملی و مسابقه کتابخوانی «مکتب سلیمانی» در خراسان

 
رضوي برگزار می شود. 

افشین تحفه گر، معاون فرهنگی و رسانه اي اداره کل فرهنگ و
ارشاد اسلامی خراسان رضوي، در گفت وگو با ایکنا از خراسان
رضوي در خصوص ویژه برنامه هاي دهه فجر این اداره اظهار
کرد: در آستانه فرارسیدن ایام االله دهه فجر انقلاب اسلامی و به
منظور حمایت از تولید ملی، کارآفرینی، رونق تولید و توسعه
محصولات فرهنگی و بسیج عمومی در جهت حمایت از کالاي
ایرانی و تحقق شعار سال جشنواره «جایزه فیروزه»، جشنواره کالا
و محصولات فرهنگی با همکاري سازمان اجتماعی فرهنگی

 
شهرداري مشهد برگزار خواهد شد. 

وي تولیدات و کالاهاي حوزه نوشت افزار و لوازم التحریر شامل دفتر، کیف و همچنین تولیدات و کالاهاي حوزه هدایاي فرهنگی شامل

 
(طراحی و بسته بندي کالاهاي فرهنگی و صنایع دستی) از جمله بخش هاي این جشنواره عنوان کرد. 

تحفه گر ادامه داد: آخرین مهلت ارسال آثار به این جشنواره 30 بهمن ماه 1399 است و علاقه مندان می توانند آثار خود را از طریق

 
سامانه تخصصی جشنواره فیروزه به نشانی www.jayezehfiroozeh.farhang.gov.ir ارسال کنند. 

وي اضافه کرد: شرکت در این جشنواره محدودیت سنی ندارد و براي عموم مردم اعم از هنرمندان آزاد است، ضمن اینکه آثار تولیدي

 
باید منطبق با فرهنگ اسلامی و ایرانی بوده و با موضوع رونق تولید ملی و اقتصاد مقاومتی باشد. 

معاون فرهنگی و رسانه اي اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوي تصریح کرد: اختتامیه جشنواره و تجلیل از برگزیدگان،

 
اسفندماه سال جاري برگزار خواهد شد. 

وي در ادامه اظهار کرد: همچنین برگزاري مسابقه بزرگ کتابخوانی «مکتب سلیمانی» به همت مؤسسه فرهنگی هنري شهید روحی و
با حمایت معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و معاونت فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوي

برگزار می شود. 



تحفه گر افزود: این مسابقه در دو بخش بزرگسال و کودك و نوجوان برگزار می شود که منابع سؤالات براي شرکت در مسابقه در
بخش بزرگسالان «کتاب رفیق خوشبخت ما» و در بخش کودك و نوجوان، «کتاب قهرمان من» است که در بخش کودك علاوه بر
آزمون آنلاین، افراد شرکت کننده می توانند برداشت خود از کتاب را در قالب کلیپ یک دقیقه اي به شماره 09150751848 از

 
طریق پیام رسان ایتا ارسال کنند. 

تحفه گر ابراز کرد: آخرین مهلت شرکت در مسابقه کتابخوانی «مکتب سلیمانی» یکم اسفندماه 1399 است و علاقه مندان می توانند
با مراجعه به نشانی اینترنتی www.m-ketab.ir درخصوص نحوه ارسال آثار و تکمیل مراحل ثبت نام خود اطلاعات مورد نظر را

 
کسب کنند. 

انتهاي پیام



پرداخت 2800 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی از سوي صندوق کارآفرینی

امید در کشور

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/11/12

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور گفت: از محل صندوق توسعه ملی تاکنون نزدیک به 2800
میلیارد تومان تسهیلات در سطح کشور پرداخت کرده ایم.

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور گفت: از محل صندوق توسعه ملی تاکنون نزدیک به 2800

 
میلیارد تومان تسهیلات در سطح کشور پرداخت کرده ایم. 

به گزارش ایکنا از کهگیلویه وبویراحمد، علی اصحابی، معاون
ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور، 11
بهمن ماه در نشست با معاون اقتصادي استاندار و مدیرکل
صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد در یاسوج،
اظهار کرد: از محل صندوق توسعه ملی تاکنون نزدیک به 2800
میلیارد تومان تسهیلات در سطح کشور پرداخت کرده ایم که از

 
این محل نزدیک به 63 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است. 

وي افزود: 18درصد تسهیلات پرداختی در حوزه بوم گردي و

 
گردشگري بوده که 2100 واحد و مرکز با اعتباري بالغ بر 280 میلیارد تومان بوده است. 

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور با بیان اینکه بخش از اعتبارات این صندوق در بخش کشاورزي، بخشی
نیز در حوزه معادن در مقیاس کوچک تعطیل و نیمه فعال تسهیلاتی داده ایم و همچنین در حوزه تقویت بازارهاي مجازي تسهیلات
پرداخت کرده ایم، اضافه کرد: در حوزه فناوري اطلاعات 12 درصد اعتبارات این صندوق تسهیلات پرداخت کرده ایم که با توجه به
اینکه کارگاه هاي تولیدي و خانگی نیاز به بازار دارند به هیمن خاطر از استارتاپ ها حمایت کرده ایم که تولیدات این کارگاههاي را

 
در ویترین هاي مجازي قرار می دهندف بازاریابی می کنند و محصولات را عرضه می کنند. 

اصحابی تصریح کرد: براي تقویت بازار فروش محصولات کارگاها و واحدهاي تولیدي که از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات دریافت

 
کرده اند با همکاري بخش خصوصی دو سایت «کافه کادو» و «آرگون» را راه اندازي کرده ایم. 

وي با بیان اینکه از طرح هاي توسعه اي و با پیشرفت فیزیکی بیش از 70 درصد پیشرفت فیزیکی حمایت می کنیم، ابراز کرد: در

 
مناطق کمتر توسعه یافته کشور با بنیاد علوي و بنیاد برکت تفاهم نامه داریم که تهسلات جهت محرومیت زدایی پرداخت می کنیم. 

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور عنوان کرد: جهت تقویت شرکت هاي نوپا، استارتاپ ها و اپلیکیشن ها
صندوق کارآفرینی تسهیلات از محل تفاهم نامه وزارت اطلاعات تا سقف 500 میلیون تومان تسهیلات پرداخت می کند. بخشی دیگر
از تسهیلات پرداختی صندوق کار آفرینی امید، به شرکت هاي دانش بنیاد براي رهن مکان و تجهیز مکان تا سقف چهار میلیارد ریال

 
تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می کند. 

اصحابی تاکید کرد: امسال با پیگیري هاي صورت گرفته مرحله پنجم اعتبارات صندوق توسعه ملی تخصیص پیدا کرد که می توانیم

 
دامنه فعالیت را بیشتر کنیم. 



 
وي اظهارکرد: صندوق کارآفرینی امید از محل تبصره 18 بانک عامل شده ایم و سال آینده بهار صندوق کار آفرینی امید خواهد بود. 

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور از زحمات صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد در
جذب حداکثري اعتبارات تخصیص یافته صندوق توسعه ملی که توانست با پرداخت1150 فقره تسهیلات، 1800 فرصت شغلی پایدار

 
روستایی ایجاد کند، تقدیر کرد. 

همچنین، سید حشمت االله صمیمی دوست، معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد نیز در این نشست گفت: از حمایت هاي

 
صندوق کارآفرینی امید کشور از طرح هاي اشتغالزایی استان تقدیر و تشکر می کنم. 

وي افزود: تعداد زیادي از طرح هاي اشتغالزا در سطح استان کهگیلویه و بویراحمد که امکان کمک از منابع بانکی براي آنها فراهم نبود

 
این صندوق به صورت ویژه حمایت کرد. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: در زمینه اشتغال زایی روستایی و عشایري نیز صندوق کارآفرینی امید

 
استان کهگیلویه و بویراحمد جزو موسسات مالی پیش رو در سطح استان بوده است. 

بنا بر این گزارش، همچنین، ارسلان حسن پور، مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد نیز در ادامه این نشست
گفت: به مناسبت چهل و دومین سال شکوهمند انقلاب اسلامی و دهه فجر 42 طرح اشتغالزا در بخش هاي مختلف ازجمله صندوق
خرد محلی، گردشگري، بوم گردي، پرورش شترمرغ، فرآوري محصولات باغی، دستمال کاغذي و قالی شویی افتتاح و به بهره برداري

 
می رسد. 

گفتنی است که در پایان این نشست از چند طرح در حال اجرا بازدید و در خصوص پرداخت تسهیلات تکمیلی به این طرح ها تصمیم

 
گیري شد. 

انتهاي پیام



در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/11/12

پایگاه خبري معدن نیوز - وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران
تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم، گفت: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور

خواهیم داشت.

نوشته شده توسط: یکشنبه 12 بهمن 1399 - 11:58:23 17 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز - وزیر صنعت، معدن و
تجارت با بیان اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود،
در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم، گفت: قطعا با
شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را

 
در کشور خواهیم داشت. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز - وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان
اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران
تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم، گفت: قطعا با شرایط
جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در

 
کشور خواهیم داشت. 

علیرضا رزم حسینی در آیین افتتاح فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان که امروز (12 بهمن ماه) در شوشتر برگزار شد، اظهار
کرد: اجراي این پروژه منطبق با بند 13 و 19 سیاست اقتصاد مقاومتی است. در این دو بند، به فعالیت در حوزه صنایع، ارزش افزوده
صنعتی و صادرات کالاها اشاره شده است که خوشبختانه سرمایه گذاران با روش هاي به روز موفق شدند در این زمینه اقدام و پارك

 
کلر را با فناوري خوبی ایجاد کنند. 

 
وي افزود: سیاست وزارت صمت در حوزه صنعتی، افزایش ارزش افزوده صنعتی است و باید ارزش افزوده صادرات افزایش یابد. 

رزم حسینی گفت: تاکنون در سراسر کشور یک هزار و 200 پروژه که در کارخانجات، نیمه فعال و یا نیمه تعطیل شده بودند، در حال

 
اجرا هستند که 47 کارخانه از این تعداد در خوزستان قرار دارند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: علی رغم تحریم ها، اکثر کارخانجات در دو سه شیفت کار می کنند و مدیریت در حوزه ثبت

 
سفارش موجب شده ساخت داخل کارخانجات، دستاورد بزرگی در دوران تحریم باشد. 

 
وي افزود: اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم. 



 
رزم حسینی بیان کرد: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم داشت. 

وي تصریح کرد: یکی از شاخصه هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور، صدور گواهی تاسیس واحدهاي صنعتی –
تولیدي است؛ در 10 ماهه امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته این شاخص در سطح کشور 38 درصد و در خوزستان 44
درصد افزایش یافته است. این موضوع نشان می دهد خوزستان در زمینه تولید، صادرات، نهضت ساخت تولید داخل و اشتغال و

افزایش درآمد ملی آمادگی دارد.



با حضور معاول اول رئیس جمهور فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان

افتتاح شد

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/11/12

پایگاه خبري معدن نیوز - وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران
تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم، گفت: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور

خواهیم داشت.

نوشته شده توسط: یکشنبه 12 بهمن 1399 - 11:48:45 16 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز - وزیر صنعت، معدن و
تجارت با بیان اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران
تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم، گفت: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد

 
شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم داشت. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز - فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان (پارك کلر

 
خوزستان) صبح امروز با حضور معاول اول رئیس جمهور افتتاح شد. 

فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان (پارك کلر خوزستان) با حضور اسحاق جهانگیري معاول اول رئیس جمهور و همچنین

 
علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت صبح امروز (12 بهمن ماه) در شوشتر افتتاح شد. 

 
فاز اول این کارخانه با ارزش 30 میلیون دلار سرمایه گذاري و اشتغال زایی مستقیم براي 300 نفر راه اندازي شده است. 

میزان کلی سرمایه گذاري این کارخانه براي راه اندازي چهار فاز، 660 میلیون دلار، با ارزش تقرببی صادرات سالیانه 600 میلیون دلار
و اشتغال زایی مستقیم براي 3 هزار و 200 نفر است.وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات
نبود، در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم، گفت: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را

 
در کشور خواهیم داشت. 

علیرضا رزم حسینی در آیین افتتاح فاز اول کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان که امروز (12 بهمن ماه) در شوشتر برگزار شد، اظهار
کرد: اجراي این پروژه منطبق با بند 13 و 19 سیاست اقتصاد مقاومتی است. در این دو بند، به فعالیت در حوزه صنایع، ارزش افزوده
صنعتی و صادرات کالاها اشاره شده است که خوشبختانه سرمایه گذاران با روش هاي به روز موفق شدند در این زمینه اقدام و پارك

 
کلر را با فناوري خوبی ایجاد کنند. 

 
وي افزود: سیاست وزارت صمت در حوزه صنعتی، افزایش ارزش افزوده صنعتی است و باید ارزش افزوده صادرات افزایش یابد. 

رزم حسینی گفت: تاکنون در سراسر کشور یک هزار و 200 پروژه که در کارخانجات، نیمه فعال و یا نیمه تعطیل شده بودند، در حال

 
اجرا هستند که 47 کارخانه از این تعداد در خوزستان قرار دارند. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: علی رغم تحریم ها، اکثر کارخانجات در دو سه شیفت کار می کنند و مدیریت در حوزه ثبت

 
سفارش موجب شده ساخت داخل کارخانجات، دستاورد بزرگی در دوران تحریم باشد. 

 
وي افزود: اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم. 

 
رزم حسینی بیان کرد: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم داشت. 

وي تصریح کرد: یکی از شاخصه هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور، صدور گواهی تاسیس واحدهاي صنعتی –
تولیدي است؛ در 10 ماهه امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته این شاخص در سطح کشور 38 درصد و در خوزستان 44
درصد افزایش یافته است. این موضوع نشان می دهد خوزستان در زمینه تولید، صادرات، نهضت ساخت تولید داخل و اشتغال و

افزایش درآمد ملی آمادگی دارد.



صندوق کارآفرینی امید کردستان بیش از 2762 میلیارد ریال تسهیلات

پرداخت کرد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/11/12

صندوق کارآفرینی امید کردستان بیش از 2762 میلیارد

 
ریال تسهیلات پرداخت کرد 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
کردستان؛ جعفر شرف خانی مدیر صندوق استان کردستان
ضمن گرامیداشت ایام االله دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی،
در گزارشی عملکرد صندوق کارآفرینی امید استان
کردستان از ابتداي سال 92 تا کنون، اجراي قانون حمایت
از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و

عشایري، همچنین اجراي استراتژي هاي صندوق کارآفرینی امید و حمایت از ایجاد و توسعه کسب وکارهاي خرد و کوچک و

 
کارآفرینان روستایی بیان کرد. 

شرف خانی مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان گفت: صندوق استان کردستان از ابتداي سال 92 تا کنون بیش از 20967 فقره

 
تسهیلات قرض الحسنه اشتغال با اعتبار بیش از 2762 میلیارد ریال پرداخت نموده و براي 25789 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

مدیر صندوق استان کردستان اعلام کرد کل اعتبارات ابلاغی اشتغال پایدار روستایی به صندوق کردستان 970 میلیارد ریال بوده

 
است که تاکنون بیش از 740 میلیارد ریال به 1837 فقره تسهیلات روستایی پرداخت شده است. 

شرف خانی افزود: در قالب طرح هر روستا یک محصول تعداد 12 روستا شناسایی شده که در این روستاها 333 طرح مورد ارزیابی و

 
بررسی قرار گرفت و تعداد 256 فقره تسهیلات با اعتبار 97 میلیارد و210 میلیون ریال پرداخت شده است. 

وي اظهار داشت: همچنین در قالب طرح صندوق هاي خرد محلی تعداد 32 صندوق خرد محلی شناسایی و با اعتبار 10800 میلیون

 
ریال پرداخت شده است که براي860 نفراشتغال ایجاد شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان گفت: در قالب طرح روستاي بدون بیکار 8 میلیارد و 740 میلیون ریال تسهیلات پرداخت

 
شده که براي 71 نفر شغل ایجاد شده است. 

وي یادآور شد: صندوق استان کردستان در بخش تفاهم نامه با سایر دستگاههاي اجرایی از جمله سازمان زندانها، ورزش و جوانان،
فنی و حرفه اي، صندوق اعتباري هنر، عمران و شهرسازي، مدارس غیر انتفاعی، بنیاد برکت، وزارت کار، بنیاد شهید، راهداري،



خبرنگاران، فرودگاه، ایثارگران و کارکنان ناجا تعداد 684 فقره تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و ضروري با اعتبار بیش از 164 میلیارد
و 505 میلیون ریال پرداخت شده است.



پیام تبریک مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان به مناسبت دهه فجر

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/11/12

 
دهه فجر مبارك باد 

پیام تبریک مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان

 
به مناسبت دهه فجر 

جعفر شرف خانی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان
کردستان با صدور پیامی ایام االله دهه فجر را به مردم
شریف استان تبریک گفت. در بخش هایی از این پیام امده

 
است: 

 
«والفجر» سوگند همیشه برپا و بر جاي ازلی خداوند است که نوید بخش پگاه روشن پیروزي در افق جهاد امت هاست. 

«بهمن» ماه شوریدگان دلداده اي است که سرمست از کلام و پیام آن پیر می فروش، خود را به خط خون و آتش زدند و «گل تکبیر»
را در همه جاي این میهن شکوفاندند دهـه فجــر کلید گشاینده ي درهاي پیروزي به روي این ملت عظیم بود کـه« استقلال» و «
آزادي » و « جمهوري اسلامی» را به ارمغان آورد. پیروزي انقلاب اسلامی، فجري بود که دامن افقها را روشن ساخت و پرده هاي
ظلمت شرق و غرب را از هم درید و ایران را نور باران کرد. دهه فجر، مطلع غزل زیباي پیروزي و قصیده بلیغ و رساي اسلام بود.و چه
زیبا مقام معظم رهبري فرمودند که:« دهه فجر ، سرآغاز طلوع اسلام، خاستگاه ارزشهاي اسلامی، مقطع رهایی ملت ایران و بخشی از
تاریخ ماست که گذشته را از آینده جدا ساخته است. در دهه فجر اسلام تولدي دوباره یافت و این دهه در تاریخ ایران نقطه اي تعیین

 
کننده و بی مانند بشمارمیرود.» 

وي در ادامه افزود: 22 بهمن نه تنها نباید به عنوان روز پایانی یک رژیم سیاسی و آغازي بر حیات رژیم دیگر تلقی گردد. بلکه باید از

 
آن به عنوان سرفصلی برجسته در تاریخ سیاسی ایران و نقطه اي عطف در روند مبارزات ملت ایران یاد کرد. 

اینجانب به نوبه خودم ایام فرخنده دهه فجر، ایام پیروزي خون برشمشیر و حق بر باطل را به تمامی ملت شریف و شهید پرور ایران
تبریک و تهنیت عرض نموده و امید آن دارم که همیشه و در همه حال ادامه دهنده راه امام راحل و شهداي گرانقدر بوده و همچنان

 
پرتلاش در عرصه علم و سازندگی رو به سوي افقهاي روشن حرکت کنیم. 

 
جعفر شرف خانی 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان





پرداخت بیش از 40 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در چابهار

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/11/12

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان در دیدار با مدیرعامل
منطقه آزاد چابهار گفت: در چهار مرحله ابلاغ تسهیلات از
صندوق توسعه ملی به سیستان و بلوچستان، تاکنون بیش
از 40 میلیارد تومان در روستاهاي چابهار پرداخت شده

 
است. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید سیستان
و بلوچستان، ادریس دینارزهی افزود: در این چهار مرحله
ابلاغ تسهیلات، در کل استان 150 میلیارد تومان پرداخت

شده است که زمینه اشتغال،پویایی نیروي کار و توسعه اقتصاد را در روستاها به دنبال داشته است به طوري که هم اکنون شاهد

 
ماندگاري جمعیت در روستاها هستیم. 

دینارزهی ادامه داد: در شهرستان چابهار نیز، یکی از اهداف صندوق حمایت از کسب و کارهاي صنعتی و بزرگ بود که هم اکنون

 
چندین طرح بزرگ اقتصادي، کشاورزي، خدماتی و گردشگري در روستاهاي چابهار در حال اجراست. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بخشی از این پروژه ها را، مرزعه بزرگ پرورش و فراوري شتر مرغ و تمساح پوزه کوتاه، کارخانه

 
تولید مواد شوینده و ضدعفونی کننده، مجموعه بزرگ اقامتی، گردشگري ساحل رَمین عنوان کرد. 

در این دیدار عبدالرحیم کُردي مدیر عامل منطقه آزاد چابهار با قدردانی از ارائه تسهیلات کم بهره صندوق کارآفرینی امید در چابهار
گفت: ایجاد مشاغل مختلف صنعتی و خانگی در روستاهاي چابهار موجب شده بخش مهمی از نیروي کار جوان در منطقه ماندگار

 
شوند. 

انتهاي پیام/



بانک ها در روند پرداخت اعطاي تسهیلات فعالانه عمل کنند

منبع: خبر فوريشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/11/12

استاندار گیلان گفت: کمیسیون هماهنگی بانک ها نسبت به معطلی برخی پرونده ها در پرداخت اعطاي تسهیلات ورود جدي
کند.

استاندار گیلان گفت: کمیسیون هماهنگی بانک ها نسبت
به معطلی برخی پرونده ها در پرداخت اعطاي تسهیلات

 
ورود جدي کند. 

ارسلان زارع در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی گیلان با
گرامیداشت سرآغاز دهه مبارك فجر اظهار داشت: این
انقلاب در چهار دهه گذشته از هرگونه دسیسه دشمن

 
مصون مانده و مسیر تعالی را سپري کرده است. 

استاندار گیلان ستاد اقتصاد مقاومتی را در راستاي تحقق
اهداف انقلاب اسلامی دانست و عنوان کرد: باتوجه به تاکیدات مقام معظم رهبري بر این موضوع، دولت نیز با به کارگیري برنامه هاي

 
منظم و پیوسته درصدد است گام مهمی در راستاي تحقق شعار هاي سال متناسب با سیاست هاي اقتصاد مقاومتی بردارد. 

زارع خاطرنشان کرد: اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی از شاخص هاي ارزیابی مدیران دستگاه هاي اجرایی و بانک هاي عامل است و

 
براي اجراي آن دسته از طرح هایی که قابلیت بهره برداري تا پایان سال را دارند اقدامات لازم صورت گیرد. 

نماینده عالی دولت در گیلان به معطلی برخی از پرونده هاي اعطاي تسهیلات به کارآفرینان در شعب بانکی اشاره و خاطرنشان کرد:

 
انتظار دارم کمیسیون هماهنگی بانک ها نبست به رسیدگی در روند پرداخت قانونی این پروند ه ها ورود جدي کند. 

زارع با تاکید بر اینکه مدیران دستگاه ها پس از تعریف پروژه ها شخصا پیگیر روند اجراي آن باید باشند تصریح کرد: برخی از دستگاه

 
ها همچون جهادکشاورزي قابلیت چندوجهی دارند و باید در حوزه هاي مختلف فعالانه عمل کنند. 

استاندار گیلان عنوان کرد: آن دسته از واحدهاي تولیدي که با همه دشواري هاي ناشی از کرونا توانستند به صورت هنرمندانه از

 
مشکلات عبور و اشتغال مجموعه تولیدي خود را حفظ کنند، شایسته حمایت هستند. 

وي توسعه اشتغال و تأثیر پروژه ها در توسعه استان را جز انتظارات خود از مدیران و فرمانداران در سال 1400 دانست و عنوان کرد:
باتوجه به اینکه فرمانداران در تحقق پروژه ها نقش موثري دارند باید قبل از تعریف هر پروژه اي نظر فرمانداري دریافت شود تا حین

 
اجرا مشکلی رخ ندهد. 

زارع ساماندهی و بهسازي آب بندان ها را نیز یکی از پروژه هاي جامع در حوزه هاي کشاورزي، گردشگري و ایجاد اشتغال دانست و



 
گفت: فرمانداران از ظرفیت حدود 9 هزار هکتاري آب بندان ها در سال آینده براي تحقق یک جهش بهره ببرند. 

در این جلسه هریک از اعضاي ستاد اقتصاد مقاومتی استان ضمن ارائه گزارش هایی از روند پیشرفت پروژه هاي دستگاه تحت مدیریت
خود، طرح ها و پروژه هاي پیشنهادي قابل تحقق در سال 1400 را نیز معرفی کردند.



نماینده فروش درب و پنجره سالکو در شهر خود باشید

منبع: تجارت نیوزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/11/12

سالکو مجموعه اي کامل از تولید درب و پنجره تا طراحی و تولید محصولات نماي ساختمان و طراحی و اجراي نماي شیشه
اي ساختمان را به بازار ارائه می دهد.

 
 

سالکو مجموعه اي کامل از تولید درب و پنجره تا طراحی و تولید محصولات نماي ساختمان و طراحی و اجراي نماي شیشه اي

 
ساختمان را به بازار ارائه می دهد. 

شرکت سالکو تولیدکننده و بنگاه اقتصادي فعال در زمینه تولید درب و پنجره دو جداره، فعالیت خود را از سال 1389 در تهران شروع
کرده و بعدها فعالیتش را به طراحی و اجراي نماهاي شیشه اي گسترش داده است. سالکو مجموعه اي کامل از تولید درب و پنجره تا

 
طراحی و تولید محصولات نماي ساختمان و طراحی و اجراي نماي شیشه اي ساختمان را به بازار ارائه می دهد. 

مجموعه سالکو با سابقه درخشانی که تاکنون در اجراي انواع پروژه ها داشته، به دنبال گسترش سطح فعالیت خود و جذب عاملیت
فروش انواع درب و پنجره دوجداره در نقاط مختلف ایران است تا بتواند در سراسر ایران حضور موثرتري داشته و خدمات گسترده اي

 
ارائه دهد. 

سالکو شرکت فعال در تولید و تامین انواع درب و پنجره UPVC و پروفیل هاي دیگر این شرکت اکنون واحد ویژه اي براي تولید
پروفیل آلومینیوم دارد که از طراحی تا اجراي درب و پنجره آلومینیومی را در آن واحد انجام می دهد. سالکو علاوه بر تولید در دو
بخش تامین پروفیل آلومینیومی و پروفیل UPVC فعال است و اکنون در بخش پروفیل UPVC با شرکت سالاماندر از آلمان و
پروفیل ویستابست و پروفیل هاي وین تک و هافمن کار می کند و همچنین در بخش پروفیل آلومینیوم با برندهاي کلایکو ترکیه،

 
رینرز بلژیک و برندهاي داخلی از جمله آکپا و برند اختصاصی خود سالکو محصولات ویژه اي براي درب و پنجره ارائه می دهد. 

 
سالکو تاکنون موفق به انجام پروژه هاي بزرگی در سراسر کشور بوده است که از جمله آنها می توان به نمونه هاي زیر اشاره کرد: 

 
- اجراي 32000 متر مربع ورق کامپوزیت مجموعه تجاري آفتاب مشهد 

 
- 600 متر مربع اسکاي لایت فیري فرم پروژه آتی سنتر مشهد 



 
- 5000 متر مربع اجراي کرتین وال برج هاي شهید خرازي 

 
- 3500 متر مربع ویندو وال هتل برج باران 4 

 
- همچنین نماي مجتمع آفتاب مجموعه ورزشی انقلاب تهران 

 
- و برج هاي متعددي در منطقه 22 تهران  

جایگاه سالکو در طراحی و اجراي نماي شیشه اي ساختمان رضا دادستان، مدیر واحد نمایندگی فروش این شرکت در پاسخ به این
سوال که جایگاه مجموعه سالکو در بازار ایران چگونه است، گفت: «اگر بخواهیم جایگاه سالکو را در تولید درب و پنجره یا اجراي
پروژه هاي بناي ساختمان بگوییم باید در نظر داشته باشیم که حجم پروژه هاي نما و تولید پنجره در ایران به صورت مدون و مشخص
نیست؛ این مساله به این دلیل است که سقف ساخت وسازهاي شرکت هاي فعال در این حوزه بسته به نوع کارشان متفاوت است مثلا
ما در سالکو بیشتر در اجراي پروژه هاي برندها یا برج هاي ساختمانی کار می کنیم، این در حالی است که برخی شرکت هاي دیگر در
پروژه هاي کوچک تر کار می کنند. بنابراین شاید بتوانیم بگوییم که حجم فعالیت سالکو در سطح کلی چیزي حدود 2 تا 3 درصد
است اما در عین حال می توانیم ادعا کنیم سالکو در صنعت خودمان جزو 5 شرکت اول این صنعت است و در اجراي نماي ساختمانی
هم جزو 3 شرکت برتر هستیم. از طرفی دیگر شرکت ما یعنی سالکو جز معدود شرکت هاي ایرانی است که خدمات کامل نماي
خشک و متعلقات آن را کار می کند، یعنی سالکو از تولید درب و پنجره گرفته تا نرده شیشه اي و سقف شیشه اي و ارائه انواع ورق

 
کامپوزیت و مشاوره و طراحی و اجرا نماهاي مختلف ساختمانی بسته کاملی به مشتریان خود ارائه می دهد.» 

 
 

جذب نمایندگی فعال و عاملیت فروش سالکو این مجموعه در راستاي کارآفرینی و کمک به صنعت ساختمان در نظر دارد به فعالان
این حوزه از جمله فروشندگان درب و پنجره و حتی تولیدکنندگان درب و پنجره در سطح کشور عاملیت فروش محصولات خود را
بدهد تا آنها بتوانند در شرایط سخت اقتصادي که اخیرا براي این صنعتگران ایجاد شده بتوانند به فعالیت خود ادامه دهند و به جاي
تعطیل کردن واحدهاي تولیدي و مغازه هاي فروش خود از این فرصت براي همکاري با سالکو به عنوان نماینده این شرکت در شهر

 
خود استفاده کنند. 



مدیر واحد نمایندگی هاي سالکو با اشاره به این نکته که شرکت سالکو همواره تلاش کرده رهبر بازار خود باشد گفت: «تلاش سالکو
در طی سال هاي فعالیتش همواره بر این اصل بوده است که در بتواند در سطح کشور حضوري پررنگ و مثبت در حوزه هاي مختلف
نماي ساختمانی داشته باشند. سالکو تاکنون صرفا با مشتریان خاصی کار کرده اما در حال حاضر می خواهد تمرکز اصلی را بر روي
ارائه درب و پنجره به نقاط مختلف ایران بگذارد و به این ترتیب از کلیه فعالان حوزه دعوت کرده به عنوان عامل فروش سالکو در
شهرهاي خود باشند تا به این ترتیب سالکو گسترده فعالیت خود را از سطح فروش و اجراي نماهاي ساختمانی برج ها و ساختمان

 
هاي مرتفع به سمت بازارهاي کوچک تر ببرد.» 

رضا دادستان که خود مهندس معمار است و سابقه سال ها مشاوره، طراحی و تولید در صنعت ساختمان و بخصوص درب و پنجره و
اجراي نماي ساختمانی را دارد در خصوص معضلات صنعت ساختمان و درب و پنجره می گوید: «یکی از معضلات صنایع ایرانی و
بخصوص صنعت درب و پنجره ایران این است که هیچ وقت تمام اصناف یا جامعه صنعتگران در کنار هم به تشکیل حلقه مناسبی از
بستر تولید تا توزیع و فروش اقدامی نکرده اند تا هر کدام یک حلقه از این فرایند را به عهده بگیرند و باعث رشد این صنعت شوند. این
صنعت و کلیه صنایع براي رشد نیاز دارند صنعتگران برحسب توانمندي خود در آن فعالیت کنند برخی باید تولید کنند برخی دیگر

 
محصولات تولیدي دیگري را عرضه و بفروشند و برخی دیگر از صنعتگران به ارائه خدمات بپردازند.» 

وي در ادامه افزود: «سالکو همواره تلاش کرده نوآور باشد و به حفظ و ارتقاي صنعت کمک کند بنابراین در این راستا اخیرا فراخوانی
به درب و پنجره فروش ها و درب و پنجره سازها در نقاط مختلف ایران داده است که بتوانند با کمک سالکو عاملیت فروش محصولات

 
درب و پنجره سالکو در شهرهاي خود باشند.» 

مدیر واحد نمایندگی هاي سالکو در پایان ضمن دعوت از همه علاقه مندان و فعالان به عاملیت فروش درب و پنجره سالکو با اشاره به
اهمیت تعریف جایگاه براي هر شرکت و هر فعال صنعتی افزود: «صنعت ما باید به سمتی پیش برود که خدمات و فروش در حوزه ما
بیشتر به مصرف کننده و نیازهاي او دقت کند. هدف اصلی نباید صرفا سود باشد و باید تلاش شود این صنعت شبکه اي بهتر از

 
شرکت ها و فعالانی را داشته باشد که هر کدام در جایگاه خود کار می کنند و در عین حال هم به همدیگر کمک می کنند.» 

علاقه مندان به اخذ نمایندگی فروش محصولات سالکو می توانند با مراجعه به لینک جذب عاملیت فروش سالکو مشخصات خود را

 
براي شرکت سالکو ارسال کرده یا با شماره 40880760-021 تماس حاصل کنند. 

 
تجارت نیوز مسئولیتی در برابر صحت مطالب تبلیغاتی ندارد و راستی آزمایی محتواي تبلیغ بر عهده مخاطب می باشد 

 
- پنجره دو جداره 

 
- درب و پنجره 

 
- نماي ساختمان 

پاییز از آسمون سکه میباره!



بخش خصوصی باید میدان دار اصلی اقتصاد باشد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/11/12

معاون اول رئیس جمهور گفت: سیاست هاي نظام جمهوري اسلامی و علم اقتصاد تاکید دارد که بخش خصوصی باید میدان
دار اصلی اقتصاد باشد و لازم است که زمینه فعالیت بخش خصوصی در اقتصاد کشور فراهم شود.

 
 اسحاق جهانگیري 

 
 

معاون اول رئیس جمهور گفت: سیاست هاي نظام جمهوري اسلامی و علم اقتصاد تاکید دارد که بخش خصوصی باید میدان دار اصلی

 
اقتصاد باشد و لازم است که زمینه فعالیت بخش خصوصی در اقتصاد کشور فراهم شود. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از تسنیم، اسحاق جهانگیري صبح امروز در آیین افتتاح یک کارخانه در خوزستان با تبریک سالگرد
پیروزي انقلاب اسلامی و سالروز ورود امام خمینی (ره) به کشور عزیزمان ایران اظهار داشت: انقلاب اسلامی با آرمان هاي بزرگ امام

 
خمینی(ره) پیروز شد و مقام معظم رهبري نیز بر این آرمان ها تاکید داشته اند که باید تلاش کنیم این آرمان ها محقق شوند. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به آرمان استقلال و آزادي که امام خمینی(ره) آن را ترسیم کرد، اظهار داشت: نظامی که با اسلامیت
و جمهوریت اداره شود یکی از خواسته هاي مهم مردم کشور بود که در برابر گلوله هاي رژیم گذشته این خواسته را فریاد زدند و

 
توانستند آن را محقق کنند و امیدوارم ما بتوانیم استقلال را در همه ابعاد و جنبه هاي مختلف در کشور داشته باشیم. 

وي اظهار داشت: کار فعالان اقتصادي و راه اندازي واحدهاي تولیدي در راستاي استقلال اقتصادي است و ایجاد اشتغال براي جوانان و
عدم وابستگی کشور به کالاهاي خارجی و نیز تامین ارز براي واردات کالاهاي مورد نیاز از دیگر ابعاد تحقق استقلال در کشور است که

 
با تلاش هاي فعالان اقتصادي و سرمایه گذاران صورت می گیرد. 

جهانگیري تصریح کرد: سیاست هاي نظام جمهوري اسلامی و علم اقتصاد تاکید دارد که بخش خصوصی باید میدان دار اصلی اقتصاد

 
باشد و لازم است که زمینه فعالیت بخش خصوصی در اقتصاد کشور فراهم شود. 



معاون اول رئیس جمهور با اشاره به سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی که از سوي مقام معظم رهبري ابلاغ شد، گفت: براساس این
سیاست ها بنگاه هایی که همواره در اختیار دولت بوده باید به بخش خصوصی واگذار شود و به نحوي زمینه سازي شود که بخش

 
خصوصی بتواند کارهاي بزرگ انجام داده و صنایع، معادن و خدمات عظیم که منحصر به دولت بوده را در اختیار گیرد. 

وي خاطر نشان کرد: هر استان، شهرستان و منطقه اي که فضاي بهتري براي بخش خصوصی فراهم کرده توانسته در مسیر توسعه
قرار گیرد و هر منطقه اي که به دلیل تنگ نظري و رقابت هاي محلی زمینه حضور بخش خصوصی را محدود کرده از مسیر توسعه

 
عقب افتاده است. 

جهانگیري شهر شوشتر را شهري تاریخی، فرهنگی و شهر حضور علما و بزرگان توصیف کرد و افزود: خوشبختانه شوشتر یکی از

 
شهرهایی است که زمینه بخش خصوصی را به شکل مطلوب فراهم کرده که باید از مسئولین این منطقه قدردانی کنیم. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به ظرفیت ها و استعدادهاي متعدد استان خوزستان، خاطر نشان کرد: البته استان خوزستان چالش

 
ها و تنگناهاي جدي نیز پیش رو دارد که امیدوارم با اتکا به ظرفیت ها بتوانیم این چالش ها را برطرف کنیم. 

وي همچنین با اشاره به پیشنهادات مطرح شده در این مراسم در خصوص آب، گفت: اوایل دولت دوازدهم در شرایطی که کشور با
خشکسالی مواجه بود، موضوع سد گتوند و آب به یکی از مسائل اصلی خوزستان تبدیل شده بود که وزارت نیرو از دانشگاه تهران

 
خواست این موضوع را مورد مطالعه قرار دهد. 

 
جهانگیري افزود: ایده اي که امروز در این مراسم مطرح شد اگر منطبق با مطالعه انجام شده باشد قطعا وزارت نیرو استقبال می کند. 

معاون اول رییس جمهور افزود: هر چه بتوانیم به سمت تامین زنجیره تولید حرکت کنیم به مصلحت واحدهاي صنعتی کشور است و

 
شرایط بهتري را براي تولید فراهم خواهد کرد. 

پربیننده ترین همسان سازي حقوق 3میلیون و 600بازنشسته تامین اجتماعی/ رتبه بندي معلمان 1400قطعا اجرایی می شود
دستمزد کارگران باز هم از تورم جا می ماند؟/ داستان تکراري اختلاف ها بر سر افزایش حقوق کارگران 5 خبر مهم اقتصادي
1399/11/10 5 خبر مهم اقتصادي 1399/11/11 هدف بانک مرکزي کنترل تورم است، نه رشد بورس/ ارتباطی میان کاهش نرخ

بهره و سقوط بورس وجود ندارد



استقبال مرکز پژوهش هاي مجلس از تعامل با کمیته هاي تخصصی اتاق ایران

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/11/12

علیرضا زاکانی، رئیس مرکز پژوهش هاي مجلس در نشست با فعالان اقتصادي استان قم، گفت: این مرکز براي ایجاد
پیوستگی و فهم واقعیت هاي جامعه و تعیین ظرفیت هاي موجود از 19 تعامل با کمیته تخصصی اتاق ایران استقبال می کند

و این تعامل براي ما امکانی است که در جهت اصلاح سیاست ها و رفع موانع تولید و صادرات ...

رئیس مرکز پژوهش هاي مجلس با فعالان اقتصادي استان
قم با حضور معاونت امور استان ها و تشکل هاي اتاق ایران

 
در اتاق قم برگزار شد. 

در این جلسه ابوالفضل خاکی، رئیس اتاق قم با اشاره به
ارائه گزارشات اتاق بازرگانی در مورد مشکلات بخش

صنعت و ارتباط آنها با تصمیمات کشوري به مقامات فرا استانی گفت: اتاق قم با حدود 800 عضو در حوزه هاي صنعت، بازرگانی،
کشاورزي و معادن جزو 10 استان اول کشور است، همچنین حضور بیش از 2 هزار و 500 واحد تولیدي در حوزه هاي سیمان، فولاد،

 
صنایع شیمیایی، پلاستیک و لوازم خانگی باعث شده تا ضریب اشتغال زایی در استان قم تک رقمی باشد. 

خاکی به مشکلات واحدهاي تولیدي صنعتی براي ورود مواد اولیه خود اشاره کرد و گفت: ارزش 100 میلیارد دلاري واردات و صادرات
کشور کاهش یافته که در این میان 40 میلیارد دلار مبادلات تجاري با چین به 7 میلیارد دلار نشان دهنده کاهش بیش از 30
درصدي صادرات و واردات کشور است و این در حالی است که اخیراً فرسودگی ماشین آلات برخی از صنایع بزرگ و کوچک نیازمند
واردات تجهیزات با تکنولوژي به روز جهان است قطع فاینانس و یوزانس باعث شده تا تولید کشور در دوران تهدیدها و تحریم ها که

 
مانع از ورود تسهیلات و مبادلات در کشور شده است در افزایش و توسعه با توقف همراه شود. 

او اظهار کرد: مقرر بود در سال 1404 کشور اول منطقه حداقل با 85 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی در بحث مسائل اقتصادي باشیم
اما شرایط نگران کننده کنونی نشان می دهد ما راه بسیار سختی را در پیش داریم خاکی ابراز امیدواري کرد با همکاري مجلس و

 
دولت موانع داخلی برداشته شود تا با تلاش مضاعف به آن هدف دست پیدا کنیم 

رئیس اتاق قم با اشاره به نشست فعالان اقتصادي استان با وزیر صمت گفت: تلاش تولیدکنندگان در همه استان هاي کشور در بخش
هاي مختلف با انگیزه و هدف تأمین نیاز کشور در حال انجام است؛ اما متأسفانه واردات اقلام مختلف با تعرفه هاي کم به ارزش 4
میلیارد دلار در سال از کشورهاي دیگر باعث شده تا نمایش این محصولات در سطح بازار تقویت و توسعه واحدهاي تولیدي را با
مشکلاتی روبرو ساخته و این مسئله بسیار مهمی است که فعالان اقتصادي خواستار رسیدگی مجلس به جهت ایجاد فضاي توسعه

 
براي تولید و افزایش اشتغال هستند. 



خاکی در ادامه به ضرردهی واحدهاي خودروساز کشور اشاره کرد و گفت: علیرغم سوددهی برخی از شرکت هاي بزرگ در 10 سال
گذشته همانند شرکت هاي فولاد، پتروشیمی، داروسازي و مخابرات، صنعت خودرو نه تنها براي کشور درآمدزایی نداشته بلکه
ضررهاي بسیار زیادي را به اقتصاد وارد کرده این به عقیده کارشناسان اگر ارتباط ما با کشورهاي دیگر و تولید محصولات خودروي

 
آنها در ایران ایجاد شده بود علاوه بر حفظ نیروي اشتغال و درآمدزایی محصولاتی با کیفیت بهتر نیز در بازار عرضه می شد. 

عضو هیات نمایندگان اتاق ایران درآمد بالاي صنایع پتروشیمی و فولاد را در سال هاي اخیر یک شرایط و فرصت خوبی براي ارائه
تسهیلات این شرکت ها به صنایع وابسته و نهایتاً پایین آمدن قیمت تمام شده محصولات در کشور بود که متأسفانه وجود این

 
درآمدهاي بسیار بالا مانع از افزایش قیمت نشده است. 

 
او ابراز امیدواري کرد: با نظارت هر چه دقیق تر دولت و رسیدگی مجلس از اتلاف منابع و ثروت هاي عظیم کشور جلوگیري شود. 

خاکی در پایان اظهار کرد: اتاق هاي بازرگانی تمام تلاش خود را براي همراهی دولت و مجلس انجام داده تا بتوانند با مشاوره ها و قرار
دادن آمار و اطلاعات کافی از شرایط بازار و به خصوص از وضعیت فعالان اقتصادي در تصمیم گیري هاي اقتصادي مجلس، وظایف

 
خورد را به خوبی اجرا کند. 

در ادامه معاونت امور استان ها و تشکل هاي اتاق ایران گفت: اتاق ایران و اتاق هاي استان ها حامی سودجویان و قاچاقچیان نمی
باشند در شرایطی که اقتصاد دچار چالش شده است افراد سودجو عرصه را براي فعالان اقتصادي، که به دنبال افزایش ارزش افزوده در

 
کشور هستند را سخت می کنند. 

مظفر علیخانی با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبري در خصوص نامناسب بودن محیط کسب وکار گفت: گزارش خوبی توسط
معاونت قوانین مجلس تهیه شده بود که امیدواریم طبق آن خود تحریمی ها و مشکلات داخلی که 80 درصد از مسائل فعالان

 
اقتصادي را تشکیل داده رفع شود. 

او در خصوص بازگشت ارز حاصل از صادرات، افزود: به گفته رئیس بانک مرکزي از زمانی که مشورت با اتاق هاي بازرگانی انجام شده

 
است روند بازگشت ارز سرعت بخشید. 

به عقیده وي اتاق بازرگانی به عنوان پارلمان بخش خصوصی می تواند هم در اجراي سیاست ها و هم در قانون گذاري و ارائه بخشنامه

 
هاي اقتصادي مشاور خوبی براي دولت باشد. 

علیخانی در همین راستا پیشنهاد داد اجازه دهیم اتاق به کمک مجلس و مرکز پژوهش هاي مجلس پیش نویسی را تهیه و طرح ادغام
سه اتاق اصناف، بازرگانی و تعاون را براي توانمندسازي بنگاه هاي اقتصادي، ارائه خدمات بهتر، اجراي دقیق بخشنامه هاي مربوط به

 
فعالین اقتصادي و برقراري ارتباط مؤثر بخش خصوصی و دولت انجام پذیرد. 

در بخش دیگري از این جلسه علیرضا زاکانی، رئیس مرکز پژوهش هاي مجلس اظهار کرد: بسیاري از مشکلات ناشی از کاهش

 
درآمدهاي است که سال 98 در حوزه هاي مختلف کشور با آن روبرو شد و امروز آثار آن مشاهده می شود. 

او گفت: بخش عمده اي از مسائل داخل کشور قابل حل است لذا آنچه مجلس دنبال می کند این است که با کمک نقش آفرینان و

 
کسانی که در راستاي حل مشکلات قدمی را برمی دارند تعامل و همکاري خوبی را داشته باشد. 



نماینده مردم قم در مجلس از تعیین پنج خط مشی توسط مرکز پژوهش ها و پیگیري آنها تا حصول نتیجه خبر داد و گفت: در این
پنج خط مشی به دنبال اعتدال بازار براي ایجاد اعتماد تولیدکنندگان و صادرکنندگان هستیم به نحوي که شیوه توزیع ثروت در کشور

 
به گونه اي شود که فاصله فقر و غنا رو به کاهش باشد 

او ادامه داد: نیازهاي مردم در حوزه معیشت، مسکن، سلامت، امنیت و آموزش در این برنامه دیده شده است، همچنین جلوگیري از
سیاست گذاري هاي غلط و تهیه نقشه راه براي رفع موانع تولید و صادرات کشور با توجه به شعار عدالت به معناي فراهم شدن فرصت

 
براي همه از دیگر برنامه هاي این پنج خط تبیین شده توسط مرکز پژوهش است. 

زاکانی ادامه داد: کارآفرینان به جهت خلق ثروت و ایجاد اشتغال باید مورد تشویق قرار گیرند و همچنین کسانی که به عنوان نیروي

 
کار مشغول فعالیت هستند نیز باید مورد تشویق قرار گیرند چراکه هر دو در حال تلاش براي خلق ثروت در کشور هستند. 

 
به عقیده او کار کارشناسی دقیق می تواند جامعه را در همه ابعاد به رشد و پویایی برساند. 

نماینده مردم قم در مجلس از استقبال مرکز پژوهش ها براي ایجاد پیوستگی و فهم واقعیت هاي جامعه و تعیین ظرفیت هاي موجود
از 19 کمیته تخصصی در اتاق ایران خبر داد و افزود: این تعامل براي ما امکانی است که در جهت اصلاح سیاست ها و رفع موانع تولید

 
و صادرات کشور با توجه به ظرفیت هاي بسیار خوب داخل کشور گام برداریم. 

رئیس مرکز پژوهش هاي مجلس گفت: ظرفیت هاي درست و مردمی باید شناخته شود و کار به خودشان واگذار شود براي خصوصی

 
سازي در گذشته کمتر به شایستگی ها توجه می شد بنابراین دولت ها در خصوصی سازي دچار آسیب شدند. 

 
به عقیده او در این قانون باید منطق درست دنبال شود و پیشنهادات فعالان اقتصادي در این راستا می تواند مؤثر باشد. 

 
موضوعات: 

اتاق قم



زیراندازهاي بیت رهبري از کجا آمده است؟ +عکس

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/11/12

«در اینجا ما روي زیلو می نشینیم و افتخار هم می کنیم». این جمله را 20 سال قبل رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار
مسئولان و کارگزاران نظام گفتند.

 
 

«در اینجا ما روي زیلو می نشینیم و افتخار هم می کنیم». این جمله را 20 سال قبل رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار مسئولان و

 
کارگزاران نظام گفتند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایسنا، نوروز سال 96، مقام معظم رهبري در حالی در قاب تلویزیون براي پیام نوروزي دیده شدند
که روي میز کنارشان «ترمه» یزد بود و زیر پایشان «زیلو»ي میبد. ایشان سال 96 را سال «اقتصاد مقاومتی؛ تولید و اشتغال»

 
نامگذاري کردند. 

21 مرداد امسال هم روزنامه جام جم در گزارشی، این روایت را منتشر کرد: یکی از زیلوبافان قدیمی میبد در سفري که رهبر انقلاب
به یزد داشتند و در دیدار با نخبگان این شهر، پرسید: «چرا از تولید زیلو با اینکه یک فرش ایرانی است، حمایت نمی شود؟» پاسخ
رهبر معظم انقلاب به این سوال، یک جواب ساده بود با هزار پیام: «من که نمی توانم اصرار بکنم ولی من باید یک کار فرهنگی انجام

 
می دادم که دادم. تمام حسینیه و منزل خودم را زیلو کردم. انتظار دارم دیگران هم این کار را بکنند.» 



 
 

اما سرگذشت این زیلوها شنیدنی است. آنچه در ادامه می خوانید، گزارشی از دل کارگاه هایی است که محصولشان حالا جهانی شده

 
است. 

شال سبزي را که به کمرش بسته سِفت می کند. قامتش خم می شود و نخ را از بین تار و پودها رد می کند. صداي کوبیدن شانه روي
نخ می پیچد و نقش سرو کمی قد می کشد. کودکی اش را به جاي مدرسه، پشت دستگاه زیلوبافی تمام کرده و حالا 62 سال است که

 
دنیایش در رنگ و نخ خلاصه می شود. 

«سیدرضا» سواد خواندن و نوشتن ندارد و هر چقدر که زیلو ببافد پول می گیرد. هر ماه چیزي حدود 2 تا 5/ 2 میلیون تومان دستش
را می گیرد تا شکم هفت سر عائله اش را سیر کند. بعد از همه این سال ها و هشت ساعت کارِ روزانه هنوز بیمه هم ندارد: «چاره اي
نیس. خدا می دونه با این پولی که درمیارم چطور زندگی میکنم». جمله اش را می گوید و باز هم خم و راست می شود. کمرش را هم

 
براي همین بسته تا مبادا درد بگیرد. 

سیدرضا و بافنده هاي دیگر هر کدام در خانه هایشان دستگاه کوچکی دارند اما از وقتی سفارش هاي بزرگ، بیشتر و تعداد بافنده هاي
کاربلد، کمتر شده، «محمدآقا»، «سیدرضا»، «آقا حسین»، «فتح االله خان» و «عباس آقا» همراه پنج بافنده دیگر دور هم جمع شده

 
اند تا کارها روي زمین نماند. 

زیلوهایی که می بافند بزرگ هستند؛ بیشترشان 3 در 12 است و معمولا بافتن هر کدام یک ماهی از وقتشان را می گیرد. حالا 11
سالی می شود که این 10 بافنده جمعشان جمع است. صبح ها خورجین هاي بافته خودشان را ترك موتور پهن می کنند و تا کارگاه
می رانند. کمِ کم 60 سال سن دارند. برخی هم بیشتر. هر روز هشت ساعت خم و راست می شوند تا جانِ دستبافته هاي گیاهی

 
دیارشان را زنده نگهدارند. 



 
 

 
بافنده هاي فعال در تعاونی زیلوبافان، بالاي 60 سال سن دارند 

کارگاه بزرگ است و هر بافنده کنار همان دستگاهی که مشغول است، جکِ موتورش را زمین می زند. بعضی دستگاه ها بادي شده اند
و بافنده با فشار چند دکمه نقشه زیلو را خلق می کند اما بعضی دستگاه ها همچنان سنتی اند و بافنده با عوض کردن اهرم هاي بالاي

 
سرش نقشه را شکل می دهد. 

از پشت تارها چهره و رفتار بافنده را تعقیب می کنم. نخ را از بین تار و پود رد می کند، شانه می کوبد و دست هایش به سمت دو
اهرم چوبی بالاي سرش می رود تا جابه جایشان کند و دوباره نخ را از بین تار و پود عبور دهد. دست ها و بدنش دائم در حال
حرکتند. بی دلیل نیست که می گویند بافنده هاي زیلو ورزشکار هم هستند و همه تناسب اندام دارند. این هنر براي خودش ورزش

 
سختی است. 

 
- چند ساله زیلو می بافین؟ 

همچنان مشغول کار است و اصلا صدایم را نمی شنود. جلوتر می روم و صدایم را از پشت ماسک بلندتر می کنم اما همچنان مشغول
است. دستم را تکان می دهم تا متوجهم شود. دوباره سوالم را تکرار می کنم. گوش و دهانش را با دست نشان می دهد و باز هم

 
کلامی به لب نمی آورد. بافنده پشت سرش صدایم می کند: «خانوم نمی شنوه، بنده خدا کر و لاله». 

چند قدم آنورتر کنار دستگاه یک بافنده دیگر می ایستم. تا متوجهِ من می شود ژست می گیرد و اجازه می دهد از او عکس بگیرم. 60
ساله است. سه سالی می شود که در کارگاهِ تعاونی مشغول به کار شده است. از بچگی می بافته تا زمانی که طالب زیلو کم می شود و
او هم براي خرج نان و زندگی مجبور می شود سراغ بنایی و کارگري برود تا اینکه دوباره به زیلوبافی دعوت می شود. بیمه ندارد و
کمردرد امانش را بریده است. با این حال مجبور است روزي 8 ساعت خم و راست شود: «هر روز هر چی که ببافم همون قد پول می

 
گیرم؛ ساعتی 30 - 40 هزار تومن.» 

صداي شانه زدن هاي بافنده ها در یک سمت دیگر کارگاه گُم می شود و دستگاه ها نخ ها را تاب می دهند. بازمانده هاي پنبه به
کاهگِل دیوار چسبیده اند. نخِ تارِ زیلو باید هفت بار تابیده شود و نخِ پود هم هفت لا باشد. نخ ها را از اصفهان می آورند و صفر تا 100
زیلو ایرانی است. تنها زنی که در کارگاه کار می کند، دستگاه هاي نخ تابی را می پاید. کمی دورتر از سر و صداها یک دستگاه چوبی

 
قدیمی برپاست؛ یادگار یکی از بافنده هاي کهنه کار بوده که حالا حتما استخوان هایش هم پوسیده است. 



 
 

 
ردِ پنبه روي دیوار کاهگلی تعاونی زیلو 

زمانی چرخ اقتصادي میبد با زیلوبافی می چرخیده. گفته می شود حدود 3000 دستگاه زیلوبافی در میبد وجود داشته و روزانه 6000
کیلو زیلو تولید می شده است. رسم بوده هر خانواده اي که صاحب پسري می شده یک نهال توت هم بکارد تا زمانی که فرزندش
بزرگ شد، درخت توت جاي یک دستگاه زیلو را بگیرد و یک بافنده و یک دار دیگر به سرمایه شهر اضافه شود. اما از زمانی که پاي
موکت ها و فرش هاي مصنوعی با طرح و سایزهاي متفاوت به بازار ایران باز می شود، اقبال عمومی به زیلو کم و کمتر می شود و
دیگر کمتر کسی طالب این فرش گیاهی است. تاریخچه زیلو گویاي اوج و فرود این هنر - صنعت است که از دهه 70 رو به فراموشی

 
رفته است. 

«عبدالکریم غنی پور» هم سال هاست که زیلو می بافد و حالا که به 62 سالگی رسیده، مسئول تعاونی زیلوبافی میبد شده است. همه
مردم میبد «غنی پور»ها را می شناسند. یکی دو نفر نیستند و کسب و کارشان زیلوبافی است. هر کسی که وارد میبد شود و بخواهد

 
زیلو و مراحل بافت آن را ببیند به کارگاه تعاونی زیلوبافی می رود؛ از گردشگر گرفته تا مسئول. 

این تعاونی از سال 1351 راه افتاده و زمانی 600 عضو داشته اما حالا فقط 100 نفر در آن فعالند. بیشترشان بازنشسته اند و دولت هم
براي بیمه بافنده ها کاري نکرده است. فقط بیمه روستایی و عشایري مطرح شده که فایده اي ندارد و هیچکس از آن استقبال نمی

 
کند. بافنده ها می گویند تسهیلاتی که بیمه تامین اجتماعی دارد، بیمه عشایري ندارد. 

 
- تا حالا کسی از بافنده ها کرونا گرفته؟ 

 
- چن تا زیلوباف کرونا گرفتن اما الحمدالله خوب شدن. کارگاه هم یه ماهی تعطیل بود تا اینکه دوباره باز شد. 

 
- فروشتون بخاطر کرونا کم شده؟ 

- والا این روزا به خاطر کرونا فروش خیلی خوب نیس و قیمت نخ هم گرون شده. قبلا نخ کیلویی 25 هزار تومن بود و حالا کیلویی
45 هزار تومن شده. ما هم باید زیلوها رو گرون تر از قبل بفروشیم اما چون قدرت خرید مردم کم شده فعلا گرون نکردیم. صادرات
هم نداریم و فقط گردشگرایی که می اومدن میبد زیلوهاي کوچیک می خریدن. چن تا تاجر هم از تهران برامون پشم و نخ می
فرستن تا براشون زیلو ببافیم و خودشون صادر می کنن. پارسال هم 500 میلیون تومن وام گرفتیم که یه کمی بهمون کمک کرد. از
وقتی موکت مُد شد، زیلو از بین رفت. زیلو وقتی با نخ پنبه بافته میشه جنسش خنکه و به درد کشوراي گرمسیري می خوره. با پشم
هم بافته میشه و بیشتر به کارِ کشورایی که آب و هواي سرد دارن، میاد. نخا رو هم که تو کارگاه هاي رنگرزي یزد رنگ می کنن چون



 
میبد کارگاه رنگرزي نداره. زیلو دو رو داره. قابل شستشوئه و تا 50 سال عمر می کنه. به اسم فرش سلامت می شناسنش. 

عبدالکریم و بافنده هاي دیگر تمام زیلوهایی که بافته اند تا بیت رهبري برده اند و خودشان همانجا پهن کرده اند؛ دست بافته هایی
که همه در همین تعاونی قد کشیده اند: «کسی نبود که زیلو ببافه. همه رو خودمون همین جا بافتیم. 4000 متر زیلو با طرح زُلفک
که حالا به طرح رهبري معروفه و هر کی می خواد زیلو سفارش بده میگه طرح رهبري میخوام. خانم، زیلو که خراب نمیشه، یه
زیرانداز ساده س. مث دشت کویره. وقتی از بالا بهش نگاه می کنی ساده س اما وقتی از نزدیک می بینیش می فهمی چقدر پیچیده
س. اصلا به خاطر همین سادگیشه که حضرت آقا طرفدارشه. حتی وقتی امام خمینی هم عراق زندگی می کردن، زیر پاشون زیلو

 
مینداختن. وقتی حضرت آقا به یزد سفر کردن هم درباره زیلو صحبت کردن اما تا حالا کارگاه هاي زیلوبافی میبد رو ندیدن.» 

 
 

 
زیلوهاي بیت مقام معظم رهبري و حسینیه امام خمینی (ره) اینجا بافته می شوند 

بافنده اي در گوشه دیگري از کارگاه در حال چله کشی است که در زبان محلی به آن «کاردوانی» می گویند. بین 8 تا 10 کیلومتر راه
می رود تا براي یک زیلوي با کیفیت، 500 تار آماده کند. این کار از زمان قدیم به وسیله دست انجام می شده و چون زحمتش زیاد
است حالا در تلاشند دستگاهی براي این کار تهیه کنند. بافنده براي یک متر زیلو به 320 تار نیاز دارد و اگر زیلویی کیفیت خوبی

 
داشته باشد باید طول تار را به 24 برساند. با هر چله می توان هشت زیلو بافت. 

از زمانی که میبد شهر جهانی زیلو شده، خوشه زیلو هم شکل گرفته تا نقص هاي موجود در این هنر از طراحی گرفته تا رنگ بندي

 
برطرف شود و بازار این هنر - صنعت گسترش پیدا کند. 



 
 

 
بافنده براي چله کشی باید بین 8 تا 10 کیلومتر راه برود 

درآمد بافنده هاي زیلو از این کار ناچیز است و مدیر توسعه بازار خوشه زیلو هم تایید می کند که شکی نیست که یک هنرمند براي
بافت زیلو دستمزد پایینی می گیرد. اما به دلیل نبود تناسب قیمت تمام شده مواد اولیه و قیمت فروش، این موضوع وجود دارد: «تمام
زیلوبافان در تعاونی به طور مشترك سهام دارند و در سود سالانه آن شریک هستند. از طرفی مواد اولیه یک زیلو ابتداي سال 25 تا
30 هزار تومان بوده است و در حال حاضر کیلویی 50 هزار تومان شده است. نمی توان قیمت زیلویی که متري یا کیلویی 100 هزار
تومان بوده بر اساس افزایش قیمت مواد اولیه یک باره به متري 200 هزار تومان افزایش داد زیرا باید در این زمینه با موکت رقابت
کند. دو سال پیش موکت متري 45 هزار تومان بود و امسال به متري 250 هزار تومان رسیده است. در حال حاضر قیمت موکت از
قیمت زیلو که هنر دست است و قدمت بسیاري دارد بیشتر است! ما در حال رفع این مشکلات هستیم. مهم ترین معضل ما شناخته
شده نبودن زیلو است و متاسفانه بازار محتوا براي این کار در نظر نگرفته شده. در کل چهار کتاب درباره زیلو داریم که محتواي دو

 
کتاب، نقش و عکس زیلو است و هشت مقاله قابل استناد در این زمینه داریم که 80 درصد آن کپی است.» 

 
 

 
در حال حاضر قیمت موکت از قیمت زیلو که هنر دست محسوب می شود، بیشتر است 

این صحبت ها را «محمدعلی یادگاریان» به زبان می آورد و ادامه می دهد: «از خرید نخ تا تابیدن آن براي چله کشی، تولید و فروش
همه و همه در این محل انجام می شود. برخی مواد اولیه را از اینجا تهیه می کنند و زیلو را در کارگاه هاي خانگی می بافند و به جاي
رد و بدل کردن پول، دوباره نخ می گیرند. نخ زیلو کلفت است و کمتر کارخانه اي آن را تولید می کند. به همین دلیل با محدودیت
تامین منابع روبه رو هستیم. در خوشه زیلو نوعی نخ شناسایی کردیم که به صورت مشترك بین کارگاه ها خریداري شد. چون نخ پنبه
کلفت است بیشتر کارخانه ها به آن ضایعات اضافه می کنند. اما ما ضایعات را حذف و نخ صددرصد پنبه تهیه کردیم. زمانی زیلو در



همه خانه ها پیدا می شد و ارزش مادي زیادي نداشت زیرا پنبه در هر خانه به میزان زیادي وجود داشت. در یزد هم پنبه کشت می
شد اما بعد از خشکسالی، کشت هم کاهش پیدا کرد و قیمت پنبه بالا رفت که روي قیمت تمام شده آن هم تاثیر گذاشت. از سال
2018 که میبد به عنوان شهر جهانی زیلو ثبت شده، صندوق کارآفرینی امید هم بودجه اي را به بافنده هاي زیلو اختصاص داده و
هزینه خرید دستگاه زیلوبافی را در قالب وام به بافنده ها پرداخت می کند. بسیاري از این تسهیلات استفاده کرده اند. در حال حاضر
هم بیشترین تمرکز ما روي طراحی زیلوست. زمانی که زنجیره ارزش و تولید زیلو را بررسی کردیم متوجه حلقه مفقوده اي به نام
طراحی شدیم. به همین دلیل خوشه زیلو از سال گذشته دوره طراحی زیلو را راه اندازي کرد و افرادي که در رشته طراحی مشغول به
تحصیل هستند تلاش می کنند که طراحی زیلوها را مدرن کنند. دانشگاه علمی - کاربردي هم دو سال پیش رشته زیلو را شکل داد

 
اما نتوانست آن طور که باید آن را پیش ببرد.» 

درِ کارگاه هاي شخصی هم در شهر میبد بازند؛ کوهی از زیلوهاي رنگارنگ بافته شده و زیلوي نیمه بافته اي که بین زمین و هوا روي
دار معلق مانده و بافنده اي که تنهاست. بیشتر بافنده ها سپیدمو و سن وسال دارند. آقاي «کلانتري» هم 68 ساله است و 20 سالی از
بافندگی دور بوده. خرج زیاد بوده و درآمد زیلوبافی کم؛ به همین دلیل مجبور شده براي آنکه خرج 10 سر عائله را بدهد چند وقتی
نگهبان شود و چند وقت دیگر هم بنایی کند. حالا هم که با داشتن بیمه بازنشسته شده، دوباره پشت دارنشینی را انتخاب کرده چون
«حقوق بازنشستگی کمه واقعا». حالا بچه هایش بزرگ شده اند و چندتایی از آنان در کارخانه هاي اطراف کار می کنند اما
هیچکدامشان زیلوبافی را دوست ندارند: «پول زیلوبافی خیر و برکت داره. یه زمانی با همین کار خرج 10 نفرو می دادم. حتی کمش
هم زیاده. پولش حلاله و با پول بادآورده فرق می کنه. حالا هم هرچند کم اما پول با برکتی درمیاد و معلوم نیس چقدر درمیارم. یه
وقتایی هیچ تومن، یه وقتایی یه تومن، یه وقتایی هم سه تومن. روزي رو خدا میرسونه خانوم. 6 ماه پیش تصادف کردم و پام شکست
و مجبور شدم پلاتین بذارم. یه مدت هم زنم کرونا گرفت و طول کشید تا دوباره به کار برگردم. این کارگاه هم مال من نیس، من فقط

 
بافنده ام.» 

 
 

 
آخرین نسل از بافنده هاي کهنه کار زیلو 

صاحب کارگاهی که آقاي کلانتري آنجا کار می کند یک بافنده کارکشته است و هفتمین نسل خانواده اش است که زیلو می بافد.
آنقدر شاگرد داشته که حسابشان از دستش در رفته است و حتی تجربه آموزش به روشندلان را هم دارد و براي این کار سختی زیادي

 
کشیده است. یک روشندل به 6 ماه زمان نیاز دارد تا زیلوبافی را یاد بگیرد و این مدت زمان براي افراد عادي 90 ساعت است. 

مربی روشندلان هم یکی از همان غنی پورهاي معروف شهر میبد است و از تجربه کار کردن با روشندلان می گوید: «یکی از مادرایی
که واسه آموزش میومد، یه دختر نابینا داشت که 19 سالش بود. دختر چند باري همراه مادرش اومد کارگاه و منم کم کم باهاش
شروع به کار کردم و متوجه شدم استعداد خیلی خوبی داره. بعد از اینکه تجربه موفقی داشتم به بهزیستی پیشنهاد دادم که زیلوبافی



رو به روشندلان هم آموزش بدیم که اونا هم استقبال کردن. اول، کارو با هفت نفر شروع کردیم و وقتی دوره آموزشی با موفقیت تموم
شد، 6 نفر دیگه تو کلاسا ثبت نام کردن. اما در کل 6 نفر بافندگی رو ادامه دادن. نقشه هاي زیلو هم بهشون با خط بریل آموزش دادم
و خدا رو شکر تا حالا هم براي هیچکدومشون هیچ مشکلی پیش نیومده. متقاضی واسه یادگیري زیاده شده و بیشترشون تو
شهرستاناي اطرافن. بالاخره هر چی باشه با این کار یه منبع درآمدي پیدا می کنن و روزي 50 تا 80 هزار تومن درمیارن. میدونین
همین کار چقدر تو روحیه شون تاثیر میذاره؟ یه شاگرد داشتم که افسردگی داشت. بعد از اینکه زیلوبافی رو یاد گرفت حالش خیلی
بهتر شد. جالبه که روشندلا بهتر از افراد بینا می بافن و دقت و حساسیت بیشتري دارن. چند باري هم با معلولاي ذهنی صحبت

 
کردم که ببینم می تونم بهشون آموزش بدم یا نه اما تا الان به نتیجه درستی نرسیدم.» 

محمدعلی غنی پور تا خانه یکی از همین شاگردانش همراهی ام می کند. «علی» 35 ساله است و در تاریکی مطلق بدنیا آمده. از
وقتی زیلوبافی را یاد گرفته دستش در جیب خودش بوده است. زیلویی که تا نیمه بافته روي دار است. دستش را به دستگاه می گیرد
و خودش را پشت تار و پودها می برد. نخ ها را لمس می کند و بو می کشد. نخی که نرم و لطیف است رنگ سفیدي دارد و
تشخیصش راحت تر است. نخ را از بین تارها رد می کند و با دست هایش شانه را پیدا می کند و می کوبد. صداي مربی اش را می

 
شنود: «علی آقا محکم تر». صداي هیاهوي اعضاي خانه در کوبیدن شانه گم می شود. 

علی خسروي نیا سه ماه وقت گذاشته تا زیلوبافی را یاد گرفته و کرونا وقفه هایی هم بین کارش انداخته اما حالا 10 ماهی می شود
که زیلوباف شده و تا حالا 26 زیلو بافته و فروخته است: «اولش فکر می کردم زیلوبافی خیلی سخته و نمی تونم. کارو با استرس شروع
کردم اما وقتی انجامش دادم دیدم زیادم سخت نیست. روزي 8 ساعت می بافم و اگه دستم تند باشه یه زیلوي کوچیکو یه روزه می
بافم. اگه جاي بزرگی داشتم زیلوهاي بزرگ تري می بافتم. دنبالشم که کار بزرگ هم ببافم. الان همه کارم شده زیلوبافی. قبلش بیکار
بودم. با دیپلم انسانی و یه نامه از بهزیستی و فرمانداري از این کارخونه به اون کارخونه دنبال کار می گشتم، آخرشم هیچ کاري پیدا

 
نکردم.» 



 
 

 
علی خسروي نیا روشندل است و 10 ماهی می شود که زیلوبافی را یاد گرفته است 

 
- دستگاه رو خودت نصب کردي؟ 

- نه. نصب کردن دستگاه (دار زیلوبافی) خیلی ظرافت داره و از یه نابیناي مطلق برنمیاد. به خاطر همینم آقاي غنی پور زحمتشو برام

 
کشید. دستگاه رو هفت ماه پیش حدود دو میلیون و 500 خریدم. 

 
- تا حالا شده موقع بافتن آسیبی ببینی؟ 

 
- نه خدا رو شکر. 

 
- به جز زیلوبافی، هنر دیگه اي هم بلدي؟ 

- انجمن نابینایان استان یزد به بچه ها خدمات میده و کارایی مثل موسیقی، زیلوبافی و ... آموزش میده. بهزیستی هم تسهیلات میده
و بیمه مون کرده. تا حدي ارُگ یاد گرفتم اما ساز ندارم که بخوام مرتب تمرین کنم و بزنم. درسته که معلولا نقص عضو دارن اما می

 
تونن از تواناییاي دیگه شون استفاده کنن. به معلولا توصیه می کنم ناامید نشن.» 

طاقچه خانه علی با تقدیرنامه ها و دیپلم هایی که گرفته، زیباتر شده است و می توان در چشمان مادرش خوشحالی را هم دید که

 
نگاهی به قد و بالاي پسرش می اندازد و احتمالا در دلش قربان صدقه اش می رود. 

کمی دورتر از خانه علی، کاروانسراي عباسی است و یک موزه از زیلوهاي قدیمی و با ارزش استان یزد که زیلوها را استاد



 
«سیدعبدالعظیم پویا» در دهه هفتاد جمع کرده و حالا حدود 60 زیلو در این موزه نگهداري می شود. 

به گفته تارا کشتکار - مسئول موزه - یکی از نادرترین موزه ها در صنایع دستی مربوط به زیلو است. همه زیلوهایی که در موزه
نگهداري می شوند وقف اماکن مذهبی بوده اند و وقفنامه دارند؛ به همین دلیل جابه جایی آنها عذر شرعی داشته است. استاد پویا از
حضرت آیت االله خامنه اي حکم شرعی می گیرد تا در ازاي زیلوهاي تاریخی و انتقال آنها به موزه، زیلوهاي نوبافته اهدا کند و این
روند 10 سال طول می کشد تا زیلوها از مساجد و اماکن تاریخی جمع آوري شوند. این موزه در سال 1380 افتتاح می شود که البته

 
کرونا درهاي این موزه را هم بسته است. 

زیلوهاي موزه از دوره تیموري شروع می شوند و به دوران معاصر می رسند. یکی از خوش بافت ترین زیلوهاي موزه مربوط به سال
1233 و داراي نقوش باستانی است که طرح هاي آن روي سفالینه هاي پیش از تاریخ هم وجود داشته. «سرو»، یکی از این طرح
هاست که درخت مقدس آیین مهر است و بعدها وارد آیین زرتشت و اسلام شده و در ادیان مختلف تطبیق پیدا کرده تا زنده بماند.
روي همه زیلوهاي موزه، سال، ماه و امضاي بافنده بافته شده است. روي یکی از زیلوها با 634 سال قدمت تمام جزئیات بافت، ثبت

 
شده است. 

در این موزه، زیلوها به سختی نگهداري می شوند و ویترین هاي استانداردي براي این کار وجود ندارد. موزه، سیستم سرمایشی و
گرمایشی ندارد و شیوه نمایش آن هم به زیلوها آسیب می زند. مسئول موزه می گوید: «متاسفانه براي استانداردکردن موزه، بودجه
وجود ندارد و علی رغم اینکه بارها براي این کار درخواست داده ایم اما متاسفانه کسی نیست که این موضوع را بررسی کند. حتی
مشکلات را به مدیرکل موزه ها منتقل کردیم که در سال 1396 حدود 60 میلیون بودجه به موزه اختصاص دادند. این مبلغ براي
کفپوش فضا هزینه شد چون کف موزه آجري بود و موجب می شد زیلوها دائم خاك بگیرند. در کل، نامه زیاد نوشتیم و مشکلات را

 
مطرح کردیم و کاري بیشتر از این از ما برنمی آید.» 

در موزه زیلو، ذوق و هنر افرادي جمع شده که با وجود نداشتن سواد در 600 سال پیش، رنگ ها و طرح ها را درست و بجا خرج کرده
و کنار هم چیده اند. ترکیب بندي ها و فرم هایی که در زیلوها جا گرفته اند گفتنی هاي بسیاري دارند که هر کسی قدرت رمزگشایی

 
آنها را ندارد. 

زیلو یکی از میراثی ترین فرش هاي دنیاست که در فضاهاي عمومی پهن می شده؛ فضاهایی که عموما نیایشگاه بوده اند؛ از مسجد
گرفته تا کلیسا، کنیسه و خانقاه. بیشترین قسمت از زیلوها که آسیب دیده مربوط به کفش کن این مکان ها بوده با این حال بعد از
گذشت صدها سال همچنان زنده اند. هنوز زیلوهاي بسیاري در اماکن تاریخی پهن هستند و چون عذر شرعی دارند از تحویل آن به
موزه ممانعت می شود زیرا در وقفنامه هایشان تاکید شده که «این بافته ها از محل مورد نظر بیرون برده نشوند و اگر چنین شود
خلاف کننده به لعنت ابدي گرفتار می شود». به همین دلیل هم گاهی اوقات زیلوها را می سوزانند یا در انبار مساجد نگه می دارند تا

 
خاك بخورد. 

یکی از ویژگی هاي زیلو، گیاهی بودن آن است و همان طور که از طبیعت گرفته می شود به طبیعت هم بازمی گردد. حتی زیلوهاي
وقفی که فکر می کردند به کار نمی آید به عنوان کود در زمین هاي کشاورزي چال می شده است. تقریبا بیشتر زیلوها به رنگ آبی و
سفید بافته می شوند. در زمان قدیم مرسوم بوده که اغلب زیلوهایی که در اماکن مذهبی پهن می شدند به رنگ آبی لاجوردي و
سفید باشند. این رنگ ها حالت روحانی تري داشتند. نخ را با نیل رنگ می کردند که نسبت به مواد رنگ زاي دیگر راحت تر و بادوام
تر بوده همچنین در برابر شست وشو و آفتاب تغییرات کمتري پیدا می کرده است. از طرفی پنبه، لیف نازکی دارد، آب بیشتري جذب
می کند و زود اشباع می شود. در چند سال اخیر سعی شده تنوع رنگی زیلو بیشتر شود. بافنده ها قبلا ترکیب رنگ ها را دلی انتخاب



 
می کردند اما در یک سال گذشته طراحی زیلو هم به این رشته اضافه شده تا نقش ها و ترکیب بندي جدیدي خلق شوند. 

 
 

 
بعد از ثبت جهانی میبد به عنوان شهر زیلو روي تغییر طراحی و رنگ بندي این دست بافته کار می شود 

یکی از ویژه ترین و تاریخی ترین زیلوهاي موزه مربوط به دوره تیموري است که برخلاف زیلوهاي دیگر با سه رنگ بافته شده است.
در عرضِ زیلو فقط دو رنگ می توان استفاده کرد و تا کنون کسی متوجه نشده که چگونه از سه رنگ آبی، سفید و قرمز در عرض این

 
زیلو استفاده شده است؛ تغییر رنگی که به صورت منظم ایجاد شده است. 

زیلو را می توان حاصل زندگی کشاورزي بشر دانست که مردم آن زمان توانسته اند از الیاف گیاهان زیراندازي ببافند که از اقلیم کویر
و کوچه پس کوچه هاي خاکی اش تبعیت کند. حالا کارکشته هاي این کار که آخرین نسل از زیلوبافان میبد محسوب می شوند
جرات دارند پاي دارهاي بزرگ هم بایستند گرچه بیشترشان با 60 سال سن هنوز هم دغدغه بیمه دارند. اصلا به همین دلیل جوانان
شهر دل به زیلوبافی نمی دهند و ترجیح می دهند در کارخانه هاي کاشی و سرامیک کار کنند. رئیس شهر جهانی میبد هم می گوید:
«بیمه کردن زیلوبافان از عهده من خارج است و به شهرداري مربوط نمی شود گرچه رایزنی هاي بسیاري در این زمینه شده اما بی
نتیجه مانده است. از طرق مختلف مثل استانداري و فرمانداري پیگیر شدیم. حتی زمانی که وزیر میراث فرهنگی یا آقاي نوبخت به
میبد سفر کرده بودند موضوع بیمه مطرح شد اما می گویند نمی شود. موضوع بیمه از دست استان خارج است. تنها پیشنهاد مطرح
شده در این زمینه بحث بیمه روستایی و عشایري است که به خاطر ساپورت نکردن درست بخش درمانی چندان مورد استقبال

 
زیلوبافان قرار نمی گیرد.» 



 
 

 
یکی از ویژه ترین زیلوهاي موزه مربوط به دوره تیموري است که با سه رنگ بافته شده است 

بعد از ثبت جهانی میبد به عنوان شهر زیلو در شوراي جهانی صنایع دستی، اعتبارنامه شوراي جهانی هم مثل شهرهاي دیگر تحویل
شهردار این شهر شد. هر شهري که جهانی می شود شهردار به عنوان رئیس شهر جهانی شناخته و دبیرخانه آن تشکیل می شود.
گرچه علیرضا نقوي - شهردار میبد - هم اذعان می کند این شهر هم مثل سیرجان (شهر جهانی گلیم شیریکی پیچ) و آباده (شهر
جهانی منبت) یک باره با پدیده جهانی شدن مواجه شد و چندان آماده این موضوع نبود، با این حال تلاش می کنند کم و کاستی ها

 
را جبران کنند که فعلا شیوع ویروس کرونا برنامه هایشان را متوقف کرده است. 

طبق گفته هاي شهردار، سال گذشته نشستی در چین و مالزي برگزار و زیلو که قدمت آن به دوره پیش از اسلام می رسد، به عنوان
فرش سلامت معرفی شد: «در حال مذاکره با شوراي عالی مساجد کشور و ائمه جمعه هستیم تا سفارش زیلو بگیریم. دیداري هم با
خانم ابتکار - معاون رئیس جمهوري - داشتیم و یکسري استارتاپ هاي شتاب دهنده هم براي فروش زیلو در نظر گرفته شده است.
قرار است براي بانوانی که در فضاي مجازي زیلوهاي بافته شده خود را عرضه می کنند، اتفاقات خوبی بیفتد. از طرفی تسهیلاتی که
براي مشاغل خانگی زنان در نظر گرفته شده به بانوان زیلوباف میبد هم اختصاص داده می شود. همچنین جهاد دانشگاهی با عنوان
خوشه زیلو کلاس هاي آموزشی زیلوبافی را برگزار می کند. میراث فرهنگی در برگزاري نمایشگاه زیلو خدمات می دهد. خانه زیلو و
انجمن صنفی زیلوبافان شکل گرفته اند و نماهنگ هایی هم براي این دست بافته در فضاي مجازي و شبکه هاي مختلف داخلی و
خارجی تهیه شده که بزودي پخش می شوند. مستندسازيِ تاریخ شفاهی زیلو هم در حال انجام است. حتی بعد از ثبت جهانی بین
20 تا 30 دار زیلوبافی در میبد اضافه شده اند. قبل از جهانی شدن بیش از 223 دستگاه زیلوبافی در میبد وجود داشت و در حال
حاضر شاهد رشد 50 درصدي در این زمینه هستیم. بانک اطلاعاتی زیلو هم توسط جهاد دانشگاهی تشکیل شده که مستند و همراه با

 
جی پی اس است.» 

نقوي هم معتقد است: «زیلوبافی، کار واقعا فرسایشی است و تلاش می کنیم به سمت برندسازي برویم. یکی از مشکلات ما در میبد
در بحث سفالگري و زیلوبافی، بسته بندي است که خوشبختانه دوستان ما در خوشه زیلو وارد عمل شدند و در این زمینه در حال
انجام اقداماتی هستند. در بحث برندسازي هم در حال انجام اقداماتی بودیم که متاسفانه با شیوع ویروس کرونا با مشکل روبه رو
شدیم. کیف زنانه، کیف لپ تاپ و آباژور از جمله محصولاتی هستند که با زیلو تولید می شوند و آرم سازي روي زیلو هم به مرور در
حال انجام است. 14 شهر و روستاي ایران در شوراي جهانی صنایع دستی ثبت شده اند و باید براي مارکتینگ این محصولات یک
شبکه ایجاد شود که یکی از آنها زیلوست و در این زمینه اقداماتی هم با وزارت میراث فرهنگی و معاونت صنایع دستی انجام شده و
منتظریم کمی از محدودیت هاي کرونایی کم شود تا بتوانیم اقدامات تکمیلی را انجام دهیم. یکی از موضوعات مطرح شده، شهرهاي
خواهرخوانده هستند که می توان از دیپلماسی شهري براي ارائه صنایع دستی خارج از مسائل دیپلماتیک و سیاسی که موجب تحریم
ها و محدودیت ها می شود، استفاده کرد. خواهرخوانده میبد شهر «فائنتسا» یا همان «فائنزا» در ایتالیاست. این شهر قدمت تاریخی و



جمعیتش مثل میبد است و در حال حاضر سفال میبد با این شهر مشترك است و هر دو، موزه سفال و سرامیک دارند. قدمت سفال

 
میبد هم 4000 ساله است.» 

با اینکه یکی از قوانین ثبت جهانی استفاده از المان هاي شهري است، آنقدر که المان هاي مربوط به سفال در میبد پررنگند، المان
هاي زیلو رنگ و لعاب ندارند. شهردار میبد در این باره می گوید: «دو سال از جهانی شدن میبد به عنوان شهر زیلو می گذرد و ورود
من به عنوان شهردار همزمان با جهانی شدن این شهر بود. براي جهانی شدن میبد پروسه سریع دو ساله طی شد و این طور نیست که
هیچ الِمانی از زیلو در شهر کار نشده باشد. در میبد میدانی به نام زیلو احداث کردیم و المانی براي آن درست شده است و در حال
برنامه ریزي هستیم که چند دستگاه زیلوبافی را در نقاط مختلف شهر فضاسازي کنیم. در مجموعه گردشگري بام میبد که در یکی از
نقاط مرتفع شهر است و سه فاز دارد، از نقش و نگاره هاي زیلو و سفال استفاده شده است. در حال ایجاد باغ زیلو و سفال هم هستیم
که حدود 150 هکتار خواهد بود. فاز اول بام میبد 25 هکتار است که به عنوان یک کمپ گردشگري تا دهه فجر افتتاح می شود.
پیاده راه شهر میبد با عنوان گذرنگاره ها با تاکید بر نگاره هاي زیلو و سفال هم در حال شکل گیري است. حدود 20 پرونده در میراث

 
فرهنگی باز کردیم تا نقش و نگاره هاي قدیمی را به عنوان آثار فرهنگی ناملموس ثبت کنیم.» 

شهر میبد هم بدون زیرساخت هاي لازم و به یکباره در شوراي جهانی صنایع دستی ثبت شده است. حتی یک فروشگاه صنایع دستیِ
همه چیزتمام هم نمی توان در میبد پیدا کرد که از زیلو گرفته تا سفال و حصیر که همگی هنر دست مردم کویرنشین هستند، به
گردشگر عرضه کند؛ موضوعی که شهردار میبد هم از آن به عنوان معضل یاد می کند: «میبد که هیچ. شما در مرکز استان هم نمی
توانید یک فروشگاه صنایع دستی همه چیز تمام پیدا کنید. متاسفانه هنوز زیرساخت کافی در این زمینه وجود ندارد که اگر تقاضا
زیاد شد بتوان عرضه خوب و باکیفیتی داشت. ما در دو سالی که زیلو ثبت جهانی شده در حال انجام اقداماتی هستیم که طی 100

 
سال گذشته انجام نشده بود.» 

پربیننده ترین همسان سازي حقوق 3میلیون و 600بازنشسته تامین اجتماعی/ رتبه بندي معلمان 1400قطعا اجرایی می شود
استوري متفاوت اینستاگرام سایت رهبري +عکس وعـده نوبخت براي اجراي رتبه بندي معلمان در1400 نتایج اولیه هشتمین آزمون

استخدامی اعلام شد +لینک اعلام نتایج آزمون استخدامی آموزش و پرورش +لینک



مردم محتاج نان شب خود هستند

منبع: شعار سالشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/11/12

شعار سال: حجت الاسلام علیرضا سلیمی درباره تصمیم کمیسیون تلفیق بودجه مبنی بر این که در سال آینده یارانه نقدي به
دو برابر افزایش پیدا کند و چرا این کمیسیون به جاي این تصمیم راه حلی براي ایجاد اشتغال ارائه نداده است تا هم اشتغال

زایی صورت گیرد و هم این که از تورم افسار گسیخته جلوگیري کند، گفت: ...

شعار سال: حجت الاسلام علیرضا سلیمی درباره تصمیم کمیسیون تلفیق بودجه مبنی بر این که در سال آینده یارانه نقدي به
دو برابر افزایش پیدا کند و چرا این کمیسیون به جاي این تصمیم راه حلی براي ایجاد اشتغال ارائه نداده است تا هم اشتغال زایی
صورت گیرد و هم این که از تورم افسار گسیخته جلوگیري کند، گفت: قانون هدفمند کردن یارانه چند بخش است که یک بخش آن

 
حمایت از تولید است و براي این بخش هم مصوباتی در نظر گرفته شده است. 

این عضو هیات رئیسه مجلس شوراي اسلامی خاطر نشان کرد: کمیسیون تلفیق مجلس شوراي اسلامی در بخش حمایت از تولید در

 
لایحه بودجه سال آینده اعتبارات خوبی در نظر گرفته است تا بتواند مشکلات این بخش را حل و فصل کند. 

وي تاکید کرد: واقعیت این است که بعضی از خانواده ها سفره شان کوچک شده و توان تهیه نان هم ندارند. سوال این جاست براي
این بخش از جامعه که به اصطلاح به نان شب محتاج است چه باید کرد؟ بنابراین کمیسیون تلفیق و مجلس یک بخش ویژه براي آن

 
ها در نظر گرفته است. 

نماینده مردم محلات در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: ا ي کاش آقایان به تبصره 14 هم نگاهی می انداختند که چه عدد و رقم
هایی براي حمایت از تولید در بخش هاي مختلف در نظر گرفته شده است. باید گفت مجلس علاوه بر تبصره 14 در تبصره هاي

 
متعددي از جمله 5 و 6 اعداد بسیار خوبی براي حمایت از تولید و ایجاد اشتغال در نظر گرفته است. 

وي با بیان این که ایجاد اشتغال یک مقدار زمان بر است و مردم امروز گرسنه هستند، گفت: سیاست هاي دولت باعث کوچک شدن

 
سفره مردم شده است و با مقایسه وضعیت امسال با سال گذشته متوجه خواهیم شد که چه اتفاقی افتاده است. 

سلیمی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که دو برابر شدن یارانه ها در بین مردم نگرانی به وجود آورده که مبادا تورم بیشتر از آن چه
که هست بشود، براي رفع این نگرانی راهکار مجلس چیست، اظهار داشت: بله نقدینگی در حال خلق شدن است و نگرانی مردم به
جاست، اما این نقدینگی به دست اهلش نرسیده است؛ یعنی مردم فقط دود و چوبش را خورد ه و کبابش را دیگران خورده اند. از این

 
رو حرف مجلس شوراي اسلامی در افزایش یارانه ها این است که مردم کف جامعه باید از امکانات بهره مند شوند. 

این عضو هیات رئیسه مجلس شوراي اسلامی گفت: مجلس براي جلوگیري از تورم، ساز و کار هایی دارد و در بودجه راه هایی براي

 
این کار در نظر گرفته است. 

وي در پاسخ به سوال دیگري در خصوص اثرات افزایش مالیات بر ارزش افزوده بر اقشار آسیب پذیر، بیان کرد: کمیسیون تلفیق
افزایش مالیات ها را سمت طبقات مرفه برده است، یعنی هرچه طبقه پایین تر باشد مالیات حذف می شود. کمیسیون تلفیق قصد



 
دارد مالیات ها را به صورت پلکانی افزایش دهد و در بحث عوارض هم همین رویه را در پیش خواهد گرفت. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از دیده بان ایران، تاریخ انتشار: 12 بهمن 1399، کد خبر: 100987،
www.didbaniran.ir



مالیات تولیدکننده ها 20 درصد کاهش یافت

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/11/12

در کمیسیون تلفیق تصمیمات خوبی براي تولید گرفته شده است مانند کاهش 20 درصدي مالیات تولیدکننده ها و بخشش
جریمه هاي تامین اجتماعی تولیدکنندگانی که اشتغال خود را حفظ می کنند.

در کمیسیون تلفیق تصمیمات خوبی براي تولید گرفته شده است مانند کاهش 20 درصدي مالیات تولیدکننده ها و بخشش

 
جریمه هاي تامین اجتماعی تولیدکنندگانی که اشتغال خود را حفظ می کنند. 

گروه اقتصادکلان بازارنیوز: محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی ضمن گرامیداشت ایام
االله دهه فجر، گفت: فرا رسیدن سالروز بازگشت تاریخی امام خمینی (ره) به کشور و آغاز دهه مبارك فجر را به همه مردم ایران و

 
عدالتجویان سراسر جهان تبریک می گویم. 

وي بیان کرد: ملت ما به رهبري آن بزرگمرد حق طلب و کم نظیر، جرأت انقلاب پیدا کرد؛ تصمیمی که هر چند دل هاي بسیاري از
ملت هاي ستم کشیده با آن همراه است و آرزوي بسیاري از مردم به آن معطوف است، ولی هر ملتی در طول حیات خویش، قدرت
عملی کردن آن را پیدا نمی کند. ایران، حیاط خلوت قدرت هایی بود که در هیچ لحظه اي از تاریخ، عدالت و حق را بر منافع

 
استعماري و استکباري خود ترجیح نداده اند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: آنها نه از کشتن مردم ایران از قحطی و گرسنگی دریغ کرده اند و نه از به تاراج بردن منابع کشور
و نه از اشغال ایران کوتاه آمده اند و نه از جدا کردن بخش هاي مختلف این آب و خاك. مردم ایران سال ها نظاره گر قداره بندي و
عربده کشی آمریکا و انگلیس در ایران بودند و با قدرتی که امام راحل (ره) به آنها داد، خود در شکل دادن به سرنوشت ایران نقش

 
آفرین شدند. 

قالیباف با بیان اینکه جمهوري اسلامی از ابتداي پیروزي انقلاب خود آغازگر عصر جدید در جهان بود، گفت: همین حقیقت، واکنش
ابرقدرت هاي شرق و غرب را برانگیخت تا فشارهاي زیادي بر این کشور وارد کنند اما این مشکلات انقلاب اسلامی را متوقف نکرد؛ ما
مزد قوي شدن بدون وابستگی خود را گرفته ایم و امروز ایرانی مستقل از چنبره قدرت این و آن داریم و در همین حال، طرح هاي
موذیانه دشمنان را برهم زده و آنها را وادار به عقب نشینی کرده ایم؛ آنهایی که به دنبال فلج کردن ایران سربلند بودند، حالا یا

 
فروپاشیده یا رو به افول هستند و اندیشه اشغال و کودتا را جز در مستندهاي تاریخی، جاي دیگري نمی توانند پیدا کنند. 

وي تصریح کرد: با این وجود، امروز در کشور خود مشکلات ریز و درشتی داریم که مردم آن ها را در زندگی روزمره خود کاملاً
احساس می کنند، ولی این چنین نیست که این مشکلات بدون راه حل باشد. نظام سیاسیِ انقلابیِ برآمده از اسلام، بن بستی براي
خودش متصور نیست، چرا که وعده نصرت الهی را با خود دارد؛ مشروط به آنکه به سنت هاي الهی «حرکت عمومی مردم» پایبند

 
بماند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه با تأکید بر اینکه ما اتکا به هدایت الهی، اعتماد به مردم به ویژه جوانان و کارآمدي و عقلانیت را
نسخه گره گشا در مسیر انقلاب اسلامی می دانیم، افزود: بارها آزموده ایم و باور داریم که هرگاه کشور در این مسیر قرار گرفته پیش



رفته و هر گاه ایمانش سستی گرفته یا به بیگانه اعتماد کرده یا نتوانسته با عقل و انضباط تدبیري اخذ کند، کارش گره خورده است و
کشتی کشورداري از حرکت ایستاده است. راه ما بازگشت به نسخه اصیل امام یعنی «ایمان به خدا و توان مردم، خودباوري و

 
کارآمدي» است. 

قالیباف اظهارداشت: حالا با گذشت بیش از چهل سال از انقلاب اسلامی، در گام دوم انقلاب اسلامی، باید با شجاعت مسیر طی شده را
ارزیابی کنیم، اشتباهات خود و هر آنچه ما را از آرمان هاي اصیل انقلاب دور ساخت، نقد کنیم و امیدوارانه و با برنامه اي مشخص

 
براي تکرار نکردن اشتباهات، این مسیر و صیانت از آنچه به دست آورده ایم، به سمت آینده درخشان انقلاب اسلامی حرکت کنیم. 

وي با بیان اینکه انقلاب اسلامی، زنده و پویا به پیش می رود ولی ممکن است ما از آن عقب بمانیم، تأکید کرد: انقلاب اسلامی، با
هیچ کسی عقد اخوت نبسته است. ما به میزانی که بتوانیم عدالت را محقق سازیم، زندگی مادي مردم را تامین و زمینه سعادت
اخروي آنان را فراهم کنیم و به اندازه اي که بتوانیم آنان را از زیر فشار مستکبرین بیرون بیاوریم، در مسیر انقلاب اسلامی هستیم و

 
خواهیم توانست با ساختن جامعه اي الگو، به هدف اصلی گام دوم انقلاب یعنی ایجاد تمدن نوین اسلامی دست یابیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به این مطلب که به همان میزانی که انقلابی هستیم و انقلابی عمل می کنیم، می توانیم تک
تک مردم ایران را قوي کنیم، گفت: اگر ادعاي انقلابی گري ما، کارگران و معلمان و حقوق بگیران و همه زحمت کشان را ضعیف کرد
و سفره آنها را کوچک ساخت یعنی عمل و تصمیم هاي ما انقلابی نبوده است. انقلاب اسلامی به نفع مردم است و هر آن کس که

 
انقلابی عمل کند، ایران را قوي خواهد کرد. 

قالیباف همچنین با اشاره به حضور خود در سایت هسته اي فردو جهت نظارت میدانی درباره چگونگی اجراي قانون لغو تحریم ها در
هفته گذشته، تصریح کرد: در بازگشت بدون اطلاع قبلی، براي نظارت میدانی از وضعیت تولید به شهرك صنعتی جنوب تهران سرزدم.

وي اضافه کرد: خوشحالم از اینکه با همراهی دولت چرخ سانتریفیوژهاي هسته اي به حرکت درآمده است و امیدواریم بتوانیم با برنامه
ریزي، همدلی و جدیت چرخ تمام کارخانه هاي تعطیل و نیمه تعطیل کشور را نیز به حرکت درآوریم و تولیدکنندگان و کارگران را در

 
میانه سختی ها و فشارهاي تحریم و موانع دست وپاگیرِ تولید تنها نگذاریم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه با چرخیدن چرخ سانتریفیوژها و غنی سازي 20 درصدي، دست دستگاه دیپلماسی براي
رفع تحریم ها پُر شده است، افزود: معتقدیم صنعت هسته اي هم با عواید اقتصادي حاصل از تولید انرژي و با تولید رادیو دارو و
همچنین منافع متعدد در بخش هاي کشاورزي می تواند در خنثی سازي تحریم ها موثر باشد اما با این وجود در بازدید از کارخانه

 
هاي نیمه تعطیل در شهرك هاي صنعتی جنوب تهران، صنعتگران و تولیدکنندگان از نچرخیدن چرخ هاي صنعت گلایه می کردند. 

قالیباف افزود: کارآفرین هایی که با عشق و علاقه کارخانه خود را راه انداخته اند و حالا در میان قوانین زائد، رانت هاي میلیارد دلاري

 
و تصمیم هاي ضد تولید به خصوص فشارهاي بی منطق و کمرشکن بانک ها نفس هاي آخر را می کشند. 

وي تصریح کرد: در کمیسیون تلفیق تصمیمات خوبی براي تولید گرفته شده است مانند کاهش 20 درصدي مالیات تولیدکننده ها و

 
بخشش جریمه هاي تامین اجتماعی تولیدکنندگانی که اشتغال خود را حفظ می کنند، اما کافی نیست. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: مجلس با تشکیل کمیسیون ویژه جهش تولید مصمم است با ادامه نظارت میدانی و معلوم کردن
مشکلات کارآفرینان، رفع تحریم هاي داخلی تولید و بازکردن زنجیرهاي بسته شده به پاي تولید کنندگان توسط بانک ها، تامین



اجتماعی و مالیات و همچنین اولویت دادن به رفع قوانین زائد، مسیر چرخیدن چرخ کارخانه ها را هموار کند تا دولت نیز بتواند بر

 
این بستر، تولید و اشتغال کشور را به رونق درآورد. 

قالیباف در ادامه با اشاره به اظهار نظر اخیر وزیرخارجه آمریکا، موضع این دولت در قبال ایران را ناامیدکننده توصیف کرد و افزود:
دولت بایدن به جاي اینکه براي انجام تعهدات خود پیش شرط بگذارد، باید معلوم کند چگونه می خواهد تعهد رفع تحریم ها را به

 
شکلی عملی لغو کند. 

وي با بیان اینکه اگر آمریکا اعتقادي به برجام دارد به جاي شرط گذاشتن باید درعمل، پایبندي خود را به آن نشان دهد، گفت: تجربه

 
برجام جلوي چشمان مردم ایران است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: مردم با هوش ایران ساده اندیش نیستند که دوباره وارد بازي «اقدامات نقد در برابر وعده

 
هاي نسیه» شوند. مثل این است که ما پول کالایی را به فروشنده داده ایم اما کالایی تحویل نگرفتیم. 

قالیباف با طرح این پرسش که چه کسی حاضر به انجام چنین معامله اي است؟، گفت: بنابراین دولت جدید آمریکا به جاي پیش

 
شرط گذاشتن به فکر چگونگی اجراي عملی رفع تحریم ها و عمل به تعهدات قانونی خود باشد. 

برچسب ها: قالیباف ، مجلس ، بازارنیوز



چه کسانی می توانند تسهیلات ارزي بگیرند؟

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/11/12

صادرکنندگان کالاهاي غیرنفتی، خدمات و تولیدکنندگان، مجریان طرح هاي خودگردان با اولویت طرح هاي نیمه تمام می
توانند از بانک هاي کشور تسهیلات ارزي دریافت کنند که بانک ها می توانند حداکثر تا سقف 5 میلیون دلار براي اشخاص

حقیقی و 20 میلیون دلار براي شخص حقوقی اعم از خصوصی و دولتی مشروط به اینکه ...

صادرکنندگان کالاهاي غیرنفتی، خدمات و تولیدکنندگان، مجریان طرح هاي خودگردان با اولویت طرح هاي نیمه تمام می
توانند از بانک هاي کشور تسهیلات ارزي دریافت کنند که بانک ها می توانند حداکثر تا سقف 5 میلیون دلار براي اشخاص حقیقی و
20 میلیون دلار براي شخص حقوقی اعم از خصوصی و دولتی مشروط به اینکه تسهیلات اعطایی از پنح درصد سرمایه بانک تجاوز

 
نکند، بپردازند. 

بانک ها براي کمک به توسعه اقتصادي، گسترش صادرات و ایجاد اشتغال می توانند تا یک میلیارد دلار به صادرکنندگان و
تولیدکنندگان واجد شرایط تسهیلات ارزي بپردازند که این تسهیلات یکساله و چهارساله هستند و نوع اول براي خرید مواد اولیه و
مصرفی و دیگري براي خرید ماشین آلات تولیدي، خدمات مربوطه یا تکمیل طرح هاي نیمه تمام و هزینه هاي مربوط به صدور

 
خدمات پرداخته می شود. 

در این راستا، بانک ها می توانند معادل 60 درصد از یک میلیارد دلار تسهیلات ارزي را براي تسهیلات یکساله و 40 درصد باقی مانده

 
را براي تسهیلات چهار ساله اختصاص بدهند و اعطاي تسهیلات بیش از این مبلغ به تایید بانک مرکزي نیاز دارد. 

همچنین، بانک ها می توانند حداکثر تا سقف پنج میلیون دلار براي اشخاص حقیقی و 20 میلیون دلار براي شخص حقوقی اعم از

 
خصوصی و دولتی مشروط به اینکه تسهیلات اعطایی از پنج درصد سرمایه بانک تجاوز نکند، بپردازند. 

 
منابع تسهیلات ارزي از کجا تامین می شود؟ 

 
علاوه براین، اعطاي تسهیلات ارزي به اشخاص حقوقی در قالب اعتبار خریدار حداکثر تا سقف 30 میلیون دلار مانعی ندارد. 

طبق اعلام بانک مرکزي، محل تامین و اعطاي تسهیلات ارزي سرمایه هاي ارزي مشتریان نزد بانک ها، ذخایر ارزي بانک ها، امکانات
شعب خارج از کشور و کارگزاران بانک ها است و کسانی که واجد شرایط براي دریافت این وام هستند شامل صادرکنندگان کالاهاي

 
غیرنفتی، خدمات و تولیدکنندگان، مجریان طرح هاي خودگردان با اولویت طرح هاي نیمه تمام می شود. 

از سوي دیگر، نرخ سود تسهیلات ارزي به تشخیص بانک عامل با توجه به نرخ ارز و وضعیت اعتباري متقاضی تعیین و نرخ سود

 
تسهیلات صادراتی براساس مفاد آیین نامه تامین مالی صادرات محاسبه می شود. 

 
دوره بازپرداخت تسهیلات ارزي چه قدر است؟ 



همچنین، متقاضیان دریافت این وام بدانند که تا شش ماه پس از تاریخ گشایش اعتبار اسنادي براي خرید مواد اولیه و مصرفی و تا دو
سال پس از تاریخ گشایش اعتبار اسنادي براي ورود ماشین آلات و اجراي طرح ها می توانند از تسهیلات ارزي بهره مند شوند و در
صورت سپري شدن دوره استفاده قبل از استفاده کامل از تسهیلات، تمدید دوره مذکور به تشخیص بانک با توجه به مقررات جاري

 
بلامانع است. 

علاوه براین، دوره بازپرداخت این تسهیلات شامل شش ماه پس از دوره تنفس در یک قسط براي خرید مواد اولیه و مصرفی و حداکثر
در هشت قسط مساوي و متوالی شش ماهه که اولین قسط آن بعد از انقضاي دوره تنفس براي ورود ماشین آلات و اجراي طرح ها و

 
صدور خدمات و بنا یه تشخیص بانک خواهد بود. 

 
لازم به ذکر است که استفاده کنندگان از تسهیلات باید عین ارز را در سررسیدهاي مربوطه به بانک برگرداند. 

 
(ایسنا) 

برچسب ها: تسهیلات ، تسهیلات ارزي ، سقف 5 میلیون تومان



فاز اول یک مجتمع گردشگري در مریوان به بهره برداري می رسد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
کردستان، فریاد حدادیان روز یکشنبه 12 بهمن ماه 99 با
اعلام این خبر، بیان کرد: «مجتمع گردشگري یانه کورده
واري در مسیر جاده باشماق و در زمینی به مساحت 3000
مترمربع و در زیربناي 800 مترمربع در شهرستان مریوان
احداث شده است که تا پایان سال موزه مردم شناسی آن
افتتاح خواهد شد و سایر قسمت هاي آن نیز در سال

 
1400 به مرحله بهره برداري خواهد رسید.» 

او افزود: «موزه مردم شناسی، اقامتگاه سنتی، نمایشگاه و فروشگاه صنایع دستی و خوراکی هاي محلی از بخش هاي مختلف این

 
مجتمع است که در صورت تکمیل براي بیش از 15 نفر اشتغال زایی خواهد کرد.» 

رئیس میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی مریوان عنوان کرد: «این مجتمع با حجم سرمایه گذاري 50میلیارد ریالی بخش
خصوصی است که در صورت افتتاح شاهد توسعه فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در این شهرستان خواهیم بود.»



10 پروژه گردشگري در هرمزگان افتتاح می شود

منبع: میراث آریاشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی هرمزگان، رضا
برومند روز یکشنبه 12 بهمن ماه با بیان این مطلب، افزود:
«پروژه هاي گردشگري بااعتباري بالغ بر 370میلیارد ریال
احداث می شود که شامل هتل چهار ستاره، مجتمع
گردشگري در بندرعباس، اقامتگاه بوم گردي در جزیره
ابوموسی، اقامتگاه بوم گردي در کوخرد بستک، دفتر
خدمات مسافرتی در جزیره هرمز و پارك طبیعت و

 
گردشگري روستایی در میناب است.» 

او با اشاره به این که اعتبار زیر ساخت هاي گردشگري 53میلیارد ریال است، افزود: «زیرساخت هاي گردشگري در روستاهاي ده خدا،

 
دوربنی، قشم و شهرستان سیریک در دهه فجر به بهره برداري می رسد.» 

 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی هرمزگان اعلام کرد که با بهره برداري از این پروژه ها براي 87 نفر اشتغال ایجاد
می شود.



بازدید استاندار خراسان شمالی از روند ساخت یک پروژه گردشگري در

بجنورد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان خراسان
شمالی، محمدعلی شجاعی روز شنبه 11 بهمن ماه 99 با
حضور در محل ساخت پروژه هتل و رستوران، از این طرح

 
عمرانی بازدید کرد. 

این مجموعه ازجمله پروژه هاي در حال ساخت حوزه
گردشگري استان است که با حجم سرمایه گذاري
50میلیارد ریالی و میزان اشتغال زایی براي 100 نفر در

 
محور بجنورد باباامان در سال آینده افتتاح و به بهره برداري خواهد رسید. 

 
در حال حاضر 159 مرکز اقامتی، رفاهی و پذیرایی در خراسان شمالی وجود دارد که ظرفیت پذیرش بیش از هزار نفر را دارند. 

خراسان شمالی با بیش از 115 جاذبه گردشگري، 24 منطقه نمونه ملی و استانی و هشت روستاي هدف گردشگري مقصدي بکر براي

طبیعت دوستان و علاقه مندان به فرهنگ و آیین هاي اقوام مختلف است.



در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/11/12

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم
داشت.

به گزارش بولتن نیوز، علیرضا رزم حسینی در آیین افتتاح فاز اول
کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان که امروز (12 بهمن ماه) در
شوشتر برگزار شد، اظهار کرد: اجراي این پروژه منطبق با بند 13 و
19 سیاست اقتصاد مقاومتی است. در این دو بند، به فعالیت در حوزه
صنایع، ارزش افزوده صنعتی و صادرات کالاها اشاره شده است که
خوشبختانه سرمایه گذاران با روش هاي به روز موفق شدند در این

 
زمینه اقدام و پارك کلر را با فناوري خوبی ایجاد کنند. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: سیاست وزارت صمت در حوزه صنعتی،

 
افزایش ارزش افزوده صنعتی است و باید ارزش افزوده صادرات افزایش یابد. 

رزم حسینی گفت: تاکنون در سراسر کشور یک هزار و 200 پروژه که در کارخانجات، نیمه فعال و یا نیمه تعطیل شده بودند، در حال

 
اجرا هستند که 47 کارخانه از این تعداد در خوزستان قرار دارند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: علی رغم تحریم ها، اکثر کارخانجات در دو سه شیفت کار می کنند و مدیریت در حوزه ثبت

 
سفارش موجب شده ساخت داخل کارخانجات، دستاورد بزرگی در دوران تحریم باشد. 

 
وي افزود: اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم. 

 
رزم حسینی بیان کرد: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم داشت. 

وي تصریح کرد: یکی از شاخصه هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور، صدور گواهی تاسیس واحدهاي صنعتی -
تولیدي است؛ در 10 ماهه امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته این شاخص در سطح کشور 38 درصد و در خوزستان 44
درصد افزایش یافته است. این موضوع نشان می دهد خوزستان در زمینه تولید، صادرات، نهضت ساخت تولید داخل و اشتغال و

افزایش درآمد ملی آمادگی دارد.



در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/11/12

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با
مشکلاتی روبه رو می شدیم، گفت: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم

داشت.

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه
اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران
تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم، گفت: قطعا با شرایط
جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در

 
کشور خواهیم داشت. 

علیرضا رزم حسینی در آیین افتتاح فاز اول کارخانه پارس
کیمیا کلر خوزستان که امروز (12 بهمن ماه) در شوشتر برگزار شد، اظهار کرد: اجراي این پروژه منطبق با بند 13 و 19 سیاست
اقتصاد مقاومتی است. در این دو بند، به فعالیت در حوزه صنایع، ارزش افزوده صنعتی و صادرات کالاها اشاره شده است که

 
خوشبختانه سرمایه گذاران با روش هاي به روز موفق شدند در این زمینه اقدام و پارك کلر را با فناوري خوبی ایجاد کنند. 

 
وي افزود: سیاست وزارت صمت در حوزه صنعتی، افزایش ارزش افزوده صنعتی است و باید ارزش افزوده صادرات افزایش یابد. 

رزم حسینی گفت: تاکنون در سراسر کشور یک هزار و 200 پروژه که در کارخانجات، نیمه فعال و یا نیمه تعطیل شده بودند، در حال

 
اجرا هستند که 47 کارخانه از این تعداد در خوزستان قرار دارند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: علی رغم تحریم ها، اکثر کارخانجات در دو سه شیفت کار می کنند و مدیریت در حوزه ثبت

 
سفارش موجب شده ساخت داخل کارخانجات، دستاورد بزرگی در دوران تحریم باشد. 

 
وي افزود: اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم. 

 
رزم حسینی بیان کرد: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم داشت. 

وي تصریح کرد: یکی از شاخصه هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور، صدور گواهی تاسیس واحدهاي صنعتی –
تولیدي است؛ در 10 ماهه امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته این شاخص در سطح کشور 38 درصد و در خوزستان 44
درصد افزایش یافته است. این موضوع نشان می دهد خوزستان در زمینه تولید، صادرات، نهضت ساخت تولید داخل و اشتغال و

 
افزایش درآمد ملی آمادگی دارد. 

انتهاي پیام



آغاز برنامه هاي کمیته کارگري همزمان با سالروز ورود تاریخی امام به میهن

در استان مرکزي

منبع: شبستانشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/11/12

آبایی از آغاز برنامه هاي کمیته کارگري همزمان با سالروز ورود تاریخی حضرت امام خمینی(ره) به میهن اسلامی در استان
مرکزي خبر داد.

آبایی از آغاز برنامه هاي کمیته کارگري همزمان با سالروز ورود تاریخی حضرت امام خمینی(ره) به میهن اسلامی در استان

 
مرکزي خبر داد. 

«محمدتقی آبایی هزاوه» ضمن گرامیداشت ایام االله دهه مبارك فجر، بر تبیین
دستاوردهاي انقلاب شکوهمند ایران اسلامی تاکید کرد و به خبرنگار خبرگزاري
شبستان در اراك گفت: انقلاب اسلامی در طول این چهل و دو سال دستاوردهاي
گسترده اي در بخش هاي مختلف داشته است که امروز تبیین آن در بین نسل

 
جوان و نوجوان امري ضروري است. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي با اشاره به اینکه برنامه هاي کمیته کارگري ستاد دهه فجر از امروز 12 بهمن
همزمان با سالروز ورود تاریخی حضرت امام خمینی(ره) به میهن اسلامی آغاز می شود، افزود: بیش از 300 برنامه در این ایام توسط

 
کمیته کارگري دهه فجر استان مرکزي تدوین شده است. 

وي با اشاره به شرایط این روزهاي جامعه و شیوع ویروس کرونا بیان کرد: به همین دلیل برنامه ها با تعداد محدود و بهرگیري از

 
فضاي مجازي برگزار می شود تا سلامت جامعه کار و تولید به خطر نیفتد. 

این مقام مسئول همچنین با بیان اینکه تعداد برنامه هاي کمیته کارگري استان مرکزي در ایام االله دهه مبارك فجر امسال نسبت به
سال قبل کاهش دارد، اضافه کرد: برخی از برنامه ها همچون مسابقات ورزشی و جشن هاي انقلاب که در سنوات قبل در سالن هاي

 
ورزشی و کارگاه ها برگزار می شد امسال به دلیل شیوع ویروس کرونا و حفظ سلامت جامعه کار و تولید برگزار نمی شود. 

آبایی هزاوه، نمایش دستاوردهاي انقلاب در ورودي ساختمان ها، برگزاري جشن انقلاب در اداره کل، ادارات و دستگاه هاي تابعه،
واحدهاي تولیدي، صنعتی و تعاونی ها، آذین بندي و پخش سرودهاي انقلابی، افتتاح خانه بهداشت شرکت هماورد تکلان، خانه وزنه
برداي، سالن تیاریکس و آمادگی جسمانی، خانه بهداشت شرکت تلاشگران کیمیا صنعت ایرانیان محلات و خانه فرهنگ شرکت هپکو

 
را از جمله برنامه هاي ایام االله دهه مبارك فجر دانست. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي حضور در نماز عبادي و سیاسی جمعه با رعایت پروتکل هاي بهداشتی، برگزاري
نشست مجمع سالیانه هیات ورزش کارگري با فدراسیون کارگري، حضور اعضاي کمیته کارگري و کارآفرینی ستاد دهه فجر استان در



گلزار شهدا و نثار گل بر مزار شهدا انقلاب، تجلیل از بانوان شاغل در آرامستان و برگزاري نشست امر به معروف و نهی از منکر را از
دیگر برنامه هاي این دهه دانست و اضافه کرد: تجلیل از بانوان اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی به مناسبت میلاد با سعادت

 
حضرت زهرا(س) و روز زن از دیگر برنامه ها این کمیته است. 

وي همچنین به نشست وزیر تعاون، کار ورفاه اجتماعی با حضور بانوان فعال برگزیده تشکل هاي کارگري و کارفرمایی اشاره کرد و
ادامه داد: بازدید فرمانده بسیج کارگري کشور از شرکت ریخته گري ساوه، برگزاري مسابقات قرآن جامعه کارگري بانوان به صورت
مجازي و برگزاي همایش دوچرخه سواري کارگران استان در صورت مجوز از ستاد مدیریت بیماري کرونا، بخش دیگري از برنامه ها

تدارك دیده شده براي این ایام است.



دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سیستان و بلوچستان وبینار آموزشی

زیست بوم نوآوري و کارآفرینی شرکت هاي نوآور جهان را برگزار می نماید

شماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/11/12
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان سیستان و بلوچستان -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سیستان و بلوچستان، دانشگاه جامع علمی کاربردي استان با
همکاري دفتر نوآوري، فناوري و تجاري سازي دانشگاه " زیست بوم نوآوري و کارآفرینی شرکت هاي نوآور جهان " را دوشنبه مورخ
18 بهمن ماه 1399 برگزار مینماید علاقمندان به شرکت در این وبینار می توانند از طریق لینک vc1.uast.ac.ir/sb نسبت به

حضور در این وبینار اقدام نمایند.



در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند

منبع: قلمناشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/11/12

ایسنا/خوزستان وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با
مشکلاتی روبه رو می شدیم، گفت: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم

داشت. نوشته در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند اولین بار ...

در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور
می یابند ایسنا/خوزستان وزیر صنعت، معدن و تجارت با
بیان اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در
دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم، گفت: قطعا با
شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران

 
خارجی را در کشور خواهیم داشت. 

علیرضا رزم حسینی در آیین افتتاح فاز اول کارخانه پارس
کیمیا کلر خوزستان که امروز (12 بهمن ماه) در شوشتر
برگزار شد، اظهار کرد: اجراي این پروژه منطبق با بند 13 و

19 سیاست اقتصاد مقاومتی است. در این دو بند، به فعالیت در حوزه صنایع، ارزش افزوده صنعتی و صادرات کالاها اشاره شده است

 
که خوشبختانه سرمایه گذاران با روش هاي به روز موفق شدند در این زمینه اقدام و پارك کلر را با فناوري خوبی ایجاد کنند. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: سیاست وزارت صمت در حوزه صنعتی، افزایش ارزش افزوده صنعتی است و باید ارزش افزوده صادرات

 
افزایش یابد. 

رزم حسینی گفت: تاکنون در سراسر کشور یک هزار و 200 پروژه که در کارخانجات، نیمه فعال و یا نیمه تعطیل شده بودند، در حال

 
اجرا هستند که 47 کارخانه از این تعداد در خوزستان قرار دارند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: علی رغم تحریم ها، اکثر کارخانجات در دو سه شیفت کار می کنند و مدیریت در حوزه ثبت

 
سفارش موجب شده ساخت داخل کارخانجات، دستاورد بزرگی در دوران تحریم باشد. 

 
وي افزود: اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم. 

 
رزم حسینی بیان کرد: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم داشت. 

وي تصریح کرد: یکی از شاخصه هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور، صدور گواهی تاسیس واحدهاي صنعتی –
تولیدي است؛ در 10 ماهه امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته این شاخص در سطح کشور 38 درصد و در خوزستان 44



درصد افزایش یافته است. این موضوع نشان می دهد خوزستان در زمینه تولید، صادرات، نهضت ساخت تولید داخل و اشتغال و

 
افزایش درآمد ملی آمادگی دارد. 

انتهاي پیام



نهاوند در زمینه گردشگري ظرفیت هاي مناسبی دارد

منبع: تابناكشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/11/12

 
نهاوند در زمینه گردشگري ظرفیت هاي مناسبی دارد 

نوراله زاده در جلسه کارگروه اشتغال نهاوند گفت؛ نهاوند در زمینه گردشگري با داشتن سراب هاي گیان و گاماسیاب ظرفیت هاي
خوبی دارد که اگر طرحی در زمینه توسعه این مکان ها در شهرستان بود حتما آمادگی ورود در این حوزه داریم و تامین مالی خواهد

 
شد. 

نوراله زاده در جلسه کارگروه اشتغال نهاوند گفت؛ نهاوند در
زمینه گردشگري با داشتن سراب هاي گیان و گاماسیاب ظرفیت
هاي خوبی دارد که اگر طرحی در زمینه توسعه این مکان ها در
شهرستان بود حتما آمادگی ورود در این حوزه داریم و تامین

 
مالی خواهد شد. 

به گزارش تابناك همدان؛ نوراله زاده مدیرعامل صندوق کار
آفرینی امید در جلسه کارگروه اشتغال نهاوند گفت: نهاوند در
زمینه گردشگري با داشتن سراب هاي گیان و گاماسیاب ظرفیت

هاي خوبی دارد که اگر طرحی در زمینه توسعه این مکان ها در شهرستان بود حتما آمادگی ورود در این حوزه داریم و تامین مالی

 
خواهد شد. 

وي افزود: در بحث اقامتگاه هاي بوم گردي و طرح هاي گردشگري طرح هاي شهرستان را جمع بندي کنید تا از طرف صندوق به آن

 
ها تسهیلات اختصاص یابد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید ادامه داد: در بخش کشاورزي نیز با همکاري استان طرح هایی که در حوزه فرآوري و صنایع تبدیلی
کشاورزي است را اعلام کنید تا حمایت شوند؛ تعدادي سردخانه هاي کوچک مقیاس مثلا در حد 500 تن براي چند باغ و کشاورز را
صندوق کار آفرینی می تواند تامین مالی کند؛ در بخش صنایع دستی طرح هایی که در این جلسه عنوان شد و مشکل داشتند را با

 
تامین بودجه مشکلاتشان را مرتفع می کنیم. 

نوراله زاده گفت: طرح هاي اشتعال زا در شهرستان را تا پایان بهمن معرفی کنید تا تسهیلات حمایتی بگیرید؛ این حمایت هاي مالی
در حوزه فرش دستباف، شهرك مبل و منبت هم قابل اجرا است؛ با توجه به موقعیت شهرستان نهاوند در زمینه دارو هاي گیاهی می

 
توانید طرح داشته باشید و مورد حمایت قرار می گیرد. 

در این مراسم شهبازي، نماینده مردم نهاوند در مجلس شوراي اسلامی در کارگروه اشتغال نهاوند که روز گذشته در محل فرمانداري
نهاوند برگزار شد گفت: پتروشیمی نهاوند پس از سال ها کش و قوس مجوز فعالیت دریافت کرد و به زودي عملیات اجرایی آن شروع

 
می شود. 



 
وي افزود: مجتمع پتروشیمی نهاوند با دستور وزیر نفت مجوز گرفت تا به زودي عملیات اجرایی آن شروع بکار کند. 

 
شهبازي اظهار کرد: در تلاش هستیم تا صنایع کوچک، مشاغل خانگی و زود بازده با هدف ایجاد اشتغال مورد توجه بیشتر قرار بگیرد. 

نماینده مردم نهاوند در مجلس تاکید کرد: برخی کارگاه هاي تولیدي در شهرستان با ظرفیت هاي تولیدي قابل توجه و اشتغالزایی به

 
ویژه براي زنان سرپرست خانوار نیاز به حمایت ویژه اي دارند تا با دریافت تسهیلات اندك توسعه و اشتغال بیشتري را ایجاد کنند. 

سپس ناصري، فرماندار نهاوند نیز در کارگروه اشتغال گفت: نهاوند داراي ظرفیت هاي زیادي است و در بخش هاي مختلف حرف براي
گفتن دارد؛ تحریم هاي ناجوانمردانه و بحران کرونا شرایط سختی را براي کشور به وجود آورده و در این شرایط از شما مسئول

 
صندوق کار آفرینی امید درخواست داریم نهاوند را دریابید. 

وي افزود: در بخش کشاورزي نیاز به صنایع تبدیلی داریم و محصولات شهرستان که در کشور حرف براي گفتن دارند خام فروشی می

 
شوند نیاز به صنایع تبدیلی داریم و در بخش گردشگري ظرفیت هاي خوبی داریم و نیازمند تسهیلات هستیم. 

ناصري تاکید کرد: جوانان جویاي کاري داریم و براي مبل و منبت که خواستگاه آن در نهاوند بود نیازمند مساعدت هستیم و 4 هزار

 
متر زمین در بهترین نقطه شهرك صنعتی اختصاص دادیم، ولی کار انجام نشده است. 

فرماندار نهاوند در پایان اضافه کرد: نهاوند یک شهر دارا، ولی ندار است و داراي پتانسیل هاي بسیار زیاد، ولی آنطور که باید دیده
نشده و از شما درخواست داریم نهاوند را دریابید؛ در بحث صنعت با محوریت فرش حرف براي گفتن داریم و فرش دستباف نهاوند

شناسنامه دارترین منطقه است که در بازار هاي خارجی مطرح است.



پرداخت بیش از 40 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در چابهار

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/11/12

پرداخت بیش از 40 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال

 
روستایی در چابهار 

فارس/ مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان
گفت: در چهار مرحله ابلاغ تسهیلات از صندوق توسعه
ملی به سیستان و بلوچستان، تاکنون بیش از 40 میلیارد

 
تومان در روستاهاي چابهار پرداخت شده است. 

ادریس دینارزهی مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان در دیدار با مدیرعامل منطقه آزاد چابهار اظهار کرد: در چهار
مرحله ابلاغ تسهیلات از صندوق توسعه ملی به سیستان و بلوچستان، تاکنون بیش از 40 میلیارد تومان در روستاهاي چابهار پرداخت

 
شده است. 

وي افزود: در این چهار مرحله ابلاغ تسهیلات، در کل استان 150 میلیارد تومان پرداخت شده است که زمینه اشتغال،پویایی نیروي

 
کار و توسعه اقتصاد را در روستاها به دنبال داشته است به طوري که هم اکنون شاهد ماندگاري جمعیت در روستاها هستیم. 

دینارزهی ادامه داد: در شهرستان چابهار نیز، یکی از اهداف صندوق حمایت از کسب و کارهاي صنعتی و بزرگ بود که هم اکنون

 
چندین طرح بزرگ اقتصادي، کشاورزي، خدماتی و گردشگري در روستاهاي چابهار در حال اجراست. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بخشی از این پروژه ها را، مرزعه بزرگ پرورش و فراوري شتر مرغ و تمساح پوزه کوتاه، کارخانه

 
تولید مواد شوینده و ضدعفونی کننده، مجموعه بزرگ اقامتی، گردشگري ساحل رَمین عنوان کرد. 

در این دیدار عبدالرحیم کُردي مدیر عامل منطقه آزاد چابهار با قدردانی از ارائه تسهیلات کم بهره صندوق کارآفرینی امید در چابهار
گفت: ایجاد مشاغل مختلف صنعتی و خانگی در روستاهاي چابهار موجب شده بخش مهمی از نیروي کار جوان در منطقه ماندگار

 
شوند. 

 
آخرین خبر سیستان و بلوچستان در اینستاگرام : 

https://instagram.com/zahedan_today



جامعه کارگري با درك صحیح از جنگ اقتصادي و تحریم نقش آفرینی می

کنند

منبع: ایسناشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/11/12

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: جامعه کارگري با درك درست و صحیح از جنگ اقتصادي و تحریم نقش
آفرینی می کنند.

علی آشتاب امروز 12 بهمن ماه در مراسم نواختن زنگ
انقلاب همزمان با سراسر کشور که با حضور مدیران شوراي
هماهنگی رفاه اجتماعی، تشکلات کارگري و کارفرمایی،
شوراهاي اسلامی کار، کارگران و تعاونگران استان در
شرکت داروسازي دکتر جهانگیري برگزار شد، با تبریک
دهه فجر انقلاب اسلامی، اظهار کرد: در شکل گیري انقلاب

 
نقش جامعه کارگري پررنگ و تاثیرگذار بوده است. 

وي افزود: در تداوم انقلاب و در جنگ تحمیلی شاهد
حضور جامعه کارگري لرستان هستیم و مصداق آن تقدیم

 
176 شهید است. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: در همین شرایط جنگ اقتصادي و تحریم ها امروز شاهدیم سربازان این جنگ
کارگران و فرماندهان کارآفرینان و کارفرمایان هستند که در این شرایط سخت چرخ اقتصاد کشور را می چرخانند و به پایداري اشتغال

 
کمک می کنند. 

 
آشتاب اضافه کرد: جامعه کارگري با درك درست و صحیح از این جنگ اقتصادي و تحریم دارند نقش آفرینی می کنند. 

وي ادامه داد: امروز فضاي حاکم بر جامعه کارگري و کارفرمایی لرستان آرام و توام با تعامل، کارجمعی و مشارکتی است و اختلافات

 
بین کارگر و کارفرما تفاهمی و سازشی حل و فصل می شود. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان بیان کرد: در مراکز تولیدي کارگران و کارفرمایان تلاش کردند که اقلام مورد نیاز کرونا را

 
در استان تولید و علاوه بر پوشش دهی نیاز مردم مازاد را به دیگر استان ها صادر کنیم و این تهدید تبدیل به فرصت شد. 

 
آشتاب گفت: با کارآفرینی، نقش آفرینی مشکلی براي تولید اقلام بهداشتی در لرستان نداریم. 

انتهاي پیام



791 پروژه در استان زنجان افتتاح و کنگ زنی می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/11/12

فتح االله حقیقی گفت: در دهه فجر امسال 791 پروژه با اعتباري بالغ بر 9 هزار و 750 میلیارد تومان افتتاح و یا کلنگ زنی
می شود.

فتح االله حقیقی گفت: در دهه فجر امسال 791 پروژه با اعتباري بالغ بر 9 هزار و 750 میلیارد تومان افتتاح و یا کلنگ زنی می

 
شود. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از زنجان، استاندار زنجان امروز در دیدار با نماینده
ولی فقیه استان زنجان به مناسبت دهه فجر انقلاب اسلامی، اظهار کرد: براي

 
موفقیت در خدمت به مردم بایستی با نقشه راه پیش رفت. 

فتح االله حقیقی با اشاره به اینکه براي پروژه هاي استان نیز نقش راه ترسیم شده
است، گفت: امسال 791 پروژه با اعتباري بالغ بر 9هزار و 750 میلیارد تومان

 
افتتاح و یا کلنگ زنی می شود. 

به گفته وي، این پروژه ها زمینه اشتغال 2 هزار و 761 نفر را به صورت مستقیم و 2 هزار و 600 را به صورت غیر مستقیم ایجاد می

 
کند. 

حقیقی خاطرنشان کرد: پروژه هاي دهه فجر امسال از نظر تعداد 54 درصد نسبت به دهه فجر سال گذشته کاهش یافته است اما از

 
نظر مبلغی 16 برابر افزایش دارد. 

به گفته استاندار زنجان، در دهه فجر امسال 6 پروژه با اعتبار 7 هزار و 500 میلیارد تومان و اشتغالزایی 2 هزار و 874 نفر به صورت

 
ویدئو کنفرانس با حضور رئیس جمهور افتتاح می شود. 

وي در ادامه به وضعیت بیمه اجباري و تعداد افرادي که مشمول آن شده است اشاره کرد و گفت: بیمه اجباري در فرورین امسال 110

 
هزار 893 نفر بود که این رقم آذر ماه به 116 هزار و 427 رسید. 

حقیقی ادامه داد: تعداد دریافت کنندگان بیمه بیکاري در آذر سال 98 حدود 3 هزار و 217 نفر بود که این رقم به 2 هزار و 830 نفر

 
کاهش یافته است. 

استاندار زنجان ضمن تقدیر از عملکرد بانک هاي استان در ارائه تسهیلات گفت: 8 هزار میلیارد تومان تسهیلات در سال 97 براي
استان جذب شد که این رقم امسال به 16 هزار و 600 میلیارد تومان با افزایش 105 درصدي رسیده است.





مشارکت پست بانک جمهوري اسلامی در توسعه اشتغال

منبع: شبستانشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/11/12

امیري با اشاره به اینکه تقویت خدمات الکترونیک براي مردم مهم ترین رویکرد پست بانک جمهوري اسلامی ایران است
افزود: امسال 182 طرح با اعتباري بالغ بر 50 میلیارد تومان در سطح روستاهاي استان لرستان ایجاد شده است.

امیري با اشاره به اینکه تقویت خدمات الکترونیک براي مردم مهم ترین رویکرد پست بانک جمهوري اسلامی ایران است افزود:

 
امسال 182 طرح با اعتباري بالغ بر 50 میلیارد تومان در سطح روستاهاي استان لرستان ایجاد شده است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از خرم آباد، « فردین امیري»
امروز(12 بهمن) در دیدار با نماینده مردم خرم آباد در مجلس
شوراي اسلامی، اظهار داشت: امسال 182 طرح با اعتباري بالغ بر
50 میلیارد تومان در سطح روستاهاي استان لرستان ایجاد شده

 
است. 

مدیر کل پست بانک استان لرستان افزود: علاوه بر این 30

 
میلیارد تومان اعتبار از محل اعتبارات قانون اشتغال در سطح روستاهاي استان در حال انجام است. 

 
وي تصریح کرد: طی سال جاري 75میلیاردتومان تسهیلات عادي به دو هزار و 21طرح در سطح استان لرستان پرداخت شده است. 

 
امیري عنوان کرد: طی سال جاري 76میلیاردتومان به 76هزار نفر جمعیت تسهیلات یارانه اي و معیشتی پرداخت شده است. 

مدیرکل پست بانک لرستان در ادامه با اشاره به خدمات الکتروینک پست بانک جمهوري اسلامی ایران، افزود: تعداد 110 باجه بانکی

 
پست بانک در سطح استان فعال است که به صورت الکترونیک و 24 ساعته به مردم خدمات ارائه می دهد. 

وي تقویت خدمات الکترونیک را مهم ترین رویکرد پست بانک دانست و افزود: تقویت خدمات الکترونیک مهم ترین رویکرد پست

 
بانک جمهوري اسلامی است. 

امیري با اشاره به خدمات 24 ساعته باجه هاي پست بانک جمهوري اسلامی، اظهار داشت: مدیریت این باجه ها توسط خود روستاییان

 
اداره می شود. 

وي ادامه داد: همچنین تعداد 72 دستگاه ATM در سطح استان لرستان فعال است که از این تعداد 62 دستگاه در روستاها مستقر

 
شد. 

امیري یادآور شد: سه هزار و 100 پایانه هاي فروشگاهی در سطح استان لرستان به ویژه مناطق محروم و روستایی راه اندازي شده اند.



مدیر کل پست بانک لرستان اظهار کرد: در سطح استان لرستان 10 شعبه پست بانک فعالیت دارد که 2 شعبه آن در مرکز استان و
مابقی در سایر شهرستان هاي لرستان قرار دارند.



250 پروژه عمرانی با اعتبار 12 هزار میلیارد ریال افتتاح و کلنگ زنی می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/11/12

کلانتري گفت: همزمان با آغاز چهل و سومین دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی 250 طرح عمرانی و اقتصادي در حوزه هاي
مختلف در این استان افتتاح و کلنگ زنی می شود.

کلانتري گفت: همزمان با آغاز چهل و سومین دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی 250 طرح عمرانی و اقتصادي در حوزه هاي

 
مختلف در این استان افتتاح و کلنگ زنی می شود. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از یاسوج، «حسین کلانتري»
امروز (12 بهمن) با حضور در بخش خبر صدا و سیماي مرکز استان
کهگیلویه و بویراحمد اظهار کرد: از مجموع این تعداد 214 طرح

 
افتتاح می شود و 36 طرح هم کلنگ زنی خواهد شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد، اعتبار طرح هاي اقتصادي و عمرانی
دهه مبارك فجر در استان را 12 هزار میلیارد ریال اعلام کرد و

 
گفت: میزان اشتغال زایی این تعداد طرح سه هزار و 852 نفر است. 

 
وي یادآور شد: بیشتر این طرح ها در حوزه هاي آموزش، درمان، راه، ورزش و اماکن اداري است. 

کلانتري افتتاح مرکز بستر درمانی 10 تختخوابی شهرستان لنده، بیمارستان 32 تختخوابی بهمئی، بیمارستان نرگسی گچساران و

 
بیمارستان باشت را از مهم ترین طرح هاي افتتاحی حوزه بهداشت و درمان در دهه فجر بیان کرد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به روند اجرایی مطلوب ساخت سه هزار و 500 واحد مسکونی روستایی در سطح استان، گفت:

 
در دهه فجر دو هزار واحد از این تعداد واحد مسکونی به بهره برداري می رسد. 

وي تصریح کرد: پیش بینی می شود تا پایان دولت دوازدهم یک هزار و 500 واحد مسکونی روستایی باقی مانده به بهره برداري برسد.

کلانتري تاکید کرد: در صورت بهره برداري از این تعداد واحد مسکونی در سال آینده یک هزار و 500 واحد به سهمه استان براي اجرا

 
در سال 1400 اضافه خواهد شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به توجه ویژه دولت تدبیر و امید به این استان، اظهار کرد: این استان جز چهار استان برتر در

 
افزایش شاخص هاي اعتباري است. 



وي گفت: هم اکنون هزار و 500 پروژه عمرانی و اقتصادي در بخش هاي مختلف در این استان در دست اجراست و با حمایت دکتر
نوبخت تخصیص اعتبار ویژه به طرح هاي اولویت دار و اقتصادي استان مصوب شده است.



3پروژه گردشگري و صنایع دستی در قزوین به بهره برداري می رسد

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/11/12

مدیرکل میراث فرهنگی استان: 3پروژه گردشگري و صنایع دستی در قزوین به بهره برداري می رسد مدیرکل میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی استان قزوین از افتتاح دو پروژه گردشگري، یک کارگاه صنایع دستی و پروژه هاي مرمتی در ایام دهه فجر

 
خبر داد. 

علیرضا خزائلی در گفت وگو با خبرنگار فرهنگ و هنر صبح قزوین؛ ضمن تبریک به مناسبت فرا رسیدن ایام مبارك دهه فجر و یوم
االله 22بهمن اظهار کرد: به مناسبت گرامیداشت دهه فجر پروژه هاي حوزه هاي میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اداره با

 
سرمایه گذاري بالغ بر 200میلیارد ریال و ظرفیت اشتغال زایی براي بیش از 290نفر به بهره برداري خواهد رسید. 

وي از افتتاح دو پروژه گردشگري و یک کارگاه صنایع دستی در این ایام خبر داد و افزود: در این ایام یک مهمانپذیر در شهر قزوین و
یک مجتمع خدماتی-رفاهی بین راهی در شهرستان بوئین زهرا با مجموع سرمایه گذاري 148میلیارد ریال و یک کارگاه شیشه گري
فوتی سنتی و تراش شیشه واقع در روستاي حسین آباد، 20کیلومتري جاده قزوین به رشت، با سرمایه گذاري 30میلیارد ریال توسط

 
بخش خصوصی به بهره برداري خواهد رسید. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان قزوین با اشاره به پروژه هاي مرمتی حوزه میراث فرهنگی عنوان کرد: بهره
برداري از پروژه هاي مرمتی اعم از خانه معین الدین، خانه مولایی و خانه منصوري در منطقه الموت، مرمت و استحکام بخشی ضلع
غربی خانه تاریخی حکیم افضل، استحکام بخشی بام امامزاده حسین(ع)، ساماندهی و مرمت مسجد جامع، مرمت خانه تاریخی
زینعلی، استحکام بخشی زیرزمین خانه تاریخی نبوي، ساماندهی و مرمت مسجد تاریخی سبز، برج هاي دوگانه خرقان در منطقه آوج

 
از جمله برنامه هاي این اداره کل در ایام مبارك دهه فجر است. 

 
انتهاي پیام/7003 

 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



انعقاد قرارداد 15 میلیارد تومانی دانشگاه تهران با صنایع

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/11/12

ابري نیا ارتباط دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه تهران با بخش صنعت را بسیار مناسب ارزیابی کرد و گفت: نمونه این
ارتباط، انعقاد قرارداد 15 میلیارد تومانی دانشکده با صنایع براي ارائه خدمات مهندسی و پژوهشی است.

ابري نیا ارتباط دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه تهران با
بخش صنعت را بسیار مناسب ارزیابی کرد و گفت: نمونه
این ارتباط، انعقاد قرارداد 15 میلیارد تومانی دانشکده با

 
صنایع براي ارائه خدمات مهندسی و پژوهشی است. 

به گزارش رادیو گفت وگو، دکتر کارن ابري نیا استاد و
رئیس دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه تهران در برنامه
«معیار» با اشاره به دستاوردهاي کشورمان در حوزه

مکانیک گفت: وضعیت دانشکده هاي فنی در سی سال قبل از نظر پذیرش دانشجو، بحث هاي پژوهشی و ارتباط با صنعت بسیار

 
ضعیف بودند و با شرایط فعلی قابل مقایسه نیستند. 

وي افزود: با وجود کمبود اعتبارات و بودجه و امکانات دانشگاهی، اما حضور اساتید و دانشجویان بسیار توانمند و باکیفیت در دانشگاه
هاي سطح بالاي کشورمان باعث خروجی ها علمی باکیفیتی شده بطوریکه فارغ التحصیلان ما در همه کشورهاي دنیا طالب و خواهان

 
دارند. 

ابري نیا ارتباط دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه تهران با بخش صنعت را بسیار مناسب ارزیابی کرد و گفت: نمونه این ارتباط،

 
انعقاد قرارداد 15 میلیارد تومانی دانشکده با صنایع براي ارائه خدمات مهندسی و پژوهشی است. 

وي با بیان اینکه دانشگاه هاي رده بالاي ایران چیزي از دانشگاه هاي کشورهاي پیشرفته دنیا کم ندارند گفت: ما فقط باید کمی

 
خودباوري مان را تقویت کنیم و البته مقداري هم باید به دانشگاه ها اعتماد و توجه شود. 

رئیس دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه تهران گفت: مشکل اصلی ما توسعه کمی مراکز آموزش عالی بدون کیفیت است، این مراکز

 
دوره هاي دکتري و فوق لیسانسی را ارائه می دهند که از کیفیت مناسبی برخوردار نیستند. 

ابري نیا با تأکید بر لزوم فراهم کردن فضایی مناسب براي درگیر شدن مهندسان با چرخ اقتصاد صنعت گفت: فارغ التحصیلان مقطع
کارشناسی این رشته فکر می کنند حتماً براي موفقیت باید مدرك دکتري بگیرند درصورتیکه این مهم نیازمند کارآفرینی و تأسیس

 
شرکت هاي استارت آپی است. 



وي متذکر شد: مقطع دکتري در رشته هاي مهندسی یک دوره معمولی مانند لیسانس نیست بلکه یک دوره کاملا تخصصی است که

 
باید مبتنی بر پژوهش و برآورد یک نیاز جامعه باشد. 

رئیس دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه تهران مطرح کرد: دانشگاه ها با نیروهاي متخصصی که در اختیار دارند باید دانشی را تولید

 
کنند که به ثروت تبدیل شود و البته این کار تا حدودي در دانشگاه هاي فنی انجام شده است. 

در ادامه، دکتر محمدتقی احمدیان استاد دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه صنعتی شریف با بیان اینکه کسب جایگاه ویژه علمی و
صنعتی ایران مسیري جز استفاده از ظرفیت دانشگاه ها ندارد گفت: اگر تحولی در صنعت و تولید کشور رخ داده حاصل تلاشها و

 
محصولاتی است که از دانشگاه ها بیرون آمده است. 

وي افزود: تحول در صنعت نیازمند تقویت دانشگاه هاست به این مفهوم که ابزار لازم از قبیل امکانات آزمایشگاهی و امکانات مالی را

 
در اختیار اساتید و دانشجویان قرار دهیم. 

استاد دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه صنعتی شریف با بیان اینکه 5 درصد درآمد ناخالص ملی باید به دانشگاه ها اختصاص پیدا

 
کند گفت: در حال حاضر فقط سه دهم درصد (زیر یک درصد) از این درآمد به دانشگاه ها تعلق دارد. 

احمدیان با انتقاد از عملکرد مجلس، دولت و وزارت علوم در تخصیص بودجه به دانشگاه ها گفت: تنها کاري که وزارت علوم باید انجام

 
دهد سیاست گذاري و آینده نگري و اعلام نیازهاي بخش هاي مختلف کشور به دانشگاه هاست. 

وي خروج صنعت از بخش دولتی را ضروري دانست و تأکید کرد: صنعت باید چشم انداز 20 ساله براي خودش داشته باشد و پویا شود
اما مدیران صنعتی به دلیل اینکه اکثراً دولتی هستند به آینده دو ماهه خودشان هم اطمینان ندارند.



اشتغال زایی براي بیش از 570 نفر با بهره برداري از طرح هاي تولیدي

منبع: گیلانستانشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/11/12

رئیس سازمان صمت گیلان با اشاره به بهره برداري از بیش از 800 میلیارد تومان طرح و پروژه

 
صنعتی و تولیدي، گفت: با افتتاح این طرح ها براي بیش از 570 نفر اشتغال زایی می شود. 

به گزارش گیلانستان، فرهاد دلق پوش با اشاره به بهره برداري از 28 واحد صنعتی و تولیدي

 
گیلان در ایام دهه فجر، گفت: با بهره برداري از این واحدها براي 579 نفر اشتغال زایی می شود. 

وي با بیان اینکه براي اجرا و تکمیل این واحدها نیز بیش از 800 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است، گفت: تولید انواع قطعات و

 
ظروف پلاستیکی و سینی مخصوص بانک نشا با سرمایه گذاري 27 میلیارد تومانی و اشتغال زایی 27 نفر یکی از این پروژه ها است. 

دلق پوش واحد صنعتی تولید اسکلت فلزي سبک (LSF) دومین پروژه افتتاح امروز با حضور استاندار گیلان است، افزود: براي این

 
واحد نیز 25 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده و براي هشت نفر اشتغال زایی شده است. 

وي ادامه داد: این اسلکت ها براي جایگزینی اسکلت هاي معمولی در انواع ساختمان ها بوده و هزینه آن در مقایسه با سازه هاي

 
معمولی یکسان اما در برابر زلزله و حوادث مقاوم تر است. 

رئیس سازمان صمت گیلان واحد تولیدي عایق حرارتی ژاکتی توربین حرارتی را سومین طرح افتتاحی امروز عنوان کرد، ادامه داد:

 
این واحد دانش بنیان بوده و بیش از 18 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است. 

 
وي یاد آور شد: این واحد براي 14 نفر اشتغال زایی کرده است. 

رئیس سازمان صمت گیلان از رشد 20 درصدي صدور پروانه هاي صنعتی در مقایسه با سال گذشته خبر داد و افزود: در 10 ماهه
امسال 163 واحد پروانه بهره برداري اخذ شده که پیش بینی می شود طبق برنامه ریزي انجام شده تا انتهاي سال این عدد به بیش از

 
170 واحد تولیدي در گیلان برسد. 

print انتهاي پیام/مهر



هشتمین جلسه ستاد راهبردي طرح پیشرفت و آبادانی جزیره هرمز

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/11/12

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام بر شتاب پیشرفت و آبادانی در جزیره هرمز تاکید کرد.

به گزارش حوزه استانهاي خبرگزاري تقریب، هشتمین
جلسه ستاد راهبردي طرح پیشرفت و آبادانی جزیره هرمز
با حضور امیرحسین مدنی، مدیرعامل بنیاد برکت و فریدون

 
همتی استاندار هرمزگان در شهر بندرعباس برگزار شد. 

در این جلسه، مسائل و مشکلات موجود در طرح پیشرفت
و آبادانی جزیره هرمز جهت تسریع در انجام پروژه هاي

 
پیش بینی شده مورد بررسی قرار گرفت. 

مدیرعامل بنیاد برکت در این جلسه با اشاره به اقدامات این بنیاد در جزیره هرمز گفت: مراسم بزرگداشت روز ملی خلیج فارس با

 
برگزاري رویدادهاي فرهنگی و با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري هاي اجتماعی در هرمز برگزار می شود. 

امیرحسین مدنی از آغاز فاز دوم ساخت رینگ جزیره هرمز خبر داد و افزود: عملیات اجرایی فاز اول این رینگ فاز به طول 10
کیلومتر شامل 7 متر عرض سواره رو، یک و نیم متر عرض دوچرخه رو بتن رنگی و دو و نیم متر پیاده روي مفروش به کف پوش بتنی

 
و سیستم روشنایی سراسر مسیر به پایان رسیده است. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به سرمایه گذاري بیش از 222 میلیارد ریالی این بنیاد در حوزه هاي اشتغال زایی، عمرانی و زیربنایی
در هرمز تصریح کرد: اجراي طرح هاي اشتغال زایی و عمرانی بنیاد، مهاجرت معکوس را در جزیره هرمز رقم زده و باعث بازگشت یک

 
هزار نفر از اهالی این جزیره شده است. 

مدنی تصریح کرد: راه اندازي 244 طرح اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت باعث ایجاد بیش از 730 فرصت شغلی در هرمز شده

 
است. 

وي تاکید کرد: باید با توجه به درخواست هاي مردمی نسبت به تسهیل دسترسی به ساحل مفنغ، اقدامات لازم بر اساس رعایت مولفه

 
هاي زیست محیطی و بررسی هاي کارشناسی انجام گیرد. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به ساخت 30 غرفه صنایع دستی در جزیره هرمز خاطرنشان کرد: این غرفه هاي عرضه صنایع دستی با

 
مشارکت بنیاد برکت در محدوده قلعه پرتغالی ها احداث خواهد شد. 



مدنی با تاکید بر طرح توسعه شبکه آب هرمز عنوان کرد: تمامی تعهدات مربوط به بنیاد برکت در این طرح براي افزایش ظرفیت آب

 
شیرین کن پرداخت شده است و امیدواریم تمامی مخازن این طرح تا اسفندماه سال جاري آماده بهره برداري شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت همچنین اظهار امیدواري کرد مسکن مهر هرمز هر چه زودتر تعیین تکلیف و ساخت آن با مشارکت بنیاد آغاز

 
شود. 

 
گفتنی است، در هشتمین نشست ستاد راهبري طرح پیشرفت هرمز بر تسریع در روند اجرایی پروژه هاي مهم این جزیره تاکید شد. 

انتهاي پیام/



معیشت مردم دغدغه اصلاح  طلبان نیست

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/11/12

 
معیشت مردم دغدغه اصلاح  طلبان نیست 

کیهان/متن پیش رو در کیهان منتشر شده و انتشار آن به معنی تایید

 
تمام یا بخشی از آن نیست. 

روزنامه شرق در سرمقاله شماره دیروز خود به دولت هاي بعد از هشت
سال دفاع مقدس پرداخته و هر کدام از آنها را حامی طبقه خاصی

معرفی کرده اما در میان آنها هیچ اشاره اي به دولت اصلاحات نشده و در ادامه بر این نکته تاکید شده که معیشت مردم و توسعه

 
اقتصادي دغدغه اصلی اصلاح طلبان نیست. 

در این سرمقاله می خوانیم: «همه دولت هاي بعد از انقلاب نیز هرکدام از ایدئولوژي و منافع طبقه خاصی حمایت و بر تداوم آن
پافشاري کرده اند. اگر امروز حزبی به نام کارگزاران سازندگی وجود دارد، حاصل دولت هاشمی رفسنجانی است. دولتی که حامی
تکنوکرات ها بود و در همان دوران، طبقه اي از تکنوکرات هاي جوان شکل گرفت که دولت، خود را موظف به تأمین منافع آنان می

 
دید.» 

در ادامه این نوشتار می خوانیم: «دولت نهم هم با ایدئولوژي بازگشت به آرمان هاي انقلاب، حافظ منافع طبقه اي بود که در دولت
سازندگی واپس رانده شده و دستشان از منافع و منابع اقتصادي کوتاه شده بود. در صورتی که این طبقه بیش از هر طبقه دیگر خود
را مستحق بهره برداري از این منابع و منافع می دید. دولت روحانی حافظ منافع طبقه اي از نخبگان اقتصادي و سیاسی است که
بیش از هر طبقه دیگر به دولت به لحاظ سببی و نسبی نزدیک اند. ازاین روست که رابطه تنگاتنگی بین دولت روحانی و مردم شکل

 
نگرفت؛ چراکه شاکله دولت را افرادي خاص از نخبگان اقتصادي و سیاسی نزدیک به روحانی شکل داده اند.» 

اما جایی که به این سرمقاله جنبه طنزآمیز داده، آن قسمت است که نویسنده مدعی شده «اگرچه در میان جناح هاي سیاسی
بیشترین انتقاد را اصولگرایان به دولت روحانی دارند... اما با دولت روحانی مشکل بنیانی ندارند.(!!) دست بر قضا در جناح هاي سیاسی

 
اصلاح طلب، طیف کارگزاران سازندگی و مشارکت، بیشترین تعارض منافع را با دولت روحانی دارند.»(!!) 

ادعاي تعارض منافع اصلاح طلبان با دولت روحانی و گرفتن ژست منتقد توسط آنها در حالی است که در صفحات دیگري از همین

 
شماره شرق آمده است: «...انتخاب روحانی، حمایت درستی بود و باید شرافتمندانه پاي چیزي که انجام دادیم، بایستیم...» 

در بخشی دیگر از سرمقاله شرق به صراحت نویسنده اعتراف می کند که اصلاح طلبان دغدغه معیشت مردم و اقتصاد ندارند و اگر در
مقطعی چنین کنشی داشته اند صرفا کنشی تاکتیکی بوده است: «توسعه اقتصادي براي اصلاح طلبان در آن شرایط تاکتیکی بود؛

 
چراکه از توسعه سیاسی و مخالفان آن بیمناك بودند...» 

 
بهانه تحریم و پوشش حمله به منتقدان براي کتمان عاملیت فجایع اقتصادي 

علی ربیعی، سخنگوي دولت دیروز در روزنامه ایران مدعی شد: «سال هاست عده اي در کشور، بسیار غیرمسئولانه و صرفا با هدفی
سیاسی چشمان خود را بر واقعیت هاي بین المللی و تاثیر آن بر اقتصاد بسته اند و همان طور که به 1400 هم نزدیک می شویم، این
ندیده انگاري ها روز به روز ابعادي جدید می یابد. این جریان به رغم اینکه دولت و جریان هاي غیر از خود در کشور را متهم به
گرایش به غرب یا نرمش در مقابل آمریکا می کنند، در یک چرخه تبلیغاتی، آمریکا را به کنار گذاشته و هر چه فریاد داشته اند بر سر



 
دولت می کشند!» 

وي نوشت: «بخوبی به یاد دارم بعد از سال 97 این بحث ها در دولت مطرح شد که بخشی از عواقب تحریم بر زندگی مردم توسط
دولت بیان شود تا پاسخ اتهامات و ابهامات ناروا داده شود. اما گفته شد چنانکه همواره باید براي رفع تحریم کوشید اما نباید کام مردم
را تلخ کرد و دیگر اینکه جلوي سوءاستفاده دشمنان از جمله ترامپ که همزمان فروپاشی ذهنی جامعه را دنبال می کردند، گرفت.
بنابراین هیچ وقت واقعیت تحریم براي حفظ مصالح ملی بیان نشد اما این موضوع باعث شده منتقدان دولت و منتظران 1400 با
تیترهاي روزنامه ها و سخنان خود حتی دست به یک درصدبندي از مقصر زده و بدون اذعان به اینکه تا سال 97 همین دولت در یک
وضعیت اقتصادي با رشد و اشتغال مناسب کشور را اداره می کرد و این تحریم است که موجب نابسامانی شده، یکسره به دولت حمله
کنند و امروز هم در توئیت هاي پیاپی و مقالات و تریبون ها از رئیس جمهوري می خواهند اگر قصد پاسخگویی دارد به جاي فضاي
مجازي و پهناي باند، درباره وضع اقتصادي پاسخ دهد. این در حالی است که پیش از این، مسئولان دولت قبلی آمریکا مفتخرانه
مسئولیت تلاطم اقتصاد ایران و سقوط ارزش پول ملی را بواسطه تحریم ها برعهده گرفته اند اما حیرت آور است که نه تنها در آن
سال هایی که ملت ما زیر بمباران تحریم در تنگناي معیشت و آرامش روانی بودند بلکه امروز هم که آن دولت غیرانسانی آمریکا به
زباله دان تاریخ سپرده شده، این عده حاضر نیستند درباره جنایت سازمان یافته تحریم و آثار مخرب آن بر اقتصاد کشور لب بگشایند.»
درباره ادعاهاي سخنگوي دولت، گفتنی است؛ اولا، حواله دادن مشکلات کشور به آمریکا در حالی است که دولت با امیدواري و اعتماد
بیجا به اروپا و آمریکا، هفت سال، فرصت هاي بسیار براي فعال سازي ظرفیت هاي عظیم ملی و تدبیر اقتصادي را بر باد داده است، با
حذف سهمیه بندي بنزین و کارت سوخت، خسارت 144 هزار میلیارد تومانی به کشور وارد کرده است، با بی اعتنایی به عرصه مسکن،
از رونق 250 شاخه شغلی و صنعتی و کاهش تورم جلوگیري و فشار بالایی را به مستأجران وارده کرده، 18 میلیارد دلار ارز 4200
تومانی را به کام سوداگران ریخته است، نقدینگی را به بخش هاي مولد هدایت نکرده است و... که پیامد آن 7 تا 10 برابر شدن قیمت
ها در حوزه ارز و سکه و خودرو و مسکن، نقدینگی افسارگسیخته و رکود و بیکاري کم سابقه است. مشکلاتی که مدعیان اصلاحات -
اعتدال، نه تنها به خاطر آنها حاضر به مسئولیت پذیري و عذرخواهی از پیشگاه ملت و اصلاح روش و رویکرد خود نیستند که فرافکنی

 
می کنند و آدرس غلط می دهند. 

ثانیا، مدعیان اصلاحات بودند که پیش از انتخابات 92، ریشه مشکلات را سوءمدیریت اعلام می کردند اما امروز تحریم را بهانه می

 
کنند. 

ثالثا، جماعت اصلاحات و اعتدال چی بودند که توافقی نا متوازن، ناهمزمان، نقد- نسیه، برگشت ناپذیر، فاقد ضمانت، فاقد امکان
شکایت و فاقد امکان مطالبه خسارت را امضا کردند و با توجیه و ماله کشی عهدشکنی و خباثت حریف و رویه غلط توافق به هر قیمت

 
و اجراي توافق به هر قیمت، دشمن را به تحریم و ترور تشویق کردند. 

رابعا، ادعاي وضعیت خوب اقتصادي پیش از خروج آمریکا از برجام در حالی است که دولت یازدهم تورم را به قیمت رکود مطلق در
کشور کاهش داد تا جایی که شمار زیادي از کارخانه ها و مراکز تولیدي تعطیل و هزاران کارگر بیکار شدند و شهریور 94 وزراي
اقتصاد، صنعت، کار(آقاي ربیعی) و دفاع در نامه اي مشترك به رئیس جمهور با انتقاد از برخی تصمیمات و سیاست هاي ناهماهنگ
دستگاه ها، هشدار دادند «اگر تصمیم ضرب الاجل اقتصادي گرفته نشود، بیم آن می رود که این رکود تبدیل به بحران و آنگاه بی

 
اعتمادي شود که براي زدودن آثار آن شاید مدت ها وقت لازم باشد.» 

 
متضرر شدن تولیدکنندگان از مدیریت ضعیف دولت 

روزنامه آرمان در مطلبی نوشت: «هدایت نقدینگی به سمت تولید یکی از موضوعاتی است که درباره آن زیاد صحبت شده، اما اقدام
مناسب و قابل تامل در این زمینه صورت نگرفته است. امروز بخش بزرگی از بنگاه هاي مولد کشور دچار آسیب ناشی از نبود سرمایه
در گردش هستند و در این بین نقدینگی اي که می توانست باعث رونق تولید و شکوفایی آن شود در سایر بازارها سرمایه گذاري می
شود، البته این سرمایه گذاري ها چندان هم سودآور نبوده اند و دلیل آن هم این است که صنعت و کسب وکارها در حال مبارزه با
مشکلات هستند که به همین دلیل هم کمبود ایجاد شده است. یکی از مهم ترین مشکلات در حوزه توسعه مولد این است که اعطاي
تسهیلات به آنها به شدت سخت است و نیازمند اسناد و مدارك زیادي از جمله گرفتن مفاصا حساب بانکی و مالیاتی و غیره است و

 
این بروکراسی اداري باعث گرفتار شدن بنگاه هاي مولد شده است». 



این روزنامه زنجیره اي در ادامه نوشت: «در این وضعیت کسی که واردات انجام می دهد نمی داند که شش ماه دیگر نرخ ارز کاهش
پیدا می کند که بتواند با این نرخی که الان کالا را وارد می کند و می فروشد بتواند کالاي دیگري وارد کند یا نه!... در چهار سال
گذشته تحریم ها تشدید شده است. همه این مسائل در سایه بی ثباتی اقتصادي و وابستگی اقتصاد ایران به خارج ایجاد شده و طی

 
سال ها قدرت را از بخش مولد کشور گرفته است و امروز با هر تکانه اي این واحدها آسیب می بینند». 

 
بایدنِ دموکرات آمد، با خیال آسوده بخوابیم! 

روزنامه اعتماد روز گذشته با اشاره به اظهارات اخیر رئیس جمهور که مبنی بر اینکه « در این 3 سال هیچ شبی نبوده که با خیال
آسوده سر بر بالین بگذارم» نوشت: «خداحافظی پرهیاهوي دونالد ترامپ از کاخ ریاست جمهوري ایالات متحده آمریکا اگر صحنه
سیاسی این کشور را بیشتر از هر زمانی امنیتی کرد، در ایران اما اوضاع به کلی متفاوت بود... در این میان شاید حسن روحانی
خوشحال ترین فرد بود. او که با وعده رفع تحریم ها و بهبود رابطه جمهوري اسلامی با جهان روي کار آمد و با توافق برجام در
انتخابات 96 نیز پیروز شده بود، با اقدامات خصمانه امریکاي دوران ترامپ، تمام دستاوردهاي خود را بر باد رفته می دید ولی حالا و با
خداحافظی او نه تنها دوباره فرصت احیاي این توافق را دارد، بلکه از سختی 3 سال گذشته نیز سخن به میان می آورد تا شاید براي

 
اندکی هم که شده حامیان گذشته اش را دوباره گرد خود جمع کند.» 

این روزنامه حامی دولت در حالی شادي و شادمانی رئیس جمهور از رفتن ترامپ و آمدن بایدن را برجسته کرده است که پاسخ نمی
دهد که آیا این شادمانی بدان معناست که حالا که دولت آمریکا عوض شده، به صرف رفتن ترامپ، خیال آقاي روحانی آسوده شده و
قرار است او و برخی دولتمردان دوباره سیاست و مدیریت را در مقابل دشمنی که دستکش مخملین روي دست چدنی پوشیده، با

 
خوابزدگی برگزار کنند؟! 

یعنی از یاد برده اند که تحریم هاي فلج کننده و بخش مهمی از تحریم هاي پسا برجامی، سوغات دموکرات ها بود و همین ها فتنه و
آشوب سال 88 را تدارك کردند؟ آیا فراموش کرده اند که اوباما گفت «تحریم هاي دوره بوش، سمبلیک بود و سخت ترین تحریم ها

 
علیه ایران را من به اجرا گذاشتم»؟! 

آیا ترور دانشمندان هسته اي و خرابکاري سایبري علیه تاسیسات نطنز و جنگ افروزي در سوریه و عراق و لیبی (و حمایت از جنایات

 
اسرائیل در لبنان و غزه) را فراموش کرده اند؛ یا اصرار دارند دولت بایدن را به سیاق دولت اوباما بیارایند؟ 

اما نکته مهم تر و تلخ تر، این پرسش است که آیا ، در چهار سال قبل از این سه سال، آسوده خفته و خیال می کرده اند نه دشمنی

 
هست و نه جنگی جریان دارد؟! 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar
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مناسبات پنهانی و معماي ارزانی 

شرق/متن پیش رو در شرق منتشر شده و انتشار آن به معنی تایید تمام یا

 
بخشی از آن نیست. 

گزارش خلاصه تحولات اقتصادي کشور که بانک مرکزي منتشر کرده، از
یک پدیده بیمارگونه در اقتصاد ایران حکایت دارد. در پایان 1398 در

حالی که شاخص هزینه مصرف کننده نسبت به سال قبل تر 41.2 درصد رشد نشان می دهد، رشد شاخص هزینه تولید کننده به
61.5 درصد می رسد؛ یعنی مصرف کننده نهایی نسبت به قیمت تمام شده تولید 50 درصد کمتر می پردازد. این اتفاق در ظاهر شاید
نفع مصرف کننده را نشان دهد؛ اما در پسِ ماجرا به گفته استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی یک مناسبات غیرمتعارف بر محور
قاچاق و واردات شکل گرفته است که فشار زیادي را بر بدنه تولید کشور وارد می کند و به تدریج هر آنچه به عنوان بخش مولد در

 
کشور وجود دارد، جاي خود را به کالاهاي تولید چین، ترکیه، عراق و افغانستان می دهد. 

علی دینی ترکمانی، کارشناس اقتصادي، در پاسخ به این پرسش «شرق» که کمتر بودن شاخص هزینه مصرف کننده به شاخص
هزینه تولیدکننده چه مفهومی دارد، گفت: اینکه EPI 41.2 درصد و PPI 61.5 درصد است، به این مفهوم است که درصد رشد
قیمت تولید به دلیل هزینه هاي تمام شده بیشتر بوده است؛ اما آنچه در بازار به دست مصرف کننده رسیده، هزینه به مراتب کمتري
از هزینه کالاي تولید شده داشته است. این می تواند ناشی از تفاوت شرایط بازار و شرایط تولید باشد؛ یعنی هزینه هاي تولید اگرچه
بالا می رود؛ اما در بازار به دلیل مناسباتی که وجود دارد، به همان میزان قیمت ها رشد نکند. یکی از علل مهم این کنترل رشد قیمت
مصرف کننده می تواند ناشی از واردات یا کالاي قاچاق باشد. در نتیجه بازار از این محل تأمین شده و تفاوت 50 درصدي بین قیمت

 
عمده فروشی و خرده فروشی ایجاد می شود. 

او با تأکید بر اینکه براي پایین بودن قیمت ها در بازار نسبت به هزینه تمام شده تولید عوامل مختلفی را می توان مطرح کرد، اظهار
کرد: براي مثال افزایش دستمزدها و هزینه هاي تولید در کارخانه ها باعث رشد هزینه هاي تولید می شود؛ ولی در بازار به دلیل افت
توان خرید، هزینه ها به همان نسبت بالا نمی رود. یا آنکه عرضه از محل دیگري افزایش می یابد؛ بنابراین بازار اجازه نمی دهد قیمت

 
نهایی که به دست مصرف کننده می رسد، به همان میزان که در سطح عمده فروشی رشد می یابد، افزایش پیدا کند. 

دینی متذکر شد: در شرایط عادي و در یک اقتصاد سالم بین این دو شاخص قاعدتا باید ارتباط برقرار باشد؛ چون قیمت خره فروشی
تابعی از قیمت عمده فروشی است؛ اما نکته اي که وجود دارد، این است که قیمت عمده فروشی بیشتر بر مبناي هزینه هاي
حسابداري طرف عرضه یا طرف تولید تعیین می شود که همان دستمزد، هزینه مواد اولیه و مقداري سود این هزینه را تشکیل می
دهد؛ اما وقتی بازار را نگاه می کنیم، می بینیم شرایط دیگري بر نرخ ها تأثیر دارد. هم قدرت تقاضا تأثیر دارد و هم واردات و قاچاق

 
کالا که باعث تعیین قیمت ها می شود. 

 
تشکیلات سازمان یافته 

دست اندرکاران قاچاق کالا معمولا با تشکیلاتی سازمان یافته و منسجم به فعالیت وسیع و گسترده در امر قاچاق می پردازند. به طور
کلی تشکیلات قاچاق از سه شبکه که به ترتیب تهیه قاچاق، عبور قاچاق و توزیع قاچاق را بر عهده دارند، تشکیل می شود. 



مرزهاي دریایی و زمینی کشور ما از مهم ترین مبادي ورود و خروج کالاي قاچاق هستند. به طور مشخص بنادر و شهرهاي زیر
مشکوك به قاچاق هستند. 1- بنادر قشم، کیش، بندرلنگه، بندرعباس، لاوان، سیریک، جاسک (استان هرمزگان) 2- بنادر بوشهر، دیر،
کنگان، عسلویه، دیلم، گناوه، ریگ (استان بورشهر) 3- بنادر آبادان، خرمشهر، ماهشهر، هندیجان، دشت آزادگان (استان خوزستان)
4- بندر چابهار (استان سیستان و بلوچستان) 5- شهرهاي ماکو، خوي، سلماس، پلدشت، سردشت، پیرانشهر، اشنویه (استان
آذربایجان غربی) 6- شهرهاي مریوان، بانه، سقز (استان کردستان) 7- شهرهاي پاوه، قصر شیرین، اسلام آباد غرب، گیلان غرب

 
(استان کرمانشاه) 8- شهرهاي زابل، میرجاوه، سراوان، جکیگور، نگور، چابهار (استان سیستان و بلوچستان). 

 
12 شیوه مرسوم قاچاق در کشور 

شیوه هاي ورود کالاي قاچاق نیز متنوع است و مهم ترین آنها عبارت اند از: 1- از طریق قایق هاي موتوري به صورت گله اي و لنج ها
و شناورهاي تجاري 2- در قالب ترانزیت (خارجی و داخلی) با اظهار خلاف 3- ورود موقت 4- ته لنجی که بخش درخور توجهی از
حجم کالاي قاچاق را تشکیل می دهد 5- اظهار خلاف و کم نمایی در ارزش در بدو ورود 6- جعل مدارك و پلمب گمرکی 7- تحت
عنوان کالاي مسافر مناطق آزاد 8- در قالب جاسازهاي مختلف در کامیون ها و اتوبوس هاي مسافري 9- به صورت چتربازي 10- به
صورت خودروهاي شوتی 11- از طریق گذرهاي مرزي و سوءاستفاده از مدارك تعاونی مرزنشینان 12- از طریق مناطق آزاد به صورت

 
کالاي سردستی و همراه مسافر 12- کوله بري یا با استفاده از دواب از نقاط دیگر مرز. 

بازارچه هاي مرزي که با هدف بهبود معیشت مرزنشینان و رفع محرومیت از مناطق مرزي تشکیل شده بود، به تدریج از هدف اصلی
خود دور شده و امروزه به مأمنی براي سرمایه داران و واردکنندگان عمده کالا و فرار از پرداخت حقوق قانونی دولت در واردات تبدیل
شده است. بهره مرزنشینان از چنین تسهیلاتی به حداقل خود رسیده و سود اصلی عاید دیگران شده و صرفا باربري و مشاغل پست در
جابه جایی کالا نصیب محرومان مرزنشین شده است. کالاي تجاري که از طریق ثبت سفارش قابل واردکردن نیست، از طریق
مرزنشینان وارد شده و کالاي وارداتی به هیچ وجه بین اعضاي تعاونی تقسیم نشده؛ بلکه یکجا و به صورت حواله فروخته می شود. ته
لنجی در قدیم به مقدار کالا و باري گفته می شد که از کیسه ها در ته لنج ریخته می شد و آن مقدار کالا را گمرك اجازه خروج می
داد؛ اما به مرور زمان این امر به یک رویه تبدیل شده و هیچ گاه جایگاه قانونی به خود نگرفته است. در سال هاي اخیر و به دنبال
اعتراضات و تجمعات لنج داران درباره افزایش میزان اعطاي ته لنجی، مشاهده می شود که میزان ته لنجی به صورت سلیقه اي در

 
همه بنادر افزایش چشمگیري داشته است. 

بدوکی ها نیز در استان سیستان و بلوچستان، وظیفه جابه جایی کالاهاي متنوع قاچاق از خارج به داخل و از داخل به خارج را برعهده

 
دارند. حدود 83 درصد از بدوکی ها به صورت اجیر شده و فقط 17 درصد آنها به صورت مستقل اقدام به حمل کالا می کنند. 

 
زیان هنگفت براي تولید، اشتغال و درآمدهاي دولت 

فعالیت هاي قاچاق و اقتصاد زیرزمینی هم بر جریان تولید و اشتغال و ساختار آن و هم در توزیع درآمد و ثروت بین بخش هاي
مختلف جامعه مؤثر است. همچنین قاچاق کالا از دو طریق مستقیم و غیرمستقیم بر درآمدهاي دولت اثر منفی بر جاي می گذارد. به
طور مستقیم، افزایش قاچاق سبب انتفاع منابع و عوامل اقتصادي از فعالیت هاي رسمی به فعالیت هاي غیررسمی شده و در نتیجه
فرار مالیاتی افزایش می یابد و متناسب با آن درآمدهاي مالیاتی دولت نیز کاهش می یابد. صادرات قاچاق کالاهایی که از یارانه دولت
استفاده می کند، نیز بخشی از درآمدهاي دولت را که صرف پرداخت یارانه شده است، نصیب قاچاقچیان می کند. همچنین به طور
غیرمستقیم نیز با افزایش قاچاق کالا، بخش غیررسمی اقتصاد فعالیت هاي خود را گسترش می دهد و این خود عاملی می شود تا
بخش هاي رسمی اقتصاد که ناگزیر به پرداخت مالیات، تعرفه و... هستند، ضعیف تر شوند که این عامل باعث کاهش بهره وري کل
اقتصاد و در نهایت باعث کاهش درآمد دولت و افزایش کسري بودجه خواهد شد. قاچاق کالا همچنین به دلیل فرار سرمایه هاي
داخلی براي ورود کالاهاي مصرفی بر تشدید عدم تعادل پرداخت هاي خارجی کشور و در نهایت کاهش ارزش پول داخلی نیز اثرگذار
است. رواج قاچاق و شبه قاچاق موجب کاهش اقتدار دولت شده، سیاست هاي حمایتی و سرمایه گذاري دولت را دچار مشکل می
کند. ادامه این روند موجب گسترش فساد اداري، آسیب پذیري امنیتی مرزها، آسیب پذیري مردم از ورود کالاهاي غیراستاندارد و
غیربهداشتی و کاهش اعتماد عمومی و افزایش نارضایتی مردم، تجار و تولیدکنندگان از دولت می شود. گسترش قاچاق همچنین از

 
طریق همراه شدن با فعالیت هاي پول شویی اعتبار بین المللی کشور را نیز کاهش می دهد. 



قاچاق کالا در ایران را باید یکی از بیماري هاي ساختاري اقتصاد ایران تلقی کرد. وجود تقاضا و نیز عرضه براي قاچاق در کنار پایین
بودن ریسک این فعالیت زیرزمینی از علل اساسی رواج پدیده قاچاق در حجم به نسبت گسترده در اقتصاد ایران است. قاچاق وارداتی
خود معلول شرایط خاص تولید داخلی در کنار هزینه هاي زیاد پولی و غیرپولی انجام واردات رسمی است. قاچاق کالاي صادراتی نیز

 
خود به دلیل وجود تفاوت بالاي قیمت کالاهاي یارانه اي داخلی با قیمت همین کالاها در خارج از مرزها است. 
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ترس و نفرت از اینترنت

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/11/12

 
ترس و نفرت از اینترنت 

اعتماد/متن پیش رو در اعتماد منتشر شده و انتشار آن به معنی تایید تمام

 
یا بخشی از آن نیست. 

عباس عبدي/ یک نفر توییت کرده بود که: 128 کیلوبیت کافی است، لازم
نیست باندش را پهن کنید، صداوسیما براي مردم کافیه، آموزش مجازي

هم از شبکه آموزش پخش می شود، ستاره مربع هم با پیامک براي اشتغال زایی هست. این سوسول بازي هاي اقتصاد دیجیتال و
اشتغال استارت آپی را هم جمع کنید برود. سپس گفته بود که همه اینها می توانست پیش بیاید، به راحتی و باید ادامه داد اگر کار
دست مخالفان توسعه بود. به نظر می رسد که مخالفان فضاي مجازي فاقد درك درستی از اهمیت اینترنت هستند. آیا آنان نمی دانند
که طی فقط چند سال شرکت هایی که مرتبط با این زیرساخت هستند، مثل آمازون، گوگل، مایکروسافت و... به صدر شرکت هاي
جهانی در آمده اند؟ علت این رشد سریع در اهمیت نقش فناوري اینترنت در توسعه اقتصادي و اجتماعی است. محروم کردن مردم
ایران از اینترنت آزاد و با پهناي باند بزرگ تر، به معناي محروم کردن کشور از توسعه است. کوتاه بینانه و نابخردانه است که برخی
موارد ناپسند در شبکه هاي اجتماعی را مستمسک محدودیت اینترنت قرار داد. مثل این است که براي پیشگیري از ضرب و شتم
دیگران، دست هاي مردم را قطع کنند!! یا براي جلوگیري از تصادف، جاده ها را مسدود و خراب کنند! قطعا این اقدام معقولانه تر از
قطع یا محدودیت اینترنت است. حتما دنیا به ما خواهد خندید که وزیري را به اتهام توسعه اینترنت احضار کنیم!! اینترنت در کنار
آب، برق، راه، مخابرات، انرژي، امنیت، دادگستري و... از مولفه هاي زیرساخت هاي ضروري براي توسعه و پیشرفت است. اشخاص
کوچک آن را محدود به حضور مردم در شبکه هاي اجتماعی می دانند. تازه این حضور هم محصول بیماري رسانه هاي رسمی است.
اینترنت به عنوان مجراي اصلی اقتصاد اطلاعات عمل می کند. اقتصاد را به طور سنتی به سه بخش خدمات، صنعت و کشاورزي
تقسیم می کردند، ولی مدتی است که به علت بزرگ شدن اقتصاد اطلاعات، این بخش را جدا می کنند و نظام هاي توسعه یافته را
نظام هایی می دانند که سهم اقتصاد اطلاعات در آنها بیشتر باشد و این حوزه از اقتصاد ارتباط مستقیمی با زیرساخت اینترنت دارد.
اینترنت نه فقط لازمه توسعه اقتصاد اطلاعات است، بلکه در زمینه حکمرانی و خارج کردن دخالت هاي فردي و کاهش فساد نیز

 
بسیار موثر است. 

جهان امروز از طریق اینترنت در حال یکپارچگی نظارتی است. در داخل کشور نیز تنها راه موثر با فساد و خارج کردن تقلب از روابط
اداري، اینترنتی کردن گسترده و اتصال سامانه هاي اطلاعاتی گوناگون به یکدیگر و استفاده برخط از آنها است. نه فقط نظارت، بلکه
سرعت امور و استعلام هاي گوناگون و کاهش کاغذبازي هاي اداري و بهبود شرایط کسب و کار منوط به توسعه مکانیزه کردن امور
اداري است. اگر پیگیر بازار جهانی کار باشید متوجه خواهید شد که بیشترین تقاضا براي فارغ التحصیلان کامپیوتر است. امروز
کامپیوتر بدون اینترنت ابزار کم اهمیتی خواهد بود. متاسفانه بسیاري از فارغ التحصیلان خوب این رشته، جذب بازار کار خارج از ایران
شده اند که حقوق بسیار خوبی می دهند. چرا می گویم، متاسفانه، به این علت که نمی گذارند این بازار چنانچه شایسته است در اینجا
رشد کند. اگر اینترنت نبود. کرونا وحشتناك تر عمل می کرد. ما خیلی خوشبخت هستیم که زمانی دچار کرونا شدیم که امکان



استفاده از اینترنت را به عنوان راه حلی براي جایگزینی مواجهه رودررو داریم. اینترنت نه فقط زیرساخت اصلی توسعه است، بلکه به
طور مستقیم نیز زمینه اشتغال بسیاري را فراهم کرده است. شبکه هاي مجازي به ویژه اینستاگرام، پیش از آنکه محلی براي سرگرمی
و اوقات فراغت باشد، محلی براي کسب و کار است. مخالفان اینستاگرام خودشان در آنجا بیشتر دنبال مطالب سرگرمی هستند خیال
می کنند همه مردم چنین اند. صدها هزار نفر از این طریق امرار معاش می کنند. کسانی از این امکان استفاده می کنند که در گذشته
دست شان به هیچ جا بند نبود. امروز فلان روستایی در خاش یا زابل یا سردشت یا سرخس به همان اندازه می تواند از این امکان بهره
مند شود که آن فرد شهري منطقه بالاي تهران بهره مند است. اینترنت کمک می کند که نابرابري هاي گوناگون نیز کمتر شود، به
شرطی که دسترسی به خود اینترنت نابرابر نباشد. همچنین اینترنت موجب بالفعل شدن خلاقیت هاي گوناگون خواهد شد. خلاقیت
هایی که در سراسر کشور پراکنده است. همه اینها مشروط بر این است که عده اي غافل از مسائل توسعه اقتصادي و نیز بی اطلاع از
نیازهاي مردم، از خر شیطان پایین آیند و دست از لجاجت و دشمنی با اینترنت بردارند و خودشان را با این فناوري هماهنگ کنند.

 
مخالفت با عرضه و توسعه اینترنت نابخردانه از مخالفت با توسعه بیشتر برق، راه، انرژي و... است. 
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موضع دولت «بایدن» درباره ایران نا امیدکننده بود

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش شبکه خبري تحلیلی حزب االله ،محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی
ضمن گرامیداشت ایام االله دهه فجر، گفت: فرا رسیدن سالروز بازگشت تاریخی امام خمینی(ره) به کشور و آغاز دهه مبارك فجر را به

 
همه مردم ایران و عدالتجویان سراسر جهان تبریک می گویم. 

وي بیان کرد: ملت ما به رهبري آن بزرگمرد حق طلب و کم نظیر، جرأت انقلاب پیدا کرد؛ تصمیمی که هر چند دل هاي بسیاري از
ملت هاي ستم کشیده با آن همراه است و آرزوي بسیاري از مردم به آن معطوف است، ولی هر ملتی در طول حیات خویش، قدرت
عملی کردن آن را پیدا نمی کند. ایران، حیاط خلوت قدرت هایی بود که در هیچ لحظه اي از تاریخ، عدالت و حق را بر منافع

 
استعماري و استکباري خود ترجیح نداده اند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: آنها نه از کشتن مردم ایران از قحطی و گرسنگی دریغ کرده اند و نه از به تاراج بردن منابع کشور
و نه از اشغال ایران کوتاه آمده اند و نه از جدا کردن بخش هاي مختلف این آب و خاك. مردم ایران سال ها نظاره گر قداره بندي و
عربده کشی آمریکا و انگلیس در ایران بودند و با قدرتی که امام راحل(ره) به آنها داد، خود در شکل دادن به سرنوشت ایران نقش

 
آفرین شدند. 

قالیباف با بیان اینکه جمهوري اسلامی از ابتداي پیروزي انقلاب خود آغازگر عصر جدید در جهان بود، گفت: همین حقیقت، واکنش
ابرقدرت هاي شرق و غرب را برانگیخت تا فشارهاي زیادي بر این کشور وارد کنند اما این مشکلات انقلاب اسلامی را متوقف نکرد؛ ما
مزد قوي شدن بدون وابستگی خود را گرفته ایم و امروز ایرانی مستقل از چنبره قدرت این و آن داریم و در همین حال، طرح هاي
موذیانه دشمنان را برهم زده و آنها را وادار به عقب نشینی کرده ایم؛ آنهایی که به دنبال فلج کردن ایران سربلند بودند، حالا یا

 
فروپاشیده یا رو به افول هستند و اندیشه اشغال و کودتا را جز در مستندهاي تاریخی، جاي دیگري نمی توانند پیدا کنند. 

وي تصریح کرد: با این وجود، امروز در کشور خود مشکلات ریز و درشتی داریم که مردم آن ها را در زندگی روزمره خود کاملاً
احساس می کنند، ولی این چنین نیست که این مشکلات بدون راه حل باشد. نظام سیاسیِ انقلابیِ برآمده از اسلام، بن بستی براي
خودش متصور نیست، چرا که وعده نصرت الهی را با خود دارد؛ مشروط به آنکه به سنت هاي الهی «حرکت عمومی مردم» پایبند

 
بماند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه با تأکید بر اینکه ما اتکا به هدایت الهی، اعتماد به مردم به ویژه جوانان و کارآمدي و عقلانیت را
نسخه گره گشا در مسیر انقلاب اسلامی می دانیم، افزود: بارها آزموده ایم و باور داریم که هرگاه کشور در این مسیر قرار گرفته پیش
رفته و هر گاه ایمانش سستی گرفته یا به بیگانه اعتماد کرده یا نتوانسته با عقل و انضباط تدبیري اخذ کند، کارش گره خورده است و
کشتی کشورداري از حرکت ایستاده است. راه ما بازگشت به نسخه اصیل امام یعنی «ایمان به خدا و توان مردم، خودباوري و

 
کارآمدي» است. 

قالیباف اظهارداشت: حالا با گذشت بیش از چهل سال از انقلاب اسلامی، در گام دوم انقلاب اسلامی، باید با شجاعت مسیر طی شده را
ارزیابی کنیم، اشتباهات خود و هر آنچه ما را از آرمان هاي اصیل انقلاب دور ساخت، نقد کنیم و امیدوارانه و با برنامه اي مشخص

 
براي تکرار نکردن اشتباهات، این مسیر و صیانت از آنچه به دست آورده ایم، به سمت آینده درخشان انقلاب اسلامی حرکت کنیم. 

وي با بیان اینکه انقلاب اسلامی، زنده و پویا به پیش می رود ولی ممکن است ما از آن عقب بمانیم، تأکید کرد: انقلاب اسلامی، با
هیچ کسی عقد اخوت نبسته است. ما به میزانی که بتوانیم عدالت را محقق سازیم، زندگی مادي مردم را تامین و زمینه سعادت
اخروي آنان را فراهم کنیم و به اندازه اي که بتوانیم آنان را از زیر فشار مستکبرین بیرون بیاوریم، در مسیر انقلاب اسلامی هستیم و



 
خواهیم توانست با ساختن جامعه اي الگو، به هدف اصلی گام دوم انقلاب یعنی ایجاد تمدن نوین اسلامی دست یابیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به این مطلب که به همان میزانی که انقلابی هستیم و انقلابی عمل می کنیم، می توانیم تک
تک مردم ایران را قوي کنیم، گفت: اگر ادعاي انقلابی گري ما، کارگران و معلمان و حقوق بگیران و همه زحمت کشان را ضعیف کرد
و سفره آنها را کوچک ساخت یعنی عمل و تصمیم هاي ما انقلابی نبوده است. انقلاب اسلامی به نفع مردم است و هر آنکس که

 
انقلابی عمل کند، ایران را قوي خواهد کرد. 

قالیباف همچنین با اشاره به حضور خود در سایت هسته اي فردو جهت نظارت میدانی درباره چگونگی اجراي قانون لغو تحریم ها در
هفته گذشته، تصریح کرد: در بازگشت بدون اطلاع قبلی، براي نظارت میدانی از وضعیت تولید به شهرك صنعتی جنوب تهران سرزدم.
وي اضافه کرد: خوشحالم از اینکه با همراهی دولت چرخ سانتریفیوژهاي هسته اي به حرکت درآمده است و امیدواریم بتوانیم با برنامه
ریزي، همدلی و جدیت چرخ تمام کارخانه هاي تعطیل و نیمه تعطیل کشور را نیز به حرکت درآوریم و تولیدکنندگان و کارگران را در

 
میانه سختی ها و فشارهاي تحریم و موانع دست وپاگیرِ تولید تنها نگذاریم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه با چرخیدن چرخ سانتریفیوژها و غنی سازي 20 درصدي، دست دستگاه دیپلماسی براي
رفع تحریم ها پُر شده است، افزود: معتقدیم صنعت هسته اي هم با عواید اقتصادي حاصل از تولید انرژي و با تولید رادیو دارو و
همچنین منافع متعدد در بخش هاي کشاورزي می تواند در خنثی سازي تحریم ها موثر باشد اما با این وجود در بازدید از کارخانه

 
هاي نیمه تعطیل در شهرك هاي صنعتی جنوب تهران، صنعتگران و تولیدکنندگان از نچرخیدن چرخ هاي صنعت گلایه می کردند. 

قالیباف افزود: کارآفرین هایی که با عشق و علاقه کارخانه خود را راه انداخته اند و حالا در میان قوانین زائد، رانت هاي میلیارد دلاري

 
و تصمیم هاي ضد تولید به خصوص فشارهاي بی منطق و کمرشکن بانک ها نفس هاي آخر را می کشند. 

وي تصریح کرد: در کمیسیون تلفیق تصمیمات خوبی براي تولید گرفته شده است مانند کاهش 20 درصدي مالیات تولیدکننده ها و

 
بخشش جریمه هاي تامین اجتماعی تولیدکنندگانی که اشتغال خود را حفظ می کنند، اما کافی نیست. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: مجلس با تشکیل کمیسیون ویژه جهش تولید مصمم است با ادامه نظارت میدانی و معلوم کردن
مشکلات کارآفرینان، رفع تحریم هاي داخلی تولید و بازکردن زنجیرهاي بسته شده به پاي تولید کنندگان توسط بانک ها، تامین
اجتماعی و مالیات و همچنین اولویت دادن به رفع قوانین زائد، مسیر چرخیدن چرخ کارخانه ها را هموار کند تا دولت نیز بتواند بر

 
این بستر، تولید و اشتغال کشور را به رونق درآورد. 

قالیباف در ادامه با اشاره به اظهار نظر اخیر وزیرخارجه آمریکا، موضع این دولت در قبال ایران را ناامیدکننده توصیف کرد و افزود:
دولت بایدن به جاي اینکه براي انجام تعهدات خود پیش شرط بگذارد، باید معلوم کند چگونه می خواهد تعهد رفع تحریم ها را به

 
شکلی عملی لغو کند. 

وي با بیان اینکه اگر آمریکا اعتقادي به برجام دارد به جاي شرط گذاشتن باید درعمل، پایبندي خود را به آن نشان دهد، گفت: تجربه

 
برجام جلوي چشمان مردم ایران است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: مردم با هوش ایران ساده اندیش نیستند که دوباره وارد بازي «اقدامات نقد در برابر وعده

 
هاي نسیه» شوند. مثل این است که ما پول کالایی را به فروشنده داده ایم اما کالایی تحویل نگرفتیم. 

قالیباف با طرح این پرسش که چه کسی حاضر به انجام چنین معامله اي است؟، گفت: بنابراین دولت جدید آمریکا به جاي پیش
شرط گذاشتن به فکر چگونگی اجراي عملی رفع تحریم ها و عمل به تعهدات قانونی خود باشد.



اشتغالزایی و کارآفرینی مولد چرخه اقتصاد مقاومتی در کشور است

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/11/12

کارآفرین سپاه ناحیه شهرستان نظرآباد گفت: هدف از ایجاد کارگاه جهادي خیاطی روستایی کمک به مردم و گوش سپردن
به رهنمود هاي رهبر معظم انقلاب و نیز اشتغالزایی و کارآفرینی مولد چرخه اقتصاد مقاومتی در کشور است.

خواهر بسیجی حسینلو در گفت و گو با خبرنگار بسیج با بیان اینکه در کارگاه کارآفرینی روستایی خیاطی خود، 18 بانوي
نظرآبادي در این عرصه به اشتغال رسیدند، اظهار داشت: کارگاه تولیدي و کارآفرینی خیاطی روستایی ما به منظور اشتغالزایی
همشهریان نظرآبادي و لبیک به فرامین رهبر فرزانه انقلاب در محیط حیاط خانه خودم براي ایجاد بستر اشتغالزایی بانوان را راه

 
اندازي کردم. 

وي افزود: ما در کارگاه اشتغالزایی و کارآفرینی روستایی خیاطی
توانستیم با آموزش خیاطی به گونه به جایی ماهی دادند به

 
کارآموزان این حرفه، ماهی گیري را آموزش دادیم. 

وي ابراز کرد: هدف از این حرکت جهادي کمک به مردم و گوش
سپردن به رهنمود هاي رهبر معظم انقلاب است و حال که رهبر
عظیم الشان انقلاب با شعار هایی از قبیل اقتصاد مقاومتی، رونق
تولید و جهش تولید مسیر را به ما نشان دادند بایستی ما نیز

 
فرامین رهبري را سرلوحه کار خود قرار دهیم. 

وي اذعان داشت: ما از ابتداي سال 94، با 3 دستگاه چرخ خیاطی در کارگاهی شروع به فعالیت کردیم و بعد از یک سال به همراه پس

 
انداز هاي کارگاه دو دستگاه دیگر به کارگاه اضافه کردیم. 

شایان ذکر است، خواهر بسیجی حسینلو با همکاري سپاه ناحیه شهرستان نظرآباد توانست مبلغ 100 ملیون تومان وام جهت تجهیز
کارگاه از وزارت صنعت معدن تهیه کند، در حال حاضر با 12 عدد چرخ خیاطی و حدود 18 نفر بانوي خیاط در این کارگاه مشغول

 
کار می باشند. 

گفتنی است، کارآفرین نظرآبادي یکی از صد هزاران نفري است، که این راه را پیش گرفته و در محل زندگی و سکونت خود شروع به
اشتغال در زمینه خیاطی کرده است.



افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی نشانگر امید به

کارآفرینی و تولید است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/11/12

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراسم افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر خوزستان،
افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس واحدهاي صنعتی و تولیدي در 10 ماهه اول امسال را نشانگر امید به

کارآفرینی، اقتصاد پویا و تولید در کشور دانست.

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراسم
افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر
خوزستان، افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس
واحدهاي صنعتی و تولیدي در 10 ماهه اول امسال را
نشانگر امید به کارآفرینی، اقتصاد پویا و تولید در کشور

 
دانست. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا ، علیرضا رزم حسینی در این آیین با بیان این مطلب، افزود: کارآفرینان و
تولیدکنندگان به فرموده مقام معظم رهبري عابدان و مجاهدان هستند و در این شرایط سخت اقتصادي نگذاشتند که کشور با مشکل

 
مواجه شود. 

 
فعالیت 3 شیفته کارخانجات کشور علیرغم همه تحریم ها و محدودیت ها 

وي همچنین با اشاره به تحریم هاي ظالمانه دشمنان و محدودیت هاي ناشی از شیوع ویروس کرونا، بیان کرد :علیرغم همه این

 
مشکلات، اما به همت همین تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي اکثر کارخانجات کشور دو یا سه شیفته در حال فعالیت هستند. 

 
افزایش ارزش افزوده صنعتی را در دستور کار داریم 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزایش ارزش افزوده صنعتی را از اولویت هاي این وزارتخانه دانست و تصریح کرد: می خواهیم 300 دلار

 
ارزش صادراتی کشور را دو برابر نماییم. 

 
احیا و بازگشت به چرخه تولید یک هزار و 200 واحد راکد از ابتداي امسال تاکنون 

رزم حسینی همچنین با اشاره به برنامه هاي این وزارتخانه براي احیا و بازگشت مجدد واحدهاي راکد در کشور، گفت: در همین مدت
یک هزار و 200 واحد تولیدي نیمه تعطیل، تعطیل یا راکد، احیا و به عرصه تولید بازگشتند که 47 مورد از این واحدها مربوط به

 
استان خوزستان بوده است. 

 
تکمیل زنجیره ها و صادرات کالاهاي ارز آور را دنبال می کنیم 

وي همچنین در بخش دیگري از سخنان خود افزود: در حوزه صنایع بر زنجیره تامین، ایجاد ارزش افزوده صنعتی بیشتر و صادرات

 
کالاهاي ارز آور تاکید داریم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر خوزستان را در راستاي اجراي
بندهاي 13 و 15 سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در حوزه تکمیل زنجیره و ایجاد ارزش افزوده بیشتر دانست.



چگونه می توان امر کشورداري را تحلیل کرد؟

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/11/12

قالیباف: به عنوان اولین امضاکننده طرح شفافیت، اولین موافق تصویب اولویت بررسی آن هم بودم.

 
12 بهمن 1399 - 11:27 

 
سیاست / داخلی 

سرویس سیاسی فردا: کشورداري (1)فعل دستگاه حکومت هر کشوري، از جمله ایران، است. قانون اساسی هر کشور، از جمله ایران،
سند پایه اي کشورداري است. فلسفه سیاسی حکومت هر کشوري در چنین سندي به صراحت یا بعضاً به صورت ضمنی بیان شده
است. این فلسفه سیاسی مبناي شکل گیري فرآیند کشورداري را بنیان گذاري می کند. به ادعاي ما کشورداري عبارتست از"علم، هنر
و صناعت پیوند حکمرانی ملی، اداره امور عموم و فعالیت عملیاتی کشور در همه ساحت ها، به منظور تحقق اهداف عالیه مصرح در

 
قانون اساسی (یا سایر قوانین مادر که در دیگر کشور ها متداول است). (شکل 1 را ببینید). 

 
 

 
شکل 1- چارچوب مفهومی تحلیل فرآیند کشورداري 

 
بر این اساس فرآیند کشورداري بر سه رکن ذیل استوار است: 

حکمرانی ملی: حکمرانی عبارتست "از راهبري، هدایت و نظارت بر مسیر کلی کشور به سمت اهداف مصرح در قانون اساسی". به
عبارت دیگر حکمرانی در مقام هدف غایی، "یعنی راهبري اندیشه ها، رفتار ها و گفتار هاي جامعه در راستاي اهداف مورد قبول
فلسفه سیاسی هر کشور". این تعریف به ساحت رسمی کشورداري اشاره دارد. بنابراین، اگرچه وقتی سخن از حکمرانی ملی به میان
می آید مداخله حکومت در هدایت و راهبري کشور برجسته می شود، ولی بسته به نوع حکومت ها، چنین مداخله اي ممکن است
متغیر باشد. بر این اساس، ممکن است بعضاً چنین نوع راهبري و هدایت بر کشور به صورت غیررسمی توسط نهاد هاي مردمی، جوامع
نهادي و حتی نهاد هاي بین المللی، رسانه هاي جمعی و اجتماعی صورت گیرد و حتی اهداف غایی مورد نظر حکومت ها استحاله



شود، طوري که خارج از اراده حکومت، فرآیند کشورداري در راستاي اهداف دیگري غیر از اهداف مصرح در قانون اساسی کشور جهت
دهی شود و همه منابع و امکانات کشور براي تحقق اهدافی غیر از اهداف مورد نظر حکومت بسیج شوند و کار چندانی هم از دست
حکومت برنیاید. اگرچه همه حکومت ها براي از دست ندادن کنترل حکمرانی ملی سخت تلاش می کنند، ولی ممکن است در "جنگ
حکمرانی ها" پیروزي از آن ساحت غیر رسمی شود و حکومت ها بازنده اصلی باشند، زیرا به اجبار منابع ملی را به فعالیت هایی
اختصاص می دهند که از قبلِ آن ها اهداف دیگري به وسیله بازیگران دیگري حتی مخالف با فلسفه سیاسی آن ها دنبال می شود. با
این حال حکمرانی ملی رسمی از طریق نوعی ساختار یا سیستم در کشور اعمال می شود. در ایران رهبري در رأس هرم حکمرانی قرار
گرفته و سه قوه اصلی کشور (مقننه، مجریه و قضاییه) تحت نظارت، ولی متولی برپایی نظام حکمرانی ایران هستند. به طور کلی

 
کارویژه هاي اصلی عنصر حکمرانی ملی در فرآیند کشورداري عبارتند از: 

تدوین اهداف راهبردي کشور، خط مشی هاي کلان (به وسیله رهبري نظام) و خط مشی عمومی به وسیله دولت به مفهوم سه قوه بر
اساس رسالت حکومت و همین طور چشم انداز ملی در قالبی واحد به عنوان "طرح راهبردي" اداره کشور. این طرح راهبردي، هدف
غایی کشور و نحوه تحقق آن ها را ترسیم می کند. بر این اساس نقشه راهبردي کشور بر اساس پیوند رسالت، چشم انداز، اهداف و

 
خط مشی هاي کلان و خط مشی هاي عمومی ترسیم می شود. 

برپایی نظام اخلاقی حاکم بر جامعه براي قضاوت در مورد ساحت هاي مهم رفتار هاي ملی در سطح فردي، سازمانی، گروهی. این نظام
اخلاقی زیربناي اصول اخلاق فردي و اجتماعی خواهد بود که قواعد یا استاندارد هاي حاکم بر سلوك رفتاري، گفتاري و اندیشه اي
مردم در یک کشور را تعیین می کنند. استاندارد هاي اخلاقی هر جامعه ریشه در قانون اساسی، منویات رفتاري، گفتاري و اندیشه اي
حاکمان دارد که آبشارگونه در تارو پود جامعه تزریق می شود. اگرچه همیشه منشأ رفتاري، گفتاري و اندیشه اي مردم قرار نخواهد

 
گرفت. 

خلق فرهنگ ملی کشور. فرآیند ظریفی که هنر کشورداري حاکمان در حوزه فرهنگ را می طلبد و به نحوه تعامل مردم با یکدیگر
اشاره دارد. هیأت حاکمه کشور، ترسیم کننده فرهنگ آرمانی کشور است و از طریق ساختارها، سیستم ها و انتصاب افراد در پست
هاي مختلف حکومتی ان عملیاتی می کنند. "حکومت پذیري یا دولت پذیري" یعنی تمایل مردم به پذیرش هیأت حاکمه و حمایت
از نظام حکمرانی کشور مرکز ثقل یک فرهنگ ملی اثربخش است که حکمرانان در پی برپایی آن در کلیت جامعه هستند. همین طور
فرهنگ ملی کشور نشان می دهد که حکومت چقدر مردم دار است، چقدر مشارکت در حکومت را برمی تاباند و تا چه حد نوآوري و
خلاقیت در ساحت هاي مختلف کشور را می پذیرد، چقدر ریسک هاي ملی فراروي کشور را تقبل کرده و رفع و رجوع می کند، چقدر
باز و شفاف عمل می کند، چقدر داراي بلوغ کشورداري و منش حرفه اي در اداره امور جامعه است، تا چه حدي نسبت به موضع هاي

 
مخالف تحمل پذیر و صبور است و تا چه حدي پاسدار منافع ملت است. 

تضمین کنندگی تبعیت پذیري ملی از منویات حکمرانی. هیأت حاکمه حکمرانی کشور با ایجاد الزامات تنظیمی، قانونی و حقوقی
حاکم بر رفتارها، گفتار ها و اندیشه هاي شهروندان از یک طرف و تضمین تبعیت پذیري نظام اداري و کارکنان آن ها براي حرکت در
راستاي اهداف راهبردي کشور و الزام همگان براي کار درون چارچوب اخلاقی و فرهنگی تعریف شده به وسیله هیأت حاکمه حکمرانی

 
کشور تلاش می کند شهروندان را تابع منویات حکمرانی کند. 

طراحی و اجراي چارچوب حکمرانی کشور. هیأت حاکمه کشور که متولی راهبري جامعه به سمت اهداف مصرح در قانون اساسی
است، در برابر عملکرد حکومت پاسخگو است و مسئولیت کلی کشور بر عهده او است؛ اما باید متذکر شد که هیأت حاکمه کشور نقش
رسمی در فرآیند حکمرانی دارند و حکمرانی (راهبري کلیت جامعه) لزوماً تحت سلطه کامل حکومت و دولت ها نیست، زیرا گفتار،
کردار و اندیشه مردمان هر کشور تحت سلطه مطلق حاکمان نیست، باید فضاي غیررسمی جامعه و محیط بین الملل نیز در نظر
گرفت. همانطورکه هر چهار عنصر قبلی حکمرانی نیز متأثر از محیط داخلی و بین المللی کشور هستند. بر این اساس براي تضمین



حکمرانی مورد نظر در شرایط فعلی جهان، حاکمان باید با رفتار، گفتار و اندیشه هاي خود نشان دهند که پاسداران واقعی منافع آن
ها هستند و با تفویض مسئولیت هاي مختلف مورد نیاز به مردمان کشور تلاش کنند تا اهداف ملی کشور را در پرتو ارزش هایی مانند
کارایی و اثر بخشی و همین طور عدالت اجتماعی بهتر محقق سازند؛ بنابراین چارچوب حکمرانی ملی باید اصول، ساختارها، عوامل
توانمندساز و حلقه هاي واسط حکمرانی (براي مثال خط مشی ها و مقررات) که از طریق آن ها چیدمان هاي حکمرانی کشور به
وسیله تفویض سطوح مناسب اختیار و مسئولیت به مدیران دولتی و دیگر مجموعه هاي اجرایی و تضمین پاسخگویی عملیاتی می
شود را تعریف کند. به طور کلی هیأت حاکمه متولی حکمرانی کشور از طریق تدوین اهداف و مشخص کردن جهت حرکت کشور و
طراحی نظام اداري کشور از یک طرف و نظارت بر آن از طریق الزام همگانی به رعایت قواعد و مقررات مورد انتظار، حکمرانی را در
عمل تحقق می بخشد. بر این اساس هر حکومتی از جمله ایران داراي ساختار، سیستم و فرآیند حکمرانی است که در ظاهر امر داراي
اختیار راهبري کلیت جامعه به سمت و سوي اهداف مدنظر خود هستند، ولی در عمل بازنگران غیررسمی مانند نهاد ها وجوامع مردم
نهاد، رسانه هاي جمعی و رسانه هاي اجتماعی هم در سطح داخلی و هم بین الملل می توانند کلیت ساختار، سیستم و فرآیند
حکمرانی هر کشوري را تحت تأثیر قرار دهد. میزان موفقیت نظام حکمرانی را می توان بر اساس میزان تحقق اهداف مدنظر هیأت

 
حاکمه اندازه گیري کرد. 

سطح دوم فرایند حکمرانی: "اداره امور عمومی" یا نظام اداري کشور است که باید براي اجراي منویات حکمرانی (که در قالب انواعی از
خط مشی هاي عمومی ابلاغ می شود) انواعی از راهبرد ها تدوین کنند. در یک نگاه کلی کلیه وزارت خانه ها و مدیریت هاي تابعه آن

 
ها در این سطح قرار می گیرند. بر این اساس کارویژه هاي اصلی مدیریت دولتی عبارتند از: 

 
پیش بینی و برنامه ریزي راهبردي براي اجراي خط مشی هاي عمومی 

ساماندهی و چیدمان اداري (از حیث ساختار، فرآیند، فنآوري، منابع انسانی و مالی، فرهنگ اداري و رابطه با سیاست) براي اجراي

 
راهبرد هاي خط مشی هاي عمومی 

 
فرماندهی یا جهت دهی دستگاه اداري در راستاي چشم انداز ملی و اداري 

 
هماهنگی بین وزارت خانه اي و درون وزارت خانه ایی براي ایجاد هم افزایی در اجراي خط مشی هاي عمومی 

 
اعمال کنترل بر فعالیت هاي عملیاتی در کلیت نظام اداري 

با این توصیف اگر کشور به عنوان یک کلیت در نظر گرفته شود این کشور در پرتو امر حکمرانی و اداره امور عمومی در مفهومی کلان
هدایت و اداره می شود، اما ذکر این نکته حائز اهمیت است که فرآیند حکمرانی، اداره و عملیات بر کلیه قلمرو هاي خط مشی هاي
هر کشور ساري و جاري است. بر این اساس فرآیند کشورداري هم در سطوح کلیت جامعه و هم در سطح قلمرو هاي خط مشی اي
براي مثال در حوزه بهداشت، ورزش، محیط زیست، گردشگري، آموزش پرورش، تجارت بین الملل، امنیت داخلی، کسب و کار، علم،
فناوري و پژوهش، صنعت و معدن، شهرسازي و راه و ترابري، میراث فرهنگی، انرژي هسته اي و نظامی و امنیتی نیز صادق است. در
نتیجه کیفیت کشورداري را می توان در پرتو کیفیت کشورداري بخشی، یا قلمرو خط مشی اي ارزشیابی کرد؛ بر این اساس ممکن
است حکومتی در یک یا چند قلمرو داراي کیفیت خوبی از حیث کشورداري باشد، ولی در یک یا چند حوزه دیگر چنین نباشد.
همانطورکه گفته شد حلقه ارتباطی بین حکمرانی ملی و مدیریت دولتی (نظام اداري) خط مشی هاي عمومی هستند. براي تدوین این
خط مشی ها، خط مشی گذاران با توسل به "دانش مسئله شناسی"، مسئله هاي ملی (قلمرویی-وزارتخانه اي) نیازمند به خط مشی
هاي ملی را تعیین می کنند، سپس به اتکاء "دانش پیش بینی"مشخص می کنند که دستآورد هاي مورد انتظار از حل مسائل تعریف
شده چیست و سپس به اتکاء "دانش تجویز"، گزینه هاي خط مشی اي مناسب را تعیین و بهترین گزینه هاي را انتخاب می کنند و
آنگاه با توسل به "دانش پایش" دستاورد هاي مشهود گزینه هاي خط مشی اي منتخب را مشخص کرده و در نهایت با استفاده از
"دانش ارزشیابی"عملکرد خط مشی هاي منتخب را سنجش می کنند. این فرآیند اشاره به فرآیند استحصال یا تحلیل خط مشی هاي
عمومی دارد. خط مشی هاي عمومی عبارتند از "منظومه اي از قوانین، مقررات و مجموعه از اقدامات عملی براي حل مسدل از پیش
تعریف شده جهت تحقق اهداف مورد نظر". بی تردید هر خط مشی بر نوعی سیاست (politics) است. به عبارت دیگر قبل از اتخاذ



هر خط مشی بایستی مشخص کرد که از قبل این خط مشی چه کسانی، چه چیزي و چه زمانی و چگونه عایدشان می شود
(politics of public policy). در پرتو این تعریف می توان گفت که خط مشی هاي عمومی در دو دسته کلی قرار می گیرند.
خط مشی هاي تنظیمی یا رویه اي که در هر کدام از قلمرو هاي خط مشی اي وجود دارند و مشخص می کنند که "چه کاري، چگونه
و به وسیله چه کسانی می تواند انجام شود". خط مشی هاي رویه اي تأسیس یک کسب و کار، اخذ یک مدرك تحصیلی، تأسیس،
اصلاح یا انحلال یک وزارتخانه، ساخت و ساز مسکن، تأسیس یک دانشگاه غیر انتفاعی و. را در نظر بگیرید. این خط مشی ها زیر
ساخت قانونی شکل گیري خط مشی هاي اصلی و واقعی نظیر اقدامات عملی که دولت ها عملاً در حال انجام آن هستند (دانشگاه
تأسیس می کنند، پل، سد، راه آهن و ... می سازند، دوره هاي تحصیلات تکمیلی را گسترش می دهند و ...). بر این اساس کیفیت
خط مشی هاي اصلی در گرو کیفیت خط مشی هاي تنظیمی یا رویه اي است. اگر خط مشی هاي تنظیمی ساخت و ساز در کشور
درست تنظیم شده باشد در اثر زلزله اي چند ریشتري ساختمان ها آسیب نمی بینند. اگر خط مشی هاي رویه اي در حوزه آموزش و
پرورش دقیق تنظیم شده باشد، کم فروشی آموزشی رخ نمی دهد و ... بر این اساس هدف غایی خط مشی هاي تنظیمی عبارتست از
تنظیم بخشی به کلیت جامعه (ساحت هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، علمی و ...) طوري که همه رفتار هاي مردمان یک کشور

 
سنجیده و مبنی بر مصالح کشور انجام شود. (ایزنر و همکاران 2008) 

عملیات روزمره در کلیه سطوح جامعه:سطح سوم کشورداري به اطمینان از انجام رفتارها، گفتار ها و اندیشه هاي اشاره دارد که باید
در تار و پود همه جنبه هاي رسمی کشورداري (هم خود حکمرانی و اداره امور عمومی و کلیه امور عملیاتی در این دو سطح) و همین
طور کلیت بخش هاي اقتصادي، فرهنگی، سیاسی، اجتماعی، علمی و فناورانه انجام شود. در واقع هدف از برپایی حکومت ها برپایی و

 
قوام بخشی به همین عملیات هاي روزمره مادي و معنوي در سرسر جامعه است. 

به علاوه به طور کلی فرآیند کشورداري داراي سه ساحت سخت افزاري، نرم افزاري و مهارت افزاري است. ساحت سخت افزاري آن
اشاره به چیدمان نهادي حکمرانی کشور (رهبري، قواي سه گانه، استانداري ها، فرمانداري ها، بخش داري ها)، نظام اداري (همه
سازمان هاي تحت نظارت رهبري، تحت نظارت وزارتخانه ها تا سطح استان ها، شهرستان ها، بخش ها و روستاها) و تک تک مشاغل و
وظایفی دارد که افراد در سرتاسر این نظام اداري و در کلیه جنبه هاي اقتصادي، اجتماعی، سیاسی، فرهنگی و... انجام می دهند. ذکر
این نکته نیز ضروري است که این ساحت سخت افزاري رسمی حکومتی است در حالی که جامعه مدنی به طور کلی، بخش هاي
خصوصی و غیر انتفاعی و حتی سازمان هاي بین المللی و منطقه اي می توانند جزیی از این ساحت سخت افزاري حکمرانی هر
کشوري باشند. ساحت نرم افزاري حکمرانی ملی اشاره به دامنه گسترده اي از خط مشی ها، قوانین و مقررات و رویه ها دارد که مانند
توري بر رفتار، گفتار و اندیشه افراد در کلیه ساختار هاي حکمرانی، مدیریتی و عملیاتی در همه بخش هاي دولتی، غیردولتی، جامعه
مدنی و ... سایه افکنده است. کیفیت این ساحت نرم افزار نقش بسیار مهمی در تحقق اهداف حکمرانی ملی دارد. ساحت مهارت
افزاري اشاره به توانمندي ها، استعداد ها و قابلیت هاي نیروي انسانی کشور دارد که در کلیت جامعه ساري و جاري است و نقش

 
مهمی در کیفیت نرم افزاري و سخت افزاري فرآیند حکمرانی دارد. 

 
ارزش هاي اثر گذار بر فرایند کشورداري 

این که شکل، ماهیت و محتواي سه ساحت اصلی فرآیند حکمرانی و همین طور عنصر حکمرانی، مدیریت دولتی و عملیات روزمره در
سراسر کشور چه حالتی به خودش خواهد گرفت بستگی به "ارزش هایی دارد که نظام سیاسی کشور" بر اساس قانون اساسی یا
منویات بنیان گذار یا رهبر کشور آن ها را در تاروپود فرآیند کشورداري تزریق می کند. ساختارها، سیستم ها و فرآیند کشورداري هر
کشوري متأثر از این ارزش ها است. به عبارت دیگر فرآیند کشورداري در کلیه قلمرو هاي خط مشی اي (حمل و نقل، گردشگري،
امنیت داخلی، آموزش و پرورش و...) متأثر از ارزش هایی اصلی مورد توافق آن قلمرو است. براي مثال اگر ارزش مهم مورد نظر
"کارآمدي و اقتصاد" (کسب اهداف با حداقل هزینه) باشد نظام حکمرانی ممکن است متمرکز و غیر مشارکتی باشد و چارچوب نظام



اداري ممکن است عنوانی نظیر "مدیریت اداري، اداره امور عمومی سنتی یا مدیریت دولتی جدید"به خود بگیرد. (دانگ 2015)
بنابراین در پرتو ارزش کارایی هم کلیت نظام حکمرانی و هم نظام اداري و حتی انجام امور عملیاتی در کلیت جامعه بایستی طوري
چیدمان شود که اهداف غایی مورد نظرخود را با حداقل هزینه ها محقق سازد. بر این اساس، کاهش تعداد وزارتخانه ها، محدودیت
استخدام در دولت، کم کردن تعداد پست هاي سازمانی و واحد هاي اداري نشانه هایی از پایبندي یک کشور یا یک وزارتخانه به ارزش
مهم کارایی است. همچنین چیدمان فرآیندها، ساختار هاي سازمانی، نوع فناوري، فرهنگ سازمانی و نوع تعامل سیاست- اداره متأثر
از نوع ارزش حاکم بر نظام اداري خواهد بود. اما اگر ارزش مورد احترام عدالت اجتماعی، عملکرد، حقوق مدنی، ارزش عمومی باشد
شکل و محتواي کلیت فرایند کشورداري به طور اعم و نظام اداري و حتی عملیات جاري در کلیه ساحت هاي جامعه متفاوت خواهد
بود. نویسنده مدعی است "دانش سازمان داري نیز اشاره به علم، هنر و صناعت پیوند حکمرانی، مدیریت و عملیات سازمانی بر اساس
ارزش کارایی براي تحقق اهداف اقتصادي سازمان دارد" (2). به اعتقاد نویسنده نظریه پردازان سازمان و مدیریت نیز در طول چندین
دهه انواعی از دانش را در مورد اجزاء سه گانه فرآیند سازمان داري (حکمرانی، مدیریت و عملیات) و نحوه پیوند آن ها تولید کرده اند.
تفاوت دانش سازمان داري در بخش خصوصی و بخش دولتی در تفاوت نوع ارزش مهم حاکم بر فرآیند سازمان داري است. در حالی
که کارایی ارزش غالب حاکم بر بخش خصوصی است، در بخش دولتی کارایی صرفاً یک ارزش در کنار ارزش هاي دیگري مانند عدالت
اجتماعی، شهروندمداري، حقوق مدنی، ارزش عمومی است. بر این اساس دانش سازمان داري در قلمرو بخش عمومی می تواند

 
متفاوت از چنین دانشی در حوزه بخش خصوصی باشد. 

 
محیط کشورداري 

همانطورکه گفته شد فرآیند کشورداري رسمی متأثر از محیط داخلی و همین طور بین المللی است. محیط سیاسی، اقتصادي،
اجتماعی، مدنی ملی و بین المللی کشور ممکن است با نفوذ در فرایند کشورداري به میزان قدرت خود به صورت تدریجی و بعضا
انقلابی ساحت هاي مختلف آن را دستخوش تغییر قرار دهد و در صورت ناتوانی در چنین تغییري به صورت ضمن فرایند کشورداري
را به سمت سوي اهدافی متفاوت از حاکمان جهت دهد. بر این اساس ممکن است حاکمان در برخورد با نفوذ هاي محیطی دو رویکرد
مهم را در پیش بگیرند: 1- رویکرد هاي پیشگامانه (proactive): یعنی رصد مستمر و آینده نگارانه تحولات محیطی و مدیریت
پیشگامانه فرایند دیالکتیک کشورداري براي حفظ منویات فلسفه سیاسی کشور و حرکت به سمت و سوي اهداف اصلی جامعه. 2-
رویکرد هاي منفعلانه یا واکنشی (reactive): یعنی واکنش نشان دادن منفعلانه به چالش ها و مسائل فرا روي فرایند کشورداري. بر
این اساس بعضاً حکومت به امید رسیدن به اهداف مصرح در قانون اساسی فرآیند کشورداري خود را بر اساس ارزش هایی خاص
چیدمان می کند، ولی قدرت حکمرانی غیررسمی (ناشی از بازنگران غیررسمی ملی و بین المللی) ممکن است با غالب کردن ارزش
هاي دیگر در تاروپود جامعه مردم را به دنبال کردن اهداف دیگري راهنمون کنند. این که حکومتی اراده کند که در پرتو فرآیند
حکمرانی خود "گفتار، اندیشه و رفتار مردم خود را طوري سامان دهد که اهداف مورد نظر خود را محقق سازد" ممکن است به
موفقیت کاملی دست پیدا کنند؛ به طور خاص در عصر حاکمیت شبکه و رسانه هاي اجتماعی که لحظه به لحظه گفتار، اندیشه و
رفتار مردم را تحت تأثیر شدیدترین دانش ها قرار می دهند حکمرانی حکومت ها بر "اذهان، زبان ها و اندیشه" بسیار سخت خواهد
بود. از این رو گفته شده است در عصر جهانی شدن رسانه ها، حکمرانی بدون دولت می تواند محقق شود. هنرمندي حکومت براي
حکمرانی گفتارها، اندیشه ها و رفتار ها در گروه عملکرد آنهاست. حکومت هایی که دچار آفت خط مشی ها و قوانین و مقررات رفع
تکلیفی می شوند در اداره فرایند کشورداري با چالش هاي جدي مواجه می شوند. خط مشی هاي رفع تکلیفی خط مشی هایی
هستند که فاقد رژیم خط مشی اي هستند، بر یک نظریه برنامه ابتناء ندارند، موازي یا سایر خط مشی هاي اصیل ظهور و بروز می
کنند، طرح خط مشی اي تنسیق شده اي ندارند، براي تزریق نوعی مسکن به واکنش هاي جامعه تدوین می شوند، هدفشان صرفاً

 
انتقال بار هزینه اي یا سیاسی بر دوش دیگران است (دانایی فرد 1395). 

 
چگونگی کاربست چهارچوب براي تحلیل کشورداري 



به طور کلی می توان فرآیند کشورداري را بر اساس پیوند هاي بین فلسفه سیاسی، فرایند کشورداري، اهداف ملی و نوع ارزش هاي
غالب مورد نظر حکومت ها آسیب شناسی کرد. ممکن است کشوري در برخی از قلمرو هاي خط مشی اي خود و بر اساس ارزش مورد
توافق داراي کشورداري با کیفیت باشد و در برخی دیگر قلمرو ها از چنین کیفیتی برخوردار نباشد. از طرف دیگر نظام حکمرانی
کشور و نظام اداري کشور همزیستی متعامل دارند، ولی اگرچه وابستگی متقابل دارند، اما کارویژه هاي بسیار متفاوتی انجام می دهند.
کشوري که بخوبی راهبري می شود می تواند نوعی نظام اداري و انواع عملیات روزمره اي برپا دارد که در پرتو آن بتواند همه جامعه را
در رسیدن به اهداف خود یاري دهد. با نگاهی به شکل 2 می توان انواعی از روابط بین نوع حکمرانی ملی (سیاسی)، نوع نظام اداري و
شکل و محتواي فعالیت هاي روزمره در ساحت هاي مختلف کشور مشاهده کرد. بی تردید هر نظام سیاسی بر اساس نوع فلسفه
سیاسی، دکترین سیاسی، خط مشی هاي نظام حکمرانی خود را شکل می دهد و بسته به نوع ارزش هاي مورد توافق "مناسبات
سیاست و خط مشی و اداره امور عمومی"شکل می گیرد. براي مثال "حکومت کارآفرین" با اتکاء به فلسفه سیاسی سرمایه داري
ممکن است خط مشی هاي کارآفرینی مبناي راهنماي نظام اداري خود قرار دهد. در این صورت نظام اداري در پرتو ارزش مهم
کارایی، اقتصاد و عملکرد ممکن است شکل هایی نظیر مدیریت اداري، مدیریت امور عمومی جدید و ... بخود بگیرد و فعالیت هاي
روزمره شهروندان معطوف به کسب درآمد و ثروت می شود. ناهمخوانی بین این سه عنصر می تواند منجر به شکست یا آسیب پذیري

 
کشورداري شود. 

 
 

 
شکل 2- تعامل حکمرانی، مدیریت و عملیات 
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(1). نویسنده مدعی است ظرفی که می تواند سه جزیره جداي ازهم یعنی حکمرانی ملی، اداره امور عمومی و عملیلت روزمره در
سراسر جامعه را به صورت یک کلیت تببین کند مفهوم "کشورداري" است. بنابراین این مفهوم را با توصیف فوق براي نخستین بار

 
توسط نویسنده تعریف شده است. 

(2). نویسنده این مفهوم را براي اشاره به ظرفی حک کرده است که سه رکن اصلی سازمان یعنی حکمرانی سازمانی، مدیریت و
عملیات را به صورت یک جا نشان دهد و فعل و انفعالات درون و برون سازمان را توصیح دهد. بر این اساس نویسنده در حال تدوینی

کتابی به همین نام براي یکی از انشارات است.



قالیباف: ما مزد عدم وابستگی خود را گرفته ایم

منبع: پایگاه خبري 598شماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/11/12

ابرقدرت هاي شرق و غرب همواره می خواستند فشارهاي زیادي به کشور وارد کنند اما ما مزد عدم و ابستگی خود را گرفته
ایم و طرح هاي موذیانه دشمن را برهم زدیم.

به گزارش پایگاه 598 به نقل از فارس، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در نشست علنی امروز (یکشنبه 12
بهمن 99) پارلمان طی سخنان قبل از دستور جلسه اظهار داشت: مردم ایران سال ها نظاره گر قداره بندي و عربده کشی آمریکا و

 
انگلیس در ایران بودند، اما قدرتی که امام راحل(ره) به آنها دادند، باعث شد همین مردم سرنوشت کشور را رقم بزنند. 

وي افزود: همین حقیقت واکنش در برابر ابرقدرت هاي شرق و غرب را برانگیخت تا فشارهاي زیادي وارد کنند اما ما مزد بدون

 
وابستگی خود را گرفته ایم و در همین حال طرح هاي موذیانه دشمن را برهم زده ایم. 

وي با بیان اینکه اگر آمریکا اعتقادي به برجام دارد به جاي شرط گذاشتن باید درعمل، پایبندي خود را به آن نشان دهد، گفت: تجربه
برجام جلوي چشمان مردم ایران است؛ مردم با هوش ایران ساده اندیش نیستند که دوباره وارد بازي «اقدامات نقد در برابر وعده هاي
نسیه» شوند. مثل این است که ما پول کالایی را به فروشنده داده ایم اما کالایی تحویل نگرفتیم. چه کسی حاضر به انجام چنین
معامله اي است؟ بنابراین دولت جدید آمریکا به جاي پیش شرط گذاشتن به فکر چگونگی اجراي عملی رفع تحریم ها و عمل به

 
تعهدات قانونی خود باشد. 

قالیباف تاکید کرد: ملت ما به رهبري آن بزرگمرد حق طلب و کم نظیر، جرأت انقلاب پیدا کرد؛ تصمیمی که هر چند دل هاي
بسیاري از ملت هاي ستم کشیده با آن همراه است و آرزو بسیاري از مردم به آن معطوف است ولی هر ملتی در طول حیات خویش،
قدرت عملی کردن آن را پیدا نمی کند. ایران، حیاط خلوت قدرت هایی بود که در هیچ لحظه اي از تاریخ، عدالت و حق را بر منافع

 
استعماري و استکباري خود ترجیح نداده اند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بر همین اساس تصریح کرد: آنها نه از کشتن مردم ایران از قحطی و گرسنگی دریغ کرده اند و نه از به
تاراج بردن منابع کشور؛ نه از اشغال ایران کوتاه آمده اند و نه از جدا کردن بخش هاي مختلف این آب و خاك. مردم ایران سال ها
نظاره گر قداره بندي و عربده کشی آمریکا و انگلیس در ایران بودند و با قدرتی که امام راحل(ره) به آنها داد، خود در شکل دادن به

 
سرنوشت ایران نقش آفرین شدند. 

وي در ادامه با بیان اینکه جمهوري اسلامی از ابتداي پیروزي انقلاب خود آغازگر عصر جدید در جهان بود، عنوان کرد: همین حقیقت،
واکنش ابرقدرت هاي شرق و غرب را برانگیخت تا فشارهاي زیادي بر این کشور وارد کنند اما این مشکلات انقلاب اسلامی را متوقف
نکرد؛ ما مزد قوي شدن بدون وابستگی خود را گرفته ایم و امروز ایرانی مستقل از چنبره قدرت این و آن داریم و در همین حال، طرح
هاي موذیانه دشمنان را برهم زده و آنها را وادار به عقب نشینی کرده ایم؛ آنهایی که به دنبال فلج کردن ایران سربلند بودند، حالا یا

 
فروپاشیده یا رو به افول هستند و اندیشه اشغال و کودتا را جز در مستندهاي تاریخی، جاي دیگري نمی توانند پیدا کنند. 



قالیباف ادامه داد: با این وجود، امروز در کشور خود مشکلات ریز و درشتی داریم که مردم آن ها را در زندگی روزمره خود کاملاً
احساس می کنند ولی این چنین نیست که این مشکلات بدون راه حل باشد. نظام سیاسیِ انقلابیِ برآمده از اسلام، بن بستی براي
خودش متصور نیست؛ چرا که وعده نصرت الهی را با خود دارد؛ مشروط به آنکه به سنت هاي الهی «حرکت عمومی مردم» پایبند

 
بماند. 

نماینده مردم تهران، ري، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شوراي اسلامی در ادامه با تأکید بر اینکه ما اتکا به هدایت الهی،
اعتماد به مردم به ویژه جوانان و کارآمدي و عقلانیت را نسخه گره گشا در مسیر انقلاب اسلامی می دانیم، اظهار داشت: بارها آزموده
ایم و باور داریم که هرگاه کشور در این مسیر قرار گرفته پیش رفته و هر گاه ایمانش سستی گرفته یا به بیگانه اعتماد کرده یا
نتوانسته با عقل و انضباط تدبیري اخذ کند، کارش گره خورده است و کشتی کشورداري از حرکت ایستاده است. راه ما بازگشت به

 
نسخه اصیل امام است: ایمان به خدا و توان مردم، خودباوري و کارآمدي. 

وي افزود: حالا با گذشت بیش از چهل سال از انقلاب اسلامی، در گام دوم انقلاب اسلامی، باید با شجاعت مسیر طی شده را ارزیابی
کنیم، اشتباهات خود و هر آنچه ما را از آرمان هاي اصیل انقلاب دور ساخت، نقد کنیم و امیدوارانه و با برنامه اي مشخص براي تکرار

 
نکردن اشتباهات، این مسیر و صیانت از آنچه به دست آورده ایم، به سمت آینده درخشان انقلاب اسلامی حرکت کنیم. 

قالیباف همچنین با بیان اینکه انقلاب اسلامی، زنده و پویا به پیش می رود ولی ممکن است ما از آن عقب بمانیم، تأکید کرد: انقلاب
اسلامی، با هیچ کسی عقد اخوت نبسته است؛ ما به میزانی که بتوانیم عدالت را محقق سازیم، زندگی مادي مردم را تامین و زمینه
سعادت اخروي آنان را فراهم کنیم و به اندازه اي که بتوانیم آنان را از زیر فشار مستکبرین بیرون بیاوریم، در مسیر انقلاب اسلامی

 
هستیم و خواهیم توانست با ساختن جامعه اي الگو، به هدف اصلی گام دوم انقلاب یعنی ایجاد تمدن نوین اسلامی دست یابیم. 

رئیس نهاد قانونگذاري کشورمان همچنین با اشاره به این مطلب که به همان میزانی که انقلابی هستیم و انقلابی عمل می کنیم، می
توانیم تک تک مردم ایران را قوي کنیم، ابراز داشت: اگر ادعاي انقلابی گري ما، کارگران و معلمان و حقوق بگیران و همه زحمت
کشان را ضعیف کرد و سفره آنها را کوچک ساخت یعنی عمل و تصمیم هاي ما انقلابی نبوده است. انقلاب اسلامی به نفع مردم است

 
و هر آنکس که انقلابی عمل کند، ایران را قوي خواهد کرد. 

وي در ادامه با اشاره به حضور خود در سایت هسته اي فردو جهت نظارت میدانی درباره چگونگی اجراي قانون لغو تحریم ها در هفته
گذشته، گفت: در بازگشت بدون اطلاع قبلی، براي نظارت میدانی از وضعیت تولید به شهرك صنعتی جنوب تهران سرزدم. خوشحالم
از اینکه با همراهی دولت محترم چرخ سانتریفیوژهاي هسته اي به حرکت درآمده است و امیدواریم بتوانیم با برنامه ریزي، همدلی و
جدیت چرخ تمام کارخانه هاي تعطیل و نیمه تعطیل کشور را نیز به حرکت درآوریم و تولیدکنندگان و کارگران را در میانه سختی ها

 
و فشارهاي تحریم و موانع دست وپاگیرِ تولید تنها نگذاریم. 

قالیباف با بیان اینکه با چرخیدن چرخ سانتریفیوژها و غنی سازي 20 درصدي، دست دستگاه دیپلماسی براي رفع تحریم ها پر شده
است، عنوان کرد: معتقدیم صنعت هسته اي هم با عواید اقتصادي حاصل از تولید انرژي و با تولید رادیو دارو و همچنین منافع متعدد
در بخش هاي کشاورزي می تواند در خنثی سازي تحریم ها موثر باشد اما با این وجود در بازدید از کارخانه هاي نیمه تعطیل در

 
شهرك هاي صنعتی جنوب تهران، صنعتگران و تولیدکنندگان از نچرخیدن چرخ هاي صنعت گلایه می کردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: کارآفرین هایی که با عشق و علاقه کارخانه خود را راه انداخته اند و حالا در میان قوانین زائد،

 
رانت هاي میلیارد دلاري و تصمیم هاي ضد تولید به خصوص فشارهاي بی منطق و کمرشکن بانک ها نفس هاي آخر را می کشند. 



وي افزود: در کمیسیون تلفیق تصمیمات خوبی براي تولید گرفته شده است مانند کاهش 20 درصدي مالیات تولیدکننده ها و

 
بخشش جریمه هاي تامین اجتماعی تولیدکنندگانی که اشتغال خود را حفظ می کنند؛ اما اینها کافی نیست. 

وي یادآور شد: مجلس با تشکیل کمیسیون ویژه جهش تولید مصمم است با ادامه نظارت میدانی و معلوم کردن مشکلات کارآفرینان،
رفع تحریم هاي داخلی تولید و بازکردن زنجیرهاي بسته شده به پاي تولید کنندگان توسط بانک ها، تامین اجتماعی و مالیات و
همچنین اولویت دادن به رفع قوانین زائد، مسیر چرخیدن چرخ کارخانه ها را هموار کند تا دولت محترم نیز بتواند بر این بستر، تولید

 
و اشتغال کشور را به رونق درآورد. 

قالیباف در ادامه با اشاره به اظهار نظر اخیر وزیرخارجه آمریکا، موضع این دولت در قبال ایران را ناامیدکننده توصیف کرد و افزود:
دولت آقاي بایدن به جاي اینکه براي انجام تعهدات خود پیش شرط بگذارد، باید معلوم کند چگونه می خواهد تعهد رفع تحریم ها را

به شکلی عملی لغو کند.



همه بنگاه هاي در اختیار دولت باید به بخش خصوصی واگذار شوند

منبع: پاناشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/11/12

اهواز (پانا) - معاون اول رئیس جمهوري گفت: همه بنگاه هایی که به نوعی بر اساس ضرورت ها در اختیار دولت قرار دارند،
باید به بخش خصوصی واگذار شوند و زمینه سازي به نحوي شکل بگیرد که بخش خصوصی نیز بتواند کارهاي بزرگ و عظیم

را انجام دهد.

اهواز (پانا) - معاون اول رئیس جمهوري گفت: همه بنگاه
هایی که به نوعی بر اساس ضرورت ها در اختیار دولت قرار
دارند، باید به بخش خصوصی واگذار شوند و زمینه سازي
به نحوي شکل بگیرد که بخش خصوصی نیز بتواند کارهاي

 
بزرگ و عظیم را انجام دهد. 

به گزارش پانا، اسحاق جهانگیري در آیین افتتاح فاز اول
کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان که امروز (12 بهمن ماه) در شوشتر برگزار شد، با تبریک فرا رسیدن سالگرد پیروزي انقلاب
اسلامی اظهار کرد: خوشبختانه افتخار پیدا کردم در روز آغاز دهه فجر انقلاب اسلامی، سالروز ورود پیروزمند و شکوهمند امام
خمینی(ره)، در جمع مردم شوشتر شهر تاریخی و فرهنگی و شهر علماي بزرگ حضور پیداکنم. امام(ره) و مقام معظم رهبري آرمان

 
هاي بزرگی براي این انقلاب ترسیم کردند که باید ما این آرمان ها را محقق کنیم. 

او افزود: این آرمان ها براي نسل جوان و نظامی که با استقلال و جمهوریت اداره می شود، از خواسته هایی است که مردم در مقابل

 
رژیم گذشته فریاد زدند و اکنون خواسته خود را محقق کرده اند و امیدوارم بتوانیم استقلال در ابعاد مختلف را داشته باشیم. 

معاون اول رئیس جمهور گفت: فعالان اقتصادي می توانند در راستاي استقلال اقتصادي، ایجاد اشتغال براي نسل جوان، عدم وابستگی

 
به خارج از کشور و موارد دیگر گام بردارند که در حال انجام این فعالیت ها هستند. 

جهانگیري ادامه داد: همه باید به این مساله واقف باشیم که سیاست نظام جمهوري اسلامی و سیاست هاي اقتصادي به معناي واقعی

 
بر این است که بخش خصوصی باید میدان دار اقتصاد باشد و زمینه براي فعالیت بخش خصوصی فراهم شود. 

او بیان کرد: همه بنگاه هایی که به نوعی بر اساس ضرورت ها در اختیار دولت قرار دارند، باید به بخش خصوصی واگذار شوند و زمینه

 
سازي به نحوي شکل بگیرد که بخش خصوصی نیز بتواند کارهاي بزرگ و عظیم را انجام دهد. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: هر منطقه و یا شهرستانی زمینه لازم براي بخش خصوصی را فراهم کرد، رشد پیدا کرد اما هر
منطقه اي به دلیل رقابت محلی و یا تنگ نظري زمینه براي فعالیت بخش خصوصی را محدود کرد، عقب افتاد و مجبور شد عنوان
محروم را با خود یدك بکشد و دست شان را به سمت مسئولان دراز کنند. در جایی که زمینه براي فعالیت بخش خصوصی فراهم شد،



 
نه تنها این منطقه بی نیاز شد بلکه موج جمعیت نیز براي فعالیت به منطقه سرازیر شد. 

جهانگیري با بیان اینکه شوشتر در این زمینه خوب اقدام کرده است، گفت: وزیر صمت نیز در حال تلاش براي فراهم کردن زمینه
فعالیت بخش خصوصی است. خوزستان استانی مهم، پرپتانسیل و پرظرفیت است و استعداد پیشرفت دارد و امیدواریم روز به روز
شکوفاتر شود. البته چالش هاي جدي دارد که در کنار فرصت هاي موجود، چالش ها بسیار اندك هستند. می توان با شکوفا شدن این

 
استعدادها و ظرفیت ها، این چالش ها را برطرف کرد. 

او با اشاره به مطرح شدن موضوع استحصال نمک از سد گتوند بیان کرد: چند سال پیش که در دوره خشکسالی بودیم، سد گتوند به

 
مساله اصلی خوزستان تبدیل شد که در آن شرایط جلسه اي برگزار و دانشگاه تهران مطالعاتی براي حل مساله انجام داد. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: یکی از راهکارها این بود که آب میانی با لوله به یک جا منتقل و نمک استحصال شود اما سازمان
حفاظت محیط زیست در خصوص حوضچه هاي نمکی که قرار بود ایجاد شوند، بحث داشت و موافقت نمی کرد. در صورت منطبق

 
بودن طرح ها با این کار موافقت خواهد شد. 

 
او بیان کرد: هر چه بتوانیم زنجیره تامین در تولیدات مختلف را در داخل کشور ایجاد کنیم، به مصلحت واحدهاي صنعتی است. 

جهانگیري گفت: روحیه ریسک پذیري در کار صنعتی جزو مهمترین نیازها است. برخی اوقات در کار صنعتی یک می شود یا نمی

 
شود، موجب می شود یک عمر از بین برود. شاید در ریسک یک فرد شکست بخورد اما انسان هاي ریسک پذیر موفق هستند. 

استان خوزستان اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهوري سفر استانی شوشتر افتتاحیه کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان



جهانگیري: باید آرمان هاي امام و رهبري را محقق کنیم

منبع: پاناشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/11/12

نظامی که با اسلامیت و جمهوریت اداره شود یکی از خواسته هاي مهم مردم کشور بود که در برابر گلوله هاي رژیم گذشته
این خواسته را فریاد زدند

تهران (پانا) - معاون اول رئیس جمهوري با تاکید بر اینکه
روحیه ریسک پذیري در کار هاي صنعتی جزو مهمترین
موضوعات است، گفت با احتیاط بی مورد، عمر و زمان
طولانی به هدر می رود و اگرچه ممکن است گاهی در
ریسک کردن با شکست مواجه شویم، اما معمولاً افراد

 
ریسک پذیر موفق بوده اند. 

اسحاق جهانگیري صبح امروز (یکشنبه) در آیین افتتاح کارخانه پارس کیمیا کلر خوزستان با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و
سالروز ورود امام خمینی(ره) به کشور ایران، گفت: انقلاب اسلامی با آرمان هاي بزرگ امام خمینی(ره) پیروز شد و مقام معظم رهبري

 
نیز بر این آرمان ها تاکید داشته اند که باید تلاش کنیم این آرمان ها محقق شوند. 

معاون اول رئیس جمهوري با اشاره به آرمان استقلال و آزادي که امام خمینی(ره) آن را ترسیم کرد، اظهار داشت: نظامی که با
اسلامیت و جمهوریت اداره شود یکی از خواسته هاي مهم مردم کشور بود که در برابر گلوله هاي رژیم گذشته این خواسته را فریاد

 
زدند و توانستند آن را محقق کنند و امیدوارم ما بتوانیم استقلال را در همه ابعاد و جنبه هاي مختلف در کشور داشته باشیم. 

وي در ادامه با اشاره به افتتاح کارخانه پارس کیمیا کلر در شوشتر، اظهار داشت: کار فعالان اقتصادي و راه اندازي واحدهاي تولیدي
در راستاي استقلال اقتصادي است و ایجاد اشتغال براي جوانان و عدم وابستگی کشور به کالاهاي خارجی و نیز تامین ارز براي واردات

 
کالاهاي مورد نیاز از دیگر ابعاد تحقق استقلال در کشور است که با تلاش هاي فعالان اقتصادي و سرمایه گذاران صورت می گیرد. 

جهانگیري تصریح کرد: سیاست هاي نظام جمهوري اسلامی و علم اقتصاد تاکید دارد که بخش خصوصی باید میدان دار اصلی اقتصاد

 
باشد و لازم است که زمینه فعالیت بخش خصوصی در اقتصاد کشور فراهم شود. 

معاون اول رئیس جمهوري با اشاره به سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی که از سوي مقام معظم رهبري ابلاغ شد، گفت: براساس
این سیاست ها بنگاه هایی که همواره در اختیار دولت بوده باید به بخش خصوصی واگذار شود و به نحوي زمینه سازي شود که بخش

 
خصوصی بتواند کارهاي بزرگ انجام داده و صنایع، معادن و خدمات عظیم که منحصر به دولت بوده را در اختیار گیرد. 

وي خاطرنشان کرد: هر استان، شهرستان و منطقه اي که فضاي بهتري براي بخش خصوصی فراهم کرده توانسته در مسیر توسعه قرار
گیرد و هر منطقه اي که به دلیل تنگ نظري و رقابت هاي محلی زمینه حضور بخش خصوصی را محدود کرده از مسیر توسعه عقب



 
افتاده است. 

جهانگیري شهر شوشتر را شهري تاریخی، فرهنگی و شهر حضور علما و بزرگان توصیف کرد و افزود: خوشبختانه شوشتر یکی از

 
شهرهایی است که زمینه بخش خصوصی را به شکل مطلوب فراهم کرده که باید از مسئولین این منطقه قدردانی کنیم. 

معاون اول رئیس جمهوري با اشاره به ظرفیت ها و استعدادهاي متعدد استان خوزستان، خاطرنشان کرد: البته استان خوزستان چالش

 
ها و تنگناهاي جدي نیز پیش رو دارد که امیدوارم با اتکا به ظرفیت ها بتوانیم این چالش ها را برطرف کنیم. 

وي همچنین با اشاره به پیشنهادات مطرح شده در این مراسم در خصوص آب، گفت: اوایل دولت دوازدهم در شرایطی که کشور با
خشکسالی مواجه بود، موضوع سد گتوند و آب به یکی از مسائل اصلی خوزستان تبدیل شده بود که وزارت نیرو از دانشگاه تهران

 
خواست این موضوع را مورد مطالعه قرار دهد. 

 
جهانگیري افزود: ایده اي که امروز در این مراسم مطرح شد اگر منطبق با مطالعه انجام شده باشد قطعا وزارت نیرو استقبال می کند. 

معاون اول رئیس جمهوري افزود: هر چه بتوانیم به سمت تامین زنجیره تولید حرکت کنیم به مصلحت واحدهاي صنعتی کشور است

 
و شرایط بهتري را براي تولید فراهم خواهد کرد. 

اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهوري بخش خصوصی ریسک پذیري



طلا از نقره کولی می گیرد؟

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/11/12

عصر اعتبار- صعود فلزات ارزشمند در معاملات روز جمعه بازار جهانی، رشد نیم درصدي قیمت طلا و رشد بیش از پنج
درصدي نقره را به همراه داشت و طلا از نقره که با موج جدید تقاضاي خرید روبرو شد، عقب ماند.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار» به نقل از ایسنا، بارت میلک، استراتژیست جهانی شرکت ""تی دي سکیوریتیز"" اظهار

 
کرد: ما حرکت خوبی در نقره و طلا داشتیم. به نظر می رسد در حال حاضر اشتیاق بیشتري براي خرید نقره وجود داشته باشد. 

 
تحلیلگران به کیتکونیوز گفتند: معمولا نقره حرکت طلا را دنبال می کند اما هفته گذشته این طور نبود. 

پیتر هاگ، مدیر معاملات جهانی کیتکومتالز در این باره گفت: حرکت قیمت روز جمعه ربطی به طلا نداشت بلکه بیشتر تحت تاثیر
اتفاقات جاري در بازارهاي سهام و پستهاي ردیت بود. پستهاي جدیدي در پلتفرم ردیت منتشر می شود که به سرمایه گذاران می
گویند نقره کمبود عرضه دارد و قیمتش بسیار بالاتر خواهد رفت. معمولا نقره به قیمت طلا واکنش نشان می دهد ولی این بار طلا به

 
قیمت نقره واکنش نشان داد. 

اونس نقره از حدود 25 دلار در روز پنج شنبه به حدود 27 دلار و 80 سنت در روز جمعه صعود کرد و بر مبناي آخرین معاملات روز

 
جمعه بازار کامکس، بیش از پنج درصد رشد قیمت نشان داد. در مقابل طلا 9 دلار معادل نیم درصد رشد قیمت روزانه داشت. 

هاگ در ادامه توضیح داد، تقاضاي قابل توجهی براي نقره در بازار فیزیکی و صندوقهاي ETF وجود دارد. همچنین برخی از سهامهاي
معدنی که ممکن است علاقه به خرید آنها وجود داشته باشد، سیر صعودي پیدا کرده اند. همه این بازار را دنبال می کنند و اگر روند

 
مذکور ادامه پیدا کند، طلا هم بالاتر می رود. 

شون لاسک، یکی از مدیران شرکت والش تردینگ گفت: شواهدي وجود دارد که معامله گران شرکت خدمات مالی رابین هود به بازار

 
نقره هجوم آورده اند. شواهدي از ورود سرمایه گذاران جدید به این فضا و همچنین بازار طلا وجود دارد. 

لاسک خاطرنشان کرد بازار فلزات ارزشمند به خصوص نقره توجه زیادي را جلب کرده اند. این امر می تواند قیمتها را بالاتر ببرد به

 
خصوص که عوامل بنیادین هم از صعود قیمتها پشتیبانی می کنند. 

به گفته تحلیلگران، علاقه به نقره، به طلا هم سرایت کرده و ممکن است قیمت این فلز هفته جاري به سطح 1900 دلار و فراتر از آن

 
صعود کند. 

 
سیگنالهاي هشداردهنده 

هاگ هشدار داد یک مشکل بزرگ براي این شور خرید و ورود به چنین بازاري، قرار گرفتن آن در معرض اصلاح قابل توجه قیمت
است. هنوز براي طلا زود است که به این اندازه صعود کند زیرا نرخ معاملات دلار آمریکا همچنان ثابت یا رو به بالاست و برنامه



 
محرك مالی آمریکا هنوز تصویب نشده است. 

وي خاطرنشان کرد آخرین باري که نقره در چنین سطح قیمتی بود، اونس طلا 2060 دلار بود. قیمت نقره جهش یکباره اي پیدا
کرده است و در حالی که طلا 200 دلار با اوج قیمتی که در تابستان داشت، فاصله دارد فاصله نقره تنها یک دلار است. آیا طلا قیمت
پایینتري از ارزش واقعی خود دارد یا نقره قیمت بیش از حد بالاتري پیدا کرده است و سرمایه گذاران باید از این بازار دور بمانند؟ اگر
روند صعودي نقره در هفته جاري ادامه پیدا کند، اونس طلا ممکن است در بالاي 1872 دلار بسته شود و مسیر صعود به مرز 1900

 
دلار همواره می شود به خصوص که نقره عملکرد بهتري از طلا دارد. 

 
تصویر کلان 

به گفته تحلیلگران، تصویر کلان براي طلا مثبت مانده است و این فلز ارزشمند همچنان از عواملی نظیر چاپ پول، اقدامات محرك

 
مالی بیشتر، سیاست پولی آسان بانک مرکزي آمریکا و ریسک تورم حمایت می شود. 

شون لاسک در این باره به کیتکونیوز گفت: در عرصه ژئوپلیتیکی همچنان مسئله چین وجود دارد. همچنین دولت جدید آمریکا پول
چاپ می کند و اعتماد به ارزهاي کاغذي کمتر می شود. تورم کالا احتمالا در پیش است و این امر براي بازار فلزات ارزشمند مثبت

 
است. 

کوین گریدي، رییس شرکت فونیکس گفت: از نقطه نظر کلان، داده ها مهم مانده اند. با پولی که چاپ می شود و اقدامات محرك
مالی، بازار طلا واقعا تحت تاثیر قرار می گیرد و بایستی شاهد خرید طبیعی بیشتر طلا باشیم. سفته بازي در بازار طلا مشاهده نمی

 
شود و ممکن است در بازار دیگري در جریان باشد. ارزش بیت کوین قابل توجه بوده و ممکن است به طلا ضربه بزند. 

 
اخبار اقتصادي هفته جاري 

 
مهمترین خبر اقتصادي هفته جاري، آمار اشتغال ماهانه آمریکا در ژانویه است که روز جمعه منتشر می شود. 

به گفته اقتصاددانان موسسه ING، پس از این که اشتغال در دسامبر 140 هزار مورد کاهش داشت، همه چشمها به گزارش اشتغال
ژانویه دوخته شده است. با توجه به آمار هزینه بالاتر در ابتداي سال، انتظار می رود آمار اشتغال نسبتا مثبتی مشاهده شود اما در

 
فوریه که دستور ماندن در خانه از سوي کالیفرنیا لغو می شود، آمار اشتغال بهتر خواهد شد. 

شاخص مدیران خرید بخش تولید موسسه ISM، آمار اشتغال ADP، شاخص مدیران خرید بخش غیرتولیدي ISM، سفارشهاي

 
کارخانه و متقاضیان دریافت بیمه بیکاري آمریکا از دیگر آماري هستند که هفته جاري منتشر می شوند. 

بر اساس گزارش کیتکونیوز، علاوه بر این بازارها توجه دقیقی به پیشرفته مذاکرات مربوط به بسته کمک کرونایی در آمریکا خواهند
داشت.



بهره برداري از بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور با حضور معاون اول رئیس

جمهور و وزیر صمت در شوشتر

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/11/12

خبرگزاري آریا - امروز یکشنبه و در اولین روز از دهه مبارك فجر، بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر

 
خوزستان در شوشتر با حضور معاون اول رئیس جمهور و وزیر صنعت، معدن و تجارت افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا و به نقل از شاتا، شرکت پتروشیمی پارس کیمیا کلر که بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور می باشد، ظرفیت

 
تولید 210 هزار تن کلر، اسید کلریدریک و سود سوز آور را دارد. 

براي راه اندازي این طرح که امروز یکشنبه در اولین روز از دهه مبارك فجر مورد افتتاح قرار گرفت، 9 هزار و 380 میلیارد ریال
سرمایه گذاري ارزي و 15 میلیون یورو سرمایه گذاري ریالی و در مجموع 13 هزار و 500 میلیارد ریال سرمایه گذاري انجام شده

 
است که زمینه اشتغال 75 نفر را به صورت مستقیم فراهم کرده است. 

 
این طرح در قالب فاز اول پارك کلر خوزستان مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

 
با راه اندازي فاز اول پارك کلر خوزستان زمینه اشتغال 300 نفر فراهم می شود. 

 
میزان سرمایه گذاري براي راه اندازي فاز اول پارك کلر، 30 میلیون دلار می باشد. 

 
ارزش تقریبی صادرات سالیانه پارك کلر خوزستان ( در چهار فاز) 600 میلیون دلار است. 

همچنین میزان کل سرمایه گذاري این پارك( براي 4 فاز) 660 میلیون دلار است که زمینه اشتغال مستقیم 3200 نفر را فراهم

 
خواهد کرد. 

همچنین شرکت پارس طبیعت سلولز که ظرفیت تولید 12 هزار تن ظروف یکبار مصرف سلولزي به وسیله قالب گیري از خمیر باگاس

 
را دارد، توسط عیسی کلانتري« رییس سازمان حفاظت محیط زیست کشور» در شهرستان شوش مورد افتتاح قرار گرفت. 

براي بهره برداري از این طرح، 200 میلیارد ریال سرمایه گذاري ریالی و 11.2 میلیون دلار سرمایه گذاري ارزي و در مجموع 3 هزار
میلیارد ریال سرمایه گذاري شده است که زمینه اشتغال 300 نفر را فراهم آورده است.



طرح هاي بزرگ عمرانی شهر اصفهان در دهه فجر بهره برداري می شود

منبع: دیده بان فرداشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/11/12

شهردار اصفهان از بهره برداري رسمی از پروژه هاي بزرگ عمرانی شهر اصفهان همزمان با دهه فجر خبر داد و گفت: آئین
افتتاح پل آفتاب...

شهردار اصفهان از بهره برداري رسمی از پروژه هاي بزرگ عمرانی شهر اصفهان همزمان با دهه فجر خبر داد و گفت: آئین افتتاح پل

 
آفتاب و ادامه بلوار فرزانگان در این ایام برگزار خواهد شد. 

به گزارش پایگاه خبري دیده بان فردا به نقل از اداره ارتباطات رسانه اي شهرداري اصفهان، قدرت اله نوروزي در برنامه زنده رادیویی
«شهر پرسشگر، شهردار پاسخگو» ضمن تبریک دهه فجر اظهار کرد: از روز یکشنبه شهرداري اصفهان، برنامه استقبال از دهه فجر را

 
به مدت 10 روز برگزار می کند که به دلیل شیوع کرونا برنامه ها متفاوت از سال هاي قبل خواهد بود. 

وي به برگزاري مانور تاکسی هاي شهري همزمان با سراسر کشور در اصفهان در این ایام اشاره و تصریح کرد: فضاسازي متناسب با این
روزها در میادین و خیابان هاي شهر از دیگر برنامه هاي شهرداري در دهه فجر است. همچنین افتتاح طرح هاي بزرگ عمرانی با آئین

 
رسمی براي طرح هایی همچون پل آفتاب و ادامه بلوار فرزانگان برگزار خواهد شد. 

شهردار اصفهان با اشاره به اینکه در هفته جاري در تهران نشستی با حضور وزیر میراث فرهنگی و سایر مدیران استانی و شهري به
منظور برنامه ریزي براي برگزاري اولین جشنواره صنایع دستی در اصفهان برگزار شد، اظهار کرد: از میان 600 رشته صنایع دستی در
جهان، 300 رشته در ایران و 200 رشته در استان اصفهان فعال است که از این طرق 400 هزار نفر در استان اصفهان ارتزاق می

 
کنند. 

وي افزود: از همین رو در اردیبهشت ماه سال 1400 با حضور هنرمندان بین المللی با مشارکت شهرداري اصفهان جشنواره بین المللی

 
صنایع دستی و نشان دست خلاق براي اولین بار در ایران در شهر اصفهان برگزار می شود. 

شهردار اصفهان با اشاره به اینکه صنایع دستی، نماد ملی و عامل مهمی براي توسعه گردشگري پایدار و کالاي هویتی است که در
بستر حکمت روییده و بالیده شده است، گفت: صنایع دستی یک امکان دو سویه است؛ ایجاد اشتغال از مزایاي فعالیت صنایع دستی

 
است و امکان بروز اندیشه و فرهنگ ما را در جهان نشان می دهد و می تواند امري جهانی باشد. 

وي همچنین به دریافت دو جایزه ملی، تندیس ساختمان هاي سبز و جایزه انرژي از سوي شهرداري اصفهان اشاره کرد و با بیان اینکه
این نهاد توانست در مصرف برق مجموعه برتر شناخته شود، گفت: داوري این جوایز بر عهده وزارت نفت و نیرو و سازمان مدیریت

 
صنعتی بود و اصفهان در این ارزیابی ها برتر شناخته شد. 

نوروزي تاکید کرد: بر همین اساس شهرداري اصفهان سال گذشته موفق به صرفه جویی 20 درصدي و در 9 ماهه امسال 18 درصدي



 
در انرژي شد. 

وي به راه اندازي مرکز توانمندسازي زنان سرپرست خانوار در شهر اصفهان توسط شهرداري اصفهان در روزهاي اخیر اشاره و اظهار
کرد: در این مرکز براي بانوانی که شغلی ندارند، با کمک کمیته امداد و سازمان میراث فرهنگی آموزش براي مهارت آموزي ارائه و

 
زمینه دریافت حقوق و بیمه فراهم می شود. 

شهردار اصفهان از دریافت نشان شهر دوستدار کودك طی هفته آینده خبر داد و گفت: شهر اصفهان با اقدامات دو سال اخیر خود
براي زیست پذیري شهر براي کودکان و دسترسی آنها به فضاهاي آموزشی و تفریحی از سوي یونیسف نشان شهر دوستدار کودك را

 
دریافت می کند. در ایران تنها شهرداري اصفهان توانسته است این نشان را دریافت کند. 

وي افزود: در حال آماده سازي زیرساخت ها هستیم تا نشان شهر دوستدار سالمند نیز به اصفهان اعطا شود. از همین رو شهري

 
جهانی مانند اصفهان باید در کنار توسعه سیستم حمل و نقل، شهري مناسب کودك و سالمند هم باشد. 

نوروزي در خصوص درخواست یکی از شهروندان منطقه 12 براي احداث خیابانی مابین خیابان شهیدان امینی به شاپور جدید نیز
اظهار کرد: براي اتصال عاشق آباد به شهرك صنعتی امیر کبیر از بین زمین هاي کشاورزي رفت و آمدهایی می شود و در حال حاضر
طرح مصوبی براي ساخت خیابانی در این محدوده نداریم؛ هم اکنون یکی از اقدامات ما در این خصوص تعریض و آسفالت یک خیابان

 
خاکی است در دستور کار است. 

وي ادامه داد: تا زمانی که سند و مصوبه اي مبنی بر احداث یک خیابان جدید در منطقه اي نداشته باشیم، نمی توانیم اقدام به احداث

 
خیابان کنیم اما ساماندهی این جاده خاکی در دستور کار منطقه قرار دارد. 

شهردار اصفهان در مورد ورود اتوبوس هاي شهرهاي اطراف به اصفهان که اغلب فرسوده و داراي آلایندگی است، در پاسخ به مطالبه
یکی از شهروندان اظهار کرد: براي رفع چنین مشکلاتی، تمام تلاش ما این است که وقتی از شهرهاي دیگر اتوبوس و مینی بوس به

 
اصفهان وارد می شود، بعد از ورود به ترمینال براي حضور افراد در داخل شهر اصفهان از مترو استفاده شود. 

وي با بیان اینکه شهرداري اصفهان یک هزار و 200 اتوبوس دارد که 700 دستگاه فعال است و یک هزار و 800 اتوبوس روزانه چندبار
به شهر تردد دارند، گفت: این اتوبوس ها اغلب براي رفت و آمد شاغلان بخش هاي مختلف است که براي حل این مسئله باید قطار

 
حومه اي توسعه یابد یا ساختاري مانند ترمینال ها در چهار طرف شهر ایجاد شود. 

نوروزي افزود: بر همین اساس، در جنوب شهر پارك سوار صفه طراحی و ساخته شد و از طرف فلاورجان هم روبروي زندان، پایانه
اندیشه فراهم شده است، در بخش غرب شهر هم پایانه صمدیه در حال تملک است؛ همچنین روبروي ایستگاه متروي دارك هم
TOD اي فراهم می کنیم تا پایانه اي احداث شود و مسافرانی که از حبیب آباد می آیند با مترو به شهر اصفهان وارد شوند. براي

 
شاهین شهر هم پایانه کاوه تدبیر شده است. 

وي افزود: اگر زمینه اي فراهم کنیم که یک هزار و 800 اتوبوس روزانه داخل شهر تردد نکنند می تواند براي کاهش آلایندگی در

 
شهر بسیار کمک کننده باشد. 

شهردار اصفهان در مورد نامگذاري معابر در منطقه 15 که با تاخیر مواجه شده و مورد مطالبه یکی از ساکنان این منطقه بود، اظهار



کرد: نامگذاري معابر داراي مراحل قانونی است؛ شورایی باید در این زمینه تصمیم بگیرد که متشکل از متخصصان، اساتید دانشگاه،
اعضاي شوراي شهر و مدیران فرهنگی است و در روند بررسی یک نامگذاري مولفه هایی همچون، جهات تاریخی، فرهنگی، اجتماعی و
نیازهاي مردم بررسی می شود که در صورت رسیدن به نتیجه این نام در قالب لایحه توسط شهردار به شوراي شهر ارائه تا تصویب
شود که در صورت تصویب در شوراي شهر، مصوبه شوراي شهر به فرمانداري ارسال و بعد از طی همه این تشریفات نامگذاري از سوي

 
منطقه اجرا می شود. 

وي افزود: در این مورد با مراجعه شهروند به اداره کل ارتباطات و امور بین الملل یا ارتباطات منطقه 15 باید جزئیات بیشتري در
اختیار شهرداري قرار گیرد تا راهنمایی و پاسخ لازم ارائه شود چراکه برخی معابر در چنین مناطقی در حریم شهر اصفهان است و

 
شهرداري امکان نامگذاري براي آنها ندارد. 

نوروزي در مورد ساماندهی یک دیوار فرسوده در زمینی مجاور پست نشاط در منطقه سه شهر اصفهان که نیاز به مقاوم سازي دارد نیز
تصریح کرد: براساس ماده 110 قانون شهرداري در بند 14 اشاره شده که شهرداري وظیفه دارد در این موارد اقدام کند اما باید قبل از
اجرا چنین مواردي در کمیسیون هاي مربوطه بررسی و راي به مالک زمین یا ساختمان ابلاغ شود و اگر دسترسی به مالک نباشد

 
شهرداري می تواند جلوي خطر را بگیرد. 

 
وي افزود: بر همین اساس باید از سوي شهردار منطقه سه بررسی هاي لازم در این مورد انجام و مشکل برطرف شود. 

شهردار اصفهان ادامه داد: 500 هکتار از شهر اصفهان در بافت تاریخی واقع شده که بخش زیادي هم در منطقه سه است. نوروزي
گفت: از طرف دیگر هم در مواردي مانند دغدغه این شهروند، باید کارشناسان شهرداري ضریب احتمال خطر را به خاطر حفظ جان

مردم بیشتر لحاظ کنند.



رایزنی اصفهان با سایر کشورها براي سالن اجلاس سران

منبع: دیده بان فرداشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/11/12

شهردار اصفهان گفت: براي نحوه بهره برداري از سالن اجلاس سران در اصفهان، تجربه اي در ایران وجود نداشت بنابراین با
سایر کشورها رایزنی کرده تا...

 
 

شهردار اصفهان گفت: براي نحوه بهره برداري از سالن اجلاس سران در اصفهان، تجربه اي در ایران وجود نداشت بنابراین با سایر

 
کشورها رایزنی کرده تا بهره برداري از این مجموعه به خوبی انجام شود. 

به گزارش پایگاه خبري دیده بان فردا به نقل از اداره ارتباطات رسانه اي شهرداري اصفهان، قدرت اله نوروزي در دیدار ویدئوکنفرانسی
با سفیر ایران در مالزي با اشاره به تمایل شهرداري اصفهان براي دعوت شهردار کوالالامپور به شهر اصفهان براي توسعه روابط بین دو
شهر اظهار کرد: همچنین از پیشنهاد سفیر ایران در مالزي براي معرفی «ماهاتیر محمد» نخست وزیر اسبق مالزي به عنوان «شهروند

 
افتخاري» اصفهان استقبال می کنیم. 

وي با اشاره به برگزاري جشنواره بین المللی صنایع دستی اصفهان در سال آینده گفت: معتقدم اگر این جشنواره به خوبی مدیریت

 
شود ظرفیت فراوانی براي اصفهان ایجاد کرده و منجر به رونق گردشگري و اقتصاد، توسعه پایدار و افزایش اشتغال می شود. 

شهردار اصفهان با دعوت از سفیر مالزي براي سفر به اصفهان، اظهار کرد: با حضور در اصفهان به خوبی می توان دید که در چند سال

 
اخیر تحولات بزرگی رخ داده است. 

وي با بیان اینکه با خواهرخواندگی اصفهان و کوالالامپور براي ارتباط با این شهر دلیل داریم و امیدواریم قادر به ایجاد روابط جدي تر
و با سهولت بیشتري با این شهر باشیم، ادامه داد: استفاده از نظرات اساتید دانشگاهی و سایر ظرفیت هاي آموزشی، دانشگاهی،علمی و

 
فناوري هاي نوین می تواند عاملی براي تقویت روابط بین دو شهر باشد. 

نوروزي افزود: پروژه سالن اجلاس بین المللی سران در اصفهان پس از افتتاح می تواند منشأ کمک هاي بزرگی به کشور باشد، این

 
پروژه در زمینی به وسعت 72 هکتار، داراي زیرساخت بسیار مناسب و به روز است. 



وي از هزینه بیش از 700 میلیارد تومانی براي سرانجام رسیدن پروژه خبر داد و گفت: 300 میلیارد تومان دیگر نیز در ادامه هزینه

 
می شود که اگر قیمت هاي به روز را محاسبه کنیم، رقم تمام شده براي پروژه خیلی بیشتر خواهد بود. 

نوروزي ادامه داد: این پروژه با بهره برداري مناسب به یک پروژه بزرگ تبدیل خواهد شد بنابراین از سفارت ایران در مالزي درخواست

 
داریم اصفهان را در این امر کمک کند. 

وي همچنین بیان کرد: همچنین امکانات موجود در نمایشگاه بین المللی اصفهان که در این دوره تکمیل شد، در تراز استانداردهاي

 
بین المللی است. 

 
اصفهان از ظرفیت مجمع گفت و گوي همکاري آسیایی استفاده کند 

در ادامه این گفت و گو، علی اصغر محمدي، سفیر ایران در مالزي با اشاره به اینکه پیش تر سفارت ایران در مالزي گفت وگوهایی
براي تقویت روابط با اتاق بازرگانی و شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان داشته و تمایل به تقویت این روابط با شهرداري اصفهان نیز
وجود دارد، اظهار کرد: در حوزه فرهنگ و هنر برپایی نمایشگاه صنایع دستی می تواند زمینه معرفی هنرهاي اصفهان در مالزي را

 
فراهم کند. 

وي ادامه داد: ارتباط ایرانی ها و اصفهانی ها با زادگاه خود قطع شده و شهروند دیپلمات به شرطی که مستمر باشد می تواند براي

 
ایجاد دوباره این ارتباطات امیدوار کننده باشد؛ بنابراین برندي که براي اصفهان در این حوزه ایجاد شده نباید به راحتی رها شود. 

سفیر ایران در مالزي بیان کرد: دفتر امور خارجه باید براي رایزنان فرهنگی جهت تقویت طرح شهروند دیپلمات الزام دهد و این دفتر

 
نباید زمان را از دست دهد چون انگیزه کار میان دو طرف دیده می شود و طرف مقابل در مالزي به دنبال طرف ایرانی معتبر است. 

وي به اعطاي نشان شهروند افتخاري به کسانی که با اصفهان در ارتباط هستند و به این ارتباط افتخار می کنند اشاره و تصریح کرد:

 
یکی از کسانی که در این رابطه پیشنهاد می شود، ماهاتیر محمد، نخست وزیر اسبق مالزي است. 

محمدي افزود: مجمع گفت و گوي همکاري آسیا (ACD) ظرفیتی است که برخی شهرهاي ایران از آن استفاده کرده اند و اصفهان

 
نیز باید از این فرصت استفاده کند. 

وي با بیان اینکه اصفهان در 10 نهاد بین المللی عضویت دارد بنابراین دانشگاه هاي این شهر باید به میدان آمده و درباره جایگاه امروز
و آینده اصفهان پژوهش کنند تا منجر به زیست بهتر شود، گفت: با تقویت مجموعه داشته هاي فرهنگی اصفهان، سفارت ایران در

 
مالزي می تواند زمینه ارتباط بیشتر اصفهان با سنگاپور را نیز پوشش دهد. 

سفیر ایران در مالزي افزود: از میان حدود 25 هزار فارغ التحصیل ایرانی در مالزي، حدود 100 نفر اکنون استاد دانشگاه هستند و
200 نفر در شرکت هاي دانش بنیان مشغول به فعالیت اند که قطعاً بخش زیادي از آن ها در اصفهان زندگی می کنند بنابراین لازم

 
است مدیریت شهري اصفهان از آنها استفاده بیشتري کند. 

وي با بیان اینکه همه شهرها و استان ها باید در استراتژي روابط خود نگاه منطقه اي داشته و مسائل بین المللی را دنبال کنند،



تصریح کرد: ایجاد درگاه اطلاع رسانی رسمی میان دو شهر یا درباره اصفهان به تنهایی، می تواند زمینه بازدید از ظرفیت هاي این

 
شهر را براي شهروندان مالزي فراهم کند. 

محمدي با اشاره به لزوم استفاده از تجربه شکست ها و موفقیت هاي سرمایه گذاران ایرانی در مالزي و مدیرانی که به هر دلیلی از
مالزي برگشته اند، گفت: لازم است از این سرمایه هاي اجتماعی استفاده بهتري شود؛ این سرمایه در ارتباط ایران با کشورهاي دیگر

 
نیز وجود دارد و  نباید نادیده گرفته شود. 



شتاب پیشرفت هرمز به همت بنیاد برکت

منبع: دانشجوشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، هشتمین جلسه ستاد راهبردي طرح پیشرفت و آبادانی جزیره هرمز با حضور
امیرحسین مدنی، مدیرعامل بنیاد برکت و فریدون همتی استاندار هرمزگان در شهر بندرعباس برگزار شد. در این جلسه،

مسائل و مشکلات موجود در طرح پیشرفت و آبادانی جزیره هرمز جهت تسریع در انجام پروژه هاي ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، هشتمین
جلسه ستاد راهبردي طرح پیشرفت و آبادانی جزیره هرمز
با حضور امیرحسین مدنی، مدیرعامل بنیاد برکت و فریدون
همتی استاندار هرمزگان در شهر بندرعباس برگزار شد. در
این جلسه، مسائل و مشکلات موجود در طرح پیشرفت و
آبادانی جزیره هرمز جهت تسریع در انجام پروژه هاي پیش

 
بینی شده مورد بررسی قرار گرفت. 

مدیرعامل بنیاد برکت در این جلسه با اشاره به اقدامات این
بنیاد در جزیره هرمز گفت: مراسم بزرگداشت روز ملی خلیج فارس با برگزاري رویداد هاي فرهنگی و با رعایت کامل پروتکل هاي

 
بهداشتی و فاصله گذاري هاي اجتماعی در هرمز برگزار می شود. 

امیرحسین مدنی از آغاز فاز دوم ساخت رینگ جزیره هرمز خبر داد و افزود: عملیات اجرایی فاز اول این رینگ فاز به طول 10
کیلومتر شامل 7 متر عرض سواره رو، یک و نیم متر عرض دوچرخه رو بتن رنگی و دو و نیم متر پیاده روي مفروش به کف پوش بتنی

 
و سیستم روشنایی سراسر مسیر به پایان رسیده است. 

 
 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به سرمایه گذاري بیش از 222 میلیارد ریالی این بنیاد در حوزه هاي اشتغال زایی، عمرانی و زیربنایی
در هرمز تصریح کرد: اجراي طرح هاي اشتغال زایی و عمرانی بنیاد، مهاجرت معکوس را در جزیره هرمز رقم زده و باعث بازگشت یک

هزار نفر از اهالی این جزیره شده است. 



مدنی تصریح کرد: راه اندازي 244 طرح اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت باعث ایجاد بیش از 730 فرصت شغلی در هرمز شده

 
است. 

وي تاکید کرد: باید با توجه به درخواست هاي مردمی نسبت به تسهیل دسترسی به ساحل مفنغ، اقدامات لازم بر اساس رعایت مولفه

 
هاي زیست محیطی و بررسی هاي کارشناسی انجام گیرد. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به ساخت 30 غرفه صنایع دستی در جزیره هرمز خاطرنشان کرد: این غرفه هاي عرضه صنایع دستی با

 
مشارکت بنیاد برکت در محدوده قلعه پرتغالی ها احداث خواهد شد. 

مدنی با تاکید بر طرح توسعه شبکه آب هرمز عنوان کرد: تمامی تعهدات مربوط به بنیاد برکت در این طرح براي افزایش ظرفیت آب

 
شیرین کن پرداخت شده است و امیدواریم تمامی مخازن این طرح تا اسفندماه سال جاري آماده بهره برداري شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت همچنین اظهار امیدواري کرد مسکن مهر هرمز هر چه زودتر تعیین تکلیف و ساخت آن با مشارکت بنیاد آغاز

 
شود. 

گفتنی است، در هشتمین نشست ستاد راهبري طرح پیشرفت هرمز بر تسریع در روند اجرایی پروژه هاي مهم این جزیره تاکید شد.



سد رمشت با اعتبار 100 میلیارد تومان افتتاح شد/ بهره برداري از دو پروژه

آبی در دو شهرستان استان کردستان

منبع: شبکه خبري آب ایرانشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/11/12

سه پروژه آبی در دو شهرستان کامیاران و مریوان استان کردستان با حضور ویدئوکنفرانسی رئیس جمهور و وزیر نیرو و در
قالب هفته سی و نهم پویش #هرهفته_الف_ب_ایران به بهره برداري رسید.

به گزارش شبکه خبري آب ایران ،صبح امروز یکشنبه سد رمشت با ارتفاع 32 متر و 5.8 میلیون مترمکعب حجم مخزن با ارائه
گزارش «قاسم تقی زاده خامسی »معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا و سرمایه گذاري 100 میلیارد تومان با هدف اشتغال زایی، بهبود

 
وضعیت آب زیرزمینی و بهبود وضعیت معیشتی مردم افتتاح شد. 

همچنین پروژه "شبکه آبیاري و زهکشی امیرآباد - رمشت" با اجراي 800 هکتار توسعه و 342 هکتار بهبود با اعتباري بالغ بر 15

 
میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

بر این اساس، پروژه "آب اندازي شبکه آبیاري و زهکشی گاران" در شهرستان مریوان با اجراي 106 هزار متر خط انتقال، 78 هزار متر
کانال اصلی از نوع بتن، کانال فرعی به طول 9 هزار و 550 متر و یک هزار و 122 مترمربع ایستگاه پمپاژ با تحت پوشش قرار دادن

یک هزار و 100 هکتار از اراضی و سرمایه گذاري 132 میلیارد تومان افتتاح شد.



پیشرفت فیزیکی 95 درصدي طرح سامانه گرمسیري

منبع: ایاناشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/11/12

 
مدیر آب و خاك و امور فنی و مهندسی سازمان از پیشرفت فیزیکی 95 درصدي طرح سامانه گرمسیري در استان خبر داد. 

اسماعیل گوهري در گفت و گو با خبرنگار ایانا در استان ایلام،
گفت: طرح احداث شبکه هاي فرعی آبیاري رودخانه هاي مرزي
و سامانه گرمسیري ( مجموعا حدود 30 هزار هکتار است) که
عملیات اجرایی در حوزه رودخانه هاي مرز ي ( در سطح 12135

 
هکتار ) تکمیل شده و در حال بهره برداري است. 

گوهري اضافه کرد: عملیات اجرایی شبکه هاي فرعی در اراضی
این طرح با پیشرفت فیزیکی بالغ بر 95 درصد درحال پیگیري و اقدام است، که با تکمیل عملیات اجرایی خط انتقال و شبکه اصلی

 
توسط وزارت نیرو، بهره برداري از این سطوح به مساحت ( 17559 هکتار) آغاز می شود. 

وي با بیان اینکه احداث سامانه هاي نوین آبیاري با اختصاص اعتبارات بلاعوض از سال 1378 رشد قابل توجهیداشته است، افزود:

 
تاکنون بالغ بر 34 هزار هکتار از اراضی آبی متقاضیان به سیستم هاي تحت فشار تجهیز شده است. 

گوهري خاطرنشان کرد: از مساحت 140 هزار هکتار اراضی آبی فعلی استان ( با لحاظ نمودن اراضی تحت پوشش سامانه گرمسیري)
بالغ بر 120 هزار هکتار به سامانه هاي نوین ابیاري و شبکه هاي مدرن تجهیز گردیده است ، بنابراین شاخص بهره مندي اراضی آبی
از سیستم هاي نوین آبیاري در استان ایلام بالغ بر 85 درصد بوده و رتبه اي ممتاز در سطح ایران و حتی جهان را به خود اختصاص

 
داده است. 

وي در پایان گفت: تاکنون با اختصاص بیش از 20 هزار میلیارد ریال عملیات اجرایی این طرح ها و پروژه ها به بهره برداري رسیده و
موجب اشتغال 24 هزار نفر در استان شده است.



پرداخت بیش از 40 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در چابهار

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش خبرگزاري فارس از زاهدان، ادریس دینارزهی در
دیدار با مدیرعامل منطقه آزاد چابهار اظهار کرد: در چهار
مرحله ابلاغ تسهیلات از صندوق توسعه ملی به سیستان و
بلوچستان، تاکنون بیش از 40 میلیارد تومان در روستاهاي

 
چابهار پرداخت شده است. 

وي افزود: در این چهار مرحله ابلاغ تسهیلات، در کل
استان 150 میلیارد تومان پرداخت شده است که زمینه

اشتغال،پویایی نیروي کار و توسعه اقتصاد را در روستاها به دنبال داشته است به طوري که هم اکنون شاهد ماندگاري جمعیت در

 
روستاها هستیم. 

دینارزهی ادامه داد: در شهرستان چابهار نیز، یکی از اهداف صندوق حمایت از کسب و کارهاي صنعتی و بزرگ بود که هم اکنون

 
چندین طرح بزرگ اقتصادي، کشاورزي، خدماتی و گردشگري در روستاهاي چابهار در حال اجراست. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بخشی از این پروژه ها را، مرزعه بزرگ پرورش و فراوري شتر مرغ و تمساح پوزه کوتاه، کارخانه

 
تولید مواد شوینده و ضدعفونی کننده، مجموعه بزرگ اقامتی، گردشگري ساحل رَمین عنوان کرد. 

در این دیدار عبدالرحیم کُردي مدیر عامل منطقه آزاد چابهار با قدردانی از ارائه تسهیلات کم بهره صندوق کارآفرینی امید در چابهار
گفت:  ایجاد مشاغل مختلف صنعتی و خانگی در روستاهاي چابهار موجب شده بخش مهمی از نیروي کار جوان در منطقه ماندگار

 
شوند. 

انتهاي پیام/3139



قمار بزرگِ سرمایه گذاري روي بیت کوین

منبع: آي تی آنالایزرشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/11/12

دکتر نوریل روبینی، یک ایرانی تبار، که به سبب پیش بینی زودهنگام بحران بازار
مسکن آمریکا به شهرت فراوانی دست یافته است، طی اظهاراتی در
توییتر، اکوسیستم بیت کوین را به شدت متاثر از بازیگردانی سودجویان و سرمایه

 
گذاران جوگیر (FOMO) دانست. 

پروفسور روبینی وضعیت حال حاضر بیت کوین را به سطل آشغال تشبیه کرد و با
شبیه خواندن رفتار حال حاضر سرمایه گذاران جوگیر به رفتارشان در سال 2017 که
طی آن نیز قیمت بیتکوین تا نزدیک 20000 دلار بالا رفت و سپس تا 3500 دلار

سقوط کرد افزود در حال حاضر سرمایه گذاري بر روي بیتکوین همانند قمار در یک کازینوي متقلب است که در نهایت سود اصلی به

 
نهنگ هاي بیتکوینی خواهد رسید. 

در همین رابطه روزنامه اقتصاد سرآمد نوشت بیت کوین، پول کاملادیجیتالی  و شبیه پول نقد که در قالب اینترنتی می شناسیم که
فضاي کسب و کار زیادي پیش رو دارد. باتوجه به نوپا بودن این  فعلا تحت کنترل کامل هیچ ارگانی قرار نگرفته است.این ارز
دیجیتالی در سال هاي اخیر از اقبال خوبی برخوردار بوده است و بسیاري از فعالان این حوزه ي دیجیتالی را به ثروت هنگفتی رسانده

 
است در عین حال موجب از دست رفتن سرمایه برخی دیگر شده است.  

در رابطه با این موضوع اظهارات فراوانی را از صاحبنظران پولی مالی و بیت کوین در فضاي مجازي و رسانه ها در دست داریم در این
میان ري دالیو- میلیاردر مشهور آمریکایی و بنیان گذار بزرگ ترین صندوق مدیریت دارایی در جهان با این با بیان اینکه حفاظت از
مشتریان در برابر ارزهاي بی پشتوانه مساله مهمی است گفت: سرمایه گذاران در ارزهاي دیجیتالی باید این را بدانند که با یک بازار
بسیار پرریسک طرف هستند و از دست دادن همه یا بخش بزرگی از سرمایه شان در این بازارها با توجه به نوسانات زیاد چیز خیلی

 
عجیبی نیست.   

دالیو در یادداشتی که آن را در صفحه شخصی خود در وبسایت بریج واتر منتشر کرده آورده است: یک سیستم جدید براي نقل و
انتقال پول بر بستر بلاك چین توسعه پیدا کرده که براي 10 سال نیز فعال بوده و به محبوبیت بالایی رسیده است. در دنیاي سرمایه
گذاري چیزهاي کمی به میزان اطمینان طلا وجود دارد و نیاز به یک جایگزین خیلی زیاد است با این حال ارزهاي دیجیتالی یک
شمشیر دولبه هستند و شما با ورود به این بازار یا خیلی ثروتمند خواهید شد یا تقریبا همه پولتان را از دست خواهید داد. هیچ دارایی

 
دیگري به میزان ارزهاي دیجیتالی پرنوسان نیست.   

بنیان گذار بزرگ ترین صندوق مدیریت دارایی در جهان در ادامه افزوده است: فکر می کنم در آینده ارزهاي دیجیتالی بهتري
جایگزین ارزهاي فعلی خواهد شد به ویژه اینکه تعداد بیتکوین هایی که می تواند استخراج شود هم محدود است. برآورد ما نشان می
دهد که امکان دارد 80 درصد ارزش فعلی بازار ارزهاي دیجیتالی از بین برود. این نکته را هم باید در نظر گرفت که برخی از طرفداران
بیت کوین از آن براي اقدامات مجرمانه استفاده می کنند و طبیعی است هرچه نظارت و قید و بندهاي آن افزایش یابد، تقاضا براي

 
معامله با آن کمتر شود. 



دالیو در انتها خواهان ورود جدي تر دولت ها و نهادهاي نظارتی به بازار ارزهاي دیجیتالی شده است تا علاوه بر کاهش ریسک سرمایه
گذاري، از ظرفیت ارزهاي دیجیتالی در دنیاي مالی بیشتر بهره گرفته شود. ارزش بیت کوین با افزایش هزار و 253 دلار به 32 هزار و
828 دلار رسید که صعود حدود 4 درصدي را از خود نشان می دهد. با وجود اینکه بیت کوین به بالاي مرز روانی 30 هزار دلار

 
بازگشت برخی تحلیل گرانی فنی می گوید این ارز دیجتالی در تقاطع مرگ قرار دارد . 

در تحلیل دیگري که اقتصاد نیوز به آن پرداخته است درمی یابیم، تقاطع مرگ الگوي نموداري در تحلیل تکنیکال است که پتانسیل
احتمالی عرضه بالا و کاهش قیمت ها را نشان می دهد.تقاطع مرگ هنگامی روي نمودار دیده می شود که میانگین متحرك کوتاه
مدت، میانگین متحرك بلندمدت را قطع کرده و از آن پایین تر برود. عموما رایج ترین میانگین هاي متحرکی که در این الگو استفاده
می شوند میانگین هاي متحرك 50 روزه و 200 روزه هستند.اندیکاتور تقاطع مرگ در پیش بینی بعضی از شدیدترین بازارهاي

 
خرسی یک قرن گذشته در سال هاي 1929، 1938، 1974، و 2008 موفق و قابل اعتماد عمل کرده است. 

براي فهم بهتر این سوژه و علت و معلول شالکه وجودي بیت کوین، گشتی در سایت هاي خبري داشتیم. آنجا که پایگاه خبري اعتدال
در همین خصوص در تحلیلی مجزامی گوید: هرگز انتظار نداشته باشید با بیت کوین یا هر تکنولوژي نوپدید دیگري، پولدار شوید. این
نکته همیشه حائز اهمیت است که باید در مورد هر چیزي که خوبتر از آنچه که بتواند واقعی باشد، به نظر می آید و یا از قوانین اولیه

 
قتصاد پیروي نمی کند، محتاط باشید. 

 
بیت کوین فضاي رو به رشدي از نوآوري هاست و فرصت هاي کسب و کار زیادي دارد که البته شامل خطراتی هم هست. 

هیچ تضمینی وجود ندارد که چون بیت کوین تا کنون با سرعت زیادي توسعه یافته است، از این پس نیز همچنان به رشد خود ادامه

 
دهد. سرمایه گذاشتن از زمان و منابع روي هر چیزي که به بیت کوین وابسته است، نیاز به کارآفرینی دارد. 

راههاي گوناگونی براي بدست آوردن پول بوسیله بیت کوین هست مانند استخراج، سفته بازي و یا راه انداختن کسب و کارهاي جدید.

تمامی این روشها رقابتی هستند و هیچ تضمینی وجود ندارد که سودآور هم باشند. . این به خود فرد بستگی دارد که هزینه ها و

 
مخاطراتی را که در این نوع پروژه ها هست، بدرستی ارزیابی کرده باشد. 

بیت کوین به همان اندازه کارتهاي اعتباري و شبکه هاي بانکداري آنلاین که مردم همه روزه از آنها استفاده می کنند، مجازي است.



اجراي برنامه هاي هفته زن در آموزش وپرورش

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/11/12

مدیرکل آموزش وپرورش کهگیلویه و بویراحمد گفت: برنامه هاي هفته زن در آموزش وپرورش با محوریت زن، معنویت و
سیره فاطمی آغاز شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
یاسوج، هادي زارع پور مدیرکل آموزش وپرورش کهگیلویه
و بویراحمد گفت: برنامه هاي سالروز ولادت با سعادت
حضرت فاطمه زهرا (س) وهفته زن با محوریت زن،
معنویت، سیره فاطمی، سبک زندگی ایرانی ـ اسلامی آغاز

 
شد. 

زارع پور افزود: نقش زن وخودباوري، خانواده، سلامت
ونشاط، کارآفرینی، امامت، مشارکت سیاسی، امنیت اجتماعی، مسئولیت پذیري، اصلاح الگوي مصرف، شکوفایی اقتصاد خانواده از

 
برنامه هاي راهبردي هفته زن است. 

او بیان کرد: برگزاري کارگاه آموزشی مجازي، معرفی بانوان فرهنگی موفق و مسابقات وکارگاه آموزشی خانواده براي بانوان فرهنگی از

 
مهمترین برنامه هاي این هفته است. 

زیور بیگدلی مشاور امور بانوان آموزش وپرورش کهگیلویه و بویراحمد گفت: بانک اطلاعات زنان با شناسایی زنان توانمند در عرصه

 
هاي مختلف ایجاد می شود. 

بیگدلی گفت: مسابقه مقاله نویسی با موضوع سبک زندگی ایرانی ـ اسلامی ومسابقه خطبه فدکیه، برگزاري همایش زن، شادابی وامید

 
به آینده وآموزش خانواده از برنامه هاي هفته بزرگداشت زن است. 

از 11 تا 17 بهمن به نام هفته زن نامگذاري شده است.



برگزاري دوره هاي اینترنت اشیا در دانشگاه بنگلور هند

منبع: سایبربانشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/11/12

به گزارش کارگروه فناوري اطلاعات سایبربان؛ دانشگاه بنگلور (BENGALURU) در هند، که سال گذشته برنامه هاي جدیدي

 
معرفی کرده بود، در حال آماده شدن براي ارائه دوره هاي جدید در فناوري فضایی و اینترنت اشیا در سال تحصیلی آینده است. 

ونوگوپال کی آر (Venugopal KR)، معاون دانشگاه، پس از ارائه گزارشی از کار دانشگاه در سال گذشته و برنامه هاي مورد نظر

 
براي سال آینده در پنجاه و پنجمین جلسه گفت : 

«ما دوره هاي جدید کارشناسی در زمینه مهارت هاي کشاورزي و کارآفرینی، بیماري هاي انسانی و ژنتیک، فیلم سازي، علوم پزشکی
قانونی، کارشناسی ارشد ادبیات و تاریخ تبت راه اندازي کرده ایم. در حال حاضر، دوره هاي عصر جدید مانند کارشناسی ارشد علوم

 
فضایی و فناوري فضایی و «MTech» در هوا فضا، یادگیري ماشینی و اینترنت اشیا را معرفی خواهیم کرد.» 

کی سیوان (K Sivan)، رئیس سازمان تحقیقات فضایی هند (ایسرو) به دانشجویان توصیه کرد که پس از فارغ التحصیلی از دانشگاه،
خطرات را ارزیابی کنند، ایده ها را پرورش دهند و از شکست نترسند. وي اظهار داشت که دانشجویان اکنون فرصت هاي شغلی زیادي

 
دارند. هر چالش فرصتی را به وجود می آورد که جوانان باید از آن نهایت استفاده را کنند. 

از هند دیجیتال گرفته تا تولید فناوري پیشرفته، سیوان به مناطق مختلفی اشاره کرد که از نظر فرصت ها غنی هستند.  وي

 
خاطرنشان کرد : 

«هر شکست یک درس ارزشمند و موفقیت هند ناشی از شکست هاي چشمگیر است. نوآوري در توسعه ایده ها، که شاید مسخره

 
خوانده شوند، یک موفقیت بزرگ است. اگر شکست نخورید، سخت تلاش نمی کنید.» 

 
اعطاي 319 مدال طلا در انجمن دانشگاه بنگلور 

در انجمن دانشگاه بنگلور، 56172 داوطلب واجد شرایط درجات مختلفی دریافت کردند. در مجموع 319 مدال طلا و 90 جایزه نقدي

 
به 196 دانشجوي شایسته اهدا و 184 مدرك دکترا در رشته هاي مختلف اعطا شد. 

به دلیل وضعیت بیماري کووید-19 و محدودیت ها، فقط برندگان مدال هاي طلا، برندگان جوایز و جایزه هاي دکترا براي حضور در
مراسم دعوت شدند. بقیه، این مراسم را آنلاین تماشا کردند.



سیاست وزارت صمت افزایش ارزش افزوده صنعتی است

منبع: نماشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/11/12

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: سیاست وزارت صنعت در حوزه صنعتی افزایش ارزش افزوده صنعتی است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: سیاست وزارت صنعت
در حوزه صنعتی افزایش ارزش افزوده صنعتی است. به
گزارش نما ، علیرضا رزم حسینی صبح امروز یکشنبه در
مراسم افتتاح یک طرح صنعتی در شوشتر، گفت: اجراي
این پروژه منطبق است بر بند 13 و 19 سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی است که در این دو بند با شفافیت مطرح
شده که در حوزه صنایع باید در حوزه تأمین و افزایش
ارزش افزوده صنعتی و صادرات کالاهایی که می تواند براي

 
کشور ارزآوري داشته باشد، اقدام کنیم. 

 
وي افزود: سرمایه گذاران با استفاده از دانش روز موفق شدند فاز اول این پارك را که یک نوع فناوري است، افتتاح کنند. 

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: سیاست وزارت صنعت در حوزه صنعتی افزایش ارزش افزوده صنعتی است. 

رزم حسینی گفت: یک هزار و 200 پروژه در کارخانه در کشور نیمه فعال و تعطیل بودند، راه اندازي و به چرخه تولید برگشتند که از

 
این تعداد، 47 مورد از آن نیز در خوزستان است. 

وي افزود: خوزستان از جمله استان هایی است که یکی از شاخص هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور صدور
گواهی تأسیس واحدهاي صنعتی تولیدي است که در 10 ماهه اخیر در مقایسه با در ماه سال گذشته این امر در کشور 36 درصد

 
افزایش داشته ولی در استان خوزستان 44 درصد افزایش داشته است. 

مهر



فعالیت 9 صندوق اعتباري خرد زنان روستایی در بهار

منبع: نماشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/11/12

اکبري، مدیر جهاد کشاورزي بهار از فعالیت 9 صندوق اعتباري خرد زنان روستایی در این شهرستان خبر داد و گفت: تشکیل
این صندوق ها به دلیل توسعه کسب و کار زنان روستایی و مشارکت آنان در بهبود اقتصاد خانواده اهمیت دارد.

اکبري، مدیر جهاد کشاورزي بهار از فعالیت 9 صندوق
اعتباري خرد زنان روستایی در این شهرستان خبر داد و
گفت: تشکیل این صندوق ها به دلیل توسعه کسب و کار
زنان روستایی و مشارکت آنان در بهبود اقتصاد خانواده
اهمیت دارد. به گزارش نما ،عبدالحسین اکبري در گفتگو با
خبرنگار بازار از فعالیت 9 صندوق اعتباري خرد زنان
روستایی در این شهرستان خبر داد و گفت: تشکیل این
صندوق ها به دلیل توسعه کسب و کار زنان روستایی و

 
مشارکت آنان در بهبود اقتصاد خانواده اهمیت دارد. 

وي افزود: هدف از تأسیس این صندوق ها تقویت و توانمندسازي زنان روستایی در زمینه هاي مختلف کشاورزي و افزایش درآمد

 
خانوارهاي کم در آمد از طریق پرداخت وام هاي کوچک براي انجام فعالیت هاي درآمدزا است. 

اکبري بهبود وضعیت اقتصادي و ایجاد اشتغال براي زنان روستایی و توسعه صنایع کوچک و خانگی خاص زنان روستایی، کاهش
مهاجرت از روستا، کاهش فقر و ارتقاي مهارت هاي فردي و اجتماعی زنان در روستا را از دیگر اهداف راه اندازي این صندوق ها

 
برشمرد. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان بهار یادآور شد: صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی تاکنون در روستاهاي سلیمان آباد ، چوتاش ،

 
سیمین ، گنده جین ، گنبدان و زاغه از توابع این شهرستان تشکیل شده که در حال فعالیت نیز هستند. 

اکبري اظهار کرد: به منظور ارتقاي مهارت هاي زنان روستایی عضو این صندوق ها و آموزش اصولی کارآفرینی، کارگاه هاي آموزشی
متعدد با عنوان مهارت هاي زندگی شغلی و مهارت هاي کسب و کار ویژه اعضاي صندوق هاي اعتبارات خرد و تسهیل گران زنان

 
روستایی توسط کارشناسان این مدیریت در روستاهاي حوزه عمل اجرا شده است. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان بهار یادآور شد: تشکیل این صندوق ها به دلیل توسعه و بهبود کسب و کار زنان روستایی و مشارکت

 
آنان در بهبود اقتصاد خانواده بسیار حائز اهمیت بوده و می تواند منجر به رونق تولید در منطقه شود. 

بازار



قطع اینترنت موبایل در اعتراضات کشاورزان هندي

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/11/12

هند همزمان با آغاز اعتصاب غذاي یک روزه صدها کشاورز معترض، خدمات اینترنت موبایل را در چندین منطقه در اطراف
شهر دهلی نو قطع کرد

به گزارش سرمدنیوز، دهها هزار کشاورز هندي که به
قوانین جدید کشاورزي معترض هستند و می گویند این
قوانین به نفع خریداران خصوصی بزرگ و به ضرر
تولیدکنندگان مواد غذایی است، بیش از دو ماه است در

 
محلهاي اعتراض در حومه پایتخت هند مستقر شده اند. 

در محل اصلی تجمع کشاورزان در نزدیکی روستاي سینگو در حومه شمالی دهلی نو، روز شنبه حضور نیروهاي پلیس همزمان با ورود

 
صدها تراکتور از ایالت هاریانا، افزایش یافت. 

ماهش سینگ، کشاورز 65 ساله از ایالت هاریانا که یکی از دو مرکز اصلی اعتراضات کشاورزان است، به رویترز گفت: بسیاري از
گروههاي کشاورزي از شب گذشته به محل اعتراض پیوسته اند و آماده اند تا حمایتشان را نشان دهند و انتظار می رود کشاورزان

 
بیشتري در دو روز آینده وارد شوند. 

وزارت کشور هند روز شنبه اعلام کرد خدمات اینترنت در سه منطقه در حومه دهلی نو که اعتراضات برگزار می شود تا ساعت 11

 
بعدازظهر روز یکشنبه قطع خواهد بود تا امنیت عمومی حفظ شود. 

مقامات هندي اغلب خدمات اینترنتی را در هنگام وقوع ناآرامی قطع می کنند اما این اقدام در پایتخت هند غیرمعمول محسوب می

 
شود. 

حدود نیمی از جمعیت یک میلیارد و 300 میلیون نفري هند به کشاورزي اشتغال دارند و ناآرامی در میان 150 میلیون کشاورز زمین

 
دار، یکی از بزرگترین چالشهاي دولت نارندرا مودي، نخست وزیر هند از زمان به قدرت رسیدن در سال 2014 تاکنون است. 

یازده دور مذاکرات میان اتحادیه هاي کشاورزي و دولت به نتیجه نرسیده است. دولت پیشنهاد کرده است این قوانین را به مدت 18

 
ماه مسکوت کند اما کشاورزان می گویند تا لغو کامل این قوانین، از اعتراض دست نخواهند کشید. 

بر اساس گزارش رویترز، راهپیمایی تراکتوري کشاورزان سه شنبه هفته گذشته در سالگرد روز جمهوري پس از این که برخی از
معترضان از مسیر تعیین شده خارج شده و پلاکاردها را تخریب کردند و با پلیس درگیر شدند، به خشونت گرایید. درگیریهاي پراکنده

میان معترضان، پلیس و گروههایی که شعارهاي ضدکشاورزان سر می دهند از آن زمان به دفعات اتفاق افتاده است.





امهال بیش از 129 هزار پرونده تسهیلاتی توسط بانک توسعه تعاون

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/11/12

با هدف حمایت از فعالین اقتصادي و رفع موانع تولید و اشتغال، طی چهار سال اخیر، بیش از 89 هزار میلیارد ریال تسهیلات
اعطایی به بخش هاي مختلف اقتصادي توسط بانک توسعه تعاون امهال شده است.

با هدف حمایت از فعالین اقتصادي و رفع موانع تولید و اشتغال، طی چهار سال اخیر، بیش از 89 هزار میلیارد ریال تسهیلات

 
اعطایی به بخش هاي مختلف اقتصادي توسط بانک توسعه تعاون امهال شده است. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون، موضوع بازپرداخت تسهیلات در شرایط رکود اقتصادي و تورمی
یکی از چالش هاي مهم کسب و کارها در سطوح و بخش هاي مختلف اقتصادي است و ضرورت حمایت بانک ها از فعالین اقتصادي
در چنین شرایطی بیش از همیشه، ضروري و لازم الاجرا است، اگرچه بانک ها نیز به عنوان نهادهایی اقتصادي با شرایط پیچیده اي
در خصوص تجهیز و تامین منابع براي تداوم حیات و ارائه خدمات به مشتریان مواجه هستند اما ضرورت حمایت از فعالین اقتصادي و

 
کسب و کارها به عنوان یک اولویت اصلی، همواره در دستور کار نظام بانکی قرار داشته است. 

بانک توسعه تعاون نیز با درك این ضرورت و در راستاي سیاستهاي حمایتی خود به منظور مساعدت با تولید و حمایت از کسب و
کارهاي مختلف با کسب مجوز از بانک مرکزي، تاکنون در بخش رفع موانع تولید و بخشودگی و امهال تسهیلات خصوصا در بخش

 
هاي تولیدي اقدامات قابل توجهی صورت داده است. 

بر اساس گزارش هاي موجود، بانک توسعه تعاون طبق تمهیدات اندیشیده شده و به منظور کمک به فعالیت هاي اقتصادي از ابتداي
سال 1395 تا پایان آذر ماه سال جاري بیش از 129٫503 پرونده بالغ بر 89٫183 میلیارد ریال تسهیلات اعطایی به بخش هاي
مختلف اعم از کشاورزي، صنعت و معدن، مسکن و ساختمان، خدمات و بازرگانی را مشمول امهال نموده است که از این میان، سهم
تعدادي بخش کشاورزي با 81٫499 پرونده بیش از سایر بخش هاي اقتصادي بوده و صنعت و معدن نیز با 39٫218 میلیارد ریال

 
بیشترین میزان تسهیلات امهالی را به خود اختصاص داده است. 

همچنین تنها طی 9 ماه ابتداي سال جاري، بیش از 4000 پرونده تسهیلاتی در بانک توسعه تعاون امهال شده که مجموع این

 
تسهیلات رقمی بالغ بر 8000 میلیارد ریال بوده است. 

گفتنی است با توجه به تاثیرات اقتصادي منفی شیوع ویروس کرونا بر کسب و کارها، پرونده هاي متعدد دیگري نیز در بانک توسعه
تعاون در دست بررسی است که با رویکرد حمایت حداکثري از فعالین اقتصادي و رفع موانع تولید پیگیري و به انجام خواهد رسید.



حذف رقباي انتخاباتی و سیاسی با قانون جدید مجلس!

منبع: رویداد 24شماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/11/12

بهارستان نشینان می خواهند بعد از هر کارت زرد و قرمزي که به وزرا می دهند، آن ها را براي همیشه از تصدي مشاغل و
مناصب سیاسی (شما بخوانید حذف رقباي انتخابات ریاست جمهوري) منع کنند. طنز تلخی که واقعیت دارد.

رویداد24 بهارستان نشینان می خواهند بعد از هر کارت
زرد و قرمزي که به وزرا می دهند، آن ها را براي همیشه از
تصدي مشاغل و مناصب سیاسی (شما بخوانید حذف
رقباي انتخابات ریاست جمهوري) منع کنند. طنز تلخی که

 
واقعیت دارد. 

این طرح قرار است بعد از نهایی شدن در سامانه مربوطه جهت بررسی و جمع آوري امضا قرار گیرد. پیش از این هم طرح تکلیف

 
دولت براي حمله به اسرائیل مطرح بود و قرار بود بعد از نهایی شدن براي جلب امضاي نمایندگان در سامانه قرار گیرد. 

البته طرح هایی هم به صحن رسیدند و تصویب هم شدند، مانند طرح اصلاح قانون انتخابات که تمام تلاشش دوختن کت ریاست
جمهوري براي نامزد مورد حمایت مجلسیان است. حال اینکه تا چه میزان چنین طرح هاي سیاسی و غیرکارشناسی اي ممکن است
در نهایت منجر به قانون گذاري صحیح شوند، جاي بحث دارد، اما اینکه چرا باید بودجه بیت المال براي چنین تصمیم هایی صرف

 
شود و نمایندگان مجلس پاسخ گوي عملکرد سیاسی و نه ملی خود، نباشند، جاي سؤال دارد؟! 

محرومیت دائمی یا موقت افراد از مشاغل مختلف از جمله فعالیت سیاسی فقط و فقط از طریق حکم قطعی دادگاه صالح بنابر اثبات

 
جرمی که مجازات آن محرومیت اجتماعی باشد، امکان اجرا خواهد داشت. 

قانون گذار در برخی جرائم مانند جرائم عمدي و محکومیت قطعی کیفري ناشی از جرم، محرومیت از حقوق اجتماعی را با توجه به
نوع جرم پیش بینی کرده که از دو سال تا هفت سال را در بر می گیرد که این محرومیت ها استخدام در دستگاه هاي حکومتی تا
نامزدي کرسی هاي ریاست جمهوري، مجلس خبرگان رهبري، مجلس شوراي اسلامی و تصدي ریاست قوه قضائیه را دربر می گیرد. با
عنایت به تصریح ماده 25 قانون مجازات اسلامی مصوب سال 1392 که مقرر داشته محکومیت قطعی کیفري در جرائم عمدي، پس از
اجراي حکم یا شمول مرور زمان، در مدت زمان مقرر در این ماده، محکوم را از حقوق اجتماعی به عنوان مجازات تبعی محروم می
کند، ملاك محاسبه محرومیت محکوم علیه از حقوق اجتماعی، محکومیت قطعی کیفري مندرج در حکم است، اعم از اینکه در تعیین
مجازات به لحاظ جهات قانونی، تخفیف یا تشدید اعمال شده باشد؛ بنابراین محرومیت از تصدي مناصب سیاسی و شرایط این

 
ممنوعیت کاملا مشخص و واضح است و در غیر این موارد، نقض آشکار حقوق افراد خواهد بود. 

حق بر اشتغال و حق بر داشتن شغل یکی از مهم ترین حقوق بشري و شهروندي است که جزء نسل دوم حقوق بشر یعنی حق هاي



اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی محسوب می شود و در میان اجتماع مردم و تشکل ملت معنا می یابد. اصلی که مورد پذیرش قانون
اساسی ایران هم بوده و مطابق اصل 28 قانون اساسی هرکس حق دارد شغلی را که بدان مایل است و مخالف اسلام و مصالح عمومی و

 
حقوق دیگران نیست، برگزیند. 

همان طور که در اصل مشاهده می شود، هر کس حق دارد شغل مورد علاقه خویش را انتخاب کند و البته مثل همه حقوق نمی توان
گفت که حق اشخاص مطلق است و هیچ محدودیتی ندارد و محدودیت واردشده در این اصل، بحث مشاغلی است که مخالف اسلام و

 
مصالح عمومی و حقوق دیگران باشند، نه محرومیت اشخاص خاص به دلیل دریافت کارت زرد و قرمز از نمایندگان مجلس. 

 
بیشتر بخوانید: تکلیف عجیب مجلس به دولت در بودجه 1400 / کسب درآمد 20 هزارمیلیارد تومانی از دعاوي بین المللی 

حقوق سیاسی جزئی مهم از حقوق اجتماعی شهروندان است و این بدان معناست که شهروندان عضو سیاسی دولت و در عین حال
صاحب صلاحیت سیاسی هستند. حقوق سیاسی به هر شهروند این امکان را می دهد که برابر مقررات قانونی اعم از قانون اساسی و
قوانین عادي کشور خود، در امر حاکمیت ملی شرکت کند، حقوق سیاسی فرد ناشی از حق حکمرانی او به عنوان یک عضو دولت است
که از مهم ترین پایه هاي اساسی دموکراسی است و مواردي، چون حق رأي دادن، انتخاب شدن یا برگزیدن، حق اشتغال در تشکیلات
دولتی و سیاسی را جزء حقوق اجتماعی و شهروندي افراد قرار داده و محدود کردن این حق با خواست حزبی برخی نمایندگان مجلس

 
امري خلاف قانون اساسی است. 

دریافت کارت زرد آن هم در مجلسی که مطابق خواست سیاسی و مشی حزبی خود عمل می کند و کمتر توجهی به وظایف اساسی
خود ندارد، نمی تواند وجاهت قانونی به خود بگیرد و با توجه به تقابل آن با قانون اساسی نمی تواند تأیید شوراي نگهبان را جلب کند؛

 
بنابراین سرنوشت چنین طرح هایی مشخص است، اما وقت و هزینه اي که نماینده مردم صرف «هیچ» می کند، اهمیت دارد. 

در این رابطه احمدحسین فلاحی، نماینده همدان در مجلس یازدهم از طرح جدید جمعی از نمایندگان در جهت محرومیت دریافت
پست سیاسی مسئولان ناکارآمد خبر داده و با بیان اینکه براساس این طرح اگر مسئولان در برابر نمایندگان ملت پاسخ گو نباشند،
براي همیشه از گرفتن پست سیاسی در کشور محروم می شوند، افزوده است: بعضا وزرایی براي استیضاح یا پاسخ گویی به سؤالات
نمایندگان به مجلس می آیند که استیضاح آن ها رأي می آورد یا کارت زرد دریافت می کنند و پس از ترك وزارتخانه در پست

 
دیگري مشغول فعالیت می شوند. 

نماینده همدان در مجلس بیان کرد: بعضا شاهد هستیم که وزیري به دلیل ناکارآمدي از مجلس چند کات زرد می گیرد، اما به کار
خود ادامه می دهد و پس از دوره وزارت نیز آزادانه پست سیاسی گرفته و به فعالیت خود ادامه می دهد یا اینکه نمایندگان در جلسه
علنی از توضیحات رئیس جمهور پیرامون سؤالات مطروحه قانع نمی شوند؛ بنابراین با این طرح به دنبال این هستیم که در صورت

 
پاسخ گونبودن این افراد براي همیشه از گرفتن پست سیاسی محروم شوند. 

فلاحی ادامه داد: زمانی که وزیر از نمایندگان مردم به دلیل سوءمدیریت کارت زرد می گیرد، در واقع ناکارآمد است، اما می بینیم که

 
این فرد ناکارآمد پس از برکناري از پست وزارت در جاي دیگري یک پست سیاسی گرفته و مشغول به کار است. 

نماینده همدان در مجلس با بیان اینکه طرح مورد نظر شامل مسئولانی مانند وزرا و رئیس جمهور است که با مجلس سروکار دارند و
به عبارتی شامل قوه مجریه کشور است، گفت: برخی از وزرا به ویژه آن هایی که در سال پایانی مسئولیت خود قرار دارند، ممکن است
در برابر نمایندگان مردم پاسخ گو نباشند یا استیضاح آن ها کارایی نداشته باشد؛ بنابراین براساس آن اگر مسئولان اجرائی کشور پاسخ



قانع کننده اي در برابر تصمیمات خود به نمایندگان مجلس ارائه ندهند، براي همیشه از گرفتن پست هاي سیاسی محروم خواهند
شد. فلاحی بیان کرد: طرح مذکور در مرحله تدوین است و کلیات آن آماده شده که به محض نهایی شدن در سامانه مربوطه جهت

 
بررسی و جمع آوري امضا قرار می گیرد. 

ماجراي کارت هاي زرد به وزرا به مجلس هشتم برمی گردد، زمانی که نمایندگان تصمیم گرفتند براي تقویت بعد نظارتی قوه مقننه
سازوکاري بنا کنند تا براساس آن هرگاه احساس کردند، وزیري انتظاراتشان را پاسخ نمی دهد، بتوانند دست به جیب شوند و کارت

 
زرد را به او نشان دهند و اگر کار به سومین کارت زرد برسد، استیضاح او را کلید بزنند. 

حال فارغ از نقد این طرح و تلاش براي حذف سیاسی وزرا، نمایندگان اصولگراي مجلس که سخت در تلاش براي قانون گذاري در
جهت تخریب دولت روحانی و حذف رقباي انتخاباتی نامزد ریاست جمهوري مورد حمایت خود هستند، باید نیم نگاهی هم به دولت
هاي بعدي بیندازند، زیرا این تصمیمات می تواند علیه دولت اصولگراي احتمالی بعدي هم جاري و ساري شود؛ آن زمان تکلیف
چیست، آیا مجددا با صرف هزینه بسیار قانونی در نسخ قانون هاي فعلی خود تصویب خواهند کرد؟! آیا نمایندگان مجلس با نفس

 
قانون گذاري و دلیل داشتن چنین اختیاري آشنا هستند؟! 

گویا قرار نیست نمایندگان مجلس به این سؤالات پاسخ دهند و طرح نویسی سیاسی همه وقت آن ها را گرفته است و حتی خبري از
نهایی شدن طرح شفافیت آراي نمایندگان هم نیست که با سروصداي زیاد در ابتداي شروع به کار مجلس یازدهم آن را راهی براي

شفافیت عملکرد و نظارت بر نمایندگان مجلس معرفی می کردند و بعد از چند ماه از سختی بررسی و تصویب آن می گویند.



سیاست وزارت صمت افزایش ارزش افزوده صنعتی است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/11/12

شوشتر- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: سیاست وزارت صنعت در حوزه صنعتی افزایش ارزش افزوده صنعتی است.

شوشتر- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: سیاست وزارت
صنعت در حوزه صنعتی افزایش ارزش افزوده صنعتی است.

به گزارش خبرنگار مهر، علیرضا رزم حسینی صبح امروز
یکشنبه در مراسم افتتاح یک طرح صنعتی در شوشتر،
گفت: اجراي این پروژه منطبق است بر بند 13 و 19
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی است که در این دو بند با
شفافیت مطرح شده که در حوزه صنایع باید در حوزه
تأمین و افزایش ارزش افزوده صنعتی و صادرات کالاهایی

 
که می تواند براي کشور ارزآوري داشته باشد، اقدام کنیم. 

 
وي افزود: سرمایه گذاران با استفاده از دانش روز موفق شدند فاز اول این پارك را که یک نوع فناوري است، افتتاح کنند. 

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: سیاست وزارت صنعت در حوزه صنعتی افزایش ارزش افزوده صنعتی است. 

رزم حسینی گفت: یک هزار و 200 پروژه در کارخانه در کشور نیمه فعال و تعطیل بودند، راه اندازي و به چرخه تولید برگشتند که از

 
این تعداد، 47 مورد از آن نیز در خوزستان است. 

وي افزود: خوزستان از جمله استان هایی است که یکی از شاخص هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور صدور
گواهی تأسیس واحدهاي صنعتی تولیدي است که در 10 ماهه اخیر در مقایسه با در ماه سال گذشته این امر در کشور 36 درصد

افزایش داشته ولی در استان خوزستان 44 درصد افزایش داشته است.



قدردانی از عملکرد بانک پارسیان در حوزه تسهیلات اشتغالزایی

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/11/12

فرماندار نهبندان از عملکرد بانک پارسیان در ارایه تسهیلات اشتغالزایی قدردانی کرد.

فرماندار نهبندان از عملکرد بانک پارسیان در ارایه تسهیلات

 
اشتغالزایی قدردانی کرد. 

به گزارش دیوان اقتصاد، مجید بیگی، فرماندار و رییس
کمیته اشتغال شهرستان نهبندان با اعطاي لوح سپاس به
رییس شعبه بیرجند بانک پارسیان، از همکاري و تلاش هاي
صادقانه رییس و کارکنان این شعبه در ارایه تسهیلات

 
اشتغالزایی قدردانی کرد. 

گفتنی است؛ در راسـتاي اجراي برنامه ها وسـیاست هاي بانک پارسیان مبنی بر ارایه تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی و همچنین
حمایت از اقشار محروم و آسـیب پذیر و ایجاد و توسـعه اشـتغال پایدار، همکاران شعبه بیرجند با ارائه خدمات مطلوب به این اقشار

توانستند در این خصوص نقش موثري ایفا کنند.



کارخانه لاستیک شوشتر درصورت تکمیل براي 2هزار نفر اشتغال زایی دارد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/11/12

شوشتر- نماینده مردم شوشتر در مجلس شوراي اسلامی گفت: کارخانه لاستیک از شهرستان شوشتر احیا شود و این کارخانه
در صورت تکمیل براي دو هزار نفر اشتغال زایی دارد.

شوشتر- نماینده مردم شوشتر در مجلس شوراي اسلامی
گفت: کارخانه لاستیک از شهرستان شوشتر احیا شود و
این کارخانه در صورت تکمیل براي دو هزار نفر اشتغال

 
زایی دارد. 

به گزارش خبرنگار مهر، سهراب گیلانی نماینده شوشتر در
مجلس شوراي اسلامی صبح امروز یکشنبه در مراسم
افتتاح یک طرح صنعتی در شوشتر، اظهار کرد: با افتتاح
فاز اول این کارخانه امیدوارم بتوانیم با حمایت دولت به
ویژه معاون اول رئیس جمهور و وزیر صنعت، شرکت هاي

 
پایین دستی را نیز فعال کنیم و مورد حمایت قرار بگیرند. 

وي افزود: سرمایه گذاري بخش خصوصی به شکل خوبی حضور پیدا کردند که با حمایت از آنها بخش عمده اي از مسائل اقتصادي و

 
معضل بیکاري در این شهرستان حل می شود چون زمینه آن فراهم است. 

نماینده مردم شوشتر در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: خوراك نمک از جمله نیازمندي هاي کارخانه است که از پشت سد گتوند

 
با یک فرایند ساده می توان آن را تأمین کرد. 

گیلانی بیان کرد: با ایجاد این کارخانه و با توجه به اینکه رودخانه در مقطع سد گتوند به طور کامل شور است و به کارون سرازیر می

 
شود و تخریب محیط زیستی را به دنبال دارد ولی این کارخانه می تواند نمک را از رودخانه بگیرد. 

نماینده مردم شوشتر در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: کارخانه لاستیک از شهرستان شوشتر احیا شود و به میزان لازم به

 
تولیدات نیاز دارد؛ این کارخانه در صورت تکمیل براي دو هزار نفر اشتغال زایی دارد. 

گیلانی افزود: همچنین کارخانه تولید کاغذ که 23 سال قبل ساخته و بعد هم تعطیل شد، دوباره افتتاح شده و در حال حاضر به

 
دنبال به روز رسانی آن هستیم؛ بیش از 90 درصد کارخانه افتتاح شده فقط براي اورهال شدن آن نیازمند کارشناسان هندي هستیم. 

نماینده مردم شوشتر در مجلس شوراي اسلامی گفت: تکمیل زنجیره صنایع پایین دستی از دیگر درخواست هاي موردنیاز براي
شهرستان شوشتر است.



هفت طرح صنعت آب و برق در کردستان به بهره برداري رسید

منبع: ایرناشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/11/12

سنندج - ایرنا - همزمان با اولین روز از چهل و دومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، هفت طرح صنعت آب و برق در
کردستان با 676 میلیارد تومان اعتبار و به دستور رییس جمهوري به بهره برداري رسید.

سنندج - ایرنا - همزمان با اولین روز از چهل و دومین
سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، هفت طرح صنعت آب و
برق در کردستان با 676 میلیارد تومان اعتبار و به دستور

 
رییس جمهوري به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایرنا، آیین بهره برداري از این طرح ها روز
یکشنبه به صورت ویدیو کنفرانس با دستور دکتر روحانی و
با حضور وزیر نیرو، قاسم تقی زاده خامسی معاون آب و
آبفاي وزیر نیرو، استاندار کردستان و در قالب هفته سی و

 
نهم پویش "هر هفته_الف_ب_ایران" برگزار شد. 

معاون آب و آبفاي وزیر نیرو در آیین افتتاح این پروژه ها اظهار داشت: افتتاح بخشی از شبکه واقع در نواحی عمرانی یک و 2 مریوان

 
در قالب شبکه آبیاري و زهکشی گاران، یکی از این طرح ها است. 

قاسم تقی زاده خامسی با بیان اینکه براي اجراي این طرح 132 میلیارد تومان هزینه شده است، افزود: طرح شبکه آبیاري و زهکشی
گاران در مجموع 85 درصد پیشرفت دارد و سال 81 عملیات آن آغاز شد و براي تامین آب اراضی کشاورزي پایاب سد گاران به
مساحت کلی چهار هزار و 556 هکتار شامل واحدهاي عمرانی اول و دوم(یک هزار و 900 هکتار)، واحد عمرانی سوم (یک هزار و 56
هکتار) و جنوب دریاچه زریوار(یک هزار و 600 هکتار) در نظر گرفته شده که بخشی از ناحیه عمرانی یک و 2 به مساحت یک هزار و

 
100 هکتار آماده بهره برداري است. 

 
افتتاح سد مخزنی رمشت 

 
افتتاح ساختمان سد مخزنی رمشت دومین طرحی بود که امروز به بهره برداري رسید. 

وي با بیان اینکه این سد چهل و نهمین سد در دولت تدبیر و امید است که به بهره برداري می رسد، اضافه کرد: براي این طرح 100

 
میلیارد تومان هزینه شده است و با افتتاح آن تعداد سدهاي کردستان به 19 مورد رسید. 

زمان آغاز اجراي این طرح سال 88 است و هدف از اجراي این سد تامین آب شهر موچش و اراضی کشاورزي پایین دست روستاي

 
رمشت، محمدآباد و مارنج است. 



سد رمشت از نوع خاکی همگن بر روي رودخانه رمشت از سرشاخه هاي سیروان، ارتفاع سد 30.7 متر، طول تاج 431 متر، عرض تاج

 
در بالاترین نقطه هفت متر و حجم کل مخزن 5.8 میلیون مترمکعب است. 

 
بهره برداري از ساختمان شبکه آبیاري و زهکشی سد رمشت 

 
ساختمان شبکه آبیاري و زهشکی سد رمشت عنوان سومین طرحی بود که امروز با حضور معاون وزیر نیرو به بهره برداري رسید. 

براي اجراي این طرح که سال 89 شروع و 563 هکتار از اراضی روستاي رمشت، محمدآباد و مارنج را تحت پوشش قرار می دهد، 15

 
میلیارد تومان هزینه شده و براي 500 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می کند. 

لوله گذاري با لوله سایز 700 میلیمتر به طول یک هزار و 400 متر و لوله گذاري با لوله پلی اتیلن از سایز 160 تا 710 میلیمتر به

 
طول هشت هزار و 106 کیلومتر، از اقدامات انجام شده براي اجراي این طرح است. 

 
آبرسانی به شهر سقز 

امروز همچنین طرح آبرسانی به شهر سقز از سد چراغ ویس( تصفیه خانه شماره 2 سقز) با 100 میلیارد تومان اعتبار هزینه شده به

 
بهره برداري رسید. این طرح که سال 89 شروع شده است، 78 درصد پیشرفت دارد و امروز مدول اول آن افتتاح می شود. 

هدف از اجراي آن، انتقال و تصفیه آب خام ذخیره شده در پشت دریاچه سد چراغ ویس به میزان 33 میلیون مترمکعب در سال براي

 
تامین آب شرب 140 هزار نفري شهر سقز تا افق 1425 است. 

این تصفیه خانه ظرفیت تصفیه 600 لیتر بر ثانیه با فرآیند متعارف در 2 مدول اجرایی را دارد. احداث خط انتقال آب خام و تصفیه
شده به میزان 31.5 کیلومتر و احداث یک مخزن یک هزار مترمکعبی و 2 مخزن پنج هزار مترمکعبی با ظرفیت تامین آب یک هزار

 
لیتر در ثانیه از اقدامات انجام شده براي اجراي این طرح است. 

 
افتتاح تصفیه خانه فاضلاب کامیاران 

امروز همچنین طرح تصفیه خانه فاضلاب شهر کامیاران با اعتباري به میزان 45 میلیارد تومان به بهره برداري رسید که با افتتاح این

 
پروژه جمعیت 87 هزار نفري شهر کامیاران زیر پوشش قرار می گیرد. 

تصفیه خانه فاضلاب کامیاران با ظرفیت تصفیه 12 هزار و 840 مترمکعب فاضلاب در شبانه روز طراحی و سیستم تصفیه در آن از نوع

 
MLE و طول شبکه و خط انتقال اجرا شده در این طرح 91 کیلومتر است. 

در حال حاضر جمعیت شهر کامیاران بیش از 76 هزار نفر و تعداد انشعابات فاضلاب نیز بیش از 20 هزار فقره انشعاب است که با به
مدار آمدن تصفیه خانه فاضلاب این شهر، تعداد تصفیه خانه هاي فاضلاب استان به 10 واحد( 9 تصفیه خانه فاضلاب شهري و یک

 
تصفیه خانه فاضلاب روستایی) خواهد رسید. 

این طرح اهداف مختلفی را در حوزه اقتصادي و اجتماعی دنبال می کند که از جمله اهداف اجتماعی آن می توان به حفاظت از



محیط زیست و جلوگیري از آلودگی منابع آب خاك و هوا، ارتقاء سطح بهداشت و سلامت عمومی، جلوگیري از آلودگی سفره آبهاي

 
زیرزمینی، جلوگیري از مصرف فاضلاب خام جهت کشاورزي و بهبود مسائل زیباشناختی سطح شهر، اشاره کرد. 

در حوزه اقتصادي نیز اثرات اجراي طرح تصفیه خانه فاضلاب شهر کامیاران، افزایش رفاه عمومی و سطح زندگی، تبدیل هزینه هاي
سنگین درمان به هزینه هاي اندك پیشگیري، تزریق پساب به آبخوان هاي اطراف براي تغذیه سفره آبهاي زیرزمینی، تبدیل آب از

 
چرخه یکبار مصرف و مخرب به چرخه چندبار مصرف و سازنده، درآمدزایی و ایجاد اشتغال و ایجاد زمینه توسعه آینده شهر است. 

امروز همچنین 2 طرح نیروگاه مقیاس کوچک 14 مگاواتی مریوان و سه پروژه پست و شبکه انتقال فوق توزیع برق کردستان با هدف
تامین و شبکه پایدار برق با 103 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. پست 230 کیلوولت کامیاران، پست 63 کیلوولت سرنجیانه،

 
پست 63 کیلوولت مریوان، طرح هاي ذکر شده است که افتتاح شد. 

کردستان، استانی کوهستانی و اقلیم آن متاثر از توده هاي هواي گرم و مرطوب مدیترانه اي است که موجب بارندگی هایی در بهار و

 
ریزش برف در زمستان ها می شود. 

میزان بارندگی سالانه در شرایط عادي اقلیمی معادل 455 میلی متر و بیشترین میزان بارندگی سالیانه مربوط به شهرهاي مریوان و
بانه با حدود 800 میلی متر و کمترین میزان بارندگی در شرق استان حدود 400 میلی متر و در قسمت مرکزي یعنی سنندج نزدیک

 
به 500 میلی متر است. 

از حوضه هاي آبریز اصلی استان کردستان می توان به خلیج فارس و دریاي عمان، دریاي خزر و دریاچه ارومیه و حوضه هاي آبریز نیز
به سفیدرود شامل رودخانه هاي تلوار و قزل اوزن، مرزي غرب شامل رودخانه هاي سیروان و زاب کوچک، کرخه شامل رودخانه رازآور

 
و دریاچه ارومیه شامل رودخانه هاي زرینه و سیمینه اشاره کرد. 

تعداد دشت هاي استان 9 مورد بوده که پنج دشت آن در نیمه شرقی، 2 دشت در غرب و 2 مورد دیگر در جنوب استان واقع شده

 
است و دشت هاي قروه، دهگلان و چهاردولی در شرق استان جزو دشت هاي ممنوعه محسوب می شود. 

18 سد در کردستان وجود دارد که از این تعداد مدیریت 12 سد در اختیار استان است و چهار سد قشلاق، سنگ سیاه، عباس آباد

 
بانه و سد زریوار به بهره برداري رسیده است. 

 
برچسب ها 

 
- کردستان 

 
- آب و فاضلاب 
- شرکت توانیر



افتتاح و کلنگ زنی پروژه هایی با اعتبار 5 هزار و 867 میلیارد تومان در دهه

فجر

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/11/12

استاندار گلستان گفت:در دهه فجر امسال افتتاح, بهره برداري و آغاز عملیات اجرایی 3 هزار 141 پروژه عمرانی, تولیدي,
اقتصادي و اشتغالزایی با اعتبار 5 هزار و 867 میلیارد تومان و ایجاد اشتغال براي 6 هزار و 947 نفر در استان صورت می

گیرد.

استاندار گلستان خبر داد: افتتاح و کلنگ زنی پروژه هایی
با اعتبار 5 هزار و 867 میلیارد تومان در دهه فجر استاندار
گلستان گفت:در دهه فجر امسال افتتاح, بهره برداري و
آغاز عملیات اجرایی 3 هزار 141 پروژه عمرانی, تولیدي,
اقتصادي و اشتغالزایی با اعتبار 5 هزار و 867 میلیارد
تومان و ایجاد اشتغال براي 6 هزار و 947 نفر در استان

 
صورت می گیرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گرگان؛ هادي حق شناس
برنامه گفتگوي ویژه خبري سیماي مرکز استان گرامیداشت چهل و دومین سالگرد دهه مبارك فجر ضمن پاسداشت یاد و خاطره
بنیانگزار کبیر انقلاب اسلامی و شهداي انقلاب, دفاع مقدس, مدافع حرم و مدافع سلامت تصریح کرد: در حوزه آب تلاش داریم در

 
بهار سال 1400 مخزن سد نرماب را به بهره برداري برسانیم و خوشبختانه سد آقدکش نیز از پیشرفت 35 درصدي برخوردار است. 

وي افزود: در حالیکه پیش از این دولت تنها مطالعات طرح زهکشی انجام شده بود , 78 هزار هکتار از اراضی استان از سال 92 تا به
امروز زهکشی شده و رئیس جمهور نیز قول اجراي 50 هزار هکتار دیگر را داده اند و تلاش داریم تا انتهاي دولت تدبیر و امید بیش از

 
نیمی از 280 هزار هکتار اراضی استان را زهکشی کنیم. 

استاندار گلستان یادآور شد: از سال 72 تا 92, در سطح بیش از 315 هزار هکتار اراضی طرح هاي آبخیزداري و آب خوان داري
اجرایی شده و از سال 92 تا به امروز بیش از 335 هزار هکتار و نیمی از 700 هزار هکتار اراضی باقیمانده با همکاري پیمانکاران در

 
دست اجراست. 

وي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در راستاي محرومیت زدایی گفت: کلنگ زنی ساخت 3 هزار واحد مسکونی براي محرومین در
سال گذشته با حضور دکتر نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه انجام شد که بخش عمده اي از آن در دهه فجر امسال به بهره

 
برداري می رسد. 

استاندار گلستان ادامه داد: در راستاي محرومیت زدایی گازرسانی به روستاهاي مرزي مراوه تپه, ایجاد زیرساخت هاي دسترسی
مخابراتی در دورترین نقاط استان انجام شده است و همچنین تقویت شبکه برق مناطق محروم در دهه فجر امسال به بهره برداري می



 
رسد. 

حق شناس گفت: در یکسال گذشته شاهد زلزله,رانش زمین و سیل در شهرستانهاي رامیان ,آزادشهر و مراوه تپه بودیم که بخش

 
عمده اي از عملیات بازسازي واحدهاي آسیب دیده در دهه فجر به بهره برداري می رسد. 

وي افزود: تلاش شده 5 هزار و 800 میلیارد تومان پروژه هاي که در دهه فجر امسال به بهره برداري می رسد بر اساس توازن

 
جغرافیایی در 14 شهرستان گلستان مورد بهره برداري قرار گیرد. 

به گفته استاندار گلستان یکی از استان هایی است که در تمام شهرستان هاي یا بیمارستان ایجاد شده و یا عملیات احداث بیمارستان

 
در آن شهرستان در حال اجراست. 

حق شناس تاکید کرد: توجه به زیرساخت هاي استان تاثیرات ماندگار خواهد داشت در حال حاضر مطالعات ایجاد بندر در گلستان

 
توسط سازمان بنادر انجام شده و طی سال جاري یا سال آینده کلنگ زنی آن انجام خواهد شد. 

 
وي افزود: بی تردید ایجاد بندر نیز همچون فرودگاه که موجب رونق تجارت استان شده تاثیرات بسزایی خواهد داشت. 

وي گفت: موقعیت بندر در گلستان قابل مقایسه با دیگر استان هاي شمالی نیست و همچنین تلاش داریم اکتشاف گاز در گمیشان هر

 
چه زودتر به مرحله حفر چاه برسد. 

استاندار گلستان خاطر نشان کرد: در عین حال زیرساخت هاي سایت 6 هزار هکتاري پرورش میگو در حال انجام است و طبق
توافقات صورت گرفته با وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی مقرر گردیده تعاونی ها در قالب مزارع از تسهیلات کم بهره در راستاي ایجاد

 
اشتغال پایدار براي مردم منطقه بهره مند شوند. 

وي گفت: خوشبختانه علی رغم بیماري لکه سفید در مجتمع پرورش میگوي گمیشان سال گذشته 400 تن برداشت میگو صورت

 
گرفت و این بیماري در سال جاري به طور کامل از بین رفت و در حال حاضر 82 مزرعه در حال فعالیت هستند. 

استاندار گلستان تاکید کرد: موتور توسعه استان تجارت است که موجب رونق تولید نیز خواهد شد. بی تردید اگر عادي سازي روابط
مرزي با ترکمنستان که در حال حاضر به دلیل شیوع کرونا مرز زمینی بسته است انجام شود و همچنین ایجاد بندر و در عین حال

 
استفاده از مرز هوایی می تواند رونق بیش از پیش را در استان فراهم آورد. 

حق شناس یادآور شد: لایحه منطقه آزاد اینچه برون گلستان در حال حاضر منتظر نظر قطعی مجمع تشخیص مصلحت نظام است بی

 
تردید منطقه ایجاد منطقه آزاد در توسعه تجارت استان و همچنین رونق صنایع تبدیلی نقش دارد. 

وي اظهار کرد: گلستان در تولید 15 محصول کشاورزي رتبه تک رقمی در کشور دارد و پس از پیوستن ایران به بلوك اوراسیا گلستان

 
می تواند بخش مهمی از 862 قلم کالاي مورد نیاز این بلوك را تامین نماید. 

 
وي ادامه داد: ایجاد منطقه اینچه برون گلستان به بستري از تولید, اشتغال و رونق اقتصادي منجر خواهد شد. 



استاندار گلستان ادامه داد: تولید محصولات کشاورزي از 3میلیون تن در سال 92 به 5 میلیون تن در سال جاري رسیده است و بی

 
تردید با توسعه کشت گلخانه اي بهره وري ها افزایش می یابد. 

حق شناس تصریح کرد: به دنبال اجراي طرح راه آهن اینچه برون به گنبد کاووس به شاهرود با همکاري وزارت راه و شهرسازي و اتاق
بازرگانی هستیم و همچنین از طریق این وزارتخانه نیز طرح راه آهن اینچه برون به گنبد کاووس به خراسان نیز مورد توجه است که

 
به دلیل مشکلات اعتباري دولت علیرغم انجام مطالعات وارد فاز اجرایی نشده است. 

به گفته استاندار در خصوص پتروشیمی گلستان با همکاري دستگاه قضا در استان, نمایندگان مجلس و دستگاه هاي امنیتی به زودي

 
اخبار خوشی منتشر خواهد شد. 

حق شناس یادآور شد: متاسفانه تحریم هاي ظالمانه موجب گردیده حجم صادرات و واردات کشور از 300 میلیارد دلار در سال 90 به
58 میلیارد دلار در سال جاري کاهش یابد و ما به معناي واقعی در جنگ اقتصادي هستیم اما تلاش داریم با کمترین مخاطره این

 
شرایط را پشت سر بگذاریم. 

استاندار گلستان در پایان اظهار کرد:برگزاري جشن هاي دهه مبارك فجر از اهمیت ویژه اي برخوردار است اما به دلیل شیوع ویروس
کرونا تاکید شده از اجتماعات پرهیز شود و رعایت پروتکل هاي بهداشتی مورد توجه قرار گیرد.



عملکرد مناطق آزاد قابل قبول نیست

منبع: روزنامه اقتصاد کیششماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/11/12

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: ما این نوع عملکرد مناطق آزاد و ویژه اقتصادي را مبتنی بر سیاست هاي کلی
اقتصاد مقاومتی نمی دانیم.

مهدي طغیانی افزود: کمیسیون اقتصادي مجلس از عملکرد

 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادي راضی نیست. 

وي با بیان اینکه مناطق آزاد می بایست بر اساس قانون-  
تولید، اشتغال، صادرات و ارز آوري را براي کشور فراهم
کنند گفت: متاسفانه این مناطق در چند دهه از عمر خود،
هیچ وقت توقع قانونگذار را از تشکیل آن ها، محقق نکرده

 
است. 

طغیانی افزود: مناطق آزاد بیشتر از اینکه به ارز آوري کمک کنند، ارز بر بودند و معمولا واردات را به کشور تسهیل می کردند و در
سال هاي اخیر که امکان واردات نداشتیم خود مناطق آزاد به خاطر اینکه از همین منابع حاصل از واردات اداره امور و فعالیت هاي

 
عمرانی را انجام می دادند، دچار مشکل می شدند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس یازدهم گفت: توقع و انتظار ما در این مجلس از مناطق آزاد و ویژه اقتصادي این است که بر

 
اساس سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی به ریل تولید و صادرات براي کشور برگردند. 

وي افزود: هر کدام از مناطق آزاد و ویژه اقتصادي باید بر اساس کشور هدفی که در همجواري آنان قرار دارد به موضوع تخصصی طور

 
جدي بپردازند و به تولید و صادرات کشور کمک کنند. 

طغیانی در خصوص نمره عملکرد مناطق آزاد و ویژه اقتصادي گفت: اگر بخواهیم بر اساس توقعات قانون و انتظاراتی که سیاست هاي
کلی اقتصاد مقاومتی از این مناطق دارد، نمره بدهیم، نمره آن ها زیر ده است و قبول نمی شوند.



در شرایط جدید، سرمایه گذاران خارجی در کشور حضور می یابند

منبع: ایسناشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/11/12

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو
می شدیم، گفت: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم داشت.

علیرضا رزم حسینی در آیین افتتاح فاز اول کارخانه پارس
کیمیا کلر خوزستان که امروز (12 بهمن ماه) در شوشتر
برگزار شد، اظهار کرد: اجراي این پروژه منطبق با بند 13 و
19 سیاست اقتصاد مقاومتی است. در این دو بند، به
فعالیت در حوزه صنایع، ارزش افزوده صنعتی و صادرات
کالاها اشاره شده است که خوشبختانه سرمایه گذاران با
روش هاي به روز موفق شدند در این زمینه اقدام و پارك

 
کلر را با فناوري خوبی ایجاد کنند. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: سیاست وزارت صمت در حوزه

 
صنعتی، افزایش ارزش افزوده صنعتی است و باید ارزش افزوده صادرات افزایش یابد. 

رزم حسینی گفت: تاکنون در سراسر کشور یک هزار و 200 پروژه که در کارخانجات، نیمه فعال و یا نیمه تعطیل شده بودند، در حال

 
اجرا هستند که 47 کارخانه از این تعداد در خوزستان قرار دارند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: علی رغم تحریم ها، اکثر کارخانجات در دو سه شیفت کار می کنند و مدیریت در حوزه ثبت

 
سفارش موجب شده ساخت داخل کارخانجات، دستاورد بزرگی در دوران تحریم باشد. 

 
وي افزود: اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با مشکلاتی روبه رو می شدیم. 

 
رزم حسینی بیان کرد: قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم داشت. 

وي تصریح کرد: یکی از شاخصه هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور، صدور گواهی تاسیس واحدهاي صنعتی –
تولیدي است؛ در 10 ماهه امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته این شاخص در سطح کشور 38 درصد و در خوزستان 44
درصد افزایش یافته است. این موضوع نشان می دهد خوزستان در زمینه تولید، صادرات، نهضت ساخت تولید داخل و اشتغال و

 
افزایش درآمد ملی آمادگی دارد. 

انتهاي پیام



اختصاص 32 هزار میلیارد تومان براي طرح هاي اشتغالزایی در روستاها

منبع: خانه ملتشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/11/12

نماینده مردم اراك در مجلس بابیان اینکه زوج هاي جوان نابارور در روستاها به صورت رایگان درمان می شوند، گفت: 32
هزار میلیارد تومان براي طرح هاي اشتغالزایی در روستاها هزینه خواهد شد.

به گزارش خبرگزاري خانه ملت، محمدحسن آصفري در سفر به شهرستان کمیجان در جمع اهالی روستاي اسفندان اظهار کرد:
بیمه سلامت ملزم است به صورت رایگان افراد کم درآمد را بیمه کند؛ برخی دفاتر کارگزاري مبالغ را از اقشار آسیب پذیر دریافت

 
کردند که خلاف قانون است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: متاسفانه شاهد تصادفات ناگواري در کشور هستیم که
افزایش جریمه هاي راهنمایی رانندگی در دستور کار قرار گرفت که 20 درصد در اختیار دهیاري ها براي عمران و آبادي روستاها قرار

 
می گیرد. 

وي ادامه داد: 32 هزار میلیارد تومان براي طرح هاي اشتغالزایی در روستاها هزینه خواهد شد و امکان پرداخت تسهیلات به طرح هاي

 
اشتغالزایی از 50 میلیون تا 5 میلیارد تومان وجود دارد. 

آصفري افزود: دولت درآمدي براي ایجاد اشتغال ندارد و باید کارآفرینی در اولویت قرار گیرد؛ براساس آمارها ماهانه 33 هزار میلیارد

 
تومان بابت حقوق کارمندان دولت صرف می شود در حالی که بودجه عمرانی کشور 120 هزار میلیارد تومان است. 

وي عنوان کرد: کارآفرینان با طرح اشتغالزایی و 20 درصد آورده می توانند از طریق بانک کارآفرین و بنیاد برکت تسهیلات دریافت
کنند که در بودجه سال آینده 2 هزار میلیارد تومان اعتبار براي پرداخت وام هاي 50 میلیون بابت طرح هاي اشتغالزایی کوچک به

 
بنیاد برکت اختصاص یافته است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: سال 1400 بانک کارآفرین 32 هزار میلیارد تومان اعتبار

 
براي تسهیلات طرح هاي بزرگ در اختیار دارد. 

 
آصفري ادامه داد: دهیاري ها باید نسبت به تشکیل تعاونی اقدام و اعتبارات را مدیریت و در راستاي ایجاد اشتغال فعالیت کنند. 

وي با اشاره به حمایت از اقشار کم درآمد افزود: زوج هاي جوان نابارور در روستاها می توانند به صورت رایگان با تایید کادر درمان

 
محل زندگی خود روند درمان را دنبال کنند و در این زمینه بودجه خوبی در نظر گرفته شده است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: در کمیسیون تلفیق مصوب شد که صنوف ملزم به

 
پرداخت 20 درصد مالیات شدند و مالیات کسانی که فرار مالیاتی داشتند، افزایش یافت. 

آصفري یادآورشد: 18 میلیارد تومان اعتبار براي تکمیل جاده آهنگران به کمیجان اختصاص یافته در حالی که اینترنت روستاهاي



 
شهرستان کمیجان نیز در حال پیگیري است./ 

پایان پیام



زمینه تولید و صادرات در خوزستان وجود دارد

منبع: شبستانشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/11/12

رزم حسینی با بیان اینکه یکی از شاخصه هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور، صدور گواهی تاسیس
واحدهاي صنعتی – تولیدي است گفت: در خوزستان زمینه تولید، صادرات، نهضت ساخت تولید داخل و اشتغال و افزایش

درآمد ملی وجود دارد.

رزم حسینی با بیان اینکه یکی از شاخصه هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور، صدور گواهی تاسیس
واحدهاي صنعتی – تولیدي است گفت: در خوزستان زمینه تولید، صادرات، نهضت ساخت تولید داخل و اشتغال و افزایش درآمد ملی

 
وجود دارد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از اهواز، «علیرضا رزم
حسینی» صبح امروز (یکشنبه 12 بهمن) در آیین افتتاح فاز اول
کارخانه پارك کلر خوزستان که در شهرستان شوشتر برگزار شد،
اجراي این پروژه را منطبق با بند 13 و 19 سیاست اقتصاد
مقاومتی دانست و اظهار کرد: در این 2 بند به فعالیت در حوزه
صنایع، ارزش افزوده صنعتی و صادرات کالاها اشاره شده که
خوشبختانه سرمایه گذاران با روش هاي به روز موفق شدند در

 
این زمینه اقدام و پارك کلر را با فناوري خوبی ایجاد کنند. 

وزیر صمت با بیان اینکه سیاست این وزارت در حوزه صنعتی، افزایش ارزش افزوده صنعتی است و باید ارزش افزوده صادرات افزایش
یابد افزود: تاکنون در سراسر کشور یک هزار و 200 پروژه در کارخانجات کشور نیمه فعال و یا تعطیل شده بودند و به اجرا درآمدند

 
که از این تعداد 47 کارخانه در خوزستان قرار دارند. 

وي اضافه کرد: با وجود تحریم ها اما اکثر کارخانجات در 2 تا سه شیفت کار می کنند و مدیریت در حوزه ثبت سفارش موجب شده،
ساخت داخل کارخانجات دستاورد بزرگی در دوران تحریم باشد که اگر صنعت فولاد، پتروشیمی و صادرات نبود، در دوران تحریم با

 
مشکلاتی روبه رو می شدیم. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه همچنین قطعا با شرایط جدیدي که ایجاد شده، حضور سرمایه گذاران خارجی را در کشور خواهیم
داشت تصریح کرد: یکی از شاخصه هاي امید به کارآفرینی، زندگی، اشتغال و اقتصاد کشور، صدور گواهی تاسیس واحدهاي صنعتی -

 
تولیدي است. 

وي یاد آور شد: خوشبختانه در 10 ماهه امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته این شاخص در سطح کشور 38 درصد و در



خوزستان 44 درصد افزایش یافته که این موضوع نشان می دهد در خوزستان زمینه تولید، صادرات، نهضت ساخت تولید داخل و
اشتغال و افزایش درآمد ملی وجود دارد.



افزایش 38 درصدي صدور گواهی هاي تاسیس صنعتی نشانگر امید به

کارآفرینی و تولید است

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/11/12

وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراسم افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر خوزستان، افزایش 38
درصدي صدور گواهی هاي تاسیس واحدهاي صنعتی و...

وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراسم افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر خوزستان، افزایش 38 درصدي
صدور گواهی هاي تاسیس واحدهاي صنعتی و تولیدي در 10 ماهه اول امسال را نشانگر امید به کارآفرینی، اقتصاد پویا و تولید در

 
کشور دانست. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا ، علیرضا رزم حسینی در این آیین با بیان این مطلب، افزود: کارآفرینان و
تولیدکنندگان به فرموده مقام معظم رهبري عابدان و مجاهدان هستند و در این شرایط سخت اقتصادي نگذاشتند که کشور با مشکل

 
مواجه شود. 

 
فعالیت 3 شیفته کارخانجات کشور علیرغم همه تحریم ها و محدودیت ها 

وي همچنین با اشاره به تحریم هاي ظالمانه دشمنان و محدودیت هاي ناشی از شیوع ویروس کرونا، بیان کرد :علیرغم همه این

 
مشکلات، اما به همت همین تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي اکثر کارخانجات کشور دو یا سه شیفته در حال فعالیت هستند. 

 
افزایش ارزش افزوده صنعتی را در دستور کار داریم 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزایش ارزش افزوده صنعتی را از اولویت هاي این وزارتخانه دانست و تصریح کرد: می خواهیم 300 دلار

 
ارزش صادراتی کشور را دو برابر نماییم. 

 
احیا و بازگشت به چرخه تولید یک هزار و 200 واحد راکد از ابتداي امسال تاکنون 

رزم حسینی همچنین با اشاره به برنامه هاي این وزارتخانه براي احیا و بازگشت مجدد واحدهاي راکد در کشور، گفت: در همین مدت
یک هزار و 200 واحد تولیدي نیمه تعطیل، تعطیل یا راکد، احیا و به عرصه تولید بازگشتند که 47 مورد از این واحدها مربوط به

 
استان خوزستان بوده است. 

 
تکمیل زنجیره ها و صادرات کالاهاي ارز آور را دنبال می کنیم 

وي همچنین در بخش دیگري از سخنان خود افزود: در حوزه صنایع بر زنجیره تامین، ایجاد ارزش افزوده صنعتی بیشتر و صادرات

 
کالاهاي ارز آور تاکید داریم. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین افتتاح بزرگترین کارخانه کلرزنی کشور و فاز اول پارك کلر خوزستان را در راستاي اجراي
بندهاي 13 و 15 سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در حوزه تکمیل زنجیره و ایجاد ارزش افزوده بیشتر دانست.



سروده هاي انقلابی از ماذنه هاي مساجد گیلان طنین انداز شد

منبع: شبستانشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/11/12

حجت الاسلام رضوانی نژاد از پخش سروده هاي انقلابی همزمان با سالروز تاریخی ورود امام خمینی(ره) به میهن از ماذنه
هاي مساجد گیلان خبر داد.

حجت الاسلام رضوانی نژاد از پخش سروده هاي انقلابی همزمان با سالروز تاریخی ورود امام خمینی(ره) به میهن از ماذنه هاي

 
مساجد گیلان خبر داد. 

حجت الاسلام «محمدعلی رضوانی نژاد» در گفت و گو با خبرنگار
خبرگزاري شبستان از رشت با تبریک آغاز چهل و دومین فجر
شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، مساجد را پایگاه شکل گیري
انقلاب اسلامی عنوان کرد و اظهارداشت: مساجد همواره در
برنامه هاي گرامیداشت انقلاب اسلامی پیشقدم بوده و این برنامه

 
ها با مشارکت مردم برگزار می شود. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد گیلان با اشاره به آذین بندي و نصب پرچم در مساجد و محیط پیرامون آن از
اجراي برنامه ها با رویکرد امیدآفرینی خبرداد و بیان کرد: در نخستین روز از دهه فجر و همزمان با لحظه ورود تاریخی امام

 
خمینی(ره) به میهن سروده هاي انقلابی از ماذنه هاي مساجد گیلان پخش شد. 

وي همچنین از توزیع هزار و600 بست گوشت بین کانون هاي مساجد گیلان خبرداد و اظهارکرد: سومین مرحله از توزیع بسته هاي

 
گوشت قربانی به مناسبت ولادت حضرت زهرا(س) و دهه فجر از امروز آغاز شد. 

رضوانی نژاد ادمه داد: زنان سرپرست خانوار عضو کانون هاي مساجد و مراکز حمایتی در اولویت توزیع این بسته ها با همکاري کانون

 
خیریه حضرت خدیجه(س) قم هستند. 

وي در ادامه با بیان اینکه برنامه هاي دهه فجر در قالب طرح ملی ایران قوي و بر اساس رواق هاي دوازده گانه نور، دانش، کتاب،
همدلی، رسانه، سرود، نمایش، فیلم، ترنج، قلم، کارآفرینی، فن آوري برگزار می شود افزود: تبیین گام دوم انقلاب، امیدآفرینی، معرفی

 
دستاوردهاي انقلاب اسلامی و پاسخ به شبهات از رویکردهاي برنامه هاي گرامیداشت دهه فجر امسال است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد گیلان عطرافشانی مزار مطهر با حضور اعضاي کانون و رعایت پروتکل هاي
بهداشتی را از دیگر برنامه هاي نخستین روز از دهه مبارك فجر اعلام کرد و عنوان داشت: برگزاري محفل انس با قرآن و قرائت دسته

 
جمعی سوره مبارکه فجر در قالب طرح تلاوت نور در فضاي مجازي نیز امروز به همت کانون هاي مساجد استان برگزار می شود. 



وي تجلیل از خانواده شهدا و هنرمندان انقلابی در مسجد، مسابقه کتابخوانی از کتاب «آینده انقلاب اسلامی» اثر استاد شهید مطهري
به صورت مجازي و اجراي برنامه خاطره گویی توسط راویان حاضر و تاثیرگذار در دوران انقلاب اسلامی را از دیگر برنامه هایی اعلام

کرد که از امروز آغاز شده و در طول دهه مبارك فجر اجرا می شود.



زیرانداز هاي بیت رهبري از کجا آمده اند؟ + تصاویر

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/11/12

زیرانداز هاي بیت رهبري از کجا آمده اند؟ + تصاویر «در اینجا ما روي زیلو می نشینیم و افتخار هم می کنیم». این جمله را 20

 
سال قبل رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار مسئولان و کارگزاران نظام گفتند. 

به گزارش سرویس اجتماعی صبح قزوین؛، یکی از زیلوبافان قدیمی میبد در سفري که رهبر انقلاب به یزد داشتند و در دیدار با
نخبگان این شهر، پرسید: «چرا از تولید زیلو با اینکه یک فرش ایرانی است، حمایت نمی شود؟» پاسخ رهبر معظم انقلاب به این
سوال، یک جواب ساده بود با هزار پیام: «من که نمی توانم اصرار بکنم، ولی من باید یک کار فرهنگی انجام می دادم که دادم. تمام

 
حسینیه و منزل خودم را زیلو کردم. انتظار دارم دیگران هم این کار را بکنند.» 

همچنین نوروز سال 96، مقام معظم رهبري در حالی در قاب تلویزیون براي پیام نوروزي دیده شدند که روي میز کنارشان «ترمه»

 
یزد بود و زیر پایشان «زیلو» ي میبد. ایشان سال 96 را سال «اقتصاد مقاومتی؛ تولید و اشتغال» نامگذاري کردند. 

 
 

اما سرگذشت این زیلو ها شنیدنی است. آنچه در ادامه می خوانید، گزارش خبرنگار ما از دل کارگاه هایی است که محصولشان حالا

 
جهانی شده است. 

شال سبزي را که به کمرش بسته سِفت می کند. قامتش خم می شود و نخ را از بین تار و پود ها رد می کند. صداي کوبیدن شانه
روي نخ می پیچد و نقش سرو کمی قد می کشد. کودکی اش را به جاي مدرسه، پشت دستگاه زیلوبافی تمام کرده و حالا 62 سال

 
است که دنیایش در رنگ و نخ خلاصه می شود. 

«سیدرضا» سواد خواندن و نوشتن ندارد و هر چقدر که زیلو ببافد پول می گیرد. هر ماه چیزي حدود 2 تا 5/ 2 میلیون تومان دستش
را می گیرد تا شکم هفت سر عائله اش را سیر کند. بعد از همه این سال ها و هشت ساعت کارِ روزانه هنوز بیمه هم ندارد: «چاره اي



نیس. خدا می دونه با این پولی که درمیارم چطور زندگی میکنم». جمله اش را می گوید و باز هم خم و راست می شود. کمرش را هم

 
براي همین بسته تا مبادا درد بگیرد. 

سیدرضا و بافنده هاي دیگر هر کدام در خانه هایشان دستگاه کوچکی دارند، اما از وقتی سفارش هاي بزرگ، بیشتر و تعداد بافنده
هاي کاربلد، کمتر شده، «محمدآقا»، «سیدرضا»، «آقا حسین»، «فتح االله خان» و «عباس آقا» همراه پنج بافنده دیگر دور هم جمع

 
شده اند تا کار ها روي زمین نماند. 

زیلو هایی که می بافند بزرگ هستند؛ بیشترشان 3 در 12 است و معمولا بافتن هر کدام یک ماهی از وقتشان را می گیرد. حالا 11
سالی می شود که این 10 بافنده جمعشان جمع است. صبح ها خورجین هاي بافته خودشان را ترك موتور پهن می کنند و تا کارگاه
می رانند. کمِ کم 60 سال سن دارند. برخی هم بیشتر. هر روز هشت ساعت خم و راست می شوند تا جانِ دستبافته هاي گیاهی

 
دیارشان را زنده نگهدارند. 

 
 

 
بافنده هاي فعال در تعاونی زیلوبافان، بالاي 60 سال سن دارند 

کارگاه بزرگ است و هر بافنده کنار همان دستگاهی که مشغول است، جکِ موتورش را زمین می زند. بعضی دستگاه ها بادي شده اند
و بافنده با فشار چند دکمه نقشه زیلو را خلق می کند، اما بعضی دستگاه ها همچنان سنتی اند و بافنده با عوض کردن اهرم هاي

 
بالاي سرش نقشه را شکل می دهد. 

از پشت تار ها چهره و رفتار بافنده را تعقیب می کنم. نخ را از بین تار و پود رد می کند، شانه می کوبد و دست هایش به سمت دو
اهرم چوبی بالاي سرش می رود تا جابه جایشان کند و دوباره نخ را از بین تار و پود عبور دهد. دست ها و بدنش دائم در حال
حرکتند. بی دلیل نیست که می گویند بافنده هاي زیلو ورزشکار هم هستند و همه تناسب اندام دارند. این هنر براي خودش ورزش

 
سختی است. 

 
- چند ساله زیلو می بافین؟ 

همچنان مشغول کار است و اصلا صدایم را نمی شنود. جلوتر می روم و صدایم را از پشت ماسک بلندتر می کنم، اما همچنان مشغول
است. دستم را تکان می دهم تا متوجهم شود. دوباره سوالم را تکرار می کنم. گوش و دهانش را با دست نشان می دهد و باز هم



 
کلامی به لب نمی آورد. بافنده پشت سرش صدایم می کند: «خانوم نمی شنوه، بنده خدا کر و لاله». 

چند قدم آنورتر کنار دستگاه یک بافنده دیگر می ایستم. تا متوجهِ من می شود ژست می گیرد و اجازه می دهد از او عکس بگیرم. 60
ساله است. سه سالی می شود که در کارگاهِ تعاونی مشغول به کار شده است. از بچگی می بافته تا زمانی که طالب زیلو کم می شود و
او هم براي خرج نان و زندگی مجبور می شود سراغ بنایی و کارگري برود تا اینکه دوباره به زیلوبافی دعوت می شود. بیمه ندارد و
کمردرد امانش را بریده است. با این حال مجبور است روزي 8 ساعت خم و راست شود: «هر روز هر چی که ببافم همون قد پول می

 
گیرم؛ ساعتی 30 - 40 هزار تومن.» 

صداي شانه زدن هاي بافنده ها در یک سمت دیگر کارگاه گُم می شود و دستگاه ها نخ ها را تاب می دهند. بازمانده هاي پنبه به
کاهگِل دیوار چسبیده اند. نخِ تارِ زیلو باید هفت بار تابیده شود و نخِ پود هم هفت لا باشد. نخ ها را از اصفهان می آورند و صفر تا 100
زیلو ایرانی است. تنها زنی که در کارگاه کار می کند، دستگاه هاي نخ تابی را می پاید. کمی دورتر از سر و صدا ها یک دستگاه چوبی

 
قدیمی برپاست؛ یادگار یکی از بافنده هاي کهنه کار بوده که حالا حتما استخوان هایش هم پوسیده است. 

 
 

 
ردِ پنبه روي دیوار کاهگلی تعاونی زیلو 

زمانی چرخ اقتصادي میبد با زیلوبافی می چرخیده. گفته می شود حدود 3000 دستگاه زیلوبافی در میبد وجود داشته و روزانه 6000
کیلو زیلو تولید می شده است. رسم بوده هر خانواده اي که صاحب پسري می شده یک نهال توت هم بکارد تا زمانی که فرزندش
بزرگ شد، درخت توت جاي یک دستگاه زیلو را بگیرد و یک بافنده و یک دار دیگر به سرمایه شهر اضافه شود. اما از زمانی که پاي
موکت ها و فرش هاي مصنوعی با طرح و سایز هاي متفاوت به بازار ایران باز می شود، اقبال عمومی به زیلو کم و کمتر می شود و
دیگر کمتر کسی طالب این فرش گیاهی است. تاریخچه زیلو گویاي اوج و فرود این هنر - صنعت است که از دهه 70 رو به فراموشی

 
رفته است. 

«عبدالکریم غنی پور» هم سال هاست که زیلو می بافد و حالا که به 62 سالگی رسیده، مسئول تعاونی زیلوبافی میبد شده است. همه
مردم میبد «غنی پور» ها را می شناسند. یکی دو نفر نیستند و کسب و کارشان زیلوبافی است. هر کسی که وارد میبد شود و بخواهد

 
زیلو و مراحل بافت آن را ببیند به کارگاه تعاونی زیلوبافی می رود؛ از گردشگر گرفته تا مسئول. 

این تعاونی از سال 1351 راه افتاده و زمانی 600 عضو داشته، اما حالا فقط 100 نفر در آن فعالند. بیشترشان بازنشسته اند و دولت



هم براي بیمه بافنده ها کاري نکرده است. فقط بیمه روستایی و عشایري مطرح شده که فایده اي ندارد و هیچکس از آن استقبال

 
نمی کند. بافنده ها می گویند تسهیلاتی که بیمه تامین اجتماعی دارد، بیمه عشایري ندارد. 

 
- تا حالا کسی از بافنده ها کرونا گرفته؟ 

 
- چن تا زیلوباف کرونا گرفتن، اما الحمدالله خوب شدن. کارگاه هم یه ماهی تعطیل بود تا اینکه دوباره باز شد. 

 
- فروشتون بخاطر کرونا کم شده؟ 

- والا این روزا به خاطر کرونا فروش خیلی خوب نیس و قیمت نخ هم گرون شده. قبلا نخ کیلویی 25 هزار تومن بود و حالا کیلویی
45 هزار تومن شده. ما هم باید زیلو ها رو گرون تر از قبل بفروشیم، اما چون قدرت خرید مردم کم شده فعلا گرون نکردیم. صادرات
هم نداریم و فقط گردشگرایی که می اومدن میبد زیلو هاي کوچیک می خریدن. چن تا تاجر هم از تهران برامون پشم و نخ می
فرستن تا براشون زیلو ببافیم و خودشون صادر می کنن. پارسال هم 500 میلیون تومن وام گرفتیم که یه کمی بهمون کمک کرد. از
وقتی موکت مُد شد، زیلو از بین رفت. زیلو وقتی با نخ پنبه بافته میشه جنسش خنکه و به درد کشوراي گرمسیري می خوره. با پشم
هم بافته میشه و بیشتر به کارِ کشورایی که آب و هواي سرد دارن، میاد. نخا رو هم که تو کارگاه هاي رنگرزي یزد رنگ می کنن،

 
چون میبد کارگاه رنگرزي نداره. زیلو دو رو داره. قابل شستشوئه و تا 50 سال عمر می کنه. به اسم فرش سلامت می شناسنش. 

عبدالکریم و بافنده هاي دیگر تمام زیلو هایی که بافته اند تا بیت رهبري برده اند و خودشان همانجا پهن کرده اند؛ دست بافته هایی
که همه در همین تعاونی قد کشیده اند: «کسی نبود که زیلو ببافه. همه رو خودمون همین جا بافتیم. 4000 متر زیلو با طرح زُلفک
که حالا به طرح رهبري معروفه و هر کی می خواد زیلو سفارش بده میگه طرح رهبري میخوام. خانم، زیلو که خراب نمیشه، یه
زیرانداز ساده س. مث دشت کویره. وقتی از بالا بهش نگاه می کنی ساده س، اما وقتی از نزدیک می بینیش می فهمی چقدر پیچیده
س. اصلا به خاطر همین سادگیشه که حضرت آقا طرفدارشه. حتی وقتی امام خمینی هم عراق زندگی می کردن، زیر پاشون زیلو

 
مینداختن. وقتی حضرت آقا به یزد سفر کردن هم درباره زیلو صحبت کردن، اما تا حالا کارگاه هاي زیلوبافی میبد رو ندیدن.» 

 
 

 
زیلو هاي بیت مقام معظم رهبري و حسینیه امام خمینی (ره) اینجا بافته می شوند 

بافنده اي در گوشه دیگري از کارگاه در حال چله کشی است که در زبان محلی به آن «کاردوانی» می گویند. بین 8 تا 10 کیلومتر راه



می رود تا براي یک زیلوي با کیفیت، 500 تار آماده کند. این کار از زمان قدیم به وسیله دست انجام می شده و، چون زحمتش زیاد
است حالا در تلاشند دستگاهی براي این کار تهیه کنند. بافنده براي یک متر زیلو به 320 تار نیاز دارد و اگر زیلویی کیفیت خوبی

 
داشته باشد باید طول تار را به 24 برساند. با هر چله می توان هشت زیلو بافت. 

از زمانی که میبد شهر جهانی زیلو شده، خوشه زیلو هم شکل گرفته تا نقص هاي موجود در این هنر از طراحی گرفته تا رنگ بندي

 
برطرف شود و بازار این هنر - صنعت گسترش پیدا کند. 

 
 

 
بافنده براي چله کشی باید بین 8 تا 10 کیلومتر راه برود 

درآمد بافنده هاي زیلو از این کار ناچیز است و مدیر توسعه بازار خوشه زیلو هم تایید می کند که شکی نیست که یک هنرمند براي
بافت زیلو دستمزد پایینی می گیرد. اما به دلیل نبود تناسب قیمت تمام شده مواد اولیه و قیمت فروش، این موضوع وجود دارد: «تمام
زیلوبافان در تعاونی به طور مشترك سهام دارند و در سود سالانه آن شریک هستند. از طرفی مواد اولیه یک زیلو ابتداي سال 25 تا
30 هزار تومان بوده است و در حال حاضر کیلویی 50 هزار تومان شده است. نمی توان قیمت زیلویی که متري یا کیلویی 100 هزار
تومان بوده بر اساس افزایش قیمت مواد اولیه یک باره به متري 200 هزار تومان افزایش داد، زیرا باید در این زمینه با موکت رقابت

 
کند. 

دو سال پیش موکت متري 45 هزار تومان بود و امسال به متري 250 هزار تومان رسیده است. در حال حاضر قیمت موکت از قیمت
زیلو که هنر دست است و قدمت بسیاري دارد بیشتر است! ما در حال رفع این مشکلات هستیم. مهم ترین معضل ما شناخته شده
نبودن زیلو است و متاسفانه بازار محتوا براي این کار در نظر نگرفته شده. در کل چهار کتاب درباره زیلو داریم که محتواي دو کتاب،

 
نقش و عکس زیلو است و هشت مقاله قابل استناد در این زمینه داریم که 80 درصد آن کپی است.» 

 
بیشتر بخوانید 

 
پیام مهمی که در تار و پود زیلوي حسینیه بیت رهبري نهفته است 



 
 

 
در حال حاضر قیمت موکت از قیمت زیلو که هنر دست محسوب می شود، بیشتر است 

این صحبت ها را «محمدعلی یادگاریان» به زبان می آورد و ادامه می دهد: «از خرید نخ تا تابیدن آن براي چله کشی، تولید و فروش
همه و همه در این محل انجام می شود. برخی مواد اولیه را از اینجا تهیه می کنند و زیلو را در کارگاه هاي خانگی می بافند و به جاي
رد و بدل کردن پول، دوباره نخ می گیرند. نخ زیلو کلفت است و کمتر کارخانه اي آن را تولید می کند. به همین دلیل با محدودیت
تامین منابع روبه رو هستیم. در خوشه زیلو نوعی نخ شناسایی کردیم که به صورت مشترك بین کارگاه ها خریداري شد. چون نخ پنبه
کلفت است بیشتر کارخانه ها به آن ضایعات اضافه می کنند. اما ما ضایعات را حذف و نخ صددرصد پنبه تهیه کردیم. زمانی زیلو در

 
همه خانه ها پیدا می شد و ارزش مادي زیادي نداشت، زیرا پنبه در هر خانه به میزان زیادي وجود داشت. 

در یزد هم پنبه کشت می شد، اما بعد از خشکسالی، کشت هم کاهش پیدا کرد و قیمت پنبه بالا رفت که روي قیمت تمام شده آن
هم تاثیر گذاشت. از سال 2018 که میبد به عنوان شهر جهانی زیلو ثبت شده، صندوق کارآفرینی امید هم بودجه اي را به بافنده هاي
زیلو اختصاص داده و هزینه خرید دستگاه زیلوبافی را در قالب وام به بافنده ها پرداخت می کند. بسیاري از این تسهیلات استفاده
کرده اند. در حال حاضر هم بیشترین تمرکز ما روي طراحی زیلوست. زمانی که زنجیره ارزش و تولید زیلو را بررسی کردیم متوجه

 
حلقه مفقوده اي به نام طراحی شدیم. 

به همین دلیل خوشه زیلو از سال گذشته دوره طراحی زیلو را راه اندازي کرد و افرادي که در رشته طراحی مشغول به تحصیل هستند
تلاش می کنند که طراحی زیلو ها را مدرن کنند. دانشگاه علمی - کاربردي هم دو سال پیش رشته زیلو را شکل داد، اما نتوانست آن

 
طور که باید آن را پیش ببرد.» 

درِ کارگاه هاي شخصی هم در شهر میبد بازند؛ کوهی از زیلو هاي رنگارنگ بافته شده و زیلوي نیمه بافته اي که بین زمین و هوا روي
دار معلق مانده و بافنده اي که تنهاست. بیشتر بافنده ها سپیدمو و سن وسال دارند. آقاي «کلانتري» هم 68 ساله است و 20 سالی از
بافندگی دور بوده. خرج زیاد بوده و درآمد زیلوبافی کم؛ به همین دلیل مجبور شده براي آنکه خرج 10 سر عائله را بدهد چند وقتی
نگهبان شود و چند وقت دیگر هم بنایی کند. حالا هم که با داشتن بیمه بازنشسته شده، دوباره پشت دارنشینی را انتخاب کرده، چون

 
«حقوق بازنشستگی کمه واقعا». 

حالا بچه هایش بزرگ شده اند و چندتایی از آنان در کارخانه هاي اطراف کار می کنند، اما هیچکدامشان زیلوبافی را دوست ندارند:
«پول زیلوبافی خیر و برکت داره. یه زمانی با همین کار خرج 10 نفرو می دادم. حتی کمش هم زیاده. پولش حلاله و با پول بادآورده



فرق می کنه. حالا هم هرچند کم، اما پول با برکتی درمیاد و معلوم نیس چقدر درمیارم. یه وقتایی هیچ تومن، یه وقتایی یه تومن، یه
وقتایی هم سه تومن. روزي رو خدا میرسونه خانوم. 6 ماه پیش تصادف کردم و پام شکست و مجبور شدم پلاتین بذارم. یه مدت هم

 
زنم کرونا گرفت و طول کشید تا دوباره به کار برگردم. این کارگاه هم مال من نیس، من فقط بافنده ام.» 

 
 

 
آخرین نسل از بافنده هاي کهنه کار زیلو 

صاحب کارگاهی که آقاي کلانتري آنجا کار می کند یک بافنده کارکشته است و هفتمین نسل خانواده اش است که زیلو می بافد.
آنقدر شاگرد داشته که حسابشان از دستش در رفته است و حتی تجربه آموزش به روشندلان را هم دارد و براي این کار سختی زیادي

 
کشیده است. یک روشندل به 6 ماه زمان نیاز دارد تا زیلوبافی را یاد بگیرد و این مدت زمان براي افراد عادي 90 ساعت است. 

مربی روشندلان هم یکی از همان غنی پور هاي معروف شهر میبد است و از تجربه کار کردن با روشندلان می گوید: «یکی از مادرایی
که واسه آموزش میومد، یه دختر نابینا داشت که 19 سالش بود. دختر چند باري همراه مادرش اومد کارگاه و منم کم کم باهاش
شروع به کار کردم و متوجه شدم استعداد خیلی خوبی داره. بعد از اینکه تجربه موفقی داشتم به بهزیستی پیشنهاد دادم که زیلوبافی

 
رو به روشندلان هم آموزش بدیم که اونا هم استقبال کردن. 

اول، کارو با هفت نفر شروع کردیم و وقتی دوره آموزشی با موفقیت تموم شد، 6 نفر دیگه تو کلاسا ثبت نام کردن. اما در کل 6 نفر
بافندگی رو ادامه دادن. نقشه هاي زیلو هم بهشون با خط بریل آموزش دادم و خدا رو شکر تا حالا هم براي هیچکدومشون هیچ
مشکلی پیش نیومده. متقاضی واسه یادگیري زیاده شده و بیشترشون تو شهرستاناي اطرافن. بالاخره هر چی باشه با این کار یه منبع

 
درآمدي پیدا می کنن و روزي 50 تا 80 هزار تومن درمیارن. 

میدونین همین کار چقدر تو روحیه شون تاثیر میذاره؟ یه شاگرد داشتم که افسردگی داشت. بعد از اینکه زیلوبافی رو یاد گرفت
حالش خیلی بهتر شد. جالبه که روشندلا بهتر از افراد بینا می بافن و دقت و حساسیت بیشتري دارن. چند باري هم با معلولاي ذهنی

 
صحبت کردم که ببینم می تونم بهشون آموزش بدم یا نه، اما تا الان به نتیجه درستی نرسیدم.» 

محمدعلی غنی پور تا خانه یکی از همین شاگردانش همراهی ام می کند. «علی» 35 ساله است و در تاریکی مطلق بدنیا آمده. از
وقتی زیلوبافی را یاد گرفته دستش در جیب خودش بوده است. زیلویی که تا نیمه بافته روي دار است. دستش را به دستگاه می گیرد
و خودش را پشت تار و پود ها می برد. نخ ها را لمس می کند و بو می کشد. نخی که نرم و لطیف است رنگ سفیدي دارد و



تشخیصش راحت تر است. نخ را از بین تار ها رد می کند و با دست هایش شانه را پیدا می کند و می کوبد. صداي مربی اش را می

 
شنود: «علی آقا محکم تر». صداي هیاهوي اعضاي خانه در کوبیدن شانه گم می شود. 

علی خسروي نیا سه ماه وقت گذاشته تا زیلوبافی را یاد گرفته و کرونا وقفه هایی هم بین کارش انداخته، اما حالا 10 ماهی می شود
که زیلوباف شده و تا حالا 26 زیلو بافته و فروخته است: «اولش فکر می کردم زیلوبافی خیلی سخته و نمی تونم. کارو با استرس شروع
کردم، اما وقتی انجامش دادم دیدم زیادم سخت نیست. روزي 8 ساعت می بافم و اگه دستم تند باشه یه زیلوي کوچیکو یه روزه می
بافم. اگه جاي بزرگی داشتم زیلو هاي بزرگ تري می بافتم. دنبالشم که کار بزرگ هم ببافم. الان همه کارم شده زیلوبافی. قبلش
بیکار بودم. با دیپلم انسانی و یه نامه از بهزیستی و فرمانداري از این کارخونه به اون کارخونه دنبال کار می گشتم، آخرشم هیچ کاري

 
پیدا نکردم.» 

 
 

 
علی خسروي نیا روشندل است و 10 ماهی می شود که زیلوبافی را یاد گرفته است 

 
- دستگاه رو خودت نصب کردي؟ 

- نه. نصب کردن دستگاه (دار زیلوبافی) خیلی ظرافت داره و از یه نابیناي مطلق برنمیاد. به خاطر همینم آقاي غنی پور زحمتشو برام

 
کشید. دستگاه رو هفت ماه پیش حدود دو میلیون و 500 خریدم. 

 
- تا حالا شده موقع بافتن آسیبی ببینی؟ 



 
- نه خدا رو شکر. 

 
- به جز زیلوبافی، هنر دیگه اي هم بلدي؟ 

- انجمن نابینایان استان یزد به بچه ها خدمات میده و کارایی مثل موسیقی، زیلوبافی و ... آموزش میده. بهزیستی هم تسهیلات میده
و بیمه مون کرده. تا حدي ارُگ یاد گرفتم، اما ساز ندارم که بخوام مرتب تمرین کنم و بزنم. درسته که معلولا نقص عضو دارن، اما می

 
تونن از تواناییاي دیگه شون استفاده کنن. به معلولا توصیه می کنم ناامید نشن.» 

طاقچه خانه علی با تقدیرنامه ها و دیپلم هایی که گرفته، زیباتر شده است و می توان در چشمان مادرش خوشحالی را هم دید که

 
نگاهی به قد و بالاي پسرش می اندازد و احتمالا در دلش قربان صدقه اش می رود. 

کمی دورتر از خانه علی، کاروانسراي عباسی است و یک موزه از زیلو هاي قدیمی و با ارزش استان یزد که زیلو ها را استاد

 
«سیدعبدالعظیم پویا» در دهه هفتاد جمع کرده و حالا حدود 60 زیلو در این موزه نگهداري می شود. 

به گفته تارا کشتکار - مسئول موزه - یکی از نادرترین موزه ها در صنایع دستی مربوط به زیلو است. همه زیلو هایی که در موزه
نگهداري می شوند وقف اماکن مذهبی بوده اند و وقفنامه دارند؛ به همین دلیل جابه جایی آن ها عذر شرعی داشته است. استاد پویا از
حضرت آیت االله خامنه اي حکم شرعی می گیرد تا در ازاي زیلو هاي تاریخی و انتقال آن ها به موزه، زیلو هاي نوبافته اهدا کند و این
روند 10 سال طول می کشد تا زیلو ها از مساجد و اماکن تاریخی جمع آوري شوند. این موزه در سال 1380 افتتاح می شود که البته

 
کرونا در هاي این موزه را هم بسته است. 

زیلو هاي موزه از دوره تیموري شروع می شوند و به دوران معاصر می رسند. یکی از خوش بافت ترین زیلو هاي موزه مربوط به سال
1233 و داراي نقوش باستانی است که طرح هاي آن روي سفالینه هاي پیش از تاریخ هم وجود داشته. «سرو»، یکی از این طرح
هاست که درخت مقدس آیین مهر است و بعد ها وارد آیین زرتشت و اسلام شده و در ادیان مختلف تطبیق پیدا کرده تا زنده بماند.
روي همه زیلو هاي موزه، سال، ماه و امضاي بافنده بافته شده است. روي یکی از زیلو ها با 634 سال قدمت تمام جزئیات بافت، ثبت

 
شده است. 

در این موزه، زیلو ها به سختی نگهداري می شوند و ویترین هاي استانداردي براي این کار وجود ندارد. موزه، سیستم سرمایشی و
گرمایشی ندارد و شیوه نمایش آن هم به زیلو ها آسیب می زند. مسئول موزه به ایسنا می گوید: «متاسفانه براي استانداردکردن موزه،
بودجه وجود ندارد و علی رغم اینکه بار ها براي این کار درخواست داده ایم، اما متاسفانه کسی نیست که این موضوع را بررسی کند.
حتی مشکلات را به مدیرکل موزه ها منتقل کردیم که در سال 1396 حدود 60 میلیون بودجه به موزه اختصاص دادند. این مبلغ
براي کفپوش فضا هزینه شد، چون کف موزه آجري بود و موجب می شد زیلو ها دائم خاك بگیرند. در کل، نامه زیاد نوشتیم و

 
مشکلات را مطرح کردیم و کاري بیشتر از این از ما برنمی آید.» 

در موزه زیلو، ذوق و هنر افرادي جمع شده که با وجود نداشتن سواد در 600 سال پیش، رنگ ها و طرح ها را درست و بجا خرج کرده
و کنار هم چیده اند. ترکیب بندي ها و فرم هایی که در زیلو ها جا گرفته اند گفتنی هاي بسیاري دارند که هر کسی قدرت رمزگشایی

 
آن ها را ندارد. 

زیلو یکی از میراثی ترین فرش هاي دنیاست که در فضا هاي عمومی پهن می شده؛ فضا هایی که عموما نیایشگاه بوده اند؛ از مسجد



گرفته تا کلیسا، کنیسه و خانقاه. بیشترین قسمت از زیلو ها که آسیب دیده مربوط به کفش کن این مکان ها بوده با این حال بعد از
گذشت صد ها سال همچنان زنده اند. هنوز زیلو هاي بسیاري در اماکن تاریخی پهن هستند و، چون عذر شرعی دارند از تحویل آن به
موزه ممانعت می شود، زیرا در وقفنامه هایشان تاکید شده که «این بافته ها از محل مورد نظر بیرون برده نشوند و اگر چنین شود
خلاف کننده به لعنت ابدي گرفتار می شود». به همین دلیل هم گاهی اوقات زیلو ها را می سوزانند یا در انبار مساجد نگه می دارند تا

 
خاك بخورد. 

یکی از ویژگی هاي زیلو، گیاهی بودن آن است و همان طور که از طبیعت گرفته می شود به طبیعت هم بازمی گردد. حتی زیلو هاي
وقفی که فکر می کردند به کار نمی آید به عنوان کود در زمین هاي کشاورزي چال می شده است. تقریبا بیشتر زیلو ها به رنگ آبی و
سفید بافته می شوند. در زمان قدیم مرسوم بوده که اغلب زیلو هایی که در اماکن مذهبی پهن می شدند به رنگ آبی لاجوردي و
سفید باشند. این رنگ ها حالت روحانی تري داشتند. نخ را با نیل رنگ می کردند که نسبت به مواد رنگ زاي دیگر راحت تر و بادوام
تر بوده همچنین در برابر شست وشو و آفتاب تغییرات کمتري پیدا می کرده است. از طرفی پنبه، لیف نازکی دارد، آب بیشتري جذب
می کند و زود اشباع می شود. در چند سال اخیر سعی شده تنوع رنگی زیلو بیشتر شود. بافنده ها قبلا ترکیب رنگ ها را دلی انتخاب

 
می کردند، اما در یک سال گذشته طراحی زیلو هم به این رشته اضافه شده تا نقش ها و ترکیب بندي جدیدي خلق شوند. 

 
 

 
بعد از ثبت جهانی میبد به عنوان شهر زیلو روي تغییر طراحی و رنگ بندي این دست بافته کار می شود 

یکی از ویژه ترین و تاریخی ترین زیلو هاي موزه مربوط به دوره تیموري است که برخلاف زیلو هاي دیگر با سه رنگ بافته شده است.
در عرضِ زیلو فقط دو رنگ می توان استفاده کرد و تا کنون کسی متوجه نشده که چگونه از سه رنگ آبی، سفید و قرمز در عرض این

 
زیلو استفاده شده است؛ تغییر رنگی که به صورت منظم ایجاد شده است. 



زیلو را می توان حاصل زندگی کشاورزي بشر دانست که مردم آن زمان توانسته اند از الیاف گیاهان زیراندازي ببافند که از اقلیم کویر
و کوچه پس کوچه هاي خاکی اش تبعیت کند. حالا کارکشته هاي این کار که آخرین نسل از زیلوبافان میبد محسوب می شوند
جرات دارند پاي دار هاي بزرگ هم بایستند گرچه بیشترشان با 60 سال سن هنوز هم دغدغه بیمه دارند. اصلا به همین دلیل جوانان

 
شهر دل به زیلوبافی نمی دهند و ترجیح می دهند در کارخانه هاي کاشی و سرامیک کار کنند. 

رئیس شهر جهانی میبد هم می گوید: «بیمه کردن زیلوبافان از عهده من خارج است و به شهرداري مربوط نمی شود گرچه رایزنی
هاي بسیاري در این زمینه شده، اما بی نتیجه مانده است. از طرق مختلف مثل استانداري و فرمانداري پیگیر شدیم. حتی زمانی که
وزیر میراث فرهنگی یا آقاي نوبخت به میبد سفر کرده بودند موضوع بیمه مطرح شد، اما می گویند نمی شود. موضوع بیمه از دست
استان خارج است. تنها پیشنهاد مطرح شده در این زمینه بحث بیمه روستایی و عشایري است که به خاطر ساپورت نکردن درست

 
بخش درمانی چندان مورد استقبال زیلوبافان قرار نمی گیرد.» 

 
 

 
یکی از ویژه ترین زیلو هاي موزه مربوط به دوره تیموري است که با سه رنگ بافته شده است 

بعد از ثبت جهانی میبد به عنوان شهر زیلو در شوراي جهانی صنایع دستی، اعتبارنامه شوراي جهانی هم مثل شهر هاي دیگر تحویل
شهردار این شهر شد. هر شهري که جهانی می شود شهردار به عنوان رئیس شهر جهانی شناخته و دبیرخانه آن تشکیل می شود.
گرچه علیرضا نقوي - شهردار میبد - هم اذعان می کند این شهر هم مثل سیرجان (شهر جهانی گلیم شیریکی پیچ) و آباده (شهر
جهانی منبت) یک باره با پدیده جهانی شدن مواجه شد و چندان آماده این موضوع نبود، با این حال تلاش می کنند کم و کاستی ها

 
را جبران کنند که فعلا شیوع ویروس کرونا برنامه هایشان را متوقف کرده است. 

طبق گفته هاي شهردار، سال گذشته نشستی در چین و مالزي برگزار و زیلو که قدمت آن به دوره پیش از اسلام می رسد، به عنوان
فرش سلامت معرفی شد: «در حال مذاکره با شوراي عالی مساجد کشور و ائمه جمعه هستیم تا سفارش زیلو بگیریم. دیداري هم با

 
خانم ابتکار - معاون رئیس جمهوري - داشتیم و یکسري استارتاپ هاي شتاب دهنده هم براي فروش زیلو در نظر گرفته شده است. 

قرار است براي بانوانی که در فضاي مجازي زیلو هاي بافته شده خود را عرضه می کنند، اتفاقات خوبی بیفتد. از طرفی تسهیلاتی که
براي مشاغل خانگی زنان در نظر گرفته شده به بانوان زیلوباف میبد هم اختصاص داده می شود. همچنین جهاد دانشگاهی با عنوان

خوشه زیلو کلاس هاي آموزشی زیلوبافی را برگزار می کند. 



میراث فرهنگی در برگزاري نمایشگاه زیلو خدمات می دهد. خانه زیلو و انجمن صنفی زیلوبافان شکل گرفته اند و نماهنگ هایی هم
براي این دست بافته در فضاي مجازي و شبکه هاي مختلف داخلی و خارجی تهیه شده که بزودي پخش می شوند. مستندسازيِ
تاریخ شفاهی زیلو هم در حال انجام است. حتی بعد از ثبت جهانی بین 20 تا 30 دار زیلوبافی در میبد اضافه شده اند. قبل از جهانی
شدن بیش از 223 دستگاه زیلوبافی در میبد وجود داشت و در حال حاضر شاهد رشد 50 درصدي در این زمینه هستیم. بانک

 
اطلاعاتی زیلو هم توسط جهاد دانشگاهی تشکیل شده که مستند و همراه با جی پی اس است.» 

نقوي هم معتقد است: «زیلوبافی، کار واقعا فرسایشی است و تلاش می کنیم به سمت برندسازي برویم. یکی از مشکلات ما در میبد
در بحث سفالگري و زیلوبافی، بسته بندي است که خوشبختانه دوستان ما در خوشه زیلو وارد عمل شدند و در این زمینه در حال
انجام اقداماتی هستند. در بحث برندسازي هم در حال انجام اقداماتی بودیم که متاسفانه با شیوع ویروس کرونا با مشکل روبه رو
شدیم. کیف زنانه، کیف لپ تاپ و آباژور از جمله محصولاتی هستند که با زیلو تولید می شوند و آرم سازي روي زیلو هم به مرور در
حال انجام است. 14 شهر و روستاي ایران در شوراي جهانی صنایع دستی ثبت شده اند و باید براي مارکتینگ این محصولات یک
شبکه ایجاد شود که یکی از آن ها زیلوست و در این زمینه اقداماتی هم با وزارت میراث فرهنگی و معاونت صنایع دستی انجام شده و
منتظریم کمی از محدودیت هاي کرونایی کم شود تا بتوانیم اقدامات تکمیلی را انجام دهیم. یکی از موضوعات مطرح شده، شهر هاي
خواهرخوانده هستند که می توان از دیپلماسی شهري براي ارائه صنایع دستی خارج از مسائل دیپلماتیک و سیاسی که موجب تحریم
ها و محدودیت ها می شود، استفاده کرد. خواهرخوانده میبد شهر «فائنتسا» یا همان «فائنزا» در ایتالیاست. این شهر قدمت تاریخی و
جمعیتش مثل میبد است و در حال حاضر سفال میبد با این شهر مشترك است و هر دو، موزه سفال و سرامیک دارند. قدمت سفال

 
میبد هم 4000 ساله است.» 

با اینکه یکی از قوانین ثبت جهانی استفاده از المان هاي شهري است، آنقدر که المان هاي مربوط به سفال در میبد پررنگند، المان
هاي زیلو رنگ و لعاب ندارند. شهردار میبد در این باره می گوید: «دو سال از جهانی شدن میبد به عنوان شهر زیلو می گذرد و ورود
من به عنوان شهردار همزمان با جهانی شدن این شهر بود. براي جهانی شدن میبد پروسه سریع دو ساله طی شد و این طور نیست که

 
هیچ الِمانی از زیلو در شهر کار نشده باشد. 

در میبد میدانی به نام زیلو احداث کردیم و المانی براي آن درست شده است و در حال برنامه ریزي هستیم که چند دستگاه زیلوبافی
را در نقاط مختلف شهر فضاسازي کنیم. در مجموعه گردشگري بام میبد که در یکی از نقاط مرتفع شهر است و سه فاز دارد، از نقش
و نگاره هاي زیلو و سفال استفاده شده است. در حال ایجاد باغ زیلو و سفال هم هستیم که حدود 150 هکتار خواهد بود. فاز اول بام
میبد 25 هکتار است که به عنوان یک کمپ گردشگري تا دهه فجر افتتاح می شود. پیاده راه شهر میبد با عنوان گذرنگاره ها با تاکید
بر نگاره هاي زیلو و سفال هم در حال شکل گیري است. حدود 20 پرونده در میراث فرهنگی باز کردیم تا نقش و نگاره هاي قدیمی را

 
به عنوان آثار فرهنگی ناملموس ثبت کنیم.» 

شهر میبد هم بدون زیرساخت هاي لازم و به یکباره در شوراي جهانی صنایع دستی ثبت شده است. حتی یک فروشگاه صنایع دستیِ
همه چیزتمام هم نمی توان در میبد پیدا کرد که از زیلو گرفته تا سفال و حصیر که همگی هنر دست مردم کویرنشین هستند، به
گردشگر عرضه کند؛ موضوعی که شهردار میبد هم از آن به عنوان معضل یاد می کند: «میبد که هیچ. شما در مرکز استان هم نمی
توانید یک فروشگاه صنایع دستی همه چیز تمام پیدا کنید. متاسفانه هنوز زیرساخت کافی در این زمینه وجود ندارد که اگر تقاضا
زیاد شد بتوان عرضه خوب و باکیفیتی داشت. ما در دو سالی که زیلو ثبت جهانی شده در حال انجام اقداماتی هستیم که طی 100

 
سال گذشته انجام نشده بود.» 
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